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Statsråden på Stockholm Pride
2019
Publicerad 02 augusti 2019 Uppdaterad 02 augusti 2019

Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för hbtq-
personer är en viktig fråga för regeringen. Ett sätt att
sprida kunskap om regeringens strategi är att medverka
i Pride.
Regeringskansliet medverkade för femtonde gången och flera statsråd
besökte Regeringskansliets tält för att träffa festivaldeltagare och svara på
frågor om regeringens politik när det gäller hbtq-personer.

Under torsdagen fanns tre statsråd i Regeringskansliets tält,
jämställdhetsminister Åsa Lindhagen, utrikeshandelsminister Ann Linde och
socialminister Lena Hallengren.  

– Det är viktigt att Regeringskansliet är närvarande i Pride Park för att prata
med besökare och stå upp för hbtq-personers rättigheter. Men det är också
viktigt att visa att Regeringskansliet och staten ska vara en bra arbetsplats
för alla, oavsett vem du är, säger jämställdhetsminister Åsa Lindhagen.

– I Sverige ska alla kunna leva sina liv i frihet, med samma rättigheter,
möjligheter och förutsättningar, säger socialminister Lena Hallengren

Festivalbesökarna fick möjlighet att träffa statsråden i Regeringskansliets
tält, ställa frågor och testa sina hbtq-kunskaper i en quiz. 

– Igår bemannade jag Regeringskansliets tält under Stockholm Pride. Jag är
stolt över att representera en regering som prioriterar arbetet för hbtq-
personers lika rättigheter och möjligheter, säger utrikeshandelsminister Ann
Linde.

https://www.regeringen.se/




Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet,
Utrikesdepartementet

Hbtq-frågor och jämställdhet i
fokus på pressfika
Publicerad 01 augusti 2019

Beslut från veckans regeringssammanträde och andra
aktuella ämnen presenterades på sommarens sista
pressfika och handlade till stor del om jämställdhet och
hbtq-personers rättigheter. Bland nyheterna fanns
satsning på feministisk handelspolitik, arbetet mot
osund konkurrens och flera regeringsuppdrag.
Regeringsuppdragen handlade om att stärka
förutsättningarna att skapa mötesplatser för unga hbtq-
personer, att ta fram en nationell strategi för sexuell och
reproduktiv hälsa och rättigheter samt att utvärdera
reformen om stärkt rehabilitering för återgång i arbete.
Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, som varit ordförande för
sammanträdet, började pressfikat med att berätta om arbetet mot osund
konkurrens. Det är ett samarbete mellan Arbetsmiljöverket och sju andra
myndigheter där det görs riktade inspektioner mot branscher och företag som
misstänks bryta mot lagar och regler på området. I år har det gjorts
inspektioner i nagelsalonger och byggbranschen. Av nagelsalongerna fick tre
av fyra anmärkningar på verksamheten och en tredjedel förbjöds att fortsätta
på grund av farlig verksamhet.

Artikel: Regeringens arbete mot osund konkurrens ger resultat

Mötesplatser för unga hbtq-personer och nationell
strategi för sexuell och reproduktiv hälsa och
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rättigheter

Näst ut var jämställdhetsminister med ansvar för hbtq-frågor Åsa Lindhagen.
Hon redogjorde för ett regeringsuppdrag till Myndigheten för ungdoms- och
civilsamhällesfrågor (MUCF) att stärka förutsättningarna att skapa
mötesplatser för unga hbtq-personer.

– Vi vet att den psykiska ohälsan är högre bland unga hbtq-personer än bland
unga generellt. Det här är en oerhört viktig fråga att komma framåt i och där
kan tillgång till mötesplatser ha en avgörande roll för att få möta andra unga
hbtq-personer med liknande erfarenheter, sade hon.

Pressmeddelande: Fler satsningar för att främja hbtq-personers lika
rättigheter och möjligheter

Socialminister Lena Hallengren fortsatte på ett liknande spår med att prata
om ett regeringsuppdrag till Folkhälsomyndigheten att ta fram en nationell
strategi för sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter. Grundläggande för
strategin ska vara en god, jämställd och jämlik sexuell och reproduktiv hälsa
i hela befolkningen. Särskilt fokus bör riktas mot unga personer, personer
med bristande socioekonomiska förutsättningar, personer med
funktionsnedsättning, personer med utländsk bakgrund och hbtq-personer.

Pressmeddelande: Ny nationell strategi för sexuell och reproduktiv hälsa

Satsning på feministisk handelspolitik och
utvärdering av reformen om förstärkt rehabilitering

Jämställdhetstemat fortsattes med att utrikeshandelsminister Ann Linde
presenterade regeringens satsning på feministisk handelspolitik. Den består
av de sex åtgärderna jämställda handelsavtal, jämställda standarder,
jämställd inre marknad, jämställd representation i främjandearbetet,
jämställdhet, handel och arbete i låginkomstländer samt jämställd
könsuppdelad statistik.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på feministisk handelspolitik

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll avslutade sedan pressfikan med
att berätta att Inspektionen för socialförsäkringen (ISF) fått i uppdrag av
regeringen att följa upp och utvärdera reformen om förstärkt rehabilitering
för återgång i arbete, som trädde i kraft den 1 juli 2018. ISF ska följa upp hur



reformen efterlevs av arbetsgivare, Försäkringskassan och Arbetsmiljöverket
samt utvärdera hur reformen bidrar till att stärka individens möjligheter till
rehabilitering och arbetsgivarens rehabiliteringsansvar. Ett
jämställdhetsperspektiv ska beaktas i uppföljningen och utvärderingen.

Pressmeddelande: Uppföljningsuppdrag för stärkt rehabilitering



Artikel från Utrikesdepartementet

Samarbetsmöjligheter
diskuterades på konferens om
västra Balkan
Publicerad 28 juni 2019

En ministerkonferens om västra Balkan arrangerades
på Europahuset i Stockholm den 24 juni av UD EU, EU-
kommissionen och Business Sweden. Möjligheter att
intensifiera regionalt samarbete diskuterades liksom
ländernas EU-integration och möjligheter för svenska
företag att investera i regionen.
Utrikesminister Margot Wallström inledde konferensen och framhöll bland
annat Sveriges bilaterala relationer med länderna i västra Balkanregionen
och de starka banden mellan våra samhällen. Gemensamma utmaningar
uppmärksammandes samt möjligheter att samarbeta kring dessa.

Att bidra till att skapa framtidshopp, inte minst för unga, är ett viktigt
gemensamt intresse.

Utrikes- och statssekreterare från länderna i regionen gav sin bild bland
annat av hur samarbetet kan ökas för att fortsätta driva utvecklingen i
regionen framåt samt även ländernas EU-integration.

Ann Linde, utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska
frågor, öppnade därefter en företagsmodul i samtal med Business Sweden.
Svenska företag gavs möjlighet till direkt dialog med tillresta ministrar med
innovations- och ekonomiportföljer, för att diskutera eventuella
investeringsmöjligheter och samarbete i regionen. Sektorer som infrastruktur
och energi är särskilt intressanta i detta sammanhang.
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I samband med en avslutande lunch fick ministrarna också tillfälle till
bilateral dialog med utrikesministern.



Artikel från Utrikesdepartementet

Program för statsbesöket från
Republiken Korea
Publicerad 13 juni 2019 Uppdaterad 15 juni 2019

På inbjudan av H.M. Konungen besöker Republiken
Koreas president Moon Jae-in Sverige tillsammans med
sin hustru Kim Jung-sook Sverige den 14-15 juni.
Presidenten åtföljs av flera ministrar ur den
sydkoreanska regeringen liksom en stor
näringslivsdelegation.

Program

Fredag 14 juni

Högtidlig välkomstceremoni 
Statsbesöket inleds på fredag morgon när kungen och drottningen möter
president Moon Jae-in och fru Kim Jung-sook vid Hovstallet för kortege till
Kungliga slottet. 
Hovstallet
Fotopool

Vid den högtidliga välkomstceremonin på Inre borggården inspekterar
presidenten och kungen Grenadjärkompaniet ur Livgardet och
nationalsånger spelas. Presidentparet presenteras för representanter för
riksdag och regering. Kungaparet hälsar samtidigt på den sydkoreanska
delegationen.
Allmänheten är välkommen att närvara.
Kungliga slottet
Öppet för ackrediterad media
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Kungen och presidenten ger därefter ett pressuttalande i Lovisa Ulrikas
matsal.
Fototillfälle, reportrar välkomna.

Möte med talmannen och anförande i Andrakammarsalen
President Moon Jae-in tas på förmiddagen emot av talman Andreas Norlén i
riksdagen för ett möte. Därefter håller president Moon Jae-in ett anförande i
Andrakammarsalen som bland annat kommer att ta upp fred och säkerhet på
den koreanska halvön. Kungen, statsminister Stefan Löfven och
utrikesminister Margot Wallström närvarar. 
Riksdagen 
Fototillfälle
Reportrar är välkomna

Stiftelsen Silviahemmet
På förmiddagen besöker fru Kim Jung-sook och drottningen Silviahemmet.
De tas emot av Petra Tegman, biträdande verksamhetschef och Maria
Tannemyr, koordinator. Efter en presentation av verksamheten ges möjlighet
att träffa några av de boende. 
Stiftelsen Silviahemmet
Fotopool

Lunch
Kungaparet bjuder presidentparet på lunch på Kungliga slottet. Samtidigt ges
en lunch på Utrikesdepartementet, med utrikesministern som värd, för
ministrar och representanter ur den sydkoreanska delegationen.

Ericsson Studio Kista
President Moon Jae-in och kungen besöker Ericsson Studio i Kista
tillsammans med näringsminister Ibrahim Baylan. De tas emot av Ericssons
finanschef, Carl Mellander, vice ordförande och ansvarig för offentlig sektor
och affärsrelationer Ulf Pehrsson, och chefen för Ericsson i Sydkorea, Håkan
Cervell. Ericsson är en viktig partner i utvecklingen av 5G i Sydkorea och
under besöket kommer olika användningsområden av tekniken att
presenteras och demonstreras. Bland annat kommer uppkoppling ske mot en
existerande 5G-tjänst i Sydkorea för att fjärrstyra ett sky-ship i Seoul från
Ericsson Studio i Kista.
Ericsson Studio
Fototillfälle, reportrar välkomna

Sweden-Korea Business Summit
President Moon Jae-in och kungen deltar tillsammans med statsminister



Stefan Löfven vid näringslivsseminariet Sweden-Korea Business Summit
som kommer att samla över 200 representanter från ledande företag, start-
ups och investerare från Korea och Sverige. Sweden-Korea Business Summit
kommer att beröra social innovation och inkluderande tillväxt samt
innovation som möjliggörs av framtida teknologier, bland andra e-mobilitet,
förnybar energi, artificiell intelligens och biomedicin. Kim Young Ju,
styrelseordförande och vd för Korea International Trade Association (KITA)
och Ylva Berg, vd för Business Sweden tar emot vid ankomst. Presidenten
och statsministern kommer att hålla anföranden under seminariet. 
Fototillfälle, reportrar välkomna.

Galamiddag
Statsbesöket första dag avslutas med att kungaparet ger en galamiddag på
Kungliga slottet.
Fotopool

Lördag 15 juni  

Möte med statsministern
Statsminister Stefan Löfven tar emot president Moon Jae-in för
överläggningar på Grand Hôtel i Saltsjöbaden på lördag morgon. De kommer
bland annat att tala om utrikes- och säkerhetspolitiska frågor, fördjupat
samarbete inom områden som innovation, forskning, digitalisering och
kreativa näringar, samt utökat samarbete inom social välfärd och
arbetsmarknadsfrågor. Vid överläggningarna deltar även utrikesminister
Margot Wallström, arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, näringsminister
Ibrahim Baylan och utrikeshandelsminister Ann Linde.
Pressmeddelande om mötet
Fototillfällen vid ankomst, tête-à-tête, inledning av samtal och
undertecknande av avtal
Presskonferens

Waldemarsudde 
Fru Kim Jung-sook och drottningen inleder lördagens program med ett besök
på Waldemarsudde. De tas emot av överintendent Karin Sidén.
Waldemarsudde var ursprungligen hem åt prins Eugen. I dag är det ett av
Sveriges mest besökta konstmuseer med omfattande utställnings- och
programverksamhet.  
Waldemarsudde
Fotopool

Svensk Form – Korea + Sweden Young Design Award 2019  



Därefter deltar fru Kim Jung-sook och drottningen vid prisceremonin för
Korea + Sweden Young Design Award 2019 på Svensk Form. Initiativet till
utmärkelsen, som ska uppmärksamma unga formgivare i Korea, kommer från
Sveriges ambassad i Seoul, Korea Institute of Design Promotion och IKEA
Korea. Priset är inspirerat av den svenska designutmärkelsen och
utställningen Ung Svensk Form och delas ut för första gången. Hållbarhet
och innovation utgör grunden till utmärkelsen som i år också har temat
inkludering. Svensk Forms VD Mats Widbom och Svenska institutets
generaldirektör Madeleine Sjöstedt tar emot vid ankomst. Efter
prisutdelningen ges möjlighet att träffa pristagarna och unga svenska
formgivare från Ung Svensk Form 2019. 
Korea + Sweden Young Design Award
Svensk Form
Fotopool, reportrar välkomna

Norrsken Foundation
Presidenten och kungen besöker Norrsken Foundation tillsammans med
energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman. Norrsken Foundation är
en svensk icke vinstdrivande stiftelse som syftar till att stödja företag och
organisationer vars mål är att ha en positiv inverkan på samhället. Under
besöket kommer koreanska och svenska företag på området att presentera
lösningar och tjänster inom bland annat miljö, utbildning och hållbart
företagande (CSR). Erik Engellau Nilsson, VD för Norrsken Foundation,
Ylva Berg, VD Business Sweden och Jeong Yoon-Mo, ordförande för
Korean Technology Finance Corporation tar emot vid ankomst.
Norrsken Foundation
Fototillfälle, reportrar välkomna

Avtäckning av minnesmonument
Presidentparet och kungaparet samt utrikesminister Margot Wallström deltar
vid avtäckningen av ett minnesmärke på Djurgården för svenska veteraner
som tjänstgjorde på Röda Korsets sjukhus i Korea under Koreakriget. 
Fototillfälle

Konsert på Musikaliska 
President Moon Jae-in och fru Kim Jung-sook står värdar för en konsert,
Celebration Concert, på Musikaliska till sina svenska värdars ära.

Statsbesöket avslutas när kungaparet tar farväl av sina gäster på Kungliga
slottet.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s inre marknad och
industripolitik på ministermöte 27
maj
Publicerad 29 maj 2019

Överenskommelser om arbetet med utvecklingen av
EU:s inre marknad och industri stod på dagordningen
när EU:s ministerråd för konkurrenskraft möttes i
Bryssel 27 maj. Ministerrådet fattades också beslut om
inriktning på samarbetet om turismnäringen.

Långsiktiga EU-strategier för inre marknad och
industri

Ministrarna antog rådslutsatser om långsiktiga strategier för både EU:s inre
marknad och EU:s industripolitik. I slutsatserna uppmanas EU-kommissionen
att ta fram handlingsplaner för båda områdena.

- När en ny EU-kommission tillträder och en ny femårsperiod tar vid behöver
vi koppla samman EU:s industripolitik och den inre marknaden mycket
bättre än vad vi hittills har gjort. Det gäller inte minst för att vi ska kunna
utveckla tjänstesektorn men det handlar också om att hålla fast vid den
öppna marknadens väg för EU och inte ge vika för protektionism, resonerade
utrikeshandelsminister Ann Linde i samband med mötet.

EU:s ambitionsnivå för en konkurrenskraftig inre marknad

I slutsatserna uppmanas EU-kommissionen att ta fram en ny inriktning för
den inre marknaden. Särskilt utvecklingen av tjänstesektorn och
integrationen av digitala tjänster står i centrum och EU-kommissionen
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uppmanas i senast i mars 2020 också vara klar med en analys om hinder och
möjligheter för den inre marknaden.

Strategi för EU:s industripolitik med vision för 2030

Ministrarna antog rådslutsatser som uppmanar EU-kommissionen att ta fram
en industristrategi med en tydlig vision för år 2030. Strategin kommer att
vara en prioritering på EU-kommissionens strategiska agenda och ska vara
klar senast när den nya EU-kommissionen är på plats hösten 2019.

Slutsatserna lyfter fram industrins betydelse för hållbar tillväxt,
arbetstillfällen och ekonomisk utveckling. De hänvisar också till Europeiska
rådets uppmaning om att skapa starkare länkar mellan industripolitiken, den
inre marknaden, forsknings- och innovations-, digitaliserings- och
miljöpolitiken.

Turismsektorns konkurrens- och drivkraft

Ministrarna antog rådslutsatser om turismnäringens betydelse för
sysselsättning, regional tillväxt och social sammanhållning i EU. Slutsatserna
pekar på utmaningar för en hållbar turism och för digitaliseringens
möjligheter. EU-kommissionen uppmanas att ta fram en vision för 2030 som
syftar till att EU behåller en världsledande position inom näringen.

Blandade frågor

Det rumänska ordförandeskapet informerade om läget i en rad pågående
arbeten om bland annat säkerhet för motorfordon, om konsumenträtt samt
om en del i bolagspaketet som handlar om gränsöverskridande ombildning,
fusion och delning.

EU-kommissionen presenterade en utvärdering av notifieringssystemet
Rapex för farliga produkter.

Finland presenterade arbetsprogrammet för sitt inkommande
ordförandeskap.

I samband med mötet deltog Ann Linde också i EU:s utrikesråd som 27 maj
handlade om handel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Handelsrelationen mellan EU och
USA på utrikesrådet
Publicerad 28 maj 2019 Uppdaterad 28 maj 2019

Handelsrelationen mellan EU och USA stod högt på
dagordningen när utrikeshandelsminister Ann Linde
träffade sina EU-kollegor den 27 maj.
Handelsministrarna diskuterade också moderniseringen
av världshandelsorganisationen WTO.

Handelsrelationen mellan EU och USA

Den amerikanska administrationen har meddelat att USA kan komma att
införa tullar på motorfordon och fordonsdelar från EU om inte en förhandlad
lösning kan nås, vilket stod i fokus för handelsministrarnas diskussion.

- Förhandlingarna mellan USA och EU måste inledas snarast möjligt. Ett
beslut om att införa tullar skulle ha negativa effekter på europeisk och
svensk industri. Att vi får till ett avtal med USA är viktigt för då blir det inga
biltullar, säger Ann Linde.  

Ministerrådet beslutade den 15 april att EU ska inleda förhandlingar med
USA om eliminering av industritullar och ett avtal om bedömning av
överensstämmelse.

Modernisering av WTO

- Vi diskuterade också moderniseringen av WTO. I tider av
handelskonflikter, nya tullar och ökad protektionism är det viktigt med en
väl fungerande världshandelsorganisation, säger Ann Linde.

Den 18 september lade EU fram förslag på hur världshandels-organisationen
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WTO kan moderniseras. Det handlar bland annat om en förändring av
reglerna för hur tvister ska lösas och ökad transparens i WTO-systemet.
Diskussionen om ett modernare WTO har varit uppe på många rådsmöten
mellan handelsministrarna.

- På det här mötet diskuterade vi hur en interimslösning skulle kunna se ut
om förhandlingarna kraschar, vilket de riskerar att göra. Interimslösningen
går ut på att EU ska göra avtal med varje enskilt land. Det är inte optimalt
men det handlar om att ha någon slags tvistelösning tills vi kommer överens
om ett bättre system, säger utrikeshandelsminister Ann Linde, som
representerade Sverige på mötet i Bryssel.

I samband med mötet deltog Ann Linde också i ministerrådet
för konkurrenskraft.



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

EU:s inre marknad och
industripolitik på ministermöte 27
maj
Publicerad 23 maj 2019

Överenskommelser om arbetet med utvecklingen av
EU:s inre marknad och industri på lång sikt står på
dagordningen när EU:s ministerråd för konkurrenskraft
möts i Bryssel 27 maj. På mötet kommer också det
inkommande finska EU-ordförandeskapet att presentera
sitt arbetsprogram. Ann Linde, minister för
utrikeshandel, företräder Sverige på mötet.

Långsiktiga EU-strategier för inre marknad och
industri

Ministrarna förväntas anta rådslutsatser som syftar till långsiktiga strategier
för både EU:s inre marknad och EU:s industripolitik. I utkasten uppmanas
EU-kommissionen att ta fram handlingsplaner baserade på alla relevanta
politikområden.

Regeringen står bakom förslagen till slutsatser.

Ny ambitionsnivå för en konkurrenskraftig inre marknad

I utkastet till slutsatser uppmanas EU-kommissionen att ta fram en ny
inriktning för den inre marknaden. Utkastet nämner särskilt utvecklingen av
tjänstesektorn och integrationen av digitala tjänster. EU-kommissionen
uppmanas i senast i mars 2020 vara klar med en analys om hinder och
möjligheter för den inre marknaden.
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Regeringen är positiv till att politiken för den inre marknaden omfattar alla
relevanta politikområden, såsom digitalisering och industripolitik. Regeringen
understryker bland annat vikten av den inre marknadens öppenhet mot
omvärlden och att förslaget svarar mot behovet av att handeln med tjänster
och digitaliseringens utveckling och möjligheter uppmärksammas.

Strategi för EU:s industripolitik med vision för 2030

Behovet av en omfattande och långsiktig strategi uppmärksammades senast
vid EU-toppmötet i mars 2019. Konkurrenskraftsrådet ska nu anta
rådslutsatser där EU-kommissionen uppmanas att ta fram en industristrategi
med en tydlig vision för år 2030.

Strategin ska följas av en handlingsplan och en mekanism som gör att
strategin genomförs. Strategin ska vara en prioritering i EU-kommissionens
strategiska agenda och vara klar senast när den nya EU-kommissionen är på
plats hösten 2019.

Förslaget till slutsatser lyfter fram industrins betydelse för hållbar tillväxt,
arbetstillfällen och ekonomisk utveckling. Det hänvisar också till Europeiska
rådets uppmaning om att skapa starkare länkar mellan industripolitiken, den
inre marknaden, forsknings- och innovations-, digitaliserings- och
miljöpolitiken.

Regeringen är positiv till förslaget. Regeringen vill se en strategi som tar
tillvara de möjligheter som strukturomvandling, digitalisering, grön
omställning, utvecklingen av tjänster och regionala värdekedjor medför.
Regeringen anser att den inre marknaden har en viktig roll i strategin och att
statsstöds- och konkurrensregler säkerställer industriell styrka och
konkurrenskraft.

Turismsektorns konkurrens- och drivkraft

Ministrarna förväntas anta rådslutsatser som understryker turismnäringens
betydelse för sysselsättning, regional tillväxt och social sammanhållning i EU
under nästa decennium. Slutsatserna tar upp utmaningar för en hållbar turism
och för digitaliseringens möjligheter i turismnäringens utveckling. EU-
kommissionen uppmanas att utforma en politik för turistnäringen i enlighet
fördragets kompetensfördelning.

Regeringen står bakom ordförandeskapets förslag till slutsatser.



Blandade frågor

Det rumänska ordförandeskapet kommer att informera om arbetet med
förslaget till direktiv om gränsöverskridande ombildning, fusion och delning.
Det syftar till att undanröja administrativa hinder för registrering av
aktiebolag och ingår i det så kallade bolagsrättspaketet.

Ordförandeskapet ska också informera om läget i förhandlingar om
konsumentlagstiftning. Det handlar dels om arbetet med oskäliga villkor i
konsumentavtal, prismärkning av varor, otillbörliga affärsmetoder och dels
om grupptalan i syfte att skydda konsumenters kollektiva intressen

Därtill kommer ordförandeskapet att informera om förordningen om allmän
säkerhet för motorfordon som har förhandlats och sannolikt antas av
Europaparlamentet inom kort. Förordningen ställer krav på en rad
säkerhetsfunktioner, till exempel olika typer av varningssystem.

EU-kommissionen kommer att presentera en utvärdering av
notifieringssystemet Rapex för farliga produkter.

I samband med mötet deltar Ann Linde också i EU:s utrikesråd som 27 maj
handlar om handelsfrågor.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ett digitalt Team Sweden på
SwedenAbroad
Publicerad 06 maj 2019

Sveriges handel med omvärlden utvecklas ständigt.
Idag går tre fjärdedelar av Sveriges varuexport till
Europa. Vi exporterar i tur och ordning mest till
Tyskland, Norge, Finland, Danmark, USA och
Nederländerna. Vi vill stödja svenska företag att hitta
nya handelspartners, företag och nya marknader för att
öka sin globala försäljning. Samtidigt vill vi bistå
utländska företag och personer som vill göra affärer
med Sverige att hitta rätt ingångar.
För att underlätta för alla aktörer runtom i världen, som är intresserade av att
skapa handels-förbindelser med svenska företag, har vi nu på vår webbplats
för våra utlandsmyndigheter SwedenAbroad samlat all information på en
plats, ” Doing Business with Sweden – the sky is the limit”.

Det är ett steg på vägen att tillhandahålla samlad, lättillgänglig och digital
information till dem som vill exportera till utlandet, importera svenska
produkter eller investera i Sverige.

Här finns länk till sidan: https://www.swedenabroad.se/businesswithsweden

Under den förra mandatperioden ökade Sveriges export. Regeringen
lanserade en exportstrategi med en rad initiativ för att stärka näringslivets
internationalisering och våra ekonomiska relationer med omvärlden.
Strategin ska nu utvecklas med fokus på ekonomisk, social och ekologisk
hållbarhet för fler jobb i hela landet. ”Doing Business with Sweden – the sky
is the limit” är ett led i detta arbete.”

https://www.regeringen.se/




Artikel från Utrikesdepartementet

Hannovermässan bidrar till
fördjupat innovationspartnerskap
mellan Sverige och Tyskland
Publicerad 04 april 2019 Uppdaterad 04 april 2019

Hannovermässan, som pågår 31 mars-5 april, är
världens största mässa för automatisering, robotisering,
digitalisering och så kallad smart industri med cirka 6
500 utställare, 220 000 besökare och bevakas av 2 500
journalister från hela världen. Sverige är officiellt
partnerland och 160 svenska finns på plats.
Svenska företag av varierande storlek deltar i mässan, allt från
platinumföretag som ABB, Ericsson, SKF, Combient och TetraPak, ned till
små innovativa start-ups- och scaleups-företag. Syftet med mässan är att visa
upp svensk innovationskraft, främja Sverigebilden och att ge små och stora
företag möjlighet att knyta kontakter med varandra för framtida,
internationella samarbeten.

Sweden Co-Lab – samarbete och innovation

Business Sweden genomför projektet under regeringens uppdrag i samarbete
med Utrikesdepartementet, ambassaden i Berlin och andra partner, såsom
Vinnova och Energimyndigheten. Mottot ”Co-Lab” symboliserar att
samarbete och experimentlusta är god grogrund för framtida innovationer
och en förklaring till varför Sverige ligger i teknologisk framkant.

Den svenska paviljongen följer mottot och är byggd som en öppen
mötesplats med företag och flera scener för parallella utbyten och samtal.
Här framträder fler än 150 talare under veckan.
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Statsminister Löfven och förbundskansler Merkel
invigde mässan

Den 31 mars invigdes mässan av statsminister Stefan Löfven och
förbundskansler Angela Merkel. Statsministern knöt an till Co-Lab i sitt tal
och betonade vikten av samarbete i en snabbt föränderlig värld.
Förbundskanslern menade att det var hög tid att blicka norrut och hon
gladdes åt att få hälsa Sverige välkommet som partnerland på industrimässan
i Hannover.

Invigningen innehöll en show, bland annat med en suggestivt vacker ”pas-
de-deux” från ”Våroffer” mellan dansaren och koreografen Fredrik ”Benke”
Rydman och en ABB-robot. Artisten Loreen framförde ”Euphoria” med
unga dansare från Hannover.

Fördjupat innovationspartnerskap mellan Sverige
och Tyskland

Den svenska paviljongen invigdes den 1 april av statsminister Löfven och
förbundskansler Merkel. Ett fördjupat samarbetspartnerskap undertecknades
för att främja innovationer länderna emellan.

– Hannovermässan är en fantastisk plattform för svenska företag och
regioner att marknadsföra sig internationellt och i Tyskland, som är Sveriges
största exportmarknad, menade utrikeshandelsminister och minister med
ansvar för nordiska frågor Ann Linde.

Stort antal svenska regeringsföreträdare på mässan
i Hannover

Utöver Stefan Löfven och Ann Linde, deltar även näringsminister Ibrahim
Baylan, Matilda Ernkrans, minister för högre utbildning och forskning,
Anders Ygeman, energi- och digitaliseringsminister samt statssekreterare
Niklas Johansson.

Den 4 april inviger Anders Ygeman ”WomenPower”, mässans stora satsning
på jämställdhet och som syftar till att få in fler kvinnor i en mansdominerad
teknikbransch. Tema är “Let’s get loud – Women in Industry, Empower –
Create – Succeed”.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ny hållbar exportsatsning över
hela landet
Publicerad 01 mars 2019

Göra hela norden till den första integrerade 5G zonen
och få svenska företag att exportera mer. Hör
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor Ann Linde berätta om några av sina
prioriteringar under den kommande mandatperioden.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Nomineringar till Musikexportpriset
2018
Publicerad 15 februari 2019 Uppdaterad 15 februari 2019

Regeringens Musikexportpris delas varje år ut till en
artist som under föregående år varit internationellt
framgångsrik och medverkat till svenska musikaliska
exportframgångar och bidragit till en positiv bild av
Sverige. Vinnaren tillkännages av
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor Ann Linde vid en prisutdelning på
Utrikesdepartementet onsdag den 6 mars klockan
14.30.
Förutom Musikexportpriset delas även Regeringens hederspris för mångåriga
insatser för svensk musikexport ut och ett hedersomnämnande för insatser av
särskild betydelse för svensk musiks internationalisering. Pristagarna
tillkännages vid prisutdelningen.

Med Musikexportpriset vill regeringen uppmärksamma svenska aktörer och
utövare i musikbranschen som bidrar till ökade exportframgångar för svensk
musik och riktar strålkastarljuset mot Sverige.

- Det är med glädje och stolthet vi idag presenterar de nominerade till
regeringens musikexportpris 2018, säger utrikeshandelsminister och minister
med ansvar för nordiska frågor Ann Linde. De är alla stora och betydande
musikutövare som exporterar musik i världsklass och visar på bredden av det
Sverige åstadkommer på den internationella arenan.

De nominerade till regeringens musikexportpris 2018
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är:

Malin Byström

Passion och en livslång kärlek till den klassiska musiken har skapat ännu en
svensk superstjärna på operahimmelen. Lägg därtill en röst som får publik
och kritiker att vallfärda till de stora operahusen i London, Paris och New
York. Det har gått två decennier sedan scendebuten i Vadstena och under
den tiden har Malin Byström utvecklats till en av vår tids mest eftersökta
sopraner. Oavsett vem hon gestaltar, från unga flickor hos Mozart till opera-
litteraturens mest desperata kvinnor som Elektra och Medea, fyller hon sin
roller med liv. Och hon gör det utan att någonsin tappa kontrollen över sin
röst. 2018 utnämndes Malin Byström både till svensk Hovsångerska och hon
vann det prestigefyllda International Opera Awards (operavärldens Oscar) i
kategorin Årets kvinnliga sångare. Sverige fortsätter att leverera sångare i
världsklass.

Ludwig Göransson

Från Linköping till Los Angeles. Från att ha spelat sönder tummen till
Metallica som åttaåring till att skina själv i popens och popkulturens mitt.
Denne kompositör och producent sökte sig tidigt till filmmusiken för att den
är full av möjligheter. För att man så gränslöst kan blanda och experimentera
med både stil och rytm; som han gjorde på världens biografer ifjol med
"Black Panther", "Creed II" och Venom". Samma sak händer i hans musik.
Den sanslösa hiphop-gospel-trap-afrobeat-med mera-sången "This is
America" med Childish Gambino tog nästan tre år att färdigställa. En viktig
och uppmärksammad låt om dagens USA. Musikaliskt sett är den i sig en
utmärkt programförklaring för vem denne gränslöse östgötemusikant är. Som
så självklart är värd sina nomineringar till Oscar och Golden Globe. Plus de
tre Grammys han vann.

Mohombi

Sedan 90-talet har den svensk-kongolesiske artisten och låtskrivaren
Mohombi stått på scen i mer än fyrtioåtta länder med över tusen spelningar,
tack vare talang, flit och en nonstop process. Med sin genre som han kallar
afropop har Mohombi genom åren gett ut gemensam musik med artister som
Pitpull, Shaggy, Nicole Sherzinger (Pussycat Dolls) och Akon. 2018 vann
Mohombi två Grammys som låtskrivare på reggaetonartisen J Balvin album



(Vibras) och en BMI-utmärkelse för den internationella hitlåten "Mi Gente"
med Beyonce på remixen. Han är co-producent och låtskrivare för Jennifer
Lopez låt "Dinero" med Cardi B och Dj Khaled som fick en MTV Video
Music Award. Med sin bakgrund har Mohombi i decennier fört samman
Sverige med Latinamerika och Afrika, till rytmerna som härstammar från de
världsdelarna och nu finns över hela världen. Allt som oftast kallad av både
sig själv och andra för "afrovikingen" i sann ambassadörsanda.

Robyn

Robyn, tidigare vinnare av regeringens musikexportpris, återkom hösten
2018 med sitt första studioalbum sedan år 2010. I genomslag var detta, i
positiv bemärkelse, som inget hänt sedan dess. Det nya albumet ”Honey”,
hennes totalt åttonde, togs emot världen över som en utgivning från en
stilbildande fixstjärna. Såväl breda som nischade medier presenterade
albumet som ett huvudnummer och detta, liksom singeln ”Missing U”,
placerade sig sedan högt på årsbästalistor i exempelvis USA och
Storbritannien. Det är den statusen Robin Carlsson har 23 år efter
genombrottet; som tidlös artist, som modern entreprenör och numera som
högst kreativ producent.

Ilya Salmanzadeh

I över tio år har Ilya Salmanzadeh arbetat som låtskrivare och producent.
Karriären tog fart när Max Martin tog honom under sina vingar och via
produktionskollektivet Wolf Cousins har Ilya utvecklat sin talang. Under
åren har han arbetar med världsartister som Ellie Goulding, Taylor Swift,
Fifth Harmony, Jennifer Lopez och Ariana Grande. Under 2018 har
framgångarna med just Ariana Grande tagit Ilya till nya nivåer. I höstas hade
sångerskan tre hits samtidigt på den amerikanska hitlistan signerade av den
svenska hitmakaren.

Juryn för musikexportpriset består av:

Mikaela Fredriksen Tollin, tillförordnad generaldirektör Svenska institutet

Ametist Azordegan, författare och frilansjournalist

Anna-Karin Larsson, redaktionschef SR Musik, Sveriges Radio P2

Elin Norquist, chef Musikplattformen vid Statens musikverk



Elisabet Widlund, vd Musikförläggarna

Jesper Thorsson, vd Export Music Sweden

Lars Nylin, chefredaktör och ansvarig utgivare Musikindustrin

Linda Portnoff, vd Riteband 

Ludvig Werner, vd IFPI

Per Sinding-Larsen, musikjournalist Sveriges Television

Robert Sehlberg, musikchef MTG Radio

Samordnare för musikexportpriset är Gabriella Augustsson och Kristina
Lindberg, Utrikesdepartementets enhet för hållbarhet och främjande.



Artikel från Utrikesdepartementet

Desinformation och EU:s
långtidsbudget på allmänna rådet
Publicerad 09 januari 2019

EU:s långtidsbudget, desinformation och det rumänska
ordförandeskapets prioriteringar var några av de frågor
EU-ministrarna behandlade när de träffades på årets
första möte 8 januari.

EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

På mötet informerade ordförandelandet Rumänien om hur de planerar att
lägga upp de fortsatta förhandlingarna om EU:s långtidsbudget under våren
2019.

EU-kommissionen lade fram sitt förslag på en flerårig budgetram för 2021–
2027 under maj och juni 2018. I kommissionens förslag motsvarar utgifterna
totalt 1,14 procent av EU:s samlade BNI.

Presentation av det rumänska ordförandeskapets
prioriteringar

Rumänien tog 1 januari över som EU:s ordförandeland efter Österrike. På
mötet presenterade Rumänien arbetsprogrammet för ministerrådets arbete
fram till 30 juni 2019.

EU:s hantering av desinformation

För att skydda våra demokratiska system och den offentliga debatten, inte
minst inför valet till Europaparlamentet i maj, presenterade EU-
kommissionen och EU:s utrikestjänst i början av december 2018 en
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handlingsplan mot desinformation.

På mötet hade ministrarna en diskussion om EU:s hantering av
desinformation, bland annat inför EU-valet i maj.

EU-minister Ann Linde representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget och
desinformation på årets första
ministerrådsmöte
Publicerad 07 januari 2019

EU:s långtidsbudget, desinformation och det rumänska
ordförandeskapets prioriteringar är några av punkterna
på dagordningen när EU-ministrarna möts 8 januari.

EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

På mötet kommer ordförandeskapet att redogöra för ministrarna hur de
planerar att lägga upp de fortsatta förhandlingarna om EU:s långtidsbudget
under våren 2019.

EU-kommissionen lade fram sitt förslag på en flerårig budgetram för 2021–
2027 under maj och juni 2018. I kommissionens förslag motsvarar utgifterna
totalt 1,14 procent av EU:s samlade BNI.

Presentation av det rumänska ordförandeskapets
prioriteringar

Rumänien tog 1 januari över som EU:s ordförandeland efter Österrike. På
allmänna rådets möte kommer det rumänska ordförandeskapet att presentera
sitt arbetsprogram för ministerrådets arbete fram till 30 juni 2019.

EU:s hantering av desinformation

För att skydda våra demokratiska system och den offentliga debatten, inte
minst inför valet till Europaparlamentet i maj, presenterade EU-
kommissionen och EU:s utrikestjänst i början av december 2018 en
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handlingsplan mot desinformation.

EU-ministrarna kommer på mötet i allmänna rådet att ha en diskussion om
EU:s hantering av desinformation.

Regeringen välkomnar utrikestjänstens och kommissionens handlingsplan.
Regeringen anser att EU:s hantering av desinformation och andra hybridhot
ska stärkas och välkomnar fortsatta diskussioner om hur handlingsplanen ska
genomföras i enlighet med slutsatserna från Europeiska rådet 13–14
december.

Desinformation är ett sätt att underminera våra demokratiska värderingar,
enigheten inom EU, och EU-närmandet för EU:s kandidatländer och
grannskapsländer. Det är viktigt att EU i detta arbete följer grundläggande
värderingar om yttrandefrihet, ett oberoende medielandskap och
demokratiska processer, anser regeringen.

Under lunchen kommer ministrarna att ha en informell diskussion om hur EU
kan komma närmare medborgarna och öka förtroendet för EU inför valet till
Europaparlamentet.

EU-minister Ann Linde representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget och
förberedelser för Europeiska rådet
på ministermöte
Publicerad 12 december 2018

EU-ländernas ministrar med ansvar för EU-frågor
diskuterade EU:s långtidsbudget för 2021–2027 och
rättsstatens principer när de träffades i Bryssel 11
december. De förberedde också nästa möte i
Europeiska rådet, 13–14 december.

EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

EU-ministrarna fick en lägesuppdatering av de pågående förhandlingarna om
EU:s långtidsbudget för 2021–2027. Ministrarna hade sedan möjlighet att
framföra sina olika prioriteringar i förhandlingarna och kunde ge sin syn på
de utkast till texter som så småningom ska ligga till grund för en kommande
slutuppgörelse om den fleråriga budgetramen.

Förberedelser inför Europeiska rådet 13–14
december

EU-ministrarna behandlade ett första utkast till slutsatser till Europeiska
rådets möte 13–14 november. Europeiska rådet kommer att ta upp EU:s
långtidsbudget, inre marknaden, migration samt förbereda toppmötet mellan
EU och Arabförbundet 24–25 februari 2019.

Rättsstatens principer i Polen och Ungern

EU-kommissionen inledde med att gå genom den senaste utvecklingen för
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rättsstatens principer i Polen. Sedan höll rådet den tredje utfrågningen av
Polen inom ramen för Artikel 7-förfarandet.
EU-kommissionen lade i december 2017 lade fram ett förslag om att aktivera
artikel 7(1) i EU-fördraget. I artikeln står att ministerrådet kan slå fast att det
finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s
grundläggande värden.

Ungern och EU:s grundläggande värderingar

I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern eftersom Europaparlamentet anser att det
finns en klar risk att Ungern åsidosätter EU:s grundläggande värderingar.
EU-ministrarna fick en kort lägesuppdatering.

Europeiska planeringsterminen 2019

EU-kommissionen presenterade sin årliga tillväxtöversikt som inleder arbetet
med den europeiska terminen för 2019. Den europeiska terminen är ett
ramverk i EU för att förenkla rapporteringen och granskningen av
makroekonomiska obalanser i EU-länderna.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige på mötet i Bryssel.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget och
rättsstatens ställning på
ministermöte
Publicerad 07 december 2018

När ministrarna med ansvar för EU-frågor möts 11
december ska de diskutera EU:s långtidsbudget för
2021–2027, rättsstatens principer och förbereda nästa
möte i Europeiska rådet.

EU:s fleråriga budgetram för 2021–2027

På mötet kommer ordförandeskapet att ge ministrarna en lägesuppdatering
av de pågående förhandlingarna om EU:s långtidsbudget för 2021–2027.

De kommer sedan att få möjlighet att framföra sina prioriteringar för
förhandlingen och ge sin syn på de utkast till texter som så småningom ska
ligga till grund för en kommande slutuppgörelse om den fleråriga
budgetramen. Syftet med diskussionen är att identifiera vad som bör finnas
med i den fortsatta förhandlingen.

EU-kommissionens förslag på en flerårig budgetram för 2021–2027 lades
fram under maj och juni i år. I EU-kommissionens förslag motsvarar
utgifterna totalt 1,14 procent av EU:s samlade BNI.

Nästa steg är att stats- och regeringscheferna diskuterar EU:s fleråriga
budgetram på Europeiska rådet 13–14 december.

Förberedelser inför Europeiska rådet 13–14
december
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EU-ministrarna kommer att behandla ett första utkast till slutsatser till
Europeiska rådets möte 13–14 november. Europeiska rådet kommer att ta
upp EU:s långtidsbudget, inre marknaden, migration och förbereda
toppmötet mellan EU och Arabförbundet 24–25 februari 2019.

Europeiska planeringsterminen 2019

Den europeiska terminen är ett ramverk i EU för att förenkla rapporteringen
och granskningen av makroekonomiska obalanser i EU-länderna. I slutet av
november presenterade EU-kommissionen en rad dokument om arbetet med
terminen, bland annat en tillväxtöversikt och en rapport om sysselsättningen.
Dokumenten utgör starten för 2019 års termin. På mötet kommer ministrarna
att diskutera arbetet med den europeiska terminen.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet kommer rådet att hålla en tredje utfrågning av Polen inom ramen
för Artikel 7-förfarandet.

Bakgrunden är att EU-kommissionen i december 2017 lade fram ett förslag
om att aktivera artikel 7(1) i EU-fördraget. I artikeln står att ministerrådet
kan slå fast att det finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt
åsidosätter EU:s grundläggande värden. 

Sedan januari 2016 har EU-kommissionen har haft en omfattande dialog med
polska myndigheter.

Ungern och EU:s grundläggande värderingar

I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern eftersom Europaparlamentet anser att det
finns en klar risk att Ungern åsidosätter EU:s grundläggande värderingar. På
mötet kommer ministrarna att få en lägesuppdatering samt utvärdera läget.

Rapport från subsidiaritetskonferens

På mötet kommer ordförandeskapet också att presentera resultaten från en
konferens på temat subsidiaritet som princip för Europeiska unionens
uppbyggnad.

Subsidiaritetsprincipen innebär att EU bara får agera om målen för en



planerad åtgärd inte kan uppnås av medlemsstaterna eller om målen kan
uppnås bättre genom att åtgärden vidtas på EU-nivå.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på mötet i Bryssel.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-beslut om digitala plattformar,
inre marknaden och en strategi för
industrin
Publicerad 03 december 2018

När EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor mötte i
Bryssel 29 november fattade de beslut om bättre villkor
för företag som använder digitala plattformar. De antog
också slutsatser om programmet för EU:s inre marknad
och om bättre fordonssäkerhet.

Rättvisa villkor och transparens för tjänsteförmedling
online

I april 2018 presenterade EU-kommissionen ett förslag till förordning som
ska främja rättvisa villkor och transparens av onlinebaserade
förmedlingstjänster. Ministrarna beslutade om en allmän inriktning på
förordningen.

Förslaget syftar till att förbättra digitala plattformars relation till företag som
använder deras tjänster genom att förbättra förutsägbarhet, transparens, tillit
samt att jämna ut styrkeförhållanden.

Programmet för EU:s inre marknad 2021 – 2027

Ministrarna fattade beslut om en del av inriktningen på programmet för EU:s
inre marknad för 2021-2027. Förslaget ingår i det pågående arbetet med att
förhandla fram en budgetram för EU för samma period.

I beslutet sammanförs flera verksamheter som tidigare har finansierats
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genom fem olika program under åtskilda rubriker i budgeten. De handlar om
konkurrenskraft, konsumentskydd, europeisk statistik, kunder och
slutanvändare i finanssektorn, finansiella tjänster samt växt-, djur-,
livsmedels- och foderområdet.

I det beslutade programmet finns också nya initiativ som syftar till att
förbättra den inre marknadens funktion, exempelvis bättre tillsyn.

Beslut om bättre fordonsäkerhet

Ministrarna ställde sig bakom ett förslag till allmän inriktning för en
förordning om krav på säkerhetsfunktioner i fordon i syfte att minska antalet
förolyckade och skadade i trafiken speciellt vad gäller oskyddade trafikanter.

Det handlar till exempel om intelligent stöd för anpassning av hastighet,
system som varnar för förartrötthet och övervakar ouppmärksamhet. Det
handlar också om att underlätta montering av alkolås och att bilar och lätta
lastbilar ska vara utrustade med en anordning som används för att utreda
olyckor. Här finns också krav på att lastbilar och bussar har varningssystem
som avser oskyddade trafikanter i närheten av fordonet.

En strategi för industripolitik i EU

Ministrarna antog rådslutsatser som uppmanar EU-kommissionen att ta fram
en långsiktig industristrategi med en tillhörande handlingsplan.
Både konkurrenskraftsrådet och Europeiska rådet har understrukit behovet
av en omfattande och långsiktig EU-strategi för industripolitik som
tidsmässigt är i fas med EU:s långtidsbudget, det vill säga perioden 2021-
2027.

Enligt slutsatserna ska strategin överensstämma med FN:s hållbarhetsmål
och klimatavtalet som skrevs på i Paris 2015. Strategin ska bygga på den inre
marknaden, digitalisering, kompetensförsörjning, industrins gröna
omställning och cirkulär ekonomi, investeringar samt innovation.

EU:s konkurrenskraft och framtidens inre marknad

Konkurrenskraftsrådet har vid varje möte en tematisk diskussion som
anknyter till utvecklingen av EU:s konkurrenskraft. Den 29 november
handlade diskussionen om behovet av modernare koncept och mål för EU:s
framtida inre marknad. EU-kommissionen presenterade ett meddelande om



den framtida inre marknaden som publicerades tidigare i november.
Medlemsstaterna fick är möjlighet att lämna sina preliminära kommentarer
kring vad man vill se för typ av framtida inre marknad.

Ytterligare frågor på rådsmötet

Det österrikiska ordförandeskapet informerade om det nyligen antagna
förslaget som ger EU-kommissionen rätt att undanta vissa typer av finansiellt
stöd från den generella anmälningsplikten.

Ordförandeskapet presenterade också en översyn av Reach-förordningen
utifrån ett konkurrensperspektiv.

Ministrarna fick därtill en lägesrapport om förhandlingarna om ett
tillverkningsundantag i förordningen om tilläggsskydd av för läkemedel.

EU-kommissionen presenterade en årligen återkommande rapport om små-
och mellanstora företag och en studie om fördjupning av den inre marknaden
för tjänster i EU.

Rumänien presenterade programmet för sitt inkommande ordförandeskap för
första halvåret 2019.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige på mötet.

Ministerrådet för konkurrenskraftsfrågor träffades också 30 november. Den
delen av mötet handlade om rymdfrågor och forskning. Helene Hellmark-
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, företrädde då Sverige.



Artikel från Utrikesdepartementet

Digitala plattformar, inre
marknaden och industri på EU:s
ministerråd
Publicerad 28 november 2018 Uppdaterad 28 november 2018

När EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor träffas
i Bryssel 29 november ska de fatta beslut om bättre
villkor för företag som använder digitala plattformar. De
ska också besluta om programmet för EU:s inre
marknad och om bättre fordonssäkerhet.

Rättvisa villkor och transparens för tjänsteförmedling
online

I april 2018 presenterade EU-kommissionen ett förslag till förordning som
ska främja rättvisa villkor och transparens av onlinebaserade
förmedlingstjänster. Ministrarna förväntas anta en allmän inriktning.

Förslaget fokuserar på plattformars relation till företag som använder deras
tjänster. EU-kommissionen har funnit att affärsrelationerna präglas av
bristande förutsägbarhet, transparens, tillit och ojämna styrkeförhållanden.
Förslagets syfte är därför att förbättra relationerna mellan plattformar och de
företag som använder dem i sin näringsverksamhet.

Regeringen står bakom förslaget. Regeringen anser att en balansgång är
viktig för att hitta rätt avvägning mellan att å ena sidan värna företags
möjligheter att på goda villkor använda sig av plattformarna, och att å andra
sidan inte hämma innovationskraften i plattformsekonomin genom
betungande krav på aktörerna.

https://www.regeringen.se/


Programmet för EU:s inre marknad 2021 – 2027

Ministrarna förväntas fatta beslut om en del av inriktningen på programmet
för EU:s inre marknad för 2021-2027. Förslaget ingår i det pågående arbetet
med att förhandla fram en budgetram för EU för samma period.

I förslaget sammanförs flera verksamheter som tidigare har finansierats
genom fem olika program under åtskilda rubriker i budgeten. De handlar om
konkurrenskraft, konsumentskydd, europeisk statistik, kunder och
slutanvändare i finanssektorn, finansiella tjänster samt växt-, djur-,
livsmedels- och foderområdet.

I förslaget till program finns också nya initiativ som syftar till att förbättra
den inre marknadens funktion, exempelvis bättre tillsyn.

Regeringen är positiv till förslaget och välkomnar det övergripande syftet
med programmet.

Beslut om bättre fordonssäkerhet

Ministrarna förväntas anta ett förslag till allmän inriktning för en förordning
om ett antal säkerhetsfunktioner. Det handlar till exempel om intelligent stöd
för anpassning av hastighet, system som varnar för förartrötthet och
övervakar ouppmärksamhet. Det handlar också om att underlätta montering
av alkolås och att bilar och lätta lastbilar ska vara utrustade med en
anordning som används för att utreda olyckor. Här finns också krav på att
lastbilar och bussar har varningssystem som avser oskyddade trafikanter i
närheten av fordonet.

Regeringen föreslår att Sverige ställer sig bakom förslaget. Regeringen är
därtill positiv till att förslaget främjar användningen av avancerade
säkerhetsfunktioner.

En strategi för industripolitik i EU

Ministrarna förväntas anta slutsatser som uppmanar EU-kommissionen att ta
fram en långsiktig industristrategi med en tillhörande handlingsplan.

Både konkurrenskraftsrådet och Europeiska rådet har understrukit behovet
av en omfattande och långsiktig EU-strategi för industripolitik som
tidsmässigt är i fas med EU:s långtidsbudget, det vill säga perioden 2021-



2027.

Strategin ska överensstämma med FN:s hållbarhetsmål och klimatavtalet som
skrevs på i Paris 2015. Strategin ska bygga på den inre marknaden,
digitalisering, kompetensförsörjning, industrins gröna omställning och
cirkulär ekonomi, investeringar samt innovation.

Regeringen står bakom förslaget. Regeringen anser att industrins
konkurrenskraft stärks genom långsiktigt goda ramvillkor och fördjupad inre
marknad utan protektionism. Centralt är också forskning och innovation och
fortsatt omställning till resurseffektivitet och hållbarhet.

EU:s konkurrenskraft och framtidens inre marknad

Konkurrenskraftsrådet har vid varje möte en tematisk diskussion som
anknyter till utvecklingen av EU:s konkurrenskraft. Den 29 november
handlar diskussionen om behovet av modernare koncept och mål för EU:s
framtida inre marknad. EU-kommissionen kommer också att presentera ett
sedan några dagar publicerat meddelande om den framtida inre marknaden.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens ansats som innebär att en mer
integrerad inriktning för den inre marknaden för varor, tjänster och den
digitala marknaden.

Ytterligare frågor på rådsmötet

Det österrikiska ordförandeskapet kommer att informera om ett förslag som
ger EU-kommissionen rätt att undanta vissa typer av finansiellt stöd från den
generella anmälningsplikten. Ordförandeskapet kommer också att presentera
en översyn av Reach-förordningen utifrån ett konkurrensperspektiv.

Ministrarna kommer att få en lägesrapport om förhandlingarna om ett
tillverkningsundantag i förordningen om tilläggsskydd av för läkemedel.

EU-kommissionen ska presentera en årligt återkommande rapport om små-
och mellanstora företag. Därtill kommer en studie om fördjupning av den
inre marknaden för tjänster i EU att presenteras.

Rumänien ska presentera programmet för sitt inkommande ordförandeskap
för första halvåret 2019.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på mötet.



Ministerrådet för konkurrenskraftsfrågor träffas också 30 november.
Rådsmötet handlar då om rymdfrågor och forskning. 



Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverigefrämjare, demokrati och
digitalisering
Publicerad 27 november 2018 Uppdaterad 27 november 2018

19-22 november samlades 130 diplomater från över 90
utlandsmyndigheter i Stockholm för att delta i årets
upplaga av Handels-och Sverigefrämjardagarna. Bland
talarna återfanns bland annat statsråden Ann Linde,
Margot Wallström och statssekreterare Per Olsson
Fridh. Temat för i år var ”Relation och utbyten - över
gränser och mellan stuprör”. Dagarna syftade till att
möjliggöra långsiktigt relationsbyggande och kunskap
om att medveten kommunikation måste finnas med
redan från början. Fyra områden identifierades i behov
av full uppmärksamhet: Demokrati och mänskliga
rättigheter, säkerhetspolitik, cybersäkerhet och
desinformation.
- Vi påverkas alla allt mer av en omfattande digitalisering med växande
informationsflöden. Vi ser en ökad polarisering och oroande utveckling för
demokrati, mänskliga rättigheter och rättsstatens principer – även i vårt eget
närområde, sade utrikesminister Margot Wallström inför en fullsatt
konferens. Hon påminde om att vårt samlade arbete med att stå upp för våra
värderingar blir allt viktigare. Där dialog, relationsskapande och strategiskt
främjande- och kommunikationsarbete är viktiga verktyg som kan motverka
såväl en negativ utveckling, som att stötta en positiv.

Den digitaliserade demokratin - hot eller möjlighet?"

https://www.regeringen.se/


I panelsamtalet "Den digitaliserade demokratin - hot eller möjlighet?"
påpekade Henrik Selin, huvudsekreterare för regeringens utredning Nationell
satsning på medie- och informationskunnighet och det demokratiska
samtalet, att internet måste fortsätta utvecklas då det idag finns en
maktkoncentration – extremt få företag har mycket makt, vilket är en
utmaning för demokratin. Men även affärsmodellen komplicerar i hur
algoritmer fungerar då de snabbt leder in den som söker information på
förstärkta budskap. Demokratiambassadören Rosaline Marbinah beskrev
ändå hoppfullhet och att digitalisering och internet ger röst åt nya grupper
vilket är en förutsättning för demokrati.
- De unga är bättre på källkritik och mindre fördomsfulla. Med mobilen har
jag världen i min hand!, menade hon.

Se hela panelsamtalet i artikeln: Den digitaliserade demokratin - hot eller
möjlighet?

Samarbete över gränser mellan stuprör

Vår samtid möter allt fler gemensamma utmaningar som behöver 
gemensamma lösningar. Därför är samarbete avgörande. Stuprören ska bort,
sade Per Olsson Fridh, statssekreterare på Kulturdepartementet. Han
påminde om Sveriges många kulturmyndigheter och institutioner som har
regeringens uppdrag att verka för ett ökat internationellt och interkulturellt
utbyte:
- Använd er av dem, deras kompetens och deras möjlighet att bidra, var hans
uppmaning. För kom ihåg att kulturen är kittet som håller kvar relationen
mellan människor när allt annat gått förlorat!

Avslutningsvis tackade EU- och handelsminister Ann Linde alla
utlandsmyndigheterna: 
- Ni gör ett enastående jobb varje dag för att främja Sverige, svensk kultur,
svensk handel och svenska värderingar ute i världen!



Artikel från Utrikesdepartementet

Extramöte om brexit
Publicerad 19 november 2018

EU-ministrarna träffades måndag 19 november för att
behandla förslaget till utträdesavtal som EU har
förhandlat fram med Storbritannien inför det extrainsatta
mötet i Europeiska rådet 25 november.

EU-ministermöte innan extramöte i Europeiska rådet

Inför det extra mötet i Europeiska rådet 25 november träffades EU-
ministrarna i Bryssel för att behandla utkastet till avtal. Även om några
frågor fortfarande återstår att lösa kom EU-ministrarna överens om att
skicka förslaget vidare till Europeiska rådet. På söndagens möte ska stats-
och regeringscheferna ta ställning till om de för EU:s räkning kan ge
klartecken för att gå vidare i ratificeringsprocessen. Europeiska rådet ska
också ta ställning till en politisk förklaring om ramverket för det framtida
samarbetet mellan EU och UK.

Om utkastet till utträdesavtal godkänns av Europeiska rådet kommer det att
överlämnas till Europaparlamentet för godkännande. Efter det antar
ministerrådet det slutgiltiga utträdesavtalet.

Avtalet ska även godkännas av det brittiska parlamentet.

EU-minister Ann Linde representerade Sverige på mötet i Bryssel.

Producerat av EU-representationen

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit på extramöte i EU:s
ministerråd
Publicerad 16 november 2018

Måndagen 19 november träffas ministrarna med ansvar
för EU-frågor för att behandla brexitförhandlingarna
inför ett extrainsatt möte i Europeiska rådet.

Utkast till avtal klart

Efter långa förhandlingar finns sedan 14 november ett förslag till avtal om
Storbritanniens utträde ur EU den 29 mars 2019. Avtalet ska nu godkännas
dels i Storbritannien och dels av stats- och regeringscheferna i de 27 andra
EU-länderna, samt av Europaparlamentet.

Förhandlarna har också kommit överens om en politisk deklaration om den
framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

EU-ministrar träffas innan extrainsatt möte i
Europeiska rådet

För att förbereda stats- och regeringschefsmötet kommer ministrarna med
ansvar för EU-frågor att träffas måndagen 19 november. På mötet kommer
EU:s chefsförhandlare Michel Barnier att informera ministrarna om det
framförhandlade avtalsförslaget.

Det extrainkallade mötet för stats- och regeringscheferna är planerat till 25
november. Stats- och regeringscheferna kommer då att ta ställning till om de
för EU:s räkning kan ge klartecken för att gå vidare och överlämna
utträdesavtalet till Europaparlamentet för godkännande. Efter det ska
ministerrådet anta utträdesavtalet.

https://www.regeringen.se/


Europeiska rådet ska också ta ställning till en politisk förklaring om
ramverket för det framtida samarbetet mellan EU och Storbritannien.

EU- och handelsminister Ann Linde representerar Sverige på mötet i Bryssel.
Mötet sker inom ramen för EU:s ministerråd för allmänna frågor i så kallat
EU27-format utan Storbritannien.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, rättsstatens ställning och
EU:s budget på allmänna rådet
Publicerad 13 november 2018 Uppdaterad 13 november 2018

Brexit och situationen för rättsstatens ställning i EU var
två av huvudpunkterna när EU:s ministerråd för
allmänna frågor möttes i Bryssel 12 november. EU:s
långtidsbudget, och förberedelser inför nästa möte i
Europeiska rådet var andra frågor på dagordningen.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier gav ministrarna en lägesbild av de
pågående förhandlingarna om utträdesavtalet. 

Parallellt med dem pågår också förhandlingar om innehållet i den så kallade
framtidsdeklarationen som ska reglera den framtida relationen mellan EU
och Storbritannien.

Ministrarna diskuterade läget i förhandlingarna på mötet.

Dialog om rättsstatens principer och situationen i
Polen och Ungern

Allmänna rådet har varje år sedan 2014 en dialog om rättsstatens principer i
EU-länderna utifrån ett tema. På mötet tog diskussionen avstamp i årets
tema, det vill säga förtroende för offentliga institutioner.

Ministrarna berörde även situationen för rättsstatens principer i Polen samt
de grundläggande värderingarna i Ungern.

https://www.regeringen.se/


EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

På mötet fick EU-ministrarna möjlighet att ge sin syn på hur EU:s
långtidsbudget ska se ut inför de fortsatta förhandlingarna.

Förberedelser inför Europeiska rådet 13–14
december

EU-ministrarna behandlade ett första utkast till slutsatser till Europeiska
rådets möte 13–14 november.

Planeringsterminen och EU-kommissionens
arbetsprogram för 2019

Ordförandelandet Österrike presenterade en färdplan för den europeiska
terminen 2019, ett ramverk i EU för att förenkla rapporteringen och
granskningen av makroekonomiska obalanser inom EU-länderna. På mötet
presenterade EU-kommissionen även sitt arbetsprogram för 2019.

EU-minister Ann Linde företrädde Sverige på mötet som ägde rum i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Modernisering av WTO och
relationerna med USA på
handelsministermöte
Publicerad 09 november 2018

Moderniseringen av världshandelsorganisationen WTO,
pågående förhandlingar om handelsavtal och EU:s
handelsrelationer med USA var några av frågorna på
agendan när EU:s handelsministrar möttes 9 november.

Moderniseringen av WTO och handelsrelationer
med USA

EU-kommissionen informerade ministrarna om det pågående arbetet med att
modernisera WTO. Moderniseringsarbetet handlar bland annat om nya regler
kring tvistlösningssystemet och ökad transparens avseende nationella stöd.

Ministrarna hade också en informell diskussion om EU:s handelsrelationer
med USA.

Pågående handelsförhandlingar och rapport om
frihandelsavtal

Ministrarna fick lägesrapport från EU:s pågående
frihandelsavtalsförhandlingar samt arbetet med att genomföra EU:s olika
frihandelsavtal.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige på mötet.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, rättsstatens ställning och
budget på EU-rådsmöte
Publicerad 09 november 2018

När EU-ministerråd för allmänna frågor möts 12
november ska de diskutera EU:s långtidsbudget för
2021–2027, rättsstatens principer och brexit. På
dagordningen står även förberedelser inför Europeiska
rådets möte i december samt EU-kommissionens
arbetsprogram för 2019.

EU:s fleråriga budgetram 2021–2027

På mötet kommer ordförandeskapet inledningsvis att ge ministrarna en
lägesuppdatering av de pågående förhandlingarna om EU:s långtidsbudget
för 2021–2027. De kommer sedan att få möjlighet att ge sin syn på
långtidsbudgeten inför de fortsatta förhandlingarna.

EU-kommissionen lade fram förslag på en ny flerårig budgetram för 2021–
2027 under maj och juni i år. I EU-kommissionens förslag motsvarar
utgifterna totalt 1,14 procent av EU:s samlade BNI.
Förslaget har sedan det presenterades diskuterats i EU:s ministerråd för
allmänna frågor. Ordförandeskapet har nu påbörjat arbetet med att ta fram
ett förhandlingsdokument.

Förberedelser inför Europeiska rådet 13–14
december

EU-ministrarna kommer att behandla ett första utkast till slutsatser till
Europeiska rådets möte 13–14 november. Sannolikt kommer Europeiska
rådet att ta upp migration, säkerhet och försvar samt EU:s långtidsbudget.

https://www.regeringen.se/


Europeiska planeringsterminen och kommissionens
arbetsprogram för 2019

Ordförandelandet Österrike presenterar tillsammans med Rumänien som är
kommande ordförandeland en färdplan för den europeiska terminen 2019.
Den europeiska terminen är ett ramverk i EU för att förenkla rapporteringen
och granskningen av makroekonomiska obalanser inom EU-länderna.

EU-kommissionen kommer också att presentera arbetsprogrammet för 2019
på mötet. Detta är den sittande kommissionens sista arbetsprogram för
mandatperioden.

Subsidiaritetspaketet

På mötet kommer EU-kommissionen även att presentera ett paket med
förslag om hur arbetet med EU:s subsidiaritetsprincip kan stärkas.
Subsidiaritetsprincipen innebär att EU bara får agera om målen för en
planerad åtgärd inte kan uppnås av medlemsstaterna eller om målen kan
uppnås bättre genom att åtgärden vidtas på EU-nivå.

Årlig dialog om rättsstatens principer

Allmänna rådet har varje år sedan 2014 en dialog om rättsstatens principer i
EU-länderna utifrån ett tema. Diskussionen på mötet kommer att utgå från
årets tema som är förtroende för offentliga institutioner.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet kommer EU-kommissionen att uppdatera ministrarna om läget för
artikel 7-förfarandet mot Polen. Vid tidigare möten i allmänna rådet har
Polen frågats ut inom ramen för artikel 7(1) i EU-fördraget. 
Bakgrunden är att EU-kommissionen i december 2017 lade fram ett förslag
om att aktivera artikeln. Enligt denna kan ministerrådet slå fast att det finns
en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande
värden.

Ungern och EU:s grundläggande värderingar

I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern eftersom Europaparlamentet anser att det



finns en klar risk att Ungern åsidosätter EU:s grundläggande värderingar. På
mötet kommer ministrarna att få en lägesuppdatering.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier inleder med att ge ministrarna en bild
av det aktuella läget i de pågående förhandlingarna om utträdesavtalet
mellan EU och Storbritannien. Framsteg har gjorts men men frågan om en så
kallad reservlösning för gränsen till Irland är ännu inte löst.

Parallellt med förhandlingar om utträdesavtalet pågår förhandlingar om
innehållet i den så kallade framtidsdeklarationen som ska reglera den
framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

På mötet kommer ministrarna att diskutera förhandlingsläget i de pågående
förhandlingarna.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på mötet i Bryssel.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Handelsförhandlingar och
modernisering av WTO när
handelsministrarna i EU möts
Publicerad 06 november 2018

Pågående handelsförhandlingar, moderniseringen av
världshandelsorganisationen WTO och genomförandet
av färdiga frihandelsavtal är några av frågorna när EU-
ländernas handelsministrar möts den 9 november.

Moderniseringen av WTO

Mötet börjar med att EU-kommissionen informerar ministrarna om det
pågående arbetet med att modernisera WTO. Moderniseringsarbetet handlar
bland annat om nya regler kring tvistlösningssystemet och ökad transparens
avseende nationella stöd.

Pågående handelsförhandlingar

Ministrarna ska också få en lägesrapport från EU:s pågående
frihandelsavtalsförhandlingar.

Rapport om frihandelsavtal

På mötet kommer EU-kommissionen att presentera den andra rapporten om
genomförandet av EU:s olika frihandelsavtal.
EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på mötet som äger
rum i Bryssel.

 

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, budget och rättsstatens
ställning
Publicerad 17 oktober 2018 Uppdaterad 17 oktober 2018

EU:s ministerråd för allmänna frågor möttes 16 oktober
för att förbereda EU-toppmötet 17–18 oktober.
Ministrarna diskuterade EU:s långtidsbudget för 2021–
2027 och läget i brexitförhandlingarna samt fick
rapportering om rättsstatens ställning i Polen och
Ungern.

Förberedelser inför Europeiska rådets

Ministrarna behandlade utkastet till slutsatser för Europeiska rådets möte 18
oktober där Sverige företräds av statsminister Stefan Löfven. Arbetet med
att motverka människosmuggling, samarbetet med ursprungs- och
transitländer och det gemensamma asylsystemet är några av de
migrationsfrågor som kommer att behandlas där. Ytterligare frågor är inre
säkerhet, desinformation och cyberfrågor.

EU:s flerårsbudget 2021–2027

Ministrarna fick på mötet möjlighet att ge sin syn på EU:s kommande
långtidsbudget inför att förhandlingarna går över från analysfas till
förhandlingsfas.

EU-kommissionens förslag till ny budgetram för 2021–2027 lades fram under
maj och juni i år.

Brexit
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Ministrarna diskutera förhandlingsläget efter att EU:s chefsförhandlare
Michel Barnier gett sin bild av situationen efter den senaste
förhandlingsrundan. Trots framsteg kvarstår frågan om hur gränsen till Irland
ska lösas.

Rättsstatens principer i Polen och Ungern

EU-kommissionen rapporterade om läget för det så kallade artikel-7-
förfarandet mot Polen. Vid de två senaste mötena i allmänna rådet har Polen
frågats ut inom ramen för artikel 7(1).

Bakgrunden är att EU-kommissionen i december 2017 lade fram ett förslag
om att aktivera artikeln i EU-fördraget. Där står att ministerrådet kan slå fast
att det finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s
grundläggande värden. 
I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern. På allmänna rådets möte informerade det
österrikiska ordförandeskapet om ett eventuellt förfarande också mot
Ungern.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige. Mötet ägde rum i
Luxemburg.



Artikel från Utrikesdepartementet

Budget, brexit och rättsstatens
ställning i Polen på EU-möte
Publicerad 15 oktober 2018 Uppdaterad 15 oktober 2018

Diskussioner om EU:s flerårsbudget, rättsstatens
ställning i Polen och förberedelser inför Europeiska
rådets möte senare i oktober är några av frågorna i
allmänna rådet 16 oktober. Läget i förhandlingarna om
brexit kommer också att gås igenom. EU- och
handelsminister Ann Linde företräder Sverige.

EU:s flerårsbudget 2021–2027

På mötet kommer ministrarna att få möjlighet att ge sin syn på EU:s
kommande långtidsbudget inför att förhandlingarna fortsätter.

EU-kommissionens förslag till ny budgetram för 2021–2027 lades fram under
maj och juni i år. Under våren och sommaren har förslag till de olika
rubrikerna i EU-budgeten presenterats och diskussioner förts i allmänna
rådet. Behandlingen har nu övergått från en analytisk fas till en
förhandlingsfas.

På mötet avser det österrikiska ordförandeskapet ge ministrarna en
lägesuppdatering om de pågående diskussionerna.

Förberedelser inför Europeiska rådets möte 18
oktober

EU-ministrarna kommer att behandla ett första utkast till slutsatser till
Europeiska rådets möte 18 oktober. Europeiska rådet kommer att ta upp
migration med utgångspunkt i slutsatserna från mötet 28 juni. Arbetet med
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att motverka människosmuggling, samarbetet med ursprungs- och
transitländer och genomförandet av det gemensamma asylsystemet är några
av de frågor som kommer att behandlas. Återvändande och gemensam gräns-
och kustbevakning är andra frågor som stats- och regeringscheferna kan
komma att beröra.

På mötet ska stats- och regeringscheferna även följa upp en tidigare
diskussion om inre säkerhet samt desinformation och yttre påverkan inför
valet till Europaparlamentet i maj 2019. De väntas också behandla frågor om
krisberedskap och förhandlingarna om EU:s krisberedskapsmekanism.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet kommer EU-kommissionen att uppdatera EU-ministrarna om läget
för det så kallade artikel 7-förfarandet mot Polen. Vid de två senaste mötena
i allmänna rådet har Polen frågats ut inom ramen för artikel 7(1).

Bakgrunden är att EU-kommissionen i december 2017 lade fram ett förslag
om att aktivera artikel 7(1) i EU-fördraget. I artikeln står att ministerrådet
kan slå fast att det finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt
åsidosätter EU:s grundläggande värden.

Ungern och EU:s grundläggande värderingar

I september röstade Europaparlamentet för ett motiverat förslag till rådet att
aktivera artikel 7(1) mot Ungern. På mötet kommer det österrikiska
ordförandeskapet att informera om ett eventuellt förfarande mot Ungern.

Europaparlamentet anser att det finns en klar risk att Ungern åsidosätter
EU:s grundläggande värderingar. Parlamentet har bland annat uttryckt oro
för rättsväsendets oberoende, korruption, religionsfriheten, föreningsfriheten
och yttrandefriheten i Ungern.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier kommer att inleda med att ge
ministrarna en bild av hur förhandlingsläget ser ut nu, inför mötet i
Europeiska rådet 18 oktober. 

Framsteg har gjorts i förhandlingarna men frågan om hur gränsen till Irland
ska hanteras återstår.



Ministrarna kommer att diskutera förhandlingsläget på mötet.
EU-minister Ann Linde representerar Sverige på mötet som äger rum i
Luxemburg.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget, brexit och
rättsstatens ställning i Polen på
Allmänna rådet
Publicerad 20 september 2018 Uppdaterad 20 september 2018

EU:s fleråriga budgetram, Storbritanniens utträde ur EU
och rättsstatens ställning i Polen var några av de
ämnen EU- och handelsminister Ann Linde behandlade
tillsammans med sina EU-kollegor när de möttes i
Allmänna rådet 18 september.

EU:s långtidsbudget

Ministrarna inledde mötet med att behandla EU:s långtidsbudget för åren
2021–2027. Under diskussionen fick alla ministrar möjlighet att föra fram
sina prioriteringar för den kommande budgetperioden.

Lagstiftningsplanering och Europeiska rådet i
oktober

I kölvattnet av EU-kommissionens ordförande Jean-Claude Junckers tal om
tillståndet i Europeiska unionen, 12 september, diskuterade ministrarna EU-
kommissionens prioriteringar och mål för 2019. Rådet utvärderade också de
lagstiftningsförslag som håller på att behandlas med tanke på att
Europaparlamentets mandatperiod löper ut 2019.

Ministrarna inledde även förberedelserna inför Europeiska rådets
oktobermöte och diskuterade dagordningen. Migration, inre säkerhet och
utrikespolitiska frågor kommer sannolikt att vara några av frågorna på
Europeiska rådets möte 18 oktober.

https://www.regeringen.se/


Rättsstatens ställning i Polen

Rådet höll en utfrågning om rättsstatens tillstånd i Polen. Utfrågningen
skedde enligt samma former som under mötet i Allmänna rådet 26 juni 2018.

Allmänna rådet ska återkomma till frågan.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier informerade rådet i konstellationen
EU27, det vill säga utan att Storbritannien deltog, om läget i
brexitförhandlingarna efter de senaste förhandlingsomgångarna mellan EU
och Storbritannien. Ministrarna fick tillfälle att diskutera läget och det
fortsatta arbetet.

Allmänna rådets möte ägde rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget, rättsstaten
och brexit på EU-möte
Publicerad 14 september 2018 Uppdaterad 14 september 2018

När EU- och handelsminister Ann Linde möter sina
kollegor från EU:s medlemsländer på höstens första
ministerrådsmöte 18 september är dagordningen diger.
EU:s långtidsbudget, rättsstatens ställning i Polen och
Storbritanniens utträde ur EU är några av mötets frågor.

EU:s långtidsbudget

På mötet kommer medlemsstaterna få möjlighet att ge sin syn på EU:s
fleråriga budgetram 2021–2027 inför att förhandlingarna om budgeten
fortsätter. EU-kommissionens förslag på en ny långtidsbudget för EU lades
fram under maj och juni i år.

I EU-kommissionens förslag motsvarar utgifterna totalt 1,14 procent av EU:s
samlade BNI. Regeringen kan inte ställa sig bakom EU-kommissionens
förslag utan anser att de totala utgifterna i nästa långtidsbudget högst får vara
cirka en procent av EU:s totala bruttonationalinkomst, BNI, det vill säga
samma andel som för närvarande gäller för budgeten 2014–2020. För att
uppnå detta vill regeringen se att utgifterna minskar. Det gäller framförallt
inom sammanhållningspolitiken och den gemensamma jordbrukspolitiken, så
att åtgärder som främjar tillväxt och EU:s konkurrenskraft och stärker
säkerhet och gränsskydd kan prioriteras. Det handlar till exempel om att på
ett mer effektivt sätt hantera migrationen och bekämpa
klimatförändringarna.

Regeringen anser att rabatten som Sverige haft på EU:s medlemsavgift under
innevarande period är motiverad. Regeringen är därför emot den utfasning
av rabatten som EU-kommissionen föreslår. Anledningen är att utfasningen
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skulle innebära en stor ökning av den svenska avgiften.

Regeringen anser också att EU-budgeten ska minska proportionellt som en
följd av att Storbritannien lämnar EU eftersom utträdet innebär att intäkterna
till EU-budgeten minskar. Regeringen anser dock att det är bra att det införs
en möjlighet att villkora EU-medel i budgeten så att medlemsstater som inte
tar sitt ansvar i migrationspolitiken eller brister i sin respekt för gemensamma
värden inte ska kunna få tillgång till stöd från EU på samma sätt som idag.

Rättsstatens principer i Polen

Ministrarna kommer också att fortsätta sin utfrågning av Polen om
situationen för rättsstatens principer i landet. Utfrågningen började på mötet i
Allmänna rådet 26 juni. Bakgrunden är att EU-kommissionen i december
2017 lade fram ett förslag om att aktivera artikel 7 (1) i EU-fördraget. I
artikeln står det att ministerrådet kan slå fast att det finns en klar risk för att
en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande värden.

EU-kommissionen har haft en omfattande dialog med polska myndigheter
sedan januari 2016.

Regeringen anser att utvecklingen för rättsstatens principer i Polen är
mycket oroande och stöttar EU-kommissionens hantering av problemet.

Lagstiftningsplanering

Jean-Claude Juncker, EU-kommissionens ordförande, höll 12 september sitt
årliga tal i Europaparlamentet om tillståndet i unionen, det så kallade ”State
of the Union-talet”.

På mötet 18 september kommer ministrarna att diskutera EU-kommissionens
förslag inför det kommande arbetsåret. De ska också gå genom
lagstiftningsprioriteringarna för 2018–2019.

Prioriteringar och förberedelser inför Europeiska
rådet

Österrike tog över ordförandeskapet i ministerrådet efter Bulgarien 1 juli i år.
På mötet kommer Österrike att presentera sitt program för rådets arbete fram
tills 31 december. Österrike har valt att lyfta tre huvudfrågor: Säkerhet och
kampen mot illegal migration, att genom digitalisering säkra EU:s tillväxt och



konkurrenskraft samt stabilitet i EU:s närområde med fokus på Västra
Balkan.

Ministrarna kommer också ta upp dagordningen inför Europeiska rådets
möte 18 oktober.

Läget i brexitförhandlingarna

Chefsförhandlare Michel Barnier kommer att inleda med att ge ministrarna
en bild av förhandlingsläget. Fokus är utvecklingen efter mötet i Europeiska
rådet i slutet av juni och efter att den brittiska regeringen samlats på
premiärministerns lantställe Chequers för att diskutera en gemensam linje.
Efter mötet publicerade den brittiska regeringen ett så kallat vitpapper om
hur den ser på den framtida relationen mellan EU och Storbritannien. I
vitboken föreslår 
Storbritannien bland annat ett förenklat tullarrangemang.

Förhandlingarna har med ett kortare uppehåll fortsatt under sommaren efter
det Europeiska rådets möte i juni. Framsteg har gjorts men en reservlösning
för gränsen till Irland i väntan på en slutlig överenskommelse mellan EU och
Storbritannien om vad som ska gälla efter den 21 månader långa
övergångsperioden är inte löst.

Ministrarna kommer att diskutera förhandlingsläget på mötet.

Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Tullar, sanktioner och Brexit i
fokus på möte med näringsliv och
industrin
Publicerad 06 september 2018

Regeringen samlade förra veckan svenska företag,
näringslivs- och fackliga organisationer för att diskutera
det handelspolitiska läget. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och EU- och
handelsminister Ann Linde redogjorde bland annat för
hur Sverige arbetar för att försvara ett öppet och
regelbaserat handelssystem och förberedelser inför
handelskonflikter och Brexit.
- Sverige fortsätter att utvecklas starkt. Industrins investeringar ligger på
rekordnivåer och exporten går bra. Det har skapat över 300 000 nya jobb de
senaste fyra åren varav omkring 200 000 i privat sektor. Trots den oro som
finns så är exporten nu är den tillbaka på samma nivå som innan finanskrisen
och Sveriges handel ökade med 10 procent 2017. Det ger oss ett starkt
utgångsläge att hantera handelspolitisk turbulens sa Mikael Damberg.

Ann Linde redogjorde för det handelspolitiska läget med de nyligen införda
amerikanska skyddstullarna på stål och aluminium samt USA:s höjda tullar
på import från Kina och Turkiet. Linde informerade även om de återinförda
amerikanska sanktionerna gentemot Iran och läget i Brexit-förhandlingarna.

-  Jag konstaterar att utvecklingen går nu åt fel håll och riskerar leda till
fortsatta eskalerande motåtgärder från olika aktörer. Såväl höjda tullar som
sanktioner slår hårt mot enskilda företag. Det finns dock ljuspunkter
eftersom EU och USA har inrättat en gemensam arbetsgrupp för de
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transatlantiska handelsfrågorna samt att även USA och Kina pratar med
varandra. sa Ann Linde.

-  Vårt land har en export av motorfordon till USA på 21 miljarder kronor.
Stål- och aluminiumexporten ligger på cirka 5 miljarder. Det är därför viktigt
att analysera effekterna. World Trade Institute har gjort en analys som visar
att om biltullarna ökar med 25 procent kommer vi att riskera 3900 jobb i
Sverige, fortsatte hon.

Ann Linde uppmanade också företagen att förbereda sig inför Brexit.
Regeringen har gett myndigheter uppdrag om ett tiotal utredningar om detta
och förbereder sig för det värsta samtidigt som man jobbar hårt för att få
bästa möjliga lösning.

- Mitt budskap till näringslivet är och förblir det samma – företagen måste
förbereda sig. Det kan handla om allt från att göra riskanalys av den egna
verksamheten, ser över resurser, kompetens och lagerhållning för att kunna
hantera störningar i godsflöden. För självklart ska vi fortsätta handla med
Storbritannien efter Brexit, men det kommer att bli krångligare och dyrare.

Inspel och frågor från deltagarna rörde bland annat hur den svenska
regeringen såg på Brexit-förhandlingarna, oron för vad som händer i Europa
om stålpriserna går ner och Kinas ökade intresse av Europa. Några uttryckte
att det var svårt att förbereda företaget innan man vet vilka villkor som
kommer att gälla t.ex. efter Brexit.

Vissa industrier och företag har redan drabbats hårt av de nya tullarna.
Andra har inte drabbats direkt, utan indirekt i och med en ökad
protektionism och nationalism. Avslutningsvis fanns det en stor enighet kring
vikten av att regeringen höll frihandelsfrågorna högt.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Möjlig brandbekämpning med
Sjöfartsverkets helikoptrar utreds
Publicerad 02 augusti 2018

Brandbekämpningen, torkan och hettan stod i fortsatt
fokus på pressfikat den 2 augusti med regeringen.
Möjligheterna att använda Sjöfartsverkets helikoptrar till
brandbekämpning togs upp. En studie om
konsekvenserna för svensk ekonomi av amerikanska
skyddstullar togs också upp.
Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson inledde pressfikat
med att tacka alla som hjälpt till att få det fartyg som gått på grund i
Västervik bogserat in till Oskarshamns hamn.

Beträffande skogsbränderna berättade arbetsmarknads- och
etableringsministern att läget stabiliserats men är fortsatt allvarligt samt att
torkan och värmen fortsätter påverka både människor och djur.

Arbetsmarknads- och etableringsministern berättade också att
arbetsmarknadsläget är gott med stigande sysselsättning och sjunkande
arbetslöshet. Till exempel är andelen långtidsarbetslösa ungdomar i
åldersgruppen 15-24 år den lägsta på tio år och sysselsättningen ökar för
såväl inrikes som utrikes födda ungdomar.

Isabella Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat
samt vice statsminister, tog upp regeringens medverkan på EuroPride 2018
och vikten av lika rättigheter och möjligheter för alla i Sverige. I år är det
tredje gången Stockholm står värd för EuroPride.

Brandbekämpning med Sjöfartsverkets helikoptrar
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Sjöfartsverket får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att deras sjö- och
flygräddningshelikoptrar ska kunna användas till brandbekämpning.
Uppdraget ska redovisas senast 31 december 2018. Sjöfartsverket ska också
se över vilka helikoptrar som kan bli operativa inom kort och därmed kunna
delta i eftersläckningsarbetet. Denna del av uppdraget ska redovisas senast
14 september.

Pressmeddelande (infrastrukturminister Tomas Eneroth):
Regeringen vill kunna bekämpa bränder med Sjöfartsverkets helikoptrar

Skyddstullar kan påverka svensk export 

Sverige tillhör de länder i världen där fordonsindustrin har störst betydelse
för ekonomin. En ny studie visar att cirka 3 900 jobb i den svenska
fordonsindustrin skulle kunna drabbas om USA införde skyddstullar på
motorfordon.

Pressmeddelande (EU- och handelsminister Ann Linde):
Ann Linde presenterar studie om konsekvenserna för svensk ekonomi av
amerikanska ståltullar och möjliga fordonstullar

Skattegynnat grönt sparande utreds

En utredning ska lämna förslag på förändringar av skattereglerna för att
främja sparande där kapitalet används för att finansiera gröna projekt. Ett
skatteincitament kan utformas på olika sätt, till exempel i form av en
avdragsrätt eller en skattereduktion. Utredningen ska analysera fördelarna
och nackdelarna med olika alternativ. Uppdraget ska redovisas senast 31
mars 2020. Det beslutade regeringen i dag.

Pressmeddelande (minister för internationellt utvecklingssamarbete och
klimat samt vice statsminister Isabella Lövin):
Regeringen utreder vägar för att främja grönt sparande  



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit på Allmänna rådets möte
Publicerad 18 juli 2018

När EU-ministrarna möttes 20 juli var den enda frågan
på dagordningen Storbritanniens utträde ur EU. EU-
ministrarna diskuterade förhandlingsläget mellan EU
och Storbritannien.

Läget i förhandlingarna

Chefsförhandlare Michel Barnier inledde med att ge ministrarna en bild av
hur förhandlingsläget ser ut nu, efter mötet i Europeiska rådet i slutet av juni
och efter att den brittiska regeringen publicerat ett så kallat vitpapper om hur
den ser på den framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

Ministrarna diskuterade sedan förhandlingsläget och EU:s reaktioner på det
brittiska vitpappret.

Sverige representerades av EU-ambassadör Lars Danielsson.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Utvidgning, förberedelser inför
Europeiska rådet och brexit på
EU-möte
Publicerad 28 juni 2018

Utvidgningen, förberedelser inför Europeiska rådets
möte och brexit var några av frågorna som EU-minister
Anna Linde och hennes ministerkollegor diskuterade på
Allmänna rådets möte 26 juni.

Utvidgningen

Som första punkt på dagordningen hade EU-ministrarna en diskussion om
utvidgningen. Ministrarna enades om slutsatser som säger att Albanien och
Makedonien får börja förhandla om EU-medlemskap i juni 2019.

Migration, säkerhet och försvar, innovationer och
digitalisering

EU-ministrarna förberedde också Europeiska rådets möte 28–29 juni då
stats- och regeringscheferna sannolikt kommer att diskutera migration,
handel, säkerhet och försvar samt jobb, tillväxt och konkurrenskraft.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet presenterade EU-kommissionen sin bedömning av utvecklingen för
rättsstatens principer i Polen. Rådet hade också en utfrågning där varje land
fick möjlighet att ställa frågor om rättsstatens utveckling till Polen.

I december 2017 lade EU-kommissionen fram ett förslag om att aktivera
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artikel 7 (1) i EU-fördraget. I artikeln står det att ministerrådet kan slå fast
att det finns en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s
grundläggande värden men att rådet ska höra landet i fråga först.

Brexit

På mötet förberedde EU-ministrarna brexitdiskussionen som stats- och
regeringscheferna ska ha på Europeiska rådet 28–29 juni. EU-ministrarna
fick en uppdatering av läget i förhandlingarna av EU:s chefsförhandlare
Michel Barnier.

EU-minister Ann Linde representerade Sverige på mötet i Luxemburg.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Utvidgning, brexit och
förberedelser inför Europeiska
rådet på EU-ministermöte
Publicerad 18 juni 2018

Utvidgningen, förberedelser inför Europeiska rådets
möte och brexit är några av frågorna som EU-minister
Anna Linde och hennes ministerkollegor ska behandla
på Allmänna rådets möte 26 juni. Även den europeiska
terminen för ekonomisk-politisk samordning och
rättsstatens ställning i Polen står på dagordningen.

Utvidgningsprocessen

Som första punkt på dagordningen kommer EU-ministrarna att diskutera EU-
kommissionens årliga paket om utvidgningen som presenterades den 17 april.
EU-kommissionen rekommenderade då att Makedonien och Albanien får
börja förhandla om EU-medlemskap. Sannolikt kommer ministrarna att anta
slutsatser om utvidgningen på mötet.

Regeringen anser att det är viktigt att försäkra samtliga länder på västra
Balkan om deras EU-perspektiv utifrån principen om konditionalitet och
framsteg på egna meriter.

Migration, säkerhet och försvar, innovationer och
digitalisering

EU-ministrarna kommer också att förbereda Europeiska rådets möte 28–29
juni. Stats- och regeringscheferna kommer sannolikt att diskutera migration,
säkerhet och försvar samt jobb, tillväxt och konkurrenskraft. Under rubriken
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innovation och digitalisering kommer de att följa upp diskussionerna i Sofia
förra månaden. Tidsplanen för förhandlingar om EU:s långtidsbudget är ett
annat ämne som stats- och regeringscheferna också kommer att diskutera.

Europeiska terminen

Den 23 maj presenterade EU-kommissionen förslag till landspecifika
rekommendationer till varje EU-land inom ramen för den europeiska
terminen för ekonomisk-politisk samordning. Rekommendationerna baseras
på en analys av de nationella reformprogrammen och stabilitets- och
konvergensprogram som lämnades in i april. Ministrarna ska diskutera
rekommendationerna och godkänna dem.

Rättsstatens principer i Polen

På mötet kommer EU-kommissionen att presentera sin bedömning av
utvecklingen för rättsstatens principer i Polen. I december 2017 lade EU-
kommissionen fram ett förslag om att aktivera artikel 7 (1) i EU-fördraget. I
artikeln står det att ministerrådet kan slå fast att det finns en klar risk för att
en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande värden.

EU-kommissionen har haft en omfattande dialog med polska myndigheter
sedan januari 2016.

Regeringen anser att utvecklingen för rättsstatens principer i Polen är
mycket oroande och stöttar EU-kommissionens hantering av problemet.

Brexit

På mötet ska EU-ministrarna förbereda brexitdiskussionen som stats- och
regeringscheferna ska ha på Europeiska rådet senare i veckan. Som underlag
kommer ministrarna att få en uppdatering av läget i förhandlingarna av EU:s
chefsförhandlare Michel Barnier.

De pågående brexitförhandlingarna handlar nu framför allt om gränsen till
Nordirland, utträdesavtalet och villkoren för den framtida förbindelsen.

För att komma till rätta med problematiken runt gränsen till Nordirland
presenterade den brittiska regeringen i början av juni ett förslag på ett
tillfälligt tullarrangemang med EU. Förslaget innebär att hela Storbritannien
tillfälligt fortsätter att vara en del av EU:s tullunion. Tullarrangemanget



inkluderar hela Storbritannien och är tänkt att börja vid övergångsperiodens
slut och löpa på till det att en slutlig reglering av tullrelationen med EU finns
på plats, sannolikt runt 2021.

Förhandlingar pågår också om de tekniska delarna av utträdesavtalet men
förhoppningarna om att komma i mål innan Europeiska rådets möte i juni är
goda.

EU och Storbritannien har också börjat förhandlingarna om den framtida
förbindelsen. Eftersom förhandlingarna började i maj har de ännu inte hunnit
fördjupas men avsikten är att koncentrera de kommande förhandlingarna på
den framtida förbindelsen för att nå ett avslut under hösten.

EU-minister Ann Linde representerar Sverige på mötet i Luxemburg.



Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Vägen till fri och rättvis handel
Publicerad 12 juni 2018

Regeringen presenterar idag en färdplan med tio
utgångspunkter som beskriver inriktningen för
regeringens arbete för fri och rättvis handel. Flera
berörda aktörer har bidragit under arbetets gång.
Nu presenterar regeringen en färdplan för fri och rättvis handel. Den
beskriver regeringens arbete och väg framåt för att stimulera en handel som
främjar ekonomisk tillväxt, hållbarhet och transparens. Frågor om till
exempel arbetsvillkor, fattigdomsbekämpning, jämställdhet och miljö är
några av områdena som pekas ut i färdplanen. Även vikten av information
och stöd till konsumenter, organisationer och företag lyfts fram.

- I ljuset av de globala utmaningar vi ser, som ökad protektionism, är arbetet
för fri och rättvis handel viktigare än någonsin. En färdplan för hur vi med fri
och rättvis handel kan främja tillväxt och sysselsättning, bekämpa fattigdom
och uppnå målen i Agenda 2030 är helt central i detta arbete, säger
handelsminister Ann Linde.

Aktörer från civilsamhälle, näringsliv och myndigheter har getts möjlighet att
dela med sig av erfarenheter och lämna synpunkter under arbetets gång.
Bland annat har plattformsmöten med civilsamhälle och näringsliv hållits och
tidigare i våras arrangerades ett välbesökt sakråd. Regeringens ambition är
att denna dialog ska fortsätta.

- Denna färdplan för fri och rättvis handel kommer staka ut vägen för en
schyst svensk handel internationellt. Med många aktörer med på tåget finns
det verkligen möjlighet att göra skillnad. Skillnad som i slutändan bland
annat bidrar till hållbar ekonomisk tillväxt och fattigdomsbekämpning, säger
konsumentminister Per Bolund.
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Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Ömsesidigt erkännande av varor
och rättvisa villkor på
onlineplattformar
Publicerad 30 maj 2018

När EU:s ministerråd för konkurrenskraft träffades 28
maj fattades bland annat beslut som ska säkerställa
principen ömsesidigt erkännande av varor. Regelverk
för onlineplattformar och en rad andra frågor
behandlades med bäring på både digitalisering och
utveckling av den inre marknaden.

Rättvisa villkor och transparens online

Ministrarna diskuterade EU-kommissionens förslag till förordning om
onlinebaserade förmedlingstjänster. Förslaget reglerar affärsrelationer mellan
plattformar och fysiska eller juridiska personer som använder dessa i sin
näringsverksamhet. Syftet är att åtgärda problem som handlar om bristande
förutsägbarhet, transparens, tillit och ojämna styrkeförhållanden. Förslaget
innebär bland annat att plattformar och leverantörer av sökmotorer ska
förtydliga sina allmänna villkor på vissa punkter. 

- Dagens diskussion var viktig eftersom många företag är så beroende av de
stora plattformarna. Det som behövs är tydliga minimikrav för vad som ska
gälla i relationerna dem emellan. Det är till exempel positivt att vi nu har ett
förslag som säger att en plattform måste varna minst 15 dagar innan den
utestänger ett företag från plattformens tjänster", sa EU- och handelsminister
Ann Linde i samband med att hon deltog i mötet.

Varupaketet – ömsesidigt erkännande
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Ministrarna fattade beslut om en allmän inriktning på EU-kommissionens
förslag till ny förordning om ömsesidigt erkännande av varor. Syftet är att
ersätta nu gällande förordning för att säkerställa att principen om varors fria
rörlighet inom EU efterlevs.

Utveckling av den digitala inre marknaden

EU-kommissionen informerade om det sista i en rad åtgärdspaket som lagts
fram inom ramen för strategin för den digitala inre marknaden. Strategin
syftar till att få den inre marknaden med fri rörlighet att fungera så väl som
möjligt i den digitala ekonomin. Det handlar bland annat om riva hinder för
gränsöverskridande verksamhet och skapa goda förutsättningar för
utveckling av digitala tjänster.

Upphovsrätt, bolagsrätt och patent

Ministrarna fick en lägesrapport om förhandlingarna kring ett nytt direktiv
om upphovsrätt. Syftet med direktivet är att skapa rättslig förutsägbarhet för
användning av verk och alster över gränserna på den digitala inre
marknaden.

EU-kommissionen informerade om arbetet med den så kallade online-
förordningen, eller satellit- och kabelförordningen, som reglerat
rättighetsklarering av licenser för radio och tv i ursprungslandet.
EU-kommissionen informerade också om det så kallade bolagsrättspaketet
som presenterades i april. Det handlar bland annat om bättre möjligheter för
aktiebolag att nyttja digital teknik för gränsöverskridande ombildningar och
registreringar.

Ordförandeskapet gav en lägesbild av arbetet med att införa ett enhetligt
patentsystem.

EU-kommissionen presenterade ett förslag till förordning om ändring av
förordningen om tilläggsskydd för läkemedel. Förslaget innebär en möjlighet
till undantag från tilläggsskyddet för tillverkning av generika, det vill säga
kopior på patenterade läkemedel, för export till länder utanför EU.

"En ny giv för konsumenter"

EU-kommissionen presenterade förslaget om ett konsumenträttsligt paket,
En ny giv för konsumenter, som kom i april efter en översyn av EU:s



konsumenträttsliga lagstiftning.

Förslagen handlar bland annat om ökade möjligheter för konsumenter att
göra en så kallad grupptalan. Det handlar också om harmonisering av
medlemsstaternas sanktionssystem.

EU:s konkurrenskraft

En så kallad konkurrenskraftsavstämning med ett särskilt tema är en
återkommande punkt på EU:s ministerråd för konkurrenskraft. Den här
gången handlade diskussionen om hur europeiska företag är integrerade i
globala värdekedjor. En värdekedja är global när den knyter ihop olika
produktionssteg över landsgränser. För Sveriges del utgör ungefär en
tredjedel av jobben inom den privata sektorn länkar i globala värdekedjor.

SOLVIT

SOLVIT är ett problemlösningsverktyg som ska göra det lättare att röra sig
över gränserna i EU för att bo, arbeta och göra affärer. Förra året togs en
handlingsplan fram för att stärka SOLVIT. Ordförandeskapet informerade
om ett särskilt möte som hölls i april för att genomföra handlingsplanen.
Österrike informerade om arbetsprogrammet för sitt inkommande EU-
ordförandeskap, 1 juli till 31 december, 2018.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige under industri- och
inremarknadsdelen av konkurrenskraftsrådet 28 maj.

Mötets andra dag, 29 maj, handlade om rymd- och forskningsfrågor.
Statssekreterare vid utbildningsdepartementet, Malin Cederfeldt Östberg,
företrädde då Sverige.



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Bred dagordning på EU:s
konkurrenskraftsråd 28 maj
Publicerad 25 maj 2018

En bredd av frågor ligger på bordet när EU:s
ministerråd för konkurrenskraft träffas i Bryssel 28 maj.
Bland annat ömsesidigt erkännande av varor, reglering
av onlineplattformar och upphovsrätt kommer att
behandlas. Frågorna har bäring på utveckling av den
inre marknaden och digitalisering.

Varupaketet – ömsesidigt erkännande

Ministrarna kommer att fatta beslut om en allmän inriktning kring
kommissionens förslag till ny förordning om ömsesidigt erkännande av varor.
Syftet är att ersätta nu gällande förordning för att säkerställa att principen
om varors fria rörlighet inom EU efterlevs.

Regeringen står bakom förslaget eftersom det har potential att stärka EU:s
inre marknad. Förslaget förbättrar administrativa rutiner och regler för
deklarationer om ömsesidigt erkännande som underlättar för både företag
och myndigheter.

Rättvisa villkor och transparens online

Ministrarna kommer att diskutera EU-kommissionens förslag till förordning
om främjande av rättvisa villkor och transparens av onlinebaserade
förmedlingstjänster. Det ska reglera affärsrelationer mellan plattformar och
fysiska eller juridiska personer som använder plattformar i sin
näringsverksamhet. Syftet är att åtgärda problem som handlar om bristande
förutsägbarhet, transparens, tillit och ojämna styrkeförhållanden. Förslaget
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innebär att plattformar och leverantörer av sökmotorer ska förtydliga sina
allmänna villkor på vissa punkter.

Regeringen välkomnar förslaget och eftersträvar en diskussion som både
löser de identifierade problemen och tar hänsyn till plattformarnas autonomi
och innovationskapacitet samt beaktar att det handlar om en högteknologisk
bransch som är under ständig utveckling

Utveckling av den digitala inre marknaden

EU-kommissionen kommer att informera om det sista i en rad åtgärdspaket
som lagts fram inom ramen för strategin för den digitala inre marknaden.
Strategin syftar till att få den inre marknaden med fri rörlighet att fungera så
väl som möjligt i den digitala ekonomin. Det handlar bland annat om riva
hinder för gränsöverskridande verksamhet och skapa goda förutsättningar för
utveckling av digitala tjänster.

Upphovsrätt, bolagsrätt och patent

Ministrarna kommer att få en uppdatering om förhandlingarna kring ett nytt
direktiv om upphovsrätt. Syftet med direktivet är att skapa rättslig
förutsägbarhet för användning av verk och alster över gränserna på den
digitala inre marknaden. Man avser också informera om arbetet med den så
kallade online-förordningen, eller "satcab", som ska reglera
rättighetsklarering av licenser för radio och tv i ursprungslandet.

Ordförandeskapet kommer att ge en lägesbild av arbetet med att införa ett
enhetligt patentsystem för EU.

EU-kommissionen kommer också att informera om det så kallade
bolagsrättspaketet som presenterades i april. Det handlar bland annat om
bättre möjligheter för aktiebolag att nyttja digital teknik för
gränsöverskridande ombildningar och registreringar.

Förordningen om tilläggsskydd för läkemedel

Kommissionen avser att presentera ett förslag till förordning om ändring av
förordningen om tilläggsskydd för läkemedel. Förslaget publiceras samma
dag som mötet i konkurrenskraftsrådet äger rum och förväntas innebära en
möjlighet till tillverkningsundantag av generiska läkemedel för export till
länder utanför EU.



"En ny giv för konsumenter"

EU-kommissionen presenterade i april ett konsumenträttsligt paket, En ny
giv för konsumenter.
Förslagen handlar bland annat om ökade möjligheter för konsumenter att
göra en så kallad grupptalan. Det handlar också om harmonisering av
medlemsstaternas sanktionssystem.

EU:s konkurrenskraft

En så kallade konkurrenskraftsavstämning med ett särskilt tema är en
återkommande punkt på EU:s ministerråd för konkurrenskraft. Den här
gången kommer EU-kommissionen göra en presentation av utvecklingen av
globala värdekedjor. En värdekedja är global när den knyter ihop olika
produktionssteg över landsgränser. För Sveriges del utgör ungefär en
tredjedel av jobben inom den privata sektorn länkar i globala värdekedjor.
Regeringen anser att de är en förutsättning för fortsatt tillväxt på den inre
marknaden. Med initiativ på området kan den inre marknaden bli mer
integrerad i världsekonomin vilket ökar konkurrenskraften.

SOLVIT

SOLVIT är i huvudsak en nättjänst som ska göra det lättare att röra sig över
gränserna i EU för att bo, arbeta och göra affärer. Förra året togs en
handlingsplan fram för att stärka SOLVIT. Ordförandeskapet kommer att
informera om ett särskilt möte som hölls i april för att genomföra
handlingsplanen.

Österrike kommer att också att informera om arbetsprogrammet för sitt
inkommande EU-ordförandeskap, 1 juli till 31 december, 2018.
EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige under industri- och
inremarknadsdelen av konkurrenskraftsrådet 28 maj.

Mötets andra dag, 29 maj, handlar om rymd- och forskningsfrågor.
Statssekreterare vid utbildningsdepartementet, Malin Cederfeldt Östberg,
företräder då Sverige.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ny strategi för förhandlingar om
handelsavtal
Publicerad 24 maj 2018

EU-ländernas handelsministrar beslutade om att inleda
handelsförhandlingar med Australien och Nya Zeeland
på mötet 22 maj. Pågående förhandlingar samt EU:s
handelsrelation med USA var andra frågor som
ministrarna diskuterade.

Frihandelsavtal med Australien och Nya Zeeland

På mötet beslutade handelsministrarna att ge EU-kommissionen i uppdrag att
börja handelsförhandlingar med Australien och Nya Zeeland. Syftet med
handelsavtalen är bland annat att minska antalet handelshinder, avskaffa
tullar på varor samt förbättra tillträdet för tjänster i Australien och på Nya
Zeeland.

Pågående handelsförhandlingar

EU-kommissionen informerade vid mötet ministrarna om hur det går i övriga
pågående handelsförhandlingar, till exempel med Mexiko, Mercosur, Chile
och Vietnam.

Strategi om att förhandla och ingå frihandelsavtal

Handelsministrarna diskuterade också en ny strategi för förhandling om och
ingående av frihandelsavtal. Handelsministrarna behandlade i sammanhanget
ett förslag till rådslutsatser. Syftet med slutsatserna är att tydliggöra roll- och
ansvarsfördelningen mellan EU-kommissionen, ministerrådet och
medlemsländerna samt att stärka EU:s position i kommande förhandlingar.
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EU:s relationer med USA

Under en mer informell diskussion tog handelsministrarna upp EU:s
relationer med USA på handelsområdet.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige på mötet i
Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

USA och handelsavtal med
Australien och Nya Zeeland på
EU-möte
Publicerad 18 maj 2018

När EU-ländernas handelsministrar möts 22 maj ska de
besluta om framtida förhandlingar om frihandelsavtal
med Australien och Nya Zeeland. De kommer att anta
slutsatser om hur EU ska förhandla och ingå
handelsavtal samt följa upp situationen i WTO. De
kommer också att diskutera avtal med Japan och
Singapore samt EU:s handelsrelationer med USA.

Frihandelsavtal med Australien och Nya Zeeland

Ministrarna kommer sannolikt att fatta beslut om att ge EU-kommissionen
mandat att inleda förhandlingar om ett frihandelsavtal mellan EU och
Australien och Nya Zeeland.

Rådsslutsatser om att förhandla och ingå
frihandelsavtal

Handelsministrarna kommer också att diskutera förhandling och ingående av
frihandelsavtal på det bulgariska ordförandeskapets initiativ. Syftet med
diskussionerna är att tydliggöra roll-och ansvarsfördelningen mellan EU-
kommissionen, ministerrådet och medlemsländerna i förhandlingar om
frihandelsavtal för att stärka EU:s position i kommande förhandlingar.

Efter WTO:s ministerkonferens
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Handelsministrarna kommer att diskutera situationen i
Världshandelsorganisationen, WTO. En utgångspunkt för diskussionen är
den elfte ministerkonferensen i Buenos Aires i december 2017. Viktiga
frågor för WTO framöver är e-handel, tjänster, jordbruksfrågor och
fiskesubventioner.

Partnerskapsavtal med Japan och frihandelsavtal
med Singapore

Handelsministrarna kommer också att behandla utkast till rådslutsatser om
att underteckna frihandelsavtal med Japan och Singapore.

EU:s relationer med USA

Under en mer informell diskussion kommer handelsministrarna även att
diskutera EU:s relationer med USA på handelsområdet. Bakgrunden är att
EU:s undantag från de amerikanska stål- och aluminiumtullarna går ut den 1
juni.

Handels- och EU-minister Ann Linde företräder Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbudget, rättsstatens
ställning och brexit på EU-möte
Publicerad 15 maj 2018

Dagordningen var diger när EU-ländernas ministrar för
EU-frågor möttes i Bryssel 14 maj. De diskuterade
rättsstatens ställning i Polen, brexitförhandlingarna och
förberedelser inför nästa möte i Europeiska rådet. De
höll också en första diskussion om EU:s
långtidsbudget.

EU:s långtidsbudget efter 2020

EU-kommissionär Günther Oettinger som ansvarar för EU-budgeten
presenterade EU-kommissionens förslag till långtidsbudget för EU-
ministrarna. EU:s långtidsbudget sträcker sig från 2021 och sju år framåt.
Ministrarna hade sedan en första diskussion om förslaget.

Förberedelser inför Europeiska rådet i juni

EU-ministrarna förberedde också kommande möte i Europeiska rådet, då
stats- och regeringscheferna bland annat ska diskutera migration, frågor som
handlar om säkerhet och försvar och den europeiska terminen för
ekonomisk-politisk samordning. Europeiska rådet kommer sannolikt även att
anta slutsatser om skatter, innovation och digitala frågor samt ta upp EU:s
långtidsbudget.

Rättsstatens principer och Polen

EU-kommissionen uppdaterade ministrarna om situationen för rättsstatens
principer i Polen. Ministrarna diskuterade den nuvarande situationen och
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beslutade att återkomma till frågan på nästa möte, den 26 juni.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier informerade ministrarna om läget i de
pågående brexitförhandlingarna. Därefter diskuterade de förhandlingsläget
om utestående frågor i utträdesavtalet mellan EU och Storbritannien och den
framtida relationen mellan EU och Storbritannien.

EU-ministrarna förberedde också brexitdelen av Europeiska rådets möte i
juni.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, rättsstatens principer och
budget på Allmänna rådet
Publicerad 08 maj 2018

När Allmänna rådet träffas 14 maj är rättsstatens
principer i Polen och läget i brexitförhandlingarna uppe
för diskussion. Förberedelser inför Europeiska rådets
möte i juni står också på dagordningen liksom EU:s
långtidsbudget.

Förberedelser inför Europeiska rådet i juni

Ministrarna inleder mötet med en första diskussion om agendan till
Europeiska rådets möte 28–29 juni. Möjliga punkter på agendan är EU:s
utvidgning, försvarspolitiska frågor och hur många ledamöter
Europaparlamentet ska ha efter valet 2019.

Polen och rättsstatens principer

På mötet kommer EU-kommissionen att presentera sin syn på hur
rättsstatens principer utvecklats i Polen sedan december 2017. Då lade EU-
kommissionen fram ett förslag om att aktivera artikel 7 (1) i EU-fördraget. I
artikeln står det att rådet kan slå fast att det finns en klar risk för att en
medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande värden.
Innan rådet slår fast att ett land åsidosätter EU:s grundläggande värden ska
den höra det medlemsland det gäller, i detta fallet Polen. EU-kommissionen
har därför haft en omfattande dialog med polska myndigheter. Polen svarade
i mars 2018 i form av en vitbok där den polska regeringen redogjorde för sin
syn på reformerna.

Regeringen anser att utvecklingen för rättsstatens principer i Polen är
mycket oroande och stöttar EU-kommissionens hantering av problemet.
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Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier kommer att rapportera från
utträdesförhandlingarna med Storbritannien. EU och Storbritannien har
kommit fram till en principöverenskommelse om övergångsperioden, som är
en brygga från utträdet 29 mars 2019 till dess att en ny förbindelse
etablerats. EU-kommissionen och Storbritannien har också påbörjat arbetet
med att ta fram ett ramverk och villkor för den framtida förbindelsen.

Ministrarna kommer också att diskutera behandlingen av brexitfrågorna på
Europeiska rådets mötet 28–29 juni. Då kommer stats- och
regeringscheferna sannolikt att ta upp läget i förhandlingarna.

EU:s långtidsbudget efter 2020

Den 2 maj presenterade EU-kommissionen de första förslagen för EU:s
långtidsbudget efter 2020. Det är startskottet till vad som brukar bli en
omfattande förhandling mellan EU:s medlemsstater.

EU-kommissionen kommer att presentera förslagen på mötet 14 maj och
därefter kommer ministrarna att få en första möjlighet att kommentera och
diskutera förslagen. Det är Allmänna rådet som håller ihop förhandlingen om
långtidsbudgeten. Frågan återkommer därför på Allmänna rådets möten de
kommande månaderna.

Förslagen som lades fram 2 maj har sex delar. Den första delen är ett förslag
till utgiftstak och regler för den nya budgetramen, det andra ett förslag till ett
nytt avtal mellan EU-institutionerna och det tredje förslaget handlar om EU:s
egna medel, det vill säga EU-avgifter från medlemsländerna och andra
inkomster till EU-budgeten. Den fjärde delen är ett förslag om att skydda
EU:s budget när ett EU-land inte följer reglerna om rättsstatens principer.
Den femte delen är ett övergripande meddelande om budgeten och den sjätte
delen handlar om de stora EU-programmen. Därtill finns ett arbetsdokument
om att se över utgifterna.

EU-kommissionen kommer under maj och juni att lägga fram mer detaljerade
förslag till olika program inom budgetramen.

Regeringen anser att utgifterna i nästa långtidsbudget högst får uppgå till en
procent av EU:s totala bruttonationalinkomst, BNI. Det är samma andel som
gäller för budgeten 2014-2020. I EU-kommissionen förslag till
långtidsbudgeten efter 2020 motsvarar utgifterna totalt 1,14 procent av BNI.



Regeringen anser att EU-budgeten ska minska proportionellt som en följd av
att Storbritannien lämnar EU eftersom utträdet innebär att intäkterna till EU-
budgeten minskar.

Regeringen accepterar inte att de rabatter Sverige haft på medlemsavgiften
till EU fasas ut eftersom det skulle innebära att avgiften blir orimligt hög.
Regeringen anser däremot att det är bra att det införs en möjlighet att
villkora EU-medel i budgeten och är positiv till att modernisera EU-budgeten
och att medel används mer effektivt.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på Allmänna rådets
möte 14 maj. Mötet äger rum i Bryssel.

 



Artikel

Var med och diskutera EU:s
framtid
Publicerad 04 maj 2018

Hur stärker vi demokratin i Europa? Vilken är Sveriges
roll i framtidens EU? Vem gör vad i det sociala Europa?
Det är några av frågorna som diskuteras på Kulturhuset
i Stockholm idag när Europadagen firas. Varmt
välkommen att delta! Seminarierna livesänds här på
regeringens webbplats och på Facebook.
I Sverige firas Europadagen sedan tio år tillbaka gemensamt av EU-
kommissionens representation i Sverige, Europaparlamentets kontor i
Sverige, LO, TCO, SACO, Svenskt Näringsliv, Regeringskansliet och
Sveriges kommuner och landsting.

I år uppmärksammas Europadagen på Kulturhuset i Stockholm dit du är
välkommen att ta del av seminarier om aktuella frågor om EU. Ingen
föranmälan krävs.

Hållpunkter under Europadagen

08.30–08.40 Välkommen! Ann Linde, EU- och handelsminister inleder.

08.40-09.30 Ett enat Europa? Medborgarnas syn på EU-samarbetet

09.30–10.30 Efter Göteborg – Vem gör vad i det sociala Europa?

10.30–10.45 Utmärkelsen Årets europé

10.45–11.45 Till demokratins försvar – Hur stärker vi demokratin i Europa?
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11.45–12.30 Lunch och prisutdelning för filmtävlingen #EUminuten

12.30–13.15 Ung i EU – What's in it for me?

13.15–14.15 Brexit, Macron och en osäker omvärld – Sveriges roll i
framtidens EU.

Talare är bland andra EU- och handelsminister Ann Linde, gymnasie- och
kunskapslyftsminister Anna Ekström, riksdagsledamot Birgitta Ohlsson (L),
partiledarna Jonas Sjöstedt (V) och Jan Björklund (L),
Europaparlamentarikerna Christofer Fjellner (M), Gunnar Hökmark (M) och
Max Andersson (MP), forskare och statsvetare från Sieps och Göteborgs
universitet.

Merparten av seminarierna, som direktsänds här på regeringens webbplats
och på Facebook, modereras av Johar Bendjelloul, journalist på Dagens
Nyheter.

Hela programmet för Europadagen på Kulturhuset i Stockholm hittar du här
intill.



Artikel från Utrikesdepartementet

Nomineringar till Musikexportpriset
2017
Publicerad 03 maj 2018

Regeringens musikexportpris delas varje år ut till en
artist som under föregående år varit internationellt
framgångsrik och medverkat till svenska musikaliska
exportframgångar och bidragit till en positiv bild av
Sverige. Vinnaren tillkännages av EU- och
handelsminister Ann Linde vid en prisutdelning fredag
den 1 juni 2018. Förutom Musikexportpriset delas även
regeringens hederspris för mångåriga insatser för
svensk musikexport ut.

De nominerade till regeringens musikexportpris 2017
är:

Zara Larsson

Förra årets vinnare av Musikexportpriset fortsatte under 2017 sin
världserövring, både som artist och som symbol för en ny tid i popmusiken
och inte minst som inspiratör för unga kvinnor. Zara Larssons globalt
kritikerhyllade andra album "So Good" nådde topp tio på listor i mer än ett
dussin länder inklusive England. Låten "Symphony", där Zara gästar brittiska
Clean Bandit, har streamats mer än 500 miljoner gånger och blivit en av
hennes största framgångar hittills.

Amon Amarth

Från Tumba söder om Stockholm tog vikingarna i Amon Amarth sina första
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staplande steg ut i världen 1992. Deras unika mix av melodisk hårdrock,
Death Metal och nordisk mytologi har resulterat i talrika turnémil,
imponerande skivförsäljning och stark streaming. 2016 släpptes bandets
tionde album, Jomsviking, där tunga meriter som etta på albumlistan i
Tyskland och Top 20 på Billboardlistan i USA sticker ut särskilt. Därefter
följdes i vanlig ordning ett massivt turnéschema som än en gång tog bandet
till fyllda hallar i Europa, USA, Kanada, tillbaka till Europa, tillbaka till USA,
Central- och Sydamerika, sommarfestivaler i Europa följt av Ryssland.
Turnén fortsätter i år till bl a Australien följt av Japan. Amon Amarths tordön
rullar vidare över världen.

Ali Payami

Under de senaste åren har Ali Payami trätt fram som en av Sveriges mest
framgångsrika producenter och låtskrivare. Den första USA-ettan kom 2016
med The Weeknd "Can t́ Feel My Face". Sedan dess har framgångarna
fortsatt. Nu senast med låten "Chained To The Rhythm" som förra året tog
tillbaka Katy Perry på topplistorna. Den iranskfödde hitmakaren började sin
musikkarriär som DJ på klubbar i Malmö. Idag är arbetsplatsen musikstudios
där han arbetar med världsartister som Ariana Grande, Ellie Goulding, Tove
Lo och Taylor Swift. I produktionsbolaget Wolf Cousins har Ali Payami
utvecklat sitt sätt att skapa musik på ett okonventionellt och
gränsöverskridande sätt genom att blanda olika musikgenrer. Musik som fått
stor spridning på radio och streamingtjänster och fortsätter att sätta Sverige
på kartan som musikexportland.

Yung Lean

Det är som bekant inte bara ABBA, Max Martin, Robyn, Swedish House
Mafia och några till som placerat Sverige på popmusikens världskarta. Även
i smalare kostym syns och hörs vi. Som i extrem metal och techno. Eller
hiphop. Att Yung Lean och hans medmusikanter i Sad Boys blev
internationellt hyllade med sin slöa, skruvade elektroniska rap på en ytterst
selektiv, ständigt skiftande scen 2013 är stort nog, men att han fyra år senare
är större än någonsin är en bedrift av svårslagen sort. Efter samarbeten med
stora namn som Frank Ocean och Gucci Mane lyckades han 2017 att
strömmas över 100 miljoner gånger på musikplattformarna plus lika gånger
på videosajterna av en publik som till största delen är amerikansk. Samma år
släpptes hans tredje album och påbörjades en ny världsturné. Att en 21-åring
från Södermalm som backas av ett litet, oberoende svenskt skivbolag lyckas
så långt i marginalen på världens just nu största och mest kreativa musikscen



- hiphopen - är ambassadörskap av första klass.

Noonie Bao

Redan när Jonnali Parmenius debuterade för sex år sedan hörde vi popmusik
av sällsamt slag. Under namnet Noonie Bao framförde hon förtrollande spår
som både kändes stora och nära i samma andetag. Här rymdes inte bara det
omedelbara utan också färg, känsla och innerlighet. Men den egna karriären
är liten jämfört med musikmakeriet åt andra artister. Det som började med
samarbeten med Avicii, Tove Styrke med flera har under åren växt till något
som blev rena fyrverkeriet under 2017. Som en av kompositörerna till "Stay"
med Zedd featuring Alessia Cara toppade hon inte bara den amerikanska
radiolistan och andra topplistor runtom i världen. Den har tillsammans med
andra av de hits från samma år - och som hon varit med om att skapa - som
"Final Song" med MØ och "Alone" till Alan Walker - strömmats över 1
miljard gånger.

Juryn för Musikexportpriset består av:

Annika Rembe, generaldirektör Svenska institutet, ordförande
Ametist Azordegan, författare och frilansjournalist
Anna-Karin Larsson, redaktionschef SR Musik, Sveriges Radio P2
Elin Norquist, chef Musikplattformen vid Statens musikverk
Elisabet Widlund, vd Musikförläggarna
Jesper Thorsson, vd Export Music Sweden
Lars Nylin, chefredaktör och ansvarig utgivare Musikindustrin
Linda Portnoff, vd Musiksverige
Ludvig Werner, vd IFPI
Per Sinding-Larsen, musikjournalist Sveriges Television
Robert Sehlberg, musikchef MTG Radio



Artikel från Utrikesdepartementet

Nomineringar till exportpriset för
kreativa och kulturella näringar
2017
Publicerad 03 maj 2018

Regeringens exportpris för kulturella och kreativa
näringar delas ut första gången 2018 för att
uppmärksamma bredden inom de kulturella och
kreativa näringarna och deras bidrag till svensk export
samt främjandet av Sverige som ett innovativt och
kreativt land. Priset uppmärksammar en vinnare som
utgjort synnerligen goda exempel inom sin delsektor
och därmed bidragit till stärkt internationalisering, export
och som i sin verksamhet bidragit till att göra Sverige
synligt utomlands. Vinnaren tillkännages av EU- och
handelsminister Ann Linde vid en prisutdelning torsdag
den 24 maj.

De nominerade till regeringens exportpris för kreativa
och kulturella näringar 2017 är:

Acne Studios

Allt började 1997 då designern Jonny Johansson gjorde 100 par jeans med
röda sömmar. Idag har Acne Studios 47 egna butiker över hela världen och
kollektionerna säljs genom egen e-handel, återförsäljare och varuhus. Acne
Studios har på ett föredömligt sätt bidragit till utvecklingen av svenskt mode
och handel genom deras globala satsningar, som i hög grad medverkat till att
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Sverige satts på världskartan. De har en global spridning och kläderna
förmedlar allt från design med hög kvalité till kreativ marknadsföring och
innovation. Deras kampanjer främjar jämställdhet och anti-rasism och de är
medlemmar i Fair Wear Foundation, som hjälper dem övervaka och förbättra
arbetsförhållandena vid de fabriker där deras produkter tillverkas.

Under 2017 har man etablerat sig med egna kanaler – såväl egna butiker som
egen e-handel – på den viktiga kinesiska marknaden. Acne Studios har även
under året öppnat sju nya butiker världen över; i Sydney, Tokyo, Hong
Kong, Beijing, Milano, San Fransisco och London. Kombinationen av
kreativitet, entreprenörskap och starkt fokus på affärsprocesserna har skapat
ett globalt företag som växer med god lönsamhet. Acne studios är en värdig
representant för Sverige, svenskt mode och internationell handel.

Frida Fjellman

Frida Fjellman hör till den lilla men exklusiva skara svenska
konsthantverkare som hyllats på såväl Art Basel som Design Miami. Att bli
uppmärksammad på dessa två internationellt erkända ledande plattformar för
samtida konst respektive design under 2017, visar att Frida Fjellman skapat
ett eget utrymme inom den samtida bild- och formkonsten. Hennes
nyskapande tolkning av den klassiska kristallkronan har fått strålande
recensioner i global media och förärades en separatutställning på Hostler
Burrows Gallery i New York.

Frida Fjellman besitter en unik och djärv talang som hon utan rädsla
använder till att förflytta gränserna för svenskt handblåst glas och glaskonst
på en global scen. Frida Fjellmans mod för henne - och betraktaren - långt
från typisk svensk, lågmäld minimalism och visar på en modig personlig
tolkning av framtida svensk estetik som släppt in världen. Utan att någonsin
förlora sin svenska historiska kontext. Frida Fjellman finns representerad på
ledande institutioner som Nationalmuseum, Ebeltoft Glass Museum i
Danmark, Röhsska Museum i Göteborg, The American Museum of Glass i
New Jersey med flera. Hon har designat för Kosta Boda sedan 2016 och
hennes verk säljs via Kosta Bodas butiker och internationella
samarbetspartners.

Nordisk Film Production Sverige för filmen "Sameblod"

Sameblod är den första långfilmen med dialog på sydsamiska. Filmen
porträtterar den samiska minoritetens kamp och huvudkaraktärens svåra val



och uppoffringar i 1930-talets Sverige. Filmen har gjort internationell succé
och visats på över 100 filmfestivaler över hela världen och på samtliga
kontinenter. Sameblod har mottagit flera prestigefyllda priser, däribland
Europiska parlamentets LUX Filmpris som för första gången sedan priset
instiftades gick till en svensk film. När Sameblod mottog LUX-priset 2017
möjliggjordes en fullständig exponering i EU och filmen visades i alla 28 EU-
länderna vid LUX Film Days och textades på 24 olika språk. I samband med
detta visades Sameblod i mer än 60 europeiska städer via filmfestivaler och
distributionen utökades till bl.a. Frankrike, Tyskland, Österrike, Grekland,
Kroatien och Slovenien. Filmen har även fått "Grand Jury Prize" under
Seattle International Film Festival, en av USA:s största filmfestivaler och
visats på de största filmfestivalerna i Berlin, Venedig, Sundance och Toronto.

Svenska ambassader har i en lång rad länder världen över anordnat visningar
av filmen, med efterföljande samtal. Utöver detta har Sameblod sålts för
biodistribution och tv-visningar till flera länder däribland Australien, Kina,
Cypern, Slovakien, Norge, Danmark, Finland, Island, Afghanistan, Albanien,
Algeriet, Japan, Belgien, Tyskland och Kanada. Filmen finns på Itunes,
Google play och Amazon och är såld att visas på flygbolag världen över.

String Furniture AB

String är Hyllan med stort H. Smart och funktionell med många
lösningsmöjligheter kombinerat med snygg design. Stringhyllan ritades redan
1949 som bidrag i en tävling utlyst av bokförlaget Bonnier, men slog igenom
ordentligt efter Helsingborgsutställningen 1955 (H55). 2005 återupptogs
tillverkningen av Nisse och Kajsa Strinnings berömda klassiker när Pär
Josefsson och Peter Erlandsson kom in i bilden och lanserade hyllan på nytt.
Efter fem år hade omsättningen i deras företag String Furniture stigit från
näst intill ingenting till 26 miljoner kronor. 2017 omsatte de 202 miljoner.

Produkterna tillverkas i Sverige och företaget har 22 anställda i Malmö plus
ett stort antal agenter runt om i världen. Företaget samarbetar med olika
designers, bl.a. Mats Theselius och Björn Dahlström/Anna von Schewen.
Idag säljer företaget sina produkter i över 40 länder. De närmaste åren är
fokus på fortsatt internationell expansion. Sverige står för knappt halva
omsättningen, och from 2017 började exportmarknaden gå om den svenska.
2017 (med säljstarter 2018) satsar String i bl.a. UK och USA, genom nya
avtal med stora återförsäljare så som DWR (US) och John Lewis (UK), samt
i Asien med hjälp av egna medarbetare i Kina och dotterbolag i Japan.



Oskar Burman, Jana Palm, Tommy Palm och Karl Magnus
Troedsson för "Stugan"

Genom att lyfta fram något unikt svenskt skapar Stugan en internationell
kreativ mötesplats som ger resonans över hela dataspelsvärlden. I en röd
stuga i skogen i Dalarna tillbringar ett trettiotal spelutvecklare fördelade över
ett dussin team en svensk sommar med bad, ljusa nätter och mygg. De får ro
att jobba med sina spelprojekt, inspiration av gemenskapen och
gästföreläsningar av några av Sveriges och världens kunnigaste spelprofiler.
Stugan grundades av de svenska dataspelsveteranerna Oskar Burman,
Tommy Palm och Karl Magnus Troedsson som ett sätt att ge nya
spelutvecklare samma kreativa frihet som de själva upplevt under
sommarloven där de la grunden till sina framgångar inom dataspel.
Sammanlagt har grundarnas spel nått närmare en miljard spelare.

Stugan finansieras helt av donationer och deltagarna behåller alla rättigheter
till sina spel. Sedan Stugan arrangerades första gången 2015 har
internationella priser tilldelats flera av spelen, däribland _PRISM och
GoNNER. Deltagarna i Stugan kallas "Stuganeers" och kommer från alla
delar av världen, bland annat Nya Zeeland, Kenya, Mexiko, EU och USA.
Stugan har uppmärksammats i svensk och internationell press, för
närvarande pågår arbetet med en dokumentär avsedd för Netflix. Stugan
avslutas med en utställning av deltagarnas spel på Tekniska museet i
Stockholm. Jana Palm är Stugans konstnärliga och kommersiella ledare:
dataspel betonar genomförandet framför idén och Jana Palm visar att
detsamma gäller för Stugan. Namnet Stugan kommer från det första
kommersiellt utgivna svenska dataspelet Stuga från 1978. Stugan visar på ett
varmt, oväntat och generöst sätt upp de bästa sidorna av Sverige och
dataspelens kreativitet.

Juryn för exportpriset för kreativa och kulturella
näringar består av:

Annika Rembe, ordförande och generaldirektör Svenska Institutet
David Karlsson, senior rådgivare på Nätverkstan i Göteborg
Carin Daal, Giv Akt Skåne AB
Stina Almqvist, Creative Nodes Luleå
Peter Majanen, VD Quattroporte
Ellen Wettermark, Kulturrådet
Tobias Nielsén, grundare, förlagschef och vd för Volante
Ulrika Cederskog Sundling, Executive Vice President, Invest & Region
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Artikel från Utrikesdepartementet

Fokus på ungdomars delaktighet
vid EU-handslaget i Ystad
Publicerad 23 april 2018

Den 18 april 2018 ingick EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Ystads kommun,
Simrishamns kommun, Sjöbo kommun, Tomelilla
kommun och Sydöstra Skånes samarbetskommitté
(SÖSK). Sammanlagt har 77 aktör anslutit sig till arbetet
för att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget i Sverige för EU-relaterade frågor.
I det Sydskånska EU-handslaget valde aktörerna att särskilt satsa på att
förbättra ungdomars möjlighet till deltagande i EU. Aktörerna åtog sig bland
annat att anordna årliga medborgardialoger med unga och att förbättra
förutsättningarna för förstagångsväljare att delta de allmänna valen 2018 och
i Europaparlamentsvalet 2019.

– I Europaparlamentsvalet 2014 var det få förstagångsväljare i vår kommun
som valde att rösta. Jag hoppas att fler ska engageras inför valet 2019, sade
Magnus Weberg, kommunstyrelsens ordförande, Sjöbo kommun.

I samband med EU-handslaget fick de förtroendevalda möjlighet att samtala
med ungdomsrepresentanter om deras förutsättningar att delta i EU-politik.
En enig ungdomspanel efterlyste bland annat mer fokus på EU i skolan.

– Vi lär oss mycket om hur FN, riksdag och regering fungerar i skolan, men
det jag vet om EU har jag lärt mig genom mitt eget engagemang, sade
William Schmatz, ordförande, Ystads Ungdomsfullmäktige.

EU- och handelsminister Ann Linde berättade att regeringen satsar för att
öka intresset och kunskapen om EU i skolan.
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– Unga är en viktig målgrupp för vårt arbete. Vi har satsat att utbilda fler
lärare till EU-skolambassadörer och har gett Universitet- och högskolerådet i
uppdrag att genomföra en filmtävling inför Europadagen, sade EU- och
handelsministern.

Moderator för dagen var Maria Strömvik.

Deltagare:

EU- och handelsminister Ann Linde (S)
Eva Bramsvik-Håkansson (C), kommunstyrelsens vice ordförande,
Ystads kommun
Magnus Weberg (M), kommunstyrelsens ordförande, Sjöbo kommun och
representant för SÖSK.
Leif Sandberg (C), kommunstyrelsens ordförande, Tomelilla kommun
Göran Persson (S), Simrishamns kommun
William Schmatz, ordförande, Ystads Ungdomsfullmäktige
Tristan Farkas, Ystads Ungdomsfullmäktige
Maja Sjögren, Simrishamns elevråd
Matilda Mauritzon, ordförande Sjöbo ungdomsråd



Artikel från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Hallengren om jämställdhet och
ekonomisk utveckling på
Stockholm Forum on Gender
Equality
Publicerad 19 april 2018

Jämställdhetsminister Lena Hallengren deltog vid
Stockholm Forum on Gender Equality som
arrangerades av bland annat Utrikesdepartementet med
utrikesminister Margot Wallström den 15- 17 april.
Hallengren var värd för två högnivåpaneler, ett med
fokus på hur jämställdhet bidrar till ekonomisk
utveckling och ett som handlade om mäns våld mot
kvinnor.
Stockholm Forum on Gender Equality samlade cirka 700 företrädare för
regering, civilsamhället, akademin, näringslivet och försvaret från drygt 100
länder.

─ Jämställdhet är inte enbart en makt- och rättvisefråga utan även en viktig
förutsättning för ekonomisk utveckling. Många länder har kunnat visa att det
finns ett samband mellan ekonomiska reformer, tilldelning av resurser och
ökad jämställdhet i samhället, sa jämställdhetsminister Lena Hallengren
under sitt anförande vid panelsamtalet om jämställdhet och ekonomisk
utveckling.

Hallengren lyfte också vikten av att ha en uttalad feministisk regering, där
alla ministrar ansvarar för jämställdhet inom sina respektive portföljer. I
panelen ingick också Phumzile Mlambo-Ngcuka, chef för UN Women, och
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representanter för regeringarna i Zambia, Serbien och Singapore.

Förebyggande arbete och mäns ansvar

Lena Hallengren var också värd för ett panelsamtal om mäns våld mot
kvinnor. I sitt inledande tal betonade Hallengren vikten av förebyggande
arbete och att män tar ansvar och är delaktiga i jämställdhetsarbetet.

─ Me too-uppropet har visat att diskriminering mot kvinnor och flickor är
utbrett i alla länder, inklusive Sverige. Sveriges regering har beslutat om en
nationell strategi med fokus på det förebyggande arbetet för att bekämpa
mäns våld mot kvinnor. Sverige har också inrättat en särskild
Jämställdhetsmyndighet för att bättre kunna följa upp arbetet, sa Lena
Hallengren.

Stockholm Forum on Gender Equality arrangeras av Utrikesdepartementet
och Svenska institutet, i samarbete med Sida och Folke Bernadotteakademin
(FBA). Från regeringen deltog, utöver Margot Wallström och Lena
Hallengren, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat och
vice statsminister Isabella Lövin, EU- och handelsminister Ann Linde.
Ministrarna delade bland annat med sig av erfarenheter från arbetet med
regeringens feministiska utrikespolitik.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Seminarium om vad Brexit innebär
för svensk skogsindustri
Publicerad 11 april 2018 Uppdaterad 26 oktober 2018

Den 19 april arrangerar UD tillsammans med
Näringsdepartementet ett seminarium om vad
Storbritanniens utträde ur EU kan innebära för den
svenska skogsindustrin.
Den svenska skogsindustrin utgör en av Sveriges viktigaste basindustrier och
har en nyckelroll i omställningen för att klara övergången till en cirkulär och
biobaserad ekonomi. Den står för ca 10 procent av svensk industris samlade
sysselsättning, omsättning och förädlingsvärde. Dessutom är Sverige världens
tredje största exportör sammanlagt av papper, pappersmassa och sågade
trävaror med ett exportvärde på 130 miljarder kr.

Regeringen är mycket intresserad av att höra hur branschen förbereder sig
för de kommande förändringarna, och vilka frågor som ses som särskilt
viktiga för dem i de kommande förhandlingarna mellan EU och
Storbritannien. Vid seminariet kommer EU- och handelsminister Ann Linde
att berätta om regeringens arbete med den pågående förhandlingen om
Storbritanniens framtida utträde ur EU och hur det påverkar handel och EU-
samarbetet. Statssekreterare Elisabeth Backteman kommer att berätta om
regeringens arbete för att skapa goda förutsättningar för svensk skogsexport,
svensk skogsindustri och en växande biobaserad ekonomi.

- Storbritannien har sedan många år varit en av Sveriges viktigaste
handelspartners. Nästan en femtedel av Sveriges export till Storbritannien
kommer från skogsindustrin. Därför är det viktigt att vi får ta del av hur
branschen förebereder sig för de kommande förändringarna, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Myndigheternas roll för stärkt
delaktighet i EU
Publicerad 06 april 2018

Myndigheterna har en central roll i regeringens EU-
arbete genom att bistå med kunskapsunderlag och
genom att företräda regeringen i förhandlingar i Bryssel.
Myndigheterna kan därmed bidra till att stärka
delaktigheten i frågor som hanteras på EU-nivå. EU-
och handelsminister Ann Linde har tagit initiativ till en
dialog med ett fyrtiotal myndighetschefer om deras
arbete för att stärka delaktigheten i EU-arbetet.
Myndigheterna bistår regeringen i EU-arbetet och har en viktig kunskaps-
och informationsfrämjande roll. De olika departementen inom
Regeringskansliet ansvarar ytterst för att utarbeta svenska ståndpunkter inför
berednings- och förhandlingsarbetet inom EU. Myndighetspersonal bistår
regeringen med underlag och expertis samt kan företräda regeringen i
rådsarbetsgrupper, kommittéer under Kommissionen eller andra EU-
sammanhang.

Samtidigt som många myndigheter redan arbetar aktivt med samråd och
information kring sitt EU-arbete kan detta arbete i vissa fall behöva stärkas.
En rapport av Statskontoret från 2015 visar att det råder en otydlighet kring
myndigheternas roll och ansvar att samråda i EU-frågor. En orsak är att
myndigheterna ofta uppfattar att de deltar i EU-arbetet som experter snarare
än som representanter för regeringen och Sverige. Rapporten visar att flera
myndigheter brister när det gäller samråd samt att det är vanligare med
informella kontakter än mer formaliserade samråd. Enligt rapporten tar flera
myndigheter ett begränsat ansvar för att informera om sitt EU-arbete.
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I februari 2017 bjöd EU- och handelsminister Ann Linde in ett 40-tal
myndighetschefer till ett myndighetsforum i syfte att föra en dialog om
myndigheternas EU-arbete och hur de kan bidra till att stärka delaktigheten i
frågor som hanteras på EU-nivå.

Svenska institutet för europapolitiska studier (Sieps) erbjuder EU-
utbildningar i syfte att stärka EU-kompetensen i svenska myndigheter. Sieps
tillsammans med Regeringskansliet erbjuder även seminarietillfällen för
myndighetsledningar i syfte att höja kompetensen när det gäller
myndigheternas roll i EU-arbetet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Uppsala deltar i EU-handslaget
Publicerad 28 mars 2018

Fredagen den 23 mars 2018 ingick EU- och
handelsminister Ann Linde ett EU-handslag med
Uppsala kommun, Enköpings kommun, Heby kommun,
Håbo kommun, Tierps kommun och Östhammars
kommun samt Region Uppsala och Länsstyrelsen i
Uppsala län. EU-handslaget samarrangerades med
Utrikespolitiska föreningen i Uppsala.
EU- och handelsminister Ann Linde inledde EU-handslaget med att ge sin
syn på EU:s utmaningar och viktiga framtidsfrågor. Därefter bjöds
representanter från Region Uppsala, Länsstyrelsen i Uppsala samt Heby och
Uppsala kommun upp för att delta i ett panelsamtal om utmaningar och
möjligheter i att stärka delaktigheten kring EU-relaterade frågor.

I panelsamtalet framhöll flera av deltagarna vikten av att få fler medborgare
att engagera sig i beslut som fattas på EU-nivå. För att öka intresset kring
EU-relaterade frågor ansåg de att det bland annat krävs en ökad medvenhet
kring hur EU-nivån påverkar Sverige.

Marlene Burwick (S), kommunstyrelsens ordförande i Uppsala kommun,
menade att ett viktigt första steg är att öka kunskapen om EU i den egna
organisationen.
– Om vi utbildar förtroendevalda och anställda i vår kommun om EU kan vi
förbättra mötet med medborgarna. Ju mer man vet om en fråga desto större
möjlighet har man att engagera sig och vara delaktig, sade Marlene Burwick.

Börje Wennberg (S), regionstyrelsens ordförande i Region Uppsala framhöll
vikten av att flera samhällsaktörer arbetar för att synliggöra mervärdet av
EU-samarbetet.
– För att öka medvetenheten om vad EU-medlemskapet har inneburit för
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Sverige och Europa måste vi hjälpas åt, sade Börje Wennberg.

– Skolan är en central del, men även politiker och föreningar kan göra
mycket.

I panelsamtalet berättade EU- och handelsministern bland annat om att
regeringen har ökat ambitionsnivån i EU-delaktighetsarbetet genom att satsa
tio miljoner kronor extra i 2018 års budget. Den förstärkta satsningen
möjliggör bland annat insatser för att öka kunskapen om EU i skolan samt
särskilda EU-utbildningar för både journalister och för förtroendevalda och
anställda i regioner och kommuner.

Inför evenemanget hade Utrikespolitiska föreningen samlat in frågor från
studenter till EU- och handelsminister Ann Linde. Ett urval av dessa ställdes
av föreningens ordförande Niclas Hvalgren, som även modererade
panelsamtalet.

Under dagen deltog EU- och handelsministern även i ett panelsamtal om
exportpotentialen i Uppsala.

Deltagare

Göran Enander, landshövding Länsstyrelsen Uppsala län.
Marlene Burwick (S), kommunstyrelsens ordförande i Uppsala kommun.
Börje Wennberg (S), regionstyrelsens ordförande i Region Uppsala.
Marie Wilén (C), kommunstyrelsens ordförande i Heby kommun.
Helena Proos (S), kommunstyrelsens ordförande i Enköpings kommun.
Leif Zetterberg (C), vice-kommunstyrelseordförande i Håbo kommun.
Viktoria Söderling (S), Tierps kommun.
Jacob Spangenberg (C), kommunstyrelsens ordförande i Östhammars
kommun.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-ministrarna diskuterade brexit
och förberedde Europeiska rådet
Publicerad 26 mars 2018

När EU-minister Ann Linde träffade sina EU-kollegor 20
mars förberedde de stats- och regeringschefernas möte
i Europeiska rådet. Brexit var ett aktuellt ämne på
dagordningen, liksom den europeiska terminen för
ekonomisk politisk samordning.

Uppföljning och förberedelser inför Europeiska rådet

EU-ministrarna inledde mötet med att förbereda dagordningen till stats- och
regeringschefernas möte i Europeiska rådet 22-23 mars. Handel, brexit och
giftattacken i Salisbury var några av ämnena på agendan inför mötet.

EU-ministrarna gjorde också en uppföljning av det arbete som gjorts i
Europeiska rådet.

Europeiska terminen

Den europeiska terminen för ekonomisk-politisk samordning återkommer
varje år. På mötet presenterade Bulgarien, som är ordförande i EU, en
rapport som sammanfattar det rådet gjort hittills och ministrarna diskuterade
den.

Brexit

På mötet förberedde EU-ministrarna brexitdiskussionen som stats- och
regeringscheferna hade på Europeiska rådet senare i veckan. Som underlag
fick EU-ministrarna en lägesuppdatering om förhandlingarna av
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chefsförhandlare Michel Barnier.

Chefsförhandlaren presenterade en preliminär överenskommelse som
förhandlarna nått fram till om delar av den juridiska texten till
utträdesavtalet som omfattar avsnittet med övergångsbestämmelser,
medborgarnas rättigheter, den ekonomiska uppgörelsen och ett antal andra
frågor rörande utträdet.

EU-minister Ann Linde representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit och förberedelser inför
Europeiska rådet på EU-
ministermöte
Publicerad 14 mars 2018

Brexit och förberedelser inför Europeiska rådets möte
senare i veckan är de viktigaste frågorna som EU-
ländernas ministrar för EU-frågor ska behandla när de
möts 20 mars i det mötesformat som kallas allmänna
rådet. Även den europeiska terminen för ekonomisk-
politisk samordning står på dagordningen.

Jobb, tillväxt och Turkiet

Som första punkt kommer ministrarna att förbereda Europeiska rådets möte
22–23 mars.

Jobb, tillväxt, konkurrenskraft och EU:s sociala dimension kommer sannolikt
att vara några av frågorna på dagordningen när stats- och regeringscheferna
möts i Europeiska rådet.

Europeiska rådet kommer också att följa upp strategierna för den inre
marknaden, behandla den så kallade europeiska planeringsterminen och få
en lägesuppdatering om den senaste utvecklingen på handelsområdet.

Europeiska rådet kommer sannolikt att anta slutsatser inför toppmötet mellan
EU och Västra Balkan i Sofia 17 maj.
Den senaste utvecklingen i EU:s förhållande till Turkiet tas också upp.

Uppföljning av Europeiska rådet
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På mötet kommer ministrarna att följa upp föregående möten i Europeiska
rådet. 

Europeiska planeringsterminen

Arbetet med den europeiska terminen för ekonomisk-politisk samordning
inleddes i slutet av 2017 då EU-kommissionen presenterade en
tillväxtöversikt med förslag på övergripande prioriteringar. På mötet
förväntas ordförandelandet Bulgarien presentera en rapport som
sammanfattar det rådet gjort hittills och ministrarna får möjlighet att
diskutera rapporten. De kommer också att ta ställning till en
rekommendation till euroområdet.

Brexit

På mötet ska ministrarna förbereda brexitdiskussionen som stats- och
regeringscheferna ska ha på Europeiska rådet senare i veckan. Som underlag
kommer ministrarna att få en uppdatering av läget i förhandlingarna av EU:s
chefsförhandlare Michel Barnier.

De pågående brexitförhandlingarna handlar nu framför allt om
övergångsperioden från det att Storbritannien lämnar EU den 29 mars 2019
till det att en ny förbindelse mellan EU och Storbritannien etablerats.

Utgångspunkten för förhandlingarna är att nuvarande lagar och villkor ska
fortsätta gälla under övergången men att Storbritannien inte ska delta när EU
fattar beslut. Förhoppningen är att EU och Storbritannien kommer överens
om principerna för övergångsarrangemangen i samband med Europeiska
rådet 22–23 mars.

Vid Europeiska rådet förväntas även en diskussion om riktlinjer för EU-sidan
för att möjliggöra att förhandlingar inleds om den framtida relationen mellan
EU och Storbritannien. Om EU och Storbritannien kommer fram till en
överenskommelse om övergångsperioden kan Europeiska rådet notera detta i
sina riktlinjer som ytterligare ett steg mot ett ordnat utträde ur EU för
Storbritannien. Riktlinjerna kommer sedan att vara en vägledning i
förhandlingarna om villkor och ramar för den framtida förbindelsen.

 Eu- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på allmänna rådets
möte. Mötet äger rum i Bryssel. 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-sakråd om EU:s framtid
Publicerad 13 mars 2018

Den 9 mars träffade Oscar Stenström, statssekreterare
hos EU- och handelsminister Ann Linde, representanter
från bland annat intresseorganisationer, myndigheter,
akademin och tankesmedjor i ett EU-sakråd för att
diskutera EU:s framtida utveckling.
Vid EU-sakrådet tog diskussionen sin utgångspunkt i den vitbok som EU-
kommissionen presenterade i mars 2017 och som utgör dess bidrag i debatten
om EU:s framtid. Viktiga frågor som diskuterades under EU-sakrådet var
formerna för EU-samarbetets utveckling, vilka sakfrågor Sverige bör driva
och hur dialogen med det omgivande samhället kan stärkas i EU-arbetet.

För regeringen är det viktigt att ta del av synpunkter och perspektiv från
civilsamhället och andra relevanta aktörer. Det bidrar till att bredda
kunskapen och perspektiven i framtidsdebatten och ökar kvaliteten i
regeringens underlag. Regeringen vill stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget i Sverige för EU-relaterade frågor och EU-sakråden är ett
viktigt led i detta arbete.

Debatten om EU:s framtid har tagit fart efter en omvälvande tid då kriserna
avlöst varandra. Detta väcker frågor om EU-samarbetes funktionssätt och
om unionens framtid. EU:s stats- och regeringschefer är överens om att EU
måste bli bättre på att leverera i för medborgarna viktiga frågor som fred och
demokrati, medborgarnas säkerhet samt ekonomisk och social utveckling.

I och med EU-sakråden får alltså även civilsamhället och andra relevanta
aktörer möjlighet att bidra med synpunkter och perspektiv. Regeringen
välkomnar EU-kommissionens framtidsinitiativ och ser ett behov av att det
förs en bred och inkluderande diskussion om EU:s framtidsfrågor och
unionens utveckling i dialog med medborgarna.
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Vitboken om EU:s framtid
Den 1 mars 2017 presenterade EU-kommissionen en vitbok som innehåller
olika vägval för det framtida EU-samarbetet. Diskussionsunderlag följde i
fem centrala frågor: den sociala dimensionen, hur vi ska hantera
globaliseringen, den ekonomiska och monetära unionen, EU:s framtida
finanser och det framtida försvarssamarbetet.



Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Samlat grepp om regeringens
arbete för fri och rättvis handel
Publicerad 13 mars 2018

Sverige ska vara ett föregångsland för fri och rättvis
handel. Det innebär bland annat att regeringen arbetar
med att integrera frågor om utveckling,
fattigdomsbekämpning, jämställdhet och miljö i
handelspolitiken. Den 13 mars höll handelsminister Ann
Linde och konsumentminister Per Bolund ett sakråd för
att presentera och diskutera tio utgångspunkter som
vägleder regeringens arbete.
- Vi tar nu ett samlat grepp om de här frågorna som berör många olika
politikområden och aktörer i samhället, säger konsumentminister Per
Bolund.

Drygt trettio personer från bland annat näringslivet, civilsamhället, fackliga
organisationer och myndigheter deltog på det sakråd som handelsminister
Ann Linde och konsumentministern Per Bolund bjöd in till under tisdagen.
Syftet med sakrådet var att presentera de tio utgångspunkter som ligger till
grund för regeringens arbete och ta del av synpunkter och erfarenheter från
de inbjudna deltagarna.

- Regeringen har flera gånger tydliggjort sin ambition att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel. I ljuset av de globala utmaningar vi
ser, till exempel ökad protektionism, är arbetet för fri och rättvis handel
viktigare än någonsin, säger handelsminister Ann Linde.

Arbetet med fri och rättvis handel är brett och berör många sakfrågor som
ska samverka och vara ömsesidigt förstärkande. Regeringen verkar på flera
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områden för att stötta det övergripande målet att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel. Bland de tio utgångspunkter som
diskuterades på sakrådet ingår åtgärder inom till exempel handelspolitik,
utvecklingssamarbete, jämställdhet och arbetsvillkor.

- Att ställa höga krav på miljö och social hänsyn samt underlätta för
konsumenter att välja varor utifrån överväganden som rör produktionsvillkor
är andra viktiga delar, säger Per Bolund.

Under sakrådet lyftes även behovet av samverkan mellan olika aktörer fram.

- De här frågorna involverar många aktörer. Inte bara regeringen utan även
myndigheter, näringsliv, civila samhället och lokal nivå kan bidra. Genom att
identifiera områden som berörs vill vi lyfta fram dessa så att vi tillsammans
kan driva arbetet i samma riktning, säger Ann Linde.

De tio utgångspunkterna kommer att ligga till grund för en färdplan som
regeringen nu ska ta fram. Målet är att färdplanen ska vara klar under våren
och innehålla en beskrivning av hur regeringens arbete bedrivs och hur det
ska utvecklas.



Artikel från Utrikesdepartementet

Satsningar på stärkt EU-kunskap
och ökat valdeltagande i EU-
handslaget i Gislaved
Publicerad 05 mars 2018

Den 2 mars 2018 ingick EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Gislaveds kommun,
Jönköpings kommun, Habo kommun, Vetlanda
kommun, Värnamo kommun samt Småland Blekinge
Halland South Sweden. Därmed har totalt 64 aktörer
valt att ansluta sig till arbetet för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade
frågor i Sverige.
I EU-handslaget i Gislaved åtog sig samtliga aktörer att arbeta för att höja
kunskapen om EU hos sina anställda och förtroendevalda. Arbetet inleddes
redan samma dag, då Svenska institutet för europapolitiska studier och
Sveriges Kommuner och Landsting hade bjudits in för att genomföra en EU-
utbildning för de medverkande organisationerna.

– Om förtroendevalda har bristande kunskap om EU återspeglas det i
samhället i stort, sade Robert Olesen (S), förste vice ordförande i Kronobergs
regionstyrelse och representant för Småland Blekinge Halland South Sweden
i EU-handslaget

– Vi politiker måste bli bättre på att förklara och informera medborgare om
vårt EU-arbete.

Flera av deltagarna påtalade behovet av att lyfta EU-perspektivet i fler
sammanhang och synliggöra att EU är en del av medborgarnas vardag.
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– Idag pratar vi om EU som om det vore ett eget väsen och något långt ifrån
oss – trots att det är en del av det arbete vi gör varje dag, sade Thomas
Werthén (M), kommunalråd i Habo kommun.

Aktörerna i Gislaved vill även höja ambitionsnivån när det gäller
delaktigheten i beslut som fattas inom EU. Samtliga kommuner som deltog
åtog sig till exempel att verka för att öka valdeltagandet i
Europaparlamentsvalet 2019.

– Min förhoppning är att det ska vara lika självklart för våra medborgare att
rösta i Europarlamentsvalet som till val på andra beslutsnivåer, sade Niclas
Palmgren (M), kommunfullmäktiges ordförande i Gislaveds kommun.

– Vi kommer därför att genomföra en informationssatsning inför valet nästa
år.

I samband med besöket i Gislaved träffade EU- och handelsministern även
elever från Gislaveds Gymnasium för att tala om EU och dela ut diplom till
skolans juniorskolambassadörer.

Deltagare:

EU- och handelsminister Ann Linde
Niclas Palmgren (M), Kommunfullmäktiges ordförande, Gislaveds
kommun
Peter Jutterström (M), Kommunalråd, Jönköpings kommun
Thomas Werthén (M), Kommunalråd, Habo kommun
Henrik Tvarnö(S), Kommunstyrelsens ordförande, Vetlanda kommun
Christer Fjordevik (KD), Kommunfullmäktiges ordförande, Värnamo
kommun
Robert Olesen (S), förste vice ordförande i Kronobergs regionstyrelse,
Småland Blekinge Halland South Sweden



Artikel från Utrikesdepartementet

Varningsförfarandet mot Polen
och brexit på EU-ministermöte i
Bryssel
Publicerad 01 mars 2018

Situationen för rättsstatsprincipen i Polen, läget i
brexitförhandlingarna och förberedelser inför nästa
möte i Europeiska rådet stod på dagordningen när EU-
ministrarna träffades i Allmänna rådet 27 februari.

Rättsstatsprincipen i Polen

EU-kommissionen informerade om läget i dialogen med den polska
regeringen om situationen för rättsstatsprincipen i Polen. Det finns en klar
risk för att Polen allvarligt åsidosätter rättsstatens principer. Därför har EU-
kommissionen beslutat att anta ett så kallat motiverat förslag vilket är ett
varningsförfarande och det första steget enligt artikel 7.1 i EU-fördraget.
Kritiken gäller en reform och flera nya lagar som enligt EU-kommissionen
politiserar rättsväsendet och sätter dess oberoende ur spel.

Sedan början av 2016 för EU-kommissionen en dialog med Polen om
situationen för rättsstatsprincipen i landet. EU-kommissionen har kommit
med rekommendationer till Polen som senast 20 mars ska återkomma med
vad de gör för att komma till rätta med situationen. De kommande stegen
kommer att bero på resultatet av denna dialog.

Läget i brexitförhandlingarna

I konstellationen EU27 diskuterade ministrarna brexit. EU-kommissionens
chefsförhandlare Michel Barnier informerade om läget i förhandlingarna
med särskilt fokus på övergångsperioden från det att Storbritannien lämnar
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EU den 29 mars 2019 till det att en ny förbindelse mellan EU och
Storbritannien har förhandlats fram. Tiden är knapp och parterna står långt
ifrån varandra, framhöll Barnier, som dock hoppades på en
överenskommelse om övergångsperioden innan Europeiska rådet i mars.

Europeiska rådets möte i mars

Allmänna rådet påbörjade förberedelserna inför Europeiska rådets möte om
brexit den 22–23 mars. Vid det mötet väntas de 27 stats- och
regeringscheferna anta ytterligare riktlinjer för förhandlingarna om de
framtida förbindelserna mellan EU och Storbritannien, efter utträdet ur EU.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige på mötet i
Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Polen och brexit på dagordningen
när EU-ministrarna möts
Publicerad 21 februari 2018

Rättsstatens ställning i Polen, brexit och förberedelser
inför nästa europeiska råd 22–23 mars är några av de
frågor som EU- och handelsminister Ann Linde ska
behandla när hon träffar sina EU-kollegor i Allmänna
rådet 27 februari.

Bulgariens prioriteringar inför ordförandeskapet

Mötet inleds med att det bulgariska ordförandeskapet presenterar
arbetsprogrammet för sitt ordförandeskap, 1 januari – 31 juni 2018.
Bulgariens fyra prioriteringar är ekonomisk tillväxt och social samhörighet,
stabilitet och säkerhet, förbindelserna med västra Balkan och digital
ekonomi.

Förberedelser inför Europeiska rådet

Ministrarna kommer också att förbereda Europeiska rådets möte 22–23
mars. Stats- och regeringscheferna kommer sannolikt att diskutera strategin
för den inre marknaden, handel, klimat- och energi och EU:s sociala
dimension.

Rättsstatens ställning i Polen

Vid mötet kommer EU-kommissionen att ge en lägesrapport om situationen
för rättsstatsprincipen i Polen. Den 20 december 2017 lade EU-
kommissionen fram ett motiverat förslag om att initiera artikel 7.1 i fördraget
om Europeiska unionen. I artikeln står det att rådet kan slå fast att det finns
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en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande
värden. Innan rådet slår fast att ett land åsidosätter EU:s grundläggande
värden ska den höra det medlemsland det gäller, i detta fall Polen.

EU-kommissionen har haft en omfattande dialog med polska myndigheter
sedan januari 2016 men anser inte att situationen har blivit bättre.

Brexit – läget i förhandlingarna

I konstellationen EU27 kommer ministrarna att diskutera läget i
förhandlingarna om brexit. Förhandlingarna handlar nu om
övergångsperioden från det att Storbritannien lämnar EU den 29 mars 2019
till det att en ny förbindelse mellan EU och Storbritannien förhandlats fram.

Inför Europeisk rådet 22–23 mars

Allmänna rådet ska också förbereda brexitdiskussionen inför Europeiska
rådets möte i mars. Stats- och regeringscheferna kommer då sannolikt att
diskutera läget i den andra etappen av förhandlingarna och
övergångsperioden. Målsättningen är att Europeiska rådet ska anta riktlinjer
för diskussionen om ramverket för den framtida förbindelsen mellan EU och
Storbritannien, efter utträdet ur EU.



Artikel från Utrikesdepartementet

Vilka deltar i EU-handslaget?
Publicerad 02 februari 2018

EU- och handelsminister Ann Linde ingick det första
EU-handslaget i december 2016. Sedan dess har ett
stort antal aktörer valt att ansluta sig till arbetet för att
stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget
kring EU-relaterade frågor i Sverige. Nedan finns en
lista på de aktörer som deltar.

Aktörer i EU-handslaget

• Arbetarnas bildningsförbund (ABF)
• Arbetsgivarverket
• Borlänge kommun
• Enköpings kommun
• EU-kommissionens representationskontor i Sverige
• Europaforum Norra Sverige
• Europaparlamentets kontor i Stockholm
• Falu kommun
• Folkuniversitetet
• Gislaveds kommun
• Gävle kommun
• Göteborgs stad
• Göteborgsregionens kommunalförbund
• Habo kommun
• Heby kommun
• Hedemora kommun
• Håbo kommun
• Hässleholms kommun
• Högskolan i Gävle
• Ibn Rushd
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• Jönköpings kommun
• Karlstads kommun
• Karlstads universitet
• Kommunförbundet Skåne
• Kulturens Bildningsverksamhet
• Kungsörs kommun
• Landsorganisationen i Sverige (LO)
• Landsrådet för Sveriges Ungdomsorganisationer (LSU)
• Linköpings kommun
• Länsstyrelsen i Gotlands län
• Länsstyrelsen i Uppsala län
• Länsstyrelsen i Västmanland län
• Medborgarskolan
• Motala kommun
• Mälardalens högskola
• Norrköpings kommun
• Nykterhetsrörelsens bildningsverksamhet
• Ockelbo kommun
• Ovanåkers kommun
• Region Dalarna
• Region Gotland
• Region Gävleborg
• Region Skåne
• Region Uppsala
• Region Värmland
• Region Västmanland
• Region Östergötland
• Sensus studieförbund
• Simrishamns kommun
• Sjöbo kommun
• Skåne Nordost
• Småland Blekinge Halland South Sweden
• Stockholm läns landsting (genom Stockholmsregionens Europaförening)
• Stockholm stad (genom Stockholmsregionens Europaförening)
• Storfors kommun
• Storsthlm (genom Stockholmsregionens Europaförening)
• Studiefrämjandet
• Studieförbunden
• Studieförbundet Bilda
• Studieförbundet Vuxenskolan
• Svenskt näringsliv



• Sveriges akademikers centralorganisation (Saco)
• Sveriges Elevkårer
• Sveriges kommuner och Landsting (SKL)
• Sydöstra Skånes Samarbetskommitté
• Säters kommun
• Tierps kommun
• Tjänstemännens centralorganisation (TCO)
• Tomelilla kommun
• Uppsala kommun
• Uppsala universitet
• Vetlanda kommun
• Värnamo kommun
• Västerås stad
• Västra Götalandsregionen
• Ystads kommun
• Östhammars kommun



Artikel från Utrikesdepartementet

Åtaganden i EU-handslagen
Publicerad 02 februari 2018

Åtaganden i EU-handslagen tas fram efter aktörernas
egna förutsättningar och identifierade behov. Det
innebär att åtaganden vid varje EU-handslagstillfälle ser
olika ut. Gemensamt för alla EU-handslag är att de ska
innebära en ambitionsökning i organisationens EU-
relaterade arbete. På ett övergripande plan kan
satsningarna delas in i tre tematiska områden; kunskap,
information och delaktighet.

Kunskap

När det gäller satsningar för ökad kunskap om EU har vissa aktörer åtagit sig
att erbjuda sina förtroendevalda, anställda eller medlemmar att delta i
utbildningar eller kunskapshöjande seminarier. Andra, exempelvis Sveriges
Kommuner och Landsting samt universitet och högskolor, har åtagit sig att
erbjuda EU-utbildningar och öppna föreläsningar.

En viktig målgrupp för aktörernas kunskapshöjande insatser är personer
verksamma inom skolan. Vissa kommuner har åtagit sig att stödja sina lokala
EU-skolambassadörer. Europaparlamentet å sin sida, har inrättat särskilda
ambassadörsskolor, som syftar till att främja medvetenheten om Europa och
europeisk parlamentarisk demokrati bland ungdomar.

Information

Ett antal aktörer har valt att satsa på att förbättra den EU-relaterade
information som finns tillgänglig i deras externa kanaler, till exempel på
webbplats och i sociala medier. Många har även åtagit sig att öka sina
förtroendevaldas, anställdas eller medlemmars tillgång till relevant EU-
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information, bland annat genom förbättrad information på intranät och i
nyhetsbrev.

Ett annat återkommande åtagande är att arrangera tematiska seminarier eller
konferenser för att uppmärksamma EU-relaterade frågor.

Delaktighet

Ett antal kommuner har åtagit sig att verka för ett ökat valdeltagande i
Europaparlamentsvalet 2019, vissa med särskilt fokus på målgruppen unga
väljare. Sveriges Elevkårer och Landsrådet för Sveriges
Ungdomsorganisationer har å sin sida åtagit sig att genomföra skolval inför
Europaparlamentsvalet.

Vidare har många organisationer åtagit sig att själva vara mer delaktiga i
utformningen av EU-politiken. Bland annat genom att tydligare positionera
sig i frågor som beslutas på EU-nivå och samarbeta med andra aktörer.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-ministrar eniga om nästa steg i
brexit
Publicerad 31 januari 2018

När Ann Linde träffade sina kollegor i EU27 på
allmänna rådets möte behandlades den kommande och
andra fasen i förhandlingarna om brexit. EU:s
chefsförhandlare Michel Barnier rapporterade om läget i
förhandlingarna och ministrarna beslutade om att
komplettera förhandlingsdirektiven.

Läget i brexitförhandlingarna

Mötet inleddes med att EU:s chefsförhandlare Barnier rapporterade om läget
i förhandlingarna med Storbritannien. Michel Barnier informerade
ministrarna om de olika delarna av denna andra etapp där övergången och
ramen för de framtida förbindelserna ska diskuteras samtidigt som arbetet
med frågor som rör utträdet slutförs.

Komplettering av förhandlingsdirektiven

EU27-ländernas ministrar antog nya förhandlingsdirektiv om
övergångsperioden för de kommande brexitförhandlingarna. 

EU:s ståndpunkt är att hela EU:s regelverk ska gälla i Storbritannien under
övergångsperioden som om landet fortfarande vore medlem i EU. Eftersom
Storbritannien då redan är utanför EU kommer landet inte längre att delta i
varken EU-institutionernas arbete eller i EU:s beslutsprocesser.
Förhandlingsdirektiven ger kommissionen mandat att inleda förhandlingar
om detta med Storbritannien.
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Övergångsperioden föreslås pågå från det datum utträdesavtalet träder i kraft
till den 31 december 2020, med möjlighet till förlängning.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige på mötet i
Bryssel.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Västmanland deltar i EU-
handslaget
Publicerad 25 januari 2018

Den 24 januari 2018 ingick Region Västmanland,
Västerås stad, Kungsör kommun, Mälardalens
Högskola och Länsstyrelsen i Västmanland ett EU-
handslag med EU- och handelsminister Ann Linde.
Totalt 58 aktörer har nu valt att ansluta sig till arbetet för
att stärka delaktigheten kunskapen och engagemanget
kring EU-relaterade frågor i Sverige.
Under ett panelsamtal i Västerås stadshus presenterade aktörerna sina
åtaganden i EU-handslaget. Samtliga paneldeltagare var eniga om att
samverkan mellan olika aktörer i länet är nyckeln till att kunna öka
kunskapen och delaktigheten kring EU-relaterade frågor i Västmanland.

– EU är en självklar del av vår vardag. För att synliggöra det kommer vi att
samverka med samtliga aktörer i länet, sade Minoo Akhtarzand,
landshövding, Västmanland.

I EU-handslaget åtog sig Region Västmanland, tillsammans med Västerås
stad och Kungsör kommun, bland annat att verka för en ökad kunskap om
EU inför de allmänna valen 2018 och Europaparlamentsvalet 2019.
Satsningen riktas både till förtroendevalda och anställda i organisationerna.

– Det är ett demokratiskt problem om endast ett fåtal vet vilken nivå olika
beslut fattas på, sade Amanda Agestav (KD), kommunstyrelsens vice-
ordförande, Västerås stad.

– Även våra förtroendevalda måste vara medvetna om att EU och omvärlden
påverkar Västerås.
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Förutom delaktighet berörde panelen även vikten av EU:s inre marknad för
sysselsättningen och exporten i såväl Västmanland som Sverige.

Deltagare:

Ann Linde, EU- och handelsminister
Denise Norström (S), regionstyrelsens ordförande, Region Västmanland
Amanda Agestav (KD), kommunstyrelsens vice-ordförande, Västerås
stad
Pelle Strengbom (S), kommunstyrelsens ordförande, Kungsörs kommun
Minoo Akhtarzand, landshövding, Västmanland
Peter Gustafsson, prorektor, Mälardalens högskola



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag med
Studieförbunden
Publicerad 25 januari 2018

Den 17 januari 2018 ingick EU- och handelsminister ett
EU-handslag med Studieförbunden och dess tio
medlemsförbund. Därmed har över 50 aktörer
engagerats i arbetet för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade
frågor i Sverige.
Johan Hassel, VD på tankesmedjan Global Utmaning inledde seminariet med
att reflektera kring de utmaningar EU-samarbetet står inför och framhöll
bland annat en ökande populism både i Europa och i andra delar av världen.

– Folkbildning och en ökad dialog med våra medborgare är en viktig del av
lösningen, sade Johan Hassel.

– Demokrati och delaktighet är vår murbräcka mot den framväxande
populismen och ökande nationalismen – därför är EU-handslaget ett viktigt
initiativ, sade Johan Hassel.

I EU-handslaget åtog sig Studieförbunden och de tio
medlemsorganisationerna bland annat att verka för att fler medborgare ska få
möjlighet att delta i diskussionen om EU:s framtid, exempelvis genom att
tillgängliggöra studiematerial och studiehandledningar om EU digitalt och
anordna arrangemang på temat. Studieförbunden åtog sig även att verka för
att höja kunskapen om EU inom de politiska partierna och övriga
föreningslivet inför Europaparlamentsvalet 2019.

– Folkbildningen i Sverige har en lång tradition av att arbeta med
demokratifrågor ur ett lokalt och nationellt perspektiv – men EU-
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perspektivet kan vi bli bättre på att lyfta, sade David Samuelsson,
generalsekreterare på Studieförbunden.

I ett efterföljande panelsamtal talade EU- och handelsminister Ann Linde
med representanter från Folkuniversitetet, ABF och Studieförbunden
Vuxenskolan om behovet av stärkt delaktighet och hur de ska arbeta vidare
med frågorna i sina egna organisationer.

– På sikt vill vi att möjligheten att delta i beslut som fattas på EU-nivån ska
vara lika god som för den lokala, regionala och nationella nivån, sade EU-
och handelsminister Ann Linde.

– Studieförbunden kan göra en viktig insats för att öka kunskapen om EU
och för att sänka tröskeln för att följa och delta i EU-relaterade frågor.

EU-handslaget den 17 januari 2018 ingicks med Studieförbunden,
Arbetarnas bildningsförbund (ABF), Folkuniversitetet, Ibn Rushd, Kulturens
Bildningsverksamhet, Medborgarskolan, Nykterhetsrörelsens
bildningsverksamhet, Sensus studieförbund, Studiefrämjandet,
Studieförbundet Bilda samt Studieförbundet Vuxenskolan.

Deltagare

Ann Linde, EU- och handelsminister
Cecilia Palm, Folkuniversitetet
Stefan Svensson, ABF
Nina Larsson, Studieförbundet Vuxenskolan
David Samuelsson, generalsekreterare för Studieförbunden

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Bara brexit på allmänna rådets
första möte
Publicerad 23 januari 2018

När EU-ministrarna från EU27 möts på årets första
möte är det bara brexitfrågor på agendan. EU-minister
Ann Linde representerar Sverige på mötet på måndag
29 januari.

Läget i förhandlingarna

EU-ministrarna inleder mötet med en diskussion om läget i förhandlingarna
med Storbritannien om utträdet ur EU. Europeiska rådet slog fast att
tillräckliga framsteg gjorts i förhandlingarna vid mötet 15 december 2017.
Därmed kunde förhandlingarna gå över till etapp två, vilket i första hand
handlar om att komma överens om arrangemang för en övergångsperiod
mellan det att Storbritannien lämnat EU tills det att en överenskommelse
nåtts om det framtida samarbetet efter utträdet.

Regeringen anser att det är viktigt att arbetet går vidare på ett effektivt sätt
så att EU27 senast i mars kommer fram till en överenskommelse om hur
övergången ska gå till.

Nästa etapp i förhandlingarna kommer att handla om hur den framtida
relationen mellan EU och Storbritannien ska se ut. I mars väntas Europeiska
rådet besluta om riktlinjer för dessa förhandlingar.

Komplettering av förhandlingsdirektiven

EU-ministrarna kommer vid mötet att besluta om att komplettera
förhandlingsdirektiven till EU-kommissionen som förhandlar med
Storbritannien om utträdet för EU:s räkning. Kompletteringarna handlar om
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EU:s position när det gäller en övergångsperiod mellan utträdet och en
framtida relation. Övergångsperioden föreslås pågå från det datum
utträdesavtalet träder i kraft till den 31 december 2020, med möjlighet till
förlängning.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU:s framtid: En inkluderande
diskussion om vitboken om EU:s
framtid
Publicerad 16 januari 2018 Uppdaterad 18 juni 2018

Inom EU har en nödvändig och nyttig framtidsdebatt
påbörjats. Även om mycket fungerar bra på EU-nivå
finns anledning till självrannsakan. Ju fler som
engagerar sig i diskussionen om framtiden, desto bättre
är förutsättningarna för att stärka tilltron till det
europeiska samarbetet hos våra medborgare.
Som ett led i diskussionen om framtiden presenterade kommissionen under
våren 2017 dels en vitbok innehållande olika vägval för det framtida EU-
samarbetet, dels fem diskussionsunderlag i centrala frågor såsom den sociala
dimensionen, hur vi ska hantera globaliseringen, den ekonomiska och
monetära unionen, EU:s framtida finanser och om det framtida
försvarssamarbetet. Kommissionen vill med dessa underlag bidra till en bred
framtidsdebatt i det civila samhället och hos andra samhällsaktörer för att
främja delaktigheten i utformningen av EU:s politik.

Regeringen har under 2017 och 2018 genomfört EU-sakråd om vitboken och
samtliga fem diskussionsunderlag, informerat riksdagen i form av
faktapromemorior, informerat eller överlagt med flera fackutskott.

I december 2017 informerade Regeringen kommissionen och
ordförandeskapet i Europeiska unionens råd om detta arbete. Informationen i
form av Regeringens brev och rapporter från EU-sakråden återfinns i bilagor
på denna sida.

EU-sakråden är en del av regeringens arbete med att stärka delaktigheten,
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kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige.

Uppdrag till Sieps

Svenska institutet för europapolitiska studier, Sieps, har fått i uppdrag att
fram rapporter och genomföra seminarier om vilka utmaningar och
möjligheter EU står inför och vad det betyder för unionens framtid.
Seminarierna äger rum på olika ställen i landet.

Tyck till om EU:s framtid

I EU:s medlemsländer pågår en diskussion om hur EU ska utvecklas. Genom
seminarier, debatter och ett webbaserat frågeformulär ska EU:s medborgare
kunna säga sitt om hur de tycker att EU ska utformas i framtiden.

Bakom initiativet står Frankrike, men alla EU:s medlemsstater har åtagit sig
att vidta åtgärder för att inkludera medborgarna i diskussionerna om EU:s
framtid. Resultatet ska presenteras för Europeiska rådet och användas i syfte
att identifiera möjliga prioriteringar de kommande fem till tio åren.

Sverige deltar genom insatser för att stärka delaktigheten, öka kunskapen
och engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige samt genom
uppdraget till Sieps.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU- och handelsministerns EU-
sakråd om kommissionens
diskussionsunderlag ”Hur vi
bemöter globaliseringen”
Publicerad 30 november 2017

Onsdagen den 8 november 2017 bjöd EU- och
handelsminister Ann Linde in ett tjugotal organisationer
och relevanta aktörer för att diskutera hur vi bäst
bemöter globaliseringen. Som bakgrund ligger den
vitbok om EU:s framtid som Europeiska kommissionen
presenterade den 1 mars 2017.
Under våren har vitboken åtföljts av fem diskussionsunderlag varav "Hur vi
bemöter globaliseringen" presenterades den 10 maj. EU-sakråd är en del i
regeringens ambition att stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget
i Sverige vad gäller EU-frågor. Med EU-sakrådet den 8 november har nu
samtliga fem underlag diskuterats.

EU-sakrådet inleddes med att EU- och handelsminister Ann Linde hälsade
alla välkomna och återkopplade kort till det förberedande möte som hölls
tidigare i juni i år. Ordet lämnades därefter över till Andreas Vass, kansliråd
vid Utrikesdepartementets enhet för internationell handelspolitik och EU:s
inre marknad, som i korthet presenterade diskussionspappret och de fem
frågeställningar som medföljt inbjudan. Efter presentationen lämnades ordet
över till de inbjudna organisationerna för att lämna sina kommentarer på
frågeställningarna.

Flera deltagare framhöll områdena forskning och innovation som något EU
borde satsa mer på och kommenterade även tidsperspektivet för
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framtidsdebatten som man menade var kortsiktigt och tar avstamp i många
av dagens utmaningar samtidigt som utvecklingen går mycket snabbt framåt.

Flera organisationer lyfte de positiva effekter som globaliseringen har gett
och fortsatt för med sig för tillväxten i Europa och för att lyfta folk ur
fattigdom, samtidigt som det finns faktiska problem som måste hanteras för
att förhindra en utveckling mot mer protektionistiska strömningar.
Vikten av att ta människors oro på allvar togs också upp och att den sociala
dialog som nu förs på EU-nivå spelar en central roll i att bemöta denna oro.
Samtidigt som vi bör värna öppenhet och frihandel måste detta mötas med
trygghet och möjlighet till social omställning. Möjlighet till
kompetensutveckling genom hela yrkeslivet togs upp som central fråga för
att hänga med i en snabb utveckling där vi ännu inte vet hur morgondagens
jobb kommer att se ut.

Slutligen avslutade EU- och handelsminister Ann Linde med att tacka alla
för deras kommentarer och reflektioner som kommer utgöra värdefulla
bidrag för regeringen i de fortsatta framtidsdiskussionerna i EU som kommer
att sträcka sig fram till valen till Europaparlamentet våren 2019.

Deltagare:

Småföretagarnas riksförbund, Svensk handel, IF metall, SKL, Concord,
Uppsala universitet, Almega, Vinnova, Tankesmedjan Global Utmaning,
Kommerskollegium, LRF, Formas, Business Sweden, LO, Svenska kyrkan,
Företagarna, Svenskt Näringsliv, Sveriges Ingenjörer, Sieps, SEI-
international.



Artikel från Utrikesdepartementet

Stärkt delaktighet och export i
fokus vid EU-handslaget i Gävle
Publicerad 30 november 2017

Tisdagen den 28 november 2017 var EU- och
handelsminister Ann Linde i Gävle för att ingå ett EU-
handslag med Region Gävleborg, Gävle kommun,
Ovanåker kommun och Högskolan i Gävle. I samband
med besöket invigde ministern även Gävleborgs
regionala exportcentrum.
EU-och handelsministern inledde med att tala om mervärdet av att lösa
frågor gemensamt inom EU, men också om de utmaningar som EU-
samarbetet står inför.

- Vi måste både leverera i frågor som är viktiga för våra medborgare och bli
bättre på att föra ut och diskutera EU-politik, sade Ann Linde.

- Desto fler vi är som arbetar för att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget ju större skillnad kan vi göra.

I EU-handslaget åtog sig Gävle kommun bland annat att utveckla samarbetet
med kommunens skolor och verka för att stärka EU-undervisningen.

- Genom att koppla ihop våra skolor med Europadirektkontoret i Gävle vill
vi hjälpa dem att tydligare få in EU-perspektivet i sin utbildning, sade Patrik
Stenvard (M), kommunfullmäktiges ordförande i Gävle kommun.

Enligt Yoomi Renström (S), kommunstyrelsens ordförande i Ovanåkers
kommun, är en annan viktig målgrupp för kunskapssatsningar beslutsfattare
och anställda i kommunen. Även Region Gävleborg kommer att satsa på de
förtroendevalda och anställda i regionen, bland annat genom att återuppliva
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ett regionalt nätverk av EU-samordnare och internationella strateger.

- För att öka kunskapen och engagemanget kring EU måste vi börja med oss
själva – med förtroendevalda och anställda i vår region, sade Eva Lindberg
(S), regionstyrelsens ordförande i Region Gävleborg.

- Genom det regionala nätverket kan vi knyta den kompetens som finns vid
vårt Brysselkontor närmre vår regionala vardag.

I samband med EU-handslaget invigde EU- och handelsminsiter Ann Linde
även Gävleborgs regionala exportcentrum. Senare under dagen ingicks även
ett EU-handslag med Ockelbo kommun.

Deltagare:

EU-och handelsminister Ann Linde.
Eva Lindberg (S), regionstyrelsens ordförande, Region Gävleborg.
Yoomi Renström (S), kommunstyrelsens ordförande, Ovanåkers
kommun.
Patrik Stenvard (M), kommunfullmäktiges ordförande, Gävle kommun.
Nader Ahmadi, prorektor, Högskolan i Gävle.
Magnus Jonsson (S), kommunstyrelsens ordförande Ockelbo kommun.
Moderator var Karin Flordal.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Regeringen tillsätter en
innovationsscout med säte i Tel
Aviv
Publicerad 27 november 2017

Under EU- och handelsminister Ann Lindes besök i
Israel förra veckan lanserades att regeringen nu tillsätter
en innovationsscout som ska placeras i Tel Aviv. Syftet
är att innovationsscouten ska verka i den israeliska
innovationsmiljön och utgöra kontaktyta för svenska
företag, entreprenörer, start-ups, akademi och
investerare.
Innovationsscouten heter Ann Marie Fineman och utsändande myndighet för
innovationsscouten är Vinnova som lyder under Näringsdepartementet.
Innovationsscouten ska ge stöd till svenska företag och institutioner som
söker samarbeten, finansiering eller nya idéer med israeliska företag.

Israel är ett så kallat Prio 26-land i regeringens exportstrategi och rankas
precis som Sverige högt internationellt när det gäller innovationskraft samt
forskning och utveckling.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit och beslut om EMA och
EBA
Publicerad 24 november 2017

När Allmänna rådet träffades 20 november förberedde
ministrarna Europeiska rådets nästa möte, diskuterade
EU-kommissionens arbetsprogram för 2018 och antog
slutsatser om cybersäkerhet och digitalisering. I kretsen
EU27 röstade de om var EMA och EBA ska ligga efter
att Storbritannien lämnat EU.

Förberedelser inför Europeiska rådet i december och
EU-kommissionens arbetsprogram

Ministrarna började med att förbereda nästa möte i Europeiska rådet, 14-15
december. Då ska EU:s stats- och regeringschefer sannolikt ta upp EU:s
säkerhetspolitik och försvar, kultur, utbildning och sociala frågor. Som en del
i den årliga planeringen om kommande lagstiftning behandlade ministrarna
även EU-kommissionens arbetsprogram för 2018.

På mötet presenterade nuvarande och kommande ordförandeland en
vägkarta över vad varje land kan göra för inom den europeiska terminen, ett
samarbete för att hjälpa EU-länderna att ha kontroll över de egna finanserna.

Rådsslutsatser om cybersäkerhet

Ministrarna antog också slutsatser om att stärka EU-samarbetet inom
cybersäkerhet. EU ska arbeta för att stärka cybersäkerheten genom att bland
annat öka anslagen till forsking och erbjuda nödvändiga verktyg för att ta itu
med cyberbrott. Ministrarna antog också slutsatser om den digitala
utvecklingens roll i utvecklingsländer.
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Information om brexit och beslut om EMA och EBA

I konstellationen EU27 informerade chefsförhandlare Michel Barnier om
läget i de pågående förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur EU. EU-
ministrarna förberedde diskussionerna om brexit i Europeiska rådet.
EU27 röstade också om var den Europeiska läkemedelsmyndigheten, EMA,
och den Europeiska bankmyndigheten, EBA, ska ligga efter brexit.
Omröstningen löstes till slut med lottens hjälp i båda omröstningarna
eftersom de två återstående alternativen fått lika antal röster. EMA kommer
att flytta till Amsterdam och EBA till Paris när Storbritannien lämnar EU.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige på Allmänna rådets
möte som ägde rum i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde träffade svenska
Europaparlamentariker
Publicerad 23 november 2017

I samband med att EU- och handelsminister Ann Linde
företrädde Sverige vid ministerrådsmöte 20 november i
Bryssel passade hon på att träffa svenska EU-
parlamentariker.
- Jag vill ta vara på de tillfällen som ges att sitta ner tillsammans och
informera varandra om läget i pågående förhandlingar. För mig är det
framför allt värdefullt att vara så uppdaterad som möjligt om de
förhandlingar som har bäring på frågor som regeringen prioriterar i EU-
samarbetet såväl inom ramen för ministerrådet som i Europaparlamentet,
säger Ann Linde.

De svenska ledamöterna i Europaparlamentet och Ann Linde diskuterade
utvecklingen och stämningsläget i pågående politiska processer.
Diskussionen handlade också om fördelar och nackdelar med befintliga
förslag och förslag som eventuellt kommer att presenteras.

De områden som främst berördes var brexit, migrations- och asylpolitiken
och klimatfrågorna.

Sverige har totalt 20 platser i Europaparlamentet. De är fördelade på 9
partier. Samtliga ledamöter var inbjudna till mötet på EU-representationen
med Ann Linde.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit och beslut om EMA-flytt
Publicerad 17 november 2017

Allmänna rådet möts 20 november för att förbereda
slutsatserna till Europeiska rådet i december.
Brexitförhandlingarna kommer att vara ett ämne för
EU27 och i marginalen av mötet ska ministrarna besluta
var de europeiska myndigheterna EMA och EBA ska
ligga efter att Storbritannien lämnat EU.

Förberedelser inför Europeiska rådets möte i
december

Som första punkt kommer ministrarna att behandla ett utkast till slutsatser
för mötet i Europeiska rådet. Europeiska rådet ska ta upp frågor kring
säkerhet, försvar, externa relationer och migration och följa upp mötet i
Göteborg om rättvisa jobb och tillväxt.

En eventuell diskussion på Europeiska rådet om brexit sker i format EU27
vilket innebär att Storbritannien inte deltar. 

Stats- och regeringscheferna kommer troligen också att mötas för ett särskilt
möte om euron där även de länder som inte har infört euron deltar.

EU-kommissionens arbetsprogram för 2018

EU-kommissionen kommer att presentera arbetsprogrammet för 2018 för
ministrarna på mötet, följt av en diskussion. I arbetsprogrammet föreslår EU-
kommissionen 26 nya initiativ, att 66 pågående förslag prioriteras och att 15
förslag ska dras tillbaka. Bland annat föreslår EU-kommissionen att slutföra
det pågående arbetet inom några områden, exempelvis strategin för den
digitala inre marknaden, kapitalmarknadsunionen, energiunionen och
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bankunionen.

Regeringen välkomnar att EU-kommissionen prioriterar att omsätta utlovade
förslag till lagstiftning. Regeringen anser att unionen måste leverera enligt
sina åtaganden.

Europeiska planeringsterminen 2018

På mötet kommer det estniska ordförandeskapet att presentera färdplanen
för den europeiska terminen 2018. Den europeiska terminen är ett ramverk i
EU för att förenkla rapporteringen och granskningen av makroekonomiska
obalanser inom EU-länderna.

Brexit

I slutsatserna från Europeiska rådets möte i oktober konstaterar stats- och
regeringscheferna att brexitförhandlingarna inte kommit tillräckligt långt i de
tre viktiga frågorna om den framtida relationen till Irland, medborgarnas
rättigheter och den finansiella uppgörelsen. Ministrarna kommer att diskutera
läget i förhandlingarna inför Europeiska rådets möte i december.

EMA och EBA

Ministrarna ska rösta om var den europeiska läkemedelsmyndigheten EMA
och den europeiska bankmyndigheten EBA, som nu ligger i Storbritannien,
ska flytta efter att Storbritannien lämnat EU.

Beslutet sker genom en sluten omröstning i max tre omgångar. I den första
omgången har varje land sex poäng att fördela, tre, två och ett poäng. Om
ingen kandidat får 3 poäng från minst 14 länder i den första omgången går de
tre kandidaterna med flest röster vidare till en andra omgång vilket också
betyder att om fler än tre länder hamnar på samma poäng går alla med högst
poäng vidare. I andra omgången har varje land en röst. Om ingen kandidat
får en majoritet av rösterna går de två med flest röster vidare till en tredje
omgång. Om fler än två länder hamnar på samma poäng går alla med högst
poäng vidare. I tredje omgången vinner den kandidat som får flest röster. Om
det trots denna procedur blir så att det finns två vinnande kandidater med
lika många röster koras vinnaren genom lottning.

Efter omröstningen om EMA röstar ministrarna om EBA, med samma regler.
Inget land kan vinna båda omröstningarna.



Regeringen arbetar aktivt för att få EMA till Sverige men betonar att det är
viktigt att myndigheten flyttar till ett land som kan sköta flytten effektivt och
garantera en fortsatt framgångsrik verksamhet.

EU- och handelsminister Ann Linde representerar Sverige på mötet i
Allmänna rådet. Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s handelsministrar diskuterade
WTO och frihandel i Bryssel
Publicerad 16 november 2017

På handelsministrarnas möte i utrikesrådet 10
november stod förberedelser inför WTO:s ministermöte
i Buenos Aires och de pågående
handelsförhandlingarna med Mexiko och Mercosur på
agendan. Sverige representerades av EU- och
handelsminister Ann Linde.

Förberedelser inför WTO:s ministerkonferens i
Buenos Aires

EU:s handelsministrar inledde handelsmötet med att diskutera förberedelser
och prioriteringar inför WTO:s elfte ministerkonferens i Buenos Aires 10–13
december.

Ministrarna betonade betydelsen av att slå vakt om WTO:s centrala roll i det
multilaterala handelssystemet och att EU arbetar för att ministerkonferensen
leder till konkreta och balanserade resultat. Handelsminister Ann Linde
framförde de svenska prioriteringarna som handlar om att förbjuda
subventioner som bidrar till ett ohållbart fiske, begränsa handelsstörande
jordbruksstöd och att modernisera reglerna för e-handel.

Förbindelser med viktiga handelspartner

Ministrarna analyserade också de pågående handelsförhandlingarna med
Mexiko och Mercosur. De ställde sig bakom målet att nå ambitiösa och
balanserade överenskommelser om de viktigaste olösta frågorna och
välkomnade att båda förhandlingarna har fått ny fart.
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På mötet belyste handelsministrarna sina prioriteringar inför de kommande
och avgörande stegen i processen. Regeringen är positiv till att slutföra
förhandlingarna med både Mexiko och Mercosur samtidigt som det är viktigt
att nå balanserade avtal och att även sociala rättigheter, klimat, miljö- och
djurskydd samt människors hälsa värnas.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige på mötet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige tar europeiskt ledarskap
för rättvisa jobb och tillväxt
Publicerad 16 november 2017

Statsminister Stefan Löfven och Europeiska
kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker är
tillsammans värdar för toppmötet i Göteborg 17
november. Där möts EU:s stats- och regeringschefer,
arbetsmarknadens parter och andra viktiga aktörer. Lars
Danielsson, chef för Sveriges EU-representation och
Åsa Webber, biträdande chef, deltar båda i toppmötet.
- Det här toppmötet är ett unikt tillfälle för EU-ledarna att lyfta frågor som är
avgörande för att skapa ett mer socialt Europa, säger Åsa Webber och
fortsätter:

- För oss svenskar är det ju till exempel så att dialogen mellan
arbetsmarknadens parter är nästan en del av vårt DNA. Det som vi måste
diskutera är gemensamma utmaningar och möjliga lösningar som samtidigt
respekterar att EU-länderna har olika system och traditioner.

På mötet får EU-ledarna också tillfälle att tillsammans diskutera hur vi möter
de utmaningar och den potential som automation och digitalisering för med
sig till arbetsmarknaden.

Toppmötet består av tre parallella sessioner:

1) Tillgång till arbetsmarknaden
2) Rättvisa jobb och villkor på arbetsmarknaden
3) Underlätta övergångar mellan jobb

Sedan kommer också den nyligen överenskomna Europeiska pelaren för
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sociala rättigheter att formellt skrivas under. Därefter träffas EU-ledarna för
att diskutera hur både kultur och utbildning kan bidra till ett socialt
sammanhållet Europa.

- Slutsatserna av mötet i Göteborg kommer att vara en viktig grund för
arbetet i Europeiska rådet och bidra till ett förstärkt fokus på de sociala
frågorna i EU-samarbetet, säger Lars Danielsson.

Det sociala toppmötet är det första tillfället för EU-ledarna att ta upp
frågorna på den särskilda så kallade ledardagordningen, som Europeiska
rådets ordförande Donald Tusk aviserade i oktober.

- Det här mötet är av stor vikt eftersom dagordningen syftar till att skynda på
lösningar för frågor som är avgörande för Europa. Resultaten av det sociala
toppmötet i Göteborg står högt på dagordningen och kommer att följas upp
av redan om några veckor av EU-ledarna på nästa Europeiska råd, 14-15
december, förklarar Lars Danielsson.

Livesändningarna från det sociala toppmötet i Göteborg, 17 november, kan
följas på www.socialsummit17.se.



Artikel från Utrikesdepartementet

Värmländskt EU-handslag för
ökad delaktighet
Publicerad 09 november 2017

Den 7 november 2017 ingick EU- och handelsminister
Ann Linde ett EU-handslag med Region Värmland,
Karlstad kommun, Storfors kommun och Karlstad
universitet. Under ett panelsamtal fick aktörerna ge sin
syn på kunskapen, delaktigheten och engagemanget
kring EU-relaterade frågor, både i Värmland och i den
egna organisationen. Paneldeltagarna var eniga om att
det finns utrymme för förbättring och åtog sig i EU-
handslaget att höja ambitionen i det EU-relaterade
arbetet.
Per-Samuel Nisser, som är kommunstyrelsen ordförande i Karlstads
kommun, berättade att det finns ett stort medborgarengagemang i frågor som
upplevs som vardagsnära.

– För att öka medborgarnas engagemang i frågor som beslutas på EU-nivå
måste vi bli bättre på att visa hur EU påverkar dem i vardagen, sade Per
Samuel Nisser.

Han fick medhåll av Tomas Riste, regionstyrelsen ordförande i Region
Värmland.

– EU har bäring på många frågor som beslutas i regionen, men vi lyckas inte
kommunicera hur EU bidrar till utvecklingen i regionen, sade Tomas Riste.

– Vi behöver bli bättre på att informera om hur EU berör människor i deras
vardag.
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Paneldeltagarna diskuterade även hur åtaganden i EU-handslaget kan bidra
till att stärka det offentliga samtalet om EU. Enligt Hans Jildesten, som är
kommunstyrelse ordförande i Storfors kommun, är en viktig del i det arbetet
att åtgärda den bristande EU-kunskapen hos många centrala grupper.

– I dagsläget är det för få i kommunen som har tillräcklig EU-kunskap, sade
Hans Jildesten.

– Vi kommer att satsa på att utbilda anställda i kommunen. Vi ska även
arbeta för att lyfta EU högre upp på den politiska dagordningen, bland annat
genom mer information och diskussion om EU på fullmäktigemöten.

EU-handslaget ägde rum på Karlstad Congress Culture Centre i Karlstad.
Senare under dagen besökte EU- och handelsministern Rudsskolan i
Karlstad, för att tala om EU med ett sextiotal elever från årskurs nio.

Deltagare:
Ann Linde, EU- och handelsminisiter
Johan Sterte, rektor, Karlstads universitet
Per-Samuel Nisser (M), kommunstyrelsens ordförande, Karlstads kommun
Tomas Riste (S), regionstyrelsen ordförande, Region Värmland
Hans Jildesten (S), kommunstyrelsen ordförande, Storfors kommun
Moderator var Kristin Ivarsson från Sveriges Kommuner och Landsting.



Artikel från Utrikesdepartementet

Mexico, Mercosur och WTO på
ministermöte om handel
Publicerad 09 november 2017

När EU:s handelsministrar möts 10 november i Bryssel
ska de diskutera förberedelser inför WTO:s
ministerkonferens och förhandlingarna med Mexiko och
den sydamerikanska tullunionen Mercosur.

Inför WTO:s ministerkonferens

Ministrarna inleder mötet med att diskutera förberedelser inför WTO:s elfte
ministerkonferens i december i Buenos Aires.
Regeringen arbetar för att begränsa handelsstörande jordbruksstöd, förbjuda
subventioner som bidrar till ett ohållbart fiske och att modernisera reglerna
för e-handel.

Förhandlingarna med Mexiko och Mercosur

På mötet ska ministrarna också få en uppdatering av de pågående
förhandlingarna om handelsdelarna i associationsavtalet med Mercosur
(Brasilien, Argentina, Uruguay och Paraguay). De kommer även att få
information om förhandlingarna om att uppdatera handelsdelarna i avtalet
med Mexiko.

Regeringen är positiv till slutförande av förhandlingar med både Mexiko och
Mercosur eftersom marknaderna har stor potential för svenska företag.

EU- och handelsminister Ann Linde representerar Sverige på mötet.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Delaktighet och EU:s framtid i
fokus vid EU-handslag med
Stockholmsregionens
Europaförening
Publicerad 08 november 2017

Den 26 oktober 2017 ingick Stockholmsregionens
Europaförening ett EU-handslag med EU- och
handelsminister Ann Linde. EU-handslaget ägde rum i
anslutning till Stockholmsregionens Europadag på
Europahuset i Stockholm.
EU- och handelsminister Ann Linde inledde EU-handslaget med att tala om
vikten av ett europeiskt samarbete.

- Många av dagens stora utmaningar kan vi inte lösa själva utan vi måste
samarbeta, sade EU- och handelsministern.

EU- och handelsministern påtalade även vikten av att medborgare får känna
sig delaktiga i EU-arbetet och berättade om hur regeringen arbetar för att
stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade
frågor i Sverige.

Under panelsamtalet lyfte Karin Wanngård, finansborgarråd i Stockholms
stad och ordförande i Europaföreningen, städers roll i EU-samarbetet. De tre
huvudmedlemmarna i Stockholmsregionens Europaförening - Stockholms
stad, Stockholms läns landsting och Storsthlm – åtog sig i och med
handslaget att bland annat öka medlemsorganisationernas kompetens om
EU-politik och politiska processer i EU.
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Under Stockholmsregionens Europadag gav Björn Fägersten, seniorforskare
och programchef för Utrikespolitiska institutets Europaprogram, även sin syn
på EU:s framtidsfrågor.

Deltagare:
Karin Wanngård (S), finansborgarråd i Stockholms stad och ordförande i
Europaföreningen
Paul Lindquist (M), fastighets- och investeringslandstingsråd Stockholms
läns landsting
Mats Gerdau (M), styrelseordförande i Storsthlm
Moderator var Göran von Sydow, Sieps.



Artikel från Utrikesdepartementet

Förberedelser inför Europeiska
rådet och rättsstatprincipen på
Allmänna rådets möte
Publicerad 24 oktober 2017

Vid mötet den 17 oktober förberedde ministrarna i EU:s
råd för allmänna frågor det kommande Europeiska rådet
19-20 oktober. Vilka principer som styr rättsstaten i den
digitala tidsåldern, brexit och placering av EU-
myndigheter stod också på dagordningen.

Förberedelser inför Europeiska rådet

Ministrarna diskuterade utkastet till slutsatser till stats- och
regeringschefernas möte i Europeiska rådet. Utkastet till slutsatser tar upp
migration, ett digitalt Europa, säkerhet och försvar och yttre förbindelser
med exempelvis Turkiet.

Rättsstatsprincipen i den digitala tidsåldern

För tredje gången i år diskuterade Allmänna rådet rättsstatens principer.
Denna gång var temat mediemångfald och den digitala tidsåldern.
Diskussionen handlade bland annat om utmaningar som rättsstatsprincipen
och de grundläggande rättigheterna står inför i den nya mediemiljön, metoder
att främja god journalistik och behovet av att främja mediekompetens för
EU:s medborgare i alla åldrar.

Brexit och EMA i marginalen

Efter att mötet avslutats och britterna lämnat mötesrummet fortsatte EU27
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med att behandla brexit och var EMA, den Europeiska läkemedelsbyrån, ska
ligga efter att Storbritannien lämnat EU. EU:s chefsförhandlare Michel
Barnier rapporterade från den senaste förhandlingsrundan.

Ministrarna hade beträffande EMA en politisk diskussion om EU-
kommissionens utvärdering av kandidaternas
erbjudanden. Ministrarna kommer att besluta var EMA ska ligga i
marginalen till Allmänna rådets möte den 20 november. Sverige är ett av de
länder som kandiderar till att få bli EMA:s nya värdnation.

Sverige representerades av EU- och handelsminister Ann Linde. Nötet ägde
rum i Luxemburg.

Sveriges kandidatur till att bli värdnation för EMA



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag: Dalarna satsar på
kunskap och höjt valdeltagande i
Europaparlamentsvalen
Publicerad 16 oktober 2017

Kommunerna i Falun, Borlänge, Hedemora och Säter
samt Region Dalarna ingick den 4 oktober 2017 EU-
handslag med EU- och handelsminister Ann Linde. De
fem Dalaaktörerna ska nu vidta åtgärder för att höja
kunskapen om EU särskilt hos förtroendevalda och
anställda. Dessutom kommer flera av dem att arbeta för
att höja valdeltagandet i nästa val till
Europaparlamentet.
EU- och handelsministern inledde EU-handslaget med att tala om vikten av
EU-samarbetet och de gemensamma utmaningar som EU:s medlemsstater
står inför. Hon underströk även vikten av att EU-arbetet görs till en del av
demokratiarbetet.

Under det efterföljande panelsamtalet diskuterades bland annat behovet av
ökade kunskapssatsningar. Enligt en undersökning anser över 70 procent av
regionala och lokala politiker att de inte har tillräcklig kunskap för att
diskutera EU-relaterade frågor med sina väljare. Flera av paneldeltagarna
bekräftade denna bild och såg ett stort behov av utbildningsinsatser, något
som nu också kommer att genomföras i Dalarna i och med EU-handslaget.

Att EU redan är en stor del av vardagspolitiken tydliggjordes under samtalet.
Frågor som till exempel jordbruk, fiber, stål- och gruvindustrin är viktiga för
Dalarna, och här finns tydliga EU-kopplingar, påpekade Ulf Hansson,
kommunstyrelsens ordförande i Hedemora.
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- Egentligen pratar vi om EU hela tiden, men vi reflekterar inte alltid över
det, sade Hans Johansson, vice ordförande i kommunstyrelsen i Säter.

En av de stora utmaningarna är nu att sprida kunskap om EU på ett
pedagogiskt sätt, påpekade Abbe Ronsten, ordförande Region Dalarna, som
även betonade att EU faktiskt går att påverka och att det går att göra skillnad
när insatser görs.

Under EU-handslaget tog deltagarna även upp flera initiativ för att stärka
delaktigheten i EU-arbetet. Jan Boman, kommunstyrelsens ordförande i
Borlänge, påpekade att medborgardialoger som anordnas i kommuner även
skulle kunna handla om EU. Susanne Norberg, kommunstyrelsens
ordförande i Falun, berättade om kommunens demokratiarbetete där även
EU redan idag är en viktig del.

Ann Linde tackade för engagemanget i Dalarna och avslutade dagen med att
bjuda in deltagarna till Europadagen i Stockholm den 9 maj 2018.

I och med Dalarna är det totalt 30 aktörer som har ingått EU-handslag.

EU-handslaget ägde rum i Rådhuset i Falun.

I samband med EU-handslaget besökte Ann Linde även Kristinegymnasiet
och höll en föreläsning för cirka 300 gymnasieelever. Dagens avslutades med
ett besök i Hedemora.



Artikel från Utrikesdepartementet

Nästa europeiska råd, rättsstatens
principer och brexit på EU-möte
Publicerad 12 oktober 2017

Allmänna rådet möts 17 oktober för att förbereda
kommande europeiskt råd och ha en dialog om
rättsstatens principer på temat mediemångfald. Vid ett
särskilt möte utan Storbritannien kommer läget i
brexitförhandlingarna att gås igenom liksom formerna
för hur EU ska bestämma var den Europeiska
läkemedelsmyndigheten, EMA och den Europeiska
bankmyndigheten, EBA ska ligga efter brexit.

Förberedelser inför Europeiska rådet

Som första punkt kommer ministrarna att behandla utkast till slutsatser för
mötet i Europeiska rådet 19-20 oktober. Europeiska rådet ska ta upp frågor
kring migration, digitalisering, försvar och EU:s relationer med omvärlden.

Årlig dialog om rättsstaten

I december 2014 bestämde Allmänna rådet att ha en återkommande dialog
om respekten för rättsstatens principer i EU. För årets dialog har det estniska
ordförandeskapet valt att knyta an till sina digitala prioriteringar och
fokusera på mångfald för medier och rättsstaten i digitaliseringens tid.
Rättsstatens utmaningar i den digitala tidsåldern, vad länderna kan göra för
att stötta journalister och för att säkra medborgarnas mediekompetens är de
tre frågor som ligger till grund för dialogen.

Brexit

https://www.regeringen.se/


Den femte förhandlingsrundan om Brexit pågick den 9 – 12 oktober. Vid
mötet i Allmänna rådet kommer EU:s chefsförhandlare Michel Barnier att
informera om eventuella framsteg i förhandlingarna.

EMA och EBA

EU-kommissionen presenterade 30 september en utvärdering av de anbud
som kommit in från medlemsländer som vill överta värdskapet från
Storbritannien för EMA och EBA. Mot bakgrund av utvärderingen kommer
Allmänna rådet att ha en diskussion om omlokaliseringen av myndigheterna.
Näst steg är att ordförandeskapet informerar stats- och regeringscheferna om
diskussionen på Europeiska rådets möte 20 oktober. Beslutet om var EMA
och EBA ska ligga kommer att fattas av Allmänna rådet i november.

Sverige betonar att det är viktigt att beslutet fattas på objektiva grunder för
att garantera patientsäkerheten.

EU- och handelsminister Ann Linde representerar Sverige. Mötet äger rum i
Luxemburg.



Artikel från Utrikesdepartementet

Västsvenskt EU-handslag
Publicerad 02 oktober 2017 Uppdaterad 02 oktober 2017

EU- och handelsminister Ann Linde har ingått ett EU-
handslag med Västra Götalandsregionen,
Göteborgsregionens kommunalförbund och Göteborgs
stad. EU-handslaget var ett officiellt sidomöte till
toppmötet om rättvisa jobb och tillväxt och ägde rum
den 29 september 2017 på Världskulturmuseet i
Göteborg.
EU- och handelsministern inledde passet med att tala om de gemensamma
utmaningar som EU:s medlemsstater står inför och om behovet av att hitta
gemensamma lösningar.

- Det är viktigt både att vi levererar resultat som kommer medborgare till
gagn och blir bättre på att inkludera medborgare i diskussioner på alla
beslutsnivåer, sade Ann Linde.

Under det efterföljande panelsamtalet konstaterade deltagarna att det finns
avsaknad av offentligt samtal om EU-politik.

- Det är oroväckande att många politiker på lokal och regional nivå inte
känner sig bekväma med att diskutera EU-politik med sina väljare, sade
Jonas Ransgård, förbundsstyrelsens ordförande i Göteborgsregionens
kommunalförbund.

- Här måste vi jobba både med att stärka kunskapen och med att öka
självförtroendet, tillade han.

Johnny Magnusson, Regionstyrelsens ordförande i Västra
Götalandsregionen, sade att det finns goda möjligheter att lyfta EU-
relaterade frågor under hösten i Göteborg.
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- Vi har en intensiv EU-höst i Göteborg. Det ger oss en bra möjlighet att öka
kunskapen och intresset för EU, sade Johnny.

Det toppmöte om rättvisa jobb och tillväxt som statsminister Stefan Löfven
och EU-kommissionens ordförande Jean Claude-Juncker står värd för i
november framhölls som viktigt i sammanhanget.

- Vi måste ta tillfället i akt och föra en bred diskussion om EU med våra
medborgare, sade Ann-Sofie Hermansson, kommunstyrelsens ordförande i
Göteborgs Stad.

Aktörerna i det västsvenska EU-handslaget åtog sig bland annat att öka
kunskapen om EU genom att genomföra kompetenshöjande insatser för
politiker och anställda i sina organisationer. Samma dag höll Ann Linde även
en föreläsning om läget i Europa och EU:s framtid på Göteborgs Universitet.
 



Artikel från Utrikesdepartementet

Toppmötesförberedelser,
rättsstaten och brexit på Allmänna
rådet
Publicerad 27 september 2017

Förberedelser inför Europeiska rådets möte i oktober,
synpunkter på kommissionens nästa arbetsprogram,
och vikten av en stabil rättsstat och var de frågor EU-
och utrikesministrarna diskuterade under höstens första
möte i Allmänna rådet. I ett särskilt möte i formatet
EU27, utan Storbritannien, redogjorde EU:s
chefsförhandlare Michel Barnier för läget i
brexitförhandlingarna.

Europeiska rådet

Utrikes- och EU-ministrarna följde upp det föregående mötet i Europeiska
rådet och förberedde nästa möte som äger rum 19-20 oktober. Då kommer
sannolikt migration, extern säkerhet, handel och situationen i omvärlden att
stå på dagordningen.

EU-kommissionen 2018

Under mötet rapporterade EU-kommissionen om planerna för nästa år. I
slutet av oktober återkommer EU-kommissionen med ett mer detaljerat
arbetsprogram för 2018.

Rättsstatens ställning
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Som en övrig punkt rapporterade EU-kommissionen om arbetet med att
stärka rättsstatens ställning i EU-länderna. Sveriges representant vid mötet,
EU- och handelsminister Ann Linde, uttryckte sitt stöd för EU-
kommissionens arbete.

Brexit

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier redogjorde för läget i
brexitförhandlingarna och ministrarna diskuterade sedan kommande
förhandlingar.

Mötet ägde rum i Bryssel 25 september. 

Allmänna rådet möts nästa gång den 17 oktober.



Artikel från Utrikesdepartementet

Om EU-handslaget
Publicerad 26 september 2017

Genom EU-handslaget bjuder EU- och handelsminister
Ann Linde in relevanta aktörer att bidra i arbetet att
stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget
kring EU-relaterade frågor i Sverige.
I ett EU-handslag åtar sig aktörerna att vidta åtgärder för att stärka
delaktigheten, kunskapen och engagemanget i Sverige för frågor som
beslutas inom EU. Åtaganden görs utifrån respektive aktörs förutsättningar
och identifierade behov. Det kan till exempel handla om att stärka
kunskapen om EU i den egna organisationen eller att i högre utsträckning
sprida information om sitt EU-arbete. EU-handslaget ska innebära en
ambitionshöjning i det EU-relaterade arbetet.

Inom ramen för EU-handslaget har regeringen bland annat åtagit sig att
stärka formerna för dialog med arbetsmarknadens parter och civilsamhället
kring frågor som beslutas på EU-nivå, att erbjuda utbildningar för
förtroendevalda och anställda i kommuner och landsting samt att genomföra
utbildningssatsningar i skolan.

De första EU-handslagen ingicks den 7 december 2016 och omfattade LO,
TCO, Saco, Sveriges Kommuner och Landsting (SKL), Svenskt Näringsliv
och Arbetsgivarverket samt Europaparlamentet och EU-kommissionens
kontor i Sverige. Sedan dess har EU- och handelsminister Ann Linde ingått
EU-handslag med fler relevanta aktörer.

En viktig del av arbetet är de lokala och regionala EU-handslag som ingås
med kommuner, regioner och andra centrala aktörer på lokal och regional
nivå.

Under våren 2018 kommer de aktörer som har ingått EU-handslag att bjudas
in till ett uppsamlande EU-forum. Syftet med forumet är dels att följa upp
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EU-handslagen, dels att diskutera EU:s framtidsfrågor.



Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänt om delaktighetsarbetet
Publicerad 26 september 2017

EU- och handelsminister Ann Linde bedriver ett arbete
för att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige.
Genom bland annat EU-handslag, stärkta
samrådsformer och kunskaps- och
informationssatsningar vill regeringen öka
medborgarnas möjligheter att ha insyn och vara
delaktiga i beslut som fattas på EU-nivå.
Det svenska EU-medlemskapet innebär att Sverige direkt påverkar och
påverkas av de beslut som gemensamt fattas i EU. EU utgör tillsammans med
den kommunala, regionala och nationella nivån, en av beslutsnivåerna i
Sverige.

EU-samarbetet gör det möjligt för medlemsstaterna att gemensamt möta
gränsöverskridande utmaningar och att underlätta vardagen för enskilda
människor. Samtidigt upplever många medborgare att de har sämre
möjligheter att påverka beslut som fattas på EU-nivån jämfört med den
lokala och nationella nivån.

I början av 2016 överlämnades betänkandet EU på hemmaplan (SOU
2016:10) till regeringen. I det framgår bland annat att samråd i Sverige om
frågor som beslutas på EU-nivå ofta sker sent i lagstiftningsprocessen, när
det är svårt att påverka beslut. Vidare framgår att det finns bristande
kunskap om EU – även bland centrala aktörer som lärare, journalister samt
förtroendevalda och anställda på kommunal och regional nivå.

Betänkandet pekar även på att den offentliga debatten kring frågor som
beslutas på EU-nivå är sporadisk och ofta inleds sent i lagstiftningsprocessen.
När de politiska skiljelinjerna inte blir synliga i det offentliga samtalet
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minskar allmänhetens möjlighet att ta ställning till och försöka påverka
sakfrågorna.

I ljuset av resultaten i EU på hemmaplan har EU- och handelsminister Ann
Linde inlett ett arbete för att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige. Arbetet omfattar bland
annat satsningar för att stärka kunskapen om EU bland centrala aktörer, att
förbättra samrådsformerna kring EU-relaterade frågor samt att föra en dialog
med myndigheterna om deras med samråd och information i EU-arbetet.
Genom EU-handslagen bjuds fler relevanta aktörer in att vara med och bidra
i arbetet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Team Sweden högnivåmöte
Publicerad 22 september 2017

Den 18 september stod statssekreterare Oscar
Stenström värd för ett Team Sweden högnivåmöte. På
agendan stod bland annat genomförandet av
exportstrategin och näringslivsdelegationer i samband
med ministerresor.
Sedan exportstrategin beslutades, för två år sedan, har alla 22 insatser
initierats. Regeringen har under det gångna året börjat se resultat av
satsningarna och Sverige vinner stora utländska investeringar.

Sedan det senaste Team Sweden mötet den 22 maj har en ny Team Sweden
grupp skapats. Team Sweden Livsmedel som lanserades den 11 september.
Gruppen har tidigare verkat under namnet Food from Sweden och utgör
också referensgrupp för ett konkret uppdrag till Business Sweden att främja
livsmedelsexporten. Den 11 oktober lanseras den tionde undergruppen Team
Sweden Care & Health. Undergruppen ska fokusera på följande områden
inom Life Science: hälso- och sjukvård, omsorg, läkemedel, biomedicin och
medicinteknik.

Oscar Stenström redogjorde vidare för de Team Sweden delegationerna som
gjorts under året och lyfte särskilt upp resan till Kina som statsminister
Stefan Löfven ledde i juni. Det var troligen den bredaste svenska
affärsdelegationen någonsin med deltagande av ytterligare tre ministrar:
närings- och innovationsminister Mikael Damberg, miljöminister Karolina
Skog och EU-och handelsminister Ann Linde. Därtill deltog ett stort antal
företag och flera myndigheter. Programmet omfattade tre dagar och åtta
städer och gav tillfälle att främja Sverige på flera plan, exempelvis: export,
investeringar, turism, hållbart företagande, miljö, startup, innovation,
forskning och livsmedel.
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Slutligen gästades mötet av Migrationsverket som kort informerade om
arbetstillstånd för specialister. På det här området görs mycket, där fokus
bland annat ligger på att förenkla företagsinterna förflyttningar.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit och förberedelser av nästa
Europeiska råd på Allmänna rådet
Publicerad 22 september 2017

Mötet i Allmänna rådet den 25 september inleds med att
Estland som är EU:s ordförande under andra halvan av
2017 presenterar sina prioriteringar. Allmänna rådet
kommer också att förbereda Europeiska rådets möte i
oktober, och därefter behandla EU-kommissionens
planering för nästa år samt läget i förhandlingarna om
brexit.

Estniska ordförandeskapets prioriteringar

Estland är ordförande i EU under hösten och leder arbetet i ministerrådets
samtliga konstellationer. På mötet kommer Estland att presentera sitt
arbetsprogram som fokuserar på en öppen och innovativ ekonomi, ett tryggt
och säkert Europa, ett digitalt Europa med fri rörlighet för information och
ett inkluderande och hållbart Europa.

Förberedelser för Europeiska rådet i oktober

Allmänna rådet ska följa upp mötet i Europeiska rådet den 22-23 juni, då
stats- och regeringscheferna möttes senast. Allmänna rådet ska också
förbereda dagordningen för Europeiska rådet den 19-20 oktober. Sannolikt
kommer migration, extern säkerhet och handel att stå på dagordningen.

EU-kommissionens planering för 2018

På Allmänna rådets möte kommer EU-kommissionen att presentera på vilka
områden den avser att fokusera sitt arbete under det kommande året. EU-
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kommissionen presenterar ett färdigt arbetsprogram i slutet av oktober.

Läget i brexitförhandlingarna

EU:s chefsförhandlare Michel Barnier kommer också att ge Allmänna rådet
en lägesbild av förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur EU.
Förhandlingarna är fortfarande i den första fasen som handlar om de tre stora
och viktiga principfrågorna, det vill säga den irländska gränssituationen, hur
EU-medborgarnas rättigheter ska skyddas och hur den ekonomiska
uppgörelsen ska se ut. Först när dessa är lösta går förhandlingarna över i den
fas som handlar om de framtida relationerna mellan EU och Storbritannien.

På Allmänna rådet deltar medlemsländernas utrikes- och EU-ministrar. EU-
och handelsminister Ann Linde representerar Sverige på Allmänna rådets
möte 25 september. Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag i Hässleholm
Publicerad 01 september 2017

I samband med Europaforum Hässleholms
femtonårsjubileum ingick EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Region Skåne,
Kommunförbundet Skåne, Skåne Nordost och
Hässleholm kommun. I EU-handslaget åtog sig de
lokala och regionala aktörerna bland annat att erbjuda
sina företroendevalda och anställda att delta i den
utbildning som Svenska institutet för Europapolitiska
studier (Sieps) anordnar tillsammans med Sveriges
kommuner och landsting (SKL).
Regions Skånes ordförande Mätta Ivarsson berättade att EU är en viktig del
av regionens arbete.

– Vi jobbar redan mycket med EU-perspektivet, men det finns mycket vi kan
bli bättre på, sade Mätta.
– Inte minst när det gäller kunskapen om EU.

Kommunförbundet Skånes ordförande Kent Mårtensson berättade om
förbundets roll som utbildningssamordnare.
– När det gäller utbildningar för politiker och tjänstemän ser vi stor möjlighet
att göra nytta från kommunförbundets sida, sade Kent.

Under panelsamtalet talade EU- och handelsminsistern bland annat om
vikten av satsningar på unga och att arbetet med EU-handslagen följs upp.

– Det är viktigt att vi håller i och lever upp till våra åtaganden, sade Ann
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Linde.

Under Europaforum Hässleholm, som ägde rum den 28-31 augusti, deltog
EU- och handelsminister Ann Linde även i ett samtal om EU:s framtid
tillsammans med Italiens EU-minister Sandro Gozi.
Sammanlagt har nu 22 aktörer ingått EU-handslag med regeringen.

Deltagare:
EU- och handelsminister Ann Linde
Pär Palmgren (M), kommunstyrelsens ordförande i Hässleholms kommun
och vice-ordförande i Skåne Nordost
Mätta Ivarsson (MP), ordförande i regionala utvecklingsnämnden, Region
Skåne
Kent Mårtensson (S), ordförande, Kommunförbundet Skåne

Moderator var Malin Wildt-Persson, Utvecklingsledare, Skåne Nordost

Europaforum Hässleholm



Artikel från Utrikesdepartementet

EU och Japan –
överenskommelse om
frihandelsavtal
Publicerad 14 juli 2017

EU och Japan har enats om en
principöverenskommelse om både ett frihandelsavtal
och ett politiskt samarbetsavtal. Något som båda
regionerna kallar för ”en ekonomisk milstolpe”. – Två av
världens största ekonomier har enats om sluta ett
frihandelsavtal, i en tid när protektionismens vindar
blåser runtom i världen. Det är en viktig signal till
omvärlden, säger EU- och handelsminister Ann Linde.
Två tredjedelar av de svenska företag som i dag exporterar till Japan är
småföretag, och den japanska marknaden är särskilt viktig för län som
Uppsala, Dalarna, Västernorrland, Stockholm och Jämtland.

– Det är oerhört positivt, säger Ann Linde, som tror att avtalet kommer att
leda till ökad handel, både för små och stora företag.

– Det finns mycket svensk teknik som är intressant för Japan, inte minst
inom hälso- och klimatområdet. Smarta städer och hållbara transporter är två
exempel, avfallshantering ett annat, säger Ann Linde.

Japan kommer att slopa 97 procent av alla varutullar när avtalet genomförts,
vilket är det mest ambitiösa avtalet landet någonsin kommit överens om. EU
kommer att slopa 99 procent av sina tullar. Avtalet innehåller också
regelförenklingar som underlättar handeln.
Tidigare har Japan haft sina egna, mycket distinkta regler inom bilsektorn.
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Från och med år 2019 kommer Japan att följa FN:s internationella regler.

– Det är bra för svenska biltillverkare, säger Ann Linde.

Avtalet har föregåtts av fyra års förhandlingar och innehåller förutom tullar
också marknadstillträde för både varor och tjänster samt offentlig
upphandling.

Avtalet innehåller också förslag på djupare samarbete på en rad andra
områden, som immaterialrätt, konkurrens, hållbarhet, djur och växtskydd),
och för första gången har vi ett avtal med skrivningar om ett effektivt
genomförande av Parisavtalet.

Det är viktigt att notera är att alla detaljer i avtalet är ännu inte klara.
Förhandlingarna om investeringsskydd, regulativt samarbete och en del
tekniska frågor är ännu inte slutförda utan väntas fortsätta i höst.
Förhoppningen är att alla kvarvarande frågor löses innan årets slut. Därefter
väntar en process i rådet och Europaparlamentet för bland annat ingående
och undertecknande av avtalet.



Artikel från Statsrådsberedningen

Grundvatten,
ungdomsarbetslöshet och
handlingsplan till det fria ordets
försvar i fokus på pressfika
Publicerad 13 juli 2017

Regeringen fattade i dag beslut om att ge ett uppdrag åt
Sveriges geologiska undersökning (SGU) att under
2017 intensifiera kartläggningen av grundvatten i
områden där bristen är särskilt problematisk. Det var en
av nyheterna som presenterades på regeringens
pressfika den 13 juli.
SGU kommer dessutom att i höstens budgetproposition få cirka 30 miljoner
kronor i utökade medel per år de kommande tre åren för att förstärka den
grundvattengeologiska informationsinsamlingen.
– Om vi inte får mer nederbörd har vi en lika allvarlig situation som förra
året. Det är en akut fråga för kommuner att arbeta förebyggande med, sade
näringsminister Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Regeringen intensifierar jakten på grundvattnet

Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år

Regeringens pressfika leddes av arbetsmarknads- och etableringsminister
Ylva Johansson som informerade om att ungdomsarbetslösheten nu är den
lägsta på 14 år. Antalet arbetslösa ungdomar (15-24 år) uppgick till 110 000 i
maj 2017.

Pressmeddelande: Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år
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Handlingsplan till det fria ordets försvar

Andra nyheter var att regeringen i dag har beslutat om en handlingsplan till
det fria ordets försvar. Detta för att stärka arbetet med att förebygga och
hantera hot och hat mot journalister, politiskt förtroendevalda och
konstnärer, grupper som är särskilt utsatta i det demokratiska samtalet.

Pressmeddelande: Regeringen antar handlingsplan mot hat och hot mot
journalister, förtroendevalda och konstnärer

Regeringen presenterade också ett fjärde åtgärdspaket kopplat till
livsmedelsstrategin. Det handlar om sex satsningar om totalt 38 miljoner
kronor som alla bidrar till att stärka hållbarhet och konkurrenskraft i den
svenska livsmedelskedjan.

Pressmeddelande: Regeringen presenterar ett fjärde åtgärdspaket för stärkt
konkurrenskraft i livsmedelskedjan

Dessutom redogjorde EU- och handelsminister Ann Linde för
frihandelsavtalet mellan EU och Japan. Med avtalet finns stor potential att
öka handeln parterna emellan. Två tredjedelar av svenska företag som i dag
exporterar till Japan är småföretag. Den japanska marknaden är särskilt
viktig för län som Uppsala, Dalarna, Västernorrland, Stockholm och
Jämtland.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag på Gotland
Publicerad 12 juli 2017

Under Almedalsveckan i juli 2017 ingick Uppsala
universitet, Länsstyrelsen i Gotlands län och Region
Gotland ett gemensamt EU-handslag med EU- och
handelsminister Ann Linde.
Tillsammans vill aktörerna bidra till att öka EU-kompetensen på Gotland.
Vid ett seminarium, som var en del av Almedalsprogrammet, diskuterade de
behovet av ökad kunskap och förståelse för det europeiska samarbetet samt
vikten av att samarbete lokalt på Gotland för att nå denna målsättning. Att
kunskapssatsningar behövs på olika nivåer, underströks vid seminariet.

På Gotland är arbetet redan i gång och de första utbildningsinsatserna har ägt
rum. Hur arbetet fortskrider kommer aktörerna ha möjlighet att presentera
nästa år vid ett dialogforum i samband med Europadagen som EU- och
handelsminister Ann Linde kommer att bjuda in till. Vid dialogforumet
kommer åtgärderna som vidtagits inom ramen för EU-handslagen att
diskuteras. Vidare kommer det även finnas möjlighet att diskutera EU:s
framtidsfrågor.

Sammanlagt har nu 18 aktörer ingått EU-handslag med EU- och
handelsminister Ann Linde. Fler EU-handslag är inplanerade till hösten.

EU-handslaget modererades av Maria Pettersson, Region Gotland.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Hur ska EU hantera
globaliseringen?
Publicerad 03 juli 2017

I juni bjöd EU- och handelsminister Ann Linde in
representanter från organisationer och civilsamhället,
för att diskutera hur EU ska hantera globaliseringen.
Diskussionen föranleder EU-sakråd om ett
diskussionspapper som berör globaliseringen,
publicerat av EU-kommissionen.
Under mötet hade de inbjudna möjlighet att ge sin första reaktion på pappret.
Från regeringens sida har det varit viktigt att inhämta synpunkter från
samhället för att kunna formulera sina ståndpunkter, och förbättra
regeringens underlag för beslutsfattande. Mötet var startskottet för en mer
långsiktig debatt med samhället om EU och globaliseringen.

Ann Linde inledde mötet. Hon betonade vikten av att öka kunskapen om EU
i Sverige, och berättade att regeringsinitiativen delaktighetsprojektet och EU-
handslaget, är en stor framgång. Hon framhöll även att globalisering är
viktig. Framförallt är det viktigt att se till att det inte blir för stora "förlorare"
av globaliseringen.

- Globalisering och frihandel har gjort Sverige starkare. 1,4 miljoner i Sverige
jobbar i exportindustrin och exportindustrin utgör hälften av svenska BNP,
menar Ann Linde.

Därefter gav berörda departement kommentarer utifrån sina perspektiv.
Thomas Janson, Arbetsmarknadsdepartementet, ansåg att pappret öppnar
upp för en diskussion om Kinas etablering på världsmarknaden. Nu är det
inte längre piratkopior som tillverkas i Kina i första hand, utan
originalprodukter, vilket gör att konkurrensen hårdnar för svenska
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tillverkare.

Lena Herder, Miljödepartementet, anser att ambitiösa standarders (inom
energi-, klimat och miljö) starka kopplingar till innovation och
konkurrensfördelar, borde lyftas i diskussionerna. Exempelvis med
hänvisning till att en rad undersökningar, som visar att en ambitiös
miljöpolitik främjar tillväxt och sysselsättning.

Parasto Nosrati, Näringsdepartementet, betonade vikten av startups som
arbetar globalt. Genom företagen skapas varor på världsmarknaden, ofta
med hjälp av digitaliseringen.

- Startups och andra småföretag har en stor roll i näringslivskedjan, till
exempel som innovativa underleverantörer till storföretag, menade Parasto
Nosrati.

Generellt var alla organisationer positiva till diskussionstillfället, men hade
flera synpunkter på underlaget.

Bervian Öngörür, TCO, hakade på Ann Lindes diskussion om globala
förlorare och menade att globaliseringen ofta beskrivs som ett starkt bidrag
till välstånd, men att detta välstånd inte blivit jämnt fördelat. Detta har
tidigare uppmärksammats och kritiserats av fackorganisationerna.

Öngörür instämde med några andra deltagare om att globaliseringen
påverkas av politiska beslut. Det är bra att problemen med ojämlikhet, social
utslagning och arbetslöshet lyfts. Genom sitt engagemang i Europafacket och
globala facket har hon sett en tydlig koppling mellan kritik mot
globaliseringen och brist på trygghetssystem. Dock är kritiken mot
globaliseringen inte lika stark i Sverige. Som ett exempel var Sverige väldigt
positiv till CETA-avtalet.

Han anser även att det är bra att kompetensutvecklingen lyfts.
Undersökningar visar att 90 % av arbetskraften är i behov av en digital
kompetensutveckling

Sveriges generellt positiva inställning till globalisering, kan bero på det
Cemille Üstün, Almega, framhöll, nämligen att Sverige nått välstånd genom
att ha en öppen marknad och varit för globalisering.
Clara Berglund, Sveriges Kvinnolobby, lyfte förhållandet globala vinnare
och förlorare ur ett könsperspektiv. Hon framhöll att ett övergripande
jämställdhetsperspektiv saknas i underlaget. EU består av de mest jämställda



samhällen i världen, men en sådan analys finns inte i papperet.

En diskussion om migration saknas också i underlaget. Hon menar att
protektionismen ofta grundar sig på problem med migration, men
migrationen får ändå en undanskymd roll. Även i denna fråga är ett
jämställdhetsperspektiv viktigt, med tanke på att det är mycket flera män och
pojkar som kommer till Europa.
Människohandel och gränsöverskridande brottslighet lyfts inte heller i
underlaget. Inom dessa områden är framförallt prostitution och sexhandel
viktiga frågor på EU-nivå.

I diskussionen om småföretags och startups betydelse, menade Erik
Sjölander, Småföretagarnas Riksförbund, att småföretag har ett bristande
skyddsnät, och en tuff situation med ineffektiv administration och höga
trösklar för anställning. Svenska politiker måste mycket mer utgå från
småföretagen och stödja införandet av ett modernt lärlingssystem, klargjorde
han.

Ann Linde avrundade mötet med några ord om vår möjlighet att skapa en
bra plats för det svenska samhället, i denna nya, ständigt föränderliga
verklighet. Hon menar att det framförallt beror på vår egen förmåga att ligga
i framkanten av förändringarna. Detta utan att människor känner sig
överväldigade, eller rentav övergivna av förändringstakten. Att lyckas med
detta är en verklig utmaning.

Ann Linde betonade att, förutom innovation, livslångt lärande och övriga
faktorer som vi brukar definiera som ingredienser i en framgångsrik
globaliseringspolitik, är en bred samhällsdebatt som gör det möjligt för
människor att delta i den diskussion som förts under mötet, väldigt viktig.

- Jag räknar med er, viktiga samhällsrepresentanter, i detta fortsatta arbete,
avslutade hon.

Diskussionspappret "Hur vi bemöter globaliseringen" har publicerats inom
ramen för EU:s framtidsdebatt, som inleddes i mars då kommissionen la fram
en vitbok om EU:s framtid. Det kommer att publiceras 4 diskussionspapper
till. Ett om EMU, ett om försvarsfrågor och sist ett om EU:s finanser.
Framtidsdiskussionen förväntas landa i någon form vid Europeiska rådet i
december i år, men debatten ska fortsätta fram till valet i Europaparlamentet
2019.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Kinaresan öppnar dörrar för utökat
samarbete inom grön innovation
och hållbarhet
Publicerad 29 juni 2017

Onsdag 28 juni var tredje och sista dagen av
statsminister Stefan Löfvens besök i Kina. Med på
resan är närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, EU- och handelsminister Ann Linde och
miljöminister Karolina Skog samt en stor
näringslivsdelegation med fokus på grön innovation och
hållbarhet.
Den sista dagen på Kina-resan involverade ett flertal möten för de olika
medverkande ministrarna. Statsminister Stefan Löfven träffade
företagsledaren och grundaren av Alibaba, Jack Ma, och besökte världens
största e-handelsbolag i Hangzhou. Med på besöket var även närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och en stor företagsdelegation.
Närings- och innovationsminister Damberg besökte också AstraZeneca i
Wuxi och deltog vid undertecknandet av ett samarbetsavtal mellan Stena
Line och resesajten C-trip i Shanghai.

Statsminister Löfven besökte även styrelseordföranden Li Shufu på Geely
och hade överläggningar med Shanghais borgmästare och Zhejiang-
provinsens partisekreterare. Miljöminister Karolina Skog skrev under ett
samförståndsavtal om hållbar stadsutveckling med Kinas ministerium för
bostäder och stads- och landsbygdsutveckling i Peking och EU- och
handelsminister Ann Linde träffade Hongkongs regeringschef Cy Leung där
hon undertecknade ett avtal om feriearbete (working-holiday) för personer i

https://www.regeringen.se/


åldrarna 18-30 år.

Öppna dörrar och ökade investeringsmöjligheter

Resan, som har varit en av de enskilt största främjande-satsningarna hittills,
ska öppna flera dörrar till den kinesiska marknaden för svenska företag och
öka möjligheterna för kinesiska investeringar i Sverige. Utöver mötena ovan
har även bilaterala överläggningar hållits med Kinas president Xi Jinping och
premiärminister Li Keqiang samt med handelsminister Zhong Shan,
miljöminister Li Ganjie, vattenresursminister Chen Lei och viceminister för
bostäder och stads- och landsbygdsutveckling Yi Jun.

Ett 60-tal företag har deltagit på Team Sweden-
resan

Kinaresan inleddes i måndags med ett stort innovationsforum i Peking på
temat hållbarhet och grön innovation med tre huvudfokusområden;
morgondagens transportlösningar och smarta städer, cirkulär ekonomi och
hållbar konsumtion samt smart industri och digitalisering. Ett 60-tal företag
och ett flertal myndigheter har deltagit på resan som gjort nedslag i Peking,
Dalian, Hangzhou, Shanghai, Shenzhen, Wuxi och Hongkong. Totalt har 18
avtal, nio kommersiella- och nio myndighetsavtal, undertecknats i anslutning
till besöket. Avtalen syftar till att främja bilateral handel och samarbete
mellan Sverige och Kina.



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Dialog om Brexit och den svenska
livsmedelsbranschen - BrexLivs
Publicerad 22 juni 2017

Den 14 juni bjöd EU- och handelsministern Ann Linde
och statssekreteraren till landsbygdsministern,
Elisabeth Backteman, in till ett samtal om Brexit och den
svenska livsmedelsbranschen. Ett fyrtiotal
representanter från branschorganisationer, företag,
fackförbund och berörda myndigheter deltog på mötet
som arrangerades av Utrikesdepartementet och
Näringsdepartementet.
På dialogmötet berättade Ann Linde om regeringens arbete med den
pågående förhandlingen om Storbritanniens framtida utträde ur EU och hur
den påverkar handel och EU-samarbetet. Statssekreterare Elisabeth
Backteman berättade om regeringens arbete med att förbättra
förutsättningarna för livsmedelsbranschen inom ramen för den nationella
Livsmedelsstrategin och hur Brexit kan tänkas påverka svenska
livsmedelsbranschen.

"Regeringen och Regeringskansliet står väl rustade"

En nära dialog mellan livsmedelsbranschen och Regeringskansliet var
uppskattad bland deltagarna och fortsatt önskvärd i takt med att
förhandlingarna fortlöper. Osäkerheten och bristen på förutsägbarhet kring
Brexit är något av det mest problematiska för de företag som exporterar till
och importerar från Storbritannien i dag. Detta försvårar såväl företags som
myndigheters möjligheter att planera och att vidta lämpliga åtgärder.

- Trots den osäkerhet som omger utträdesförhandlingarna och de kommande
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förhandlingarna som ska reglera handelsrelationen mellan Storbritannien och
EU står regeringen och Regeringskansliet väl rustade. Det är fortsatt viktigt
att Regeringskansliet, myndigheter och näringslivet kan samarbeta i
förberedelsearbetet, något som kommer att behövas mer framöver, säger
EU- och handelsministern Ann Linde.

Viktiga insatser genom Livsmedelsstrategin

Storbritannien är och förblir en av Sveriges absolut viktigaste
handelspartners inom flera viktiga sektorer. Bara den svenska
livsmedelsexporten till Storbritannien år 2016 var 2,4 miljarder och värdet av
den totala importen cirka 3,3 miljarder svenska kronor (exkl. "den norska
laxen"). Handeln mellan Storbritannien och Sverige kommer därför att
påverkas av Brexit och större förändringar kommer att drabba små- och
medelstora företag i högre grad.
- Regeringen gör redan i dag en storsatsning för svensk livsmedelsexport och
genom Livsmedelsstrategin genomförs ett antal viktigare insatser. Bland
annat har Business Sweden fått i uppdrag att stärka arbetet med den svenska
livsmedelsexporten, i uppdraget ingår också att kommunicera svenska
mervärden på marknader av särskild betydelse, livsmedelsverket fått i
uppdrag att samordna arbetet med exportgodkännanden mellan berörda
myndigheter, en nationell exportsamordnare kommer att anställas och
ytterligare lantbruksråd ska sändas ut, förtydligar statssekreterare Elisabeth
Backteman.



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit, migration, säkerhet och
andra frågor när Europeiska rådet
förbereds
Publicerad 18 juni 2017

Migration, säkerhet och försvar, de kommande tre
ordförandeländernas gemensamma program och flera
andra frågor står på dagordningen när allmänna rådet
förbereder Europeiska rådets möte 22-23 juni. Brexit
och flytten av två EU-byråer från Storbritannien till
andra länder behandlas utan Storbritanniens
deltagande.
Vid Allmänna rådets mötet kommer ett utkast till slutsatser inför Europeiska
rådet den 22-23 juni att behandlas. Europeiska rådet väntas följa upp det
pågående arbetet med migration, såväl den externa dimensionen av
migration som det gemensamma asylsystemet. 

Därutöver står extern och inre säkerhet och försvar på dagordningen. Stats-
och regeringscheferna väntas även bekräfta EU:s ambitioner för en fri och
rättvis handel, behandla framstegen på den inre marknaden och frågor inom
ramen för den europeiska terminen. Europeiska rådet förväntas slutligen
bekräfta EU:s avsikter att genomföra parisavtalet om klimatförändringar.

Rådets 18-månadersprogram

De tre kommande EU-ordförandeskapsländerna Estland, Bulgarien och
Österrike har tagit fram ett gemensamt program för rådets dagordning de
kommande 18 månaderna, 1 juli 2017 – 31 december 2018, som rådet ska
ställa sig bakom.
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Programmet utgår ifrån de fem prioriterade områden som Europeiska rådet
kom överens om i sin femåriga strategiska dagordning i juni 2014. Det
handlar om frågar som rör sysselsättning, tillväxt och konkurrenskraft, makt
till och skydd av medborgarna, energi- och klimatpolitik, området om frihet,
säkerhet och rättvisa samt EU som global aktör. Länderna avser även främja
debatten om EU:s framtid.

Europeiska terminen

Rådet ska godkänna EU-kommissionens makroekonomiska landsspecifika
rekommendationer inför att de tas upp av Europeiska rådet.
Rekommendationerna ingår i den Europeiska terminen.

Gällande rekommendationen till Sverige delar regeringen EU-kommissionens
bedömning om att det finns makroekonomiska risker kopplade till hushållens
skuldsättning och att bristen i utbudet av bostäder utgör en central utmaning.

Regeringen ställer sig bakom att rekommendationer ges till
medlemsländerna. Det är upp till varje medlemsland att välja förhållningssätt
till rekommendationerna.

Storbritanniens utträde ur EU

I anslutning till allmänna rådets möte kommer frågan om läget i de
begynnande förhandlingarna om brexit behandlas inför stas- och
regeringschefernas möte.

Med anledning av brexit kommer EU-byråerna Europeiska
läkemedelsmyndigheten, EMA, och Europeiska bankmyndigheten, EBA, att
flytta från Storbritannien till andra EU-länder. Sverige kandiderar till att bli
värdland för EMA.

I anslutning till allmänna rådet kommer ett förslag till hur beslutet om
omlokalisering ska fattas att behandlas. Stats- och regeringscheferna väntas
fatta beslut om förfarandet 22 juni.

Storbritannien deltar inte i dessa diskussioner eller i det slutgiltiga beslutet
om byråernas nya värdländer.

Allmänna rådets möte äger rum i Luxemburg 20 juni. EU- och



handelsminister Ann Linde representerar Sverige.



Artikel från Utrikesdepartementet

Svar till Naturskyddsföreningen
om CETA
Publicerad 15 juni 2017

Svar på öppet brev till EU- och handelsminister Ann
Linde från Johanna Sandahl, ordförande i
Naturskyddsföreningen
Naturskyddsföreningen har publicerat ett öppet brev ställt till mig som EU-
och handelsminister rörande handelsavtalet mellan EU och Kanada, CETA.

Länk till brevet på Naturskyddsföreningens webbplats

Naturskyddsföreningen menar bland annat att CETA inte har förankrats med
samhället på sedvanligt vis samt att avtalet skulle kunna innebära
försämringar för miljöskyddet.

Regeringens praxis är, och har varit, att framförhandlade internationella
avtal inte remitteras. Synpunkter inhämtas istället löpande under
förhandlingens gång från hela regeringskansliet, myndigheter, organisationer
och andra berörda samhällsaktörer. Det är ett vedertaget förfarande. Som
exempel kan nämnas EU:s frihandelsavtal med Korea (prop. 2013/14:20)
samt EU:s frihandelsavtal med Colombia/Peru (prop. 2013/14:166). På
miljöområdet kan som exempel nämnas det internationella klimatavtalet från
Paris (prop. 2016/17:16), som heller inte remitterades innan en proposition
överlämnades till riksdagen.

Inför ministerrådets olika beslut under CETA-förhandlingarna har regeringen
samrått med EU-nämnden och också haft löpande dialog med
Näringsutskottets ledamöter. Svenska myndigheter har, som vanligt när det
gäller att ta fram svenska positioner i EU-arbetet, varit med under hela
förhandlingsprocessen.
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Jag välkomnar en bred diskussion om frihandel, som är viktigt för Sveriges
tillväxt och välfärd. Genom Utrikesdepartementets referensgrupp för
handelsfrågor, där representanter för näringsliv, fackföreningar och
civilsamhällesorganisationer har möjlighet att delta, informerar därför
departementet löpande om aktuella handelsfrågor, inklusive CETA. Vid
möten i denna referensgrupp, till vilken Naturskyddsföreningen inbjuds,
finns möjlighet att lämna synpunkter och diskutera olika frågeställningar.

Att missförstånd och felaktig information florerar i debatten har spätt på
misstron mot handel i allmänhet och CETA i synnerhet. Regeringen ser
allvarligt på denna misstro och de växande generella anti-frihandels-
strömningarna och valde därför att ge Kommerskollegium i uppdrag i
december 2016 att analysera de delar i avtalet som mötts av mest kritik.

Uppdraget avsåg en analys av CETA avseende bestämmelserna om
investeringsskydd, offentlig upphandling, miljö- och hälsorelaterade frågor
och tjänster samt forumet för regleringssamarbete. Uppdraget redovisades
den 1 maj 2017.

I uppdraget ingick att samråda med andra myndigheter för att få deras syn på
möjliga effekter och eventuella risker. Inom ramen för uppdraget har därför
ett flertal myndigheter och instanser blivit tillfrågade att lämna synpunkter.
Myndigheter som specificerats i uppdraget är Naturvårdsverket,
Kemikalieinspektionen, Statens energimyndighet, Statens jordbruksverk,
Socialstyrelsen, Läkemedelsverket, Upphandlingsmyndigheten,
Konkurrensverket och Livsmedelsverket. Andra myndigheter som
Kommerskollegium vänt sig till utöver de som specificeras i själva uppdraget
är Elsäkerhetsverket, SWEDAC, Konsumentverket, Folkhälsomyndigheten,
Arbetsmiljöverket, Boverket, Strålsäkerhetsmyndigheten, Inspektionen för
vård och omsorg samt Transportstyrelsen. Därutöver har även akademiska
institutioner så som Göteborgs universitet, Stockholms universitet, Uppsala
universitet, Lunds universitet tillfrågats om synpunkter. Justitiekanslern har
också kontaktats och yttrat sig.

Genom att ta in synpunkter från civilsamhället, arbetsmarknadens parter och
näringslivsorganisationer kan myndigheter på ett bättre sätt bistå regeringen
med underlag för att ta fram svenska ståndpunkter. I samband med
Kommerskollegiums arbete med att identifiera svenska intressen i
frihandelsavtalsförhandlingar har civilsamhällesorganisationer,
arbetsmarknadens parter och näringslivsorganisationer deltagit i ett
dialogmöte den 27 mars 2017 kring frihandelsavtal och specifikt CETA, då
de har fått möjlighet att lämna muntliga och skriftliga synpunkter. Vid detta



möte deltog även Naturskyddsföreningen.

CETA har existerat i sin helhet i över två år på Europeiska kommissionens
hemsida och kommissionen har haft regelbundna möten med företag och
intresseorganisationer. Därutöver har kommissionen haft ett särskilt digitalt
samrådsförfarande om det reformerade investeringsskyddet (mellan den 27
mars och 13 juli 2014). Kommissionen har också haft möten inom ramen för
en civilsamhällesdialog om CETA.

Både Kemikalieinspektionen och Naturvårdsverket hänvisar i sina svar till
Kommerskollegium till eventuella risker med t.ex. nedkylningseffekt eller
försvårande av lagstiftningen för t.ex. miljöskydd, men att riskerna dels beror
av kommande praxis, dels är relativt begränsade. Det framhålls även att man
inte heller bör underskatta den positiva potentialen i ett kommande
samarbete med Kanada på miljö- och kemikalieområdet.

Kommerskollegium gör i sin redovisning av uppdraget bedömningen att
avtalet i stort inte går utöver svensk lagstiftning och de internationella avtal
som Sverige redan anslutit sig till. Kollegiet drar också slutsatsen att CETA
kan skapa ökade möjligheter för samarbete kring miljö- och djurskydd.
Kommerskollegium har sammanfattningsvis gjort bedömningen att rätten till
ersättning vid indirekt expropriation i CETA inte medför något skydd utöver
det som redan idag ges till investerare i nationell rätt, EU-rätt och
internationell rätt. Kollegiet anser även att det inte finns något som talar för
att regleringssamarbete skulle försena eller försvåra lagstiftning.

Jag vill påminna om att CETA uttryckligen bekräftar staters rätt att lagstifta
för att uppnå legitima allmänna intressen för bland annat hälsa och miljö. I
samband med godkännandet av själva avtalet antogs även ett juridiskt
bindande "tolkningsinstrument" för att möta den oro och tvekan som fanns
om tolkningar av CETA. I detta instrument klargörs ytterligare att CETA
varken ändrar Kanadas, EU:s eller Sveriges skyddslagstiftning eller
inskränker rätten att bestämma vilken skyddsnivå som respektive part vill ha
inom sitt territorium.

Jag välkomnar fortsatt engagemang och diskussion om frihandelsavtalet
mellan EU och Kanada, CETA, samt även andra avtal som är viktiga för
Sverige.

Ann Linde
EU- och handelsminister



Artikel från Näringsdepartementet

Investeringsfrämjande i fokus på
industrisamtal
Publicerad 07 juni 2017

Varför väljer företag att investera i Sverige? Hur kan vi
arbeta bättre tillsammans för att attrahera de industriella
investeringar vi vill få till Sverige? Hur tar vi emot
investeringarna regionalt och lokalt? Det var några av
de frågor som närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och EU- och handelsminister Ann Linde
diskuterade med deltagarna under industrisamtalet den
2 juni på temat investeringsfrämjande.
– Sverige har goda förutsättningar att locka hit investeringar. Men den
internationella konkurrensen är hård så vi kan inte luta oss tillbaka och vänta
på att investerarna och kompetensen väljer oss. Därför behöver vi växla upp
vårt arbete för att attrahera fler företag och talanger till Sverige, sa närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

Främjande av utländska och inhemska investeringar, att kraftsamla inom
svenska styrkeområden och att använda attraktionskraften hos starka
svenska innovations- och kunskapsmiljöer var områden som deltagarna
diskuterade under industrisamtalet.

Ann Linde lyfte investeringsfrämjande som en viktig del av Sveriges
exportstrategi. Hur importerar företag för att kunna exportera? Och hur ska
företag kunna investera men samtidigt skydda sina investeringar?
EU- och handelsministern pekade också på Brexit och faktiska ekonomiska
konsekvenser till följd av höjda tullavgifter för de företag som har något att
göra med Storbritannien.
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Några andra områden som lyftes av deltagarna var attraktiva ramvillkor för
utländska investeringar, att tydliggöra vilket stöd den nationella nivån kan ge
och vikten av en väl fungerande mottagningskapacitet på lokal nivå för att
kunna landa en investering.

Vid industrisamtalet deltog även Eva Lindström och Niklas Johansson,
statssekreterare vid Näringsdepartementet. På förmiddagen, inför
industrisamtalet, hölls ett expertseminarium under ledning av Eva Lindström
där 80-talet experter diskuterade och gav inspel utifrån bland annat dessa
frågeställningar:

• Vad gör att man väljer att investera i Sverige idag? (t ex innovationsmiljöer,
kompetens, ramvillkor som elpriser etc.)

• Vilka barriärer finns för att investera i Sverige?

• Hur utnyttjar vi bäst Business Swedens investeringsfrämjande samt
kraftsamlingen kring Testbädd Sverige och samverkansprogrammen.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag i Norrköping 2017
Publicerad 01 juni 2017

Under Region Östergötlands Internationella dag den 23
maj ingick EU- och handelsminister Ann Linde ett EU-
handslag med Region Östergötland, Motala kommun,
Norrköping kommun och Linköping kommun.
– EU är en ofrånkomlig del av vår politiska vardag, sade Lars Stjernkvist (S),
kommunstyrelsens ordförande i Norrköping kommun.
– Vi påverkas inte bara av EU, vi måste även vara med och påverka EU-
beslut.

Även Margareta Fransson (MP), vice ordförande i Region Östergötlands
regionstyrelse, framhöll att regionen i hög utsträckning påverkas av beslut
som fattas inom EU.

– Nästan hälften av dagordningspunkterna under regionfullmäktige har EU-
anknytning. Därför är det viktig med åtgärder för stärkt delaktighet och
kunskap kring frågor som beslutas på EU-nivå, sade Margareta Fransson.
– I samarbete med vår representation i Bryssel har vi till exempel tagit fram
"EU Årsöversikt 2017", som ger en överblick av aktuella frågor i EU ur ett
östgötskt perspektiv.

Kristina Edlund (S), kommunstyrelsens ordförande i Linköping kommun,
berättade att kommunen i EU-handslaget valt att satsa särskilt på
kunskapshöjande åtgärder.

– EU-samarbetet är viktigt – för vår kommun, vår region och för vårt land.
Vi är stolta över att inleda ett arbete för ökad kunskap, sade Kristina Edlund.

Även för Motala kommun var kunskapshöjande insatser en viktig del av
åtaganden i EU-handslaget.
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– Det är hög tid att vi talar om varför det är viktigt att vara med i EU, vad vi
gör i EU och hur vi gör det, sade Camilla Egberth (S), kommunstyrelsens
ordförande i Motala kommun.
– Inför EU-handslaget har vi talat mycket mer om EU i kommunen.

EU- och handelsminister Ann Linde berättade att ett av regeringens
åtaganden i EU-handslaget var att tillföra medel till Svenska institutet för
europapolitiska studiers (Sieps) för att myndigheten ska kunna genomföra
EU-utbildningar för tjänstepersoner och förtroendevalda på lokal och
regional nivå.

– Sieps gör de här utbildningarna i samarbete med Sveriges Kommuner och
Landsting. Ni som är här idag blir de första att gå utbildningen, sade Ann
Linde.

EU- och handelsministern bjöd även in deltagarna i EU-handslaget till ett
dialogforum, planerat till våren 2018. Dialogforumet kommer dels vara en
uppföljning av EU-handslagen, dels en diskussion om EU:s framtidsfrågor.

EU-handslaget ägde rum på Arbetets museum i Norrköping. Under dagen
besökte EU- och handelsminister Ann Linde även Ebersteinska gymnasiet
och Östgöta media.

Deltagare:
Region Östergötland, Margareta Fransson (MP), vice ordförande i
regionstyrelsen
Norrköpings kommun, Lars Stjernkvist (S), kommunstyrelsens ordförande
Linköpings kommun, Kristina Edlund (S), kommunstyrelsens ordförande
Motala kommun, Camilla Egberth (S), kommunstyrelsens ordförande

Moderator var Anna B Lindberg, enhetschef internationell samverkan,
Region Östergötland

 



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Fri rörlighet och forskning i fokus
på EU-möte
Publicerad 31 maj 2017

Rådet för konkurrenskraft nådde överenskommelser
som ska leda till ökad rörlighet i EU. Sverige
informerade dessutom EU:s forskningsministrar om
arbetet med European Spallation Source (ESS) i Lund
på rådsmötet i Bryssel 29-30 maj.
Ministrarna kom bland annat överens om nya regler för typgodkännande och
marknadskontroll av bilar. EU-kommissionen har arbetat fram förslaget efter
utsläppsfusket 2015.

Sverige anser att förslaget är viktigt för konsumenterna i EU. De ska känna
sig trygga med att bilar som säljs i EU lever upp till kraven på säkerhet och
miljö.

En annan överenskommelse som slöts handlar om att göra det lättare för
personer som arbetar inom reglerade yrken att arbeta i andra EU-länder.

- Fri rörlighet är en viktig rättighet att slå vakt om. Vi behöver få fart på
tjänstesektorn och jobbskapandet inom EU genom att fortsätta att riva hinder
för våra företag, säger EU- och handelsminister Ann Linde i en kommentar.

Överenskommelserna ska nu förhandlas mellan rådet och Europaparlamentet
inför ett slutligt beslut.

https://www.regeringen.se/


Världens största neutronkälla byggs i Lund

Under forskningsdelen av mötet rapporterade Sverige om hur arbetet
fortskrider med den stora forskningsanläggningen European Spallation
Source som är under uppbyggnad i Lund.

- Jag är glad att ESS-projektet går framåt enligt tidtabell och budget, sade
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, på
mötet.

ESS är ett EU-projekt och ska bli världens största neutronkälla för forskning
på material, life science, energi och miljö.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Rådet för konkurrenskraft möts i
Bryssel
Publicerad 24 maj 2017

Industriministrarna i EU ska komma överens om
förslaget om nya EU-regler för typgodkännande av bilar.
Det är inför kommande förhandlingar med
Europaparlamentet. Sverige ska också informera om
den sameuropeiska forskningsanläggningen ESS i
Lund. Rådsmötet hålls i Bryssel 29-30 maj.
Rådet för konkurrenskraft ska nå en överenskommelse om EU-
kommissionens förslag om nya regler för typgodkännande av motorfordon.
Kommissionen har arbetat fram förslaget till nytt regelverk i syfte att
förstärka kontrollen av fordon i spåren av fusket med avgasutsläpp.

Sverige vill skynda på det enhetliga patentsystemets
ikraftträdande

Sverige tillsammans med Belgien och Luxemburg kommer att presentera en
gemensam skrivelse i syfte att skynda på ett ikraftträdande av det enhetliga
patentsystemet.

Sverige informerar om ESS

Forskningsministrarna träffas på den andra mötesdagen. Då ska Sverige
informera om den stora forskningsanläggningen European Spallation Source,
ESS, som är under uppbyggnad. Materialforskningsanläggningen som är
baserad på världens mest kraftfulla neutronkälla ska vara i full drift 2015.

https://www.regeringen.se/


Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning och
statssekreterare Oscar Stenström representerar Sverige vid mötet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådets beslut om att
inleda Brexitförhandlingar med
Storbritannien
Publicerad 23 maj 2017

Här presenteras Allmänna rådets beslut om ge EU-kommissionen
bemyndigande att inleda förhandlingar med
Storbritannien om ett avtal där villkoren för dess utträde ur Europeiska
unionen fastställs. Beslut

Bilaga med förhandlingsdirektiv för den första förhandlingsfasen. Bilaga

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Brexitförhandlingarna kan börja
Publicerad 23 maj 2017

På Allmänna rådets möte i Bryssel 22 maj utsåg
ministrarna formellt EU-kommissionen till EU:s
förhandlare inför utträdesförhandlingen med
Storbritannien. Dessutom antog de en uppsättning
förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. Ministrarna beslutade även att
inrätta en arbetsgrupp för utträdesförhandlingen. EU-
och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige.

Klartecken för utträdesförhandlingar med
Storbritannien

Rådet, som möttes i EU27-format, det vill säga utan Storbritannien,
beslutade att ge EU-kommissionen mandat att inleda
utträdesförhandlingarna.

Förhandlingsdirektiv

Ministrarna antog de förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. Dessa förhandlingsdirektiv prioriterar frågor som anses
vara nödvändiga för ett ordnat brittiskt utträde ur EU, bland annat skydd för
EU-medborgare i Storbritannien och vice versa, Storbritanniens ekonomiska
förpliktelser och situationen på Irland.

Arbetsgrupp för utträdesförhandlingen

Rådet beslutade att inrätta en arbetsgrupp med permanent ordförande som
ska bistå rådet och EU-ambassadörerna i alla frågor som rör Storbritanniens

https://www.regeringen.se/


utträde ur EU.

Öppenhet under förhandlingarna

Utträdesförhandlingarna med Storbritannien ska genomföras enligt de
principer för öppenhet som EU-ambassadörerna ställde sig bakom förra
veckan.

Förberedelser av Europeiska rådet (artikel 50) i juni

Ministrarna började förbereda Europeiska rådet (artikel 50) i juni 2017
genom att titta på ett förslag till kommenterad dagordning.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag med Sveriges
elevkårer
Publicerad 22 maj 2017

Den 12 maj ingick EU-och handelsminister Ann Linde
ett EU-handslag med Sveriges elevkårer. Handslaget
ägde rum under Upptakt17, som arrangerades på
Södertörns Högskola och samlade drygt 400
elevkårsaktiva från hela landet.
Under invigningstalet berättade Ann Linde om sin egen tid som aktiv i
Sveriges elevkårer, och om frågorna som engagerade elevrörelsen då. EU-
och handelsministern talade sedan om regeringens delaktighetsarbete, bland
annat om satsningen för att öka kunskapen om EU i skolan.

– Kunskap om EU är en grundförutsättning för att kunna engagera sig och
vara med och påverka beslut, sade Ann Linde.

– Därför satsar vi på EU-skolambassadörer – lärare som utbildas särskilt om
EU.

Lina Hultqvist, ordförande för Sveriges Elevkårer, berättade att även
Sveriges elevkårer vill verka för en ökad kunskap om EU i skolan.

– För oss som arbetar med utbildningsfrågor är det viktigt att elever får rätt
kompetens när de ska ut i arbetslivet, sade Lina Hultqvist. Där ingår EU-
kunskap.

I EU-handslaget åtog sig Sveriges elevkårer bland annat att genomföra
skolval inför Europaparlamentsvalet 2019 och möjliggöra för elevkårer i
Sverige att anordna aktiviteter i samband med Europadagen den 9 maj 2018.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Rättsstatens principer i Polen
diskuterades på Allmänna rådet
Publicerad 18 maj 2017

När Allmänna rådet möttes i Bryssel 16 maj stod
förberedelser av Europeiska rådets möte i juni på
dagordningen. EU-kommissionen informerade också
ministrarna om läget för dialogen med Polen om
rättsstatsprincipen. EU- och handelsminister Ann Linde
representerade Sverige.

Förberedelser av Europeiska rådet

Rådet inledde förberedelserna av Europeiska rådet 22 -23 juni. Migration,
säkerhet och försvar samt ekonomi står på dagordningen. Utrikesfrågor läggs
till i ett senare skede.

EU:s framtid och finansiella tjänster

Kommissionen informerade om uppföljningen av vitboken om Europas
framtid. Avsikten är att få till en samlad process där medlemsstaterna deltog
aktivt i diskussionen.

Rådet antog även regler om penningmarknadsfonder och prospekt för
utfärdande och erbjudande av värdepapper.

Dialog om rättsstatsprincipen

Sist på rådsmötet informerade EU-kommissionen om läget för dialogen med
Polen om rättsstatsprincipen. Förste vice ordförande Timmermans inledde
med att förklara att syftet med att begära denna dagordningspunkt.

https://www.regeringen.se/


Bakgrunden är i korthet att den polska regeringen drivit igenom regler som
påverkar författningsdomstolens funktion och självständighet mycket
negativt. Trots kritik från bland andra Europarådets Venedigkommission har
inget ändrats, varpå kommissionen har utfärdat två rekommendationer.

Ministrarna betonade vikten av att fortsätta dialogen mellan kommissionen
och Polen. EU-minister Ann Linde uttryckte stöd för kommissionens arbete
och välkomnade en fortsatt dialog och förslag till lösningar från
kommissionen för att nå samförstånd med den polska regeringen.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-ministrar väntas ge klartecken
för utträdesförhandlingar med
Storbritannien
Publicerad 17 maj 2017

EU-ministrarna väntas när Allmänna rådet möts i
Bryssel 22 maj besluta om att ge EU-kommissionen
mandat att inleda utträdesförhandlingen med
Storbritannien. Dessutom ska ministrarna anta de
förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. De väntas även besluta om att
inrätta en arbetsgrupp för utträdesförhandlingen. EU-
och handelsminister Ann Linde företräder Sverige.

Arbetsgrupp för utträdesförhandlingen med
Storbritannien

När Europeiska rådet 29 april antog de första riktlinjerna för
utträdesförhandlingen med Storbritannien bekräftade de 27 stats- och
regeringscheferna att en arbetsgrupp för utträdesförhandlingen med
Storbritannien ska inrättas. Denna arbetsgrupp ska ha en permanent
ordförande och ska bistå rådet och EU-ambassadörerna med att säkerställa
att förhandlingarna förs i enlighet med riktlinjer och direktiv.

Regeringen välkomnar att arbetsgruppen inrättas.

Beslut om mandat för EU-kommissionen att inleda
förhandlingar

https://www.regeringen.se/


Rådet väntas besluta om att ge EU-kommissionen bemyndigande att inleda
utträdesförhandlingen med Storbritannien och Nordirland. Dessutom väntas
ministrarna anta de förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. Förhandlingsdirektiven är mer detaljerade än Europeiska
rådets riktlinjer och huvudelementen i direktiven handlar om skydd för EU-
medborgare i Storbritannien och vice versa, Storbritanniens ekonomiska
förpliktelser, varor som placerats på marknaden före utträdet samt de
särskilda frågorna beträffande Irland.

Regeringen välkomnar att EU-kommissionen bemyndigas att inleda
förhandlingarna så snart Storbritannien är redo efter de nationella valen 8
juni.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige på Allmänna rådets
möte.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s handelsministrar ställde sig
bakom ny metod för
antidumpningsåtgärder
Publicerad 16 maj 2017

När EU:s handelsministrar träffades i rådet för
utrikesfrågor (handel) i Bryssel 11 maj enades de om ett
förslag till ny antidumpninglagstiftning. De diskuterade
även ett antal handelsförhandlingar och förberedde
WTO:s ministerkonferens som hålls i Buenos Aires i
december i år. EU- och handelsminister Ann Linde
representerade Sverige.

Ny metod för antidumpningsåtgärder

Rådet diskuterade ett förslag om ny antidumpningsmetod för att bedöma
snedvridningar på marknaden i länder utanför EU. Den föreslagna
antidumpninglagstiftningen ska garantera att företag inom EU inte drabbas
av illojala handelsmetoder och snedvridning av marknaden. Förslaget
handlar om hur EU räknar ut dumpningsmarginalen mot länder som Kina,
som hittills klassats som icke-marknadsekonomier i EU:s lagstiftning.

Alla ministrar ställde sig bakom det förhandlingsmandat som EU-
ambassadörerna enades om 3 maj. Rådets ståndpunkt är att metoden ska
vara icke-diskriminerande och följa EU:s WTO-åtaganden. Ministrarna
uppmanade också rådet att snabbt slutföra förhandlingarna med
Europaparlamentet så att förslaget kan antas och genomföras så snart som
möjligt.

Viktiga frihandelsförhandlingar och framtida
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frihandelsavtal

Rådet diskuterade ett antal frihandelsförhandlingar och framtida
frihandelsavtal. Bland annat granskade ministrarna utvecklingen i
handelsförhandlingarna med Japan, Mercosur och Mexiko. EU-
kommissionen rapporterade också om de förhandlingar om frihandelsavtal
som eventuellt kommer att inledas med Australien, Chile och Nya Zeeland.

Rådet diskuterade även investeringsskyddsavtalet mellan EU och
Myanmar/Burma och utvärderade arbetet med tillfälliga handelsåtgärder till
förmån för Ukraina.

Ministrarna förberedde dessutom WTO:s ministerkonferens som hålls i
Buenos Aires i december 2017.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige vid rådsmötet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Regeringen exportsatsar på
tillväxtekonomin Indonesien
Publicerad 12 maj 2017

År 2020 förväntas drygt hälften av världens ekonomiska
tillväxt ske i Asien, och redan idag finns de flesta av
världens största och snabbast växande ekonomier i
området. Det innebär att det blir allt viktigare för svensk
export att röra sig utanför Europa och nå nya långväga
marknader för att nå framgång. Den svenska
regeringens satsning på Indonesien syftar till att möta
de nya affärsmöjligheterna.
Indonesien är för många svenskar en blind fläck på kartan, men under
seminariet "Affärsmöjligheter i Indonesien", arrangerat av UD och Business
Sweden, gavs många argument för varför Sverige bör bygga långsiktiga
relationer med nationen. Landet, som tar 7 timmar att flyga över och har 17
000 öar, beräknas bli fjärde största ekonomin i världen år 2050 och har redan
idag många aktiva konsumenter. I landet finns till exempel 330 miljoner
aktiva mobilabonnemang.

- Med en befolkning på cirka 260 miljoner är Indonesien världens fjärde
mest folkrika land, och dessutom den största ekonomin i Sydostasien,
bekräftar Tobias Glitterstam, regionansvarig för Asien på Business Sweden.
Han illustrerar påståendet genom att visa en världskarta där han har ringat in
Asien, och förklarar att det finns fler människor inom cirkeln än utanför.

Men trots att över hälften av världens befolkning bor i Asien och trots de
mycket positiva framtidsprognoserna för de asiatiska ekonomierna gick
endast 12 % av den svenska exporten till Asien år 2016.
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- För att sätta det i relation till något så är det är ungefär lika mycket som vi
exporterar till Norge. Det finns därför en stor affärspotential för Sverige i
Indonesien. För det saknas inte efterfrågade och hållbara produkter på den
svenska marknaden. Det utbudet kan vi matcha med den efterfrågan som
finns i området, förklarar Tobias Glitterstam.

EU- och handelsminister Ann Linde är inte sen att bekräfta detta.
Globala omställningar, såsom urbanisering, digitalisering, energiomställning,
och klimatförändringar, kommer inom den närmaste framtiden att kräva
stora investeringar i modernisering, samt utbyggnad av infrastruktur och
system runt om i världen.

- Sådana samhällsutmaningar ökar den globala efterfrågan på smarta
systemlösningar, och där ligger svenskt näringsliv, utbildning, forskning och
innovation i absolut framkant, säger Ann Linde.

Ann Linde slår också ett slag för den svenska exporten generellt.

- Ungefär 1,4 miljoner svenskar har ett arbete att gå till tack vare exporten.
Detta är ett bevis på hur beroende Sverige är av sin export, berättar hon.

I regeringens exportstrategi som lanserades i september 2015, föreslås en rad
insatser för att stärka svenska företags exportmöjligheter på flera viktiga
marknader. Ett exempel på insats är de Team Sweden-resor som anordnats
de senaste åren. Resorna har gått till bland annat Brasilien, Indien och
Filippinerna.

Inom ramen för exportstrategin arbetar regeringen med vissa sektorer där det
bedöms finnas outnyttjad potential för ökad export och internationalisering,
och där det finns ett utländskt intresse att ta hjälp av svenska erfarenheter
för att lösa samhällsutmaningar. Den svenska regeringen har identifierat
Indonesien som ett av 26 prioriterade länder för exportstrategin.

Under seminariet noterade Anders Wickberg, handelssekreterare för
Business Sweden i Jakarta, ett ökat svenskt företagsintresse för Indonesien.



95 % av de svenska företag som redan är verksamma i Indonesien planerar
för tillväxt.

Sedan förra året pågår dessutom förhandlingar om ett frihandelsavtal mellan
EU och Indonesien, vilket skulle ytterligare underlätta för svenska företag i
landet.

Ann Linde nämnde även "Global Deal" som Indonesien valt att ansluta sig
till. Initiativet som tagits av statsminister Stefan Löfven, syftar till att
uppmärksamma dagens utmaningar på den globala arbetsmarknaden. Såväl
regeringar som arbetsgivare och fackföreningar uppmanas genom Global
Deal, att arbeta för förbättrad social dialog på arbetsmarknaden. Initiativet
ska bidra till anständigt arbete, ökad produktivitet och ökad jämlikhet.

- För svenska företag är vikten av en bra relation mellan chefer och
medarbetare en självklarhet. Vi vet också att social dialog bygger svenska
företag starkt. Globalt ser vi att en väl fungerade arbetsmarknad är ett värn
mot de protektionistiska krafter vi ser växa fram, menar Ann Linde.

Seminariet var en del av upptakten inför det första svenska statsbesöket till
Indonesien med början den 22 maj. Besöket kommer att åtföljas av en
svensk affärsdelegation.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde och Liberias
handelsminister fördjupar
diskussionen om
handelssamarbete
Publicerad 11 maj 2017

Den 3 maj träffades Liberias handelsminister Axel Addy
och Sveriges EU- och handelsminister Ann Linde i
Stockholm för att diskutera fördjupat handelssamarbete
och gemensamma affärsintressen.
Handelsminister Axel Addy befann sig i Stockholm för att medverka på
konferensen Stockholm Forum on Peace and Development, anordnad av UD
och Sipri, och träffade i samband med det Ann Linde.
Bland annat diskuterades exportstrategier och nya affärsmöjligheter för små
och medelstora företag i respektive land, samt gemensamma synergier och
affärsintressen.
Under mötet uppmuntrade Ann Linde Liberia att utöka det ekonomiska
samarbetet. med EU. Linde betonade handelns viktiga roll för att skapa
förutsättningar för utvecklingsländer att bryta sitt biståndsberoende, samt
underströk att den svenska regeringen är starkt pådrivande för en fri och
rättvis global handel.
Axel Addy poängterade vikten av Sverige som vänland och
samarbetspartner.
- Sverige är en viktig strategisk partner för Liberia, bekräftade Axel Addy.
Han gratulerade också Sverige till platsen i FN:s säkerhetsråd där han menar
att Sverige visat prov på ett gott ledarskap.
Liberia antogs som ny medlem vid WTO:s ministerkonferens 2015. Sverige
har haft en särställning som stöttande partner i deras anslutningsprocess och
drivit på för ett medlemskap.
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- Att Liberia klarade denna utmaning, trots den begränsade kapacitet som
ebolautbrottet resulterade i , är en framgångshistoria.
Anslutningsförhandlingarna skedde i rekordfart och Liberias tillträde till
WTO är den snabbaste anslutningsprocessen någonsin för kategorin minst
utvecklade länder, berättade Ann Linde.
Sverige är en av de största bilaterala givarna till Liberia efter USA och har
den största EU-ambassaden i Monrovia. Både utvecklingssamarbetet och det
svenska politiska engagemanget syftar till att stödja freds- och
statsbyggandet i landet.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag med Landsråder för
Sveriges Ungdomsorganisationer
Publicerad 11 maj 2017

På Europadagen den 9 maj ingick EU- och
handelsminister Ann Linde ett EU-handslag med
Rosaline Marbinah, vice ordförande för Landsrådet för
Sveriges Ungdomsorganisationer (LSU). – Ett EU-
handslag med ungdomsrörelsen är ett EU-handslag för
EU:s framtid, sade Ann Linde, därför känns det både
viktigt och roligt att ingå ett EU-handslag med LSU idag.
I EU-handslaget åtog sig LSU bland annat att samordna den svenska
ungdomsrörelsen inför och under valet till Europaparlamentet 2019, i syfte
att öka ungas valdeltagande. De ska även anordna utbildningstillfällen för
barn, unga och ungdomsrörelsen runt om i Sverige om hur EU fungerar och
hur de kan vara med och påverka.

– Vi vill skapa möjligheter för barn, unga och ungdomsorganisationer att
forma EU, sade Rosaline Marbinah.

EU- och handelsministern berättade att regeringen under nästa år kommer att
bjuda in alla som har ingått ett EU-handslag till ett dialogforum. Dels för att
diskutera EU:s framtidsfrågor och dels att följa upp EU-handslagen.

Handslaget ägde rum i samband med Europadagsfirandet "Ung i EU" som
arrangerades av Arbetsförmedlingen, Europeiska kommissionen,
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF), Universitets-
och Högskolerådet (UHR) och LSU på Europahuset i Stockholm. Moderator
var Anja Olin-Pape, LSU:s representant i Europarådets kommitté för
ungdomsfrågor.
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Artikel från Utrikesdepartementet

#EUminuten – filmtävling för
skolever
Publicerad 11 maj 2017

För att uppmärksamma Europadagen den 9 maj gav
regeringen Universitets- och högskolerådet (UHR) i
uppdrag att genomföra en informationssatsning riktad
till skolor. Satsningen resulterade i tävlingen
#EUminuten, där elever i grund- och gymnasieskolan
uppmanades att skapa korta filmer om vad EU betyder
för dem.
Det fanns två tävlingsklasser – en för elever i låg- och mellanstadiet och en
för elever på högstadiet och gymnasiet. Första pris gick till klass 4 på
Edsskolan i Östhammar och Ek15 på Bildningscentrum Facetten i
Åtvidaberg. På Europadagen fick vinnarna ta emot pris av EU- och
handelsminister Ann Linde. Prisutdelningen ägde rum på Europahuset i
Stockholm och förutom diplom fick klasserna 10 000 kronor vardera.

Som en del av filmtävlingen har UHR samlat material och övningar som
lärare kan använda sig av för att uppmärksamma EU och Europadagen i
klassrummet. Europadagssatsningen är ett led i regeringens arbete för stärkt
delaktighet, kunskap och engagemang i beslut som fattas på EU-nivå.

Samtliga tävlingsbidrag går att se på UHR:s webbplats och på Instagram
under #EUminuten.
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Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s framtid och Polen diskuteras
på Allmänna rådet
Publicerad 10 maj 2017

Allmänna rådet, som möts i Bryssel 16 maj, kommer
bland annat att diskutera EU-kommissionens vitbok om
Europas framtid samt rättstatsprincipen i Polen.
Därutöver kommer ministrarna att förbereda kommande
möte mellan stats- och regeringscheferna i juni. EU-
minister Ann Linde deltar för Sveriges räkning.
Rådet kommer att inleda förberedelserna inför Europeiska rådets möte den
22–23 juni 2017 genom att diskutera ett utkast till kommenterad dagordning.

Ministrarna kommer också att utvärdera genomförandet hittills av tidigare
slutsatser från Europeiska rådet.

Europeiska kommissionen kommer att informera ministrarna om sin
uppföljning av vitboken om EU:s framtid.

Under punkten övriga frågor kommer kommissionen att informera rådet om
rättsstatsprincipen i Polen.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Antidumpning i fokus på EU:s
handelsmöte
Publicerad 10 maj 2017

När EU:s handelsministrar möts till rådet för
utrikesfrågor (handel) i Bryssel 11 maj kommer framför
allt förslaget om ny antidumpninglagstiftning att tas upp.
De kommer även att förbereda WTO:s
ministerkonferens i Buenos Aires i december i år. EU-
och handelsminister Ann Linde deltar i mötet.

Handelspolitiska bestämmelser

Handelsministrarna kommer få en lägesuppdatering av pågående
lagstiftningsärende om EU:s handelspolitiska skyddsåtgärder. Förslaget till
förordning handlar om hur EU räknar ut dumpningsmarginalen mot länder
som Kina, som hittills klassats som icke-marknadsekonomier i EU:s
lagstiftning.

Sedan kommissionen lade fram förslaget i november 2016 har rådet arbetat
intensivt med ärendet i syfte att nå en överenskommelse om sitt mandat för
förhandlingarna med Europaparlamentet. Man enades om
förhandlingsmandatet den 3 maj 2017.

Regeringen är kritisk till användandet av handelspolitiska skyddsåtgärder.
Kostnaden för åtgärder till förmån för importörer, användare och
konsumenter överstiger nyttan för den industri som får ett tillfälligt tullskydd.
Regeringen motsätter sig därför förändringar av regelverket som gör det
möjligt att införa högre skyddstullar. Regeringens har betonat vikten av att
EU:s antidumpningsregler följer EU:s WTO-åtaganden, inklusive gentemot
Kina. Regeringen stödjer ordförandeskapets förslag till rådsposition som
behandlas vid FAC den 11 maj 2017.
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Bilaterala handelsförbindelser

Rådet kommer att föra en diskussion om genomförandet av frihandelsavtal.
Ministrarna kommer också att göra en bedömning av handelsförbindelserna
med Chile, Nya Zeeland och Australien och under lunchen ska man
diskutera läget i handelsförhandlingarna med Japan, Mexiko och Mercosur.
Dessutom ska de tala om investeringsskyddsavtalet mellan EU och
Myanmar/Burma.

WTO:s ministerkonferens

Ministrarna kommer även att gå igenom förberedelserna inför
Världshandelsorganisationens elfte ministerkonferens i Buenos Aires i
december i år. Arbetet pågår i Genève med att rama in förhandlingsfrågorna
och förbereda ministermötet. EU:s prioriteringar är en minskning av
handelsstörande jordbruksstöd, ett förbud mot fiskesubventioner som bidrar
till ett ohållbart fiske och e-handel. Informella mini-ministermöten är
planerade i Paris i marginalen av OECD:s ministermöte 7-8 juni och i
Marrakesh 7 oktober inför MC11.

Regeringens prioriteringar inför WTO:s ministerkonferens är att minska de
handelsstörande jordbruksstöden, ett modernt regelverk för e-handel, förbud
mot subventioner som bidrar till ett ohållbart fiske och ökade möjligheter för
utvecklingsländerna att integreras i världshandeln.

Under lunchen diskuteras förhandlingarna med Japan, Mexiko och
Mercosur. Därtill kommer Malmström att dela med sig av sina intryck från
besöket nyligen i Washington DC.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-samarbetet tvingar oss att
samarbeta
Publicerad 10 maj 2017

För att uppmärksamma Europadagen igår medverkade
EU-minister Ann Linde i två panelsamtal arrangerade av
SKL. Temat var ”Vad vore Europa utan EU?” och
”Framtidens Europasamarbete - hur ser det ut?”.
Det första samtalets huvudfråga "Vad vore Europa utan EU?" inledde
debatten och Ann Linde svarade att Europa skulle bli mycket mindre säkert
utan EU.
– Europa har genomgått en hel del kriser och svåra problem. Men samarbetet
tvingar oss medlemsländer att arbeta tillsammans och kompromissa. Ibland
har vi svårt att komma överens om olika frågor och svårt att förklara det för
medborgarna. Men vi är överens om mycket och EU fattar många viktigar
beslut. Vi får inte glömma att merparten av medborgarna till exempel aldrig
har upplevt krig i Europa som deras föräldrar och morföräldrar gjort, säger
Ann Linde.
I samtalet medverkade också Cecilia Wikström, Europaparlamentariker, och
Katarina Areskoug Mascarenhas, chef för EU-kommissionens representation
i Sverige.

Cecilia Wikström instämde i Ann Lindes beskrivning och menade att EU har
säkrat freden; det hade varit en mycket blodigare och fattigare kontinent
utan unionen.
Katarina Areskoug Mascarenhas var till och med övertygad om att om EU
inte fanns hade länderna varit tvungna att uppfinna EU.
– Vi hade haft 28 gånger 28 bilaterala avtal, det hade blivit svårt för länderna
att hantera. Vi hade varit tvungna att skapa gemensamma avtal, sa Katarina
Areskoug Mascarenhas.
Katarina Areskoug Mascarenhas nämnde östutvidgningen som ett exempel
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på när unionen varit viktig. Hon menade att de nationalistiska krafter som
finns i exempelvis Polen gör att arbetet med mänskliga rättigheter går i fel
riktning. Men, poängterade hon, om de inte varit medlemmar hade de inte
kunnat kritisera och debattera på samma sätt med Polen. Samtidigt är det
viktigt att behålla en balans, och försöka behålla en dialog med Polen istället
för att stänga ute.
En fråga från moderator Göran von Sydow rörde EU:s utmaningar i närtid.
Ann Linde tog då upp den ekonomiska kris som inleddes 2008.
– Många länder i Europa har inte återhämtat sig från den utan lever i djup
arbetslöshet. Det blir därför allt viktigare med satsningar som motverkar
ungdomsarbetslöshet. Arbetslösheten skapar ökade klyftor – i länder,
regioner, mellan arbetare och arbetslösa, och detta skapar grogrund för
högernationalistiska grupper, sa Ann Linde och fick medhåll från Cecilia
Wikström:
– Människor är inte intresserade av frihandel och rörlighet om man inte ser
att man får det bättre. Människor måste känna att de får det bättre genom
EU-samarbetet, sa Cecilia Wikström.
Under nästa samtal medverkade, förutom Ann Linde, Lena Micko, SKL:s
ordförande, Carola Lemne, vd Svenskt Näringsliv, och Karl-Petter
Thorwaldsson, ordförande LO. Diskussionen gled snabbt in på de utmaningar
EU står inför.
Carola Lemne talade utifrån näringslivets perspektiv och menade att många
av deras medlemmar ser en riktning mot detaljstyrning inom EU. Detta
innebär mer administration och regelkrångel.
– Om inte EU lyckas lösa detta har vi en stor utmaning. Generellt ser företag
detta som ett stort hot, betonade Carola Lemne.
Karl-Petter Thorwaldsson såg utmaningarna från ett fackligt perspektiv och
ansåg att EU – frånsett Norden – har en för låg konkurrenskraft mot
omvärlden. Hög tillväxt ger många jobb är ett viktigt budskap som borde
vara ledord i det europeiska samarbetet. Det har varit svårt att ställa om
industrin för många i Europa, menar han.
– Ett annat problem är social dumpning som EU fortfarande inte kommit
tillrätta med. Det finns många utländska arbetare i Sverige som är anställda
på utländska företag och inte har schyssta villkor. Här står rörligheten på
spel, sa Karl-Petter Thorwaldsson.
Ann Linde uttryckte oro över vad som kommer att hända med de svenskar
som bor i Storbritannien och hur deras skyddsnät kommer att se ut efter
Brexit. Samtidigt poängterade hon att det är viktigt att det blir en schysst
skilsmässa, eftersom Sverige har stora ekonomiska intressen i Storbritannien.
– Vi måste ha en konstruktiv ansats, sa Ann Linde.
Hon nämnde också att säkerhetssamarbetet måste förbättras.



– Vi måste ha gemensamma räddningsaktioner för folk som flyr över haven.
För att bekämpa terrorismen måste underrättelse- och
informationssamarbetet bli effektivare. Terrorister rör sig i dag snabbt mellan
länder och då behövs det snabba insatser. Här krävs det hög nivå på det
europeiska samarbetet, det är svårt för länder att klara det själva, sa Ann
Linde.
Hon avrundade med att tala om Europas yttre säkerhet och vikten av att
gränskontrollerna stärks.
– Flyktingar ska ha ett schysst mottagande, men de som inte har asylskäl och
rätten att komma hit ska avvisas, sa Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

Europadagen uppmärksammas
över hela Europa
Publicerad 09 maj 2017

Den 9 maj är det Europadagen, en dag som
uppmärksammas över hela Europa. Vi har ställt lite
frågor till vår EU-minister Ann Linde om varför
Europadagen är viktig att uppmärksamma.
Varför är det viktigt att uppmärksamma EU och Europadagen?

Sveriges framtid finns i EU. Vår ambition är att vara en aktiv och konstruktiv
medlem och ta vara på de möjligheter som medlemskapet erbjuder. EU
stärker förutsättningarna för tillväxt och jobb, ger oss en starkare röst i
världen och borgar för fred och säkerhet i Europa. Man glömmer ofta
bakgrunden till bildandet av EU – att bevara freden på den europeiska
kontinenten. Det har EU faktiskt lyckats med. Sen finns det fortfarande stora
utmaningar som vi behöver arbeta med gemensamt i unionen. EU har också
en egen rejäl hemläxa att göra när det gäller att uppnå resultat i frågor som är
viktiga för människor, men också när det gäller att demokratisera EU – föra
ut de viktiga debatterna, men också förklara vilka fördelar vi har av EU.

Utredningen EU på hemmaplan visade på lägre kunskap om EU hos
journalister, lärare och förtroendevalda. Vad gör regeringen för att öka
kunskapen om EU?

Vi gör mycket, men vi måste göra än mer. Fler måste få möjlighet att kunna
bli delaktiga i EU-arbetet. Framför allt måste kunskapsnivån höjas hos lärare,
journalister och förtroendevalda. Jag genomför EU-handslag med alla parter
som är intresserade av att bidra till ökad delaktighet. Samtidigt har
regeringskansliet börjat arbeta med EU-sakråd, för att på ett bättre sätt föra
dialog med intressenter om lagstiftning eller förslag från EU. Sieps har fått
extra resurser för att göra sitt material mer tillgängligt så att de kan nå ut till
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fler. I början av året träffade jag också ett 40-tal myndighetschefer och
representanter från våra myndigheter för att prata om vikten av delaktighet
och kommunikation av EU-frågor.

Vad ska du göra under dagen?

Europadagen är en dag att fira, men också en dag för hårt arbete. Jag har en
riktigt bra dag att se fram emot. Jag börjar med att träffa över 130 elever och
deras lärare på Skyttehomskolan i Solna. Därefter åker jag vidare till SKL
där jag ska delta i ett panelssamtal om EU:s framtid med arbetsmarknadens
parter, SKL:s ordförande Lena Micko, Svenskt Näringslivs VD Carola
Lemne, LO:s ordförande Karl-Petter Thorwaldsson. Vid lunch åker jag till
Europahuset där jag ska ingå ett EU-handslag med LSU och prata om
erasmusprogrammet för gymnasieelever och universitetsstudenter samt för
ungdomsorganisationer från hela Sverige. Jag ska även dela ut ett pris till
vinnarna av #EUminuten. Slutligen ska jag föreläsa på Stockholmsuniversitet
för studenter om EU:s framtid. Det känns väldigt kul!



Artikel från Statsrådsberedningen

Storbritanniens utträde ur EU på
Allmänna rådets dagordning
Publicerad 25 april 2017

EU-ländernas stats- och regeringschefer möts lördagen
29 april för att enas om riktlinjer för förhandlingarna om
Storbritanniens utträde ur EU. Den 27 april träffas
Allmänna rådet för att förbereda lördagens möte.
Allmänna rådet kommer att behandla det utkast till riktlinjer för
brexitförhandlingarna som ska antas 29 april på ett extrainsatt möte mellan
EU-ländernas stats- och regeringschefer.

I riktlinjerna fastställs ramen för förhandlingarna och EU:s allmänna
ståndpunkter och principer. Utkastet slår bland annat fast vikten av att allt
sker i rätt ordning, det vill säga att det är Europeiska rådet som avgör när
utträdesförhandlingarna kommit tillräckligt långt för att den fas som handlar
om den långsiktiga relationen ska kunna påbörjas.

Perspektivet för den långsiktiga relationen är enligt utkastet ett nära
partnerskap med ett ambitiöst frihandelsavtal men som innebär att
Storbritannien inte är medlem av EU:s inre marknad.

Regeringen anser att utkastet till riktlinjer är välbalanserat. Det utgör en god
grund för att EU och Storbritannien ska komma överens om
utgångspunkterna för förhandlingarna, det vill säga de procedurellt inriktade
frågorna.

Sverige företräds på mötet av EU- och handelsminister Ann Linde. Allmänna
rådets möte hålls i Luxemburg.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Den svenska regeringen står väl
förberedd inför
Brexitförhandlingarna
Publicerad 28 mars 2017

För att skapa så goda förutsättningar som möjligt inför
kommande förhandlingar med Storbritannien, har
regeringen hittills gett fyra expertmyndigheter i uppdrag
att analysera Brexits konsekvenser inom några specifika
områden. Den 14 mars var det Kommerskollegiums tur
att överlämna sin rapport.
Tisdagen den 14 mars, lämnade Kommerskollegium över sin rapport till EU-
och handelsminister Ann Linde. Rapporten analyserar möjliga alternativa
lösningar på hur handel av varor och tjänster ska regleras efter Brexit.

- Uppdragen som expertmyndigheterna har fått är mycket viktiga, eftersom
Storbritannien är en betydande handelspartner för Sverige. Färska siffror
från 2016 visar att Sverige exporterar varor till Storbritannien för ett värde
av 72 miljarder. Brexit kan således få stora ekonomiska konsekvenser för
svensk handel, menar Ann Linde.

Rapporten konstaterar bl.a. att den inre marknaden tjänar svensk handel väl.
Men ett brittiskt utträde från den inre marknaden kommer att innebära att
handel med Storbritannien av såväl varor som tjänster blir både dyrare och
krångligare. Till exempel kan det för varuhandeln innebära krav på
deklarationer och tullkontroller.

Rapporten pekar på möjliga åtgärder och lösningar för att mildra de negativa
effekterna av Brexit för varuhandeln till exempel att Storbritannien skulle
slippa att föranmäla gods innan det skeppas in i EU.
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Men rapporten visar tydligt att ett kommande frihandelsavtal med
Storbritannien, även i sin mest ambitiösa tappning, inte kommer att ge
samma fördelar som handel inom den inre marknaden kan erbjuda. Det
bekräftar den inre marknadens betydelse för tillväxt och ekonomiskt
utveckling.

- Möjligheten att göra tullprocedurer enkla för länder som lämnar tullunionen
är små, och risken för omfattande administrativa bördor och komplicerade
handelsprocedurer är överhängande. Tjänstehandeln däremot berörs inte av
tullar och ursprungsregler, men här är det risken för nationella regleringar
och krav det som oroar, säger Ann Linde.

Rapporternas samlade analyser och rekommendationer kommer att ingå i
regeringens analysunderlag, och lägga grund för en välbalanserad svensk
förhandlingsposition inför kommande Brexit-förhandlingar.

Om rapporterna

Den första brexitrapporten som presenterats kom från Business Sweden i
december 2016. Den kartlägger Sveriges möjligheter till investeringar till
följd av Storbritanniens utträde. I februari 2017 presenterade Sieps en
rapport som analyserar hur ett utträde inverkar på EU:s institutioner, och
vilka nya samarbetsmönster som kan bli aktuella i Europiska unionens råd.
Dessa tre rapporter är alla initierade av EU- och handelsminister Ann Linde.

Några av slutsatserna i Business Swedens rapport är att företag tycks
avvakta med större investeringar i Storbritannien just nu, och att en stor
majoritet av företagen anser att Brexit kommer att försvaga Londons
ställning som internationellt affärs- och finanscentrum. En annan slutsats är
att Sverige är en alltför perifer marknad för att automatiskt attrahera nya
utländska investeringar när företag omlokaliserar verksamheter.

Bland förslagen på åtgärder finns att förstärka marknadsföringen gentemot
utländska företag och förmedla fördelarna med att bedriva verksamhet i
Sverige. Några andra förslag är att förstärka investeringsfrämjande i sektorer
med hög svensk konkurrenskraft som IT, telekom och life science, samt att
kraftsamla för att få EU-myndigheten European Medicines Agency (EMA)
till Sverige.

I Sieps rapport är den huvudsakliga slutsatsen att Storbritannien har gjort
avtryck på unionens utveckling, inte minst inom politikområden som är
viktiga för Sverige i EU-samarbetet.



För svenskt vidkommande innebär därför Brexit en särskilt stor utmaning.
Sverige behöver anpassa sitt EU-arbete till de nya omständigheterna för att
säkerställa framtida inflytande i EU, både i det dagliga förhandlingsarbetet
och i frågor av mer långsiktig betydelse. Arbetet med att förbättra
samarbetet med andra medlemsstater behöver därför stärkas ytterligare.

I maj 2017 presenteras även Vetenskapsrådet och Vinnovas rapport som
analyserar vad ett utträde innebär för svenskt och europeiskt innovations-
och forskningssamarbete med Storbritannien, och fler rapporter är på väg
inom många fler områden.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Seminarium om EU:s framtid: Det
är dags att satsa på människorna
Publicerad 27 mars 2017

Låt EU ta rollen som ledande global aktör och tydligt
visa vad vi står för. Gör ekonomiska krisen till ett fönster
av möjligheter. Detta var några av de uppmaningar som
gavs under det seminarium, som TCO arrangerade i
veckan om EU:s framtid.
För att lyfta Romfördagets 60-årsdag den 25 mars anordnade TCO i tisdags
ett seminarium på temat EU:s framtid. Medverkade gjorde EU- och
handelsminister Ann Linde, Katarina Areskoug Mascarenhas, chef för EU-
kommissionen i Sverige, samt TCO:s ordförande Eva Nordmark.

Eva Nordmark inledde seminariet med att uppmana EU att ta en ledande roll
globalt, och stå upp för sina grundläggande värderingar. Hon hoppas att
europiska ledare redan i helgen, när de besöker toppmötet i Rom, kommer
att sätta ner foten och göra utfästelser kring vad unionen vill och vad de står
för. Ett viktigt agerande i denna tid, när det råder en stor EU-skepticism
bland vissa politiska grupper i flera av de europeiska länderna.

Under seminariet gavs publiken en bild av nuläget och vilka utmaningar EU
står inför. Bilden ramades in av en historisk kontext som visade vad unionen
hittills uppnått. Deltagarna höll med om att EU:s största bragd är den
bibehållna freden sedan andra världskriget.

- 30 miljoner dog i första och andra världskriget. Vi har absolut inte uppnått
allt, men medlemsländerna har i alla fall slutat att skjuta på varandra,
kommenterade Katarina Areskoug Mascarenhas.

En annan gärning är införandet av den inre marknaden. Det har bl.a.
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resulterat i att samtliga medlemsländer enats om en produktreglering, vilket
framförallt gynnar små- och medelstora företag.

- För svensk del har denna utveckling varit avgörande, kommenterar Ann
Linde. 70 procent av svensk export går till den inre marknaden. Det finns
handelshinder kvar, men vi arbetar på för att få bort dem. Marknaden har
också bidragit till att EU har minst ekonomiska klyftor i jämförelse med
övriga kontinenter.

EU är dessutom världens största handelspartner, den största biståndsgivaren
och ledande inom miljöområdet.

- De positiva konsekvenserna är viktigt att påminna sig om när vi nu står
inför ett antal utmaningar, menar Katarina Areskoug Mascarenhas.

För utmaningarna är flera. En av de största är arbetslösheten för unga under
25 år, som idag ligger på 18,6 procent. Det finns således en risk att dagens
ungdomar får en sämre ekonomisk situation än sina föräldrar.

Andra utmaningar rör befolkningen i stort. Populationen minskas successivt,
vilket påverkar Europas globala ställning. År 1900 stod befolkningen för 1/4
av världens folk. År 2016 var endast 4 % européer. Parallellt kommer
Europa år 2030 ha världens äldsta befolkning, vilket kommer att ge
konsekvenser för vårt välfärdssamhälle.

Ann Linde lyfte under seminariet migrationsfrågan och anser att EU inte levt
upp till kraven på detta område.

- EU har lyckats med att förstärka de yttre landsgränserna, men de enskilda
länderna har inte tagit ansvar för flyktingströmmarna, menar Ann Linde.

En viktig programpunkt på helgens toppmöte i Rom är presentationen av
Jean-Claude Junckers vitbok om de fem framtida scenarierna för EU.

- Nu är det en viktig uppgift för EU:s ledare att sprida vitbokens budskap till
allmänheten. Samtidigt måste vi börja diskutera vad vi ska göra nu
tillsammans med civilsamhället och relevanta aktörer. En vanlig fråga jag får
från media, är vilket scenario jag vill välja. Vi ska inte svara förrän vi har
diskuterat, menar Ann Linde.

- Det är inte heller säkert att vi väljer ett scenario. Det kan bli en
kombination, tillägger Katarina Areskoug Mascarenhas.



Den ekonomiska krisen inom EU har lett till ökad ojämlikhet och en
grogrund för populism, men på många håll kan vi nu se en positiv vändning.
Katarina menar att det ger utrymme för satsningar.

- Vi spår en ökad tillväxt i alla länder och det ger möjlighet att göra rätt
satsningar. Att fokusera på att skapa fler jobb och bygga upp
trygghetssystemet i de länder där det brister, säger hon.

- Många upplever att de senaste 10 åren har EU fokuserat på att rädda
bankerna. Nu måste vi se till att fördela tillväxten och satsa på människorna,
tillägger Ann Linde.

Seminariet avrundades med en diskussion om Brexit, där samtliga deltagare
var överens om att frihandel blir svårare utan Storbritannien.

- I en värld där USA stärker protektionismen och Storbritannien är på väg att
lämna den inre marknaden, är minskad handel det som oroar mig mest,
menar Ann Linde.

En fråga från publiken rörde var deltagarna trodde att EU befinner sig år
2025.

Katarina Areskoug Mascarenhas var säker på att samarbetet kommer att
fortsätta, hon menade att det inte finns något alternativ.

Ann Linde ansåg att vilken position EU har, framförallt beror på om vi
lyckas skapa ett fungerande system kring migrationen. En annan avgörande
fråga är vad Donalds Trumps roll kommer att vara. En tredje om vi kommer
att ha ett handelskrig eller inte. Frågorna är svåra att svara på i dagsläget.

Eva Nordmark menar att vi avgör vår framtid genom politiska reformer och
ett bra ledarskap. Hon menar att vi måste sätta in rätt insatser nu för att
skapa ökad sysselsättning och ökad investering i forskning. Först då kan vi
skapa ett mer hållbart och jämställt Europa, och avslutar seminariet med
orden: Man kan aldrig missa en bra kris för att ta sig ur den.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde lanserar regeringens
EU-prioriteringar
Publicerad 15 mars 2017

Den 15 mars lanserade Ann Linde regeringens EU-
prioriteringar för 2017 i riksdagen. Jobb och tillväxt,
miljö- och klimat och en solidarisk flykting- och
migrationspolitik fortsätter att vara regeringens
prioriterade EU-frågor.
Varför tar regeringen fram övergripande prioriteringar för EU-
arbetet?

– För att vi som ett mellanstort land i EU ska kunna göra skillnad måste vi
klara av att prioritera. EU ska fokusera på de frågor som skapar störst värde
för medborgarna som inte kan hanteras endast på nationell nivå, säger Ann
Linde.

Vilka är regeringens övergripande EU-prioriteringar?

– Det kortfattade svaret är schyssta jobb, miljö och klimat och migration och
säkerhet. Regeringen kommer fokusera på att det ska vara ordning och reda
både på svensk och på europeisk arbetsmarknad. Samtidigt måste EU visa
ledarskap i kampen mot klimatförändringar och genomföra Parisavtalet. Och
även om det gjorts vissa framsteg inom migrationsområdet återstår att få ett
nytt fungerande asylsystem på plats, där alla EU:s länder tar ansvar för att ta
emot människor på flykt.

Finns det någon fråga som är särskilt viktig för dig?

– Jag tycker samtliga tre prioriterade områden är viktiga. De är avgörande
frågor inte bara för EU utan också för våra medborgares möjlighet att leva
goda liv. Därför vill jag få igång en mer omfattande diskussion om EU-frågor
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hos vanliga svenskar. Under året kommer jag att arbeta vidare med att stärka
delaktigheten i regeringens EU-arbete.

På vilket sätt tar du som EU-minister frågorna vidare?

– Jag använder EU-prioriteringarna nästan dagligen. Oavsett om jag är på
ministermöten eller om jag pratar om EU:s framtid så faller jag tillbaka på
våra gemensamma prioriteringar, säger Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådet slutförde
förberedelserna inför Europeiska
rådet
Publicerad 08 mars 2017

På Allmänna rådets möte 7 mars slutförde EU-
ministrarna förberedelserna inför Europeiska rådet
genom att diskutera ett utkast till slutsatser.

Europeiska rådets vårmöte

Allmänna rådet slutförde förberedelserna inför Europeiska rådet 9-10 mars
genom att diskutera ett utkast till slutsatser. Fokus för EU-ledarnas möte
kommer att ligga på jobb, tillväxt och konkurrenskraft.

EU-ledarna kommer även att se över vilka framsteg som gjorts i arbetet med
att hindra människosmugglingen och att fler liv går till spillo på Medelhavet.
De kommer också att diskutera den sårbara politiska situationen på västra
Balkan.

Halvtidsöversyn av EU:s budgetram för perioden
2014–2020

Rådet enades om att anpassa EU:s fleråriga budgetram för perioden 2014–
2020 till unionens nya prioriteringar. De överenskomna ändringarna innebär
en ökning av EU:s stöd till arbetet med att hantera migrationskrisen, stärka
säkerheten, främja tillväxten och skapa arbetstillfällen.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådet diskuterar utkast
till slutsatser inför Europeiska
rådet
Publicerad 01 mars 2017

EU-ledarnas nästa möte är det som upptar Allmänna
rådets möte 7 mars. EU-ministrarna kommer då att
förbereda Europeiska rådet genom att diskutera ett
utkast till slutsatser. Ministrarna förväntas även
behandla en rapport om den europeiska terminen och
ordförandeskapet kommer att informera om
genomförandet av det interinstitutionella avtalet om
bättre lagstiftning.

Förberedelser inför Europeiska rådet

Rådet kommer att förbereda mötet i Europeiska rådet 9–10 mars genom att
diskutera ett utkast till slutsatser.

Regeringen ser positivt på att tillväxtfrågor ges ett stort utrymme vid
Europeiska rådets kommande möte och välkomnar förslaget till prioriteringar
för den ekonomiska politiken i den årliga tillväxtöversikten och att samspelet
mellan social rättvisa och hållbar tillväxt tydliggörs.

Vidare stödjer regeringen att inremarknadsfrågorna kommer att lyftas fram, i
synnerhet tjänstepaketet som i stort handlar om att undanröja kvarvarande
hinder på den inre marknaden och därmed få EU:s tjänstedirektiv att fungera
bättre.

Europeiska terminen
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Ministrarna kommer också att behandla en sammanfattande rapport om
rådets bidrag till den europeiska planeringsterminen 2017.

Genomförandet av det interinstitutionella avtalet om
bättre lagstiftning

Det maltesiska ordförandeskapet kommer att informera rådet om
genomförandet av det interinstitutionella avtalet om bättre lagstiftning som
trädde i kraft 13 april 2016.

EU- och handelsminister Ann Linde företräder Sverige vid mötet i Allmänna
rådet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Det första regionala EU-
handslaget – Skellefteå
Publicerad 28 februari 2017

Den 22 februari ingick EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Europaforum Norra
Sveriges ordförande Erik Bergkvist.
Handslaget ägde rum i Skellefteå och var det första EU-handslaget med
regionala aktörer.

- För att delaktigheten ska förbättras på riktigt krävs att många är med och
bidrar, sade Ann Linde.

- Därför känns det jättekul att ingå det första regionala EU-handslaget med
Europaforum Norra Sverige.

Erik Bergkvist berättade att Europaforum Norra Sverige har betytt mycket
för de fyra nordligaste regionerna.

- Vi har i många år arbetat för att gemensamt positionera oss i frågor som är
viktiga för våra regioner. Det har hjälpt oss få genomslag för vår politik, sade
han.

I EU-handslaget åtog sig Europaforum Norra Sverige bland annat att hjälpa
kommuner och landsting som är intresserade av att skapa liknande
samarbetsstrukturer. För att öka medborgarnas kunskap om EU-arbetet
kommer Europaforum Norra Sverige även att sprida forumets
ställningstaganden i sociala medier.

- Vi når många, men inte alla. Att vi ingår det här EU-handslaget motiverar
oss att göra mer, sade Erik Bergkvist.
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Under året planeras fler regionala EU-handslag runt om i landet.

I Skellefteå träffade EU- och handelsministern även runt 400 elever från
Brännanskolan och Baldergymnasiet. Skolorna är del av Europaparlamentets
nystartade ambassadörsskoleprogram.



Artikel från Utrikesdepartementet

Myndighetsforum om stärkt
delaktighet i EU-arbetet
Publicerad 17 februari 2017 Uppdaterad 17 februari 2017

Den 13 februari välkomnade EU- och handelsminister
Ann Linde 40 myndighetschefer för en dialog om deras
arbete med samråd och information kring EU-relaterade
frågor. Myndighetsforumet var en av de åtgärder
regeringen åtog sig att vidta i EU-handslaget den 7
december 2016 och är ett led i regeringens arbete med
att stärka individers och organisationers insyn och
delaktighet i frågor som beslutas på EU-nivå.
EU- och handelsminister Ann Linde inledde med att reflektera kring det EU-
motstånd som växer i dagens Europa och att vi måste ta denna utveckling på
allvar.

– Ansvaret för att stärka medborgarnas förtroende för det demokratiska
systemet och för EU-samarbetet ligger hos oss alla. Vi måste hitta vägar för
att se till att medborgare kan vara delaktiga även i beslut som fattas på EU-
nivå.

EU- och handelsministern framhöll bland annat vikten av samråd och
information och menade att det finns ett behov av att komplettera informella
kontaker med mer formaliserade samrådsformer.

– Rätten att ha inflytande i frågor som beslutas på EU-nivå får inte vara
beroende av att man råkar känna rätt handläggare vid rätt myndighet, sade
Ann Linde.

EU- och handelsministern pekade även på behovet av att öka tillgången till
information om myndigheternas EU-relaterade arbete.
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– En grundförutsättning för att vara delaktig är att medborgare vet vad
myndigheterna gör på EU-nivå. Även tekniskt svåra frågor kan vara
betydelsefulla, därför behöver myndigheter informera om sitt EU-arbete.

Myndighetsforumet fortsatte med en genomgång av det regelverk och de
styrningsinstrument som ligger till grund för myndigheternas arbete när det
gäller samråd och information, och om hur ansvarsfördelningen mellan
regering och myndigheter skiljer sig åt i olika faser av beslutsprocessen.

Deltagarna fick även ta del av Statskontorets rapport "Myndigheters arbete
med frågor om delaktighet i EU" som visar på behovet av att myndigheter
skapar mer formaliserade och öppna samrådsformer samt tar ett större
ansvar för att informera om sitt EU-arbete. Rapporten lyfter även fram att
regeringen har ett ansvar för att tydliggöra sina förväntningar på
myndigheternas samråd i det EU-relaterade arbetet.

Gruppdiskussion om myndigheternas EU-arbete

En stor del av myndighetsforumet var avsatt för diskussion och
erfarenhetsutbyte. Bland annat presenterade företrädare för
Kommerskollegium, Naturvårdsverket och Jordbruksverket hur de samråder
och informerar om sitt EU-arbete.

I en efterföljande gruppdiskussion fick övriga deltagare möjlighet att berätta
om sin myndighets EU-arbete. Utifrån ett antal frågeställningar diskuterade
de bland annat kunskapsläget i myndigheterna samt möjligheten att förbättra
delaktigheten i det EU-relaterade arbetet. De resonerade även kring vilket
stöd som kan behövas från regeringen för att få till stånd en förändring i
arbetet, såsom en utökad dialog.

Myndigheterna berörs på olika sätt

I den efterföljande paneldiskussionen med EU- och handelsminister Ann
Linde, Statskontoret, Brottsförebyggande rådet, Arbetsgivarverket, Sieps,
Arbetsmiljöverket och Kemikalieinspektionen konstaterades att myndigheter
arbetar med dessa frågor på väldigt olika sätt. Många framhöll att deras
myndighet kan göra mer för att informera och samråda om det EU-relaterade
arbetet, även om en del redan görs. Samtidigt menade de att myndigheter
berörs av EU samarbetet på olika sätt, och att de därför har olika
förutsättningar för att arbeta med delaktighet i EU-arbetet.



Vidare framhöll ett antal myndigheter att det är bra att de ges möjlighet att
utbyta erfarenheter och idéer. Vissa efterfrågade en tydligare signal från
regeringen om vad som ska informeras och samrådas om.

Avslutningsvis tackade EU- och handelsministern för en givande dialog och
uppmanade deltagarna att fortsätta diskutera frågor om information och
samråd i det EU-relaterade arbetet.

– Jag vill att ni tar hem frågan om delaktighet till era ledningsgrupper. Gör vi
detta perfekt? Om ni kommer fram till att ni inte gör det perfekt - fundera på
vad ni kan göra annorlunda, sade Ann Linde.

Läs mer om EU-handslaget - för ökad delaktighet



Artikel från Utrikesdepartementet

Brexit ska inte påverka svenskar i
Storbritannien
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Vid tisdagen 14 februari tog EU-minister Ann Linde
emot David Davis, minister för Storbritanniens utträde
ur EU. Vid tisdagens pressträff framhöll båda
ministrarna hur viktigt besöket var, och att Sverige och
Storbritannien är goda vänner och allierade.
Ambitionen för Sverige och Storbritannien är att fortsätta att ha en god
relation, även efter att Storbritannien lämnar EU. Storbritannien är Sveriges
tredje största exportmarknad, cirka tusen svenska företag är på plats i
Storbritannien, och cirka 100 000 bor i landet.

– Ni har tagit beslutet att lämna EU och det respekterar vi. Nu vill vi
fortsätta tillsammans på nytt sätt. Vi har haft goda diskussioner om var vi är i
förberedelserna inför det, sa Ann Linde.

– Vi försvinner ju inte, vi kommer att fortsätta vara goda européer, sa David
Davis och nämnde en rad frågor där det är viktigt för Storbritannien att
fortsätta samarbetet med EU:s medlemsländer.
– Vi vill ha bra och konstruktiva relationer i alla dessa frågor. Det är för allas
bästa, inte bara för Storbritannien.

David Davis betonade också att svenskar som bor och arbetar eller studerar i
Storbritannien även i fortsättningen kommer att kunna bo kvar och ha en
stabil tillvaro i landet. Han försäkrade också att man från brittiskt
myndighetshåll inte tolererar den främlingsfientlighet som de senaste
månaderna drabbat svenskar bosatta i Storbritannien.

– Vi är skarpt kritiska, sa David Davis.
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Storbritannien räknar med att "skilsmässoförhandlingarna" med EU-
kommissionen ska vara på plats senast i slutet av mars. Först därefter kan
man förhandla om avtal.

– Först måste man göra klart "skilsmässan", sedan kan man förhandla om hur
det framtida samarbetet ska se ut. Då börjar förhandlingarna på en gång – en
rivstart verkligen, sa Ann Linde.

 



Artikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

Sakråd ny metod för att inhämta
kunskaper från civilsamhället
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Regeringen har infört en ny arbetsmetod, kallad sakråd,
för att på ett systematiskt sätt ta vara på civilsamhällets
expertis i olika sakfrågor. Sakråd kompletterar andra
former av samråd och ökar kvaliteten i regeringens
underlag.
- Regeringen vill stärka det civila samhällets röster, säger Per Olsson Fridh,
statssekreterare hos kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke. Tack
vare metoden sakråd kan Regeringskansliet få del av kunskap från det civila
samhället på ett mer effektivt och transparent sätt.

Syftet med sakråd är att bidra till att höja kvaliteten i regeringens underlag
genom att fördjupa och bredda regeringens kunskap och perspektiv i frågor
där det civila samhällets organisationer har viktiga bidrag att ge. Sakråd
initieras av Regeringskansliet. Metoden är flexibel och kan användas i olika
omfattning och i alla typer av frågor inom Regeringskansliet, t.ex. för en tidig
dialog eller när det finns behov av snabb kunskapsinhämtning. Vid behov
kan även andra aktörer än det civila samhället bjudas in att delta.

Information om pågående och avslutade sakråd kommer att publiceras på
regeringens webbplats.

Principer till grund för sakråd

Metoden sakråd utgår från de sex principer som är grunden för regeringens
politik för det civila samhället: självständighet och oberoende, dialog,
kvalitet, långsiktighet, öppenhet och insyn samt mångfald. 

- I och med mångfaldsprincipen bejakar regeringen olika synsätt inom
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civilsamhället, säger Maria Nilson på enheten för demokrati och det civila
samhället på Kulturdepartementet, som har hållit i arbetet med att ta fram
sakråd.

Det civila samhället har spelat en viktig roll i framtagandet av sakråd – drygt
100 organisationer har medverkat i arbetet. Sakråd har också testats i flera
pilotfall under 2016.

Brett användande av sakråd

Sakråd börjar nu användas brett inom Regeringskansliet. Först ut är ett
sakråd arrangerat av EU- och handelsminister Ann Linde. Sakrådet kallas
EU-sakråd och handlar om Europeiska kommissionens förslag till
tjänstepaket och åtgärder på tjänsteområdet. Inbjudna är företrädare för
arbetsmarknadens parter, intresseorganisationer och berörd myndighet.

- Sakråden ger en bra struktur och inramning för dialoger som vi har med det
civila samhället och andra aktörer. De kommer att vara en viktig del av
regeringens arbete för att stärka samrådsformerna och öka delaktigheten i
EU-arbetet, säger Oscar Stenström, statssekreterare hos EU- och
handelsminister Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-ministrar förberedde vårens
möte i Europeiska rådet
Publicerad 08 februari 2017 Uppdaterad 08 februari 2017

När Allmänna rådet träffades i Bryssel 7 februari
förberedde ministrarna vårens möte i Europeiska rådet.
Ministrarna antog även slutsatser om den europeiska
åklagarmyndigheten och beslutade att rekommendera
förlängda tillfälliga gränskontroller i fem medlemsstater.
På mötet lade också EU-kommissionen fram sitt
meddelande om hållbar utveckling.

Förberedelser inför vårens möte i Europeiska rådet

Ministrarna i Allmänna rådet inledde förberedelserna inför vårens möte i
Europeiska rådet genom att diskutera en preliminär dagordning. Europeiska
rådet, som äger rum 9–10 mars, kommer att fokusera på tillväxt, jobb och
konkurrenskraft. EU:s ledare kommer särskilt att granska medlemsstaternas
reformansträngningar och bedöma framstegen när det gäller att genomföra
EU-prioriteringar såsom att ytterligare fördjupa den inre marknaden. Stats-
och regeringscheferna kommer också att utvärdera genomförandet av
slutsatserna om säkerhet och försvar från Europeiska rådets möte i
december. Mot bakgrund av den senaste tidens händelser kommer även EU:s
yttre förbindelser att diskuteras.

Europeiska åklagarmyndigheten

Allmänna rådet konstaterade att det saknas enhälligt stöd för förslaget att
inrätta en europeisk åklagarmyndighet. Om minst nio medlemsstater är
överens skulle förslaget kunna överlämnas till Europeiska rådet för
diskussion i ett sista försök att uppnå enighet.
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Regeringen har meddelat att Sverige inte avser delta i den europeiska
åklagarmyndigheten.

Förlängning av kontrollerna vid de inre gränserna

Rådet rekommenderade att Österrike, Tyskland, Danmark, Sverige och
Norge förlänger de tillfälliga gränskontrollerna, som upphör att gälla 11
februari, i högst tre månader. Kontrollerna gäller specifika gränser i de fem
länderna och bör begränsas till vad som är absolut nödvändigt för att bemöta
det allvarliga hot som den fortsatta risken för irreguljära migranters
sekundära förflyttningar leder till.

För Sveriges del gäller beslutet de svenska hamnarna i polisregionerna syd
och väst samt vid Öresundsbron.

EU-kommissionens meddelande om hållbar
utveckling

Under mötet lade EU-kommissionen fram sitt meddelande om hållbar
utveckling. Meddelandet är framförallt en översikt av EU:s nuvarande
politiska processer och åtaganden inom området hållbar utveckling. I
meddelandet beskriver EU-kommissionen bland annat hur EU ska uppfylla
målen i Agenda 2030, som FN:s generalförsamling antog 25 september 2015.

EU- och handelsminister Ann Linde företrädde Sverige vid Allmänna rådets
möte i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådet förbereder
Europeiska rådets möte i mars
Publicerad 03 februari 2017 Uppdaterad 03 februari 2017

När Allmänna rådet träffas i Bryssel 7 februari kommer
ministrarna med ansvar för EU-frågor att förbereda
Europeiska rådets möte 9–10 mars. Ministrarna
förväntas även följa upp Europeiska rådets möte 15
december och EU-kommissionen kommer på mötet att
lägga fram sitt meddelande om hållbar utveckling.

Förberedelser inför Europeiska rådet 9-10 mars

Ministrarna i Allmänna rådet kommer att inleda förberedelserna inför
Europeiska rådets möte 9–10 mars 2017. När EU:s ledare träffas vid detta
möte förväntas bland annat extern säkerhet och försvar stå på dagordningen.

Uppföljning av Europeiska rådet 15 december förra
året

Allmänna rådet kommer även att följa upp Europeiska rådets möte 15
december 2016. Sverige anser att den mer systematiska processen för
uppföljning av Europeiska rådets slutsatser är en bra metod för att följa upp
de beslut som tidigare fattats. Regeringen välkomnar särskilt uppföljningen
på migrationsområdet där genomförandet det senaste året har visat på
brister.

EU-kommissionens meddelande om hållbar
utveckling

https://www.regeringen.se/


Under mötet kommer EU-kommissionen att lägga fram sitt meddelande om
hållbar utveckling för EU-ministrarna. Meddelandet är framförallt en
översikt av EU:s nuvarande politiska processer och åtaganden inom området
hållbar utveckling. I meddelandet redovisar EU-kommissionen bland annat
EU:s arbete med att uppfylla målen i Agenda 2030 och föreslår ett antal nya
åtaganden för att integrera agendans mål i nya EU-initiativ.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i Allmänna rådet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde lyfter fram
affärsmöjligheter i FN-systemet
Publicerad 11 januari 2017 Uppdaterad 11 januari 2017

I gårdagens interpellationsdebatt i riksdagen lyfte handels- och EU-minister
Ann Linde fram svenska företags möjligheter att sälja varor och tjänster till
FN. Hans Rothenberg (M) har frågat om vilka initiativ som tagits i frågan.
Ann Linde:

- Sverige har ett stort engagemang för FN. Därför vill vi att fler svenska
företag ska upptäcka att FN-marknaden är intressant. De kan göra en stor
skillnad. Svenska företags kompetens efterfrågas allt mer. I grund och botten
handlar det om att vi till FN ska lyfta fram Sveriges styrka: innovation,
hållbarhet och systemintegration. Det finns särskilt god potential att här i
Sverige utveckla och leverera lösningar som FN behöver. På den humanitära
sidan kan de exempelvis bidra till att bättre hjälpa människor på flykt och i
nöd.

Sveriges exportstrategi har ett kapitel som heter "ökat utbyte med
internationella organisationer". Här handlar det om att i främjandet lyfta
fram alla outnyttjade affärsmöjligheter som finns i FN, men även i
upphandlingar finansierade av utvecklingsbanker, EU och stora
forskningsanläggningar. År 2015 köpte FN-systemet varor och tjänster för
17,2 miljarder US-dollar, varav 0,2 % från Sverige. UD tagit fram en strategi
för affärsfrämjande gentemot FN-systemet. Business Sweden utvecklar
affärsområdet. Det handlar om kunskap och global närvaro, men också att i
FN-arbetet bevaka hur upphandlingen tillämpas och utvecklas:

- Rätt använd, kan hållbar upphandling vara ett kraftfullt instrument för att
bättre möta de globala utmaningar vi står inför: att uppfylla
hållbarhetsmålen, att möta flyktingkrisen, att skapa och bevara fred.
Dessutom kan det göra FN-systemet effektivare, säger Ann Linde.
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Se Ann Lindes inlägg i interpellationsdebatten här:



Artikel från Utrikesdepartementet

Kampen mot korruption central
fråga för regeringen
Publicerad 12 december 2016 Uppdaterad 12 december 2016

Den 9 december var det den internationella dagen mot
korruption. Kostnaden för korruption uppskattas till mer
än 5 procent av den globala bruttonationalprodukten
(BNP), enligt World Economic Forum. För den svenska
regeringen är kampen mot korruption en angelägen
fråga.
- Stora värden i den internationella handeln går förlorade genom denna
"extrakostnad" för företag, medborgare och konsumenter. Inte minst
uteblivna skatteintäkter som borde komma alla medborgare till del. Det är
därför viktigt att ta upp kampen mot korruptionen, säger EU-och
handelsminister Ann Linde .

Sverige är ett handelsorienterat land med många framgångsrika företag som
gör affärer i de flesta delar av världen. Handel och investeringar är i grunden
positivt genom att det bidrar till tillväxt och välstånd, samt för länder och
folk närmare varandra. För att öka tillväxten måste andelen exporterande
företag öka, framför allt på tillväxtmarknader som Asien, Afrika och
Latinamerika. Regeringens exportstrategi syftar till just detta. Men ökad
handel innebär också en ökad risk för korruption., i synnerhet när man gör
affärer på komplexa marknader. Det ställer därför ökade krav på ett socialt,
miljömässigt och ekonomiskt hållbart företagande. Kampen mot korruption
är central i det sammanhanget.

Korruption handlar om att missbruka sin ställning för egen vinning på
bekostnad av andra. Forskning visar att utbredd korruption hämmar
tillväxten, snedvrider konkurrensen och minskar företagens investeringsvilja.
Bara misstankar om korruption påverkar medborgarnas förtroende för olika
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samhällsfunktioner, och undergräver rättsstatens legitimitet. Korruption är
också ett hinder för utveckling, bland annat då många företag drar sig för att
investera i utvecklingsländer. Det bidrar till att förvärra fattigdomen och
situationen när det gäller mänskliga rättigheter, miljöhänsyn och
arbetsvillkor. Korruptionen är därmed en rejäl hämsko för att uppnå de nya
globala hållbarhetsmålen i Agenda 2030. Den leder helt enkelt till stora
välfärdsförluster för hela samhället.

Sverige är i dag ett av de länder i världen som bedöms ha lägst korruption,
men inte heller Sverige är inte helt befriat från detta och genom globalisering
förändras hotbilden. Kampen mot korruption är ett gemensamt intresse för
regeringen, företag, myndigheter och det civila samhället.

På politisk nivå finns en medvetenhet om de utmaningar som många företag
står inför, särskilt vid affärer på utmanande marknader. Ett oansvarigt
politiskt styre och svaga institutioner med låga löner och bristfällig kontroll,
är en grogrund för korruption. De företag som inte vill betala mutor riskerar
att förlora affärsmöjligheter.

Samtidigt kan allt fler företag konstatera att korruption i längden är ett
dyrbart sätt att göra affärer. Det finns flera exempel på hur en
korruptionsskandal i en del av världen påverkar ett företags rykte och
kommersiella utsikter i andra delar av världen. Den krishantering och
skadekontroll som följer är också kostsam. Sedan 2012 har företagens ansvar
tydliggjorts genom den skärpta lagen som gör att det numera är straffbart att
indirekt bidra till mutbrott genom bristfällig kontroll.

Företagen spelar en central roll i kampen mot korruption. Regeringen
förväntar sig att de svenska företagen tillämpar en tydlig
antikorruptionspolicy. Uppförandekoder som utarbetats av
näringslivsorganisationer eller av företagen själva, är viktiga komplement till
gällande lagstiftning. Företagen bör också samarbeta med andra i kampen
mot korruption. Hur det lyckas beror bland annat på hur väl företag
upprätthåller integritet i såväl budgivning och förhandlingar som
genomförande av kontrakt.

Kampen mot korruption kräver också ett starkt internationellt samarbete.
Regeringen fäster stor vikt vid arbetet inom ramen för FN:s konvention mot
mutor och OECD:s konvention om bekämpande av bestickning av utländska
offentliga tjänstemän i internationella affärsförhållanden. FN:s Global
Compact och OECD:s riktlinjer för multinationella företag innehåller också
viktiga riktlinjer för att främja ett ansvarsfullt företagande, bland annat när



det gäller öppenhet och antikorruption.

Arbetet mot korruption är en prioriterad fråga för Sverige. Regeringens
ansvar är att verka för en tydlig lagstiftning, starka offentliga institutioner
och ett aktivt antikorruptionsarbete såväl i Sverige som i det mellanstatliga
samarbetet. Kampen mot korruption är också en central del i regeringens
mer ambitiösa politik för ett hållbart företagande.



Artikel från Utrikesdepartementet

Utvidgningsfrågor på allmänna
rådets dagordning
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

När allmänna rådet träffas i Bryssel 13 december
förväntas ministrarna bland annat att anta
rådsslutsatser om utvidgningsfrågor samt förbereda
Europeiska rådets möte 15 december.

Utvidgningspaketet

Ministrarna inleder med en diskussion om kommissionens årliga
utvidgningspaket. Ministrarna kommer att diskutera Turkiet och länderna på
västra Balkan. Regeringen ser utvidgningen som en viktig del för att skapa
stabilitet och utveckling i EU:s närområde och verkar för att EU ska ha
balans mellan fortsatt engagemang och tydliga budskap om vikten av
fortsatta framsteg i kandidatländerna.

Förberedelser inför Europeiska rådet 15 december

Europeiska Rådet kommer att behandla frågor som rör migration, det
gemensamma asylsystemet, EU-samarbetet om extern säkerhet och försvar.
Europeiska rådet kommer också att lyfta frågan om ungdomsarbetslöshet.

Regeringen är positiv till en fortsatt diskussion och uppföljning av
migrationsfrågorna. Den hoppas att EU så snart som möjligt hittar en rättvis
och fungerande lösning för det gemensamma asylsystemet. Gällande den
Europeiska säkerhetsagendan betonar regeringen särskilt betydelsen av
förebyggande åtgärder. Regeringen välkomnar arbetet med fortsatta insatser
för att bekämpa ungdomsarbetslösheten.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i allmänna rådet.
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Artikel från Utrikesdepartementet

EU-handslag med
arbetsmarknadens parter
Publicerad 06 december 2016 Uppdaterad 22 februari 2017

Den 7 december ingick EU- och handelsminister Ann
Linde två EU-handslag. Ett med LO, TCO, Saco,
Sveriges Kommuner och Landsting, Svenskt Näringsliv
och Arbetsgivarverket och ett med Europaparlamentet
och EU-kommissionens kontor i Sverige. Handslagen är
startskottet på ett arbete för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget i Sverige när det gäller
frågor som beslutas på EU-nivå.
I utredningen "EU på hemmaplan" (SOU 2016:10), som överlämnades till
regeringen i början av året, framkom att det finns brister i kunskapen om EU
i Sverige. Utredningen visar även på brister när det gäller möjligheten till
delaktighet för medborgare och civilsamhälle.

Samtidigt är det svåra i tider i Europa, där populistiska och nationalistiska
stämningar har ökat. För att Sverige ska ha en stark röst i EU är
medborgarnas förtroende och stöd av helt avgörande betydelse.

Vid EU-handslaget presenterade regeringen och parterna åtgärder som var
och en kommer att vidta för att bidra till ökad kunskap, information och
stärkt delaktighet i EU-arbetet i Sverige. Rosaline Marbinah från Landsrådet
för Sveriges ungdomsorganisationer (LSU) talade även om deras EU-arbete
och om EU ur ett ungdomsperspektiv.

EU-handslaget den 7 december är början på arbetet med att stärka
delaktigheten, kunskapen och engagemanget kring EU-frågor. Fler EU-
handslag kommer att ingås med andra centrala aktörer runt om i landet.
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Deltagare:

Markus Bonekamp, chef för Europaparlamentets informationskontor i
Sverige

Katarina Areskoug Mascarenhas, chef för EU-kommissionens
representationskontor i Sverige

Karl-Petter Thorwaldsson, ordförande, LO

Eva Nordmark, ordförande, TCO

Göran Arrius, ordförande, SACO

Carola Lemne, VD, Svenskt Näringsliv

Lena Dahl, tf VD, Sveriges kommuner och Landsting (SKL)

Eva Liedström Adler, generaldirektör, Arbetsgivarverket

Rosaline Marbinah, vice ordförande, LSU



Artikel

Ministrar överens om förbättrad
handel online
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 01 december 2016

Det ska bli bättre för konsumenter som handlar på nätet
i EU. Det kom ansvariga ministrar överens om på
rådsmöte i Bryssel den 28-29 november. Sverige har
varit pådrivande i förhandlingarna om omotiverad
geoblocking och EU- och handelsminister Ann Linde
var mycket nöjd efter mötet.
- Det är en seger för konsumenternas möjlighet att handla online utan
diskriminering, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Överenskommelsen ska underlätta för gränsöverskridande handel för
konsumenter och företag i EU. Kunder ska till exempel inte hindras från att
söka bättre erbjudanden online i andra EU-länder.

Nu vidtar förhandlingar mellan rådet och Europaparlamentet om ett slutligt
beslut. Målet är ett slutligt beslut snarast möjligt.

Sverige skyndar på patentreformen

Sverige och Benelux-länderna vill snabba på ett godkännande det enhetliga
patentsystemet i Europa. Därför presenterade Sverige ett gemensamt
dokument om vikten av att Storbritannien ratificerar, godkänner,
patentsystemet, något som är nödvändigt för ikraftträdandet.

Storbritannien meddelade på mötet att de avser att ratificera patentsystemet.
Det är nu 14 medlemsländer som ratificerat och därmed är det möjligt med
ett ikraftträdande under våren 2017.
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Rymdstrategi för Europa

På den forskningspolitiska delen av mötet diskuterade ministrarna bland
annat en europeisk rymdstrategi. Kommissionen föreslår bland annat en ökad
användning av jordobservationsdata från Copernicus och det europeiska
navigerings- och positionsinstrumentet Galileo.

Sverige anser det är viktigt med tillgång till data för tjänster för ökad
samhällsnytta och att strategin bidrar till tillväxt, konkurrenskraft och
sysselsättning.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Sverige sätter patentreformen på
EU-agendan
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Sverige tar upp frågan om det enhetliga
patentsystemets ikraftträdande på rådsmötet i Bryssel
den 28-29 november. Det är i nuläget oklart om
Storbritannien kan ratificera patentsystemet i närtid och
Sverige vill skynda på ikraftträdandet. Rådet för
konkurrenskraft och inre marknad diskuterar även
gränsöverskridande e-handel och europeisk
rymdverksamhet
Tillsammans med Belgien, Luxemburg och Nederländerna kommer Sverige
att föreslå hur ikraftträdandet av det enhetliga patentsystemet kan snabbas
på. För att det ska kunna träda ikraft måste Storbritannien ratificera, det vill
säga godkänna, patentsystemet och det är i dagsläget oklart om det kan ske i
närtid.

Patentreformen är efterfrågad av både svensk och europeisk industri och av
stort svenskt intresse.

Förbättrad gränsöverskridande e-handel

Rådet ska dessutom nå enighet om så kallad omotiverad geoblockering.
Åtgärder mot geoblockering ska förhindra att konsumenter diskrimineras
beroende på nationalitet och bosättningsort vid köp av varor och tjänster på
nätet inom EU.

Syftet är att stimulera gränsöverskridande e-handel och öka utbudet av varor
och tjänster för EU:s konsumenter. Europaparlamentet och rådet måste vara

https://www.regeringen.se/


överens innan ett slutligt beslut kan fattas. Frågan är viktig för regeringen.

Forskning och rymd på agendan

Forskningsministrarna diskuterar bland annat kommissionens förslag till
rymdstrategi för Europa. Den internationella rymdverksamheten genomgår
en snabb utveckling och samhället är beroende av tjänster som
rymdverksamheten möjliggör. Strategin pekar ut inriktning och mål för EU
på rymdområdet.

Kommissionen vill bland annat främja och öka användningen av data och
tjänster såsom till exempel jordobservationsdata från Copernicus och
navigerings- och positionsinformation från Galileo, som är Europas
motsvarighet till GPS.

EU- och handelsminister Ann Linde och statssekreterare Karin Röding
representerar Sverige vid mötet.



Artikel

Allmänna rådet: budget,
Europeiska rådet och
kommissionens arbetsprogram på
dagordningen
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

Allmänna rådet kommer vid sitt möte 15 november
framför allt att diskutera kommissionens förslag till
halvtidsöversyn av den fleråriga budgetramen,
förbereda Europeiska rådet i december och ta upp
kommissionens arbetsprogram för 2017.

Halvtidsöversyn av den fleråriga budgetramen

Allmänna rådet ska diskutera kommissionens förslag till halvtidsöversyn av
den fleråriga budgetramen för perioden 2014-2020.

Regeringen anser att utgiftstaken ska respekteras och den totala
utgiftsvolymen vara oförändrad, vilket bland annat värnar den svenska EU-
avgiften. Eventuella ökade utgifter för något ändamål bör finansieras genom
omprioriteringar i form av motsvarande neddragningar.

Förberedelser inför Europeiska rådet 15-16
december

Vid mötet kommer ett utkast till annoterad dagordning inför Europeiska
rådet den 15-16 december att diskuteras. Dagordningen har ännu inte
delgivits medlemsstaterna. Enligt slutsatserna från Europeiska rådet den 20-
21 oktober kommer migration att behandlas. Stats-och regeringscheferna
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förväntas även följa upp arbetet med den globala strategin för Europeiska
unionens utrikes- och säkerhetspolitik.

Kommissionens arbetsprogram 2017

Kommissionen presenterar årligen ett arbetsprogram som anger politiska
prioriteringar samt de initiativ som kommissionen avser att presentera under
det kommande året.

Arbetsprogrammet för 2017 kallas Ett EU som skyddar, försvarar och sätter
medborgarna i centrum. Liksom tidigare år utgör Junckerkommissionens tio
huvudprioriteringar grunden för arbetsprogrammet som innehåller 21 nya
initiativ. Flera av initiativen gäller genomförande av befintliga strategier och
förslag. Bland de nya initiativen finns förslag om en säkerhetsunion,
ungdomsinitiativ, rättvisare beskattning av företag och dataskyddspaket.
Inom utrikes-, säkerhets- och försvarspolitiken presenteras fyra initiativ:
genomförandet av den europeiska handlingsplanen på försvarsområdet,
genomförandet av EU:s globala strategi, en gemensam syrienstrategi och ett
initiativ om partnerskap mellan EU och Afrika.

Regeringen välkomnar i stort kommissionens arbetsprogram för 2017.

Det är positivt att kommissionen behåller fokus på de tio prioriteringar som
den tagit fram för sin mandatperiod.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i Allmänna rådets möte, som hålls
i Bryssel 15 november 2016.

 

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Kommerskollegium överlämnar
omfattande
handelshinderutredning till Ann
Linde
Publicerad 01 november 2016 Uppdaterad 01 november 2016

Regeringen gav Kommerskollegium i december 2015
uppdraget att redovisa de viktigaste handelshindren
som ett led i regeringens exportstrategi. Utredningen
fastslår att EU:s marknad fungerar relativt väl och att en
välfungerande inre marknad är en viktig beståndsdel för
att undanröja hinder.
Generaldirektör för Kommerskollegium, Anna Stellinger, har överlämnat
utredningen "Vad hindrar svensk utrikeshandel" som kartlägger vilka
handelshinder svenska företag möter vid import och export inom och utanför
EU. 850 svenska exporterande och importerande företag har intervjuats och
fått möjlighet att framföra faktiska och upplevda handelshinder inom och
utanför EU.

Kartläggningen fastslår att EU:s marknad fungerar relativt väl och att en
välfungerande inre marknad är en viktig beståndsel för att undanröja hinder.
Därför måste insatserna för att förbättra och fördjupa den inre marknaden
fortgå. Att nå marknader utanför EU är däremot betydligt svårare. Oftast på
grund av krångliga tullprocedurer, tekniska krav samt språkliga och
kulturella skillnader.

- Jag är överraskad att företag uppger att det största hindret är att exportera
till Norge. Det är uppenbart att det behövs mer samtal med Norge för att lösa
de återstående svårigheterna. Men det gläder mig att se en markant
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förbättring av export av tjänster inom EU. Det är tydligt att EU:s nya
tjänstedirektiv gjort stor nytta för företagen, man kan se en markant
förbättring. Slutligen kan jag konstatera att många företag fortfarande
upplever höga tullar och krånglig tullhantering som stora problem vilket
också den här omfattande kartläggningen visar, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s långtidsbugdet diskuterades
på Allmänna rådet
Publicerad 21 oktober 2016 Uppdaterad 21 oktober 2016

Översyn av det fleråriga budgetramverket, den så
kallade MFF-översynen, diskuterades på Allmänna
rådets möte i Luxemburg 18 oktober. Likaså
förbereddes Europeiska rådets möte som hålls senare i
veckan.
Översynen av det fleråriga budgetramverket
Medlemsstaterna konstaterade att migration och säkerhet ska prioriteras i
nästa långtidsbudget. Man var också medveten om att flexibiliteten i
budgeten behöver förbättras.

Förberedelser inför Europeiska rådet 20-21 oktober 2016
Allmänna rådet diskuterade utkastet till rådsslutsatser för Europeiska rådet.

EU- och handelsminister Ann Linde representerade Sverige.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Handelsavtalet mellan EU och
Kanada tas vidare till Europeiska
rådet
Publicerad 18 oktober 2016 Uppdaterad 18 oktober 2016

När EU:s handelsministrar träffades i Luxemburg 19
oktober stod det klart att 27 av EU:s 28 medlemsländer
troligtvis kan acceptera utkastet till avtal. Två
medlemsländer av de 27 har dock reseverat sig
gällande viseringsfrågor. Ett medlemsland har ännu inte
nått inrikespolitisk enighet om avtalet. Därför tas frågan
nu vidare till Europeiska rådet 20-21 oktober när EU:s
stats- och regeringschefer möts.
CETA har förhandlats under perioden 2009-2014. Förhandlingarna har
bedrivits dels mellan Kanada och EU, dels mellan EU:s medlemsstater.
CETA innebär exempelvis att mer än 99 procent av handelstullarna mellan
EU och Kanada försvinner. Målsättningen är att CETA skrivs på vid det
kommande toppmötet i Bryssel mellan Kanada och EU planerat till den 27
oktober.

Regeringen ser positivt på avtalet och bedömer att CETA är av stort
ekonomiskt intresse för Sverige.

- CETA-avtalet innebär en historisk möjlighet för EU och Kanada att ingå ett
frihandelsavtal, säger EU- och handelsminister Ann Linde som
representerade Sverige vid Utrikesrådet för handelsfrågor som möttes i
Luxemburg 18 oktober.
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Artikel från Utrikesdepartementet

EU:s ministerråd för allmänna
frågor förbereder nästa veckas
Europeiska råd
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 13 oktober 2016

Allmänna rådet, GAC, möts den 18 oktober i
Luxemburg för att förbereda Europeiska rådets möte
20-21 oktober. Rådet får också två lägesrapporter.
Allmänna rådet ska behandla ett utkast till slutsatser som förberedelse till det
kommande mötet mellan EU:s stats- och regeringschefer 20-21 oktober.
Utvecklingen på migrationsområdet, EU:s framtida handelspolitik och EU:s
förbindelser till Ryssland kommer då att diskuteras.

Allmänna rådet kommer att informeras om halvtidsöversynen av EU:s
budgetram för perioden 2014-2020.

Det slovakiska ordförandeskapet kommer också att informera rådet om det
interinstitutionella avtalet om bättre lagstiftning från den 15 mars i år.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar på allmänna rådets möte för
Sveriges räkning.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Samlad exportinformation på
verksamt.se/utland
Publicerad 11 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

Nu lanseras verksamt.se/utland, vilket innebär att ett
enda fönster för digital exportinformation skapas.
Därmed kommer företagen att få en tydlig digital ingång
när de söker efter det statliga stöd som finns att få för
rådgivning, marknadsföring, finansiering etc. i samband
med en internationell satsning. Insatsen är en del av
regeringens exportstrategi.
- Genomförandet av regeringens exportstrategi fortsätter. Med
verksamt.se/utland blir det lättare för svenska företagare att få rätt
information kring det statliga stöd som finns att få för rådgivning,
marknadsföring och finansiering i samband med en internationell satsning,
säger Ann Linde.

I regeringens exportstrategi klargjordes att den digitala exportinformationen
behövde stärkas. Trots det stora utbudet av tjänster som erbjuds företag för
att öka sin export och internationalisering är de statliga aktörerna inte
tillräckligt kända. Denna okunskap riskerar att resultera i att små och
medelstora företag inte använder det stöd som finns, och i värsta fall gör
misstag i sina exportsatsningar som hade kunnat undvikas. Företagen har
också vittnat om att information kring internationalisering och export är
fragmentiserad. Det har fram tills nu inte funnits en digital ingång för
företagare som behöver hjälp med sin internationella satsning. Detta ändras i
och med lanseringen av verksamt.se/utland.

Innehållet på verksamt.se/utland är utvecklat av Tillväxtverket i samverkan
med Kommerskollegium, Business Sweden, Almi företagspartner AB,
Exportkreditnämnden, AB Svensk Exportkredit, Enterprise Europe Network,
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Tullverket, Bolagsverket, Skatteverket och PRV (Patent och
registreringsverket), Swedac, Swedfund, Tullverket och SIS (Sveriges
standardiseringsinstitut).



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Lindes Team Sweden-resa till
Indonesien och Vietnam
Publicerad 10 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

Sveriges välstånd är beroende av en stark export. Den
svenska exporten står fortfarande mycket stark, men
närmare 70 procent av Sveriges export går i dagsläget
till EU:s inre marknad och den svaga tillväxten i Europa
vilket medför att också den svenska exporten utvecklas
långsamt. Sveriges exportföretag måste i ökande
utsträckning fokusera på tillväxtmarknaderna i Asien.
Beräkningar visar att om endast fyra år – år 2020 –
kommer 53 procent av tillväxten att ske i Asien och
endast 21 procent i Nordamerika och 13 procent inom
EU.
- Den europeiska kakan blir mindre, det är i Asien det växer. Därför besökte
jag Indonesien och Vietnam med en stor svensk företagsdelegation i förra
veckan, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Vietnam förväntas uppleva en tillväxt på ca 6-7 procent fram till 2020, vilket
är i paritet med landets genomsnittstillväxt för hela 2000-talet. Landet utgör
ett av de största dragloken i den asiatiska ekonomin där endast Kina och
Indonesien har vuxit mer de senaste 20 åren. G20-medlemmen Indonesien i
sin tur är världens fjärde största land sett till befolkning och världens tionde
största ekonomi i termer av köpkraftsparitet. Indonesien förväntas uppnå en
BNP-tillväxt på runt 5 procent fram till 2017.

Om svensk exportindustri inte lyckas ställa om och i högre utsträckning nå ut
till tillväxtmarknaderna står Sverige inför betydande utmaningar för att
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bevara ställningen som en av världens ledande industrinationer, och ytterst,
den svenska välfärden.

I den "Exportstrategi" som regeringen antog för ganska exakt ett år sedan
slås fast att svensk export i större utsträckning måste nå ut till
tillväxtmarknaderna – främst i Asien. I strategin framgår också att flera små
och medelstora företag måste förmås att exportera, att svenska varor,
tjänster och system måste nå ännu högre upp i värdekedjan, och att
regeringen kontinuerligt måste verka för en ökad frihandel och förbättrad
hållbarhet i handeln och produktionsleden.

- I samtliga dessa hänseenden är det regeringens ambition att växla upp
engagemanget. Som handelsminister ser jag det som ett av mina viktigaste
uppdrag, säger Ann Linde.

Under det gångna året har regeringen också vid flera tillfällen fått svenska
industrins kvittering på att "Exportstrategin" siktar rätt. Senast i SvD den 22
september betonade Marcus Wallenberg att svenska företag inte lever upp
till sin potential i Sydostasien, måste arbeta hårdare med sin marknadsföring
och teknologiska satsning i regionen samt tillvarata sin innovationskraft.

Regeringens roll är att marknadsföra och underlätta för svenska företag i
deras exportansträngningar gentemot de asiatiska ekonomierna. I flera av
dessa ekonomier föreligger mycket starkare band mellan det offentliga och
näringslivet än vad vi är vana vid i Europa. Mervärdet av det offentligas
delaktighet i svenska exportsatsningar ligger i att bistå svenskt näringsliv i
länder där affärsklimatet inte alltid är helt oproblematiskt och där
byråkratiska handelshinder och flaskhalsar fortfarande föreligger. Det
handlar således om att utveckla handelsrelationen med länder som, trots
stora framsteg mot en ökad ekonomisk liberalisering, även fortsättningsvis
kräver ett starkt politiskt engagemang för att öppna dörrar för svenska
företag.

Flera av Sveriges stora industriföretag bearbetar de asiatiska marknaderna
långsiktigt med stora, högteknologiska projekt. Forskning, utveckling och
ofta tillverkning för dessa projekt görs i stor utsträckning i Sverige och säkrar
sysselsättningen för tusentals svenskar. Ledtiderna är fleråriga och
projektens framgång på respektive marknad är beroende av ett samordnat
samspel mellan svensk industri, regering och offentlig sektor. Sverige närmar
sig dessa länder på bred front, med ett djupt, genuint och brett engagemang
som kan omfatta alltifrån förhandlingar av frihandelsavtal och
samarbetsavtal, erfarenhetsutbyte mellan statliga myndigheter, Triple Helix-



verksamhet i samarbete mellan universitet, industri och offentlig sektor samt,
naturligtvis, gemensamma och långsiktiga satsningar som omfattar svensk
industri och gynnar svensk export.

För att Sverige skall betraktas som en seriös motpart fordras att det svenska
erbjudandet uppfattas omfatta så mycket mer än produktleverans; inget land
vill utgöra endast en avsättningsyta för andra länders varor och tjänster.
Genom att välja det svenska alternativet ska motparterna i Asien vara
förvissade om att de får ett mycket bättre paket som omfattar inte bara
svenska företag och produkter, utan också all den expertis och det kunnande
som statliga myndigheter och universitet besitter.

I egenskap av delegationsledare träffade Ann Linde sina asiatiska
ministerkolleger i närvaro av representanter för de svenska företag som var
medföljande på delegationsresan. Utöver att presentera dessa företags
affärsidéer och verksamhet, adresserades även eventuella handelshinder som
de svenska företagen har bekymmer med på aktuell marknad. Andra
områden som diskuterades var den verksamhet som statliga myndigheter och
universitet bedriver i samarbete med sina asiatiska motparter. Bredden och
djupet i det svenska engagemanget brukar tas väl emot. Samverkansformen
är effektiv och uppskattad.

Som varje delegationsresa slog även denna resa ett slag för de svenska små
och medelstora företagen och syftade till att stärka deras export- och
internationaliseringsmöjligheter på två väldigt viktiga marknader i en viktig
del av världen. Allt fler små och medelstora företag upptäcker möjligheterna
på tillväxtmarknader. Samtidigt uppgår exporten till tillväxtmarknader
generellt bara till 13 procent av de små och medelstora företagens totala
export. Just till de asiatiska marknaderna har de små och medelstora
företagen emellertid börjat bana väg med ganska kraftiga exportökningar de
senaste fem åren; volymen har ökat med 65 procent sedan 2005. Under år
2015 ökade exporten med 12 procent, motsvarande 1,2 miljarder kronor. I
dag exporterar svenska små och medelstora företag till tillväxtmarknader
totalt för 40 miljarder kronor; en trend som har pekat uppåt sedan 2013.

I samband med en delegationsresa av detta slag är det emellertid också
naturligt att det främst är de stora, multinationella företagen som åtföljer
ministern. Det är oftast dessa företag som har de finansiella musklerna att
etablera sig i denna del av världen och vars behov av handfast stöd från en
handelsminister är som störst. Men också detta är indirekt av stor vikt för
alla de tusentals arbetstillfällen som finns i de svenska små och medelstora
företag som idag är underleverantörer till de multinationellt verkande



svenska företagen. Genom att hjälpa de svenska storföretagen i deras
exportansträngningar, hjälper regeringen indirekt de små och medelstora
företagen att driva och även expandera sin verksamhet. Inget exempel på
storkoncernens betydelse för underlevererande småföretag vore väl därvid
mer talande än Volvo Cars framgångsrika expansion och den volymökning
det har medfört för små- och medelstora företag i hela Västsverige och i
landet i stort. Nyanställningarna kan räknas i tusental.

- Som ledare för en svensk företagsdelegation till Sydostasien, ville jag hjälpa
svenskt näringsliv med dess exportansträngningar i denna viktiga del av
världen, primus motor för global tillväxt år 2020, säger Ann Linde.

Om arbetet bedrivs med framgång bidrar regeringen till att svensk industri
kan vidmakthålla sin position som världsledande, till att företagens forskning
och utveckling ligger kvar i Sverige, till att såväl multinationella företag som
små och medelstora får ännu bättre snurr på hjulen och kan nyanställa
arbetskraft. Få andra politiska ambitioner kan tävla med en sådan
prioritering; det svenska samhället och välfärden under kommande år är
beroende av svenska exportföretags möjligheter att hävda sig på
tillväxtmarknaderna, inte minst i Sydostasien.



Artikel från Näringsdepartementet

Europeisk stålindustri åter i fokus
Publicerad 26 september 2016 Uppdaterad 26 september 2016

Läget inom den europeiska stålindustrin diskuteras när
ministrarna med ansvar för konkurrenskraft
sammanträder i Bryssel den 29 september. Stålsektorn
har problem med global överkapacitet och vikande
efterfrågan. På rådsmötet diskuterar ministrarna också
hur EU:s regelverk ska tillämpas på delningsekonomin.
Kommissionen ska informera om läget inom den europeiska stålindustrin
och därefter följer en diskussion bland ministrarna. Rådet har tidigare
diskuterat problemen inom stålsektorn och frågan väntas även komma upp
på stats- och regeringschefernas möte i Europeiska rådet i oktober.

Regeringen delar oron för de problem som stålsektorn står inför. Det är
viktigt att undvika ett handelskrig om stål som drabbar EU:s exporterande
stålindustri och att WTO:s regelverk följs samtidigt som justa
konkurrensvillkor ska gälla, anser regeringen.

Diskussion om EU-regler kring delningsekonomin

I en policydebatt diskuteras europeisk delningsekonomi mot bakgrund av
kommissionens meddelande med riktlinjer för hur befintlig EU-lagstiftning
ska tillämpas på delningsekonomins affärsmodeller.

Regeringen välkomnar kommissionens vägledning och delar bedömningen
att den snabbt växande delningsekonomin bidrar till ökad tillväxt, en grön
ekonomi och fler flexibla tjänster till lägre priser. För att kunna skapa
förutsättningar för detta är det viktigt att det finns tydlighet kring EU-
reglerna.

Statssekreterare Eva Lindström representerar Sverige vid rådsmötet.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Migration, handel och Ryssland på
allmänna rådets möte
Publicerad 21 september 2016 Uppdaterad 21 september 2016

Rådet för allmänna frågor, GAC, träffades i Bryssel 20
september. På agendan stod framför allt förberedelser
inför 20-21 oktober då EU:s stats- och regeringschefer
möts för höstens första Europeiska råd. Allmänna rådet
gjorde också en halvtidsöversyn av EU:s budget och
diskuterade EU-kommissionens arbetsprogram för
2017.
Rådet för allmänna frågor, GAC, träffades i Bryssel 20 september. På
agendan stod framför allt förberedelser inför 20-21 oktober då EU:s stats-
och regeringschefer möts för hösten första Europeiska råd. Allmänna rådet
gjorde också en halvtidsöversyn av EU:s budget och diskuterade EU-
kommissionens arbetsprogram för 2017.

Ministrarna gick igenom genomförandet av slutsatserna från Europeiska
rådets möte i juni. På bordet låg också ett utkast till dagordning för det
nästkommande mötet i Europeiska rådet. Migrationsfrågor, EU:s
handelspolitik och EU:s relationer med Ryssland är de frågor som prioriteras
på Europeiska rådets oktobermöte.

EU är nu halvvägs in i budgetperioden 2014-2020. Allmänna rådet fick en
dragning av EU-kommissionens halvtidsöversyn av periodens budgetramar.

Ministrarna lämnade också synpunkter på EU-kommissionens arbetsprogram
som ska antas i oktober och antog slutsatser om Bosnien-Hercegovinas
ansökan om EU-medlemskap.

EU- och handelsminister Ann Linde deltog i mötet för Sveriges räkning.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Allmänna rådet diskuterar EU:s
långtidsbudget
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

När allmänna rådet möts i Bryssel tisdag 20 september
kommer det bland annat att inleda förberedelserna av
mötet i Europeiska rådet 20-21 oktober 2016 genom att
diskutera ett utkast till kommenterad dagordning.
Ministrarna kommer också att informeras om
genomförandet av slutsatserna från Europeiska rådets
möte i juni.
Ministrarna kommer att ta del av en föredragning om kommissionens
halvtidsöversyn av EU:s fleråriga budgetram för 2014–2020.

Slutligen kommer ministrarna att diskutera en skrivelse där EU-
kommissionen sammanfattar sitt arbetsprogram för 2017.

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i mötet för Sveriges räkning.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog idag emot
chefen för Asiatiska banken för
infrastrukturinvesteringar (AIIB)
Liqun Jin
Publicerad 12 september 2016 Uppdaterad 12 september 2016

Asiatiska banken för infrastrukturinvesteringar
etablerades i januari i år och Sverige blev medlem vid
dess första årsmöte i juni. Statsministern och Jin
diskuterade bankens strategiska fokus framöver.
Statsministern uttryckte sin förhoppning att AIIB blir en institution med
tydligt fokus på miljö- och klimatvänliga investeringar. Vid mötet deltog
också EU- och handelsminister Ann Linde. 

Under sitt besök i Sverige kommer Jin även att träffa finansministern, träffa
representanter för svenska företag på Business Sweden och ha ett
seminarium på Utrikespolitiska institutet.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Linde: Regeringen satsar 28
miljoner för att främja svensk
design utomlands
Publicerad 31 augusti 2016 Uppdaterad 31 augusti 2016

EU- och handelsminister Ann Linde invigningstalade på
Fashion Week Stockholm måndag den 29 augusti och
lyfte fram vikten av svenskt mode som en exportindustri.
Svenskt mode är en av de snabbast växande
exportnäringarna och en bransch som regeringen vill
fortsätta stötta. Regeringen satsar därför 28 miljoner kr
under 4 år för att främja svensk design utomlands.
- Det finns en stor efterfråga på svenska märken utomlands, självklart för att
de skapar snygga kläder men också för att svenska märken skapar innovation
kring hållbarhet och nytänkande. Smart mode håller länge och där ligger
Sverige i framkant, säger Ann Linde.

Borås Textilhögskolas avgångselever öppnade modeveckan med att visa upp
sina kreativa examenskollektioner under invigningen och Ann Linde besökte
även Swedish Fashion Talents visning som är ett talangförsörjningsprogram
av SFC för framtidens svenska varumärken. De har hjälpt till att utveckla
nya svenska varumärken som Dagmar, Ida Sjöstedt och Altewai Saome som
alla genomgått talangprogrammet. Modeinkubatorn i Borås var också på
plats under visningen. De verkar för att skapa förutsättningar för
entreprenörer inom textil och mode att etablera sig på marknaden med
ambitionen att starta företag inom modebranschen. Modeinkubatorn bistår
med aktiv och anpassad management support, produktionsstöd och det mesta
man kan behöva stöd med som ny designer.

- Jag är verkligen imponerad av de unga talangerna under Swedish Fashion
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Talents visning, mycket kreativitet och nytänkande. Det känns extra viktigt
och bra att Vinnova på uppdrag av regeringen fått 20 miljoner kronor för att
möjliggöra innovativa projekt. Bland dem finns Fashion Tech, ett projekt
som möjliggör för företag som modeinkubatorn i Borås att driva verksamhet
och stötta unga svenska designers, säger Ann Linde.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ann Lindes toppdiplomater för
ökad export
Publicerad 24 augusti 2016 Uppdaterad 24 augusti 2016

EU- och handelsminister Ann Linde träffade igår de
svenska topp 26 ambassadörerna för svensk export.
Det är 26 länder som strategiskt blivit utvalda för att öka
svensk export till sitt respektive land och därmed
generera arbetstillfällen till Sverige.
- Inom regeringens exportstrategi har vi valt ut 26 länder som ska satsa extra
mycket på att öka den svenska exporten i sitt land. Det är viktigt för att även
skapa jobb hemma i Sverige. Jag och många av mina ministerkollegor
planerar att besöka några av de utvalda länderna under hösten, säger Ann
Linde.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Statistik över UD-ledningens
arbete
Publicerad 19 augusti 2016 Uppdaterad 19 augusti 2016

Snart har halva innevarande mandatperiod passerat.
Det har varit två händelserika år på
Utrikesdepartementet, med hög aktivitet för både
statsråd, kabinettssekreterare och statssekreterare. En
del av detta går att sammanfatta i siffror. Nedan följer
statistik över delar av statsrådens,
kabinettssekreterarens och statssekreterarnas
engagemang från regeringens tillträde till i dag.

Interpellationer och riksdagsfrågor

Utrikesminister Margot Wallström har besvarat 82 interpellationer och 197
riksdagsfrågor.

Minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella
Lövin har besvarat 19 interpellationer, varav två som klimatminister, och 67
riksdagsfrågor.

EU- och handelsminister Ann Linde har besvarat en interpellation och tre
riksdagsfrågor.

Debattartiklar

Margot Wallström har skrivit 54 debattartiklar, varav elva tillsammans med
Isabella Lövin (m.fl.).

Isabella Lövin har skrivit 48 debattartiklar, varav elva tillsammans med
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Margot Wallström (m.fl.).

Ann Linde har skrivit fyra debattartiklar.

Resor

De resor (till och med juli 2016) som statsråden, kabinettssekreteraren och
statssekreterarna har gjort framgår i en pdf-fil på denna sida.



Artikel från Utrikesdepartementet

Norges EU-minister besökte UD
Publicerad 16 augusti 2016 Uppdaterad 16 augusti 2016

Utrikesminister Margot Wallström och EU- och
handelsminister Ann Linde tog den 15 augusti emot
Norges EU- och EES-minister Elisabeth Aspaker på
UD.
Vid mötena diskuterades bland annat det nordiska samarbetet, den brittiska
EU-folkomröstningen och dess följder samt handeln mellan våra länder.
Norge är Sveriges största exportmarknad utanför EU och en viktig
handelspartner.
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Artikel

Ungdomsarbetslösheten fortsätter
att sjunka
Publicerad 04 augusti 2016 Uppdaterad 04 augusti 2016

Bland ungdomar i Sverige sjunker arbetslösheten
snabbt samtidigt som sysselsättningsutvecklingen i
Sverige är positiv. Detta var en av nyheterna som
regeringen berättade om vid sommarens sista pressfika
den 4 augusti.
Sysselsättningsutvecklingen i Sverige är positiv samtidigt som arbetslösheten
fortsätter att minska visar kvartalsstatistik från SCB. Vid dagens pressfika
med regeringen berättade arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson om den positiva utvecklingen.

- Ungdomsarbetslösheten ligger idag på 18,2 procent vilket är den lägsta
noteringen på 13 år. Sedan regeringsskiftet har det skapats cirka 120 000 fler
jobb, konstaterar Ylva Johansson.

Samtidigt som arbetslösheten bland unga sjunker snabbt, fortsätter den att
vara hög bland vissa grupper, till exempel bland unga nyanlända. Under 2016
kommer därför Delegationen för unga till arbete (DUA), som tillsattes av
regeringen 2014, att hålla dialogmöten med kommuner och
arbetsförmedlingar runt om landet. Syftet med dessa dialogmöten är bland
annat att ge stöd till kommuners och arbetsförmedlingars samverkansarbete
och fördjupa kunskapen om målgruppen nyanlända ungdomar.

Artikel: Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 13 år

Tillsammans för unga i jobb

Samverkan för bästa skola utvidgas till förskolan
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2015 gav regeringen Skolverket i uppdrag att inleda uppdraget Samverkan
för bästa skola eftersom ojämlikheten mellan skolor ökar samtidigt som
kunskapsresultaten sjunker. Uppdraget innebär att staten tar ansvar och ger
stöd till huvudmän i deras skolutvecklingsuppdrag.

Utbildningsminister Gustav Fridolin berättade om att uppdraget nu utvidgas
till att även omfatta förskolan. Regeringen investerar därför ytterligare totalt
100 miljoner kronor som fördelas över fyra år. Fram till 2019 räknar
Skolverket med att 180 skolor kommer att ha medverkat i satsningen.

Sverige stödjer tryggare idrottsevenemang

Inrikesminister Anders Ygeman informerade om att regeringen vid dagens
regeringssammanträde beslutat om att skriva under Europarådets konvention
om en strategi för trygghet, säkerhet och service vid fotbollsmatcher och
andra idrottsevenemang.

– Vi ska inte låta en liten grupp förstöra glädjen för oss alla på arenorna. Nu
gör vi ett gemensamt jobb med många andra länder för en schysstare fotboll,
säger inrikesminister Anders Ygeman.

Pressmeddelande: Minskat stök på arenorna 



Artikel från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde i möte med Tysklands och
Frankrikes EU-ministrar
Publicerad 12 juli 2016 Uppdaterad 12 juli 2016

Den 11 juli träffade EU- och handelsminister Ann Linde
Tysklands och Frankrikes EU-ministrar i Berlin för att
diskutera hur dessa medlemsländer tillsammans kan
driva en gemensam politik efter att Sveriges närmaste
samarbetspartner i EU, Storbritannien har röstat för att
lämna EU. För Sverige är det viktigt att hitta nya starka
samarbetspartners för att ha möjlighet att vara med och
skapa EU:s framtid.
De frågor som diskuterades var tillväxt och sysselsättning, hur EU kan höja
ambitionsnivån för att skapa fler jobb i Europa med rättvisa och jämlika
löner. Klimatet, hur växlar vi upp det så viktiga klimatarbetet vi har åtagit
oss efter Paris. Migrationskrisen och EU-ländernas gemensamma solidariska
ansvar samt värderingar i EU. Även jämställdhet och hur vi får fler unga att
känna att de drar direkt nyttan av att vara med i EU diskuterades. Samtalen
resulterade i en deklaration som länderna nu gemensamt kommer att driva på
i EU.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Utrikesdepartementets statsråds
medverkan under
Almedalsveckan
Publicerad 04 juli 2016 Uppdaterad 04 juli 2016

Utrikesminister Margot Wallström, minister för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt
vice statsminister Isabella Lövin och EU- och
handelsminister Ann Linde deltar enligt nedan under
Almedalsveckan:

Utrikesminister Margot Wallström:

Tisdag 5 juli:

14:00 Peace in Syria – Mission Impossible?
Folke Bernadotteakademin står värd för ett seminarium med Staffan de
Mistura, FN:s särskilda sändebud till Syrien. I ett samtal med bland
annat Ann Dismorr, chef för Mellanöstern- och Nordafrikaenheten på
Utrikesdepartementet diskuteras situationen i det krigsdrabbade landet och
de pågående fredssamtalen. Plats: Sverige i världen-scenen.

17:30 Pressträff
Pressträff om senaste nytt gällande Sveriges plats i FN:s säkerhetsråd. Plats:
Sverige i världen, Donnersgatan 6, Visby

18:00 Sverige i FN:s säkerhetsråd
Samtal med svenska FN-förbundets generalsekreterare Linda Nordin och
Efraim Gomez från Utrikesdepartementets FN-enhet om den svenska
säkerhetsrådskandidaturen och Sverige som ny medlem. Plats: Sverige i
världen-scenen.
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Minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat
samt vice statsminister Isabella Lövin:

Fredag 8 juli:

10:00 Pressträff. 
Plats: Trädgården, Strandgatan 34

19:00 Talar i Almedalen

22:00 Nikodemussamtal
Personligt samtal på inbjudan av Svenska Kyrkan. Samtalsledare: Lisbeth
Gustafsson, journalist och Mats Hermansson, domprost, Visby
domkyrkoförsamling. Plats: S:ta Maria domkyrka, Västra kyrkogatan

EU- och handelsminister Ann Linde:

Tisdag 5 juli:

11.30–12.30 After the referendum – is this the end of the European
project?
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Swedbank.
Plats: Strandgatan 35

14:10-14:40 Sweden, U.S., and EU: Opportunities and Challenges in the
Economic Relationship
EU- och handelsministern deltar i ett samtal arrangerat av EU-kommissionen
tillsammans med Azita Raji, USA:s ambassadör till Sverige. Plats:
Europahusets paviljong, Strandvägen H526

Onsdag 6 juli

08.30-09.30 Vart är EU på väg?
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av LO. Plats:
Hamnplan 5

11.00–12.00 Hur förvekligar vi den stora potentialen i svenska företags
internationella framgångar? 
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Svenskt
näringsliv. Plats: Svenskt Näringslivs trädgård, Hamngatan 3

16:00-17:00 Industri 4.0 – innovation och vägen till fortsatt hög



konkurrenskraft
EU- och handelsministern deltar i ett panelsamtal arrangerat av Dagens
Industri och Business Sweden. Plats: Dagens Industris tält, Donners plats 2

Torsdag 7 juli:

11.30–12.00 Sveriges roll för ett hållbart företagande
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Concord.
Plats: Unionens trädgård, Hästgatan 10

12.30–14.00 Partierna – Europas svagaste länk
EU- och handelsministern deltar i ett samtal arrangerat ESP – Europeiska
Socialdemokratiska Partiet i Stockholm. Plats: Uppsala universitet, Campus
Gotland, Cramérgatan 3

14:30-15:30 Collaborative economy: boost for sustainable growth and
jobs - or challenge for regulation?
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av EU-
kommissionen i Stockholm. Plats: Europahusets paviljong, Strandvägen
H526

 

 

 

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Storbritannien huvudfråga på
Allmänna rådet
Publicerad 22 juni 2016 Uppdaterad 22 juni 2016

Rådet kommer att förbereda mötet i Europeiska rådet
som hålls 28 och 29 juni i Bryssel genom att diskutera
ett utkast till slutsatser. En central fråga på dessa möten
kommer att vara utfallet av Storbritanniens
folkomröstning om EU-medlemskap som hålls 23 juni.
Som en del av den europeiska planeringsterminen förväntas ministrarna anta
utkast till landsspecifika rekommendationer och överlämna dem till
Europeiska rådet för godkännande.

Rådet kommer också att diskutera kommissionens arbetsprogram för 2016
och lagstiftningsplaneringen för 2017 före kommissionens avsiktsförklaring.

Ordförandeskapet kommer att informera ministrarna om tillämpningen av det
interinstitutionella avtalet om bättre lagstiftning.

EU-minister Ann Linde deltar i rådsmötet som hålls i Luxemburg 24 juni.
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Artikel från Utrikesdepartementet

TTIP-dialogen i Stockholm
Publicerad 02 juni 2016 Uppdaterad 02 juni 2016

I ett unikt event som arrangerades av Regeringskansliet
tillsammans med LO och Svenskt Näringsliv samlades
representanter från näringslivet, civilsamhället, EU och
USA för en heldag kring det transatlantiska handels-
och investeringspartnerskapsavtalet TTIP.
EU- och handelsminister Ann Linde, USA:s handelsrepresentant ambassadör
Michael Froman och EU:s handelskommissionär Cecilia Malmström
medverkade i debatter och höll anföranden under dagen.

- För ett öppet och handelsberoende land som Sverige har det aldrig varit
aktuellt att säga nej till handel, och TTIP-förhandlingen är en historisk
möjlighet att bidra till Sveriges och EU:s välstånd, sade EU- och
handelsminister Linde.

I mindre grupper diskuterade företrädare för miljöorganisationer, näringslivet
och fackförbund i Sverige och internationellt olika aspekter av TTIP och de
pågående förhandlingarna. Tillsammans med Cecilia Malmström och
Michael Froman besökte EU- och handelsminister Ann Linde ett svenskt
företag för att diskutera handel och möjligheterna med TTIP. Förhandlingar
om TTIP skedde även på plats i LO:s lokaler.

- Det finns en samsyn i vårt land om vikten av handel och öppenhet som
detta dialogmöte ger ett tydligt uttryck för. Fortsatt öppenhet, transparens
och att engagera intresserade organisationer och medborgare är viktigt när
förhandlingarna går vidare, sade EU- och handelsminister Linde.

Evenemanget sändes live via webben.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Stockholm värd för högnivådialog
om TTIP
Publicerad 30 maj 2016 Uppdaterad 30 maj 2016

Den 31 maj arrangerar Utrikesdepartementet
tillsammans med LO och Svenskt Näringsliv en dialog
på hög nivå om det transatlantiska handels- och
investeringspartnerskapsavtalet TTIP. EU- och
handelsminister Ann Linde kommer delta under dagen,
tillsammans med EU:s handelskommissionär Cecilia
Malmström och USA:s handelsrepresentant
ambassadör Michael Froman.
Deltar gör även TTIP-förhandlingarnas båda chefsförhandlare Ignaciao
Garcia Bercero (EU) och Dan Mullaney (USA) samt LO-ordförande Karl-
Petter Thorwaldsson och VD för Svenskt Näringsliv Carola Lemne.

Under dagen kommer frågor som marknadstillträde, hållbarhet, rättigheter
och protektionism att diskuteras. Bland inbjudna deltagare finns
representanter från miljöorganisationer, näringslivet och fackliga
organisationer.

- Dialogen blir ett unikt tillfälle att diskutera fördelar och utmaningar med
TTIP. Ett tillfälle för olika grupper att komma till tals och lyfta just sina
frågor. Transparens och öppenhet är och skall vara ledord när världens två
största marknader förhandlar om ett frihandelsavtal. Stockholmsdialogen är
ett konkret uttryck för just öppenhet och transparens i
frihandelsförhandlingar, säger EU- och handelsminister Linde, som kommer
hålla ett av huvudanförandena under dagen.
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Debattartikel från Utrikesdepartementet

Norden ska bli världens mest
integrerade region
Publicerad 25 mars 2019

Debattartikel av utrikeshandelsminister med ansvar för
nordiska frågor, Ann Linde och Berit Andnor Bylund,
ordförande för Föreningen Norden. Publicerad i
Sydsvenskan 23 mars 2019.
De nordiska länderna toppar internationella rankningslistor när det gäller
antikorruption, tillit och yttrandefrihet.

Danmark, Finland, Island, Norge och Sverige tar globalt ansvar för hållbar
omställning, i klimatfrågan och för fred och säkerhet. Även om det finns
olikheter och stundtals olika intressen har få länder så tätt samarbete. Men
det nordiska samarbetet kan inte tas för givet. Det måste ständigt underhållas
och anpassas. Vi arbetar för att Norden ska bli världens mest integrerade
region.

Några områden behöver nu särskilt prioriteras i det nordiska samarbetet:

Stärkt arbete mot gränshinder. Människor som bor i Norden vill så enkelt
som möjligt kunna röra sig över gränserna för att jobba, plugga eller
driva företag. Därför vill vi att det nordiska samarbetet ska stärka
rörligheten mellan de nordiska länderna. I fjol tog vi bland annat bort
hinder på så skilda områden som möjligheten att använda
arbetslöshetsförsäkring över gränserna i Norden till möjligheter att
importera norska laxyngel för svensk fiskodling. Vi ska nu arbeta ännu
hårdare för att få bort fler gränshinder.

• Digitalisering. I maj 2018 antog de nordiska statsministrarna, på
svenskt initiativ, en avsiktsförklaring om att Norden ska bli världens
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första sammanlänkade 5G-region. Samtidigt ska medborgare och
företagare kunna använda nationella e-legitimationer i samtliga nordiska
och baltiska länder. Ett nordiskt-baltiskt samarbete har också inletts
kring etiska riktlinjer för AI, artificiell intelligens.

• Hållbarhet och klimat. Engagemanget för miljöfrågor har historiskt sett
varit starkt i Norden och det var i Sverige som den första FN-
konferensen om miljöfrågor hölls 1972. Tidigare i år enades de nordiska
statsministrarna om att Norden ska bli koldioxidneutralt och att nordisk
klimatdiplomati ska stärka insatserna för att begränsa en
temperaturhöjning i enlighet med Parisavtalets 1,5-gradersmål.
Överenskommelsen ska nu följas upp av de nordiska miljöministrarna.

• Säkra fröer i Alnarp. Med klimatförändringarna finns det ytterligare
behov av att bevara växter och fröer. På svenskt initiativ beslutade
nordiska ministerrådet tidigare i år om en miljonsatsning på genbanken
NordGen i Alnarp, som ska säkra möjligheten att tillvarata alla fröer som
finns i det nordiska odlade kulturarvet.

• Öresundsregionen. Nästa år fyller Öresundsbron 20 år. Då ska vi ta
tillfället i akt att på olika sätt uppmärksamma den framgång som Bron är
för regionen. Vi ser också hur en framtida Fehmarn Bält-förbindelse
knyter samman Sverige och Danmark med Tyskland – och kan skapa en
ny positiv dynamik för regionen. För oss är det viktigt att utveckla
Öresundsregion, förenkla livet i för de som jobbar, pluggar eller vill driva
företag i regionen.

Idag, den 23 mars, firas Nordens dag och i år firar Föreningen Norden 100
år. Den nordiska modellen har blivit en internationell förebild. Det nordiska
samarbetet möjliggör allt från att en svensk student har möjlighet till
studentutbyte i Köpenhamn till en gemensam elförsörjning i Norden och
gemensamma positioner i FN. Den nordiska modellen är något att vara stolt
över, men för oss är det ännu viktigare att fortsätta driva på för att göra
vardagen lite enklare för alla som bor i Norden.

Ann Linde

Berit Andnor Bylund



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Ökat välstånd kräver mer
standardisering
Publicerad 26 juli 2018 Uppdaterad 26 juli 2018

I dag har regeringen beslutat om en strategi för
standardisering. Där finns ett antal svenska strategiska
prioriteringar. Bland annat ska Sverige bli bättre på att
delta i internationellt standardiseringsarbete. Vi ska
ligga i framkant.
Varför passar alla lastcontainrar på alla lastfartyg? Varför måste du ha en
adapter till eluttagen i USA? Det första är ett exempel på gemensamma
standarder och det andra på avsaknaden av dem. För att stärka Sveriges
konkurrenskraft och öka vår export presenterar nu regeringen en strategi för
standardisering.

Drygt 1,4 miljoner personer går till jobbet i Sverige tack vare exporten. En
stor del av Sveriges konkurrenskraft har möjliggjorts tack vare gemensamma
standarder som underlättar handel och främjar ny teknisk utveckling. På
grund av gemensamma standarder slipper svenska företag producera många
olika versioner av samma produkt bara för att de ska till olika marknader.

Tack vare Sveriges öppenhet mot omvärlden och tillgången till EU:s
gemensamma inre marknad ligger vi i den absoluta världstoppen när det
gäller internationell konkurrenskraft. Standardisering är ett verktyg för att
stärka den platsen.
Standarder säkerställer att de varor och tjänster som vi använder oss till
vardags är trygga, tillförlitliga och uppfyller de krav som ställs på dem.
Därför räcker det ofta att producera en och samma produkt även om den ska
till olika marknader – och det är väldigt bra för Sveriges konkurrenskraft och
export.
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Många av de innovationer som förändrat världen har blivit framgångsrika
tack vare standardisering. Ett exempel är framtagandet av GSM-standarden,
som gjordes i samarbete mellan Ericsson, dåvarande Televerket och aktörer
från forskningen. Den har varit mycket betydelsefull för företagets
internationella expansion och dagens mobilnät med 3G, 4G och kommande
5G. Det finns alltså stor potential med standardisering. Sverige ska ligga i
framkant.

Vi vet att det globala konkurrenstrycket ökar och att marknadens
förutsättningar förändras, vilket innebär utmaningar för Sverige. Därför
behövs en aktiv standardiseringspolitik som tillgodoser svenska
handelsintressen för att bibehålla konkurrenskraften.

Därför har regeringen tagit fram en strategi för standardisering. Strategin
kommer bidra till att stärka svensk konkurrenskraft och export - men också
till jobb och välfärd. Strategin pekar ut ett antal svenska strategiska
prioriteringar ur ett nationellt, europeiskt och internationellt perspektiv, och
beskriver hur de ska adresseras genom en aktiv svensk
standardiseringspolitik.

Ett mål i strategin är att stärka Sveriges deltagande i de internationella och
europeiska standardiseringsorganisationerna. Strategin lyfter stärkt
samverkan mellan aktörer i Sverige, fokus på spridning av den europeiska
standardiseringen internationellt och att verka för att öka svenska experters
deltagande vid framtagande av standarder.

EU är en nyckel för standardisering. Såväl handeln inom EU, som EU-
ländernas handel med andra länder, underlättas genom att enhetliga tekniska
krav på produkter utformas av EU och blir gällande inom hela unionen. Om
vi i Sverige kan bli ännu bättre på att påverka arbetet med standarder i EU –
kan det också få effekter långt utanför Europas gränser.

Brexit tydliggör hur viktigt standardisering är för vår handel. När
Storbritannien lämnar EU finns det en risk att de inte längre kommer att följa
våra gemensamma standarder – och där med att skapa nya handelshinder.
För Sveriges del är det av stor betydelse att vi fortsatt följer gemensamma
standarder.

Med regeringens standardiseringsstrategi tar vi viktiga steg som inte bara
stärker näringslivet utan hela vår ekonomi och skapar förutsättningar för ett
starkare samhälle och ett tryggare Sverige.



Ann Linde
EU- och handelsminister
(Debattartikel införd i Dagens industri den 26 juli, 2018)



Debattartikel från Utrikesdepartementet

"Låt oss arbeta gemensamt, med
mod och tålamod, för att göra
världen mer jämställd"
Publicerad 15 april 2018

Idag inleds Stockholm Forum on Gender Equality – en
global konferens om jämställdhet, med 600 deltagare
från över 100 länder. På konferensen möts aktivister,
akademiker, politiker och entreprenörer som lägger sin
kraft på att göra världen mer jämställd.
Den som vill uppnå förändring måste varje dag eftersträva den – genom
aktivt och tålmodigt arbete. Kvinnorörelsen har gått före, stått på
barrikaderna och kämpat för jämställdhet både nationellt och internationellt.
Tack vare den kampen kunde vi, som den första regeringen i världen, lansera
den feministiska utrikespolitiken. Sverige har fått uppmärksamhet världen
över, och fler länder har tagit efter politiken. Sedan i höstas har #Metoo gett
jämställdhetsfrågan ett internationellt momentum.

Men parallellt med detta ser vi också hur de krafter som aktivt motarbetar
kvinnor och flickor fått ökad styrka. Det är en trend som breder ut sig
samtidigt som politiska ledare drar ner på sitt globala ansvarstagande. Det är
farligt och innebär att de som vill ha en mer jämställd värld i än större
utsträckning behöver gå samman. Därför äger Stockholm Forum on Gender
Equality rum vid en särskilt viktig tidpunkt.

Politiken måste leda till konkreta resultat för att vara relevant. För oss har
det därför varit prioriterat att driva en feministisk utrikespolitik som är
baserad på handling och verklig förändring. Låt oss peka på några exempel:

Vi satsar en miljard kronor på en global strategi för jämställdhet och kvinnor
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och flickors rättigheter. Aktivister och kvinnoorganisationer som jobbar för
jämställdhet motarbetas ofta hårt i kampen för de mänskliga rättigheterna.
Möjligheten att arbeta oberoende minskar när finansiering och demokratiskt
utrymme krymper.

Vi har startat ett nätverk av kvinnliga medlare som är aktiva i länder som
Syrien, Afghanistan och Ukraina. Vi kommer att fortsätta vårt arbete för att
göra kvinnor delaktiga i fredsprocesser på alla nivåer.

Genom kampanjen Wikigap, som UD genomförde tillsammans med
Wikimedia på internationella kvinnodagen i år, har Wikipedia utökats med
över 2500 artiklar om kvinnor: ett viktigt bidrag till uppslagsverket där fyra
av fem artiklar om personer handlar om män.

Genom svenskt engagemang har FN:s säkerhetsråd i större utsträckning
behandlat kvinnors situation – ett konkret exempel är att samtliga av rådets
uttalanden har nämnt kvinnor, fred och säkerhet sedan Sverige tog plats.

Genom svenskt stöd har FN organet Unctad tagit fram en "trade and gender
toolbox", en verktygslåda för bidra till att handelspolitiken ska ha ett
jämställdhetsperspektiv.

Därtill har nära 100 svenska ambassader nu som prioriterad verksamhet att
på olika sätt lyfta och främja frågor om jämställdhet.

Hela listan är betydligt längre – och den ger skäl att vara stolt. Den visar att
det går att göra skillnad genom målmedvetet och tålmodigt arbete.

När nu Stockholm Forum och Gender Equality inleds vill vi sträcka ut
handen till alla krafter i Sverige och världen som verkar för jämställdhet: låt
oss arbeta gemensamt, med mod och tålamod, för att göra världen mer
jämställd. Konferensen är ett startskott för detta. Vi har inte råd med något
annat.

Margot Wallström
Utrikesminister

Isabella Lövin
Minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt vice stats‐
minister

Ann Linde
EU- och handelsminister





Debattartikel från Utrikesdepartementet

EU och Japan leder vägen i tider
av protektionism
Publicerad 29 september 2017 Uppdaterad 29 september 2017

I juli enades EU och Japan på politisk nivå om ett
frihandelsavtal som väntas ge stora vinster för Sverige
och EU. Förhoppningen är att ha en färdig avtalstext
innan årets slut. Vår gemensamma offensiva och
moderna handelsagenda är en viktig politisk signal i en
tid när protektionistiska strömningar är tydliga, säger
EU- och handelsminister Ann Linde och EU:s
handelskommissionär Cecilia Malmström i en
debattartikel i Dagens Industri den 29 september 2017.
EU och Sverige går i bräschen för en aktiv handelspolitik för att ge tillgång
till stora marknader världen över. Vi är övertygade om att det är viktigt för
såväl EU:s som Sveriges tillväxt, innovation och jobbskapande. Det är bland
annat därför EU, under de senaste åren, ingått frihandelsavtal med flera
strategiskt viktiga exportmarknader. Handelsavtalen med Sydkorea och
Kanada (CETA) är två goda exempel på detta. Vi är nu på väg att få ett nytt
avtal på plats. Denna gång med Japan, som är en mycket stor och intressant
marknad för svenska och europeiska företag. EU och Japan är två av
världens största ekonomier och har mycket att vinna genom ett närmare
handelspolitiskt samarbete och utökat handelsutbyte.

Förra veckan deltog vi båda i ett ministermöte i Seoul mellan EU och 26
asiatiska länder inom ramen för samarbetsorganet ASEM (Asia-Europe
Meeting). På mötet blev det uppenbart vilka stora vinster ett framtida
handelsavtal mellan EU och Japan kan ge både för Sverige och för EU i stort.
För att sätta ytterligare fokus på hur enormt viktigt detta avtal kan bli deltar
vi idag på ett seminarium vid Handelshögskolan i Stockholm på just detta
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ämne. Vi är övertygade om att handelsavtalet mellan EU och Japan är ett
ytterligare steg i rätt riktning för mer tillväxt och fler jobb i Sverige och
Europa.

I och med avtalet kommer Japan slopa 97 procent av alla varutullar, vilket är
det mest ambitiösa handelsavtal landet någonsin kommit överens om. Avtalet
syftar också till att ta bort andra minst lika handelsstörande hinder som inte
är tullar, bland annat genom godkännande av standarder och regelverk när
det gäller biltillverkning. Men avtalet lägger också grunden för djupare
samarbete på en rad andra områden, exempelvis immaterialrätt,
konkurrensrätt, djur- och växtskydd samt hållbar utveckling. För första
gången har EU ett avtal med skrivningar om ett effektivt genomförande av
Parisavtalet – det är vi mycket stolta över.

Avtalet kommer att ge en ordentlig skjuts till handeln mellan oss – det vet vi
av erfarenhet.  Det är inte minst viktigt för jobben. Förra året uppgick
exporten från Sverige till Japan till ungefär 24 miljarder kronor. Bara
exporten till Japan gör det möjligt för ungefär 28 000 svenskar att gå till
jobbet. Vi ser gärna att den siffran ökar.

En försiktig uppskattning är att exporten från EU till Japan kan växa med ett
värde av närmare 190 miljarder kronor. När det gäller EU:s avtal med ett
annat land i regionen, Sydkorea, ser vi de positiva resultaten svart på vitt.
Fem år efter att avtalet trädde i kraft hade EU:s export till Sydkorea ökat
med 55 procent. Detta har bidragit till både ökad tillväxt och sysselsättning,
vilket även svenska företag kan vittna om. Parallellt med Japan förhandlar
EU-kommissionen dessutom om avtal med bland andra Mercosur-länderna
(Argentina, Brasilien, Paraguay och Uruguay) samt Mexiko, och kommer
snart inleda förhandlingar med Chile, Australien och Nya Zeeland. Vi är
alltså på god väg att knyta starka band till en lång rad viktiga
handelspartners.

För somliga är sådana potentiella vinster bara siffror, men för väldigt många
innebär de konkret tillväxt och riktiga jobb. Detta är särskilt viktigt för
många av våra småföretag som inte har samma resurser att ta sig förbi
nuvarande handelshinder. Hela två tredjedelar av företagen som idag
exporterar till Japan är just småföretag, och de finns i hela Sverige. Alla län,
både stora och små, har idag företag som exporterar till Japan.  Exempelvis
är Dalarna och Kronoberg de två län i Sverige där störst andel av
exportföretagen – runt 13 till 14 procent – riktar in sig på just Japan.

I tider av protektionism världen över står Europa och Sverige inför ett



vägval. Vi väljer en öppen, fri och rättvis handel med breda, ambitiösa
handelsavtal. Vi är övertygade om att det är rätt väg för att möta framtidens
utmaningar.

Ann Linde, EU- och handelsminister
Cecilia Malmström, EU:s handelskommissionär



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Västsvenskt EU-handslag för ökad
delaktighet
Publicerad 29 september 2017

Hälften av alla beslut som tas av ett kommun- och
regionfullmäktige påverkas av EU. Trots att Sverige
varit medlem i EU i 22 år saknas fortfarande kunskap
om EU i många centrala grupper. Det är dags att höja
ambitionsnivån och öka kunskapen och delaktigheten,
skriver bland andra EU- och handelsminister Ann Linde
i Göteborgs, EU- och handelsminister.
Sveriges medlemskap i EU har gett oss större möjlighet att vara med och
forma politiken på europeisk och global nivå. Samtidigt har EU blivit en allt
större del av svensk inrikespolitik. Genom EU-medlemskapet kan vi
förbättra vardagen för våra medborgare och gemensamt lösa
gränsöverskridande utmaningar. EU:s inre marknad har varit och kommer
fortsatt att vara en viktig orsak till vår ökande tillväxt. Sedan Sverige gick
med i EU har handel vuxit och våra reallöner ökat.

Samtidigt upplever många medborgare att de har sämre möjligheter att
påverka beslut som fattas på EU-nivån jämfört med den lokala och nationella
nivån. Det finns fortfarande en bristande kunskap om EU - även bland
centrala aktörer som lärare, journalister samt anställda och förtroendevalda
på lokal och regional nivå. Därför ingår idag Ann Linde, EU- och
handelsminister, Västra Götalandsregionen (VGR), Göteborgs Stad och
Göteborgsregionens kommunalförbund (GR) ett EU-handslag för att
gemensamt öka kunskapen och delaktigheten i EU-relaterade frågor. EU:s
beslut behöver vara väl förankrade och spegla förutsättningar och behov i
Göteborgsregionen, i Västra Götaland, i Sverige och i andra EU-länder. För
att ge relevanta aktörer möjlighet att bidra med sina perspektiv och kunskap
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tidigt i lagstiftningsprocesser har regeringen inrättat ett arbetssätt med EU-
sakråd.  

Idag presenterar vi åtgärder för att öka kunskapen och stärka möjligheterna
till insyn och delaktighet i EU-arbetet. Åtgärder som bidrar till att stärka
samverkan mellan aktörer i regionen, att utveckla påverkansarbetet i frågor
som är strategiskt viktiga för Göteborgsregionen och Västra Götaland samt
att öka kunskapen och förståelsen för EU hos politiker och anställda.
Åtgärder som därigenom också bidrar till att stärka EU-samarbetets
demokratiska förankring.

I november har statsminister Stefan Löfven tillsammans med EU-
kommissionen ordförande Jean-Claude Juncker bjudit in EU:s stats- och
regeringschefer till Göteborg till ett toppmöte om rättvisa jobb och tillväxt.
Toppmötet kommer att handla om hur vi i framtiden kan förbättra
förutsättningar för att komma in på arbetsmarknaden, villkoren på
arbetsmarknaden och möjligheten till omställning mellan jobb. Genom
toppmötet kan vi sätta sociala frågor högre upp på den europeiska agendan -
frågor som i allra högsta grad berör medborgare i Göteborg, Västra Götaland,
Sverige och EU. Vi kommer i samband med höstens EU-toppmöte anordna
event där vi bjuder in invånare att tillsammans med representanter från EU,
regionalt och lokalt diskutera vilket EU vi vill ha. Vi ser fram emot att få
mötas i samtal.

Ann Linde, EU- och handelsminister

Lena Micko, ordförande Sveriges Kommuner och Landsting

Johnny Magnusson, regionstyrelsens ordförande Västra
Götalandsregionen

Jonas Ransgård, styrelseordförande Göteborgsregionens
kommunalförbund (GR)

Ann-Sofie Hermansson, kommunstyrelsens ordförande Göteborgs Stad



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Sydkorea är en viktig
handelspartner
Publicerad 28 september 2017

Sydkorea är idag Sveriges tredje största exportmarknad
i Asien, med en växande handel för svenska företag.
Sverige och Sydkorea har mycket gemensamt både till
exempel när det gäller vikten av frihandel och synen på
hållbar utveckling. Som ett led i att ytterligare utveckla
förbindelserna besökte jag förra veckan Seoul för att
främja smarta svenska miljölösningar, hållbara
transporter samt träffa min sydkoreanske
ministerkollega och delta i ett asiatisk-europeiskt
ministermöte.
Sydkorea är viktig exportmarknad. Under 2016 uppgick den totala exporten
till landet till 17 miljarder kronor. Exporten gör att ungefär 20 000 personer
har ett jobb att gå till. Idag finns det cirka 2000 svenska företag som
exporterar till Sydkorea, 440 av dessa har sin hemvist i Västra Götaland.
Länet tillhör de tre län i Sverige som har mest export till Sydkorea, både som
en andel av Sveriges totala export och som en andel av länets export. De
stora företagen svarar för den största delen av exporten men sett till antalet
så utgörs ungefär två tredjedelar av småföretag. Detta mönster gäller såväl
på riksnivå som i Västra Götaland.

Handeln med Sydkorea har utvecklats positivt under de senaste åren. I fjol
var tillväxten i varuexporten hela 23 procent, och utvecklingen har fortsatt i
samma riktning i år. Ökningen kan till stora delar kopplas personbilar och
lastbilar, som under 2016 ökade med enastående 133 procent respektive 30
procent. Dessa näringar har en stark koppling till Västra Götaland och vi kan
se att länets exportframgångar bidragit till ökad sysselsättning.
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En ytterligare intressant aspekt av den svensk-koreanska handeln är att
mycket tyder på att frihandelsavtalet mellan EU och Sydkorea varit till stor
nytta för Sveriges exportindustri. Avtalet har bidragit till att de allra flesta
tullar tagits bort och andra handelsbarriärer förenklats. UD har tagit fram en
ny analys av handelsavtalet. I den framgår att sex år efter avtalets
ikraftträdande (juli 2011) är nu Sveriges totala varuexport till Sydkorea 70
procent högre än tidigare!

En bransch som sticker ut är ”vägfordon”, som sex år efter avtalets
ikraftträdande ökat med 286 procent jämfört med tidigare. EU:s
bilproducenter åtnjuter nu både borttagna tullar en harmonisering av
tekniska föreskrifter som bidragit till att de kan producera sina fordon utan
att vara föremål för ytterligare granskning av Sydkorea.

Att handeln ökat så mycket är ett bevis på hur kompatibla våra ekonomier
är. Men vårt ömsesidiga utbyte grundar sig inte enbart på handel. Sverige
och Sydkorea är öppna och innovativa ekonomier med ett stort miljötänk.
Det borgar för goda möjligheter till samarbeten gällande smarta städer och
gröna lösningar. Under min resa träffade jag bland annat Seouls borgmästare
som har fått Göteborgspriset för hållbar utveckling för sitt arbete med
delningsekonomi. I Sverige har nyligen ett stort projekt om delningsekonomi
i städerna fått finansiering. Göteborg kommer att tillsammans med
Stockholm, Malmö och Umeå på olika vis bli testbäddar för
delningsekonomi. Här har vi har goda förutsättningar för samarbete och att
lära av varandra.

Sydkoreas president Moon har fattat beslut om att landets ska inriktas mot
en kärnkraftsfri energimix där förnyelsebar energi ska stå för 20 procent av
energimixen år 2030. Sverige har utmärkt välplacerade företag som arbetar
med gröna energilösningar och kan också erbjuda kompetens när det gäller
kärnkraftverksavveckling.

Smarta städer handlar inte bara om teknik utan om att städerna ska vara
socialt, ekonomiskt och ekologiskt hållbara. Det är också en viktig
utgångspunkt för regeringens samverkansprogram om smarta städer. Det var
därför jag deltog på ett seminarium med fokus på just detta tillsammans med
ledande företag som Scania, Volvo och Ericsson, Nira Dynamics, Telenor
Connexion och Neonode. Vi hoppas på ökat utbyte mellan sydkoreanska
företrädare och olika aktörer i Sverige och också lägga grunden för ett tätare
samarbete inom Agenda 2030.

Under mitt besök i Sydkorea träffade jag också fackliga företrädare samt



ordföranden för Övervakningskommittén för frihandelsavtalet mellan EU
och Sydkorea för att diskutera hur arbetstagares rättigheter kan förbättras.
Den svenska regeringen driver på för att handelspolitiken ska stå upp för just
arbetstagares rättigheter, samt människors hälsa, våra demokratiska
värderingar och vår miljö.

Jag ser fram emot att ytterligare bidra till att knyta banden mellan våra
länder, för ökad handel och en hållbar utveckling.

Ann Linde, EU- och handelsminister



Debattartikel från Utrikesdepartementet

"Jag vill utveckla samarbetet med
Kina kring hållbart företagande för
att förbättra arbetsvillkor, bekämpa
miljöförstöring, motverka
korruption och stärka kvinnors
ställning"
Publicerad 29 juni 2017

Debattartikel i Sydsvenskan den 22 juni av EU- och
handelsminister Ann Linde.
Efter midsommar genomför statsministern, näringsministern, miljöministern
och jag en tre dagar lång resa till Kina för att främja svensk export och
investeringar.

Under de senaste åren har den svenska exporten till Kina vuxit mycket
kraftigt. Den svenska delegationen omfattar över 40 företag samt
representanter för en rad myndigheter, organisationer, fack, forskning och
finansieringsinstitut. Resan ingår i ett systematiskt främjarsamarbete som har
fått namnet Team Sweden.Resan till Kina är den största satsning Team
Sweden hittills gjort. Förutom politiska överläggningar om handel, klimat och
innovation, är syftet att bidra till att öppna dörrar för svenska företag och
samtidigt öka möjligheterna för kinesiska investeringar i Sverige.

Regeringen kommer också att uppmärksamma att det i år är tio år sedan
Sverige inledde ett unikt samarbete med Kina kring hållbart företagande,
CSR, genom undertecknandet av ett samförståndsavtal. Avtalet ger Sverige
en plattform för att arbeta med hållbart företagande i Kina och på så sätt
bidra till Parisavtalet och till att nå de globala målen i Agenda 2030.
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Hållbarhetsarbetet är också viktigt för att lyckas bättre på den kinesiska
marknaden.

Kina är idag världens största handelsnation och världens näst största
ekonomi efter USA. Kina är också Sveriges största handelspartner i Asien
med en total utrikeshandel som förra året uppgick till närmare 130 miljarder
kronor.

Det finns idag drygt 600 svenska företag på plats och ytterligare cirka 10 000
svenska företag bedriver handel med Kina, så Kina är utan tvekan en allt
viktigare handelspartner för Sverige.

Resan är ett led i genomförandet av regeringens exportstrategi som bland
annat syftar till att öka exporten och handeln med de stora
tillväxtmarknaderna i Asien, Afrika och Latinamerika och därmed bidra till
tillväxt och jobb i Sverige.

När företag vill göra affärer på komplexa marknader som till exempel den
kinesiska möts de av en rad hållbarhetsutmaningar. Det kan handla om
miljöförstöring, korruption, kränkningar av mänskliga rättigheter i
företagandet eller bristande rättigheter i arbetslivet.

Parallellt medökad handel, export och investeringar finns därför ett behov av
en tydlig policy för hållbart företagande. Det gäller såväl för företag som för
regeringen. Därför har regeringen utarbetat och presenterat en ambitiös
CSR-strategi och en handlingsplan för företagande och mänskliga rättigheter.
Där sägs uttryckligen att regeringen har tydliga förväntningar på svenska
företag att agera hållbart och ansvarsfullt, såväl hemma som utomlands.

Konkret har regeringen också stärkt samarbetet med Kina kring hållbart
företagande. År 2010 upprättades ett CSR-center på den svenska
ambassaden i Peking för att genomföra samarbetet med våra motparter i det
kinesiska handelsministeriet. År 2015 undertecknades ett mer utvidgat avtal
som även inkluderar samarbete kring frågor som hållbara upphandlingar,
avfalls- och vattenhantering och ansvarsfulla investeringar, men även nya
samarbetspartners såsom fler kinesiska ministerier, fackliga organ och
civilsamhället. Under mitt besök kommer jag också träffa företrädare för
fackföreningsrörelsen i Hong Kong.

Samarbetsavtalet har blivit en unik plattform för Sverige att diskutera frågor
med Kina såsom miljöproblem, korruption, företagande och mänskliga
rättigheter, vikten av social dialog mellan oberoende parter på



arbetsmarknaden med mera.

Under samarbetets tio år har ett stort antal aktiviteter genomförts. Till
exempel arrangerar det svenska CSR-centret varje år en
hållbarhetsutbildning för kinesiska företagsrepresentanter och tjänstemän där
hittills fler än 1 000 personer har deltagit. Seminarier har också genomförts i
samarbete med svenska fackliga organisationer, till exempel If Metall, bland
annat att diskutera vikten av anständiga arbetsförhållanden. Centrets
hemsida har flera miljoner besökare varje år.

Många vittnar om en ökad medvetenhet och intresse för CSR bland företag
och myndigheter i Kina. Till exempel har vi noterat att antalet företag i Kina
som publicerar hållbarhetsrapporter har ökat markant.

Det ökade intresset kring hållbart företagande i Kina gynnar svenska företag
som vill göra affärer med Kina. Bland annat blir det lättare att ställa tydliga
krav kring hållbarhet på kinesiska leverantörer och underleverantörer.
Konsumenters allt större fokus på hälsa, kvalitet och säkerhet i Kina öppnar
också nya möjligheter för svenska företag som över lag har ett mycket gott
anseende och en tydlig profil på hållbarhetsområdet.

Jag vill fortsätta att utveckla vårt samarbete med Kina kring hållbart
företagande för att förbättra arbetsvillkoren och arbetstagares rättigheter,
bekämpa miljöförstöringen, motverka korruptionen, stärka kvinnors ställning
på arbetsmarknaden, och på så sätt engagera företagen i Agenda 2030 och
genomförandet av de globala målen för hållbar utveckling. Jag kommer att
verka för att vår Team Sweden-resa till Kina ska bidra till detta och till att
stärka svenska företags möjligheter att göra affärer i Kina.

Ann Linde, EU- och handelsminister



Debattartikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Gott nytt fiskeår
Publicerad 27 december 2016 Uppdaterad 27 december 2016

Debattartikel av Isabella Lövin, Sven-Erik Bucht och
Ann Linde i Upsala Nya Tidning den 27 december.
På samma sätt som man en gång trodde att jorden var platt har man trott att
haven är oändliga. Hur mycket man än fiskade skulle det ändå alltid finnas
fisk. Hur mycket skräp man än slängde ut i haven skulle det ändå aldrig
komma tillbaka.

Nu vet vi att vi hade fel. Enligt FN:s siffror är nästan 60 procent av världens
fiskebestånd fullt utnyttjat eller överfiskat.

En fullständig överblick saknas, eftersom runt 15 procent av det globala
fisket sker illegalt. Siffrorna är skrämmande. Ett levande hav med hållbara
fiskbestånd är centralt för havets ekosystem men också för världens
livsmedelsförsörjning.

Fiskbestånden känner inte några nationsgränser, överfiske är en global
utmaning och därmed alla länders ansvar.

Liksom i klimatfrågan är de viktigaste framstegen bara möjliga genom
internationellt samarbete. 2017 blir ett viktigt år för det hållbara fisket
genom processer i såväl FN som WTO.

När FN i september 2015 antog Agenda 2030 fanns hållbara hav med som
ett av de 17 globala hållbarhetsmålen.

Det är en stor framgång att ansvaret för världshavens många komplexa
utmaningar nu på allvar har flyttats upp på den globala dagordningen.

Hållbarhetsmål 14, om bevarandet av haven och de marina resurserna, är
helt centralt i det internationella arbetet som nu fått ny kraft.

https://www.regeringen.se/


Därför har den svenska regeringen tillsammans med Fiji tagit initiativ till en
stor FN-konferens om mål 14 i New York i juni 2017. Konferensen, dit
uppemot 8 000 delegater från hela världen väntas komma, blir den första på
hög nivå som fokuserar på ett enskilt mål i den nya hållbarhetsagendan.
Konferensen fokuserar på det som världen redan enats kring och ännu inte
lyckats genomföra, men också på nya utmaningar som plastskräp och
försurning.

I dag finns inget FN-organ som jobbar med haven på ett samlat sätt. Därför
behövs konferensen, för att samla momentum och driva på arbetet som
hittills gått alldeles för långsamt.

En av de viktigaste åtgärderna för att nå hållbarhetsmål 14 är att förbjuda
fiskesubventioner som bidrar till ett ohållbart fiske.

Här spelar förhandlingarna inom Världshandelsorganisationen, WTO, en
avgörande roll. Regeringen, genom oss tre undertecknande statsråd, skrev nu
i december brev till EU-kommissionen i syfte att EU ska ansluta sig till FN-
organisationernas (Unctad, FAO och Unep) gemensamma uttalande om
förbud mot subventioner som bidrar till ett ohållbart fiske.

Syftet är att få ytterligare fart på förhandlingarna för en multilateral
överenskommelse i WTO.

En överenskommelse om förbud mot fiskesubventioner som bidrar till ett
ohållbart fiske bör finnas med på dagordningen inför WTO:s nästa
ministerkonferens som sker i Buenos Aires i december 2017. Sverige har
också bidragit till en studie som ska analysera hur resultatet i WTO-
förhandlingarna om fiskesubventioner kan gynna de fattigaste länderna.

Det är viktigt att se att framsteg är möjliga när man jobbar ihop
internationellt. Sverige har länge drivit på för att EU ska ha ett större fokus
på hållbarhet i fiskeförvaltningen. Arbetet ledde till flera viktiga förändringar
i mer hållbar riktning när EU:s fiskeripolitik reformerades år 2013.

Sedan dess har flera av EU:s gemensamma bestånd återhämtat sig och fiskas
nu på hållbara nivåer.

Sverige har också länge arbetat aktivt för att göra EU:s
fiskepartnerskapsavtal med utvecklingsländer mer hållbara. Exempelvis
ställs det numer krav på att EU-fartyg enbart får fiska om det finns ett
dokumenterat överskott av fisk. En fastslagen andel av betalningen för



fiskerättigheterna ska också gå till att utveckla och stärka
utvecklingsländernas nationella fiskeriförvaltning.

Friska hav och livskraftiga fiskbestånd är grundläggande för vår miljö och för
att bekämpa fattigdom, trygga livsmedelsförsörjning och skapa välstånd för
miljoner människor. Nästa år kommer världens länder ha chans att ta beslut
som kan stödja en hållbar utveckling i världen. Regeringen kommer under
2017 att fortsätta arbeta aktivt för att nå framsteg som säkrar levande hav
med hållbara fiskbestånd – i New York i juni och i Buenos Aires i december.

Isabella Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Ann Linde, EU- och handelsminister



Debattartikel från Utrikesdepartementet

"Vi vill ha ökad delaktighet och
kunskap om EU-arbetet”
Publicerad 07 december 2016 Uppdaterad 07 december 2016

Debattartikel i Dagens Nyheter den 7 december 2016
av EU- och handelsminister Ann Linde.
Under året har vi sett hur populistiska och nationalistiska stämningar har
ökat. Inte sällan kombineras detta med krav på EU-utträde som ofta baseras
på myter. EU påverkar oss i stort och smått. Men kunskapen om vad EU gör
och hur det påverkar oss i Sverige är oroande låg. Dessutom är möjligheten
att vara delaktig i att påverka EU-arbetet inte tillräckligt bra. Det vill jag göra
något åt. Därför har jag som ett första steg bjudit in arbetsmarknadens parter
för att ta i hand på åtgärder för ökad delaktighet i EU-arbetet.

Medlemskapet i EU ger Sverige en större möjlighet att vara med och forma
politiken på europeisk och global nivå. Samtidigt har EU blivit en del av
svensk inrikespolitik. Jobben och välfärden i Sverige är direkt beroende av
handeln inom EU:s gemensamma inre marknad. Även om
arbetsmarknadspolitiken i stor utsträckning är en nationell fråga så påverkar
EU-medlemskapet svenska löntagare och arbetsgivare eftersom våra
ekonomier är tätt sammanflätade. Därför måste också arbetsmarknadens
parter ges bra förutsättningar att vara delaktiga i arbetet.

Bristande delaktighet måste åtgärdas. För att alla i Sverige på allvar ska
kunna vara med och påverka politiken inom EU krävs såväl kunskap som
möjligheter till delaktighet. När fler är med blir besluten bättre och mer
välförankrade - och det stärker Sveriges röst i EU. Samtidigt krävs kunskap,
tillgång till information och fungerande vägar för inflytande för att
möjliggöra delaktighet. Den statliga utredningen EU på hemmaplan, som
lämnades över till regeringen tidigare i år, visar att det finns stora brister
inom alla dessa områden.

https://www.regeringen.se/


För att förbättra möjligheten att påverka i EU vill regeringen stärka
delaktigheten och engagemanget här hemma i Sverige. Det krävs framför allt
insatser för ökad kunskap och bättre forum för dialog om EU-frågor. För att
förbättra delaktigheten på riktigt krävs att många bidrar. Som ett första steg i
ett långsiktigt arbete kommer jag idag, tillsammans med LO, TCO, Saco,
Sveriges Kommuner och Landsting, Svenskt Näringsliv, och
Arbetsgivarverket att ta i hand på att vidta åtgärder för att öka delaktigheten.
Utöver arbetsmarknadens parter kommer jag också att ta i hand med
Europaparlamentets och Kommissionens kontor i Sverige för att manifestera
den höjda ambitionen.

Låg kunskap om EU. Trots att Sverige har varit EU-medlem i över tjugo år
har inte kunskapen om hur EU fungerar stärkts. Det saknas fortfarande breda
kunskaper om vad EU egentligen gör, hur beslut fattas och hur dessa beslut
påverkar oss, trots att en hel generation har vuxit upp med EU. Bristande
kunskap innebär sämre möjligheter att vara delaktig och är en grogrund för
odemokratiska krafter. Det är alarmerande att det också finns långtgående
kunskapsluckor hos lärare, journalister och förtroendevalda. Fler än hälften
av de förtroendevalda i kommuner och regioner svarade i en undersökning
att de själva anser sig ha otillräckliga kunskaper för att kunna diskutera med
sina väljare hur EU-beslut påverkar kommunen. Det är oroande eftersom fler
än hälften av de frågor som behandlas i ett kommunfullmäktige har direkt
koppling till beslut som fattas på EU-nivå.

Otillräcklig dialog om EU-frågor. Samtidigt saknas det tillräckligt tydliga
och fungerande vägar för civilsamhället och arbetsmarknadens parter att föra
dialog med regeringen om viktiga EU-frågor. Idag sker ofta dialog med
intressenter i ett sent skede under lagstiftningsprocessen, när möjligheten att
påverka är begränsad. Ibland sker det ingen dialog alls.

EU-handslag för ökad delaktighet. Därför tar jag i hand med
representanter från arbetsmarknadens parter på att vi alla, utifrån våra olika
uppdrag och intressen, ska bidra till att öka kunskapen och engagemanget för
frågor som avgörs i EU. Parterna har inte alltid en gemensam syn på exakt
vilken politik som ska föras i EU. Men de är tillsammans med regeringen
eniga om att Sverige behöver vara en starkare röst i EU och att det kräver
ökad kunskap och delaktighet. Varje part åtar sig att höja ambitionen och
genomföra konkreta åtgärder. I EU-handslaget åtar sig regeringen åtgärder
som fokuserar på bättre former för dialog med arbetsmarknadens parter och
civilsamhället liksom satsningar på att höja kunskapen:

1. Bättre former för dialog med arbetsmarknadens parter och



civilsamhället
Arbetsmarknadens parter, civilsamhället och näringslivet har efterfrågat att
regeringen ska föra bättre och mer strukturerade dialoger i EU-frågor. Därför
kommer regeringen att inrätta pilotprojekt med EU-sakråd under våren 2017.
Relevanta aktörer ska systematiskt bjudas till dialog i ett tidigt skede i
lagstiftningsprocessen – med syfte att skapa ett fördjupat beslutsunderlag i
sakfrågor. För en ökad dialog och delaktighet kommer också statsministern
under nästa år att inrätta ett råd för EU.

2. Förbättra myndigheters EU-arbete
Jag kommer att kalla myndighetschefer till dialog om deras ansvar för
information och delaktighet i myndigheternas EU-arbete. Exempelvis arbetar
Naturvårdsverket, Konkurrensverket och Försäkringskassan dagligen med
många frågor som är EU-relaterade. Flera myndigheter kan förbättra sitt
arbete med delaktighet.

3. Mer tillgänglig information och kunskap om EU
Det finns mycket kunskap och analyser om EU, bland annat genom Svenska
institutet för europapolitiska studier, Sieps. Men det material de producerar
måste nå fler. Därför har regeringen beslutat satsa på att Sieps kunskap och
analyser ska nå ut till fler för att skapa större nytta.

4. Öka kunskapen bland förtroendevalda och tjänstepersoner
För att öka kunskapsnivån kommer regeringen att satsa på skräddarsydda
utbildningar för förtroendevalda politiker och tjänstepersoner i kommuner
och landsting. Det är nämligen avgörande att dessa har kunskap om hur EU
påverkar deras arbete.

5. Utbildningssatsning i skolan
Regeringen kommer att genomföra en utbildningssatsning på skolor inför
Europadagen den 9 maj och fortsätta att satsa på EU-skolambassadörer,
lärare som utbildas särskilt i EU-frågor. Regeringen kommer också att
uppmärksamma Skolverket på utredningen "EU på hemmaplan" så att de kan
överväga lämpliga kompetensutvecklingsinsatser för lärare inom ramen för
de nationella skolutvecklingsprogrammen.

Sverige ska vara en stark röst i EU. Därför krävs att fler blir delaktiga i EU-
arbetet. Som ett första steg i ett långsiktigt arbete skapar EU-handslaget ökad
delaktighet. Dialogen ska förbättras och kunskapsnivån ska höjas.
Tillsammans höjer vi ambitionsnivån – ökar delaktigheten – och stärker
Sveriges EU-arbete.



Ann Linde, EU- och handelsminister

 



Debattartikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Därför stämmer vi EU-
kommissionen
Publicerad 26 november 2016 Uppdaterad 26 november 2016

Svenska Dagbladet, 26 november 2016 Blykromater är
cancerframkallande och ska fasas ut och förbjudas.
Trots detta har EU-kommissionen nyligen beviljat
tillstånd till ett företag som vill sälja blykromater i EU.
Därför stämmer vi nu EU-kommissionen, skriver tre
svenska ministrar.
Sverige lämnar in en stämningsansökan gentemot EU-kommissionen.
Anledningen är att EU gett ett företag tillstånd att fortsätta använda
blykromater, ett cancerframkallande och fosterskadande ämne, trots att det
finns alternativ. Godkännandet riskerar att underminera tillståndssystemet i
EU:s kemikalieförordning Reach, och göra det svårare att stoppa farliga
ämnen i framtiden. Godkännandet missgynnar också de svenska företag som
tagit ansvar och fasat ut ämnet.

Människor ska kunna lita på att produkter de kommer i kontakt med i
vardagen är fria från gifter och att vi inte riskerar blir sjuka av vardagliga
saker vi använder. Svenska företag är duktiga på att ta fram nya bättre
alternativ till tidigare miljöfarliga ämnen. Alternativen är både bättre för
hälsa och miljö och dessutom möjliga exportframgångar för svenska aktörer.
Tydliga och långsiktiga miljöregler stärker svenska företag.

Bly är ett av de farligaste ämnena mänskligheten känner till. Det är särskilt
farligt för foster och små barn som kan få inlärningssvårigheter och
beteendestörningar om de exponeras för bly. Oavsett hur liten mängd bly en
människa får i sig kan nervsystemet skadas. Bly orsakar varje år stora skador
på människors hälsa och FN har därför tagit fram ett globalt program för att
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minska all exponering för bly.

Blykromater används bland annat vid tillverkning av vissa typer av färg för
metall, för att färga plast och för vägmarkeringar. Blykromater skadar
fortplantningen och misstänks orsaka cancer. Ämnet är därför sedan förra
året tillståndspliktigt enligt EU:s kemikalieförordning Reach. Reach-
förordningen är ett av våra absolut viktigaste verktyg i arbetet med att få
bort farliga kemikalier från vår vardag

EU-länderna är sedan flera år överens om att blykromater ska fasas ut och
därmed förbjudas. Trots detta har EU-kommissionen nyligen beviljat tillstånd
till ett företag som vill sälja blykromater i EU för användning som färgämne.

Reglerna i Reach-förordningen säger att tillstånd för användning av
blykromater bara får ges om det saknas alternativ som kan användas istället.
Svenska företag har visat att det är möjligt att sluta använda blykromater. Då
kan vi inte acceptera att dessa ämnen börjar användas igen.

Ett tillstånd för fortsatt användning är alltså både skadligt för människors
hälsa och för miljön. Därför lämnar regeringen nu in en stämning mot
kommissionen till EU-domstolen.

EU:s kemikalielagstiftning är långt ifrån perfekt, men den är tydlig på en
punkt: finns mindre skadliga alternativ ska ett farligt ämne fasas ut från den
gemensamma marknaden. Genom att stämma kommissionen visar regeringen
att vi står upp för de EU-gemensamma reglerna och de företag som tar sitt
miljöansvar. Det handlar om att värna människors hälsa och att upprätthålla
en sund konkurrens på EU:s gemensamma marknad.

Ann Linde, EU- och handelsminister
Karolina Skog, miljöminister
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister



Debattartikel från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Så blir hållbarhet en stor
exportsuccé
Publicerad 25 november 2016 Uppdaterad 25 november 2016

Dagens Industri, 25 november 2016 I och med
Parisavtalet krävs ett antal investeringar i förnybart och
svenska företag ligger långt framme i utvecklingen. Men
vi måste också se till att exportera de smarta svenska
lösningarna, skriver handelsminister Ann Linde och
miljöminister Karolina Skog.
Förra året enades världens länder om det första globala klimatavtalet –
Parisavtalet – som säger att klimatavtrycken ska minska.

Nyligen möttes världens länder igen, denna gång i Marrakech, och där
enades världens ledare om hur ländernas klimatlöften ska följas upp.

Nu är tid att gå från ord till handling. För att nå målen krävs omfattande
satsningar på ny teknik och hållbara lösningar. Här finns en stor potential för
svenska företag, som ofta är världsledande just vad gäller grön teknik. De
fem strategiska samverkansprogrammen är ett konkret exempel på att
regeringen vill arbeta nära företagen för att lösa framtidens
samhällsutmaningar.

Vi ser det som självklart att Sverige tar täten i utvecklandet av nya hållbara
lösningar för transporter, för material och för stadsutveckling. Men vi måste
också se till att exportera de smarta svenska lösningarna. På så sätt får vi
maximal utdelning, både vad gäller att bidra till en global hållbar utveckling
och till att stärka svenska företag.

I veckan deltog regeringen tillsammans med ett dussin svenska företag i en
konferens om grön teknik i Buenos Aires. Syftet med konferensen var att
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positionera svensk teknologi, kunskap, och erfarenhet inom energi- och
miljöteknik med fokus på förnybar energi. Målet är att bana väg för
fördjupade handelspolitiska relationer mellan Sverige och Argentina. Detta
är ett konkret exempel på hur regeringen stärker Sveriges
miljötekniksamarbeten med utvalda nyckelländer världen över.

Sverige är ett av de länder i Europa som har lyckats bäst i övergången från
fossila till förnybara energikällor. En viktig bidragande faktor för denna
övergång är den så kallade Triple Helix-modellen, som går ut på stark
samverkan mellan regering, akademi och industri.

Modellen har möjliggjort en blomstrande miljö för innovation och hållbar
teknik i Sverige. Med stöd från industrin och den akademiska världen har
Sverige redan uppnått viktiga mål när det gäller hållbar utveckling i
energisektorn. Cirka 23 procent av den energi som produceras i Sverige
kommer från biobränslen som genereras från hushållsavfall och
jordbruksrester, vilket gör landet till en föregångare när det gäller
biogasteknik. Genom att åttafaldiga stödet till solel och ta bort skattehinder
för investeringar i sol tar vi ytterligare steg mot 100 procent förnybart.

Hållbarhet har blivit en svensk exportprodukt. Det finns stora möjligheter för
svenska företag, som redan i dag ligger långt framme, att expandera på den
globala marknaden för miljölösningar. Denna marknad växer kraftigt och
förväntas stiga till 1.9 miljarder dollar till 2020.

Sveriges utveckling och välstånd är nära sammankopplat till internationell
handel. I dag är hållbara och innovativa lösningar för energi, infrastruktur
och transport kärnan i Sveriges kunskap och hållbarhetsexpertis. Svenska
leverantörer kan erbjuda innovativa och miljömässigt hållbar teknik för olika
typer av industrier och urban infrastruktur.

Regeringens målsättning är att handeln ska bidra till en global hållbar
utveckling och till arbetet med att möta de olika utmaningar som världen står
inför. Öppna och konkurrenskraftiga marknader uppmuntrar också
innovation och tekniska framsteg. Det finns inga motsättningar mellan
ekonomiska resultat och sysselsättning å ena sidan och hållbarhet på den
andra.

Grön tillväxt med innovation, investeringar och handel för miljö- och
klimatändamål har potential att bidra till att skapa arbetstillfällen och
konkurrenskraft. De är nycklarna till en hållbar framtid – i Sverige och
globalt.



Ann Linde, EU- och handelsminister 
Karolina Skog, miljöminister



Debattartikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

"Det är dags för EU att leverera"
Publicerad 10 september 2016 Uppdaterad 10 september 2016

Debattartikel i Svenska Dagbladet, lördag den 10
september 2016. Europa möter nu de kanske största
utmaningarna sedan det europeiska samarbetet
byggdes upp i ruinerna av två förödande världskrig.
Flyktingkrisen, de växande klyftorna och arbetslösheten
som präglat de senaste åren har samtidigt mobiliserat
krafter för mindre samarbete och mer isolationism.
Vi delar den frustration som många känner. Den ökade globalisering och
världshandel som lyft många ur fattigdom och ökat välståndet i världen har
inte kommit alla till del. Allt för många kopplar ihop globaliseringen med
växande klyftor och ökad sårbarhet.

Men vi delar inte analysen att mindre samarbete skulle vara lösningen.
Tvärtom. Fler och fler av våra samhällsutmaningar är gränsöverskridande,
och kan bara lösas genom gränsöverskridande samarbeten. Ett skrämmande
tydligt exempel är bekämpandet av terroristorganisationer, som rör sig
mellan länder och kontinenter, och som inget land kan bekämpa ensam.

Det europeiska samarbetet ger oss också möjligheter som är avgörande för
Sveriges välstånd: Möjligheten att tillsammans bli en stark röst i alla beslut
som påverkar oss i internationella forum. Möjligheten att säkra friskare luft,
renare vatten och ett gemensamt arbete mot klimathotet. Möjligheten för dig
som medborgare att studera, arbeta eller driva företag i vilket EU-land du
vill.

På fredag träffas stats- och regeringscheferna för de 27 medlemsstaterna i
Bratislava för att diskutera hur EU ska hantera det brittiska utträdet.

Regeringen är redo ta sig an förhandlingarna med Storbritannien, och har
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tillsatt en grupp inom regeringskansliet med särskilt ansvar för att bevaka de
svenska intressena. Vi vill se ett nära samarbete även efter Storbritanniens
utträde ur unionen. Samtidigt är det viktigt att slå fast att tillträde till den inre
marknaden innebär rättigheter såväl som skyldigheter. Det går inte att plocka
russinen ur kakan, och som exempel tillämpa fri rörlighet för tjänster men
inte för personer.

Mötet i Bratislava har också en ännu viktigare punkt på dagordningen: att
definiera vilken väg EU ska ta framöver. Sveriges ståndpunkt är att den
vägen inte går genom nya stora projekt som kräver fördragsförändringar.
Däremot är det hög tid att medlemsstaterna faktiskt genomför de beslut som
fattats gemensamt. I detta arbete kommer den svenska regeringen prioritera
tre områden: fler och bättre jobb, en mer ambitiös klimat- och miljöpolitik
och en långsiktigt hållbar migrationspolitik som värnar asylrätten.

1. Fler och bättre jobb

Det är dags att skapa en djupare och mer rättvis inre marknad. Den inre
marknaden stimulerar konkurrens och handel, höjer kvaliteten, ökar utbudet
av varor och tjänster – och utgör 70 % av den svenska exporten. Därför
behöver vi fortsätta att rensa bort onödiga handelshinder, och fördjupa den
digitala inre marknaden så att fler svenska företag kan exportera mer och
anställa fler.

Den ekonomiska och sociala utvecklingen måste också gå hand i hand för att
vara hållbar. De sociala frågorna, så som välfärdens utformning, är oftast av
nationell karaktär och ska så förbli. Men med respekt för att olika länder har
olika sociala system behöver vi identifiera flaskhalsar och finna lösningar
som till exempel kan göra steget mellan utbildning och arbetsmarknad
enklare, förenkla för föräldrar att förena arbete med familjeliv, och öka
kvinnors inträde på arbetsmarknaden. Den svenska regeringen är också
mycket aktiv i arbetet med att förbättra utstationeringsdirektivet, och säkra
att principen om lika lön för lika arbete ska gälla, oavsett varifrån man
kommer.

Detta gör att det är av yttersta vikt att vidareutveckla den europeiska pelare
för sociala rättigheter som har lanserats av kommissionen. Därför arrangerar
regeringen ett socialt EU-toppmöte i Sverige under 2017 för att ta arbetet
vidare och lyfta upp frågorna på dagordningen.

2. Ambitiös miljö- och klimatpolitik



Klimatfrågan är global – och EU är en avgörande aktör för att vi ska klara av
omställningen. Vi är övertygade om att det inte hade blivit något globalt
bindande klimatavtal i Paris utan EU:s påverkan.

Vi vill fortsätta visa ledarskap i denna ödesfråga. Regeringen kommer att
verka för att klimatavtalet ratificeras av hela EU så fort som möjligt. Vi
kommer att driva på för en hög ambitionsnivå i de förslag som nu förhandlas
inom EU och som ligger till grund för EU:s genomförande av avtalet. Vi
kommer även vara en starkt pådrivande aktör inom EU för renare luft och
minskad användning av farliga kemikalier.

3. Alla länder måste ta sitt ansvar i flyktingkrisen

Regeringen vill se en union som ger säkerhet för medborgarna och tar ett
gemensamt ansvar för flyktingar. Det är positivt att det går fort framåt i
förhandlingarna om en förstärkning av EU:s yttre gränser och att EU nu
fokuserar mer på hur vi med den gemensamma utrikes-, handels- och
biståndspolitiken bättre kan förebygga att människor tvingas fly.

Men för att EU inte återigen ska stå lika handlingsförlamat som under den
mest akuta flyktingkrisen förra året, är det också nödvändigt att fler länder är
med och bidrar.

Sverige har varit en av de mest drivande medlemsstaterna för en jämnare
fördelning av asylsökande inom EU och vi kommer fortsätta att arbeta för ett
mer enhetligt asylsystem inom EU, där alla medlemsstater tar sin del av
ansvaret för mottagandet av asylsökande. En förutsättning för detta är att
alla medlemsstater har mottagningssystem med tillräcklig kapacitet, en
rättssäker asylprocess, likvärdig bedömning av skyddsbehov och vissa
grundrättigheter kopplade till skyddsbehovet.

Nu är det dags för EU att leverera. Regeringen kommer även verka för en
ökad delaktighet i EU-arbetet på hemmaplan. Den vägen skapar vi inte bara
ökad legitimitet för de EU-beslut som fattas utan vi får dessutom förslag på
vad EU kan göra bättre.

Europas medborgare har all rätt att vara förfärade över terror, krig och
förtryck, förbannande över fattigdom, klyftor och klimathot. Men en sak vet
vi från Europas historia: För att lösa dessa problem krävs inte mindre
samarbete – utan mer.

Stefan Löfven



statsminister

Ann Linde
EU- och handelsminister 



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Sverige behöver TTIP för jobben
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 02 september 2016

Debattartikel i Aftonbladet den 2 september av Ann
Linde och Karl-Petter Thorwaldsson. Ett frihandelsavtal
med USA är viktigt för att skapa fler konkurrenskraftiga
jobb i Sverige. Vare sig den svenska regeringen eller
LO delar bilden av att förhandlingarna om TTIP,
frihandelsavtalet mellan EU och USA, har havererat
eller borde avslutas. Det finns få verktyg för att faktiskt
öka antalet arbetstillfällen – ett sådant verktyg är nya
progressiva och omfattande handelsavtal.
Under förhandlingarna står regeringen upp för löntagarnas intressen, för
miljön och för människors och djurs hälsa. Varken regeringen eller LO går
med på ett avtal som sänker skyddsnivåer för klimat, miljö och hälsa eller
hotar det demokratiska beslutsfattandet. För oss är det en utgångspunkt för
ett nytt frihandelsavtal, och regeringen kommer att göra noggranna
konsekvensanalyser för att säkerställa detta när avtalet är klart.
Engagemanget för att förbättra avtalet har också gett effekt. EU förhandlar
TTIP utifrån ett mandat som godkänts av alla medlemsländer.
Förhandlingarna har till stor del följt våra krav. Den komplexa förhandlingen
är inte ett lopp på hundra meter. Snarare är den ett maratonlopp. Bara för att
det är svårt finns ingen anledning att bryta.

De politiska vindarna mot fri handel som blåser över både Europa och USA
föds av en stark frustration hos människor som upplever att de blir svikna av
utvecklingen. Om du upplever att frihandel och ökad global konkurrens
riskerar att göra dig själv arbetslös, sätta din familj på bar backe och
äventyrar dina barns framtid – är det inte konstigt att du vill stoppa
utvecklingen.
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Vi förstår frustrationen. I grunden handlar det om ökad ojämlikhet, bristande
trygghet och undermålig välfärd. Stagnerande eller till och med fallande
reallöner är en verklighet för många arbetstagare i stora delar av EU och
USA. Samtidigt är skyddsnäten ofta för svaga för de som blir av med sitt
arbete.

Men att rikta ilskan mot handel och utveckling är inte bara fel väg att gå –
det är farligt. Den svenska modellen visar att utveckling och trygghet går
hand i hand. I Sverige har arbetarrörelsen insett att strukturell omvandling av
arbetsmarknaden är bra för arbetarna. Här konkurrerar arbetstagare med
kunskap och kompetens, därför krävs globalt konkurrenskraftiga företag.
Utan ett frihandelsavtal riskerar Sverige att gå miste om arbetstillfällen och
förlora i den globala konkurrensen. Ineffektiva och olönsamma verksamheter
är långsiktigt förödande för löntagarna och för vårt samhälle.

Men det krävs också en arbetslöshetsförsäkring som ger ett tryggt
inkomstskydd, ett utbildningssystem och en arbetsmarknadspolitik som kan
ge den som förlorar sitt jobb en ny chans på arbetsmarknaden. Trygga
människor är inte rädda för utveckling.

Sverige är ett exportberoende land och stödet för frihandel är stort. Den
strukturella omvandling som Sverige har genomgått de senaste decennierna
har lett till att vi är en av världens ledande innovations- och industrinationer.
Sedan 2014 har det skapats 120 000 nya jobb i Sverige. Idag är 1,3 miljoner
svenskar direkt eller indirekt anställda på grund av vår export. Volvo
personbilar meddelande nyss att de ska nyanställa 400 medarbetare i
Sverige. Det är glädjande. Genom ett frihandelsavtal som TTIP skulle
exporten kunna öka – och jobben bli ännu fler.

Svenska företag skulle enklare nå den stora amerikanska marknaden med
sina produkter och kunna anställa fler. TTIP kan bidra till att minska krångel
och överlappande byråkrati. Förhandlingarna handlar om att USA och EU
har olika regelverk, som inte ska behöva innebära begränsningar i handeln i
onödan. Ett frihandelsavtal skulle också öka investeringarna mellan EU och
USA, vilket är en viktig faktor för att företag ska växa och utvecklas.

De som nu vill stoppa arbetet med att nå ett frihandelsavtal mellan två av
världens största ekonomier, EU och USA, är svaret skyldiga: hur ska vi skapa
fler konkurrenskraftiga jobb utan ökad handel?

Ann Linde, EU- och handelsminister



Karl-Petter Thorwaldsson, LO-ordförande



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Frihandel ökar inte klyftorna
Publicerad 22 augusti 2016 Uppdaterad 22 augusti 2016

Debattartikel i Dagens industri den 22 augusti 2016. Allt
fler kritiska röster höjs runt om i världen mot
globalisering och frihandel. Lösningen är att vara en del
av utvecklingen och erbjuda ett starkt skyddsnät och en
aktiv arbetsmarknadspolitik, skriver EU- och
handelsminister Ann Linde.
Det går väldigt bra för Sverige och det är ingen slump. Arbetslösheten
sjunker och tillväxten är hög. Antalet sysselsatta har ökat med 120.000 sedan
2014. Vi har den lägsta ungdomsarbetslösheten på 13 år. Det är väldigt bra.
Men vi får inte vara nöjda. Ännu fler behöver ett jobb att gå till.

För att fortsätta skapa nya arbetstillfällen i Sverige krävs mer handel. Därför
driver den svenska regeringen på för att få till fler progressiva
frihandelsavtal. För att nå framgång med det krävs det att man förstår de
politiska förutsättningarna.

Ökade klyftor och bristen på trygghet har skapat en frustration som riktas
mot öppenhet och handel i många länder. Fler måste inse att utveckling och
trygghet måste gå hand i hand.

I dag ser vi en utveckling där allt fler kräver att de dörrar som vi under
decennier har kämpat för att öppna nu ska stängas för både människor och
handel med omvärlden.

Många upplever att förändringar inte är förbättring. Tvärtom upplever
väldigt många att förändring är försämring. Människor upplever sina arbeten
bli utslagna av den globala konkurrensen och teknikutvecklingen – och
därmed sin livssituation hotad.
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Det gäller att förstå att den här frustrationen finns. Att den är stark. Och att
den tyvärr på många ställen är välgrundad. Både i EU och i USA har det
funnits en utveckling mot ökande klyftor, där löntagare och särskilt de i
mindre kvalificerade yrken får en allt mindre del av den växande kakan.

Den här frustrationen tar sig uttryck på olika sätt. Man kan inte rösta om
globalisering och teknikutveckling, men det går att rösta mot EU, migration
och handelspolitik. I Storbritannien ledde det till brexit. I Nederländerna
röstade de ned handelsavtalet mellan EU och Ukraina. I USA är det
migrationen och handelspolitiken som är i fokus.

Men lösningen är inte att stänga dörren för omvärlden och sluta utvecklas.
Lösningen är att vara en del av utvecklingen och erbjuda ett starkt skyddsnät
och en aktiv arbetsmarknadspolitik. Det vet den svenska regeringen. Och vi
är bra på det.

Under 1970-talets varvskris, textilkris och stålkris försvann hundratusentals
arbeten. Under 1990-talskrisen var det många som blev av med sitt jobb.
Under den senaste finanskrisen var det också många som fick sluta när
orderböckerna inte var lika tjocka som tidigare.

Denna strukturella omvandling har lett till att Sverige är en av världens
ledande innovations- och industrinationer. Gamla jobb har försvunnit och
nya vuxit fram. Det omoderna och ineffektiva har ersatts av det moderna
och effektiva. Många har fått chansen att vidareutbilda sig och har dragit
stor nytta av utvecklingen.

Den svenska regeringen vet att utveckling och trygghet går hand i hand.
Genom fri och öppen handel växer nya jobb fram. Genom en aktiv
arbetsmarknadspolitik med kollektivavtal och trygghetsförsäkringar skapas
broar från gammalt till nytt.

Det är människorna som ska skyddas, inte ineffektiva verksamheter. Vår
svenska modell skapar trygga människor. Och trygga människor tror på
utvecklingen.

För hur hade det svenska samhället sett ut om vi hade haft kvar omoderna
varv på Lindholmen i Göteborg, i stället för ett stort campus och en science
park?

Vi ska driva på för mer öppen och fri handel. Men för regeringen är det
självklart att i handelspolitiken stå upp för arbetstagares rättigheter, vår



miljö, människors hälsa och vårt demokratiska utrymme. Vi ska därför
fortsätta säkerställa att våra handelsavtal skyddar vårt eget utrymme för
beslutsfattande, våra möjligheter till skärpta miljökrav och även framgent
skyddar människors och djurs hälsa.

Jag är glad över att CETA, handelsavtalet mellan EU och Kanada, är
färdigförhandlat. För det är ett brett och djupgående handelsavtal som utgår
från moderna handelsmönster. Cirka 99 procent av tullarna mellan EU och
Kanada kommer att avvecklas, vilket kommer öppna för handeln och kan
leda till fler arbetstillfällen.

Regeringen har tidigare gett Kommerskollegium i uppdrag att göra en
konsekvensanalys av CETA. Den är nu genomförd och Kollegiets
övergripande bedömning är att CETA skyddar parternas framtida
regleringsutrymme.

Nu ser jag fram emot att CETA-avtalet börjar gälla och att fler inser att den
svenska modellen med utveckling och trygghet är vägen framåt.



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Mer samarbete är vägen framåt
Publicerad 16 juli 2016 Uppdaterad 16 juli 2016

Debattartikel i Svenska Dagladet den 16 juli 2016 av
EU- och handelsminister Ann Linde.
Återigen har Europa drabbats av ett fruktansvärt attentat som krävt många
människors liv och lämnat familjer och vänner med ofattbar sorg. De
återkommande och barbariska attackerna mot vårt öppna, demokratiska och
toleranta samhälle gör utmaningen mer komplex. Förutom i Nice har
Köpenhamn, Bryssel, Paris och många städer utanför EU som Istanbul,
Bagdad och Tunis drabbats. Terrorismen är global och har som mål att
attackera vårt sätt att leva. Populistiska, nationalistiska och rasistiska krafter
hävdar att svaret är att stänga dörren för samarbete och blunda för
händelserna i omvärlden. Det är fel. Svaret är inte slutenhet. Tvärt om ska vi
stå upp för vårt sätt att leva och våra värderingar, samtidigt som vi agerar
med beslutsamhet och kraft mot terrorism och extremism.

Därför krävs stärkt solidaritet, enighet och tillit inom EU. Vi måste orka
driva på och hålla ihop för att stå upp mot de krafter som har slutenhet som
enda svar. Det bästa sättet för att komma framåt är genom konkret handling
som leder till resultat.

Därför träffades jag och mina ministerkollegor från Tyskland och Frankrike,
Michael Roth och Harlem Désir i Berlin tidigare i veckan för att diskutera
just det. Vi började med att konstatera att Storbritannien har röstat för att
lämna EU. Vi beklagar men respekterar resultatet. Nu gäller det att skapa
tydliga ramar för processen som följer för utträdet och samtidigt blicka
framåt och utveckla EU.

Till stor del handlar det nu om att EU behöver presentera långsiktiga och
hållbara lösningar inom områden där medborgarna förväntar sig resultat. Vi
tre EU-ministrar från Sverige, Tyskland och Frankrike har tagit fram en
gemensam framåtsyftande agenda för EU med fokus på fyra följande frågor:
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Jobb, tillväxt och social rättvisa

EU måste skapa förutsättningar för tillväxt och fler jobb utifrån principen om
social rättvisa. Efter många år i ekonomisk kris märker vi nu långsamt
sjunkande arbetslöshet och stärkt ekonomi i Europa. Kommissionen har
presenterat en plan som fokuserar på investeringar för att skapa fler jobb.
Det tycker vi är bra. Vi tror också att en bra väg framåt är att fördjupa den
inre marknaden i EU inom bland annat den digitala sektorn.

Samtidigt måste den sociala dimensionen av den inre marknaden stärkas.
Social rättvisa måste prioriteras och göras till handling. Allan Larsson leder
nu ett arbete inom EU med att stärka de sociala frågorna. Det tycker vi är ett
steg i helt rätt riktning. Samtidigt tycker vi att principen om lika lön för lika
arbete ska gälla. Dessutom krävs mer offensiva satsningar på unga
människor – den europeiska ungdomsgarantin och ett utökat
Erasmusprogram som inkluderar fler än studenter, är viktiga initiativ.
Jämställdhet måste prioriteras tydligare på EU-nivå. Det krävs satsningar för
att öka kvinnors inträde på arbetsmarknaden och ökad jämställdhet i
arbetslivet.

Migration

EU behöver hitta långsiktiga och hållbara svar på migrationens och
etableringens möjligheter och utmaningar. Det finns lite som pekar på att
migration kommer avta de närmsta åren. Samtidigt finns det inga enkla,
framkomliga lösningar. Först och främst måste EU jobba mer intensivt med
att bekämpa anledningarna till varför människor tvingas fly. Solidaritet ska
vara utgångspunkten. Alla EU-länder bör gemensamt dela på ansvaret för att
ta emot människor på flykt. EU:s arbete med migrationsfrågor ska bygga på
humanistiska värderingar. Samtidigt behöver vi intensifiera kampen mot
människosmugglare och stärka kustbevakningen. Vi från Sverige, Tyskland
och Frankrike är mer än villiga att dela med oss av den erfarenheten vi har
från att arbeta med etablering av människor som har invandrat till våra
länder.

Klimat

EU måste förmå att göra verklighet av en politik för att hantera
klimatförändringarna. För om inte tillräckliga åtgärder tas hotas stabiliteten,
säkerheten och den ekonomiska välfärden över hela världen. Våra tre länder
kommer att prioritera att genomföra klimatavtalet i Paris och uppmanar



andra medlemsländer att ratificera detsamma. Vi anser att EU behöver
utveckla lagstiftning kopplat till ramverket för klimat och energi och
samtidigt ha höga klimatambitioner. Vi ser EU:s utsläppshandel som ett
viktigt verktyg för att kunna nå resultat.

EU:s värderingar

EU behöver upprätthålla och förstärka de gemensamma värderingarna. Vi
måste kunna se till att demokrati, minoriteters rättigheter och rättsstatens
principer följs. Det finns nu verktyg för att hantera eventuella överträdelser.
Just nu prövas dessa verktyg – och om det finns behov så bör de förstärkas.
Trots valresultatet i Storbritannien är vi övertygade om att det är samarbete
och inte isolering som är vägen framåt. Med denna framåtsyftande agenda
tror jag och mina tyska och franska kollegor att EU:s utveckling kan leda till
förbättringar – både i stort och i människors vardag. Fullt fokus på resultat är
vägen framåt.



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Så ska vi förstärka EU
Publicerad 08 juli 2016 Uppdaterad 08 juli 2016

Debattartikel, Dagens industri, 8 juli 2016. Nyligen
röstade Storbritannien för att lämna EU. Vi måste få de
yngre att tro på EU. Det är de som är framtidens
medborgare, politiska ledare och företagare, skriver EU-
och handelsminister Ann Linde och Europa- och EU-
ministrarna i Tyskland, Frankrike, Italien och Portugal.
De brittiska väljarna har beslutat att Storbritannien ska lämna EU. Vi
respekterar men beklagar detta beslut. För att undvika ett oklart läge ska
beslutet genomföras så snart som möjligt, i enlighet med artikel 50 i EU-
fördraget.

Populismen och EU-motståndet växer i Europa. Därför är vi progressiva och
engagerade européer medvetna om att vi har ett ansvar att stå enade och ge
EU en ny politisk dynamik som så krävs i arbetet för sammanhållning och
solidaritet. En fortsatt defensiv hållning ligger inte rätt i tiden. Det är hög tid
att agera, på ett proaktivt, beslutsamt och kraftfullt sätt, i en tydlig europeisk
anda.

Oavsett vilken kris man tittar på ser man att ingen enskild medlemsstat kan
lösa dagens stora utmaningar på egen hand. EU är vår chans att återfå
förmågan att agera i vår globala värld. Argumentet att länders suveränitet går
förlorad i EU och återfås genom att lämna unionen är inte endast kortsiktig
utan även klart missvisande.

Detta föder nationalistiska känslor runt om i enskilda medlemsländer. Vissa
påstår att medlemsländerna klarar sig bättre på egen hand. Det är endast då
vi agerar tillsammans som vi verkligen kan påverka och hitta lösningar på
globala utmaningar, såsom klimatförändringarna, den nya digitala ekonomin,
migrationsfrågan och internationella kriser.
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I stället för att minska vårt gemensamma engagemang vill vi göra det mer
attraktivt att agera solidariskt. Det är därför av avgörande betydelse att EU
visar konkreta gemensamma resultat inom viktiga områden.
Prioriteringsinriktningen bör också i viss utsträckning återspeglas i hur
resurserna fördelas. Det är först när vi kan leverera resultat som vi kan visa
EU:s attraktionskraft och komma vidare tillsammans.

EU:s närområde präglas av kriser och har drabbats hårt av den senaste tidens
brutala terrorattacker. Unionen måste investera i sin egen säkerhet och verka
för ökad stabilitet, fred och utveckling i de regioner som omger EU.

Den övergripande strategin för att lösa flykting- och migrationsfrågan utgår
från en extern dimension, ett internationellt engagemang, ett gemensamt
gränskontrollsamarbete och en europeisk asylpolitik med en rättvis
mekanism för fördelning av ansvar. Genom en politik som grundar sig på
gemensamma värderingar, har vi en möjlighet att visa prov på globalt ansvar
och samtidigt skydda den fria rörligheten för personer, som är en av EU:s
hörnstenar. Schengenområdet måste förstärkas.

Vidare måste den senaste tidens finansiella och ekonomiska kris fortfarande
övervinnas. Arbetslösheten är alldeles för hög, särskilt bland yngre. EU
måste bidra till att leverera välstånd till sina medborgare. För att skapa
ekonomisk och social utveckling behöver vi ekonomisk tillväxt och en stärkt
social dimension i Europasamarbetet. Investerings-, forsknings- och
utbildningsstrategier måste prioriteras för att alla ska få en chans och för att
stärka våra länders globala kapacitet.

Det gemensamma valutaområdet måste också färdigställas för att minska
risken för framtida kriser, stärka tillväxten, öka sysselsättningsgraden och
göra framsteg i arbetet med att uppnå ekonomisk och social utveckling. På
detta sätt kan vi återskapa förtroendet för EU som motor för välstånd och
social stabilitet.

Slutligen måste vi få de yngre att tro på EU. Det är de som är framtidens
medborgare, politiska ledare och företagare. Om vi vill att EU:s värderingar
ska bestå måste vi förstärka våra insatser för att främja utbildning,
företagande, mobilitet och medborgarskap bland de yngre. Ett positivt
exempel är Erasmus-programmet som representerar EU:s grundläggande
värden och är en verklig framgångshistoria. Programmet måste förstärkas
och spridas.

Genom konkreta exempel och åtgärder vill vi lyfta fram att EU är en union



av värderingar, som sträcker sig längre än bara till den inre marknaden. För
att den europeiska modellen ska fungera krävs demokrati, rättssäkerhet, fred,
frihet, respekt, jämlikhet, engagemang och solidaritet.

Genom att förstärka och leva upp till dessa värderingar kommer vi både öka
vår trovärdighet i andra delar av världen och skapa en ny dynamik när det
kommer till solidaritet, enhet och sammanhållning. Detta är viktigare nu än
någonsin tidigare.

Ann Linde, EU-minister, Sverige
Harlem Désir, Europaminister, Frankrike
Sandro Gozi, Europaminister, Italien
Michael Roth, EU-minister, Tyskland
Margarida Marques, EU-minister, Portugal

 



Debattartikel från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

"Därför måste kampen för
mänskliga rättigheter bedrivas
överallt och hela tiden, utan
undantag."
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Debattartikel av Alice Bah Kuhnke och Ann Linde. QX,
21 juni 2016. I helgen gick EU- och handelsminister
Ann Linde och kulturminister Alice Bah Kuhnke i
Prideparaden i Vilnius. Här skriver de om varför kampen
för våra rättigheter är fortsatt viktig.
"Jag vet att det inte går att enbart leva på hoppet, men utan hopp är livet inte
värt att leva. Därför måste vi ge dem hopp".

Så sa den amerikanske hbtq-kämpen Harvey Milk, som 1977 som första
öppet homosexuella person valdes till ett politiskt ämbete i USA. Ett år
senare mördades Milk för sin kamp.

Runtom i världen fortsätter hbtq-personer att kämpa för sina mänskliga
rättigheter. Det många tar för självklart är långt ifrån verklighet för alla; att
slippa diskriminering och förtryck, att kunna vara öppen med den man är
utan att vara rädd eller att kunna leva sitt liv på det sätt man önskar med
samma rättigheter som andra.

Det senaste exemplet på hbtq-personers utsatthet är den planerade attacken
och urskiljningslösa morden på 49 personer på hbtq-klubben Pulse i Orlando,
Florida. Det var en lördagkväll, människor samlades för att dansa och umgås,
på sin deras trygga plats. Mördaren utnyttjade det öppna samhällets
sårbarhet och gick till attack. De fasor som människor under flera timmar i
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mördarens våld fick uppleva, och allt lidande som de dödade och skadades
familjer nu lever i, är helt omänskligt. Även om just detta uttryck var grövre
än vad vi skådat på länge finns hatet mot hbtq-personer överallt i världen.
Därför måste kampen för mänskliga rättigheter bedrivas överallt och hela
tiden, utan undantag.

I lördags deltog vi i Baltic Pride i Vilnius, Litauen. Precis som i Orlando eller
i Stockholm träffades hbtq-personer från Litauen och andra delar av världen,
för att bygga gemenskap, stärka varandra och för att bedriva politisk kamp.
Tillsammans med hbtq-rörelsen i Litauen manifesterade vi hbtq-personers
rättigheter på Vilnius gator. Lyckligtvis gick det bra – över 1500 personer
gick i paraden och motdemonstranterna var färre än förväntat. De lyckades
inte störa. Detta är ett viktigt avstamp för det fortsatta arbetet med
mänskliga rättigheter. Det är inte bara i Vilnius som de mänskliga
rättigheterna behöver befästas. Även om flera steg tagits i rätt riktning i EU
återstår mycket arbete. Kalla och mörka vindar blåser runt borden i flera av
EU:s medlemsländer. För Sveriges regering är det viktigt att hålla friheternas
och rättigheternas fana högt. Därför markerar vi i varje möte, vid varje
beslut, i varje diskussion att den europeiska unionen inte är ett samarbete i
form av ett smörgåsbord av möjligheter att välja bland.

Vår union har en grundlag som utgörs av grundläggande mänskliga
rättigheter där hbtq-personers rättigheter ingår som en självklar del. Det är
inte acceptabelt att vissa länder i gemenskapen drar nytta av den öppna
marknaden och andra ekonomiska fördelar, och struntar i EU:s gemensamma
värderingar.

EU:s medlemsländer måste ta gemensamt ansvar för människor som flyr från
krig och förtryck, och säkra respekten för mänskliga rättigheter i hela
unionen, för alla. Mänskliga rättigheter är också hbtq-personers rättigheter
och vi måste bedriva ett intensivt arbete för att få med oss också de länder
som i praktiken motarbetar dessa grundläggande rättigheter. Frihet, jämlikhet
och mänskliga rättigheter är gemensamma värden, inskrivna i EU:s fördrag,
som alla medlemsstater förbundit sig att leva upp till. Det är dags att de får
genomslag fullt ut.

Så sent som i förra veckan diskuterade ministerrådet hbtq-personers
situation. Att överhuvudtaget en sådan diskussion fördes är en framgång inte
minst för Sveriges arbete för mänskliga rättigheter. Dessvärre blev det som
kunde inneburit en kraftfull markering för hbtq-personers mänskliga
rättigheter ett urvattnat resultat. Därför presenterade Sveriges regering ett
uttalande om att vi hade velat se en högre ambitionsnivå, en markering som



fick stöd av åtta andra medlemsländer.

Att bygga ett samhälle där alla får plats och där man får vara den man är
kräver både politiska beslut och att vi värnar om varandra i vardagen. I
Sverige arbetar vi i en hög takt med reformer för att värna och stärka hbtq-
personers mänskliga rättigheter. Vår röst är tydlig i EU och i världen.
Lyckligtvis ser vi också hur både stater och många människor sluter upp, i
solidaritet med hbtq-personers rättigheter, när ofattbara attacker som den i
Orlando sker. Det ger människor hopp och glöd att kämpa vidare. Det är
precis så vi arbetar för att göra världen till vad den faktiskt borde vara.

Alice Bah Kuhnke (MP) Kultur- och demokratiminister

Ann Linde (S) EU- och handelsminister



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Min syn på frihandel
Publicerad 08 juni 2016 Uppdaterad 08 juni 2016

Som regeringens nya EU- och handelsminister har jag
fått ansvar för viktiga områden för Sverige: EU, dess
inre marknad samt den yttre handelspolitiken. De är alla
viktiga beståndsdelar för det samhälle och välstånd
som bygger Sverige.
Vi bor i en relativt liten och handelsberoende ekonomi. Därför har vi ett
särskilt behov av stabila spelregler och öppenhet mot omvärlden. Öppenhet
har historiskt visat sig vara gynnsamt för oss, för våra företag och
sysselsättningen. Som handelsminister vill jag bygga vidare på den
blocköverskridande traditionen av frihandel och arbetet med exportstrategin.

Tillgången till EU:s öppna och fria marknad, med fri rörlighet för varor,
tjänster, personer och kapital är i dag närmast en självklarhet. Samtidigt kan
jag konstatera att de fyra friheterna ifrågasätts allt oftare. När länder i EU får
det ekonomiskt svårt söker man gärna enkla lösningar som att sluta sig mot
omvärlden.

EU:s konkurrenskraft i förhållande till omvärlden måste stärkas. Detta arbete
börjar på hemmaplan. Ska svenska och europeiska företag vara
konkurrenskraftiga i en alltmer globaliserad värld, måste reglerna på EU:s
inre marknad moderniseras. Tjänstesektorn är central och dess betydelse
kommer öka.

Jag vill därför fokusera på den digitala ekonomin och ett EU som främjar
digitala företag, nya innovativa tjänster och affärsmodeller. Vi har bara sett
början av en framtida delningsekonomi där digitala plattformar är en
förutsättning. Här måste våra regelverk följa med och underlätta
omställningen.

Ett annat exempel är EU:s tjänstedirektiv. Att röja undan hinder för våra
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tjänsteföretag skulle kunna ge en vitamininjektion till EU:s samlade tillväxt i
storleksordningen 300 miljarder kronor årligen.

Det är inte bara inom EU som regler och marknadsvillkor måste fungera,
utan det gäller även globalt. Det är därför jag som handelsminister kommer
bidra till arbetet i Världshandelsorganisationen, WTO, som också fokuserar
på att underlätta för e-handel och få bort skadliga subventioner som
snedvrider handeln.

Inom ramen för WTO förhandlar även ett femtiotal nationer ett avtal för att
främja just tjänstehandeln. Jag vill se att parterna kommer i mål med detta
under 2016. Samtidigt som handelsförhandlingar kapar tullar och skapar
enklare regler för företag, måste vi se till att frihandel och globaliseringen
också bidrar till att stärka miljöskydd och goda arbetsförhållanden.

Avtal får inte leda till försämringar av nivåer för hälsa, miljö, säkerhet eller
parternas arbetsrätt. Därför driver Sverige och EU att det ska finnas
ambitiösa hållbarhetskapitel i våra frihandelsavtal. För mig är det viktigt med
en långsiktig förbättring av sociala och miljömässiga förhållanden genom
stärkt genomförande och efterlevnad i frihandelsavtal av sociala och
miljömässiga hänsyn.

Det är viktigt att vi i våra handelsavtal hänvisar till globala regler gällande,
till exempel, arbetsvillkor som i första hand hanteras och utvecklas inom
ramen för Internationella arbetsorganisationen, ILO.

Det var mot bakgrund av detta viktiga arbete, som jag med stor glädje,
tillsammans med Karl-Petter Thorwaldsson, ordförande för LO, och Carola
Lemne, vd för Svenskt Näringsliv, bjöd in till en dialog om frihandelsavtalet
mellan EU och USA, TTIP, i Stockholm, i förra veckan.

Vid denna dialog diskuterade vi viktiga utmaningar med TTIP, och vi visade
på den samsyn för frihandel som finns mellan arbetsmarknadens parter i
Sverige.

Det var viktigt att det var just frihandelsnationen Sverige stod värd för ett
evenemang där de två chefsförhandlarna i TTIP, EU:s handelskommissionär
Cecilia Malmström, och USA:s handelsminister, Mike Froman, deltog.

I de svåra tider som EU nu går igenom, där röster mot frihandel gör sig allt
starkare, är det viktigt att vi från politiskt håll i ett land som Sverige kan vara
tydliga i vårt stöd för EU, dess inre marknad och frihandel. Jag har fått en



bred och viktigt portfölj att ansvara för, och kommer göra mitt yttersta för att
svenska intressen och värderingar ska få genomslag i mitt arbete.

Ann Linde, EU- och handelsminister (S)



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till World Economic
Forum on Africa i Kapstaden den
4-6 september
Publicerad 03 september 2019

Den 4-6 september är utrikeshandelsminister Ann Linde
inbjuden som talare till den 28:e World Economic
Forum on Africa i Kapstaden i Sydafrika. Temat för årets
forum är Shaping Inclusive Growth and Shared Futures
in the Fourth Industrial Revolution.
World Economic Forum on Africa samlar fler än 600
regeringsrepresentanter, experter, näringslivsföreträdare både från regionen
och globalt. Under forumet kommer Ann Linde att presentera regeringens
nyligen lanserade feministiska handelspolitik som ska säkerställa att kvinnor
som producenter, exportörer och konsumenter drar nytta av
handelspolitiken.

- Det är välkommet att WEF inriktas på Afrika, en region där det sker en
dynamisk utveckling och som nyligen beslutat om ett frihandelsavtal för hela
kontinenten. Det finns stor potential för e-handel och digitalisering, något
som kan bidra till fler jobb, tillväxt och hållbar samt inkluderande utveckling,
säger utrikeshandelsminister Ann Linde.

Ann Linde medverkar i panelsessioner om e-handel, feministisk
handelspolitik och omställningen till digital ekonomi. EU och Sverige stödjer
de plurilaterala e-handelsförhandlingarna i Världshandelsorganisationen,
WTO. Fler utvecklingsländer, särskilt från Afrika, uppmuntras ansluta sig till
förhandlingarna.

- Vi ser ett allt starkare partnerskap mellan EU och Afrika. Erfarenheterna
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från EU:s digitala inre marknad kan vara av intresse också i ett afrikanskt
sammanhang. Ökat internationellt samarbete och moderna e-handelsregler i
WTO kan bistå afrikanska länder i deras fortsatta utveckling av sina digitala
ekonomier, säger Ann Linde.

Ann Linde kommer under sitt besök i Sydafrika även ha bilaterala möten
med regeringsföreträdare för Sydafrika samt andra afrikanska länder.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar på Nordiska
ministerrådet i Edinburgh
Publicerad 02 september 2019

Den 3 september deltar Ann Linde i Nordiska
ministerrådet. Huvudpunkten på dagordningen är det
fortsatta arbetet med den nya visionen och de
strategiska prioriteringarna som antogs av de nordiska
statsministrarna den 20 augusti.

Ett grönt Norden. Tillsammans vill vi främja en grön omställning av
våra samhällen och arbeta för koldioxidneutralitet och en hållbar
cirkulär och biobaserad ekonomi.  
Ett konkurrenskraftigt Norden. Tillsammans vill vi främja grön tillväxt
i Norden baserat på kunskap, innovation, mobilitet och digital
integrering.
Ett socialt hållbart Norden. Tillsammans vill vi främja en
inkluderande, jämställd och sammanhållen region med gemensamma
värderingar och ett stärkt kulturutbyte och välfärd.

- Som minister med ansvar för Norden är jag stolt över den ambitiösa
målsättningen. Vi gör det enklare att jobba, plugga och vara på semester i
våra grannländer samtidigt som vi fortsätter arbetet med att Norden ska bli
världens mest hållbara region, säger Ann Linde.

Samarbetsministrarnas möte i Edinburgh är det fjärde mötet under isländskt
ordförandeskap. Mot bakgrund av att mötet äger rum i Edinburgh vill
ordförandeskapet också se en diskussion om det nordiska samarbetet med
våra grannar i Väst.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Ett system för granskning av
utländska direktinvesteringar ska
utredas
Publicerad 22 augusti 2019 Uppdaterad 22 augusti 2019

Regeringen har i dag gett f.d. ordföranden i Högsta
förvaltningsdomstolen Sten Heckscher i uppdrag att
utreda ett system för granskning av utländska
direktinvesteringar inom skyddsvärda områden (dir.
2019:50). Utredningen ska lämna sitt slutbetänkande
senast den 2 november 2021.
Sverige är en öppen ekonomi som är starkt beroende av internationell handel
och utländska investeringar. Utländska direktinvesteringar bidrar till att
skapa arbeten och att stärka Sveriges konkurrenskraft och regeringen arbetar
aktivt för att få hit fler sådana investeringar. Det finns dock vissa typer av
förvärv som kan ha en negativ inverkan på säkerhet och allmän ordning. En
ny EU-förordning gör också att Sverige behöver överväga lagstiftning på
området.

– Svenska myndigheter har vid flera tillfällen uppmärksammat att utländska
aktörer försöker förvärva svenska företag som utvecklar känsliga teknologier
eller bedriver säkerhetskänslig verksamhet, t.ex. inom kritisk infrastruktur.
Sådana förvärv kan innebära risker för Sveriges säkerhet. Regeringen ser
därför ett stort behov av att utreda frågan och att ta fram lagstiftning som gör
att vi kan kontrollera uppköpsförsök som är viktiga för Sveriges säkerhet,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Ett granskningssystem måste ge förutsättningar att minimera risker och
ytterst kunna hindra sådana investeringar som kan innebära skada för
säkerhet eller allmän ordning. En inte ovanlig situation kan tänkas vara att en
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investering sker i ett bolag som bedriver känslig verksamhet och där vissa
aspekter av investeringen kan behöva regleras men där det inte finns
tillräckliga skäl för att hindra investeringen helt.

– Utländska direktinvesteringar bidrar till jobb och tillväxt men också
förbättrad produktivitet och innovation. Det är därför viktigt att ett framtida
granskningssystem inte försämrar viljan och möjligheten att investera i
Sverige. Samtidigt finns ett behov av att kontrollera företagsförvärv som kan
innebära skada för Sveriges säkerhet, säger utrikeshandelsminister Ann
Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Handelsminister Ann Linde
diskuterar feministisk
handelspolitik vid Fashion Week
Trade
Publicerad 15 augusti 2019

Handelsminister Ann Linde medverkar vid Fashion
Week Trade, Sveriges största mode och inköpsvecka
med över 700 kollektioner inom skor, kläder,
underkläder, accessoarer och barnkläder, den 15
augusti i syfte att medverka i ett rundabordssamtal om
den feministiska handelspolitiken och dess bäring på
modebranschen.
Under sin medverkan vid modeveckan kommer Ann Linde att träffa aktörer
från modebranschen, medier, myndigheter, organisationer och akademin.
Ann Linde kommer tala om internationalisering, export och den nya
feministiska handelspolitiken.

- Det ska inte vara dyrare att köpa kläder som kvinna för att tullen är
orättvis. Det ska vara lika lätt att exportera inom områden där kvinnligt
företagande är vanligt, som det är för män att exportera. Nya handelsavtal
ska bidra till att skapa jobb med schyssta villkor också för kvinnor. Men
faktum är att handelspolitiken idag gynnar män mer än kvinnor, säger
handelsminister Ann Linde.

Den svenska modebranschen tillhör en av de snabbt växande
exportbranscherna i Sverige och i en internationell jämförelse ökar intresset
för svenskt mode i världen. Branschens egen statistik visar att exporten
ökade totalt med 5,8 procent varav de små- och medelstora företagen ökade
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sin export med hela 20 procent. Sedan mätningarna inleddes för sju år sedan
har det skett en ökning med drygt 60 procent av hela modebranschen och
exporten har ökat med nära 90 procent.

En pågående utredning från Kommerskollegium belyser stora skillnader i
amerikanska tullsatser på vissa klädesplagg till exempel hade sidenblusar i
vissa fall sex gånger så höga tullar som sidenskjortor. Vidare framgår att
sportkläder som marknadsfördes gentemot kvinnor hade en genomsnittlig tull
på 21%, de för män 7%. Samma gäller när det kommer till underkläder på
13, respektive 7%.

- Män gynnas framför kvinnor i regel som konsumenter, som exportörer och
som arbetstagare. Som feminist är det självklart att alltid verka för att den
ekonomiska utvecklingen ska komma både män och kvinnor till del. Därför
kommer jag växla upp arbetet med feministisk handelspolitik, säger Ann
Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen satsar på feministisk
handelspolitik
Publicerad 01 augusti 2019 Uppdaterad 01 augusti 2019

Det ska inte vara dyrare att köpa kläder som kvinna för
att tullen är orättvis. Det ska vara lika lätt att exportera
inom områden där kvinnligt företagande är vanligt, som
det är för män. Nya handelsavtal ska bidra till att skapa
jobb med schyssta villkor också för kvinnor.
Men faktum är att handelspolitiken gynnar män mer än kvinnor. Män gynnas
framför kvinnor i regel som konsumenter, som exportörer och som
arbetstagare. Därför satsar regeringen särskild på feministisk handelspolitik
med en rad åtgärder.

- Som feminist är det självklart att alltid verka för att den ekonomiska
utvecklingen ska komma både män och kvinnor till del. Därför kommer jag
växla upp arbetet med feministisk handelspolitik, säger Ann Linde,
utrikeshandelsminister.

Regeringens feministiska handelspolitik består av sex åtgärder:

1. Jämställda handelsavtal
2. Jämställda standarder
3. Jämställd inre marknad
4. Jämställd representation i främjandearbetet
5. Jämställdhet, handel och arbete i låginkomstländer
6. Jämställd könsuppdelad statistik

För mer information läs här
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Helena Rosén Andersson har
utsetts till särskild utredare för
utredningen om kompletterande
bestämmelser till EU:s förordning
om marknadskontroll och
överensstämmelse för produkter
Publicerad 25 juli 2019 Uppdaterad 25 juli 2019

Utrikeshandelsminister Ann Linde har förordnat
justitierådet Helena Rosén Andersson som särskild
utredare för utredningen om kompletterande
bestämmelser till EU:s förordning om marknadskontroll
och överensstämmelse för produkter, Dir 2019:30.
Helena Rosén Andersson arbetar i dag som domare i
Högsta förvaltningsdomstolen.
Helena Rosén Andersson ska lämna de författningsförslag som behövs för att
i svensk rätt komplettera Europaparlamentet och rådets förordning
2019/1020 om marknadskontroll och överensstämmelse för produkter. Idag
säljs fortfarande många produkter som riskerar att vara direkt farliga då de
kan riskera människors hälsa och miljö, till exempel leksaker som innehåller
farliga kemikalier eller elektriska produkter med risk för elchock eller brand.
Eftersom importen från länder utanför EU e-handel har ökat, har detta blivit
ett större problem. EU-förordningen och de kompletterande svenska reglerna
ska därför bidra till en effektiv och ändamålsenlig marknadskontroll inom
Sverige och EU. Exempelvis genom att ge svenska myndigheter bättre
möjligheter att kontrollera produkter som säljs på internet.
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I utredningens uppdrag ingår bland annat att:

göra en översyn av svensk sektorslagstiftning som genomför eller
kompletterar de rättsakter som EU:s marknadskontrollförordning
omfattar och analysera om befintlig reglering behöver ändras eller
kompletteras med anledning av förordningen,
föreslå vilka befogenheter som statliga marknadskontrollmyndigheter
ska ha och ta ställning till hur befogenheterna kan tilldelas och ska
utövas, och
analysera vilka befogenheter och sanktionsbestämmelser som kommuner
ska ha i sådan verksamhet som innebär kontroll av varor och i övrigt
bedöma hur kommuner påverkas av EU:s marknadskontrollförordning.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 augusti 2020.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Satsning på att hjälpa
utvecklingsländer exportera till
Sverige
Publicerad 25 juli 2019 Uppdaterad 25 juli 2019

Regeringen arbetar för att fler länder ska kunna bli
ekonomiskt självständiga och växa sig starka. Genom
att underlätta för utvecklingsländer att handla med
omvärlden skapas fler jobb och fattigdom kan
bekämpas.
Sverige stöttar utvecklingsländer i arbetet med att utveckla sin handel – förra
året bidrog vi med 3,7 miljarder kronor i handelsrelaterade biståndsinsatser,
inom ramen för WTO:s initiativ Aid for Trade.

Idag har regeringen beslutat att stärka arbetet ytterligare genom en satsning
på Open Trade Gate Sweden (OTGS), som jobbar med att ge information
och stödja export från utvecklingsländer till Sverige.

Kommerskollegium tilldelas 1,5 miljoner kronor för att hjälpa företag från
utvecklingsländer att lyckas exportera varor till Sverige och hitta svenska
köpare som efterfrågar produkter från utvecklingsländer.

- Sverige har kunnat bygga ett starkare samhälle tack vare vår export.
Genom den här satsningen kan fler i utvecklingsländer exportera till Sverige
och bidra till fler jobb och större ekonomisk självständighet, säger Ann Linde
(S), utrikeshandelsminister.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige donerar 19,2 miljoner
kronor för att stärka
utvecklingsländernas kapacitet i
att förstå, analysera, förhandla och
dra nytta av handelsavtal
Publicerad 03 juli 2019

När protektionismen tilltar är det viktigare än någonsin att Sverige står upp
för utvecklingsländers möjligheter att dra nytta av handel. Regeringen verkar
för en ökad fri och rättvis handel inte bara genom handelspolitiken, utan
också genom det handelsrelaterade utvecklingssamarbetet.

Under WTO:s konferens Aid for Trade Global Review annonserade
utrikeshandelsminister Ann Linde att Sverige bidrar med 19,2 miljoner
kronor till Doha Development Agenda Global Trust Fund (DDAGTF) vars
syfte är att stärka ländernas möjligheter att delta i förhandlingar, genomföra
WTO-avtal och dra nytta av fördelarna av ett medlemskap.

– Sänkta tullar och stabila spelregler för handeln som WTO garanterar är
avgörande. Men det är inte tillräckligt för att öka de fattigaste ländernas
deltagande i den globala handeln. Många av dessa länder har idag bristande
kapacitet och teknologi. Därför behövs också stöd för att kunna delta och
dra nytta av de fördelar handeln ger. Handelsrelaterade insatser, Aid for
Trade, spelar här en viktig roll, säger utrikeshandelsminister Ann Linde.

Sverige har sedan starten varit mycket engagerat i initiativet Aid for Trade
och är fortfarande en viktig givare av handelsrelaterat stöd. Totalt bidrog
Sverige förra året med 3,7 miljarder kronor per år till Aid for Trade.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde uppmärksammar
handelns roll för hållbar utveckling
och fattigdomsminskning
Publicerad 01 juli 2019

Utrikeshandelsminister Ann Linde deltar i konferensen
Global Review of Aid for Trade som arrangeras av WTO
och OECD i Genève den 3–5 juli. Med sitt deltagande
vill Ann Linde stödja utvecklingsländers kapacitet att
delta i internationell handel och möjlighet att dra nytta
av handelns fördelar för hållbar utveckling och
fattigdomsminskning.
- För att uppnå en inkluderande och hållbar global tillväxt behövs mer
handel, inte mindre. När protektionismen tilltar är det därför viktigare än
någonsin att Sverige står upp för utvecklingsländers möjligheter att dra nytta
av handel. Regeringen verkar för en ökad fri och rättvis handel inte bara
genom handelspolitiken, utan också genom det handelsrelaterade
utvecklingssamarbetet. Mitt deltagande i Genève visar på regeringens
engagemang för fri och rättvis handel säger Ann Linde.

Ann Linde har en framträdande roll vid konferensen genom deltagande i
flera paneler och seminarier, varav flertalet med fokus på handel och
jämställdhet. Hon står bland annat värd för ett seminarium om hur
jämställdhet kan integreras i handelsrelaterat utvecklingssamarbete, med
deltagande av bland annat Världsbanken, Världstullorganisationen och
motsvarande tullmyndigheten i Uganda. Handelsministern deltar också i en
panel om e-handel.

Bakgrund
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Det internationella initiativet Aid for Trade lanserades år 2005. Bakgrunden
till initiativet var förståelse att det inte är tillräckligt med sänkta tullar för att
utvecklingsländer ska integreras i världshandeln och kunna ta del av de
fördelar detta ger. Det behövs också stöd för kapacitetsutveckling. Handelns
betydelse för hållbar utveckling och fattigdomsbekämpning samt vikten av
Aid for Trade bekräftas av Agenda 2030.

Utöver specifika handelsrelaterade mål kommer uttryckliga kopplingar till
handel in under ett antal andra mål. Sverige har sedan starten varit mycket
engagerat i initiativet Aid for Trade och är fortfarande en viktig givare av
handelsrelaterat stöd. Förra året bidrog Sverige med 3,7 miljarder kronor. 

Konferensen Global Review äger rum vartannat år och har i år fokus på
hållbarhet och inklusivitet under rubriken ”Supporting economic
diversification and empowerment for inclusive, sustainable development
through Aid for Trade”



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Anna-Karin Hatt ny
styrelseledamot i Business
Sweden
Publicerad 27 juni 2019

På dagens regeringssammanträde beslutade
regeringen att utse Anna-Karin Hatt som ny
styrelseledamot i Sveriges export- och investeringsråd
(Business Sweden) för det kommande året (1 juli 2019
– 30 juni 2020).
– Jag är mycket glad över att kunna presentera Anna-Karin Hatt som ny
ledamot i Business Swedens styrelse. Med sin bakgrund som statsråd för
Centerpartiet, VD för Almega och som tillträdande VD för Lantbrukarnas
Riksförbund har Anna-Karin en särskild kännedom om de möjligheter och
utmaningar som Business Sweden står inför, säger utrikeshandels-minister
Ann Linde.

De statliga ledamöterna i Business Swedens styrelse från den 1 juli:

Anna-Karin Hatt, tillträdande VD för LRF
Niklas Nordström, kommunstyrelsens ordförande i Luleå
Marie Nilsson, förbundsordförande för IF Metall
Teppo Tauriainen, utrikesråd Utrikesdepartementet
Per Westerberg, tidigare talman och statsråd för Moderaterna

Bakgrund
Business Swedens styrelse består av sammanlagt tio ledamöter där vardera
hälften tillsätts av staten och näringslivet. Ledamöterna utses för ett år i
taget.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ministerkonferens om västra
Balkan den 24 juni i Stockholm
Publicerad 20 juni 2019

Tillsammans med EU-kommissionen och Business
Sweden arrangerar Utrikesdepartementet den 24 juni
en ministerkonferens om västra Balkan. Såväl
utrikesminister Margot Wallström som
utrikeshandelsminister Ann Linde deltar.
Konferensen inleds med en paneldiskussion med Margot Wallström och
utrikesministrar från länderna på västra Balkan och kommissionen om
utvecklingen i regionen och ländernas EU-integration. Därefter följer en
affärsmodul som Business Sweden organiserar med deltagande av
representanter från inbjudna svenska företag och ministrar från regionen.

Efter konferensen står utrikesministern värd för en lunch för deltagande
ministrar och företagsrepresentanter.

Seminariet inleds klockan 09:00 på Europahuset och är öppet för
allmänheten och media.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Island för
samarbetsministrarnas
sommarmöte den 19 juni
Publicerad 18 juni 2019

Ann Linde och de andra nordiska samarbetsministrarna
träffas i isländska Hella den 19 juli för att bland annat
besluta om ny vision och fleråriga strategiska
prioriteringar för Nordiska ministerrådet.
För att få till en mer långsiktig styrning av det nordiska samarbetet ska
ministrarna besluta om strategiska prioriteringar för 2021-2024. Sverige
driver på för att inkludera hållbarhet och konkreta förbättringar för de som
jobbar, studerar i eller vill handla med ett nordiskt grannland. På mötet
kommer även Nordiska ministerrådets budget för 2020 att diskuteras och
beslut ska fattas i september. Bland annat föreslås budgeten för
digitaliseringssamarbetet fördubblas, ett förslag det finns stor enighet kring.

- Det måste bli ännu enklare att jobba, studera och handla med våra nordiska
grannar. Så ser vi till att Norden blir världens mest integrerade region, säger
Ann Linde.

Nordiska ministerrådet är de nordiska regeringarnas officiella
samarbetsorgan och arbetar för gemensamma nordiska lösningar inom
områden där de nordiska länderna kan uppnå större resultat genom att
samarbeta än genom att lösa uppgifterna var för sig.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU:s ministerråd antar en ny
förordning om marknadskontroll
och överensstämmelse för
produkter
Publicerad 14 juni 2019

Laddare som fattar eld, nappen barnet sätter i halsen
eller krämer som ger stora utslag. Det säljs fortfarande
många produkter som riskerar att vara direkt farliga och
riskerar människors hälsa och miljö. Orsaken är ökad
import från länder utanför EU och en ökad e-handel.
En av tre leksaker som säljs på den inre marknaden uppfyller inte de
säkerhetskrav eller informationskrav som finns visar statistik från EU-
kommissionen. Över hälften av all elektronik brister i kraven. 

- Oavsett var din laddare eller leksak är tillverkad ska du som konsument
känna dig trygg med säkerheten. Det är oacceptabelt att det idag säljs
produkter som är direkt farliga. Konsumenter på den inre marknaden ska
kunna förlita sig på att produkter lever upp till de krav som finns, oavsett var
de är tillverkade, säger utrikeshandelsminister Ann Linde.

Idag antar EU:s ministerråd en ny förordning om marknadskontroll och
överensstämmelse för produkter som ska hantera problemen. Målet är att
förbättra och stärka samarbete mellan myndigheterna på nationell och
europeisk nivå. Dessutom ska myndigheterna mer effektivt kontrollera
produkter som säljs online genom att till exempel begränsa innehåll på en
webbplats som säljer farliga produkter.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utrikeshandelsminister och
minister med ansvar för nordiska
frågor Ann Linde deltar i Baltic
Pride
Publicerad 07 juni 2019

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor Ann Linde deltar i Baltic Pride i Vilnius.
Baltic Pride är den största HBTQ-festivalen för
mänskliga rättigheter i Baltikum, med deltagande från
HBTQ-grupper från Litauen, Lettland, Estland och
andra länder, inklusive Sverige.
Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för HBTQ-personer är en viktig
fråga för regeringen och deltagandet i Pride är ett sätt att uppmärksamma
detta. I samband med besöket i Vilnius kommer statsrådet Linde också träffa
Litauens vice-utrikesminister Albinas Zananavicius för ett bilateralt möte.
Vid mötet kommer bland annat bilaterala frågor, nordisk-baltiskt samarbete
och handelsfrågor att diskuteras.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Ryssland med
anledning av Sankt Petersburgs
internationella ekonomiska forum
Publicerad 05 juni 2019

Den 6-7 juni besöker utrikeshandelsminister Ann Linde
Sankt Petersburgs internationella ekonomiska forum,
SPIEF tillsammans med en högnivådelegation. I
delegationen ingår flera av de största svenska företagen
som är aktiva på den ryska marknaden. Syftet med
besöket är att främja svenska företag och svenska
intressen i Ryssland samt föra bilaterala samtal med
ryska regeringsföreträdare.
Under forumet leder Ann Linde ett rundabordssamtal med titeln ”Russia-
Sweden: Technological breakthrough and points for growth” med Business
Sweden, representanter från de svenska företagen och ryska beslutsfattare. I
samband med besöket kommer Ann Linde även hålla ett anförande på temat
frihandel på Higher School of Economics och träffa representanter från
civilsamhället.

- Sverige och Ryssland har en lång historia av handel och investeringar. På
den ryska marknaden finns över 400 svenska företag representerade. Det
internationella ekonomiska forumet i Sankt Petersburg utgör därför ett
viktigt tillfälle att stödja de svenska företagen, säger Ann Linde. Besöket ger
också tillfälle att till ryska regeringsföreträdare framföra vår syn på
affärsklimatet i Ryssland. Jag kommer att vara tydlig om både de stora
möjligheter som finns avseende vår bilaterala handel, men också kring de
utmaningar svenska företag ser på den ryska marknaden, inklusive behovet
av långsiktighet, förutsägbarhet och transparens.
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På SPIEF förväntas ett 50-tal internationella högnivådeltagare att delta och
besöket är en uppföljning på statssekreterare Oscar Stenströms besök till
SPIEF i maj 2018. Efter besöket reser Ann Linde vidare till Vilnius, Litauen
för att delta i Baltic Pride.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar på ministermöte i
Bryssel 27 maj
Publicerad 27 maj 2019

Dagen efter valet till europaparlamentet deltar utrikeshandelsminister Ann
Linde när EU:s konkurrenskraftsministrar och handelsministrar träffas i
Bryssel.

Under dagen kommer fyra frågor särskilt att diskuteras:

1. Framtida inriktning för EU:s inre marknad där Sverige bl.a. prioriterar
digitalisering och tjänster

2. Det färdigförhandlade frihandels- och investeringsavtalen med Vietnam
3. Relationerna mellan EU och USA, och det försämrade handelsläget

mellan stormakterna
4. Reformering av WTO

– EU:s inre marknad är Sveriges i särklass viktigaste handelspartner. Men vi
kan göra ännu mer för att få den inre marknaden att fungera ännu bättre. Det
ska vara en huvudprioritering i handelsarbetet de kommande åren, säger Ann
Linde.

USA skjutit upp sitt beslut om ett eventuellt införande av biltullar. Nu är det
upp till ministrarna att diskutera vägen framåt.

– Det är positivt att hotet om amerikanska biltullar skjuts på framtiden även
om regeringen självklart inte vill se några tullar alls, säger Ann Linde. WTO
är i ett svårt läge, om vi inte lyckas med reformeringen finns risk för att
handelsorganisationen kommer att förlamas.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utrikeshandelsminister Ann Linde
ny ordförande för Global Deal
Publicerad 22 maj 2019

I dag genomfördes det första mötet för Global Deals
styrkommitté efter att OECD och ILO tagit över
värdskapet för initiativet. Mötet leddes av
utrikeshandelsminister Ann Linde.
Det svenska initiativet Global Deal for Decent Work and Inclusive Growth
är en satsning för social dialog och bättre villkor på arbetsmarknaden globalt.

- Vi behöver mer dialog och samtal mellan fackföreningar, näringslivet och
regeringar då världen blir allt mer polariserad. Jag är stolt att leda Global
Deal som är ett initiativ för just det säger utrikeshandelsminister Ann Linde.

Initiativet handlar om att globaliseringens fördelar och vinster ska komma
fler till del samt att utmaningarna på den globala arbetsmarknaden ska
hanteras gemensamt. 

Partnerskapet syftar även till att skapa bättre löner, bättre arbetsvillkor, ökad
jämställdhet och mer jämlikhet för arbetare runt om i världen och har på
några få år växt till att samla 100 aktörer från hela världen; regeringar,
företag och organisationer.

Mötet syftar till att ge strategisk ledning åt partnerskapets framtida arbete
och leddes av Ann Linde, utrikeshandelsministern och Global Deal, med
OECD:s generalsekreterare Angel Gurría och ILO:s generaldirektör Guy
Ryder som medordförande.

Dagens möte signalerar ett betydelsefullt steg vidare i utvecklingen av
Global Deal, och ger såväl partnerskapet som den stödenhet som just nu
etableras på OECD inriktning för det fortsatta arbetet. Även om värdskapet
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för Global Deal nu lämnats över till OECD och ILO kommer Sverige fortsatt
att vara en aktiv partner till Global Deal och arbeta för att främja social
dialog globalt, framhåller utrikeshandelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i OECDs årliga
ministermöte i Paris
Publicerad 21 maj 2019

Utrikeshandelsminister Ann Linde deltar när OECD:s
ministrar träffas i Paris 22 - 23 maj 2019. Förutom
ekonomi- och handelsministrar från OECD:s 36
medlemsländer, deltar ministrar från OECD:s övriga
partnerländer och andra internationella organisationer,
t.ex. Roberto Azevêdo från
Världshandelsorganisationen (WTO) och EU-
kommissionär Cecilia Malmström.
Temat för mötet är digitalisering för hållbar utveckling. Diskussioner väntas
kring frågor som digitalisering och hållbar utveckling, utbildning,
sysselsättning och handel. Vid mötet förväntas även en rekommendation om
artificiell intelligens att antas.

– Digitaliseringen förändrar våra handels- och konsumtionsmönster.
Den förändrar också vårt sätt att producera produkter och tjänster. I
denna utveckling är det viktigt att rimliga och jämlika förutsättningar
skapas inom och mellan länder säger Ann Linde.

OECD är en viktig organisation för Sverige och har en unik roll i att främja
ett regelbaserat multilateralt samarbete, hantera komplex analys,
policybaserad rådgivning, ömsesidigt lärande och ansvarar för utarbetande
och spridning av viktiga standards och rekommendationer
Utrikeshandelsministern kommer att ha en ledande talarroll för den delen av
programmet som handlar om strategiska övervägande för OECD:s framtid. 
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Ann Linde kommer, i samband med ministermötet, även att sitta ordförande
för det första styrkommittémötet för Global deal-initiativet den 22 maj.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde delar ut diplom till
internationella toppstudenter
Publicerad 21 maj 2019

Global Swede-diplom kommer att delas ut till ett 20-tal
internationella högskolestudenter vid en ceremoni på
Utrikesdepartementet den 21 maj. Studenterna har
utmärkt sig inom områden kopplade till innovation och
entreprenörskap och visat sig vara goda representanter
för både Sverige och det egna landet.
Det är för nionde året i rad som diplomeringsceremonin för Global Swede
anordnas av Utrikesdepartementet och Svenska institutet. Under ceremonin
kommer utrikeshandelsminister Ann Linde, Svenska institutets vikarierande
generaldirektör Mikaela Fredriksén Tollin och gruppchef på UD:s enhet för
främjande och hållbart företagande Gabriella Augustsson att uppmärksamma
26 studenter från länder runt om i världen.

Global Swede är en del av regeringens och Svenska institutets arbete med att
bygga långsiktiga relationer med internationella studenter i Sverige. Syftet är
att skapa broar av gränsöverskridande och multikulturella nätverk som ska
bidra till svensk handel och gynna arbetet med att nå framtida lösningar.

– Global Swede är ett sätt att säga tack till några av våra mest innovativa
internationella studenter. Studenter från andra länder spelar en viktig roll i
våra internationella relationer och jag hoppas att utmärkelsen kan uppmuntra
till fortsatt utbyte och relationer med Sverige, säger Ann Linde.

Bilder från Global Swede 2019 kommer att finnas på Regeringskansliets
bildbank efter ceremonin. Alla bilder får användas med Sofia Nahringbauer,
Regeringskansliet i credits.
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Länk till Regeringskansliets bildbank

Global Swede finns också på Twitter: #GlobalSwede



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statsrådet Ann Linde besöker
Vietnam tillsammans med
kronprinsessparet
Publicerad 03 maj 2019

Den 6–8 maj besöker statsrådet Ann Linde Vietnam
tillsammans med kronprinsessparet för att
uppmärksamma 50 år av diplomatiska förbindelser
mellan Sverige och Vietnam och för att delta i Sweden-
Vietnam Business Summit.
I den Team Sweden-delegation som statsrådet Linde leder ingår
närmare 100 svenska företagsrepresentanter, som också kommer att delta
vid Sweden–Vietnam Business Summit i Hanoi. Syftet är att öka
kunskapen om och intresset för svenska företagslösningar och
produkter för att öka genomslaget för svenskt näringsliv i Vietnam. 

– Idag har 1,4 miljoner människor ett jobb att gå till tack vare svensk export.
Att öka kunskap och intresse kring svenska företagslösningar på
tillväxtmarknader i Asien är ett viktigt steg för en ökad export, säger Ann
Linde.

Ann Linde kommer också att träffa vietnamesiska regeringsföreträdare,
Vietnams talman och civilsamhällets aktörer. 

Besöket avslutas i Ho Chi Minh City där en svensk ”start-up-delegation”
kommer att möta vietnamesiska yngre entreprenörer för att diskutera möjliga
samarbeten.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utredning av det statliga
investeringsfrämjandet
överlämnades till Ann Linde
Publicerad 02 maj 2019

Utredningen ”Effektivt investeringsfrämjande för hela
Sverige” överlämnades idag till Ann Linde,
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor. I utredningen föreslås bland annat att
dagens exportstrategi får ett ökat investeringsfrämjande
fokus och att regionerna, via Tillväxtverket, får långsiktig
finansiering för att ta emot och stödja utländska företag
som vill investera i Sverige.
- Jag välkomnar särskilt förslagen för att stärka samverkan kring långsiktigt
strategiskt viktiga investeringar för Sverige och att utredningen ger förslag
kring hur hinder för utländska investeringar kan rapporteras och hanteras.
Utländska företag som etablerar sig i Sverige skapar nya jobb och bidrar till
tillväxt och välfärd, säger Ann Linde.

Ökad samverkan och system för att rapportera hinder för
investeringsfrämjande står i fokus för slutbetänkandet. Utredare Tommy
Waidelich föreslår bland att Business Swedens utlandskontor och deras
handelssekreterare liksom Sveriges ambassader och honorärkonsulat
involveras mer i investeringsfrämjandet och ser även en roll för innovations-
och forskningsråden. Waidelich föreslår också att en nationell
investeringssamordnare inrättas på Utrikesdepartementet med uppgift att
sammankalla samordningsgruppen Team Sweden invest och hantera
inkommande rapportering av hinder för utländska investeringar till Sverige.
Svenska institutet föreslås få ett uppdrag att attrahera talanger i utlandet till
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Sverige.

I slutbetänkandet föreslås insatser om 37 miljoner kronor. Sammantaget med
förslagen i delbetänkandet ”Bättre kommunikation för fler investeringar”
från den 15 juni 2018 föreslår utredningen ett stärkt statligt
investeringsfrämjande om drygt 81 miljoner kronor.

Susanna Silversol har varit huvudsekreterare i utredningen (SOU 2019:21).



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde beslutar om utredning
av tillämpning av EU:s
konfliktmineralförordning
Publicerad 29 april 2019

Idag fattar statsrådet Ann Linde beslut om att tillsätta en
utredning som ska föreslå hur svenska importörer ska
kunna tillämpa EU:s konfliktmineralförordning när den
träder i kraft i januari 2021.
Konfliktmineralförordningen innehåller en rad olika krav på importörer att
inrätta system för att kunna identifiera om mineralerna guld, tenn, tantal och
volfram kommer från konflikt- eller högriskområden. Dessa system för s.k.
tillbörlig aktsamhet (due diligence) i importörernas leverantörskedjor ska
underlätta spårbarheten.

Syftet är att företagen i nästa steg ska undvika att importera de mineraler
som finansierar väpnade grupper och krigsherrar, i bl.a. Kongo Kinshasa, och
som bidrar till det våld som riktas mot civilbefolkningen i form av
massvåldtäkter, slavarbete och andra övergrepp.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde presenterade ny
generaldirektör för Svenska
institutet
Publicerad 25 april 2019

Regeringen har idag utsett Madeleine Sjöstedt till ny
generaldirektör för Svenska institutet. Detta meddelade
utrikeshandelsminister Ann Linde på en pressträff
tidigare idag.
– Sverige behöver bygga koalitioner för att driva demokratifrågor
internationellt, försvara och främja de mänskliga rättigheterna och motarbeta
diskriminering. Vi behöver också stärka förutsättningarna för medias
oberoende och frihet på internet, stärka arbetet mot desinformation och för
cybersäkerhet. Svenska institutet bidrar till dessa mål på flera sätt, inte minst
genom sitt arbete mot desinformation, säger Ann Linde. 

Madeleine Sjöstedt är i botten jurist och har arbetat med mänskliga
rättigheter, kulturfrågor och inom kommunikationsområdet. Under åtta år var
Sjöstedt även kultur- och idrottsborgarråd i Stockholms stad.

– Jag är övertygad om att Madeleine Sjöstedt med sin långa erfarenhet är rätt
person att leda Svenska institutet, säger Ann Linde.

– Jag har i mitt arbete med mänskliga rättigheter och kultur sett hur viktigt
Svenska Institutet är för att stärka och säkra Sveriges relationer till
omvärlden. Jag är därför hedrad och ödmjuk inför uppdraget som
generaldirektör för Svenska Institutet, säger Madeleine Sjöstedt

Om Svenska institutet
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Svenska institutet är en statlig myndighet som verkar för att öka omvärldens
intresse och förtroende för Sverige. Genom strategisk kommunikation och
utbyte inom kultur, utbildning, vetenskap och näringsliv främjar SI
samarbete och långsiktiga relationer med andra länder. Verksamheten
bedrivs i nära samarbete med svenska ambassader och konsulat.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan:
Utrikeshandelsminister Ann Linde
presenterar ny generaldirektör för
Svenska Institutet
Publicerad 24 april 2019 Uppdaterad 24 april 2019

Torsdagen den 25 april klockan 12.30 håller Ann Linde
pressträff för att presentera den nya generaldirektören
för Svenska Institutet.

Pressprogram

Inpassering sker via Kopparporten från 12.00. Anmälan sker till
pressekreterare Klara Linder. Ta med presslegitimation.

Datum och tid: Torsdag 25 april klockan 12.30
Plats: Bella, kvarteret Björnen

Pressträffen kommer att webbsändas på regeringen.se
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i D9 ministermöte
i Amsterdam den 15 april
Publicerad 14 april 2019

Sveriges regering, genom utrikeshandelsminister Ann
Linde, tog 2016 initiativet till Digital 9 - D9. D9 länderna
har pekats ut som föregångsländer när det gäller digital
utveckling, så kallade Digital Frontrunners.
-Syftet med D9 är att genom aktivt samarbete och dialog med näringslivet
sätta agendan för och leda utvecklingen av en Digital inre marknad inom
EU, säger Ann Linde.

Mötet har temat plattformsekonomi och vad som krävs av EU för att gå i den
riktningen. Ann Linde väntas också få tillfälle till bilaterala samtal i syfte att
stärka olika handelsförbindelser. 

D9 består av Sverige, Danmark, Finland, Estland, Belgien, Nederländerna,
Luxemburg, Irland och Storbritannien. D9 har utvidgats till flera EU-länder i
ett D9+ format och där ingår också Polen och Tjeckien. 
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Exportsatsning för hållbarhet och
jobb i hela landet
Publicerad 10 april 2019

Sedan 2015 har regeringen genomfört en historisk
exportsatsning – och vår exportstrategi har gett effekt.
Sveriges export slår rekord. Ungefär 1,4 miljoner
svenskar går till jobbet tack vare vår export. Nu
förstärker vi satsningarna med 65 miljoner kronor i
ändringsbudgeten på att främja svensk export och
utländska investeringar.
- Det här är en satsning för att utveckla vår framgångsrika exportstrategi med
fokus på ekonomisk, social och ekologisk hållbarhet – för arbetstillfällen i
hela landet och ett starkare samhälle, säger utrikeshandelsminister Ann
Linde.

Utländska företag står för runt halva exporten och nästan 700 000 jobb i den
privata sektorn. I investeringsfrämjandet prioriteras företag vars
investeringar tillför jobb, kapital, kunskaper och nya marknader till svenska
näringslivet.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Elfenbenskusten den
7–9 april
Publicerad 07 april 2019

Utrikeshandelsminister Ann Linde besöker
Elfenbenskustens huvudstad Abidjan den 7–9 april. I
fokus för besöket står förnybara energilösningar,
miljömässigt hållbara kollektivtransporter och
ekonomiskt utbyte med Elfenbenskusten.
Vid besöket i Elfenbenskusten kommer Ann Linde bland annat delta i ett
rundabordssamtal på temat hållbara kollektivtransportlösningar. Ann Linde
väntas träffa svenska och ivorianska företrädare för näringslivet samt få
tillfälle till bilaterala samtal med ivorianska motparter, i syfte att stärka
handelsförbindelserna mellan Sverige och Elfenbenskusten. 

Elfenbenskusten är en av de snabbast växande ekonomierna i Afrika. Landet
gör stora investeringar i bland annat energi- och transportsektorerna. Global
tillväxt, utveckling och jobbskapande
är nära sammankopplat med dagens snabba urbaniseringstakt. 

- Besöket till Abidjan ger mig möjlighet att lyfta fram svenskt kunnande
inom hållbara och konkurrenskraftiga lösningar på de utmaningar som
urbaniseringen medför, inte minst på
transportområdet, säger utrikeshandelsminister med ansvar för nordiska
frågor, Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker
Hannovermässan när Sverige är
partnerland
Publicerad 01 april 2019

Sverige står i fokus som partnerland vid årets
Hannovermässa, världens största industrimässa.
Utrikeshandelsminister och minister för nordiska frågor
Ann Linde besöker mässan den 2-3 april för att
synliggöra det svenska engagemanget. På
Hannovermässan myntades begreppet ”Industri 4.0.”
och en stor del av programmet kommer att handla om
hur den traditionella industrin kan dra nytta av
teknologins möjligheter i omställningen mot ökad
digitalisering och automatisering.
- Vi vill synliggöra för potentiella partners vad svenska företag har att
erbjuda inom smart industri och vilken betydelse vår förmåga till samarbete
mellan näringsliv, stat och akademi har spelat i att skapa ett
innovationsklimat i världsklass. Att vara partnerland är också en möjlighet
att visa fram vad Sverige har att erbjuda som investeringsland och att
förmedla en modern och spännande Sverigebild, säger Ann Linde.

Samarbete och innovation – ”Co-Lab” - står i fokus för det svenska
engagemanget. 160 svenska företag - varav 33 start-ups, organisationer,
myndigheter, universitet och andra aktörer visar upp sina lösningar på
mässan och allt sker i samverkan. I den nationella paviljongen kan besökarna
se en produktionslinje från råvaror till processindustri och tillverkning. Det
blir också seminarier, riktade möten och kulturella framträdanden med mat,
musik och dans.
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- Hannovermässan är en fantastisk plattform för svenska företag och
regioner att marknadsföra sig internationellt och i Tyskland som är Sveriges
största exportmarknad, säger Ann Linde.

Hannovermässan invigs den 31 mars och pågår den 1-5 april. Den svenska
delegationen leds av statsministern som tillsammans med förbundskansler
Angela Merkel besöker Hannovermässan den 31 mars-1 april. Även prins
Carl Philip, näringsminister Ibrahim Baylan, minister för högre utbildning
och forskning Matilda Ernkrans och energi- och digitaliseringsminister
Anders Ygeman kommer att besöka Hannovermässan när Sverige är
partnerland.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till South by South West
för att främja Sveriges kreativa
näringar
Publicerad 11 mars 2019

Den 11–12 mars är utrikeshandelsminister och minister
med ansvar för nordiska frågor, Ann Linde, i Austin,
Texas vid den internationella mötesplatsen South by
South West (SXSW). Besöket syftar till att främja
Sveriges kulturella och kreativa näringar och stödja den
svenska och nordiska satsningen på plats. Besöket
görs i samband med Ann Lindes resa till Washington,
där hon bland annat kommer att träffa amerikanska
handelspolitiska företrädare för samtal om
handelsrelationen EU-USA.
Under sitt besök på SXSW kommer Ann Linde kommer att inleda en rad
seminarier, delta i samtal och träffa lokala representanter, däribland Austins
borgmästare Steve Adler. Det svenska deltagandet är en del av den
skandinaviska plattformen, House of Scandinavia, som har ett övergripande
hållbarhetstänk och symboliserar nordiska värderingar. Planerade aktiviteter
på House of Scandinavia är bland annat utställningar, panelsamtal, konserter
samt nätverkande möten mellan startup-bolag, musiker och industri. Syftet
med satsningen är att skapa nya kontaktytor, bidra till affärsmöjligheter och
skapa uppmärksamhet om Sverige som ett progressivt land och Norden som
en kreativ region.

– De kulturella och kreativa näringarna bidrar i allt större utsträckning till
den samlade svenska exporten och spelar samtidigt en särskilt viktig roll för
att främja bilden av Sverige som ett kreativt och innovativt land, säger Ann
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Linde.  

SXSW är ett årligt återkommande evenemang för de kulturella och kreativa
näringarna och har under de senaste åren utvecklats till en mötesplats för
kreativitet, nätverkande och affärer med särskilt fokus på musik, film och
interaktiva medier. Evenemanget lockar företag och människor från hela
världen.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde reser till Washington för
att främja jämställdhet i
teknikbranschen och för
diskussioner om handelspolitiska
frågor med USA
Publicerad 07 mars 2019

Utrikeshandelsminister Ann Linde reser till Washington
den 8-12 mars. Syftet med resan är att delta i Tekla
Dialogue och diskutera handelspolitiska frågor med
amerikanska företrädare. Utrikeshandelsministern
besöker även Austin för att främja Sveriges kulturella
och kreativa näringar vid den internationella
kulturfestivalen South by South West (SXSW).
Utrikeshandelsministern inleder besöket i Washington med att delta i Tekla
Dialogue, ett panelsamtal med fokus att uppmärksamma problematik och
lösningar kring jämställdhet inom teknikbranschen, arrangerat av KTH i
partnerskap med Svenska Institutet och Sveriges ambassad i Washington.
Teklafestivalen grundades av artisten Robyn 2015 och är ett initiativ med
syfte att inspirera flickor att utforska teknik. Teklafestivalen blir nu
internationell och Robyn är på plats i Washington, där hon även ger en
konsert på kvällen.

Vidare kommer utrikeshandelsministern ha ett antal möten med amerikanska
motparter om de pågående handelsdiskussionerna mellan EU och USA.
Utrikeshandelsministern kommer även att träffa chefen för
sanktionsmyndigheten OFAC för att diskutera uppföljningen av de numera
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lyfta sanktionerna mot det svenska aluminiumsmältverket Kubals ägare.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ludwig Göransson får regeringens
musikexportpris av
utrikeshandelsminister Ann Linde
Publicerad 06 mars 2019

Regeringens pris för utomordentliga insatser för svensk
musikexport 2018 tilldelades kompositören och
producenten Ludwig Göransson. Regeringens
hederspris 2018 för mångåriga insatser för svensk
musikexport tilldelades i år Thomas Johansson, Live
Nation. Hedersomnämnande för insatser av särskild
betydelse för svensk musiks internationalisering gick till
Musikmakarna och Ulla Sjöström.
Vinnaren av Regeringens musikexportpris presenterades under en ceremoni i
UD:s pressrum. Priset delas ut varje år till svenska musikskapare som
bidragit till exportframgångar och till att sprida en modern och positiv bild av
Sverige i utlandet.

- Årets pristagare av musikexportpriset, Ludwig Göransson, är ett tydligt
exempel på hur den svenska musikbranschen skapat förutsättningar att
gränslöst kunna experimentera och utveckla sin talang och musikalitet till att
nå den absolut högsta världseliten som musikutövare, säger
utrikeshandelsminister Ann Linde.

Ludwig Göransson blev Musikexportprisets 22: a vinnare med motiveringen:

Från Linköping till Los Angeles. Från att ha spelat sönder tummen till
Metallica som åttaåring till att skina själv i popens och popkulturens mitt.
Denne kompositör och producent sökte sig tidigt till filmmusiken för att den
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är full av möjligheter. För att man så gränslöst kan blanda och experimentera
med både stil och rytm; som han gjorde på världens biografer ifjol med
"Black Panther", "Creed II" och Venom". Samma sak händer i hans musik.
Den sanslösa hiphop-gospel-trap-afrobeat-med mera-sången "This is
America" med Childish Gambino tog nästan tre år att färdigställa. En viktig
och uppmärksammad låt om dagens USA. Musikaliskt sett är den i sig en
utmärkt programförklaring för vem denne gränslöse östgötemusikant är. Som
så självklart är värd sina nomineringar till Oscar och Golden Globe. Plus de
tre Grammys han vann.

Sverige hade flera stora och betydande musikaliska ambassadörer 2018, men
ingen lyste lika starkt och självklart som årets musikexportpristagare -
Ludwig Göransson.

Övriga nominerade till Regeringens musikexportpris var: Robin Carlsson,
Mohombi, Ilya Salmanzadeh och Malin Byström.

Hederspriset för mångåriga insatser för svensk musikexport gick till Thomas
Johansson, Live Nation med motiveringen:

Årets hederspristagare har haft en central position i svensk musikexport
alltsedan han 1969 grundade konsertbolaget EMA Telstar. Det faktum att
EMA Telstar redan från start tog utländska superstjärnor och löften till
Sverige, öppnade internationella dörrar som gav honom en huvudroll även i
exportsammanhang. Han och EMA blev i början av 1970-talet
huvudansvarig för turnédelen när ABBA blev världsstjärnor och har sedan
dess direkt och indirekt varit involverad när ledande svenska artister
exporterats till världens scener. Hela vägen har han skött Europes och
Roxettes världsturnéer. Även i det bolag som numera heter Live Nation
Sweden, har han med titeln Chairman International/Nordics de senaste
decennierna regelbundet dragit i trådar i samband med nuets svenska
exportartister, som Cardigans, Peter Jöback och Zara Larsson. 50 år efter det
första globala spadtaget är Thomas Johansson fortfarande i högsta grad med
och bygger svensk musikexport.

Hedersomnämnande för insatser av särskild betydelse för svensk musiks
internationalisering gick till Musikmakarna med motiveringen:

De senaste åren har svensk och internationell musikbransch vallfärdat till
Örnsköldsvik. Under parollen ”It all starts with a great song”, har en
utbildning på orten närt morgondagens låtskrivarstjärnor under 20 år och
skapat sig ett välförtjänt rykte som plantskola för unika talanger. Här har



hitmakare som LÉON, Agrin Rahmani, Joy & Linnea Deb, SKOTT, SHY
Martin & SHY Nodi med många fler fått de verktyg de behövde i sin låda för
en lysande musikskaparkarriär.

Ett oförtröttligt arbete lett av eldsjälar som brinner för musik, och rektorn
Ulla Sjöström som aldrig kompromissat med sin vision, har gett Sverige inte
bara sin första låtskrivarutbildning, utan också stora internationella
musikframgångar. Skolan har inte bara lyft en hel yrkeskategori till oanade
höjder utan även gjort en stor insats för jämställdheten i svensk
musikbransch.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Tydligare regler för att säkerställa
fri rörlighet för varor
Publicerad 05 mars 2019

Idag antar ministerrådet en ny förordning om ömsesidigt
erkännande av varor. Inom EU gäller fri rörlighet för
varor, grundregeln är att en vara som säljs i enlighet
med lagkraven i ett EU-land och där gemensamma
lagkrav inte har tagits fram på europeisk nivå, ska
kunna säljas fritt i hela EU utan att behöva anpassas.
Denna grundregel, även kallad principen om ömsesidigt
erkännande är grundläggande för en välfungerande
inre marknad.
I vissa fall får myndigheter avvika från grundregeln och kräva att nationella
produktregler följs, till exempel för att skydda hälsa och säkerhet. Idag finns
redan ett regelverk med bestämmelser om företagens och myndigheternas
skyldigheter när de vill avvika från grundregeln och förbjuda en vara som
lagligen säljs i annan medlemsstat.

Den nya förordningen syftar till att förbättra och tydliggöra reglerna med
rutiner om hur myndigheter ska förhålla sig till grundregeln inför en
bedömning av om en vara ska förbjudas från marknaden.

Det blir också enklare för företag som vill sälja sina varor i flera länder inom
EU.  Om ett företag till exempel säljer en vara i Tyskland enligt landets
nationella regler och även vill sälja varan i Sverige så kan företaget frivilligt
välja att upprätta ett dokument med en slags försäkran. Företaget kan sedan
visa upp denna försäkran i kontakt med svenska myndigheter.

Redan idag finns stöd och information att få om vilka nationella

https://www.regeringen.se/


produktregler som finns. Kommerskollegium är den myndighet i Sverige som
bistår företag i behov av stöd och information.

En välfungerande inre marknad är viktig för att säkra EU:s
internationella konkurrenskraft och skapa arbetstillfällen här i Sverige.
Den nya förordningen innehåller tydligare regler och är ett viktigt steg
för att säkerställa den fria rörligheten för varor, säger
utrikeshandelsminister Ann Linde.

Förordningen kommer att börja tillämpas om ett år.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Regeringens
musikexportpris 2018
Publicerad 27 februari 2019

Välkommen att delta vid utdelningen av Regeringens
musikexportpris! Tid: 6 mars kl. 14.30-16.30 Plats:
UD:s pressrum, Fredsgatan 6
Ann Linde, utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska
frågor delar ut Regeringens pris för utomordentliga insatser för svensk
musikexport 2018, hederspris för mångåriga insatser för svensk musikexport
och hedersomnämnande för insatser av särskild betydelse för svensk musiks
internationalisering.

Prisceremonin där Ann Linde, närvarande pristagare och branschföreträdare
kommer att delta bjuder på musikunderhållning och ett panelsamtal med
samtliga pristagare. Årets pristagare kommer att offentliggöras i samband
med utdelningen.

De nominerade till Musikexportpriset 2018 är: Robyn, Malin Byström,
Mohombi, Ludwig Göransson och Ilya Salmanzadeh.

> Läs mer om de nominerade

Media är välkomna under hela prisutdelningen, se program nedan. Var vänlig
anmäl deltagande till > diana.qudhaib@gov.se. Medtag giltig legitimation.

Program

14.00: Dörrarna öppnas

14:30:
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Dagens moderator välkomnar alla gäster och introducerar Ann Linde,
utrikeshandelsminister och minister för nordiska frågor.
Anförande av utrikeshandelsminister Ann Linde
Prisutdelningsceremoni
Ann Linde delar ut Regeringens hederspris för mångåriga insatser för
svensk musikexport
Ann Linde delar ut Regeringens hedersomnämnande för insatser av
särskild betydelse för svensk musiks internationalisering
Musikframträdande
Ann Linde delar ut Regeringens Musikexportpris för utomordentliga
insatser för svensk musikexport 2018
Panelsamtal med samtliga pristagare om svenska exportframgångar.
Moderator: Elisabeth Widlund, vd Musikförläggarna

15:50: Avrundning och tid för intervjuer och mediefrågor

16:00: Mingel



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen skapar förutsättningar
för en ökad livsmedelsexport
Publicerad 07 februari 2019

Regeringen fattade idag ett beslut om finansiering till
Business Sweden att under 2019 fortsätta med den
offensiva satsning på svensk livsmedelsexport som
påbörjades förra året. Business Sweden får 16 miljoner
kronor för arbetet med en exportsatsning av ekologiska
livsmedel, ett regionalt exportprogram samt
livsmedelsexportansvariga stationerade på potentiella
tillväxtmarknader.
Regeringen vill skapa fler jobb i hela landet och en ökad livsmedelsexport är
en faktor för att nå dit. För många aktörer inom livsmedelsbranschen är
exporten en allt viktigare del då det är utomlands som den stora
tillväxtpotentialen finns.

- Min ambition är att skapa förutsättningar för svenska livsmedelsföretag att
lyckas på exportmarknaden. Pengarna bidrar till fler möjligheter för företag
att satsa på export genom ytterligare främjandeaktiviteter som mässor med
en gemensam Sverigemonter men också riktade kampanjer och
kommunikationsinsatser, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Business Sweden får finansiering för 2019 att marknadsföra ekologiska
livsmedel på potentiella utlandsmarknader och har även skapat ett
kommersiellt koncept för hur ekologiska livsmedel ska marknadsföras.
Business Sweden ska också genom uppsökande verksamhet och stöd till
företagen bidra till att fler livsmedelsföretag från hela landet väljer att satsa
på export. Business Sweden ska därtill ha livsmedelsexportansvariga
personer fysiskt närvarande på potentiella tillväxtmarknader runt om i
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världen som ska skapa affärsmöjligheter för livsmedelsföretagen.

- För att lyckas krävs långsiktighet och tydligare närvaro på våra prioriterade
marknader. Därför är satsningen med livsmedelsexportansvariga som bidrar
till att skapa nätverk och kontakter för svenska livsmedelsföretag i USA,
Kanada, Japan, Sydkorea och Singapore en framgång som generar
förutsättningar för svenska livsmedelsföretag att lyckas, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

- Utrikeshandeln är livsviktig för Sverige. 1,4 miljoner svenskar har ett jobb
att gå till tack vare vår export. Livsmedelssektorn är en viktig del av svensk
export. För att stötta exporten framöver kommer regeringen utveckla
exportstrategin med fokus på ekonomisk, social och ekologisk hållbarhet,
säger utrikeshandelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statsrådet Ann Linde deltar på
nordiskt samarbetsministermöte
den 7 februari i Reykjavik
Publicerad 05 februari 2019

Den 7 februari deltar utrikeshandelsminister och
minister med ansvar för nordiska frågor, Ann Linde, på
Nordiska ministerrådets möte i Reykjavik. Mötet är det
första för det isländska ordförandeskapet.
På dagordningen står bl.a. en diskussion om ny långsiktig vision för Nordiska
ministerrådet, beslut om den totala budgetramen och fördelningen mellan de
olika ministerråden för 2020 samt beslut om ny handlingsplan för mobilitet
som syftar till att ta ett samlat helhetsgrepp om gränshinder- och
mobilitetsfrågorna och att samtliga delar av Nordiska ministerrådet
involveras.

”En särskilt viktig fråga är att vi får bort onödiga gränshinder mellan de
nordiska länderna. Dessutom kan Norden gå före i digitaliseringsfrågorna. Vi
kommer fortsätta driva statsministrarnas initiativ om att Norden ska bli
världens första integrerade 5G-region. Dessutom är det högt prioritet för oss
att möjliggöra för medborgare och företagare att använda nationella e-
legitimationer i hela Norden” Säger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utrikeshandelsminister Ann Linde
medverkar den 5 februari vid
Fashion Week Stockholm
Publicerad 05 februari 2019

Under sin medverkan i 2019 års Fashion Week kommer
Ann Linde bland annat att träffa flera unga designers
inom modeindustrin, varav många fokuserar på att
utforma kläder av återvunna material. Hon närvarar vid
visningen av Rave Review, som fick utmärkelsen årets
modetalanger 2018.
”Jag är imponerad av Rave Review och andra talangfulla designers som t.ex.
Remake och Weekday som också arbetar med återvinning.  De är ett bra
exempel på hur svenskt företagande och förhoppningsvis export blir mer
miljömässigt hållbar.” säger utrikeshandelsminister Ann Linde

Regeringen arbetar för att svenskt mode även fortsatt ska vara ett viktigt
bidrag till svensk konkurrenskraft, och med ambitionen att Sverige ska bli
världsledande i hållbar modeproduktion och konsumtion. Regeringen har
även genomfört en rad satsningar för att främja svensk modeindustri
utomlands, däribland Swedish Design Moves som syftar till att attrahera
utländska besökare till Sverige för att konsumera mode, design och
arkitektur. Totalt 28 miljoner kronor över fyra år.

”Det är jättekul att den svenska modebranschen har utvecklats till en av de
snabbast växande exportnäringarna som idag står för 2,3 procent av Sveriges
totala export.” säger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Frihandelsavtalet mellan EU och
Japan träder i kraft
Publicerad 01 februari 2019

Idag träder frihandelsavtalet mellan EU och Japan i
kraft. EU-kommissionen uppskattar att det är det största
frihandelsavtalet EU har ingått med något land.
– Japan är Sveriges andra största handelspart i Asien och vår fjärde största
exportmarknad utanför EU. 12 000 jobb är beroende av export till Japan.
Avtalet kan få mycket stor betydelse för svenska företag och därmed för
jobb och tillväxt, säger utrikeshandelsminister Ann Linde.

– Två av världens största ekonomier har enats om ett frihandelsavtal som
omfattar nästan en tredjedel av världens BNP. I en tid när protektionismens
vindar blåser runtom i världen är det ett viktigt budskap till omvärlden, säger
Ann Linde.

Med avtalet kommer Japan att slopa 97 procent av alla tullar på varor från
EU. Viktigt för svensk industri är att avtalet också innehåller
regelförenklingar som underlättar handeln.

– Det finns mycket svensk teknik som är intressant för Japan, inte minst
inom hälso- och klimatområdet. Smarta städer och hållbara transporter är två
exempel, livsmedelssektorn ett annat, säger Ann Linde.

Tullar sänks rejält på ett antal produkter. Det blir extra märkbart för
exempelvis grönt te, soja och wasabi som idag har tullar på 13 procent.
Andra varor som blir billigare med avtalet är kläder, klockor, däck,
personbilar och motorcyklar.     

Avtalet föregicks av fyra års förhandlingar och innehåller förutom tullar
också marknadstillträde för både varor och tjänster samt offentlig
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upphandling.

Avtalet innehåller också förslag på djupare samarbete på en rad andra
områden, som immaterialrätt, konkurrens, hållbarhet, djur och växtskydd,
och arbetstagares rättigheter. För första gången har EU nu ett frihandelsavtal
med skrivningar om ett effektivt genomförande av Parisavtalet.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Norden-ministerns första resa går
till Finland
Publicerad 27 januari 2019 Uppdaterad 27 januari 2019

Ann Linde besöker tisdag 29 januari Helsingfors. Där
kommer hon att ha möten med utrikeshandels- och
biståndsminister Anne-Marie Virolainen och
kommunikationsminister Anne Berner.
- Det är naturligt att min första resa som minister med ansvar för nordiska
frågor går till Finland som en del av regeringens ambition att fortsätta våra
länders starka bilaterala samarbete, säger Ann Linde.

Utöver möten med sina ministerkollegor deltar även Ann Linde när
statsminister Stefan Löfven träffar Finlands statsminister Juha Sipilä.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven besöker Finland

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet,
Regeringskansliet

Nya statssekreterare i
Regeringskansliet
Publicerad 22 januari 2019 Uppdaterad 22 januari 2019

Regeringen har i dag utsett 31 statssekreterare i
Regeringskansliet. Tidigare statssekreterare har
entledigats från sina tjänster. Flertalet statssekreterare
har tidigare haft en motsvarande anställning i
Regeringskansliet.

Statsrådsberedningen

Regeringen har utsett Nils Vikmång till statsministerns statssekreterare.
Regeringen har även utsett Madeleine Harby Samuelsson och Karin
Wallensteen till statssekreterare hos statsminister Stefan Löfven.

Regeringen har utsett Paula Carvalho Olovsson till statssekreterare hos EU-
minister Hans Dahlgren.

Regeringen har utsett Mats Andersson och Maria Ferm till statssekreterare i
samordningskansliet i Statsrådsberedningen.

Arbetsmarknadsdepartementet

Regeringen har utsett Annika Dahl till statssekreterare hos
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Regeringen har utsett Karin Strandås till statssekreterare hos
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jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation Åsa Lindhagen.

Finansdepartementet

Regeringen har utsett Max Elger och Leif Jakobsson till statssekreterare hos
finansminister Magdalena Andersson.

Regeringen har utsett Ulf Holm och Elin Olsson till statssekreterare hos
finansmarknads- och bostadsminister samt biträdande finansminister Per
Bolund.

Regeringen har utsett Alejandro Firpo till statssekreterare hos civilminister
Ardalan Shekarabi.

Försvarsdepartementet

Regeringen har utsett Jan-Olof Lind till statssekreterare hos försvarsminister
Peter Hultqvist.

Infrastrukturdepartementet

Regeringen har utsett Mattias Landgren till statssekreterare hos
infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Regeringen har utsett Sebastian de Toro till statssekreterare hos energi- och
digitaliseringsminister Anders Ygeman.

Justitiedepartementet

Regeringen har utsett Catharina Espmark och Lars Westbratt till
statssekreterare hos justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen har utsett Elisabeth Backteman till statssekreterare hos
inrikesminister Mikael Damberg.

Kulturdepartementet

Regeringen har utsett Helene Öberg till statssekreterare hos kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda
Lind.



Miljödepartementet

Regeringen har utsett Eva Svedling och Gunvor Ericson till statssekreterare
hos miljö- och klimatminister samt vice statsminister Isabella Lövin.

Näringsdepartementet

Regeringen har utsett Stina Billinger och Emil Högberg till statssekreterare
hos näringsminister Ibrahim Baylan.

Regeringen har utsett Per Callenberg till statssekreterare hos
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Socialdepartementet

Regeringen har utsett Maja Fjaestad till statssekreterare hos socialminister
Lena Hallengren.

Utbildningsdepartementet

Regeringen har utsett Erik Nilsson till statssekreterare hos
utbildningsminister Anna Ekström.

Regeringen har utsett Malin Cederfeldt Östberg till statssekreterare hos
minister för högre utbildning och forskning Matilda Ernkrans.

Utrikesdepartementet

Regeringen har utsett Annika Söder till kabinettssekreterare hos
utrikesminister Margot Wallström.

Regeringen har utsett Per Olsson Fridh till statssekreterare hos
biståndsminister Peter Eriksson.

Regeringen har utsett Niklas Johansson till statssekreterare hos
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor Ann
Linde.



Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 21 januari 2019 Uppdaterad 24 januari 2019

(Ny version) I dag lämnade statsminister Stefan Löfven
sin regeringsförklaring i riksdagen och anmälde de
statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet äger
rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 22 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister 
Stefan Löfven

EU-minister
Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister
Ylva Johansson

Jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation  
Åsa Lindhagen

Finansdepartementet

Finansminister
Magdalena Andersson
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Finansmarknads- och bostadsminister, biträdande finansminister 
Per Bolund

Civilminister
Ardalan Shekarabi

Försvarsdepartementet

Försvarsminister
Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister
Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister
Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson

Inrikesminister
Mikael Damberg

Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna
Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister
Isabella Lövin

Näringsdepartementet

Näringsminister



Ibrahim Baylan

Landsbygdsminister
Jennie Nilsson

Socialdepartementet

Socialminister
Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister
Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning
Matilda Ernkrans

Utrikesdepartementet

Utrikesminister
Margot Wallström

Minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor
Ann Linde



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen vill att Sverige
skyddar pensionärer vid avtalslöst
Brexit
Publicerad 19 januari 2019 Uppdaterad 19 januari 2019

Socialdepartementet har remitterat en promemoria med
lagförslag för att underlätta för enskilda personer vid ett
avtalslöst Brexit. Regeringen har för avsikt att lägga
fram en tillfällig lagstiftning för att värna individers
trygghet vid en hård avtalslös Brexit. Den tillfälliga
lagstiftningen föreslås tillämpas från och med den 30
mars 2019, det vill säga då Storbritannien utträder ur
den Europeiska unionen.
– För regeringen är det viktigt att enskilda personer inte kommer i kläm vid
ett avtalslöst Brexit. Det vore olyckligt om tusentals pensionärer ska bli av
med delar av sin pension över en natt för att det inte finns ett avtal, säger
socialminister Annika Strandhäll.

– Vid en hård Brexit blir det särskilt viktigt att Sverige gör det vi kan för att
underlätta för svenskar som bor i Storbritannien och britter som bor i
Sverige, säger EU-minister Ann Linde.

I den promemoria som nu går på remiss till och med den 6 februari lämnas
förslag som syftar till att under en övergångsperiod mildra de konsekvenser
som uppstår för enskilda på området för sociala trygghetsförmåner vid ett
avtalslöst Brexit. Förslagen till lagstiftning är endast aktuella om
Storbritannien lämnar EU utan någon överenskommelse om ett utträdesavtal.
Utan ett utträdesavtal blir Storbritannien den 30 mars 2019 ett så kallat
tredjeland, så som vilket annat land som helst utanför unionen. En betydande
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konsekvens av ett avtalslöst utträde är att tillgången till trygghetssystemen
upphör för ett antal individer i både Sverige och Storbritannien.

Regeringen vill i och med lagstiftningen säkerställa att enskilda personer inte
plötsligt blir av med rätt till delar av sin pension eller annan förmån.
Förslaget är en tidsbegränsad bestämmelse som möjliggör en fortsatt
utbetalning av bland annat den pension som individen i dag har rätt till.
Förslaget möjliggör även fortsatt utbetalning av vissa andra förmåner som i
dag betalas ut med stöd av EU-rätten. Det föreslås även att inkomster eller
försäkringsperioder som den enskilde har tjänat in före utträdet ska kunna
ligga till grund för en pension eller annan förmån. Förslagen gäller förmåner
från de sociala trygghetssystemen så som pensioner, föräldrapenning,
sjukersättning och arbetslöshetsersättning.

Även kostnader för vård som utförts i Storbritannien föreslås delvis täckas
på samma vis som sker inom EU under en övergångsperiod. Bestämmelsen
gäller dels för fall där vården inletts och avslutats före utträdestidpunkten,
dels för vårdsituationer som inletts före utträdestidpunkten men som på
grund av medicinska skäl pågår därefter och inte heller kan avbrytas för att
återupptas i Sverige.

– Vid händelsen av en hård brexit behöver vi säkerställa att människor inte
kommer i kläm. Om man till exempel blivit akut sjuk på resa i Storbritannien,
och får vård vid tiden för utträdet ur EU, ska man inte behöva drabbas på
grund av att det inte finns ett avtal, säger socialminister Annika Strandhäll.

Cirka 100 000 svenskar bor och/eller arbetar i Storbritannien, vilket innebär
att Storbritannien är ett av de länder som flest svenska medborgare väljer att
bosätta sig i för arbete. Pensionsmyndigheten har inte uppgifter om hur
många pensionssparare som har arbetat i Storbritannien och som sedan har
flyttat tillbaka till Sverige eller vidare till något annat land. Det sammanlagda
antalet svenskar som kan komma att påverkas av Storbritanniens utträde ur
EU är därför svårt att beräkna.

Det är dock känt att cirka 2 400 personer i Storbritannien uppbär
garantipension eller efterlevandestöd från Sverige, att cirka 23 000 personer i
Storbritannien har tjänat in till allmän pension och därmed får ett orange
kuvert, och att cirka 5 700 personer i Sverige uppbär pension från
Storbritannien.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 07 januari 2019

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Bryssel imorgon tisdag
den 8 januari 2019.
Den viktigaste frågan gäller hur EU ska bemöta desinformation.
Kommissionen och EU:s utrikestjänst har presenterat en konkret
handlingsplan. Detta ska ses inte minst i ljuset av det kommande valet till
Europaparlamentet.

Det rumänska ordförandeskapet väntas även presentera sina prioriteringar
och sitt arbetsprogram för rådets arbete under första halvåret 2019. En
diskussion om hur EU kan komma närmare sina medborgare samt öka
förtroendet för EU inför valet till Europaparlamentet planeras för
ministerlunchen.

        - Det är helt uppenbart att påverkanskampanjer mot val och
desinformation generellt är ett stort problem. Därför välkomnar jag att EU nu
har en konkret åtgärdsplan, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i högnivåforum
EU-Afrika i Wien den 17-18
december
Publicerad 17 december 2018 Uppdaterad 17 december 2018

Samarbetet mellan den Europeiska Unionen (EU) och
Afrika utvecklas och stärks. Ett viktigt område för
intensifierat samarbete är digitalisering och innovation.
Det är också temat för det högnivåforum som samlar
närmare 60-talet stats- och regeringschefer och
ministrar samt ett stort antal näringslivsrepresentanter
och företrädare för internationella organisationer i Wien
den 17-18 december.
Forumet leds av ordföranden i EU, Österrikes kansler Kurz, och ordföranden
i Afrikanska Unionen, Rwandas president Kagame och illustrerar den
fördjupning av partnerskapet mellan Europa och Afrika som nu sker mellan
olika aktörer inom privata sektorn, investeringsfonder, internationella
organisationer, civilsamhället och mellan regeringar.

EU- och handelsminister Ann Linde kommer att tala vid den högnivådialog
som ägnas åt digitalisering, där länder och företag deltar. Ann Linde kommer
också att vara med i en diskussion om E-handel och digitalisering av Afrika.

- Innovation och digitalisering är helt centrala för hållbar tillväxt och grön
ekonomi. Hur dessa verktyg ska komma alla till del blir en huvudfråga för
det fortsatta samarbetet. Jag ser därför fram emot en konstruktiv dialog
mellan Europa och Afrika de kommande dagarna, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 10 december 2018 Uppdaterad 10 december 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Bryssel imorgon tisdag
den 11 december 2018.
EU-ministrarna väntas förbereda det Europeiska rådet och fortsätta diskutera
EU:s framtida budget. De kommer även att fortsätta utfrågningen av Polen
inom ramen för artikel 7.1 i EU-fördraget med anledning av kommissionens
farhågor om rättsstatens principer i Polen.

Regeringen välkomnar att dialogen mellan kommissionen och den polska
regeringen intensifierats sedan årsskiftet. Samtidigt delar regeringen
kommissionens bedömning att Polen inte har genomfört tillräckliga
lagändringar för att avskriva risken för ett systematiskt hot mot rättsstatens
principer – och att Polen därför bör utfrågas.

– Regeringen välkomnar en fortsatt utfrågning av Polen vid EU-ministrarnas
rådsmöte den 11 december. Regeringen menar att det måste få konsekvenser
när en medlemsstat brister i respekt för rättsstatens principer, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde deltar den 6 december i
OSSE:s årliga ministerrådsmöte i
Milano
Publicerad 05 december 2018

Sverige verkar för att OSSE:s arbete utgår från en brett
definierad syn på säkerhet, som omfattar så väl
förtroendeskapande och militär rustningskontroll, som
mänskliga rättigheter, demokrati, skydd för
civilsamhälle och journalister samt rättsstatsprinciper.
Sverige kommer vid mötet särskilt att lyfta vikten av att
upprätthålla den europeiska säkerhetsordningen och
OSSE:s möjligheter att bidra till en lösning på den
konflikt som har orsakats av Rysslands aggression mot
Ukraina.
Frågan står alltjämt högt på OSSE:s dagordning, nu ytterligare aktualiserad
av Rysslands agerande i Azovska sjön och Kertjsundet. Sverige har också en
särskild roll genom sitt ordförandeskap i OSSE:s Forum för
säkerhetssamarbete (Forum for Security Co-operation – FSC) under mötet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar den 29 november
vid konkurrenskraftsrådets möte i
Bryssel
Publicerad 28 november 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när EU:s
konkurrenskraftsministrar träffas i Bryssel på torsdag
den 29 november. Vid mötet fattar rådet beslut om
plattformar på nätet, och diskuterar inriktningen på det
framtida inre marknadsarbetet.
För företagen är det viktigt att kunna använda sig av plattformarna på goda
och rättvisa villkor, så att de kan nå sina konsumenter online. Samtidigt
måste vi se till att inte hämma innovationskraften i plattformsekonomin med
onödigt betungande regler. Förslaget är en balanserad avvägning mellan två
intressen, säger Ann Linde.

Förslaget om plattformar syftar till att skapa rättvisa villkor och transparenta
regler mellan plattformarna och de företag som använder plattformarna för
att nå sina kunder och marknader online. Det här är en viktig fråga för
näringslivet och i förlängningen även för konsumenterna och för
utvecklingen av den digitala inre marknaden. 
På konkurrenskraftsrådet ska ministrarna besluta om en allmän inriktning för
förslaget.

Sverige anser att förslaget i dess nuvarande form utgör en välbalanserad
avvägning mellan att värna små och medelstora företags möjligheter att på
goda villkor använda sig av plattformarna, samtidigt som det inte skapas en
ökad administrativ börda som hämmar innovationskraften.

Vid mötet ska den framtida inriktningen för inremarknadsarbetet diskuteras

https://www.regeringen.se/


av ministrarna. För det finns fortfarande mer att göra för att få den inre
marknaden och fria rörligheten att fungera ännu bättre.

En viktig fråga för Sverige är den fria rörligheten för tjänster på EU:s inre
marknad. Hur viktigt det är med tjänster illustreras av en studie som
presenteras på rådsmötet. Ett exempel handlar om en limpa bröd. Att
producera och leverera en limpa innefattar inte mindre än 30 olika tjänster
som motsvarar runt 72 procent av det slutliga priset.

Det här visar att det inte är tillräckligt att komma till rätta med
varuregelverken. EU måste arbeta med att ta bort alla typer av onödiga
hinder – både för varor och tjänster – för att det gynnar konsumenterna,
säger Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde besöker Hongkong den 27-
28 november för att delta i
invigningen av Nordic Innovation
House
Publicerad 26 november 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Hongkong
den 27-28 november för att delta i invigningen av
Nordic Innovation House, en gemensam nordisk
satsning för att främja innovationer.
Nordic Innovation House är en satsning som bekostas av Nordiska
ministerrådet för att lyfta fram innovationer i det nordiska samarbetet med
några av världens mest innovationsrika ekonomier. Arbetet syftar till att
stärka de nordiska länderna som en ledande region för hållbar tillväxt på
grundval av konkurrenskraft, innovationer och entreprenörskap.

Invigningen i Hongkong sker efter framgångsrikt arbete med två befintliga
Nordic Innovation House, i New York och Silicon Valley. Under året har
även ett Nordic Innovation House i Singapore inlett sin verksamhet.

Nordic Innovation House i Hongkong samordnas för svensk del av Business
Sweden, i samarbete med Generalkonsulatet i Hongkong, Nordiska
ministerrådet och de andra nordiska länderna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Inbjudan till presseminarium -
Brexitprocessen i en ny fas med
EU- och handelsminister Ann
Linde
Publicerad 19 november 2018 Uppdaterad 19 november 2018

Välkomna på presseminarium om Brexitprocessen i en
ny fas med EU- och handelsminister Ann Linde
EU-och handelsminister Ann Linde kommer att gå igenom läget i
Brexitförhandlingarna; vad är nästa steg och vilka scenarier har vi att vänta
oss? Hon kommer att redogöra för beredskaps-och förberedelsearbetet och
vilka insatser som planeras både på EU-nivå och i Sverige. 

Ann Linde kommer även att besvara frågor om utträdesavtalet och särskilt
uppmärksamma de delar som berör medborgarna.

Anmälan till nina.kefi@regeringskansliet.se senast onsdag kl 10.00.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till extrainsatt Brexit-
ministermöte i Bryssel
Publicerad 16 november 2018 Uppdaterad 16 november 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
Storbritanniens utträde ur EU (GAC artikel 50) möts i ett
extrainsatt möte i Bryssel på måndag den 19 november
2018
Efter långa förhandlingar finns sedan 14 november ett förslag till avtal om
hur relationen mellan EU och Storbritannien ska se ut efter att landet lämnat
EU den 29 maj 2019. Avtalet ska nu godkännas dels i Storbritannien och dels
av stats- och regeringscheferna i de 27 andra EU-länderna, samt av
Europaparlamentet.

För att förbereda stats- och regeringschefsmötet kommer EU-ministrarna att
träffas måndag 19 november. På mötet kommer chefsförhandlare Michel
Barnier att informera EU-ministrarna om det framförhandlade
avtalsförslaget. Det extrainkallade mötet för stats- och regeringscheferna är
planerat till 25 november.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-och handelsminister Ann Linde
deltar i Allmänna rådet i EU i
Bryssel 12 november
Publicerad 09 november 2018 Uppdaterad 09 november 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) och rådet för Storbritanniens
utträde ur EU möts i Bryssel.
Vid Allmänna rådet den 12 november väntas EU-ministrarna fortsätta
diskussionen om EU:s fleråriga budgetram (MFF) 2021–2027. Därutöver
planeras en diskussion om den annoterade dagordningen inför Europeiska
rådet den 13–14 december.

Ordförandeskapet kommer vidare att informera EU-ministrarna om den
europeiska planeringsterminen 2019. Kommissionen väntas i sin tur att
presentera arbetsprogrammet för 2019 och subsidiaritetspaketet. Slutligen
kommer EU-ministrarna att diskutera den årliga rättsstatsdialogen samt få en
lägesuppdatering om rättsstatens principer i Polen och unionens värden i
Ungern.

– Jag kommer att vara tydlig med att det inte ska råda någon tvekan om att
rättsstatens principer ska efterlevas i hela EU, säger EU- och handelsminister
Ann Linde.

Vid Allmänna rådet (art. 50) den 12 november väntas EU-ministrarna
diskutera läget i förhandlingarna till följd av Storbritanniens anmälan enligt
artikel 50 i EU-fördraget samt behandla ett utkast till annoterad dagordning
för Europeiska rådet (art. 50) den 13 - 14 december.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Bryssel för
ministermöte om handelsfrågor
Publicerad 07 november 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Bryssel
den 9 november 2018 för att delta i rådsmötet för
handelsfrågor (FAC handel). På dagordningen står
bland annat moderniseringen av
världshandelsorganisationen WTO, EU:s
frihandelsavtal och pågående förhandlingar samt
relationen med USA.
Under rådsmötet förväntas ministrarna diskutera det fortsatta arbetet med att
modernisera världshandelsorganisationen WTO där EU genom att ta fram en
rad reformförslag tagit en ledande roll. Kommissionen kommer också att ge
en uppdatering av läget i de olika pågående handelsförhandlingarna där flera
framsteg nyligen gjorts, såsom genom undertecknandet av avtal om frihandel
och investeringsskydd med Singapore

En nyligen publicerad rapport om genomförandet av frihandelsavtal kommer
också presenteras. Den visar att antalet frihandelsavtal som EU ingått ökar
och att de leder till fördjupade och förbättrade relationer med
partnerländerna.

Även vad gäller handelsrelationen med USA förväntas den senaste
händelseutvecklingen beröras.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i arktiskt
ministermöte i Berlin
Publicerad 24 oktober 2018 Uppdaterad 24 oktober 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar den 26
oktober i det andra arktiska ministermötet under
värdskap av Tyskland, Finland och EU-kommissionen
där 22 länder och sex urfolksorganisationer är
representerade. Ministermötet är en uppföljning till
ministermötet om arktisk forskning som hölls 2016 i
Washington DC.
Från Sverige deltar Ann Linde som ersätter Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning. Vid mötet väntas ministrarna
diskutera behoven av ökat forskningssamarbete bland annat för att studera
klimatförändringarnas effekter på Arktis. Miljöförändringarnas påverkan på
lokalbefolkningens liv och försörjning kommer att kräva insatser för att
möjliggöra för människorna i Arktis att fortsätta leva där. Närmare
forskningssamarbete är avgörande för att finna lösningar på många av de
problem som klimatförändringar för med sig i Arktis.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-och handelsminister Ann Linde
deltar i Allmänna rådet i
Luxemburg 16 oktober
Publicerad 16 oktober 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) och rådet för Storbritanniens
utträde ur EU (GAC artikel 50) möts i Bryssel imorgon
tisdag den 16 oktober 2018.

Plats:

EU-ministrarna väntas diskutera EU:s fleråriga budgetram (MFF) 2021-2027,
få en uppdatering om läget vad gäller förfarandet mot Polen och Ungern
inom ramen för artikel 7(1) EU-fördraget samt förbereda det Europeiska
rådet. Dessutom ger EU:s chefsförhandlare Michel Barnier en uppdatering
om läget i Brexitförhandlingarna.

- Regeringen står upp för svenska intressen i budgetdiskussionerna och
arbetar för att hålla nere den svenska avgiften till EU, säger EU- och
handelsminister Ann Linde (S).

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde Expo 2020
Publicerad 11 oktober 2018 Uppdaterad 11 oktober 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Dubai
tillsammans med kommittén för Sveriges deltagande vid
världsutställningen Expo 2020 den 12-15 oktober 2018.
De kommer att besöka Expo-området i Dubai och träffa
höga företrädare för Expo 2020-organisationen samt
företrädare för svenskt näringsliv i Dubai. Ann Linde
kommer även att träffa regeringsrepresentanter.
Regeringen har tidigare meddelat sin avsikt att Sverige ska medverka vid
världsutställningen Expo 2020 i Dubai. Som ett resultat av ett stort intresse
från svenskt näringsliv kunde regeringen i somras bekräfta Sveriges
deltagande på Expo 2020. 

Bakgrund Expo 2020:

Världsutställningen hålls mellan den 20 oktober 2020 och 10 april 2021 och
har temat Connecting Minds, Creating the Future. Expo 2020 i Dubai
kommer att bli den första världsutställningen någonsin i regionen. Mellan
150–180 länder väntas delta och utställningen uppskattas få omkring 25
miljoner besökare, varav tre fjärdedelar är inresande.

Syftet med ett svenskt deltagande i Expo 2020 är att stärka en allsidig och
positiv bild av Sverige i utlandet, att främja Sverige som kunskapsnation,
näringslivets konkurrenskraft och kreativitet samt att stärka Sveriges
attraktionskraft för turism och investeringar, inklusive forsknings-,
innovations- och kulturutbyte. Världsutställningen är en gemensam satsning
mellan staten och näringslivet och kommer att kosta ca 165 miljoner kronor.

Det svenska deltagandet och den paviljong som kommer att uppföras ska
genomsyras av ett hållbarhetsperspektiv från start till mål. Kommittén ska ta

https://www.regeringen.se/


fasta på regeringens politik för hållbart företagande och mänskliga rättigheter
samt regeringens arbete med Agenda 2030.

Tillsammans med Sveriges arkitekter genomförs under hösten en
arkitekttävling om design av den svenska paviljongen och dess utställning.

Kommittén för Sveriges deltagande vid världsutställningen Expo 2020 i
Dubai består av följande personer:

Ordförande Anders Flanking, länsråd i Kronobergs län

Vice ordförande Catharina Elmsäter-Svärd, vd Sveriges Byggindustrier

Ledamot Aurore Belfrage, Techentreprenör

Ledamot Gabriella Augustsson, Kansliråd vid Utrikesdepartementet

Ledamot Jennie Nilsson, riksdagsledamot

Ledamot Leif Johansson, ordförande AstraZeneca

Ledamot Marie Nilsson, förbundsordförande IF Metall

Ledamot Magnus Schöldtz, senior rådgivare Wallenbergstiftelserna

Anders Lönnberg är generalkommissarie och operativt ansvarig för
deltagandet.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i informellt
handelsministermöte i Innsbruck
Publicerad 04 oktober 2018 Uppdaterad 04 oktober 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Innsbruck
den 4-5 oktober 2018 för att delta i informellt EU-
rådsmötet för handelsfrågor (FAC handel).
Vid mötet kommer ministrarna att diskutera reform av
Världshandelsorganisationen (WTO) samt handelsrelationerna mellan EU
och USA. De kommer även bli uppdaterade om läget i pågående
frihandelsförhandlingar mellan EU och bland andra Australien/Nya Zeeland,
Japan och Mercosur (Argentina, Brasilien, Uruguay och Paraguay).

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 17 september 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) och rådet för Storbritanniens
utträde ur EU (GAC artikel 50) möts i Bryssel imorgon
tisdag den 18 september 2018.
EU-ministrarna väntas förbereda det Europeiska rådet och diskutera läget i
Brexitförhandlingarna. Rådet kommer även att fortsätta utfrågningen av
Polen inom ramen för artikel 7.1 i EU-fördraget med anledning av
kommissionens farhågor om rättsstatens principer i Polen.

- Jag välkomnar att dialogen mellan kommissionen och den polska
regeringen intensifierats sedan årsskiftet. Samtidigt delar jag kommissionens
bedömning att Polen inte har genomfört tillräckliga lagändringar för att
avskriva risken för ett systematiskt hot mot rättsstatens principer i Polen och
att Polen därför bör utfrågas. Regeringens ståndpunkt är att det måste få
konsekvenser när en medlemsstat brister i respekt för rättsstatens principer,
säger EU- och handelsminister Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Örnsköldsvik
Publicerad 06 september 2018 Uppdaterad 06 september 2018

Den 7 september besöker EU- och handelsministern
Örnsköldsvik för träffar med det lokala näringslivet.
Först på programmet står en träff med personal och ledning på SEKAB, en
av Europas ledande etanolaktörer och ett av Sveriges största cleantech-
företag. Därefter besöks Rise Processum, som driver forskningsprojekt och
stödjer utveckling inom bioraffinaderi. Besöket avslutas på Yh-utbildningen
Musikmakarna, där ministern träffar lärare och elever.

Medföljande på besöken är riksdagsledamot Kristina Nilsson, kommunalråd
Per Nylén, samt Elvy Söderström.

Samtliga besök är öppna för media.

Program:

10.00-11.15: Besök på SEKAB.
Rundvandring samt samtal med ledningen och medarbetare.
Plats: Hörneborgsvägen 12 Domsjö

12.30-13.15: Besök på Rise Processum
Rundvandring samt samtal med medarbetare.

13.30-14.15 Besök på Musikmakarna
Träff med lärare och elever samt en titt på Sveriges framtida musikindustri.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Så mycket tjänar svenska företag
på EU:s frihandelsavtal
Publicerad 05 september 2018

Sveriges exponering mot omvärlden leder till att det blir
allt viktigare med bra handelsvillkor för hela ekonomin
och för Sveriges konkurrenskraft.
Nya beräkningar från EU-kommissionen och Kommerskollegium visar att
svenska importörer sparat 1 miljard kronor per år genom att använda de
tullnedsättningar EU:s frihandelsavtal ger. Motsvarande värde för
exporterande företag är det dubbla, dvs 2 miljarder kr per år. EU:s
frihandelsavtal gör alltså svensk export mer prismässigt konkurrenskraftig,
jämfört med om EU inte haft frihandelsavtal på plats.

– Det är tydligt att EU:s frihandelsavtal ger stort mervärde för svenska
företag och konsumenter. Med frihandelsavtalen har fler företag möjlighet
att realisera affärsmöjligheterna på internationella marknader. Jag och
regeringen vill göra allt vi kan för att stärka förutsättningarna för detta så att
företag kan skapas, växa och exportera med bas i Sverige, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Utrikeshandeln bidrar till att koppla ihop politikområden som bara för ett par
decennier sen var åtskilda. Sverige är en liten och öppen ekonomi som är
beroende av omvärlden. Fler och fler företag specialiserar sig och blir en del
av globala värdekedjor. Den nya beräkningen visar att det arbete som läggs
på att förhandla om frihandelsavtal och informera företag om avtalen ger
effekt och att det finns en outnyttjad potential i vissa frihandelsavtal som kan
nyttjas bättre.

– Utvecklingen pekar dessutom på att vår framtida välfärd kommer i ökande
utsträckning avgöras av våra handelsrelationer. Därför är en av regeringens
viktigaste handelspolitiska prioriteringar att EU sluter nya frihandelsavtal,
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vilka kompletterar WTO:s grundläggande avtal, säger EU och
handelsminister Ann Linde.

Beräkningarna visar följande:

Hög nyttjandegrad bland svenska företag

Svenska exporterande företag använder EU:s frihandelsavtal i hög grad.
Nyttjandegraden är 78 procent av sin export till länder där
frihandelsavtal finns. Detta är betydligt högre än för EU-snittet som
uppgår till 67 procent.
 
Samtidigt kan vi notera att svenska importörer använder avtalen i ännu
större utsträckning. I 92 procent av fallen där tullnedsättningar kan
utnyttjas vid import så görs detta. Detta är något högra än EU-snittet på
90 procent.

Stor potential framöver

Det finns en outnyttjad potential i frihandelsavtalen – närmare en halv
miljard kr för svenska exportföretag där möjligheten till sänkta tullar inte
utnyttjas. En stor del av detta underutnyttjande gäller export till stora
frihandelspartners som Sydkorea, Marocko och Mexiko.

För importen är potentialen endast 100 miljoner kr vilket är så mycket
som importörer går miste om i sänkta tullavgifter per år. Detta betyder i
slutänden ett högre pris för tillverkningsindustrin och konsumenten.
Störst andel outnyttjade tullnedsättningar till Sverige återfinns i importen
från Sydkorea och Schweiz.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Göteborg
Publicerad 03 september 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Göteborg
imorgon den 4 september 2018. Hon kommer att träffa
Västsvenska Handelskammaren och diskutera vikten av
frihandel i en tid med ökad risk för handelskrig, vilket
skulle påverka tillväxt och jobb i Sverige. Senare
besöker Ann Linde företaget Adient för att träffa
ledningen, personal och fackklubben med
representanter från IF Metall och Unionen. Företaget är
en underleverantör till Volvo som tillverkar säten och
kommer att påverkas negativt av ett eventuellt införande
av tullar från USA.
Program tisdag 4 september:

11.00-12.00 Rundabordet samtal hos Västsvenska Handelskammaren
Adress: Västsvenska Handelskammaren, Parkgatan 49
Media: Öppet för media

13.00 Verksamhetsbesök: Adient
Adress: Hamneviksvägen 101
Media: Öppet för media
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Stenungsund
Publicerad 03 september 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker idag den 3
september Stenungsunds kommun. Hon kommer under
eftermiddagen att träffa personal och ledning på
företaget Hogia, en ledande verksamhet i Europa inom
informationssystem för kollektivtrafik samt utvecklingen
av administrativa programvaror. Med på
företagsbesöket är även Bo Pettersson KSO
Stenungsund, Kenneth G Forslund riksdagskandidat
och Aylin Fazelian riksdagskandidat.
Program för Ann Linde, 3 september:

13:00-15.00  Företagsbesök på Hogia

Besöksadress: Hakenäs 101, Stenungsund

Öppet för media.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Helsingborg
Publicerad 31 augusti 2018 Uppdaterad 31 augusti 2018

Idag fredag den 31 augusti-2 september besöker EU-
och handelsminister Ann Linde sin hemstad
Helsingborg. Hon kommer bland annat att besöka
Scandlines-vår port till Europa och prata med
besättning, facket och ledningen om deras verksamhet.
Ann Linde kommer även att besöka Ramlösafesten.
Program:

Fredagen den 31 augusti:

10.40-13.30 Besök på Scandlines-vår port till Europa med kommunalråd Jan
Björklund
Öppet för media.

Söndagen den 2 september:

13.00 Besök på Ramlösafesten
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

FN:s fredsbevarande insatser
väljer Ericssons LTE-nätverk
Publicerad 30 augusti 2018 Uppdaterad 30 augusti 2018

Svenska företags innovationsförmåga och
hållbarhetskompetens presenteras för FN och det
multilaterala systemet med stöd av Business Sweden.
FN har valt Ericsson som leverantör av ett LTE-system
för deras fredsbevarande styrkor.
Det handlar om ett ramavtal av strategisk betydelse både för Ericsson och
FN. Avtalet kan ge möjlighet till affärer för tiotals miljoner US-dollar under
de närmaste tre åren vilket kommer att påtagligt bidra till svensk export till
FN-systemet.

- Jag gratulerar Ericsson till affärsavtalet, ett kontrakt som löper över flera
år, som har krävt ett tålmodigt arbete för att vinna. Detta är ett lysande och
inspirerande exempel på att svensk teknologi kan förse FN med moderna
lösningar på ett område där det verkligen behövs, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Enligt Sveriges exportstrategi ska särskilda insatser göras för att öka svensk
varu- och tjänsteexport till FN-systemet och andra multilaterala
organisationer. För det ändamålet har Business Sweden byggt upp ett nytt
affärsområde. Det är en långsiktig ansats. Effekterna i form av ökad
försäljning kan, som i detta fall, komma stegvis i form av enstaka stora
affärer, men märks också i att antalet små och medelstora företag som är
aktiva på FN-marknaden ökar som en följd av främjandeinsatserna.

- Det är en hjärtefråga i Sveriges exportstrategi att svenska företags
innovationsförmåga och hållbarhetskompetens kommer bättre till
användning inom FN och det multilaterala systemet, menar Ann Linde. Detta
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efterfrågas inom FN-systemet. Vi vill göra vår del för att svenska företag ska
kunna göra bra affärer på FN-marknaden. Det finns en stor outnyttjad
potential, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

I vintras ledde Ann Linde en företagsdelegation till FN i New York i syfte att
ge den svenska delegationen insikt i och kunskap om hur de kan öka sin
försäljning till FN-systemet globalt och samtidigt utveckla strategiska
partnerskap med FN. Att just svensk teknologi kommer att användas i FN:s
fredsinsatser - i en så relativt stor affär - innebär möjligheter för andra
svenska bolag.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Näringsministern och
handelsministern träffar
näringslivet om pågående
handelskonflikter och den svenska
exportutvecklingen
Publicerad 29 augusti 2018 Uppdaterad 29 augusti 2018

Näringsminister Mikael Damberg och EU- och
handelsminister Ann Linde träffar i morgon torsdag
företrädare för svensk industri, näringsliv och
arbetsmarknadens parter. Syftet är att diskutera
handelsrelationerna mellan EU, USA, Kina m.fl. med
anledning av USA:s införda tullar liksom Brexit och
frågan om hur regering och näringsliv förbereder sig.
I april arrangerades ett rundabordssamtal för att diskutera det
handelspolitiska läget i ljuset av hot om amerikanska strafftullar på stål och
aluminium. Dessa har nu införts och samtidigt föreligger hot om ytterligare
tullar. Upptrappade handelskonflikter, amerikanska sanktioner samt
utvecklingen i Brexit-förhandlingarna skapar nya förutsättningar för
näringslivet att förhålla sig till. Regeringen bjuder därför in till ett andra möte
för att diskutera läget.

- Svensk ekonomi går bra och industrins investeringar ökar och företag växer
och anställer. Men utvecklingen med ökade handelshinder och protektionism
hotar Sveriges konkurrenskraft och svenska jobb. Regeringen följer därför
den handelspolitiska utvecklingen noga och har beredskap att vidta
nödvändiga åtgärder om den handelspolitiska situationen skulle försämras,
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säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

På morgondagens möte kommer regeringen att informera om nuläget och om
de diskussioner som pågår inom EU. Syftet med mötet är diskutera det
handelspolitiska läget och hur situationen kan förändras vid en upptrappad
handelskonflikt.

- Svensk export går fantastiskt. Men upptrappade handelskonflikter och
handelssanktioner och hot om fler sådana åtgärder är mycket oroande. Ett
ovisst Brexit späder på osäkerheten. I det här läget är det viktigt att föra en
dialog med näringsliv och arbetsmarknadens parter om riskerna och vilja
förberedelser som behövs för att minimera riskerna. Det har aldrig varit
viktigare än nu att stå upp för vårt gemensamma regelverk för en öppen och
rättvis handel, säger EU- och handelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Europaforum i
Hässleholm
Publicerad 28 augusti 2018 Uppdaterad 28 augusti 2018

Onsdagen 29 augusti medverkar EU- och
handelsminister Ann Linde i två seminarier vid
Europaforum i Hässleholm.
Linde kommer att prata med förstagångsväljare om demokrati och vikten av
att rösta. Linde kommer också att diskutera demokrati, populism och
rättsstaten i det framtida Europa i ett seminarium som arrangeras av Sieps.

Program:

08:25-09:10 Samtal med förstagångsväljare om demokrati

09:35-11:10 Seminarium om demokrati, populism och rättsstaten

Läs mer här
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde medverkar vid Fashion
Week Stockholm
Publicerad 28 augusti 2018 Uppdaterad 28 augusti 2018

EU- och handelsminister Ann Linde medverkar vid
Fashion Week Stockholm, den viktigaste
exportfrämjandeaktiviteten för den svenska
modebranschen, den 28 augusti i syfte att medverka i
Fashion Week Stockholms presskonferens.
Under sin medverkan vid modeveckan kommer Ann Linde att träffa aktörer
från modebranschen, medier, myndigheter, organisationer, akademin och
andra branscher. Ann Linde kommer tala om internationalisering, export och
Brexit.

- För att ytterligare främja mode på den internationella marknaden, främst
för små och medelstora företag via välkända internationella kunder,
influencers och press, kommer jag att verka för ett stöd till Swedish Fashion
Council för projektledning och kommunikation i samband med
modeveckorna, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Den svenska modebranschen tillhör en av de snabbt växande
exportbranscherna i Sverige och i en internationell jämförelse ökar intresset
för svenskt mode i världen. Branschens egen statistik visar att exporten
ökade totalt med 5,8 procent varav de små- och medelstora företagen ökade
sin export med hela 20 procent! Sedan mätningarna inleddes för sju år sedan
har det skett en ökning med drygt 60 procent av hela modebranschen och
exporten har ökat med nära 90 procent.

- Regeringens exportstrategi omfattar ett batteri av åtgärder för att stärka
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exporten i svenska företag, inklusive modebranschen. Bland annat stärks
exportrådgivningen, tillgången till finansiering, fler ambassader och Business
Sweden-kontor har öppnats och en särskild satsning har gjorts genom ett
nyinstiftat exportpris för de kulturella och kreativa näringarna, tillägger Ann
Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Handelsminister Ann Linde delar
ut utmärkelser till årets
främjarambassader
Publicerad 27 augusti 2018 Uppdaterad 27 augusti 2018

Varje år uppmärksammar UD de utlandsmyndigheter
som lyckats särskilt väl i sitt främjandearbete och årets
vinnare är ambassaden i Tokyo och generalkonsulatet i
Istanbul. EU- och handelsminister Ann Linde delade
under måndagen ut diplom till Magnus Robach,
ambassadör i Tokyo, och Therese Hydén,
generalkonsul i Istanbul.
Ambassaden i Tokyo har under flera års tid haft väldigt hög nivå i sitt
främjande och tilldelas i år utmärkelsen "Årets främjarambassad".

Nomineringen lyder:

Ambassaden har år efter år bedrivit ett intensivt, integrerat och långsiktigt
främjande med tydliga strategiska målsättningar. Med jubileumsåret som
fond och utgångspunkt har ambassaden i sann Team Sweden-anda höjt nivån
på handels- och innovationsutbytet, visat en moderniserad Sverigebild samt
riktat uppmärksamhet mot hållbarhet- och jämställdhetsfrågor.

Priset för "Årets främjarprojekt" går till generalkonsulatet i Istanbul och
deras initiativ till en integrerad och strategisk regional satsning.

Nomineringen lyder:

Ett välintegrerat projekt som kombinerat handels- och Sverigefrämjandet för
att skapa ett enkelt och effektivt främjarverktyg som lett till konkreta
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resultat i form av försäljningsökningar. I samarbete med varumärken såsom
Husqvarna och Sandqvist har generalkonsulatet tagit fram etiketter till
respektive produkt med tydlig visuell identitet för att framhäva varumärket
Sverige tillsammans med företagens egna.

Juryn tittar på huruvida ambassaden eller ambassadens projekt är innovativt,
integrerat, långsiktigt samt på påvisade resultat och exceptionella framsteg.
Utöver detta har juryn även tittat på om ambassaden genom sitt främjande
bidragit till aktuella politiska prioriteringar, såsom att genomföra åtgärderna i
regeringens exportstrategi samt handlingsplanen för den feministiska
utrikespolitiken.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde träffar svenskar i
London
Publicerad 22 augusti 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker London
den 22-23 augusti 2018. Vid ett öppet möte på Svenska
kyrkan i London kommer Ann Linde att träffa svenskar
som bor i Storbritannien för att diskutera medborgerliga
rättigheter efter Brexit. Ann Linde kommer även att ha
överläggningar med Dominic Raab, brittisk minister
med ansvar för utträdet ur EU samt träffa Keir Starmer,
från Labour.
- Den svenska regeringen har hela tiden stått upp för svenskar som bor i
Storbritannien. För mig är det viktigt att lyssna på den oro som uppstår och
de problem som svenskar i Storbritannien upplever, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Vid besöket kommer Ann Linde även att träffa Dominic Raab, den ansvariga
ministern för Storbritanniens utträde ur EU.

- Jag kommer att understryka vikten av en ansvarsfull och ordnat process
framöver. Det är nu sju månader kvar innan Storbritannien lämnar EU och
nu måste alla inblandade bidrar konstruktivt den korta tid vi har kvar att
förhandla, säger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen matchar näringslivets
finansiering och bekräftar
deltagande vid Expo 2020 i Dubai
Publicerad 22 augusti 2018

Regeringen har tidigare beslutat om att Sverige har för
avsikt att delta i världsutställningen Expo 2020 i Dubai.
En kommitté ansvarar för genomförande av det svenska
deltagandet, där kommittén sedan årsskiftet varit i
kontakt med företag och regioner i syfte att gemensamt
finansiera Sveriges medverkan vid Expo 2020.
Gensvaret har varit så positivt att Anders Lönnberg,
Sveriges generalkommissarie för Expo 2020 i Dubai
kunnat skriva under de formella
deltagandedokumenten.
- Det känns bra att bekräfta att Sverige ska vara med vid Expo 2020.
Deltagandet är en unik möjlighet för svenska företag att stärka sin ställning
inte bara i Dubai utan i hela regionen, säger generalkommissarie Anders
Lönnberg.

Världsutställningen hålls mellan den 20 oktober 2020 och 10 april 2021 och
har temat Connecting Minds, Creating the Future. Expo 2020 i Dubai
kommer att bli den första världsutställningen någonsin i regionen. Mellan
150–180 länder väntas delta och utställningen uppskattas få omkring 25
miljoner besökare, varav en tre fjärdedelar är inresande.

- Medverkan vid Expo 2020 är regeringens enskilt största satsning inom
export- och investeringsfrämjandet. Ökad export leder till tillväxt och
jobbskapande i Sverige vilket regeringen vill stödja. Expo 2020 kommer
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också vara en plattform för att locka fler investeringar och besökare till
Sverige, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Syftet med ett svenskt deltagande i Expo 2020 är att stärka en allsidig och
positiv bild av Sverige i utlandet, att främja Sverige som kunskapsnation,
näringslivets konkurrenskraft och kreativitet samt att stärka Sveriges
attraktionskraft för turism och investeringar, inklusive forsknings-,
innovations- och kulturutbyte.

Det svenska deltagandet och den paviljong som kommer att uppföras ska
genomsyras av ett hållbarhetsperspektiv från start till mål. Kommittén ska ta
fasta på regeringens politik för hållbart företagande och mänskliga rättigheter
samt regeringens arbete med Agenda 2030.

Tillsammans med Sveriges arkitekter genomförs under hösten en
arkitekttävling om design av den svenska paviljongen och dess utställning.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Bjuv,
Landskrona, Åstorp och
Ängelholm
Publicerad 21 augusti 2018

Idag den 21 augusti 2018 besöker EU- och handelsminister Ann Linde Bjuv
och Landskrona. På agendan i Bjuv står arbetsplatsbesök på Food Hills AB,
den tidigare Findusfabriken för förädling av ärtor. Där kommer Ann Linde
att diskutera livsmedelsexport med ledningen och träffa anställda. I
Landskrona träffar Ann Linde elever från Albins Folkhögskola för att
diskutera EU-frågor.

Imorgon den 22 augusti 2018 besöker Ann Linde Åstorp och
Vuxenutbildningscentrum och SFI för att samtala med elever och lärare och
för att höra om deras verksamhet. Ann Linde gör även arbetsplatsbesök på
transport- och logistikföretaget Frode Laursen med över 300 anställda samt
besök på Ängelholms Flygplats.

Program i Bjuv

10.30-11.00 Besök på Sellebergaområdet
Adress: Norra Vramsvägen/Sellebergavägen
Öppet för media.

11.00-13.00 Arbetsplatsbesök på Foodhills AB
Adress: Billesholmsvägen 4
Öppet för media.

Program i Landskrona

15.00 Samtal med elever från Albins Folkhögskola.
Adress: Folkets Hus, Säbygatan 15
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Öppet för media.

Program i Åstorp

10.00 Besök på Vuxenutbildningscentrum och SFI
Adress: Ji-te gatan 1, Åstorp
Öppet för media.

11.00 Besök på transport- och logistikföretaget Frode Laurse
Adress: Ji-te gatan 3, Åstorp
Öppet för media.

Program i Ängelholm

16.00 Arbetsplatsbesök på Ängelholms flygplats
Öppet för media.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Borås
Publicerad 20 augusti 2018 Uppdaterad 20 augusti 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Borås idag
den 20 augusti 2018. Under dagen ska hon träffa
Västsvenska handelskammaren för att diskutera
handelsfrågor och Brexit med företagen, samt besöka
Swedac:s huvudkontor och Borås Textilhögskola. Ann
Linde ska även besöka företaget Brunngård Group AB
som säljer skovårdsprodukter och är stora inom e-
handel.

Program den 20 augusti 2018

11.00-12.00 Besök på Brunngård Group AB
Adress: Elementgatan 10, Borås
Öppet för media.

13.00-14.00 Besök på Västsvenska handelskammaren

14.15-15.15 Besök på Swedac
Adress: Österlånggatan 5, Borås
Öppet för media.

15.45-16.45 Besök på Textilhögskolan
Adress: Skaraborgsvägen 3
Öppet för media.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ny utredare om hur vi ökar
utländska investeringar i Sverige
Publicerad 17 augusti 2018 Uppdaterad 17 augusti 2018

EU- och handelsminister Ann Linde utsåg idag Tommy
Waidelich till ny utredare om hur vi kan öka utländska
investeringar i Sverige.
Regeringen beslutade den 8 februari 2018 att tillsätta en utredning för att
genomföra en översyn av investeringsfrämjandet. Till särskild utredare
utsågs Jan Larsson som presenterade ett delbetänkande i juni (SOU 2018:56)
där han lämnade förslag om hur kommunikationen och marknadsföringen av
Sverige som destination för utländska direktinvesteringar kan förbättras. På
grund av en ökad arbetsbelastning som VD på Yrkesakademien har Jan
Larsson begärt entledigande från uppdraget.

Tommy Waidelich har idag utsetts till ny särskild utredare för översynen av
investeringsfrämjandet. Utredaren ska bland annat behandla frågor om
ansvarsfördelning och samverkan mellan aktörer inom
investeringsfrämjandet, genomlysa den långsiktiga finansieringen till
regionernas investeringsfrämjande, analysera hinder som försvårar för
utländska investeringar och ge förslag på en samordnad rapportering.
Utredningens slutbetänkande ska lämnas senast den 31 december 2018.

- Jag välkomnar Tommy Waidelich som ny utredare för uppdraget.
Utländska investeringar leder till fler jobb, stärkt konkurrenskraft och ökat
välstånd i Sverige. Waidelich är idag själv verksam som företagare och har
under sin karriär utvecklat en rad företagskontakter. Han har en lång
erfarenhet som tidigare riksdagsledamot och EU-parlamentariker och jag ser
fram emot att få ta del av hans förslag, säger EU- och handelsminister Ann
Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Västerås och
Sala
Publicerad 13 augusti 2018

Tisdag 14 augusti 2018 besöker EU- och
handelsminister Ann Linde Västerås och Sala. På
agendan står bland annat träff verksamhetsbesök på
Svenska Industriborstar i Västerås och Metso Sweden i
Sala.
Ann Linde kommer också träffa kommunalråd Staffan Jansson och
riksdagskandidat Magnus Johansson i Västerås, samt riksdagsledamot Pia
Nilsson och oppositionsrådet Ulrika Spårebo i Sala för att diskutera hur
exporten kan bidra till ett starkare samhälle och fler arbetstillfällen i
Västmanland.

Program öppet för media:
Kl 13 Besök Svenska Industriborstar i Västerås AB

Kl 14.40 Besök Metso Sweden AB

Kl 15.50 Öppet möte i Socialdemokraternas partilokal
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Smedjebacken
Publicerad 10 augusti 2018

Måndag 13 augusti 2018 besöker EU- och
handelsminister Ann Linde Smedjebacken. På agendan
står bland annat träff med fackliga företrädare från
Ovako Bar och verksamhetsbesök på
Morgårdshammars Verkstäder USAB.
Program:

Kl 12-13: Lunch med fackliga företrädare från Ovako Bar
Kl 13.15-14.30: Besök på MVUSAB Morgårdshammars Verkstäder
USAB – öppet för media
Kl 14.30-16: Arbetsplatsbesök Morgårdshammar – öppet för media
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Södertälje
Publicerad 09 augusti 2018

Torsdag 9 augusti 2018 besöker EU- och
handelsminister Ann Linde Södertälje. På programmet
står bland annat träff med kyrkoordförande och
representanter för bland annat assyrier, syrianer och
kopter. Ann Linde kommer också träffa
kommunstyrelsens ordförande Boel Godner och
diskutera Södertälje som viktig exportstad för Sverige.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Göteborg
Publicerad 07 augusti 2018

Den 8 augusti 2018 besöker EU- och handelsminister Ann Linde Göteborg
och Göteborgs hamn för att diskutera hur vi kan förbättra den redan starka
exporten.

Västsverige och inte minst Göteborg är centrum för Sveriges produktion av
bilar – och kan därför komma att drabbas särskilt hårt om USA väljer att
införa en ny tull på just bilar.

Ann Linde kommer också att besöka Gårda brandstation för att åt
regeringens vägnar tacka de brandmän som deltagit i sommarens
fruktansvärda bränder.

Program
09.00-13.30
Verksamhetsbesök i Hamnen

14.00-15.00 
Besök på Kombiterminalen. Öppet för media.

15.30 
Besök på Räddningstjänsten Storgöteborg (Gårda brandstation). Öppet för
media.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Visby
Publicerad 06 augusti 2018

Imorgon den 7 augusti 2018 besöker EU- och
handelsminister Ann Linde Visby. Hon kommer
tillsammans med Almi och Science Park att träffa
företaget ImseVimse som tillverkar och exporterar
textiler. Ann Linde kommer även att besöka
Medeltidsveckan i Visby.
– Vi kommer att öppna ett Exportcentra på Gotland under hösten enligt
regeringens exportstrategi. Jag ser fram emot att höra hur ett Exportcentra
skulle kunna underlätta för företag på Gotland att exportera mer. Sverige är
ett exportberoende land och vi vill få fler företag att exportera för att skapa
fler jobb och tillväxt i Sverige, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Program:

Kl 13.15-14.15 Besök på företaget ImseVimse

Företaget med hållbarhetsfokus grundades 1988 – tillverkar och exporterar
textiler till över 50 länder, mycket genom e-handel.

Öppet för media

Kl 15.00-16.00 Besök på Medeltidsveckan

Öppet för media.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Malmö
Publicerad 03 augusti 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Malmö
måndagen den 5 augusti 2018 för att träffa personal på
Räddningstjänsten Syd samt göra besök hos företaget
Arjo International HQ och föreningen Game Habitat,
med syfte att lyfta dataspelsbranschen.
Räddningstjänsten Syd arbetar mycket med socialförebyggandearbete i
Malmö, t. ex har de en myndighetssamverkan mellan kommunen och
statligamyndigheter med syftet att stävja den svarta marknaden.

- Jag ser mycket fram emot att besöka Räddningstjänsten Syd som gör ett
viktigt arbete för en tryggare vardag i Malmö, säger EU- och handelsminister
Ann Linde.

Företaget Arjo International HQ är en global leverantör av medicintekniska
produkter med
huvudsätet i Malmö. De exporterar lösningar för förflyttningar, hygien,
desinfektion, sjukvårdssängar, förebyggande av trycksår, förebyggande av
ventrombos samt för diagnostik. Företaget är mycket beroende av
internationell handel.

Program:

10.00-10.45 Besök hos Räddningstjänsten Syd
Adress: Drottninggatan 20, Malmö
Öppet för media.

11.00-11.45 Besök hos företaget Arjo International HQ
Adress: Hans Michelsensgatan 10 (hiss till tredje våningen)
Öppet för media.
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15.00-15.45 Besök hos Game Habitat
Adress: Torggatan 2
Öppet för media.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen ger statskontoret i
uppdrag att analysera statliga
myndigheters EU-arbete med
fokus på delaktighet i EU
Publicerad 02 augusti 2018 Uppdaterad 02 augusti 2018

Idag den 2 augusti 2018 beslutade regeringen att ge
Statskontoret i uppdrag att genomföra en fördjupad
analys av statliga myndigheters EU-arbete, med fokus
på frågor som rör delaktighet i EU.
I uppdraget ingår att:

Beskriva formerna för myndigheternas samråd och information om sitt
EU-relaterade arbete och hur detta arbete är fördelat mellan
myndigheterna och Regeringskansliet.
Analysera myndigheternas arbetsmetoder när det gäller samråd och
information och vid behov föreslå hur dessa kan utvecklas.

Myndigheter har en central roll i regeringens EU-arbete. Genom att
informera om sitt EU-relaterade arbete och samråda om viktigare frågor som
beslutas på EU-nivå kan myndigheterna bidra till att stärka delaktigheten i
frågor som hanteras på EU-nivå.

Analysen med förslag till förbättrade arbetsmetoder eller andra åtgärder kan
ligga till grund för beslut om framtida insatser i syfte att stärka delaktigheten
i EU. Uppdraget ska redovisas senast den 15 juni 2019.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde presenterar studie om
konsekvenserna för svensk
ekonomi av amerikanska ståltullar
och möjliga fordonstullar
Publicerad 02 augusti 2018 Uppdaterad 02 augusti 2018

EU- och handelsminister Ann Linde har tagit initiativ till
en ny studie som visar att cirka 3900 jobb i den svenska
fordonsindustrin skulle kunna drabbas om USA införde
skyddstullar på motorfordon. Sverige tillhör de länder i
världen där fordonsindustrin har störst betydelse för
ekonomin. Den svenska exporten av bilar och andra
motorfordon till USA uppgår till drygt 21 miljarder kronor
om året och efter Europa är det Sveriges viktigaste
exportmarknad för fordon.
Studien visar också att de redan införda amerikanska stål- och
aluminiumtullarna påverkar huvudsakligen stålsektorn, där 3,2 procent,
motsvarande drygt 800 jobb riskerar att drabbas.

Vid ett införande av motåtgärder från EU och andra länder väntas
arbetstillfällen i vissa sektorer tillkomma, vilket har en utjämnande verkan.
Trots motåtgärder kan inte uteslutas att sysselsättningen kan komma att
påverkas i berörda branscher.

Sammantaget belyser resultatet av studien vinsterna av frihandel genom att
tydligt illustrera kostnaderna av handelshinder för svensk ekonomi.

- Resultaten i studien bekräftar de farhågor som vi haft och understryker
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betydelsen av de handelsdiskussioner som nu sätter igång mellan EU och
USA är. Det är viktigt att de diskussionerna förs i en konstruktiv anda så att
frågan om biltullar kan tas bort från dagordningen. Ökad protektionism och
handelshinder får stora konsekvenser för vår ekonomi och våra jobb. Just
därför behöver vi fortsätta stå upp för den fria och rättvisa handeln och
verka för en fortsatt bred enighet i EU kring dessa frågor, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Syftet med studien är att ge regeringen ett bättre underlag om
konsekvenserna för Sverige om USA skulle införa biltullar mot EU, liksom
en bedömning av effekterna av de amerikanska skyddsåtgärderna på stål-
och aluminium som trädde i kraft den 1 juni. Studien har genomförts av
professor Joseph Francois, verksam vid Berns universitet och VD för World
Trade Institute i Bern.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen stödjer EU-
kommissionen i mål mot Ungern
Publicerad 02 augusti 2018 Uppdaterad 02 augusti 2018

Regeringen har idag beslutat att stödja kommissionen i
ett mål mot Ungern (mål C-78/18, Kommissionen mot
Ungern). Målet rör nationella restriktioner i Ungern mot
att ideella föreningar mottar utländskt kapital.
Kommissionen har väckt talan mot Ungern om fördragsbrott och gjort
gällande att Ungern bryter mot den fria rörligheten för kapital enligt
fördraget och artiklarna 7, 8 och 12 i Europeiska unionens stadga om de
grundläggande rättigheterna, innefattande föreningsfriheten, genom att bland
annat ha infört restriktioner för utländska donationer till
civilsamhällesorganisationer samt infört krav på registrering och anmälan.
Om kraven på anmälan och registrering inte följs kan påföljder utdömas.

- Regeringen följer utvecklingen i Ungern på närhåll och ser med oro på
rapporter från ungerska och internationella organisationer om den snabbt
försämrade situationen för civilsamhällesorganisationer i landet. Eftersom
civilsamhällets kritiskt granskande roll är en förutsättning för såväl den
demokratiska utvecklingen som rättsstaten anser regeringen att det är
angeläget att stödja kommissionens linje, att ta ställning för civilsamhällets
oberoende samt rättsstatens principer, säger EU- och handelsminister Ann
Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ecuadors ansluter sig till
frihandelsavtal mellan EU och
Colombia och Peru
Publicerad 06 juli 2018

Regeringen har beslutat om proposition om Ecuadors
anslutning till frihandelsavtalet mellan Europeiska
unionen och dess medlemsstater, å ena sidan, och
Colombia och Peru, å andra sidan.
- Jag välkomnar att Ecuador anslutit sig frihandelsavtalet. Det kommer att ge
nya möjligheter att till handel med varor och tjänster och bidra till ekonomisk
utveckling, särskilt i Ecuador. Att verka för hållbar tillväxt och ökat välstånd
genom en öppen handel utgör en kärna i den svenska handelspolitiken, säger
EU och handelsminister Ann Linde.

Ecuadors anslutningsprotokoll innehåller även åtaganden om att samarbeta
kring skydd för miljön och respekt för mänskliga rättigheter.
Kommerskollegium har ett utvecklingssamarbete med Ecuador om stöd till
beslutsfattare och myndigheter för att de ska kunna genomföra
internationella åtaganden inom handelsområdet.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utrikesdepartementet i Almedalen
Publicerad 29 juni 2018

Under Almedalsveckan medverkar
utrikesdepartementets statsråd och tjänstemän i olika
seminarier och evenemang. Utrikesdepartementet
arbetar med frågor som rör demokrati och mänskliga
rättigheter, utrikes- och säkerhetspolitik, internationellt
utvecklingssamarbete samt handel och främjande.
Almedalsveckan sammanfaller med Sveriges
ordförandemånad i FN:s säkerhetsråd, vilket kommer
att uppmärksammas på flera sätt.
Utrikesminister Margot Wallström, EU- och handelsminister Ann Linde,
minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin,
kabinettssekreterare Annika Söder och statssekreterare Eva Svedling
kommer att delta i Almedalen.

Nedan följer ett urval av engagemangen i veckan.

Utrikesminister Margot Wallström
"Sveriges feministiska utrikespolitik i EU och FN", EU-kommissionen i
Sverige och Kvinna till Kvinna
Tid: Tisdagen den 3 juli kl 13:00 - 13:45
Plats: Europahuset, Strandvägen, H522

EU- och handelsminister Ann Linde
"Global frihandel eller växande tullmurar – vad är oddsen?", EU-
kommissionen i Sverige
Tid: Onsdagen den 4 juli kl 12:00 - 12:45
Plats: Europahuset, Strandvägen, H522
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Minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella
Lövin
"Isabella Lövin går på dejt med världen", CONCORD Sverige
Tid: Torsdag 5 juli kl 18.00 – 18.30
Plats: Donnersgatan 6

Kabinettssekreterare Annika Söder
"Barns situation i väpnade konflikter – hur ökar vi barns deltagande i
internationella forum?", Rädda Barnen
Tid: Onsdagen den 4 juli kl 08:00 - 08:45
Plats: Sverige i Världen, Donnersgatan 6

Statssekreterare Eva Svedling
"Klimatmålen, kosten och konsumtionen. Hur hänger det ihop?",
Växtbaserat Sverige
Tid: Tisdagen den 3 juli kl 14:00 - 14:45
Plats: Sjumastaren, restaurang, Skeppsbron 1

Vidare deltar Efraim Gomez, chef för UD:s FN-enhet, deltar bland annat vid
seminariet den 3 juli "Sharing responsibility? UN Global Compacts on
Refugees and Migrants", arrangerat av UNDP, UNHCR och Dag
Hammarskjöld Foundation. Gomez deltar också vid ett seminarium om
hunger och konflikt, som arrangeras av SIPRI och FN:s World Food
Programmes nordiska kontor den 5 juli.

Sveriges ambassadör för Global Deal Sofia Östmark deltar den 1 juli vid
eventet "The Global Deal – how can France and Sweden inspire each other
and the world?". Eventet arrangeras av TCO.

Krister Bringéus, ambassadör för nordiskt samarbete, deltar vid Nordiska
Ministerrådets evenemang den 1-2 juli. Bringéus deltar även i
öppningssamtal med statsrådet Alice Bah Kuhnke 1 juli med titeln "Öppning
av det nordiska programmet. Vilka kliv behöver vi ta för verklig jämställdhet
i arbetslivet?".

Regeringen har anslagit 10 miljoner kronor per år i en särskild, tvåårig
satsning för att ytterligare stärka det konsulära stödet inom
familjekonfliktområdet, med särskilt fokus på barn- och tvångsäktenskap.
Anslaget är en satsning inom ramen för den feministiska utrikespolitiken.
Under Almedalen deltar Jon Åström Gröndahl från UD:s enhet för konsulära
och civilrättsliga ärenden i en paneldebatt den 2 juli, arrangerad av GAPF.



Libyen- och Jemensändebudet Peter Semneby kommer att delta vid ett
seminarium om Jemen den 4 juli, arrangerat av FOI och Sida.

Ambassadör Fredrika Ornbrant från UD:s enhet för europeisk säkerhet deltar
den 1 juli vid Alexandriainstitutets seminarium "What motivates a violent
extremist?". Ornbrant talar också vid invigningen av UNDP:s fotoutställning
om överlevare av våldsbejakande extremism.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-och handelsminister Ann Linde
deltar i Allmänna rådet i
Luxemburg 26 juni
Publicerad 25 juni 2018

Allmänna rådet möts 26 juni för att förbereda
kommande europeiskt råd som har en omfattande
dagordning där frågor om migration och EU:s
utvidgning står i fokus. Dessutom kommer Polen och
kommissionen ges tillfälle att redogöra för sin syn på
utvecklingen av rättsstatens principer i Polen.
På agendan står bland annat rättsstatens principer i Polen, EU:s
långtidsbudget och läget i Brexitförhandlingarna. EU-ministrarna ska också
förbereda inför Europeiska rådets möte i juni – med fokus på bland annat
migration, säkerhet och handelsrelaterade frågor.

Vid mötet i Allmänna rådet den 26 juni 2018 avser kommissionen presentera
sin bedömning av utvecklingen för rättsstatens principer i Polen, sedan
kommissionen den 20 december 2017 i ett motiverat förslag aktiverade
artikel 7(1) i EU-fördraget.

Kommissionen har föreslagit att rådet i juni fullföljer sina åtaganden enligt
artikel 7.1 i EU-fördraget genom att höra Polen. Vid utfrågningen kommer
medlemsstaterna ges möjlighet att ställa konkreta frågor till den polska
regeringen om deras rättsreformer.

- Jag kommer fråga hur den polska regeringen avser komma till rätta med det
systematiska hot mot rättsstatens principer som kommissionen har
identifierat. Rättsstatens principer ska gälla i hela EU, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.
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Vid mötet kommer EU:s chefsförhandlare Michel Barnier att informera om
framsteg i förhandlingen samt diskutera det väntade förslaget från UK om
den framtida ekonomiska relationen.

- Jag är mycket nöjd över de stora framsteg som gjort i förhandlingen av
utträdesavtalet där över 80% av texten är överenskommen. Men lösningar
för att garantera en fortsatt osynlig gräns på Irland och en nödvändig
tvistlösningsmekanism återstår. Jag ser också fram emot de förtydligande
som kommer från brittisk sida beträffande den framtida ekonomiska
relationen. Detta behövs för att vi ska kunna förhandla vidare.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde reser till Island den 26-
27 juni
Publicerad 25 juni 2018

EU-och handelsminister Ann Linde reser till Island den
26-27 juni. Resan är en uppföljning av det isländska
statsbesöket i Sverige i januari. I samband med resa
inviger Ann Linde ett innovativt geotermiskt kraftverk
Fludir. Dessutom kommer Ann Linde ha överläggningar
med den isländske utrikesministern Gudlaugur
Thordarsson och bl.a. diskutera Brexit och läget i
världshandeln.
EU-och handelsministern inleder sitt besök på Island med att inviga ett
innovativt geotermiskt kraftverk i Fludir, som är ett samarbete mellan
svenska Climeon och isländska Varmaorka.

- Jag vill bygga vidare på den energi och det intresse som skapades mellan
båda länder i samband med statsbesöket. Affären mellan svenska Climeon
och isländska Varmaorka är ett den största affären i Island på flera år.
Handel-och investeringsutbytet mellan Island och Sverige är ett exempel på
hur vi kan stärka bandet mellan våra länder.

Ann Linde reser till Reykjavik direkt från Allmänna rådet i Luxemburg där
Brexit varit en av huvudfrågorna.

- I en tid när den globala världsordningen utmanas är det viktigt att små och
handelsberoende ekonomier som Sverige och Island står upp för fri handel,
stabila internationella spelregler och en väl fungerande europeisk inre
marknad. Det ska därför bli intressant att diskutera hur Brexit påverkar
Island vid mitt besök.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Pressbriefing: Lägesuppdatering
om den internationella
handelskonflikten
Publicerad 18 juni 2018

Tid: 19 juni 2018 kl. 14.15 till kl. 15.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Med anledning av den internationella handelskonflikten mellan EU, USA och
Kina samt EU:s motåtgärder mot de amerikanska importtullarna för stål och
aluminium håller finansminister Magdalena Andersson och EU- och
handelsminister Ann Linde en pressbriefing tisdag 19 juni.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Ann Linde tar emot utredning om
hur vi ökar utländska investeringar
till Sverige
Publicerad 15 juni 2018

Idag tog EU- och handelsminister Ann Linde emot
delbetänkandet som regeringen beslutade den 8
februari 2018 om direktiv till en offentlig utredning för att
genomföra en översyn av investeringsfrämjandet. I
betänkandet har den särskilda utredaren Jan Larsson
identifierat framgångsfaktorer för Sverige samt
analyserat den strategiska marknadsföringen och
kommunikationen om Sverige som destination för
utländska investeringar.
Det offentliga främjandet av utländska investeringar i Sverige har ökat i
betydelse under senare år. Svenska storföretag expanderar på utländska
marknader och en snabb omställning i arbetslivet drivs på av globalisering.
Tekniska framsteg och nya behov av både varor och tjänster utvecklas.

Utländska investeringar bidrar till att bygga upp ny produktionskapacitet,
skapa nya jobb och driva på produktivitet och innovation i Sverige. Därför
har utländska investeringar en stigande betydelse för Sveriges välstånd,
tillväxt och sysselsättning.

- I delbetänkandet föreslår jag att kommunikation av Sverige som
varumärke, marknadsföring av våra styrkeområden och vårt
investeringsfrämjande får ökade resurser. Jag är övertygad om att de
investeringarna snart kommer att vara positiva för svensk ekonomi och
därmed sammantaget stärka de svenska statsfinanserna, säger den särskilda
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utredaren Jan Larsson.

Sverige attraherar många utländska investeringar, men andra länder satsar
mer på detta än Sverige. Flera styrkeområden finns som inte är tillräckligt
kända i världen. Bland annat uppskattar utländska företag som har etablerat
sig i Sverige stabiliteten på arbetsmarknaden tack vare starka fackföreningar
och arbetsgivarorganisationer. Jämställdheten och livskvaliteten för
medföljande familj tillhör också Sveriges konkurrensfördelar. Bland
utmaningarna återfinns svårigheterna att hitta bostäder och att rekrytera
kompetens från utlandet.

- Jag välkomnar Jan Larssons förslag. Sverige är öppet för handel och
investeringar, i båda riktningar. Som ett litet handelsberoende land har vi
inget alternativ. Regeringen har stärkt investeringsfrämjandet som en del av
exportstrategin men utredaren visar att det finns mer att göra. Vi kommer nu
analysera hans förslag och se hur vi tar dem vidare, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Ann Linde och Jan Larsson finns tillgängliga för kommentarer om
delbetänkandet.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde diskuterar Brexit med
de fackliga
centralorganisationerna LO, TCO
och SACO
Publicerad 13 juni 2018 Uppdaterad 13 juni 2018

EU-och handelsminister Ann Linde träffar, tillsammans
med regeringskansliets styrgrupp för Brexit, de fackliga
centralorganisationerna för att diskutera Brexit på fredag
den 15 juni i Rosenbad.
Regeringens målsättning är att nå fram till en så bra och nära framtida
förbindelse med Storbritannien som möjligt trots de komplikationer och
försämringar som Brexit innebär.

– Den nya relationen med Storbritannien får inte innebära onödiga hinder
och friktion när det gäller handel. Sverige och svenska arbetstagare skulle
drabbas särskilt hårt av det. Samtidigt måste ett framtida avtal säkra en
rättvis konkurrens. Det är oacceptabelt om Brexit leder till ett "race to the
bottom" när det gäller löner och arbetsvillkor, säger Ann Linde.

Personrörlighet är en av de frågor som kommer att diskuteras vid mötet med
de fackliga företrädarna då det står klart att Storbritannien vill komma ifrån
EU:s allmänna fria rörlighet.

– Personrörlighet är betydelsefull i dagens tjänstetunga ekonomi. Rörligheten
gynnar handeln och förflyttning av arbetskraft är ofta en nödvändighet för
att utföra en tjänst, säger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen presenterar färdplan
för fri och rättvis handel
Publicerad 12 juni 2018

Regeringens ambition är att Sverige ska vara ett
föregångsland för fri och rättvis handel. Därför
presenteras nu en färdplan med tio utgångspunkter
som beskriver regeringens arbete och hur det ska
utvecklas framåt.
- En fri och rättvis handel innebär att man som konsument ska känna sig
trygg med att det man handlar har tillverkats under schysta förhållanden,
säger konsumentminister Per Bolund.

Färdplanen består av tio punkter som beskriver regeringens arbete för fri och
rättvis handel. Däribland åtgärder inom handelspolitik,
utvecklingssamarbete, jämställdhet och arbetsvillkor.

- I ljuset av de globala utmaningar vi ser, till exempel ökad protektionism, är
arbetet för fri och rättvis handel viktigare än någonsin. Inte minst för att
främja en hållbar ekonomisk tillväxt och bekämpa fattigdom och därmed
uppnå målen i Agenda 2030, säger handelsminister Ann Linde.

Förutom att redovisa regeringens arbete och ambitioner för fri och rättvis
handel, ska färdplanen tydliggöra regeringens förväntan på aktörer som
arbetar med dessa frågor.

- Det här är frågor som berör många olika aktörer. Vi hoppas att färdplanen
ska stimulera till mer samarbete mellan alla goda krafter i samhället, säger
Per Bolund.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde inviger MSB:s EU-lager
i Kristinehamn
Publicerad 11 juni 2018 Uppdaterad 11 juni 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker
Kristinehamn idag den 11 juni 2018 för att inviga det
nya EU-lagret som Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) fått i uppdrag att hantera. Det är EU:s
lager för civil krishantering där MSB kommer att
lagerhålla, köpa in och transportera materiel som
används i EU:s civila krisinsatser. Med på invigningen
är även MSB:s generaldirektör, Dan Eliasson.
Det centrala lagret placeras i anslutning till MSB:s befintliga lager i
Kristinehamn och handlar om ca 15-20 nya arbetstillfällen.

Avtalet med EU innebär också att MSB får uppdraget att utveckla ett IT-
system för hantering av materiel och transporter till, från och mellan olika
EU-insatser. Systemet innebär att EU kommer att kunna samordna materiel
mellan olika insatser och ge möjlighet att samla statistik som kan delas med
medlemsstaterna. Det finns också planer på att utveckla moduler för HR,
inköp och ekonomi.

- Det är oerhört glädjande att MSB har fått förtroendet att ta hand om en
viktig EU-verksamhet. Det handlar inte bara om lager, utan också om
logistik, underhåll, administrativa system och upphandling. Därför ger det
här beslutet goda förutsättningar för svenska myndigheter och företag att
bidra med kunskap och innovationsförmåga, säger EU- och handelsminister
Ann Linde.

Sverige driver på för att förbättra EU:s förmåga att agera i krissituationer och
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bidra till fred och säkerhet. Vi är en av största bidragsgivarna av personal till
EU:s civila insatser. Det nya lagret kommer att förbättra och effektivisera de
civila insatserna.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde delade ut Regeringens
musikexportpris 2017
Publicerad 01 juni 2018

Regeringens pris för utomordentliga insatser för svensk
musikexport 2017 tilldelades artisten och låtskrivaren
Noonie Bao. Regeringens hederspris 2017 för
mångåriga insatser för svensk musikexport tilldelades i
år världsdirigenten Herbert Blomstedt.
- Sverige fortsätter sin tradition av att leverera låtskrivare av världsklass. Det
känns extra roligt att Noonie Bao bryter ny mark och bidrar till att sprida en
positiv bild av Sverige som ett jämställt, kreativt och innovativt land, säger
EU- och handelsminister Ann Linde.

Idag den 1 juni delade EU- och handelsminister Ann Linde ut Regeringens
musikexportpris 2017. Priset syftar till att uppmärksamma en artist som
under föregående år medverkat till svenska musikaliska exportframgångar
och bidragit till en positiv bild av Sverige.

Noonie Bao tog hem årets pris med motiveringen:

Redan när Jonnali Parmenius debuterade för sex år sedan hörde vi popmusik
av sällsamt slag. Under namnet Noonie Bao framförde hon förtrollande spår
som både kändes stora och nära i samma andetag. Här rymdes inte bara det
omedelbara utan också färg, känsla och innerlighet. Men den egna karriären
är liten jämfört med musikmakeriet åt andra artister. Det som började med
samarbeten med Avicii, Tove Styrke med flera har under åren växt till något
som blev rena fyrverkeriet under 2017. Som en av kompositörerna till "Stay"
med Zedd featuring Alessia Cara toppade hon inte bara den amerikanska
radiolistan och andra topplistor runtom i världen. Den har tillsammans med
andra av de hits från samma år - och som hon varit med om att skapa - som
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"Final Song" med MØ och "Alone" till Alan Walker - strömmats över 1
miljard gånger. Årets musikexportpris går till en av de stora svenska
hitmakarna av idag - Jonnali Parmenius - eller, som hon kallar sig Noonie
Bao.

- Jag är rörd.Tack så otroligt mycket! Jag kan inte beskriva med ord. Det
handlar om att vara sann mot sig själv och fortsätta göra sådant som man står
för och det som man tycker om, sa Noonie Bao under prisutdelningen. 

Övriga nominerade till priset var: Zara Larsson, Amon Amarth, Ali Payami
och Yung Lean.

Hederspriset tilldelades i år Herbert Blomstedt för sina mångåriga insatser
för spridning av svensk musik i utlandet. Motiveringen lyder:

Med sin stillsamma karisma, sina insiktsfulla tolkningar och sin hängivenhet
till den klassiska musiken trollbinder han både publik och musiker. I över ett
halvt sekel har han spridit svensk och nordisk orkestermusik utanför landets
gränser. De mest välrenommerade orkestrarna i Berlin, i Paris, i London, i
Tokyo, eller i San Franscisco har stått i kö för att få spela Stenhammar,
Berwald, Nielsen och Sibelius tillsammans med världsdirigenten från Sverige.
Att han fyllde 90 i somras är inget hinder. Dirigenten Herbert Blomstedt
älskar och lever för musiken och han fortsätter att turnera runt världen. För
denna outtröttliga kärlek utan slut får Herbert Blomstedt motta Regeringens
hederspris 2017 för mångåriga insatser för svenskt musikliv.

Prisutdelningen följdes av ett panelsamtal med representanter från
musikbranschen på temat svenska musikinnovationer och
musikunderhållning med duon VAZ.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar på OECD-möte i
Paris
Publicerad 29 maj 2018 Uppdaterad 29 maj 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när OECD:s
ministrar träffas i Paris 30-31 maj 2018. Förutom
ekonomi- och handelsministrar från OECD:s 35
medlemsländer, t.ex. USA:s handelsminister Wilbur
Ross, deltar ministrar från OECD:s övriga partnerländer
och andra internationella organisationer, t.ex. Robert
Azevêdo från Världshandelsorganisationen (WTO).
Temat för mötet är multilateralism och diskussioner väntas också kring
ekonomisk omställning och hållbar tillväxt, digitalisering, globala
handelsfrågor, utvecklingsfinansiering och biologisk mångfald.

I tider av protektionism världen över står vi inför ett vägval. Handel har varit
och är fortfarande motorn bakom Sveriges ekonomiska tillväxt och välstånd.
Sju av tio varor som exporteras går till EU:s inre marknad. Men faktum är att
vårt beroende av omvärlden ökar och det blir allt viktigare för företag att
agera med hela världen som marknad. Regeringen väljer därför en öppen, fri
och rättvis handel. Det är viktigt att försvara det multilaterala
handelssystemet. Vi är övertygade om att det är rätt väg för att möta
framtidens utmaningar. Vi är övertygade om att det är viktigt för såväl
tillväxten som för innovation och jobbskapande.

- Jag ser mycket fram emot att diskutera viktiga handelsfrågor på OECD-
mötet i Paris. Det är också centralt att den internationella diskussionen om
handel och globalisering kombineras med insatser för ökad fördelning av det
globaliseringen skapar - det som inom OECD kallas "inkluderande tillväxt".
Därför ser jag också fram att lyfta regeringens arbete med Global Deal som
bygger på samverkan mellan stater, näringsliv, fackliga organisationer där
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OECD spelar en viktig roll tillsammans med FNs arbetslivsorgan ILO, säger
EU- och handelsminister Ann Linde.

Detta är frågor som EU- och handelsminister Ann Linde kommer att lyfta
när hon träffar sina kollegor i Paris och när ministern inledningstalar vid
sessionen om nya former av multilateralism för mer rättvis handel och
investeringar samt förbättrade uppförandekoder för företag.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde främjar varuhandeln
och diskuterar plattformar på
ministerrådsmöte i Bryssel
Publicerad 25 maj 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när EU:s
konkurrenskraftsministrar (Konkurrenskraftsrådet)
träffas i Bryssel måndagen den 28 maj. Två frågor står i
fokus: den fria rörligheten för varor, och rättvisa villkor
mellan online-plattformar och deras företagsanvändare.
Omkring 75 procent av handeln inom EU utgörs av varuhandel. Ömsesidigt
erkännande är en viktig grund för den fria rörligheten för varor på EU:s inre
marknad. Det innebär, enkelt beskrivet, att en vara som får säljas i ett
medlemsland också får säljas i alla andra medlemsländer. Företag behöver
därmed inte anpassa sina varor till flera olika regelverk och kan också
undvika dubbla kontroller som annars kostar tid och pengar.

- Ömsesidigt erkännande av varor är en grundbult i samarbetet på den inre
marknaden. Med beslutet idag förbättrar vi rutinerna för hur ömsesidigt
erkännande fungerar, så att principen får bättre effekt i praktiken. I år firar
den inre marknaden dessutom 25 år, då det i november var 25 år sedan
Maastrichtfördraget trädde i kraft. Därför känns det extra roligt att vara med
och besluta om den här förordningen, som ytterligare ska förenkla
varuhandeln för våra företag, säger Ann Linde.

Dessutom kommer ministrarna att diskutera kommissionens nya lagförslag
om plattformar. Förslaget ska främja rättvisa villkor och större transparens
mellan plattformarna och deras företagskunder, som använder sig av
plattformarna för att nå konsumenter.
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- Plattformarna är våra nya digitala marknadsplatser. För näringslivet är det
av yttersta vikt att marknadsplatserna har rättvisa villkor, så att företag kan
använda sig av dem för att nå konsumenter. Samtidigt måste vi se till att inte
hämma plattformarnas snabba utveckling med onödiga och betungande
regler. Vi bör inte sätta hinder i vägen för innovativa affärsmodeller på det
digitala området. Det gäller att hitta en bra balans här, säger Ann Linde.

Bakgrund

Principen om ömsesidigt erkännande tar sikte på att EU:s medlemsstater
ska erkänna varandras regler och kontroller. På så sätt ska en vara som
uppfyller kraven i ett medlemsland kunna säljas i samtliga medlemsländer,
utan att ytterligare kontroller eller anpassningar ska behövas. Principen
används idag inte i tillräcklig omfattning, vilket är till nackdel för företag
som vill sälja varor i andra europeiska medlemsländer. Den nya förordningen
innebär att rutinerna för tillämpningen av principen förenklas, bland annat
genom ett system för deklarationer om ömsesidigt erkännande som företag
på frivillig basis ska kunna använda för att visa att en vara lagligen har
saluförts i en annan medlemsstat.Konkurrenskraftsrådet ska besluta om en
allmän inriktning i frågan. 

Förslaget om plattformar syftar till att skapa rättvisa villkor och
transparenta regler mellan plattformarna och de företag som använder
plattformarna för att nå sina kunder och marknader online.
På konkurrenskraftsrådet deltar ministrarna i en första riktlinjedebatt om
förslaget.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Acne Studios vinnare av
Exportpriset för kulturella och
kreativa näringar 2017
Publicerad 24 maj 2018

Idag den 24 maj delade EU- och handelsminister Ann
Linde ut regeringens exportpris för kulturella och
kreativa näringar 2017. Det nyinstiftade priset
tilldelades det svenska modeföretaget Acne Studios.
- Genom sin kombination av kreativitet, entreprenörskap och hög kvalité på
produkterna har Acne Studios skapat ett globalt företag som växer med god
lönsamhet och bidrar till att sprida bilden av ett modernt och innovativt
Sverige, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Priset syftar till att uppmärksamma framgångarna inom hela bredden av de
kulturella och kreativa näringarna och stärka deras internationalisering. Ett
tiotal branscher omfattas av priset: arkitektur, dataspel, design, film och TV-
produktion, fotografi, konst, litteratur, media- och marknadskommunikation,
mode samt scenkonst.

Acne Studios tog hem årets pris med motiveringen:

Vinnaren av regeringens exportpris för kulturella och kreativa näringar 2017
är inte bara en vinnare - de är ett föredöme för hela Sveriges modebransch.
De har på ett utomordentligt sätt bidragit till utvecklingen av svenskt mode
och internationell handel och deras framgångsrika, globala satsningar har i
hög grad medverkat till att Sverige satts på världskartan – inte minst under
2017 då e-handeln stärktes, nya butiker öppnades i framförallt Asien, och
den globala omsättningen nådde hela 1,5 miljarder kronor. Kombinationen
av kreativitet, socialt engagemang, entreprenörskap och starkt fokus på
affärsprocesserna har skapat ett spännande, innovativt företag med världen
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som sin arena.

- Jag är helt övertygad om att kulturellt djup och kulturell bredd är allt
viktigare för företagens attraktionskraft och det känns som att regeringen har
dragit en liknande slutsats, sa Mattias Magnusson, Acne Studios VD under
ceremonin. 

Övriga nominerade till priset var: Nordisk Film Production Sverige för filmen
"Sameblod", Frida Fjellman, Stugan samt String Furniture AB.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Regeringens
musikexportpris 2017
Publicerad 23 maj 2018

Välkommen att delta vid utdelningen av Regeringens
musikexportpris!

Tid: 1 juni 2018 kl. 14.00 till kl. 16.00
Plats: UD:s Pressrum, Fredsgatan 6.

EU- och handelsminister Ann Linde delar ut regeringens pris för
utomordentliga insatser för svensk musikexport 2017 samt ett hederspris för
mångåriga insatser för svensk musikexport. Prisceremonin där Ann Linde,
närvarande pristagare och branschföreträdare kommer att delta bjuder på
musikunderhållning av artistduon VAZ och ett panelsamtal på temat svenska
musikinnovationer. Årets pristagare kommer att offentliggöras i samband
med utdelningen.

De nominerade till Musikexportpriset 2017 är: Zara Larsson, Amon Amarth,
Ali Payami, Yung Lean och Noonie Bao.

Läs mer om de nominerade.

Media är välkomna under hela prisutdelningen, se program nedan. Var vänlig
anmäl deltagande till moa.haeggblom@gov.se. Medtag giltig legitimation.

Program

13.30: Dörrarna öppnas

14:00: Prisutdelningsceremoni
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Moderator Gabriella Augustsson, gruppchef för kulturfrämjande och
Sverigebilden på UD, hälsar välkommen.
Anförande av EU- och handelsminister Ann Linde
Musikunderhållning: VAZ
Utdelning av pris
Samtal om svenska musikinnovationer med Riteband och Amuse lett av
Jesper Thorsson, VD Export Music Sweden.

15.00: Tid för intervjuer och mediefrågor. Ann Linde tillgänglig för
kommentar.

16.00: Avslut



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Bryssel för
ministermöte om handelsfrågor
Publicerad 21 maj 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Bryssel
den 22 maj 2018 för att delta i rådsmötet för
handelsfrågor (FAC handel). På dagordningen står
bland annat förhandlingar om frihandelsavtal med
Australien och Nya Zeeland, rådslutsatser gällande
förhandlingar och ingående av handelsavtal samt
uppföljning till WTO:s elfte ministerkonferens.
Ministrarna förväntas även diskutera EU - Japan ekonomiskt
partnerskapsavtal och EU - Singapore frihandelsavtal respektive
investeringsskyddsavtal. Nästa steg i processen för Japan är behandling i
Coreper den 20 juni och antagandet att ingå avtalet beslutas i rådsmöte med
EU-ministrarna (GAC) den 26 juni.

- Det är ett styrkebesked för frihandel att EU:s handelsministrar träffas för
att anta mandat till EU kommissionen om förhandlingar med Australien och
Nya Zeeland. Australien är Sverige fjärde största exportmarknad utanför EU.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

EU-domstolen besöker Sverige 20
- 23 maj
Publicerad 18 maj 2018

EU-domstolen besöker Sverige för första gången på
drygt 20 år och träffar då bland annat EU- och
handelsminister Ann Linde samt Justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson.
EU-domstolen träffar även Högsta domstolen, Högsta förvaltningsdomstolen
och Justitiekanslern med flera under sitt besök i Sverige. Senast EU-
domstolen var här var för drygt 20 år sedan.

Den Europeiska unionen har förändrats betydligt sedan dess. Besöket blir ett
tillfälle att synliggöra och öka förståelsen för EU-domstolens arbete och
samtidigt främja dialogen mellan EU-domstolen och svenska domstolar.

Besöket ger möjlighet till erfarenhetsutbyte med dem som vi satt att
säkerställa medborgarnas rättigheter och rättsstatens principer i unionen.
Den diskussionen är särskilt relevant i ljuset av att Storbritannien valt att
lämna EU och den politiska utvecklingen i en del medlemsstater som riskerar
att underminera dessa länder som fungerande rättsstater.

EU-samarbetet är grundat på idén om en inre marknad som förverkligas
genom att varor, personer, tjänster och kapital ska kunna röra sig mellan
medlemsstaterna med så få begränsningar som möjligt. En viktig fråga att
diskutera vid besöket blir därför hur det aktuella läget i EU inverkar på den
inre marknadens funktion.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Regeringens
exportpris för kulturella och
kreativa näringar 2017
Publicerad 14 maj 2018

Välkommen att delta vid utdelningen av regeringens
nyinstiftade exportpris för kulturella och kreativa
näringar!

Tid: 24 maj 2018 kl. 14.00 till kl. 16.00
Plats: Utrikesdepartementet, Gustav Adolfs Torg 1

EU- och handelsminister Ann Linde delar för första gången ut regeringens
pris för svensk export av kulturella och kreativa näringar. Årets pristagare
kommer att offentliggöras i samband med utdelningen.

Media är välkomna under hela prisutdelningen med reservation för foto och
filmupptagning under själva prisceremonin. Se program nedan samt tidigare
pressmeddelande för mer information. Var vänlig anmäl deltagande till
moa.haeggblom@gov.se. Medtag giltig legitimation.

Regeringen vill med det nyinstiftade priset uppmärksamma framgångarna
inom hela bredden av de kulturella och kreativa näringarna och stärka deras
internationalisering.

De nominerade till Exportpriset för kulturella och kreativa
näringar 2017 är:

Mode: Acne Studios
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Design: String Furniture AB
Konst: Frida Fjellman
Film- och tv-produktion: Nordisk Film Production Sverige för filmen
"Sameblod"
Dataspel: Oskar Burman, Jana Palm, Tommy Palm och Karl Magnus
Troedsson för "Stugan"

Läs mer om de nominerade.

Program

13.30: Dörrarna öppnas

14.00: Prisutdelningsceremoni

UD:s enhet för främjande och hållbart företagande hälsar välkommen.
Tackord Annika Rembe, generaldirektör Svenska institutet och
juryordförande.
Anförande av EU- och handelsminister Ann Linde.
Samtal med de nominerade. Moderator: Martin Österdahl, författare och
tidigare programdirektör SVT.
Utdelning av pris.

15.00: Tid för intervjuer och mediefrågor

16.00: Avslut



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Brexit-gränsen
mellan Irland och Nordirland
Publicerad 14 maj 2018 Uppdaterad 14 maj 2018

EU-och handelsminister Ann Linde reser till Irland och
Nordirland den 15-16 maj där hon kommer att besöka
den irländska gränsen tillsammans med
handelsminister Heather Humphreys samt ha bilaterala
överläggningar med EU-minister Helen McEntee. Ann
Linde deltar även i ett D9-mininstermöte. Resan
avslutas på Nordirland där Ann Linde ska träffa
representanter för både DUP och Sin Fein.
- Frågan om hur en hård gräns på Irland ska kunna undvikas har seglat upp
som den känsligaste frågan i förhandlingarna mellan Storbritannien och EU.
Det är av största vikt att Långfredagsavtalet bevaras och att vi finner en
lösning som möjliggör en ordnad Brexit, säger EU- och handelsminister Ann
Linde.

Den 15 maj möts D9 för att diskutera de nyligen presenterande förslagen
från kommissionen om digitala plattformar och A.I. Ann Linde tog den 5
september 2016 initiativet till en s.k. Digital 9-grupp (D9). Syftet med
gruppen är att driva EU:s digitala agenda framåt och att skapa en digital inre
marknad inom EU.

- Sverige anser att AI bör få en framskjuten plats i den europeiska
diskussionen och regeringen avser ta en aktiv roll i arbetet kring att främja
AI i Europa, säger Linde.

Vid mötet i Dublin kommer EU- och handelsministern att träffa
representanter för svenska företag som är verksamma på Irland.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 14 maj 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) och rådet för Storbritanniens
utträde ur EU (GAC artikel 50) möts i Bryssel idag den
14 maj. På agendan står rättsstatens principer i Polen
och läget i Brexitförhandlingarna. EU-ministrarna väntas
även förbereda det Europeiska rådets möte i juni samt
EU:s långtidsbudget.
På EU-ministrarnas möte väntas EU-kommissionen att presentera sin syn på
hur rättsstatens principer har utvecklats i Polen sedan december 2017. EU-
kommissionen har fört en omfattande dialog med polska myndigheter.

- Utvecklingen för rättsstatens principer i Polen är mycket oroande, den
svenska regeringen stöttar EU-kommissionens hantering av problemet fullt
ut. EU:s medlemsländer är mycket positiva till den dialog som förts mellan
Polen och EU-kommissionen och hoppas att man når resultat, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

EU-ministrarna kommer att fortsätta diskussionerna om läget i
brexitförhandlingarna. Förhandlingarna handlar om övergångsperioden från
det att Storbritannien lämnar EU den 29 mars 2019 till det att en ny
förbindelse mellan EU och Storbritannien förhandlats fram. Gränsfrågan
mellan EU och Storbritannien som måste dras mellan Irland och Nordirland
är den stora fråga som återstår att lösa.

- Gränsfrågan är den största frågan och den enda kvar att lösa efter att man
funnit lösningar för notan samt de medborgliga rättigheterna. Jag kommer
själv att besöka gränsen mellan Irland och Nordirland på onsdag för att skapa
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mig en större förståelse för frågan inför nästa EU-ministermöte, säger EU-
och handelsminister Ann Linde.

Ann Linde kommer även att träffa sina socialdemokratiska ministerkollegor
på ett förmöte innan allmänna rådet i Bryssel.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Internationella studenter tog emot
Global Swede-diplom
Publicerad 08 maj 2018 Uppdaterad 08 maj 2018

Tisdagen 8 maj arrangerade Utrikesdepartementet, i
samarbete med Svenska institutet
diplomeringsceremonin Global Swede, för åttonde året i
rad.
EU- och handelsminister Ann Linde, Svenska institutets generaldirektör
Annika Rembe och UD:s enhetschef för främjande och hållbart företagande
Camilla Melander, uppmärksammade under ceremonin internationella
högskolestudenter som utbildat sig i Sverige. Diplom delades ut till ett 20-tal
studenter från 17 länder runt om i världen. Studenterna har utmärkt sig inom
områden nära relaterade till innovation och entreprenörskap och visat att de
är goda representanter för sitt eget land såväl som för Sverige.

Global Swede är en del av det långsiktiga relationsbyggandet med
internationella studenter i Sverige. Arbetet skapar broar av transnationella
och multikulturella nätverk som långsiktigt bidrar till svensk handel och
gynnar arbetet med att nå framtida lösningar.

- Vi måste alla jobba tillsammans för att besegra de nya utmaningarna som vi
möter. Nu, mer än någonsin, behöver vi vara vaksamma och skydda
demokratiska värderingar. Upplysta, vidsynta unga kvinnor och män - som ni
– är avgörande för att det ska lyckas, sa Ann Linde under ceremonin.

Global Swede-alumnerna ingår i ett brett alumnnätverk, administrerat av
Svenska institutet, vilket idag omfattar omkring 15 000 personer från 140
olika länder.

Bilder från Global Swede 2018 kommer finnas på Utrikesdepartementets
flickr-konto från onsdag 9 maj, alla bilder får användas med Per E Karlsson,
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Regeringskansliet i credits.

Länk till flickr

Global Swede finns också på Twitter.com: #GlobalSwede

För mer information och intervjuer kontakta UD:s presstjänst.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan till Europadagen på
Kulturhuset
Publicerad 07 maj 2018

På onsdag den 9 maj firas Europadagen på Kulturhuset
i Stockholm. Programmet kommer att bjuda på flera
intressanta seminarier om aktuella frågor på EU:s
dagordning. Dessutom ska årets europé utnämnas och
vinnarna i en filmtävling för unga om EU koras.

Tid: 9 maj 2018 kl. 08.30 till kl. 14.15
Plats: Kulturhuset i Stockholm (Foajén och Hörsalen plan 3)

Talare är bland andra EU- och handelsminister Ann Linde, gymnasie- och
kunskapslyftsminister Anna Ekström, riksdagsledamot Birgitta Ohlsson (L),
partiledarna Jonas Sjöstedt (V) och Jan Björklund (L),
Europaparlamentarikerna Christofer Fjellner (M), Gunnar Hökmark (M) och
Max Andersson (MP), forskare och statsvetare från Sieps och Göteborgs
universitet.

Johar Bendjelloul, journalist på Dagens Nyheter, är moderator för merparten
av seminarierna.

Några av de frågor som kommer diskuteras är medborgarnas syn på EU-
samarbetet, hur vi stärker demokratin i Europa, ungas roll i EU, det sociala
Europa och Sveriges roll i framtidens EU. Övergripande teman för årets
Europadag är EU:s framtid, EU i valet och delaktighet i EU.

- Det är glädjande att så många inser vikten av att fira freden och
sammanhållningen i Europa, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


I Sverige firas Europadagen sedan elva år tillbaka gemensamt av
Regeringskansliet, LO, TCO, SACO, Svenskt Näringsliv,
Europaparlamentets kontor i Sverige, EU-kommissionens representation i
Sverige och Sveriges kommuner och landsting. Evenemanget är öppet för
alla och ingen föranmälan krävs.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen instiftar nytt exportpris
för kulturella och kreativa näringar
Publicerad 03 maj 2018

Regeringen presenterar idag de nominerade till det
nyinstiftade exportpriset för kulturella och kreativa
näringar, som delas ut av handelsminister Ann Linde för
första gången i år.
Regeringen vill med det nyinstiftade priset uppmärksamma framgångarna
inom hela bredden av de kulturella och kreativa näringarna och stärka deras
internationalisering. De branscher som omfattas av priset och där Sverige
och svenska företag utmärker sig internationellt är arkitektur, dataspel,
design, film och TV-produktion, fotografi, konst, litteratur, media- och
marknadskommunikation, mode samt scenkonst.

Vinnaren tillkännages av EU- och handelsminister Ann Linde vid en
prisutdelning den 24 maj klockan 14.

- De kulturella och kreativa näringarna bidrar i allt större utsträckning till
svensk export och bidrar samtidigt till att sprida bilden av ett modernt och
innovativt Sverige. De nominerade till årets pris visar verkligen på bredden
av vad Sverige har att erbjuda världen, säger handelsminister Ann Linde.

De nominerade till exportpriset för kulturella och
kreativa näringar 2017 är:

Mode: Acne Studios
Design: String Furniture AB
Konst: Frida Fjellman
Film- och tv-produktion: Nordisk Film Production Sverige för filmen
"Sameblod"
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Dataspel: Oskar Burman, Jana Palm, Tommy Palm och Karl Magnus
Troedsson för "Stugan"

Läs mer om de nominerade.

Juryn för exportpriset av kulturella och kreativa
näringar består av:

Annika Rembe, ordförande och generaldirektör Svenska institutet
David Karlsson, senior rådgivare på Nätverkstan i Göteborg
Carin Daal, Giv Akt Skåne AB
Stina Almqvist, Creative Nodes Luleå
Peter Majanen, VD Quattroporte
Ellen Wettmark, Kulturrådet
Tobias Nielsén, grundare, förlagschef och vd för Volante
Ulrika Cederskog Sundling, Executive Vice President, Invest & Region
Sweden, Business Sweden



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen har idag utsett Mikael
Anzén som WTO-ambassadör och
biträdande chef för
Representationen i Genève
Publicerad 03 maj 2018

- I tider av ökad protektionism är det multilaterala
handelssystemet inom ramen för WTO viktigare än
någonsin. Sverige är en drivande kraft för öppen och
regelbaserad frihandel. Och Sverige är ett bra exempel
på fördelarna med internationell handel och utbyte.
Ambassadör Mikael Anzén kommer som Sveriges
WTO-representant att få den viktiga uppgiften att
fortsatt driva svenska prioriteringar och intressen, säger
statsrådet Ann Linde.
Den internationella världshandelsorganisation, WTO, etablerar och
övervakar reglerna för världshandeln. Idag är WTO en global organisation
med 164 medlemsländer och flera andra länder förhandlar för närvarande
om medlemskap. WTO:s verksamhet utgörs av förhandlingar om nya
regelverk för internationell handel, övervakning av medlemsländernas
handelspolitik samt tvistelösning.

Mikael Anzén är idag chef över policygruppen på UD:s enhet för
internationell handelspolitik och EU:s inre marknad och har ansvarat för
svenskt arbete med WTO och förberedelserna inför WTO:s
ministerkonferenser. Han har tidigare arbetat som handläggare i Genève och
Bryssel. Som biträdande myndighetschef kommer Anzén även att ingå i
representationens ledningsgrupp. Mikael Anzén tillträder sin nya befattning i
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september 2018.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Krishanteringslager för EU
placeras i Kristinehamn
Publicerad 27 april 2018

EU:s ministerråd fattade igår beslut om att inrätta en
central lagerkapacitet för EU:s civila
krishanteringsinsatser. Rådsbeslutet innebär att
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
får ett uppdrag att hantera lagerkapaciteten. Det
centrala lagret placeras i anslutning till MSB:s befintliga
lager i Kristinehamn.
– Att EU:s ministerråd nu beslutat att placera centrallagret för EU:s civila
krishanteringsinsatser i Kristinehamn är en stor framgång för Sverige. Sverige
är en av de största bidragsgivarna av personal till EU:s civila insatser. Vi
driver på för att förbättra EU:s förmåga att agera i krissituationer och bidra
till fred och säkerhet. Det nya lagret kommer att förbättra och effektivisera
insatserna, säger utrikesminister Margot Wallström.

– För insatserna krävs förmåga att få ut materiel och personal snabbt och
effektivt. Logistiken kring detta är en av de avgörande faktorerna för en
framgångsrik insats. MSB har den kompetens och kapacitet som krävs, säger
justitie- och inrikesminister Morgan Johansson.

– Det är oerhört glädjande att MSB har fått förtroendet att ta hand om en
viktig EU-verksamhet. Det handlar inte bara om lager, utan också om
logistik, underhåll, administrativa system och upphandling. Därför ger det
här beslutet goda förutsättningar för svenska myndigheter och företag att
bidra med kunskap och innovationsförmåga, säger EU-minister Ann Linde.

MSB väntas inom kort underteckna avtal med EU:s utrikestjänst, EEAS.
Verksamheten kommer att invigas i Kristinehamn senare i år.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige och Japan överens om ett
avtal om social trygghet
Publicerad 25 april 2018 Uppdaterad 25 april 2018

Sverige och Japan har enats om ett avtal om social
trygghet. Detta välkomnades och meddelades vid ett
möte mellan Japans premiärminister Shinzo Abe, Akie
Abe och kung Carl XVI Gustaf och drottning Silvia.
Mötet hölls under kungaparets besök i Japan under firandet av 150 år av
diplomatiska förbindelser mellan länderna. Vid besöket representerades den
svenska regeringen av Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister,
samt Ann Linde, EU- och handelsminister.

– Sverige har redan i dag goda kontakter och ett stort utbyte med Japan, men
avtalet gör att förutsättningarna kommer bli bättre. Det är viktigt att säkra
tryggheten och underlätta för de som har bott och arbetat i båda länderna,
säger socialminister Annika Strandhäll.

De båda länderna avser att under året underteckna avtalet, som underlättar
för enskilda och företag som verkar både i Sverige och Japan. Avtalet
innebär samordning av pension för personer som rör sig mellan länderna. För
svensk räkning kommer avtalet exempelvis innebära att det blir lättare för en
svensk som arbetat i Japan att få japansk pension utbetald i Sverige. Avtalet
innebär också att företag och enskilda inte ska behöva betala socialavgifter
för pensioner både i Sverige och Japan.

Efter undertecknandet av avtalet om social trygghet ska det godkännas av
respektive land innan det kan träda i kraft. För Sveriges del innebär det att
en proposition kommer att lämnas till riksdagen.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Oscar Stenström till Vilnius och
Minsk 25–26 april
Publicerad 24 april 2018

Oscar Stenström, statssekreterare för EU och handel
reser till Vilnius och Minsk för bilaterala besök den 25–
26 april.
Besöket i Vilnius är en del i uppmärksammandet av 100-årsjubileet av
återupprättandet av Litauen som självständig stat. Stenström har möte med
vice utrikesminister Albinas Zananavičius och besöker budget- och
finansutskottet i Seimas (riksdagen). Därtill kommer han att träffa elever vid
kulturprojektet "Visit the Living Freely!" på tema europeisk integration samt
en rad företag.

I Minsk kommer Oscar Stenström att träffa företrädare för svenska företag
och diskutera förutsättningar och hinder för utökad handel. Programmet
inkluderar även möten med civilsamhället, oppositionspolitiker och
fackföreningsmedlemmar. Ett bilateralt möte med biträdande utrikesminister
Oleg Kravtjenko är också inplanerat.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Samverkan och innovation i fokus
när Sverige är partnerland vid
Hannovermässan 2019
Publicerad 24 april 2018

Sverige kommer att vara partnerland vid
Hannovermässan 2019. Det offentliggjordes den 24
april i Hannover vid en signeringsceremoni där Peter
Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister deltog.
– Det är mycket glädjande att Sverige är partnerland vid Hannovermässan
nästa år – världens största industrimässa. Vi har ambitionen att vara
världsledande på att använda digitaliseringens möjligheter. Digitaliseringen
av industrin är avgörande för svensk konkurrenskraft och nya jobb, säger
Peter Eriksson.

Varje år står ett land i särskilt fokus för Hannovermässans besökare, media
och program. Hannovermässan 2019 äger rum den 1-5 april och kommer att
ha representation på högsta politiska nivå genom Sveriges statsminister och
Tysklands förbundskansler. Samverkan och innovation kommer att stå i
fokus för den svenska närvaron och konceptet vara "Sweden Co-Lab –
Innovate with us!".

– Jag ser stora möjligheter för svenska företag till stärkt profilering genom
det särskilda fokus som Sverige får genom att vara partnerland vid
Hannovermässan. Satsningen sker i linje med Exportstrategin och vår
ambition är att den ska hjälpa svenskt näringsliv att nå en global publik och
erbjuda en plattform att visa upp idéer, samarbeten och innovativa lösningar.
Som partnerland kan vi också presentera Sverige på ett bredare plan – som
destination för utländska investeringar, turism, innovation och kreativ
samverkan. Det ger tillväxt och jobb i Sverige, säger Ann Linde, EU- och

https://www.regeringen.se/


handelsminister och ansvarig för den statliga finansieringen av projektet.

Det formella avtalet om att Sverige blir partnerland 2019 undertecknades av
Fredrik Fexe, Executive Vice President, Strategy & Business Development,
vid Sveriges export- och investeringsråd, Business Sweden, och Marc
Siemering, Senior Vice President Industry, Energy & Logistics vid
Hannovermässan.

Business Sweden har regeringens uppdrag att leda projektet. Kostnaden
beräknas till cirka 32 miljoner kronor, vilket finansieras till hälften av staten
och hälften av näringslivet. Business Sweden har påbörjat en dialog med
näringslivet om medverkan i och medfinansiering av projektet.

Hannovermässan är världens största industrimässa och en mötesplats på
högsta nivå för ledare inom politik, näringsliv och akademi. Mässan äger rum
under en vecka i april varje år. Den har cirka 6500 utställare från över 70
länder och täcks medialt av över 2500 journalister från hela världen. Mässan
har globalt fokus och cirka en tredjedel av besökarna kommer från andra
länder än Tyskland. Inriktningen är högteknologisk automatisering,
robotisering och digitalisering.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Samverkan och innovation i fokus
när Sverige är partnerland vid
Hannovermässan 2019
Publicerad 24 april 2018 Uppdaterad 24 april 2018

Sverige kommer att vara partnerland vid
Hannovermässan 2019. Det blev offentligt i samband
med en ceremoni den 24 april vid årets Hannovermässa
där Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
deltog.
"Det är mycket glädjande att Sverige är partnerland vid Hannovermässan
nästa år – världens största industrimässa. Vi har ambitionen att vara
världsledande på att använda digitaliseringens möjligheter. Digitaliseringen
av industrin är avgörande för svensk konkurrenskraft och nya jobb." säger
Peter Eriksson.

Varje år står ett land i särskilt fokus för Hannovermässans besökare, media
och program. Hannovermässan 2019 äger rum den 1-5 april och kommer att
ha representation på högsta politiska nivå genom Sveriges statsminister och
Tysklands förbundskansler. Sverige efterträder Mexiko som partnerland.

"Jag ser stora möjligheter för svenska företag till stärkt profilering genom det
särskilda fokus som Sverige får genom att vara partnerland vid
Hannovermässan. Satsningen sker i linje med Exportstrategin och vår
ambition är att den ska hjälpa svenskt näringsliv att nå en global publik och
erbjuda en plattform att visa upp idéer, samarbeten och innovativa lösningar.
Som partnerland kan vi också presentera Sverige på ett bredare plan – som
destination för utländska investeringar, turism, innovation och kreativ
samverkan. Det ger tillväxt och jobb i Sverige." säger Ann Linde, EU- och
handelsminister och ansvarig för den statliga finansieringen av projektet.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde möter representanter
för svensk skogsindustri för att
diskutera Brexit
Publicerad 18 april 2018

Vid ett seminarium på tema svensk skogsindustri
kommer EU- och handelsminister Ann Linde att berätta
om regeringens arbete med den pågående
förhandlingen om Storbritanniens framtida utträde ur
EU och hur den påverkar handel och EU-samarbetet.
Regeringen är också mycket intresserad av att höra hur
branschen förbereder sig för de kommande
förändringarna, och vilka frågor som ses som särskilt
viktiga för dem i de kommande förhandlingarna mellan
EU och Storbritannien.
- Storbritannien har sedan många år varit en av Sveriges viktigaste
handelspartners. Nästan en femtedel av Sveriges export till Storbritannien
kommer från skogsindustrin. Regeringen är därför intresserad av att höra hur
skogsindustrin förbereder sig för de kommande förändringarna, och vilka
frågor som ses som särskilt viktiga i de kommande förhandlingarna mellan
EU och Storbritannien, säger Ann Linde

Den svenska skogsindustrin utgör en av Sveriges viktigaste basindustrier och
har en nyckelroll i omställningen för att klara övergången till en cirkulär och
biobaserad ekonomi. Den står för ca 10 procent av svensk industris samlade
sysselsättning, omsättning och förädlingsvärde. Dessutom är Sverige världens
tredje största exportör sammanlagt av papper, pappersmassa och sågade
trävaror med ett exportvärde år 2017 på 132 miljarder kr.
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I programmet deltar även statssekreterare Elisabeth Backteman,
näringsdepartementet, som kommer att berätta om regeringens arbete för att
skapa goda förutsättningar för svensk skogsexport, svensk skogsindustri och
en växande biobaserad ekonomi.

Representanter från Kommerskollegium, Business Sweden, Jordbruksverket,
Skogsstyrelsen samt en rad företag, branschorganisationer, lokala och
regionala intressenter närvarar vid seminariet.

Mötet är öppet för media och äger rum den 19 april kl. 13.00-15.00 på
Näringsdepartementet (Mäster Samuelsgatan 70 i Stockholm) och arrangeras
av UD och Näringsdepartementet.

Anmälan från media görs till Darina Agha senast torsdag kl 11.00.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Fokus på ungdomars delaktighet
när EU- och handelsminister Ann
Linde besöker Ystad
Publicerad 17 april 2018

Den 18 april 2018 ingår EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Ystads kommun,
Simrishamns kommun, Sjöbo kommun, Tomelilla
kommun och Sydöstra Skånes samarbetskommitté.

Tid: 18 april 2018 kl. 10.00 till kl. 12.00
Plats: Ystads teater, Sjömansgatan 13, Ystad

Med detta EU-handslag har 77 aktörer anslutit sig till arbetet för att stärka
delaktigheten, kunskapen och engagemanget i Sverige för EU-relaterade
frågor.

- Det är glädjande att de sydskånska aktörerna väljer att prioritera
ungdomars delaktighet i EU, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

- Ungdomar är en viktig målgrupp även i regeringens delaktighetsarbete.
Under 2018 kommer vi bland annat fördubbla antalet EU-skolambassadörer
– för att öka kunskapen om EU i skolan, säger Ann Linde.

I samband med EU-handslaget kommer EU- och handelsministern även att
diskutera EU och demokrati med ungdomsrepresentanter från de olika
kommunerna.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde tog emot Swedacs
rapport om hur ackreditering och
standardisering kan användas för
att främja svensk export
Publicerad 17 april 2018

Styrelsen för ackreditering och teknisk kontroll (Swedac)
har haft regeringens uppdrag att utreda hur
ackreditering och standardisering kan användas för att
främja svensk export. Idag överlämnade Swedac
rapporten till EU-och handelsminister Ann Linde.
Bakgrunden till uppdraget är att Swedac inom ramen för sitt arbete att bidra
till exportstrategin uppmärksammat att det råder en brist på kunskap hos
företag om fördelarna med att använda standarder och ackreditering i
produkt- och tjänsteutveckling för att visa att man uppfyller ställda krav.
Regeringen ser en stor potential till ökad export för svenska företag med
ökad användning av globala system för ömsesidigt erkännande av
provningar, kontroller och certifieringar. Sverige ska vara en stark aktör på
europeisk och global nivå inom området.

- Swedacs rapport ger en god beskrivning av hur kvalitetsinfrastrukturen
fungerar och redogör för nyttan med ackreditering och standardisering
utifrån ett exportperspektiv. Swedac lämnar också ett antal förslag och
rekommendationer till regeringen, säger Ann Linde.

En ökad och korrekt tillämpning av kvalitetsinfrastrukturen gynnar svensk
handel och konkurrenskraft. Swedac föreslår en ökad kunskapsspridning på
området för en främja en stark nationell kvalitetsinfrastruktur.
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- Swedac har producerat en gedigen rapport som kommer att bli till stor nytta
i regeringens fortsatta arbete för att stärka exporten för jobb och tillväxt i
Sverige, säger Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Japan på
främjarresa
Publicerad 06 april 2018 Uppdaterad 06 april 2018

Den 23–25 april 2018 deltar EU- och handelsminister
Ann Linde i kungaparets officiella besök i Japan.
Tillsammans med samordnings- och energiminister
Ibrahim Baylan kommer Ann Linde att från regeringens
håll resa med den historiskt stora
näringslivsdelegationen på över ett hundra personer.
Ann Linde kommer att träffa motparter i den japanska
regeringen, potentiella japanska investerare och
företrädare för fackföreningsrörelsen.
Japan är Sveriges fjärde viktigaste exportmarknad utanför EU och prioriterat
i regeringens exportstrategi. De senaste två åren har varuexporten ökat med
27 procent. 16 000 personer arbetar på de 3 000 svenska företag som
exporterar varor eller tjänster till Japan, flertalet av dessa är små- och
medelstora företag med färre än 50 anställda.

Under besöket kommer EU- och handelsminister Linde att uppmärksamma
frihandelsavtalet mellan EU och Japan som förväntas träda i kraft under
2019. Avtalet är EU:s till omfattningen största och innebär stora möjligheter
att utveckla handeln. Linde kommer även att träffa potentiella japanska
investerare inom läkemedels- och hälsosektorn, detaljhandel samt
tillverkningsindustri. EU- och handelsministern talar vid Japan-Sweden
Business Summit som utgör den största plattformen för nätverkande mellan
svenskt och japanskt näringsliv som någonsin organiserats. Linde kommer
även att möta Japans största fackliga centralorganisation och planerar flera
möten med japanska ministrar.
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- Jag ser fram emot att tillsammans med japanska företrädare manifestera
vårt stöd för frihandel och strävan efter att globaliseringens fördelar och
handelsvinster kommer alla till del. Jag ser också fram emot att främja
svenska företag i Japan och japanska investeringar i Sverige. Det faktum att
nästan halva regeringen har besökt Japan sedan vårt tillträde är ett uttryck
för den vikt vi fäster vid denna utmärkta bilaterala relation som i år firar 150
år, säger Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Kungaparet på officiellt besök till
Japan
Publicerad 30 mars 2018 Uppdaterad 30 mars 2018

Kungen och drottningen besöker Japan den 22–25 april
2018 på inbjudan av den japanska regeringen. Den
svenska regeringen kommer att representeras av
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan samt
EU- och handelsminister Ann Linde. Näringslivsfrågor
kommer att stå i fokus under besöket, då Sverige och
Japan i år högtidlighåller 150 år av diplomatiska
förbindelser.
Frihandelsavtalet EU–Japan väntas stimulera mer handel och investeringar
för både Sverige och Japan. En stor svensk affärsdelegation följer med för att
delta vid Japan–Sweden Business Summit, det största möte mellan svenskt
och japanskt näringsliv som hittills organiserats. Business Sweden arrangerar
också ett stort antal seminarier och möten i syfte att stärka
handelsrelationerna mellan länderna.

Innovation, forskning och hållbarhet kommer att belysas. Vidare berörs
samhällsfrågor som åldrande och våld mot barn.

Under besöket kommer kungen och drottningen att träffa och samtala med
kejsare Akihito och kejsarinnan Michiko. Premiärminister Shinzo Abe och
fru Abe tar emot för ett möte följt av en middag till kungaparets ära.

De tre dagar långa besöket äger rum i Tokyo och Kamakura.

Ett mer utförligt program för besöket kommer att publiceras separat.
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Till redaktionen

Svenska medierepresentanter behöver särskild ackreditering via UD för att
kunna bevaka besöket. Sista dag för ansökan om ackreditering är tisdagen
den 17 april 2018.

Ansökan om ackreditering



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Streama film, musik och sport på
Europaresan
Publicerad 30 mars 2018 Uppdaterad 30 mars 2018

I dag går det inte fullt ut att använda
streamningstjänster utomlands, men lagom till
påsklovet börjar nya regler att gälla som gör att du kan
streama film, sport och musik när du reser inom EU.
– Via streamningstjänster som man abonnerar på kan man nu titta och lyssna
på samma saker i övriga EU-länder som här hemma i Sverige. Det är bra att
konsumenter får större möjlighet att använda den här typen av tjänster och
det är ett viktigt steg mot att skapa en gemensam digital inre marknad i EU,
säger biträdande justitieministern Heléne Fritzon.

Konsumenter har ofta upplevt att de inte kan nå sina streamningstjänster för
till exempel sport, film och tv-program när de är utomlands. Det här beror
främst på att de som erbjuder tjänsterna bara har haft rätt att ge tillgång till
materialet i det land där konsumenterna har avtalat om tjänsten.

Inom EU har man därför kommit överens om regler som ger konsumenterna
möjlighet att använda sina tjänster när de är på semester, affärsresa eller
annars tillfälligt vistas någon annanstans i EU än i sitt hemland.

Den nya möjligheten omfattar lagliga tjänster som konsumenter köpt eller
abonnerar på mot betalning och som de kan nå även utanför hemmet, till
exempel via surfplatta eller mobiltelefon. Under vissa förutsättningar
omfattas även tjänster som erbjuds utan betalning.

Om man har ett abonnemang som tillåter roaming kan man i dag surfa utan
tilläggsavgifter för roaming inom EU. Det betyder att det i normalfallet
kostar lika mycket att använda internet under sin resa som det gör hemma i
Sverige. Det finns dock begränsningar och undantag, som gör att
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tilläggsavgifter ibland kan tillkomma.

– Jag är glad över att vi inom EU har kommit överens om ytterligare ett
beslut som gör vardagen lite enklare. Det är en lösning som kommer att ge
konsumenter möjlighet att använda sina tjänster som de abonnerar på även
när de är på semester, affärsresa eller annan tillfällig visit i ett annat EU-land
än där de bor, säger EU- och handelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Stockholm Forum on Gender
Equality samlar toppnamn från
över 100 länder
Publicerad 28 mars 2018

Den prisbelönta författaren Chimamanda Ngozi Adichie,
UN Women-chefen Phumzile Mlambo-Ngcuka, UNDP-
chefen Achim Steiner och människorättsjuristen Colin
Gonsalves är några av de 500 jämställdhetsaktörer som
deltar i den globala jämställdhetskonferensen
Stockholm Forum on Gender Equality den 15-17 april.
Konferensen handlar om att stärka kvinnors och flickors
rättigheter, representation och tillgång till resurser.
Stockholm Forum on Gender Equality samlar drygt 500 deltagare från över
100 länder, från gräsrots- till ministernivå. Bland dessa ingår politiker, liksom
företrädare för akademi, näringsliv och civilsamhälle. Även företrädare för
internationella organisationer deltar, inklusive chefer för flera FN-organ,
kommissionärer från EU och Afrikanska unionen och Internationella
brottmålsdomstolens chefsåklagare. Konferensen syftar till att mobilisera
arbetet för global jämställdhet genom alliansbyggande och utbyte av metoder
och resultat.

Stockholm Forum on Gender Equality arrangeras av Utrikesdepartementet
och Svenska institutet, i samarbete med Sida och Folke Bernadotteakademin
(FBA). Från regeringen deltar utrikesminister Margot Wallström, minister för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat och vice statsminister
Isabella Lövin, EU- och handelsminister Ann Linde och barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Lena Hallengren. Ministrarna kommer bland annat att
dela med sig av erfarenheter från arbetet med regeringens feministiska
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utrikespolitik.

Programmet har utformats i samarbete med en rad svenska och
internationella jämställdhetsaktörer och rymmer en stor bredd av ämnen. Till
exempel diskuteras metoder för att öka kvinnors och flickors deltagande i
fredsprocesser, jämställdhetsarbetets betydelse för genomförande av Agenda
2030, hur vi ska säkra kvinnors och flickors rätt att bestämma över sin egen
kropp och hur olika aktörer kan bana väg för kvinnors ekonomiska
egenmakt. Deltagarna kommer också att få höra initierade vittnesmål från
Colombia om arbetet med det som ibland kallas världens mest jämställda
fredsavtal, och kunna föra interaktiva diskussioner om hot och hat mot
kvinnor på internet.

På www.genderequalworld.com finns programmet i sin helhet, detaljerad
pressinformation och information om ackreditering.

Kontaktperson på Svenska institutet:

Ulrika Horn af Rantzien
ulrika.hornafrantzien@si.se
+4684537889
+46733368933



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Exporten ökar i alla län 2017
Publicerad 27 mars 2018

Under 2017 ökade exporten i alla Sveriges 21 län. Det
är första gången under 2000-talet. Totalt uppgick
Sveriges varuexport till 1 307 miljarder kronor under
helåret 2017, en ökning med 10 procent från 2016.
Utrikesdepartementets länsvisa export- och importsiffror påvisar intressanta
mönster, utvecklingstrender och skillnader mellan länen.

- Vi kan bland annat se att Stockholm, Västra Götaland och Skåne
tillsammans svarade för merparten av Sveriges export, men det är relevant
att understryka att faktiskt alla län har export och är viktiga kugghjul i den
svenska utrikeshandeln som bidrar till jobb, tillväxt och välfärd, säger Ann
Linde, EU- och handelsminister.

Regeringen bedriver en politik för att hela landet ska växa. Under 2017
ökade exporten i alla Sveriges 21 län.

- Det är otroligt kul och också ett kvitto på att regeringens politik ger
resultat, säger Ann Linde.

I Utrikesdepartementets siffror framgår att exportsammansättningen varierar
mellan länen. I Uppsala län svarar kemiska varor och läkemedel för
lejonparten av den totala exporten, medan till exempel Västernorrlands
export till stor del utgörs av trä- och pappersprodukter.

- Siffrorna är mycket intressanta och illustrerar att Sverige är ett innovativt
land som ligger i framkant inom många områden, säger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Handel och handslag när Ann
Linde besöker Uppsala
Publicerad 22 mars 2018

Fredagen den 23 mars 2018 ingår EU- och
handelsminister Ann Linde ett EU-handslag med
Uppsala kommun, Enköpings kommun, Heby kommun,
Håbo kommun, Tierps kommun och Östhammars
kommun samt Region Uppsala och Länsstyrelsen i
Uppsala. EU-handslaget äger rum i Humanistiska
teatern och samarrangeras med Utrikespolitiska
föreningen i Uppsala.
- Det är glädjande att många aktörer i Uppsala län vill vara med och arbeta
för stärkt kunskap, delaktighet och engagemang kring EU-relaterade frågor i
Sverige. Nu har 72 aktörer valt att ansluta sig till detta viktiga arbete, säger
EU- och handelsminister Ann Linde.

Under dagen deltar EU- och handelsministern även i ett panelsamtal om
exportpotentialen i Uppsala.

EU-handslaget

Tid: 15:15-16:45
Plats: Humanistiska teatern, Campus Engelska parken, Uppsala.

Media är välkommen att delta.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 19 mars 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) och rådet för Storbritanniens
utträde ur EU (GAC artikel 50) möts i Bryssel imorgon
tisdag den 20 mars. EU-ministrarna väntas förbereda
det Europeiska rådet, diskutera läget i förhandlingarna
om Storbritanniens utträde ur EU samt diskutera den
europeiska terminen.
Brexitförhandlingarna koncentreras för närvarande på övergångsperioden
som är avsedd att vara en brygga från Storbritanniens utträde den 29 mars
2019 till dess att en ny förbindelse etableras.

– Vi har fått positiva besked från de båda chefsförhandlarna att man nu har
enats om förutsättningarna för en övergångsperiod. Det är glädjande då det
ger ekonomiska aktörer och andra intressenter en tydlig signal om vad som
gäller. Det utgör också en viktig milstolpe för ett ordnat utträde. Formellt ska
detta beslutas av stats-och regeringscheferna senare i veckan, men jag
hoppas och tror att det ska få godkännande även där, säger Ann Linde.

Vid mötet kommer också utkast till riktlinjer för villkor och ramar för den
framtida förbindelsen med Storbritannien att diskuteras.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statskontoret överlämnar rapport
om företagande och mänskliga
rättigheter till Ann Linde
Publicerad 16 mars 2018

Igår överlämnade Statskontoret rapporten ” FN:s
vägledande principer för företag och mänskliga
rättigheter – utmaningar i statens arbete” till EU- och
handelsminister Ann Linde.
Uppdraget till Statskontoret har varit att göra en bedömning av Sveriges
efterlevnad av FN:s vägledande principer för företag och mänskliga
rättigheter (en så kallad Base Line Study), samt förslag på eventuella
förbättringsåtgärder.

Syftet har bland annat varit att belysa om det finns direkta luckor i svensk
lagstiftning och politik som skulle behöva åtgärdas och om tillräckliga
åtgärder har vidtagits inom exempelvis export- och
internationaliseringsfrämjande, och för bolag med statligt ägande.

Utredningschef Erik Nyberg och utredarna Ulrika Lindstedt, Linus Sikström
och Anna Eriksson har överlämnat rapporten som regeringen beställde i
augusti 2017.

- Regeringen har sedan 2014 utarbetat en mer ambitiös politik för hållbart
företagande och vi har kunnat konstatera att de allra flesta av ett femtiotal
utlovade åtgärder i politiken är genomförda. Vi har bland annat infört ny
lagstiftning om hållbarhetsrapportering och ökat kunskapen om hållbart
företagande på våra ambassader och hos Business Sweden. Statskontorets
Base Line Study kan hjälpa oss att se om det finns ytterligare åtgärder som vi
skulle kunna vidta för att stärka politiken, säger EU- och handelsminister
Ann Linde.
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Rapporten visar att Statskontorets sammantagna bedömning är att regeringen
och statliga aktörer har vidtagit relevanta åtgärder för att efterleva FN:s
principer, men att det samtidigt finns anledning att överväga ytterligare
åtgärder.

- Det är positivt att Statskontorets rapport är utarbetad på basis av samtal
med ett stort antal intressenter från företag, myndigheter, fackföreningar,
civilsamhällsorganisationer med flera. Det gör synpunkterna och
rekommendationerna särskilt värdefulla för oss i det fortsatta arbetet och vi
ska nu läsa rapporten med stort intresse, konstaterar Ann Linde.

Statskontorets Base Line Study ska, tillsammans med regeringens egen
uppföljningsrapport till handlingsplanen om företagande och mänskliga
rättigheter, ses som ett inspel till regeringens fortsatta insatser för att
utveckla arbetet inom hållbart företagande inklusive företagande och
mänskliga rättigheter. En viktig fråga blir att stärka länken till Agenda 2030.

Statskontorets webbplats

Uppföljning av Sveriges handlingsplan för företagande och mänskliga
rättigheter



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
besöker Australien
Publicerad 13 mars 2018 Uppdaterad 13 mars 2018

Oscar Stenström, statssekreterare hos EU- och
handelsminister Ann Linde, besöker Australien den 13-
15 mars.
Statssekreterare Stenström kommer under sitt besök i Australien att möta
regeringsföreträdare för att diskutera aktuella handelspolitiska frågor och
främja svensk export. Under besöket kommer han även att besöka Adelaide
tillsammans med en svensk företagsdelegation och bland annat delta i samtal
om innovationssamarbete med Australien inom hållbar gruvindustri.

- Australien är en exportmarknad av växande betydelse för svenska företag.
Genom besöket vill jag stärka de svenska företagens positioner inom
prioriterade marknadsområden, bland dem digital hälsa, hållbar gruvdrift och
försvarsindustri, säger Oscar Stenström.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen presenterar rapport
om företagande och mänskliga
rättigheter
Publicerad 07 mars 2018

Fredagen den 9 mars 2018 presenterar EU- och
handelsminister Ann Linde och statssekreterare Stina
Billinger regeringens uppföljningsrapport om
företagande och mänskliga rättigheter. Roel
Nieuwenkamp från OECD i Paris är internationell
gästtalare.
I augusti 2015 antog regeringen som sjätte land i världen en handlingsplan
om företagande och mänskliga rättigheter, utarbetad i linje med FN:s
principer. Det var startskottet för regeringens mer ambitiösa politik för
hållbart företagande.

Fredagens seminarium syftar till att presentera uppföljningsrapporten till
handlingsplanen med fokus på vad som har uppnåtts och vad som återstår att
göra. Det blir också ett tillfälle att diskutera hur politiken för hållbart
företagande kan utvecklas framöver, inte minst för att bidra till att uppnå
målen i Agenda 2030.

Per Lyrvall från Stora Enso och Elisabeth Dahlin från Rädda Barnen delar
med sig av sina erfarenheter av företagande och mänskliga rättigheter.

- Omställningen till en hållbar utveckling kommer att förändra ekonomier
och industrier de kommande decennierna. Jag vill att svenska företag ska
ligga i framkant i omställningen till ett hållbart företagande. Det innebär nya
affärsmöjligheter som kan skapa jobb, tillväxt och välfärd i Sverige, säger
Ann Linde, EU- och handelsminister. 
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Program

13.00-13.30 Registrering och kaffe

Inledning
Tal av EU- och handelsminister Ann Linde
Tal av statssekreterare Stina Billinger, åt Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg
Tal av Roel Nieuwenkamp, Ordförande i OECD:s arbetsgrupp för
hållbart företagande
Tal av Sverigechef Per Lyrvall, Stora Enso
Tal av Generalsekreterare Elisabeth Dahlin, Rädda Barnen

14.30-15.00 Frågestund

Intresseanmälan från media sker till Darina Agha.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Vetlanda och
Nybro 6-7 mars
Publicerad 05 mars 2018

Tisdagen den 6 mars åker EU- och handelsminister
Ann Linde till Vetlanda kommun där hon ska besöka
Hydro Extrusion som är den största
aluminiumtillverkaren i Sverige samt Pallco AB som
utvecklar och tillverkar kundanpassade produkter i
metall, stål och aluminium. Ann Linde kommer även att
träffa politiska företrädare för kommunerna.
- Jag ser fram emot att besöka Vetlanda kommun för att besöka svenska stål-
och aluminiumföretag, som är en mycket viktig bransch för vår export. Detta
är särskilt angeläget i en tid när den amerikanska presidenten Donald Trump
aviserat tullavgifter som direkt kommer att påverka svenska företags
exportmöjligheter, säger Ann Linde, EU- och handelsminister.

Den 7 mars kommer Ann Linde att besöka Nybro kommun och bland annat
Börjes Logistik och Spedition.

Program
13.30-14.30: Besök på Hydro Extrusion
15:00-15.45: Besök på Pallco AB
15.45-16.00: Tid för media
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Delaktighet i fokus när Ann Linde
besöker Gislaved
Publicerad 02 mars 2018 Uppdaterad 02 mars 2018

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Gislaved i
Jönköpings län den 2 mars för att ingå ett EU-handslag
med Småland Blekinge Halland South Sweden samt
Gislaveds kommun, Vetlanda kommun, Habo kommun,
Värnamo kommun och Jönköpings kommun. Ann Linde
besöker även Gislaveds gymnasium för att prata om
EU.
Program:

11.00-11:05 Representant från Gislaveds kommun hälsar välkomna.

11:05-11:25 Anförande Ann Linde

11.25-12:00 EU-handslag, inkl. paneldiskussion och fysiskt EU-handslag.

12.00-12:30 Pressträff
Plats: Fullmäktigesal i Kommunhuset, Stortorget 1, 332 30 Gislaved.

13:30-14:30 Besök Gislaveds gymnasium
Plats: Turegatan 2, 332 33 Gislaved

Öppet för media.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Pressinbjudan till hearing om läget
i förberedelserna för
Storbritanniens EU-utträde
Publicerad 01 mars 2018 Uppdaterad 01 mars 2018

Tid: 8 mars 2018 kl. 13.30 till kl. 15.00
Plats: Rosenbads konferenscenter, Rosenbad 4, Stockholm

Drygt ett år återstår till det brittiska utträdet ur EU den 29 mars 2019. Det är
viktigt att regeringen och näringslivet har en likartad syn på de utmaningar
som brexit kommer att innebära. Förhandlingarna mellan EU och
Storbritannien är också på väg in i en mera framtidsinriktad fas och det sätter
fokus på de specifika intressen som Sverige har när det gäller EU:s nya
relation med Storbritannien.

Regeringskansliet, Svenskt Näringsliv, Företagarna och Svenska
Bankföreningen ordnar därför ett samtal för att belysa var vi är i våra
förberedelser och de bedömningar och prioriteringar vi gör.

En analytisk ram ges av Kommerskollegium som ska presentera den analys
av svenska handelsintressen som kollegiet gör på regeringens uppdrag.

Anmälan: Senast den 6 mars till dan.lundqvist.dahlin@regeringskansliet.se

Program

13.30 EU- och handelsminister Ann Linde inledningstalar om regeringens
brexitarbete.

13.50 Presentation av Kommerskollegiums analys av svenska intressen i
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kommande handelsförhandling.

14.00 Företagens konkreta utmaningar med brexit: tre fallstudier.

14.15 Paneldiskussion med Carola Lemne, Svenskt Näringsliv, Hans
Lindberg, Svenska Bankföreningen, Günther Mårder, Företagarna samt
statssekreterarna i Regeringskansliets styrgrupp för brexit.

Samtalsledare: Hans Dahlgren, statssekreterare



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Slut på diskriminerande
behandling vid shopping -
Geoblockering förbjuds inom EU
Publicerad 27 februari 2018 Uppdaterad 27 februari 2018

Idag antar rådet för EU-ministrarna en
Geoblockeringsförordning. Redan i början av nästa år,
kommer EU:s konsumenter få ökad möjlighet att köpa
produkter och tjänster från hela EU.
Konsumenter ska inte längre kunna bli utsatta för diskriminerande
behandling vid gränsöverskridande shopping och blockeras från webbsidor
baserat på vilket land de bor i. Alla konsumenter i EU ska ha rätt att komma
åt och kunna köpa produkter eller tjänster på webbplatser och butiker som
ligger i ett annat EU-land.

En kund som är ute efter nya träningsskor ska inte hindras från att söka efter
bättre erbjudanden på webbsidor i andra medlemsländer. I vissa situationer
kommer kunden dessutom att ha rätt att få köpa varan eller tjänsten på
samma villkor som de lokala kunderna.

Den nya förordningen ger EU:s konsumenter och företag bättre
förutsättningar för gränsöverskridande shopping. Förordningen förbjuder
diskriminering av konsumenter och företag när det gäller tillgången till priser,
försäljning eller betalningsvillkor när man handlar från ett annat EU-land.

- Svenska konsumenter ska inte behöva betala ett högre pris än tyska eller
spanska konsumenter när de köper biljetter till musikfestivaler, sportevent
eller när hyr bil i ett annat EU-land. Det här är ett steg i rätt riktning och ett
bra exempel på när EU förbättrar för vanligt folk i vardagen, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.
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Förordningen kommer att börja tillämpas i början av nästa år.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel -Polen och Brexit på
dagordningen
Publicerad 26 februari 2018 Uppdaterad 26 februari 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Bryssel på tisdag 27
februari. EU-ministrarna väntas diskutera rättsstatens
ställning i Polen, läget i förhandlingarna om
Storbritanniens utträde ur EU och förberedelser inför
nästa europeiska råd 22–23 mars.
Mötet inleds med att det bulgariska ordförandeskapet presenterar
arbetsprogrammet för sitt ordförandeskap, 1 januari – 31 juni 2018.
Bulgariens fyra prioriteringar är ekonomisk tillväxt och social samhörighet,
stabilitet och säkerhet, förbindelserna med västra Balkan och digital
ekonomi.

EU-ministrarna kommer vidare att diskutera läget i förhandlingarna om
Brexit. Förhandlingarna handlar nu om övergångsperioden från det att
Storbritannien lämnar EU den 29 mars 2019 till det att en ny förbindelse
mellan EU och Storbritannien förhandlats fram.

Vid mötet kommer EU-kommissionen att ge en lägesrapport om situationen
för rättsstatsprincipen i Polen. Den 20 december 2017 lade EU-
kommissionen fram ett motiverat förslag om att initiera artikel 7.1 i fördraget
om Europeiska unionen. I artikeln står det att rådet kan slå fast att det finns
en klar risk för att en medlemsstat allvarligt åsidosätter EU:s grundläggande
värden. Innan rådet slår fast att ett land åsidosätter EU:s grundläggande
värden ska den höra det medlemsland det gäller, i detta fall Polen.
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Ann Linde kommer även att träffa sina socialdemokratiska ministerkollegor
på ett förmöte innan allmänna rådet i Bryssel.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Kommerskollegium överlämnar
Brexit-rapport till Ann Linde
Publicerad 22 februari 2018

Idag överlämnar Kommerskollegium rapporten ”Efter
Brexit - analys av svenska intressen inför kommande
förhandlingar” till EU- och handelsminister Ann Linde
där uppdraget har varit att ta fram ett fördjupat
kunskapsunderlag om de svenska handelsintressena i
förhållande till Storbritannien efter Brexit.
Rapporten utgör ett viktigt bidrag i formandet av den svenska positionen
inför de kommande förhandlingarna om relationen mellan EU och
Storbritannien efter Brexit.

Anna Stellinger, Kommerskollegiums generaldirektör, överlämnar i dag
rapporten som regeringen beställde i oktober 2017.

- För att vara så väl förberedda som möjligt har regeringen bett
Kommerskollegium att analysera vilka sektorer som kan vara särskilt viktiga
för oss i Sverige i förhandlingarna med Storbritannien. Regeringen vill mildra
de negativa effekterna på handeln som vi vet att Brexit kommer få,
konstaterar EU- och handelsminister Ann Linde.

Rapporten visar att sektorer med tekniskt avancerade produkter med många
sammansatta delar kommer att påverkas mer av Brexit, exempelvis
motorfordonssektorn.

Rapporten lyfter även fram Sveriges export av affärskonsulttjänster (inom
t.ex. arkitektur, juridik och IT) där svenska företags försäljning av tjänster i
Storbritannien på många sätt möjliggörs av personrörligheten på EU:s inre
marknad.
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- Rapporten stärker min bild att det bästa vore om den framtida
handelsrelation med Storbritannien utgår från den situation som råder idag.
Men just nu behöver vi större klarhet från britterna om vilka förväntningar
de har för att kunna gå vidare. Det vi redan nu vet är att företagen och det
svenska näringslivet måste förbereda sig, vi ska fortsätta handla med
Storbritannien men det kommer att bli dyrare och krångligare, säger Ann
Linde.

Kommerskollegiums rapport kommer vid en tidpunkt när de resterande 27
medlemsstaterna i EU förbereder sig för diskussioner om hur den framtida
relationen mellan unionen och Storbritannien ska se ut. På Europeiska rådets
möte i mars ska EU:s stats- och regeringschefer tillsammans peka ut
riktningen för hur denna relation bör och kan se ut.

Ta del av rapporten på Kommerskollegiums webbplats.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Egypten på
främjarresa
Publicerad 16 februari 2018 Uppdaterad 16 februari 2018

Den 18-20 februari 2018 reser EU- och handelsminister
Ann Linde till Egypten för att träffa motparter i egyptiska
regeringen, andra officiella företrädare och företrädare
för det civila samhället.
Egypten är en viktig handelspartner för Sverige, och ett så kallat Prio 26-
land i regeringens exportstrategi. Egypten utgör vår största exportmarknad
på den afrikanska kontinenten, och vår näst största exportmarknad i
Mellanöstern och Nordafrika. Flera stora svenska företag finns
representerade i landet.

Under besöket kommer EU- och handelsminister Linde bland annat att
diskutera den ekonomiska och politiska utvecklingen i Egypten, samt
möjligheter för ytterligare fördjupat handels- och erfarenhetsutbyte mellan
Egypten och Sverige.

- Under mitt besök till Egypten ser jag fram emot att diskutera handelspolitik,
den politiska utvecklingen i landet samt att fördjupa vårt samarbete på det
ekonomiska området. Jag ser även fram emot att träffa företrädare för det
civila samhället, inte minst för att diskutera kvinnors rättigheter och
deltagande, både ekonomiskt och i samhället i stort, säger EU-och
handelsminister Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige värd för global
jämställdhetskonferens 15-17 april
Publicerad 14 februari 2018

Ledare från hela världen samlas i Stockholm för att öka
takten i det globala jämställdhetsarbetet. Under
Stockholm Forum on Gender Equality möts nära 500
nyckelpersoner från civilsamhällesorganisationer,
regeringar, näringsliv samt akademi. Målet är att hitta
lösningar, ta nya initiativ och etablera samarbeten för att
stärka det internationella arbetet för jämställdhet.
Utrikesminister Margot Wallström, vice statsminister och minister för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin och EU- och
handelsminister Ann Linde liksom Svenska institutets generaldirektör Annika
Rembe står värdar för forumet som arrangeras av Utrikesdepartementet och
Svenska institutet.

Konferensen äger rum i en avgörande tid. Trots framsteg är ojämställdhet
och diskriminering av flickor och kvinnor en av de största
människorättsutmaningarna i vår tid. Forumet mobiliserar krafter för att
uppnå de Globala målen, Agenda 2030, och kommer att fokusera på kritiska
frågor som rör kvinnors och flickors rättigheter, representation och tillgång
till resurser.

– Stärkta rättigheter, ökad representation och mer resurser till kvinnor och
flickor innebär mer fred, säkerhet och välstånd för världen. En feministisk
utrikespolitik är vägen framåt. Med denna konferens skapar vi en möjlighet
för gräsrötter och högnivådeltagare från hela världen att träffas, dela
kunskap och inspirera politiska ledare, säger utrikesminister Margot
Wallström.
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– När vi stärker kvinnor och flickor stärker vi länder och bidrar till att utrota
fattigdom. Det börjar med att ge varje kvinna och flicka rätten att bestämma
över sin egen kropp, säger Isabella Lövin, minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat.

– Ökad jämställdhet bidrar till tillväxt och välstånd i alla länder, oavsett
utvecklingsnivå. Denna insikt bör styra all ekonomisk politik, inklusive
handelspolitik, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

– Vi ser framgångar men också rörelser som vill begränsa kvinnors och
flickors rättigheter och utrymme. Därför är forumet så viktigt. Vi behöver
samla krafter, dela erfarenheter och sprida genombrott som gör skillnad för
såväl individen som samhället i stort, säger Annika Rembe, generaldirektör
Svenska institutet.

Omkring 500 deltagare väntas från olika delar av världen. Under forumet
kommer deltagarna att identifiera de största utmaningarna för
jämställdhetsarbetet idag liksom möjliga lösningar. De kommer dela
erfarenheter och goda exempel samt bygga nätverk. Resultat liksom nya
initiativ från forumet ska tas vidare i lokala kontexter i form av inspiration
och praktiska redskap.

Datum: 15-17 april.

Plats: Stockholm, Sverige, Stockholm City Conference Center

För mer information och medieackreditering besök:

GenderEqualWorld 

#GenderEqualWorld
#StockholmGenderForum

Kontaktperson på Svenska institutet:

Anna Knutsson
Pressekreterare på Svenska institutet
+46 73-336 89 47
Anna.knutsson@si.se



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde talar på seminarium om
EU:s digitala framtid
Publicerad 13 februari 2018

Onsdagen den 14 februari 2018 är Ann Linde
huvudtalare vid ett seminarium i Bryssel arrangerat av
The European Centre for International Political
Economy, ECIPE.
Utgångspunkten för seminariet är att diskutera viktiga reformer som behövs
för att förverkliga en digital inre marknad. Seminariet diskuterar också
behovet av koalitioner samt vikten av att samverka mellan länder. Den
Digitala D9-grupp (D9) som EU-och handelsminister Ann Linde tog
initiativet till den 5 september 2016 utgör ett viktigt och konkret exempel på
ett samarbete som driver den digitala agendan framåt.

– I och med bildandet av D9-gruppen påbörjades ett nytt samarbete mellan
Sverige, Danmark, Finland, Estland, Nederländerna, Belgien, Luxemburg,
Irland och Storbritannien. Detta har varit ett sätt att ta på sig ledartröjan i
Europa och driva arbetet framåt, säger Ann Linde.

Ann Linde menar att digitaliseringen har en stor potential för tillväxten i
många olika sektorer, framförallt inom den växande tjänstesektorn som med
digitaliseringen kan effektivisera produktionsprocesser.

– Det är tydligt att det är stora skillnader i länders digitala utveckling vilket
också leder till olika politiska prioriteringar. Den digitala utvecklingen går
fort och därför måste vi göra vårt bästa för att se till att förutsättningarna för
våra företag och medborgare är i takt med vår omvärld.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde leder Team Sweden-
delegation till FN i New York med
fokus på FN-upphandlingar
Publicerad 02 februari 2018

EU- och handelsminister Ann Linde leder en Team
Sweden-delegation till FN i New York den 5-7 februari.
Delegationen består av ett 10-tal företag och
myndigheter. FN-upphandling är ett prioriterat område
för regeringen och syftet med resan att ge den svenska
delegationen insikt i och kunskap om hur de kan öka sin
försäljning till FN-systemet globalt och samtidigt
utveckla strategiska partnerskap med FN.
Team Sweden-delegationen till FN:s huvudkontor i New York består av ett
10-tal företag samt representanter från Business Sweden, Läkarmissionen,
RISE och Svenska Institutet.

- Vi behöver hitta nya innovativa sätt att lösa utmaningarna vi ser i världen,
till exempel humanitära kriser till följd av konflikter eller naturkatastrofer.
Svenska företag har lång erfarenhet att skapa hållbara lösningar, många
gånger i mycket utmanande miljöer. Jag vill genom min resa bidra till ökat
samarbete mellan FN och svenska företag och myndigheter, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Under besöket på FN i New York kommer Ann Linde även att diskutera
vikten av hållbar upphandling för att på systemnivå styra mot målen i
Agenda 2030.

- FN-systemets upphandlingskrav bör i än högre grad beakta
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livscykelkostnader och miljömässig, social och ekonomisk hållbarhet, säger
Ann Linde.

Linde planerar även att träffa svenska företag, representanter för New York
stad och amerikanska fackföreningsrörelsen för att bland annat diskutera
strukturomvandling och dess relation till handelspolitiken. Hon kommer
också att vara huvudtalare vid Colombia University tillsammans med
professor Joseph Stiglitz, Nobelpristagare i ekonomi och diskutera
jobbskapande och handelspolitik.

Under besöket kommer Ann Linde även att lyfta fram talangattraktionens
betydelse, i syfte att öka utbytet av välutbildade talanger mellan våra
respektive länder.

Bakgrund

Sverige är den 6:e största finansiella givaren till FN-systemet. Svenska
företag har samtidigt bara en relativt liten andel av FN-systemets totala
upphandlingar av varor och tjänster (0,18% år 2016). I Sveriges
exportstrategi ingår en tydlig ambition att öka den svenska försäljningen till
FN-systemet globalt. Antalet svenska bolag som är registrerade i FN:s
leverantörsdatabas har ökat från 380 år 2014 till 508 år 2017. Vår FN-
representation i New York har förstärkts med en upphandlingsexpert som på
heltid bistår svenska företag i deras affärer.

2018 firar USA och Sverige 200 år av diplomatiska förbindelser. Sverige och
USA har en god och bred ekonomisk relation. USA är Sveriges viktigaste
handelspartner utanför EU. Vårt handelsutbyte leder till jobb och välstånd på
båda sidor av Atlanten. Svenska företag skapar ca 25 000 arbetstillfällen i
New York och ca 500 000 i USA och i Sverige sysselsätts 140 000 personer
genom handeln med USA. 1400 amerikanska företag är etablerade i Sverige.

Program för Ann Lindes besök i New York

Monday February 5
09:30 Welcome and introduction by UN Procurement Division by Director
of Procurement Mr. Dmitri Dovgopoly. Minister Linde and Ms. Berg,
Business Sweden CEO to hold remarks.
10:30 Meeting with Administrator or Assosiate Administrator of the UN
Development Programme (UNDP).
12:00 Meeting with United Nations Department of Field Support, Mr. Atul



Khare (ASG).
14.00 Time for media.
14:45 Meeting with Ms. Lise Kingo, Executive Director, UN Global
Compact.
18.00 Reception at the Swedish Residence.

Tuesday February 6
09.30-10.15 Meeting with representatives New York City on Women
Entrepreneurs. Address: One Dag Hammarskjöld Plaza, 40th Floor.
10.30-11.15 Meeting with Union representatives. Address: One Dag
Hammarskjöld Plaza, 40th Floor.
12.30 Lunch with President and members of the Swedish American
Chamber of Commerce New York. Address: At SACCNY member's office
TBD.
15.00-16.30 Visit to LaGuardia Airport hosted by Skanska. Open for media.
18.30 Team Sweden New York Dinner at the residence. Topic: Talent
Attraction.

Wednesday February 7
09.30 Meeting with Swedish Entrepreneurs at Nordic Innovation House.
12.00 Transport to Columbia University.
12.30 Lunch Seminar on International Trade, US policy and the EU
approach at Columbia University. Discussants: Minister Linde and Nobel
Laureate Joseph Stiglitz. Open for media.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Generalkommissarie och kommitté
ska ansvara för Sveriges
deltagande vid världsutställningen
Expo 2020 i Dubai
Publicerad 01 februari 2018

Regeringens avsikt är att Sverige ska delta i
världsutställningen Expo 2020 i Dubai. Anders
Lönnberg har utsetts till generalkommissarie med
uppdrag att planera och genomföra Sveriges
deltagande.
Regeringens har för avsikt att finansiera deltagandet gemensamt med
näringslivet. Generalkommissarien och den kommitté som utsetts av
regeringen ska nu engagera näringslivet i projektet och föreslå lämpliga
teman kring den svenska utställningen.

Generalkommissarie Anders Lönnberg var fram till den 31 januari
regeringens Life Science-samordnare och har tidigare bland annat varit
statssekreterare på Socialdepartementet, vd för SACO, ordförande i Swecare
samt haft uppdrag inom Stockholms läns landsting. Anders Lönnberg
kommer fortsatt vara ordförande i samverkansprogrammet Life Science.

Generalkommissarien rapporterar till en kommitté som leds av länsrådet
Anders Flanking.

Följande personer ingår i kommittén:

Ordförande Anders Flanking, länsråd i Kronobergs län, tidigare
statssekreterare i Miljö- och energidepartementet,
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Vice ordförande Catharina Elmsäter-Svärd, vd för Sveriges
Byggindustrier, tidigare statsråd i Näringsdepartementet,
Aurore Belfrage, EQT Ventures,
Gabriella Augustsson, kansliråd vid Utrikesdepartementet,
Jennie Nilsson, ordförande i näringsutskottet,
Leif Johansson, ordförande i Astra Zeneca och Ericsson,
Magnus Schöldtz, seniorrådgivare, Wallenberg foundations, tidigare
Sveriges ambassadör i Förenade arabemiraten,
Marie Nilsson, förbundsordförande IF Metall.

− Det känns mycket bra med en så erfaren person som generalkommissarie
och en så brett sammansatt kommitté. De kommer att bidra med erfarenheter
från båda privat och offentlig sfär, storföretag och innovativa startups samt
regioner och fackförbund, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Syftet med ett svenskt deltagande i Expo 2020 är att stärka en allsidig och
positiv bild av Sverige i utlandet, att främja Sverige som kunskapsnation,
näringslivets konkurrenskraft och kreativitet samt att stärka Sveriges
attraktionskraft för turism och investeringar, inklusive forsknings-,
innovations- och kulturutbyte. Expo 2020 blir regeringens enskilt största
satsning inom export- och investeringsfrämjandet.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 26 januari 2018

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Bryssel på måndag 29
januari. EU-ministrarna väntas diskutera läget i
förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur EU samt
anta nya förhandlingsdirektiv avseende
övergångsarrangemang för Storbritannien.
EU-ministrarna inleder mötet med en diskussion om läget i förhandlingarna
med Storbritannien om utträdet ur EU. Dessutom ska de besluta om att
komplettera förhandlingsdirektiven till EU-kommissionen som förhandlar
med Storbritannien om utträdet för EU:s räkning. Kompletteringarna handlar
om EU:s position när det gäller en övergångsperiod mellan utträdet och en
framtida relation. Övergångsperioden föreslås pågå från det datum
utträdesavtalet träder i kraft till den 31 december 2020, med möjlighet till
förlängning.

– Det är viktigt inte minst för näringslivet med en tydlig signal om att det blir
en övergångslösning. Jag anser att det förhandlingsdirektiv som nu ligger på
bordet utgör en god grund för fortsatta förhandlingar med Storbritannien,
säger EU- och handelsminister Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ökad delaktighet i EU och export i
fokus när EU- och handelsminister
Ann Linde besöker Västerås
Publicerad 23 januari 2018

Den 24 januari ingår EU- och handelsminister Ann
Linde ett EU-handslag med Region Västmanland,
Västerås stad, Kungsör kommun, Mälardalens
Högskola och Länsstyrelsen i Västmanland. I och med
EU-handslaget åtar sig aktörerna att verka för att stärka
kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade
frågor.
- I ljuset av brexit och en orolig omvärld märker vi av ett stärkt stöd för EU
och en ökad medvetenhet kring EU-samarbetets fördelar, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

- Många viktiga frågor beslutas på EU-nivå men kunskapen och
engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige är fortfarande låg. Det är
därför jag tagit initiativ till EU-handslaget.

Under dagen kommer EU- och handelsministern även att besöka
Rudbeckianska gymnasiet för att samtala om EU med gymnasieelever.

Tid: Onsdag den 24 januari kl 13.00-15.00 (tid för media 14:45-15:00)
Plats: Fullmäktigesalen, Stadshuset i Västerås
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde uppmärksammar sänkt
pensionärsskatt i Eskilstuna
Publicerad 17 januari 2018

Den 18-19 januari betalas pensionen ut med sänkt skatt
för 75 procent av alla personer över 65 år, vilket ger upp
till 410 kronor mer per månad jämfört med förra året.
Skatteklyftan mellan pensionärer och löntagare är nu
helt borta för inkomster upp till cirka 17 000 kr i
månaden. För att uppmärksamma detta besöker EU-
och handelsminister Ann Linde PRO-föreningar i
Eskilstuna den 19 januari.
Nu kommer den starka svenska ekonomin komma alla till del. Imorgon
märks regeringens skattesänkning för 75 procent av alla personer över 65 år.
Den oanständiga skatteklyftan mellan pensionärer och löntagare ska helt bort
till 2020. Detta kommer Ann Linde att uppmärksamma när hon träffar PRO-
föreningar i Eskilstuna. Tillsammans ska de diskutera den sänkta
pensionärsskatten, spela boule och fika.

– Löften ska hållas, därför har regeringen nu infriat ett viktigt löfte där vi
sänker pensionärsskatten igen. Det känns mycket bra att kunna använda
styrkan i den svenska ekonomin till att förbättra för våra pensionärer. För det
är pensionärerna som har lagt grunden för vårt välfärdssamhälle, säger EU-
och handelsminister Ann Linde.

Skattesänkningen omfattar 1,5 miljoner personer över 65 år och innebär att
tre av fyra äldre imorgon och i övermorgon får sin pension utbetald med
sänkt skatt. Med sänkningen tas skatteklyftan mellan pensionärer och
löntagare bort helt för alla med en pension upp till 17 000 kronor i månaden.
Skatten har även sänkts för pensionärer med inkomster upp till cirka 35 000
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kronor per månad.

Nu höjs också bostadstillägget med upp till 470 kronor i månaden. Det är
första gången på tio år som taket i bostadstillägget höjs.

Media välkomnas att delta från kl 10.30 till kl 11.45 i Munktellarenan,
Verkstadsgatan 5, Eskilstuna.
Ann Linde är tillgänglig för kommentar kl 11.30.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Exportfrämjande i fokus när
Sverige deltar vid
världsutställningen Expo 2020 i
Dubai
Publicerad 27 december 2017

Regeringen har beslutat att Sverige har för avsikt att
delta i världsutställningen Expo 2020 i Dubai. En
kommitté har ansvar för genomförande av det svenska
deltagandet. Näringslivet har stora intressen i att delta
vid världsutställningen och kommer att finansiera
satsningen gemensamt med regeringen. Expo 2020 blir
regeringens enskilt största satsning inom export- och
investeringsfrämjande.
Världsutställningen hålls mellan den 20 oktober 2020 och 10 april 2021 och
har temat Connecting Minds, Creating the Future. Expo 2020 i Dubai
kommer att bli den första världsutställningen någonsin i regionen. Mellan
150–180 länder väntas delta och utställningen uppskattas få omkring 20
miljoner besökare, varav en tre fjärdedelar är inresande.

- Världsutställningen i Dubai är en viktig arena för främjande av Sverige och
svenska företag med besökare från hela världen. Regeringen ser positivt på
att öka handeln med denna region. Vi menar att handel och
relationsbyggande också skapar förutsättningar för fördjupad dialog om
hållbart företagande och mänskliga rättigheter, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Syftet med ett svenskt deltagande i Expo 2020 är att stärka en allsidig och
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positiv bild av Sverige i utlandet, att främja Sverige som kunskapsnation,
näringslivets konkurrenskraft och kreativitet samt att stärka Sveriges
attraktionskraft för turism och investeringar, inklusive forsknings-,
innovations- och kulturutbyte. Det svenska deltagandet och den paviljong
som kommer att uppföras ska genomsyras av ett hållbarhetsperspektiv från
start till mål. Kommittén ska ta fasta på regeringens politik för hållbart
företagande och mänskliga rättigheter samt regeringens arbete med Agenda
2030.

- Sveriges deltagande i världsutställningen Expo 2020 i Dubai ger
näringslivet möjligheter att stärka sina positioner och visa upp sina
konkurrenskraftiga och hållbara lösningar, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde tar emot Swedac:s
analys av varufrågor kopplade till
Brexit
Publicerad 06 december 2017 Uppdaterad 06 december 2017

Styrelsen för ackreditering och teknisk kontroll (Swedac)
har haft regeringens uppdrag att utreda vilka följder
Brexit kan få för tillämpningen av tekniska regler på
varuområdet. Idag överlämnade Swedac rapporten till
EU-och handelsminister Ann Linde.
EU:s fria varurörlighet bygger på att en vara som är godkänd inom ett land i
EU kan cirkulera fritt inom hela EU samtidigt som det ställs andra krav på
produkter som förs in från länder utanför unionen. Detta gäller både för
regler om hur en viss produkt får vara utformad men även för regler om hur
en vara ska prövas och godkännas innan den får säljas i unionen.

- Swedacs analys av olika möjliga scenarier gör Sverige väl förberett när
frågorna aktualiseras inom ramen för förhandlingar om Storbritanniens
utträde ur EU. Swedac har producerat ett gediget faktamaterial som kommer
komma till stor nytta oavsett hur förhandlingarna med Storbritannien
utvecklas.

Om inte EU och Storbritannien kan komma överens om ett nytt regelverk
eller en övergångslösning kan det över en natt uppstå en helt ny situation för
alla företagare som handlar med Storbritannien. Det är mot denna bakgrund
Swedac har haft i uppdrag att analysera hur reglerna som säkerställer en väl
fungerande varuhandel kan komma att påverkas av det brittiska utträdet och
vilka följderna kan bli för svenska företag.

- Produkter som exporteras från Sverige kan komma att omfattas av nya
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brittiska regler samtidigt som importerade brittiska produkter – som ena
dagen ansetts uppfyllt EU:s krav – kan komma att behöva kontrolleras igen
inom EU.

Kontrollen av varor på den inre marknaden innefattar olika delar som
ackreditering, standardisering och marknadskontroll som tillsammans kan
kallas kvalitetsinfrastruktur. Swedac analyserar område för område vilka
effekterna kan bli och vilka tänkbara lösningar som är tänkbara vid brexit.
Detta görs utifrån olika scenarier baserade på andra avtal på området som
EU har ingått.

Swedac är en statlig expertmyndighet som bland annat ansvarar för frågor
om ackreditering och teknisk kontroll och samordning av marknadskontroll.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i WTO:s elfte
ministerkonferens i Buenos Aires
Publicerad 05 december 2017 Uppdaterad 05 december 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i
Världshandelsorganisationens (WTO)
ministerkonferens i Buenos Aires den 12-14 december.
Ann Linde kommer under konferensen poängtera hur
viktigt WTO- systemet och frihandeln är för
exportorienterade länder som Sverige.
WTO:s ministerkonferens äger rum vartannat år och är organisationens
högsta beslutande organ. Konferensen är ett tillfälle för medlemsländerna att
fortsätta utveckla reglerna för världshandeln i syfte att öppna upp och
underlätta handeln med varor och tjänster.

- I tider av ökad protektionism är det viktigt att stå upp för en robust,
regelbaserad och förutsägbar världshandel inom ramen för det multilaterala
världshandelssystem i WTO, säger Ann Linde som leder den svenska
delegationen vid ministermötet i Buenos Aires.

Några av de viktigaste frågorna där regeringen vill se resultat är att begränsa
såväl fiskesubventionerna, som bidrar till ett ohållbart fiske, som de
handelsstörande jordbruksstöden. Därutöver finns två särskilda frågor som är
prioriterade för Sverige under konferensen: handel och jämställdhet samt e-
handelns framtida roll. Båda dessa frågor kommer Linde att tala om på två
högnivåseminarier.

I WTO:s ministermöte deltar organisationens 164 medlemsländer samt
observatörer. Mötet inleds den 10 december. Den svenska delegationen
består av representanter från fackförbund, näringslivet, riksdagen och
myndigheter. Nytt för i år var att de politiska ungdomsförbunden var
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inbjudna.

- Det är viktigt att vara på plats. Sverige är ett föregångsland och har många
företag och lösningar på länders utmaningar. För att alla ska kunna medverka
i konferensen bidrar regeringen med 500 000 kr till WTO:s LDC Trust Fund
för de minst utvecklade länderna, säger Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen beslutar idag om
proposition av CETA
Publicerad 30 november 2017

Idag tar regeringen beslut om propositionen för
handelsavtalet mellan EU och Kanada, så kallat CETA-
avtalet. Förhandlingarna inleddes i juni 2009 och
avslutades 2016. CETA-avtalet är ett modernt och
progressivt frihandelsavtal som sänder en viktig politisk
signal om den stora vikt EU:s medlemsstater och EU
fäster vid öppenhet, frihandel och relationen till Kanada.
Propositionen överlämnas till riksdagen nästa vecka.
I propositionen föreslås att riksdagen godkänner det övergripande avtalet om
ekonomi och handel (CETA) och det strategiska partnerskapsavtalet (SPA)
mellan Kanada och EU.

CETA-avtalet innehåller ett brett spektrum av handelspolitiska frågor som
kommer att skapa förbättrade möjligheter för bl.a. handel och investeringar.
Avtalet innehåller åtaganden för att främja arbetstagares rättigheter,
miljöskydd och hållbar utveckling och integrerar EU:s och Kanadas
internationella åtaganden på dessa områden. Genom avtalet skapas även en
ram för ett fördjupat samarbete med Kanada inom ett flertal
handelsrelaterade områden.

- Jag är mycket glad att vi nu fattar beslut om CETA. Det ger möjlighet till
ökad handel för växande företag och fler jobb i Sverige, samtidigt som det
stödjer vår syn på hållbar utveckling, där skyddet för bl.a. miljön,
löntagarnas intressen och demokratiskt beslutsfattande värnas. Extra viktig
att stå upp för öppenhet och frihandel i en tid av öka protektionism, säger
EU- och handelsminister Ann Linde.
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Det strategiska partnerskapsavtalet ger goda förutsättningar för att
intensifiera och uppgradera det befintliga samarbetet mellan EU och Kanada
på en rad områden, såsom demokrati och grundläggande friheter, mänskliga
rättigheter, fred och säkerhet, miljö, migration och kultur. Det utvecklade
samarbetet gäller såväl i den bilaterala relationen mellan EU och Kanada
som i parternas arbete inom internationella organisationer.

Genom avtalen kommer de politiska och ekonomiska banden att stärkas och
relationen att fördjupas. Propositionen överlämnas till riksdagen nästa vecka
och omröstningen i riksdagen beräknas äga rum i början av 2018.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Export och stärkt delaktighet i
fokus när EU- och handelsminister
Ann Linde besöker Gävle
Publicerad 27 november 2017 Uppdaterad 27 november 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Gävle den
28 november för att ingå ett EU-handslag med Region
Gävleborg, Gävle kommun, Ovanåker kommun samt
Högskolan i Gävle. I samband med besöket kommer
EU- och handelsministern även att inviga Gävleborgs
regionala exportcentra.
Tid: kl 9:15-10:25
Tid för media: kl 10.25-10.40
Plats: Kafé Edbom, Stadsbiblioteket i Gävle
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Oscar Stenström besöker
Filippinerna för politisk dialog och
handelsfrämjande
Publicerad 21 november 2017 Uppdaterad 21 november 2017

Den 22-23 november besöker EU- och
handelsministerns statssekreterare Oscar Stenström
Filippinerna. Han kommer att föra samtal med officiella
företrädare och andra delar av det filippinska samhället
om den ekonomiska och politiska utvecklingen i
Filippinerna och regionen, inklusive om vikten av
frihandel och respekt för de mänskliga rättigheterna.
Ett viktigt syfte med besöket är att främja svensk handel med Filippinerna.
Tillsammans med svenska företag och filippinska myndigheter kommer
Stenström att delta i ett affärsseminarium om modernisering av flygplatser.
Han kommer också ha en dialog med svenska företag i landet om deras
erfarenheter på den filippinska marknaden.

- Den snabba tillväxten i Filippinerna och landets stora
infrastruktursatsningar erbjuder goda affärsmöjligheter för svenska företag
som ofta är världsledande med sina såväl innovativa som hållbara lösningar,
säger Oscar Stenström.

Besöket äger rum ett år efter återöppnandet av Sveriges ambassad i Manila.
Svensk export till Filippinerna uppgick 2016 till omkring en miljard kr och
landet är prioriterat i regeringens Exportstrategi. Business Sweden har under
året etablerat sig i Filippinerna med en landansvarig representant. Sverige har
i flera sammanhang den senaste tiden uttryckt oro över situationen för de
mänskliga rättigheterna i Filipinerna, bland annat i FN och när regeringens
ambassadör för mänskliga rättigheter besökte landet i maj.
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Pressmeddelande från Socialdepartementet

EMA till Amsterdam
Publicerad 20 november 2017

Den europeiska läkemedelsmyndigeten flyttas från
London till Amsterdam. Det beslutade 27 av EU:s
medlemsstater om idag. Beslutet är en följd av
Brexitförhandlingarna mellan EU och Storbritannien.
– I hård konkurrens med Sverige och 14 andra länder vann Amsterdam
kampen om EMA. Jag är glad över att EMA nu lokaliseras till ett land som
kan trygga en fortsatt framgångsrik verksamhet. Detta är särskilt viktigt för
patientsäkerheten, folkhälsan för EU:s medborgare och konkurrenskraften
hos EU:s läkemedelsindustri, säger socialminister Annika Strandhäll.

Sverige kommer även fortsättningsvis spela en viktig roll i EMAs
verksamhet. Det svenska läkemedelsverket är och kommer att förbli en av
EMAs mest aktiva, uppskattade och använda partners. Regeringen fortsätter
sin satsning på Life Science där Sverige har en internationellt ledande
ställning.

– Självklart är jag besviken över att Sverige inte fick EMA, men samtidigt
anser jag att det här är ett beslut som är bra för EU som helhet. EU måste
leverera bra och välgrundade beslut som sätter medborgarnas intresse i första
rummet. Beslutet visar att patientsäkerhet har gått före andra inrikespolitiska
hänsyn och det är bra. Det här är också det första konkreta beslut som är en
konsekvens av det brittiska utträdet ur EU. Det visar inte minst att EU är
mogen den svåra uppgiften att enas, säger Ann Linde, EU-minister.

Flytten ska vara klar till den 1 april 2019 då Brexit genomförs.
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Pressmeddelande

Ann Linde deltar i EU-
ministermöte i Bryssel där beslut
om placering av EMA avgörs
Publicerad 20 november 2017

EU- och Handelsminister Ann Linde reser den 20
november till Bryssel för att delta vid rådsmöte med EU-
ministrarna. På mötet kommer EU-ministrarna att rösta
om var den Europeiska läkemedelsmyndigheten, EMA,
och den Europeiska bankmyndigheten, EBA, ska ligga
efter Brexit. Rådsmötet kommer även att förbereda det
kommande Europeiska rådet samt bland annat
diskutera Kommissionens arbetsprogram för 2018.
- Konkurrensen om EMA är stenhård men Sverige har en mycket stark
kandidatur och jag tror därför att vi har goda chanser att lyckas. Resultatet
blir det första konkreta beslutet inom Brexit-förhandlingen. Jag hoppas
därför att processen inte blir politiserad utan att alla prioriterar
patientsäkerhet. För att EU ska vara trovärdigt måste vi leverera beslut som
sätter medborgarnas intressen först, säger EU- och handelsminister Ann
Linde.

Den sjätte förhandlingsrundan om Brexit pågick den 9-10 november och
avverkades utan något genombrott. EU:s chefsförhandlare Michel Barnier
var efter mötet tydlig med att britterna måste leverera inom ett par veckor
om det ska kunna konstateras tillräckliga framsteg vid toppmötet i december.

- Jag hyser gott hopp om att den brittiska regeringen kommer att leverera
både klargöranden och ett tillräckligt bud när det gäller den ekonomiska
uppgörelsen. Det är oerhört angeläget att vi kan komma vidare till fas 2 där
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den framtida förbindelsen EU-Storbritannien och övergångsarrangemang ska
förhandlas. Det är viktigt för EU och britterna och det är viktigt för den
svenska ekonomin, säger Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsministern reser till
Israel med fokus på innovation
Publicerad 20 november 2017 Uppdaterad 20 november 2017

Den 22-23 november reser EU- och handelsminister
Ann Linde till Israel. Syftet är att träffa motparter i
israeliska regeringen och andra officiella företrädare,
samt att studera Israels världsledande ekosystem för
innovation.
Under besöket kommer ministern att lansera en svensk innovationsscout som
ska placeras i Tel Aviv. Utsändande myndighet är Vinnova som lyder under
Näringsdepartementet. Syftet är att scouten ska verka i den israeliska
innovationsmiljön och utgöra kontaktyta för svenska företag, entreprenörer,
start-ups, akademi och investerare.

- Israel och Sverige har mycket gemensamt på det här området och det är
glädjande att vi nu kan inviga en innovationsscout på plats i Tel Aviv till stöd
för svenska företag som söker samarbeten, finansiering eller nya idéer, säger
Ann Linde.

Israel är ett så kallat Prio 26-land i regeringens exportstrategi och rankas
precis som Sverige högt internationellt när det gäller innovationskraft samt
forskning och utveckling.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde leder Team Sweden-
delegation till Palestina
Publicerad 20 november 2017 Uppdaterad 20 november 2017

Den 21-22 november reser EU- och handelsminister
Ann Linde till Palestina. Medföljer gör en Team
Sweden-delegation med ett tiotal företag och
representanter för fyra myndigheter. Det är första
gången regeringen genomför en Team Sweden-resa till
Palestina.
Under besöket kommer Linde träffa palestinska motparter för att diskutera
den ekonomiska och politiska utvecklingen i Palestina inklusive möjligheter
för handels- och erfarenhetsutbyte mellan Palestina och Sverige på det
ekonomiska området.

Besöket syftar till att bidra till en positiv ekonomisk utveckling i Palestina.

- Det är centralt att öka Palestinas möjligheter till ekonomiskt utbyte med
omvärlden. Sverige kan bidra både med företagslösningar och goda exempel,
även om det är en utmanande miljö som palestinska företag har att verka i,
säger Ann Linde.

Team Sweden är regeringens koncept för ett samlat handels- och
Sverigefrämjande som skapades i regeringens Exportstrategi. På resan
kommer även frågor om hållbart företagande och jämställdhet att tas upp.
Samtliga företag i delegationen har inför resan undertecknat Business
Swedens nya åtagandedokument, som är ett resultat av regeringens satsning
på hållbart företagande.
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- Jag ser särskilt fram emot att träffa kvinnliga palestinska entreprenörer för
samtal om kvinnors deltagande på arbetsmarknaden och andra viktiga frågor,
inklusive CSR, säger Ann Linde.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Åtta ministrar till socialt toppmöte i
Göteborg
Publicerad 15 november 2017

Statsministern har tillsammans med EU-kommissionens
ordförande Jean-Claude Juncker bjudit in till det sociala
toppmötet om Rättvisa jobb och tillväxt i Göteborg
fredagen den 17:e november. Stats- och
regeringschefer samt andra ministrar från hela EU
kommer att finnas på plats. Från Sveriges regering
deltar utöver statsministern: Ylva Johansson, Annika
Strandhäll, Gustav Fridolin, Åsa Regnér, Ann Linde,
Mikael Damberg samt Anna Ekström.
Utöver den svenska regeringen, företrädare från EU-kommissionen och EU-
länderna, kommer drygt 30 olika organisationer och aktörer för att delta på
toppmötet för rättvisa villkor och tillväxt i Göteborg den 17 november 2017.

Samtliga statsråd kommer att finnas tillgängliga för media under toppmötet,
kontakta respektive pressekreterare.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker London den
14-15 november
Publicerad 13 november 2017 Uppdaterad 13 november 2017

Vid Handelskammarens möte Industrial Forum i London
kommer Ann Linde att träffa svenskt näringsliv som är
representerat i Storbritannien, dessutom kommer Ann
Linde att möta Brexit-ministern David Davis samt
Frances O’Grady, generalsekreterare för British Trades
Union Congress (TUC).
– Det finns en lång tradition av handel mellan Sverige och Storbritannien och
det är därför extra viktigt för mig att få träffa svenskt näringsliv
representerat i landet. Självklart ska vi fortsätta handla med britterna även
efter Brexit, men det kommer att bli krångligare och dyrare och det gäller att
det finns en beredskap hos näringslivet för detta, säger Ann Linde.

Vid besöket kommer Ann Linde även att träffa den ansvariga ministern för
Storbritanniens utträde ur EU, David Davis.

– Jag kommer att betona vår EU-position och understryka vikten av att
britterna bidrar med förtydligande och klargörande av sin position, inte minst
när det gäller den finansiella frågan. Det är angeläget att vi kan komma
vidare till nästa fas där vi kan börja diskutera den framtida relationen. Trots
det magra utfallet från förra förhandlingsrundan hyser jag gott hopp om att vi
kan komma vidare i december.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Haninge
kommun
Publicerad 13 november 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker idag, den 13
november, Haninge kommun och Fredrika Bremer-gymnasiet för samtal med
UF-elever (unga företagare) om hur de arbetar med entreprenörskap.
Därefter besöker Ann Linde Coca-Cola European Partners för att bland
annat diskutera deras arbete med hållbarhet. Med under dagen deltar Meeri
Wasberg, ordförande för kommunstyrelsen i Haninge samt riksdagsledamot
Åsa Westlund.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel 10 nov
Publicerad 09 november 2017 Uppdaterad 09 november 2017

EU- och handelsminister Ann Linde reser den 10
november till Bryssel för att delta vid EU:s
handelsministermöte. Mötet kommer bland annat att
handla om förberedelserna inför WTO:s ministermöte i
Buenos Aires och om frihandelsavtalsförhandlingarna
med Mexiko och Mercosur.
– Mötet på fredag blir ett viktigt tillfälle för mig att framföra de svenska
prioriteringarna inför WTO:s ministermöte i Buenos Aires. Förbud mot
fiskesubventioner som bidrar till ett ohållbart fiske, minska handelsstörande
jordbruksstöd samt att verka för att ett modernt regelverk för e-handel
införs, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

– Vad gäller de båda frihandelsavtalsförhandlingarna med Mexiko,
respektive Mercosur är det viktigt att vi kommer till avslut, visar att EU är en
kraft för frihandel och en handelspartner att lite på. Samtidigt är det viktigt
att vi når balanserade avtal och att sociala rättigheter, klimat, miljö- och
djurskydd samt människors hälsa värnas i de avtal vi ingår, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde har EU-sakråd om
globaliseringen
Publicerad 08 november 2017

Onsdag den 8 november bjuder EU- och
handelsminister Ann Linde in till ett EU-sakråd för att
samtala om EU-kommissionens diskussionsunderlag
om globaliseringen, ”Hur vi bemöter globaliseringen”,
som presenterades den 10 maj i år.
- Globaliseringen bidrar starkt till tillväxt och jobb i Sverige eftersom vårt
välstånd är beroende av våra företags möjligheter att bedriva handel inom
EU och globalt. Vi har också varit bra på att fördela vinsterna av
globaliseringen genom att investera i väldfärd, utbildning och innovation. Det
här ser jag som en del av förklaringen till det starka stödet för globalisering,
frihandel och EU i Sverige.

Diskussionsunderlaget utgör ett av totalt fem underlag som aviserades i
kommissionens vitbok om EU:s framtid från den 1 mars. Med detta EU-
sakråd har regeringen genomfört sakråd om kommissionens samtliga fem
diskussionsunderlag. EU-sakråd är en arbetsform som tagits fram som ett led
i regeringens arbete med att stärka delaktigheten, kunskapen och
engagemanget kring EU-relaterade frågor i Sverige.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Oscar Stenström besöker
Azerbajdzjan med
handelsdelegation inom energi
och transporter
Publicerad 07 november 2017 Uppdaterad 07 november 2017

Den 8 november besöker EU- och handelsministerns
statssekreterare Oscar Stenström Azerbajdzjan med en
svensk företagsdelegation. Syftet med resan är att
främja svenska företags exportchanser till Azerbajdzjan
och lyfta frågor om hållbart företagande. Under besöket
kommer Stenström bland annat att träffa representanter
från energiministeriet och transportministeriet samt det
azerbajdzjanska flygbolaget Azerbajdzjan Airlines.
– Idag planeras för stora investeringar inom energi- och transportsektorerna i
Azerbajdzjan, vilket gör landet till en intressant marknad för svenska bolag i
dessa branscher, säger Oscar Stenström.

I samband med besöket genomför Business Sweden ett affärsseminarium
med fokus på affärsklimat och hållbart företagande (CSR) tillsammans med
de deltagande svenska företagen.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde samtalar med
representanter för svenska textil-
och modebranschen om Brexits
effekter
Publicerad 31 oktober 2017 Uppdaterad 31 oktober 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i ett
seminarium med fokus på Brexit och dess effekter på
Sveriges textil- och modebransch. Vid seminariet, som
äger rum 6 november i Stockholm, kommer minister
Linde att berätta om regeringens arbete med den
pågående förhandlingen om Storbritanniens framtida
utträde ur EU och hur den påverkar handeln och EU-
samarbetet.
Regeringen har stort intresse av att höra hur branschen förebereder sig för de
kommande förändringarna, och vilka frågor som ses som särskilt viktiga för
dem i de kommande förhandlingarna mellan EU och Storbritannien.

- Den svenska textil- och modebranschen tillhör en av de snabbast växande
exportbranscherna i Sverige. Storbritanniens val att lämna EU, Brexit,
kommer att påverka textil- och modebranschen i Sverige. Textil- och
modebranschen bidrar idag till det ekonomiska utbytet mellan Sverige och
Storbritannien och det är viktigt att branschen förebereder sig för de
kommande förändringarna, säger Ann Linde.

EU-och handelsminister Linde kommer tillsammans med representanter från
Kommerskollegium och Business Sweden att finnas tillgänglig för att svara
på frågor från företag, branschorganisationer samt lokala och regionala
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intressenter.

Seminariet är även öppet för press och EU- och handelsministern Linde är
tillgänglig för svar på frågor under panelens frågestund samt efter seminariet
kl.16.30-17.00. Anmälan för press sker till Rasmus Eljanskog senast fredag
den 3 november kl.16.00.

Tid: 6 november 2017, kl. 14.30-16.30.
Plats: Stockholm Fashion District, Augustendalsvägen 7, Nacka Strand.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Tunisien för
samtal om Global Deal och utökat
handelssamarbete med Sverige
Publicerad 27 oktober 2017 Uppdaterad 27 oktober 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Tunisiens mellan den 30
oktober och 1 november för att delta i ett seminarium om Global Deal, inviga
en svensk-tunisisk handelskammare, samt delta i ett flertal möten med den
tunisiska regeringen.

Tunisien anslöt sig i ett tidigt skede till statsminister Stefan Löfvens initiativ
'Global Deal for Decent Work and Inclusive Growth' som syftar till att
förbättra dialogen mellan arbetsmarknadens parter och på så vis bidra till
ökad produktivitet och inkluderande tillväxt. Tunisien är unikt på så sätt att
såväl regeringen samt landets största fackförbund och
arbetsgivarorganisation anslutit sig till Global Deal - vilket skapar goda
förutsättningar för social dialog.

Under sitt besök kommer Linde delta på 'Global Deal Forum' – ett
halvdagsseminarium där fokus ligger på att utbyta erfarenheter mellan
Sverige och Tunisien vad gäller social dialog och arbetsmarknadsrelationer,
samt blicka framåt och diskutera hur samarbetet inom Global Deal kan
förstärkas ytterligare. Från svensk sida deltar även Karl-Petter
Thorwaldsson, ordförande i Landsorganisationen i Sverige (LO).
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
besöker Paris
Publicerad 19 oktober 2017

Oscar Stenström, statssekreterare hos EU- och
handelsminister Ann Linde, besöker Paris 19-20
oktober för att återinviga Svenska Institutets lokaler som
varit stängda för renovering sedan en tid.
I samband med besöket kommer Stenström också att ha överläggningar med
statssekreteraren Mounir Mahjoubi som ansvarar för digitala frågor i den
franske premiärministerns kansli. Syftet med överläggningarna är att
diskutera handelspolitiska frågor och den digitala agendan.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Brexituppdrag
Publicerad 19 oktober 2017 Uppdaterad 19 oktober 2017

I Europeiska rådets riktlinjer för Brexitförhandlingarna identifieras ett antal
utträdesfrågor som ska omfattas av den första förhandlingsetappen.
Europeiska rådet avgör sedan när det har gjorts tillräckliga framsteg för att
förhandlingarna kan gå vidare till nästa etapp.

- I syfte att vara redo för kommande förhandlingar uppdrar regeringen idag
åt Kommerskollegium att ta fram ett underlag om svenska handelsintressen i
EU:s förhandling med Storbritannien om en ny handelsrelation efter Brexit,
säger EU- och handelsminister Ann Linde

Kommerskollegium ska utifrån tillgänglig statistik identifiera vilka sektorer i
handeln med varor och tjänster mellan Sverige och Storbritannien som är
särskilt viktiga för svensk ekonomi, och för svensk sysselsättning. Kollegiet
ska sedan, utifrån svenska intressen, identifiera ett antal sektorer för
fördjupad analys. Den fördjupade analysen ska behandla hur ett framtida
handelsavtal kan påverka handeln inom viktiga sektorer och om det finns
befintliga tekniska lösningar i andra EU-avtal eller andra lösningar som kan
vara önskvärda för respektive sektor.

Uppdraget blir det andra regeringsuppdraget till Kommerskollegium att
analysera konsekvenserna av Brexit.

- Regeringen har haft stor hjälp av Kommerskollegiums första Brexitanalys
som gick ut på att titta på två särskilt komplicerade förhandlingsområden. Vi
går nu vidare och ber Kommerskollegium titta på alla förhandlingsområden
för att se vilken typ av lösning som är bäst ur en svensk synvinkel, säger EU-
och handelsminister Ann Linde.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 januari 2018.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Luxemburg för möte
med EU-ministrar
Publicerad 17 oktober 2017

Vid EU-ministrarnas möte, Allmänna rådet, i dag den 17
oktober möts ministrarna för att förbereda kommande
europeiskt råd och ha en dialog om rättsstatens
principer på temat mediemångfald. Vid rådsmöte med
EU-ministrarna om Brexit (Allmänna rådet artikel 50)
kommer läget i Brexit-förhandlingarna att gås igenom,
liksom formerna för hur EU ska bestämma var den
Europeiska läkemedelsmyndigheten (EMA) och den
Europeiska bankmyndigheten (EBA) ska ligga efter
Brexit.
Den femte förhandlingsrundan om Brexit pågick den 9-12 oktober. Vid
mötet kommer EU:s chefsförhandlare Michel Barnier att informera om
eventuella framsteg i förhandlingen.

– Den svenska regeringen står helt bakom chefsförhandlaren Michel Barnier
och den bedömning av förhandlingsläget som han redovisar. Det är
avgörande att vi kommer framåt i förhandlingen – för britterna men även för
Sverige och övriga EU, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde bjuder in till
ministermöte för Digital-9
Publicerad 17 oktober 2017

Onsdagen den 18 oktober bjuder EU- och
handelsminister Ann Linde in till ministermöte i D9-
gruppen, en ministergrupp med fokus på EU:s digitala
inre marknad. Syftet med D9-samarbetet är att fortsätta
driva EU:s digitala agenda framåt.

Tid: 

Det handlar om att gemensamt identifiera och skynda på genomförandet av
konkreta åtgärder på det digitala området, vilka i sin tur kan bidra till att
stärka Europas konkurrenskraft och öka sysselsättningen. D9 syftar också till
att åstadkomma en närmare dialog med näringslivet för att höra vilka
policyrekommendationer de har att förmedla kring kommande
lagstiftningsförslag på det digitala området.

- Digitaliseringens utveckling påverkar alla företags värdekedjor och
förändrar handelsmönster.
Därför är det viktigt att fler företag men framförallt traditionella
tillverkningsföretag också tar ställning till potentialen inom automatisering
och digitalisering. Startups och digitala operatörer är redan framåt när det
gäller digital transformation, säger Ann Linde.

Under mötet kommer även McKinsey att presentera en studie av
digitaliseringens effekter i termer av sysselsättning, nedbrutet på de mest
teknikutvecklade länderna och sektorer.
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- Det är tydligt att den tidigare teknikutvecklingen varit en boost för
produktivitetsutvecklingen och därför är det spännande att se vilka effekter
som den kommande teknikutvecklingen medför, säger Ann Linde.

Vid mötet kommer det redan presenterade lagförslaget om dataflöden att
diskuteras. Ett förslag som D9-gruppen varit med och drivit på för. En andra
fråga som ska diskuteras är plattformarnas roll i den digitala ekonomin och
handeln över gränserna. Här ges även tillfälle att redovisa de D9-
rundabordssamtal som hållits ute i medlemsländerna. Ett ytterligare sätt att
skapa en plattform för dialog med näringslivet.

16.00 - 16.30: Fototillfälle vid guidad tur i Ericssons democenter, Ericsson
Studio.

16.30 - 17.00: Pressträff med D9-ministrar. Pressträffen hålls på engelska.

Anmäl medverkan senast onsdag 18 oktober kl. 10.00 till Darina Agha.
Medtag presslegitimation.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Saudiarabien
och Oman med handelsdelegation
Publicerad 15 oktober 2017 Uppdaterad 15 oktober 2017

EU- och handelsminister Ann Linde leder en Team
Sweden-resa till Saudiarabien och Oman den 22-25
oktober. I delegationen ingår representanter för ett
tjugotal svenska företag, myndigheter och universitet.
Under besöket i Saudiarabien kommer Ann Linde bland annat att träffa sin
saudiske motpart samt inviga en svensk-saudisk blandkommission, ett
officiellt forum för dialog. Vid mötena kommer särskilt fokus att ägnas åt
ökad handel och investeringar, hållbart företagande (CSR) och vikten av
kvinnors ställning i samhället. Parallellt planeras ett möte inom det bilaterala
affärsrådet Saudi-Swedish Joint Business Council (SSJBC).

Omkring 1000 svenska företag exporterar till Saudiarabien, som är Sveriges
största exportmarknad i Mellanösternregionen. Sverige exporterar för ca 10
miljarder kr per år.

Linde kommer att lansera Svenska institutets ledarskapsprogram för kvinnor,
She Leads, för att främja utbytet mellan Sverige och Saudiarabien.

I Oman kommer Linde att träffa sin omanske motpart och andra ministrar.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde leder Team-Sweden
delegation till Mexiko
Publicerad 04 oktober 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Mexiko
den 8–10 oktober för att träffa regerings- och
näringslivsrepresentanter. Linde deltar även i
seminarium med fokus på olika delar av hållbar
stadsutveckling, samt vid en mottagning om handel och
hållbart företagande.
Mexiko är ett av de 26 prioriterade länderna i regeringens exportstrategi.
Landet är Sveriges näst största exportmarknad i Latinamerika men är på god
väg att bli den största.

– Resan fokuserar på att främja svenska lösningar för smarta städer och jag
hoppas kunna bidra till fördjupat samarbete med Mexiko, genom att öppna
dörrar för svenska exportföretag, säger Ann Linde.

Ann Linde kommer bland annat att delta i flera seminarier organiserade av
"World Resources Institute", som fokuserar på olika delar av hållbar
stadsutveckling. Hon kommer att belysa hur svenska världsledande
systemlösningar inom infrastruktur, hållbarhet och innovation kan bidra till
att möta efterfrågan på långsiktiga och smarta investeringar i Mexiko. Linde
träffar även Mexikos utrikesminister Videgaray, ekonomiminister Guajardo
samt energiminister Coldwell.

Ann Linde kommer vidare att medverka och tala tal på en mottagning om
hållbart företagande "Corporate Social Responsibility" på det svenska
residenset.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Falun och
Hedemora för att ingå EU-
handslag
Publicerad 04 oktober 2017 Uppdaterad 04 oktober 2017

EU- och handelsminister Ann Linde ingår i dag den 4
oktober ett EU-handslag med Region Dalarna, Falu
kommun, Hedemora kommun, Borlänge kommun och
Säter kommun.
EU-handslaget äger rum i Falu Rådhus och är ett led i regeringens arbete för
att stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget kring EU-relaterade
frågor i Sverige.

EU- och handelsministern kommer under dagen även att besöka Hedemora
kommun.

Under förmiddagen samtalar även EU- och handelsministern även med
gymnasieelever på Kristinegymnasiet i Falun.

- Kunskap och förståelse för EU och för hur beslut som tas på EU-nivå
påverkar lokal och regional nivå är en förutsättning för att kunna vara
delaktig och påverka relevanta lagstiftningsprocesser, säger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde bjuder in företag till ett
rundabordsamtal om plattformar -
inom ramen för D9
Publicerad 03 oktober 2017 Uppdaterad 09 oktober 2017

Idag den 3 oktober bjuder EU-och handelsminister Ann
Linde in företag till ett rundabordssamtal i syfte att
diskutera relationen till plattformar och därtill kopplade
tjänster. Kommissionen har meddelat att man senare i
höst har som mål att presentera ett lagstiftningsförslag
om plattformar.
- För ett år sedan tog jag initiativ till att bilda Digitala 9-gruppen, D9.
Tillsammans utgör vi länder som anses ligga i framkant när det gäller
digitalisering. D9 är bland annat tänkt som en politisk plattform för en
närmare dialog med näringslivet. D9-länderna har därför enats om att
arrangera rundabordssamtal för att tidigt få konkret input i plattformsfrågan
från europeiska företag, säger Ann Linde.

Europeiska kommissionen arbetar för närvarande med en kommande
reglering av vissa förhållanden som rör plattformar och de företag som
verkar genom sådana plattformar. Kommissionen har aviserat att ett
lagförslag kommer senare i höst. I ett förarbete har kommissionen genomfört
en omfattande undersökning av potentiellt orättvisa affärsmetoder, t.ex.
otillbörliga konkurrensvillkor och avtalsklausuler i plattform-till-företag-
relationen. Undersökningen visar att det framförallt är små och medelstora
företag som riskerar att drabbas.

I D9-gruppen ingår Sverige, Danmark, Finland, Estland, Nederländerna,
Belgien, Luxemburg, Irland och Storbritannien och samarbetet sker bl.a.
inom Strategin för den Digitala Inre Marknaden. Strategin syftar till att

https://www.regeringen.se/


anpassa EU:s regelverk till den alltmer digitala ekonomin och innehåller
många åtgärder som har konkret betydelse för EU:s medborgare och företag.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-och handelsminister Ann Linde
besöker Göteborg
Publicerad 29 september 2017

Idag den 29 september besöker EU- och
handelsminister Ann Linde Göteborg för att ingå EU-
handslag med bland andra Västra Götalandsregionen,
medverka i seminarium om vad Brexit innebär för
fordonsindustrin och regeringens arbete kring det, samt
prata om EU:s framtid med studenter vid Göteborgs
universitet.
Ann Linde ska skaka hand med Göteborgs Stad, Göteborgsregionens
kommunalförbund (GR) och Västra Götalandsregionen (VGR) för att öka
arbetet för att stärka delaktigheten, kunskapen och engagemanget i regionen
när det gäller frågor som beslutas inom EU-samarbetet. Detta sker i nära
samverkan med Centrum för Europaforskning Göteborgs universitet
(CERGU) och Sveriges Kommuner och Landsting (SKL).

Linde ska även delta på ett seminarium om vad Brexit kommer att innebära
för fördonsindustrin. Sverige tillhör de länder i världen där fordonsindustrin
har störst betydelse för ekonomin.

– Fördonsindustrin är en bransch som generera en halv miljon arbetstillfällen
och motsvarar 12 procent av Sveriges totala export. Det finns stor risk att
den här exporten kommer att påverkas negativt av Storbritanniens utträde ur
EU och det är därför viktigt för mig att ha en bra dialog med industrin, säger
Ann Linde.

Slutligen ska Linde prata om EU:s framtid med studenter vid Göteborgs
Universitet samt besöka bokmässan.
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Program

09:00-11:00 Brexit-seminarium om fordonsindustrinPlats: Länsstyrelsens
hörsal, Stora Badhusgatan 2B
11:30-12:15 Samtal om EU:s framtid med studenter vid Göteborgs
Universitet. Plats: Pedagogen. Västra hamngatan 25
13:30-14:45 EU-handslag med Västra Götalandsregionen följt av
panelsamtal med aktörerna i EU-handslaget
14:45-15:00 Tid för media
Plats: Världskulturmuseet, Södra Vägen 54
15:15 Medverkan i Bokmässan.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde besöker Dublin
Publicerad 25 september 2017

Under sin resa till Dublin den 27 september kommer
Ann Linde att besöka Facebooks huvudkontor och ha
överläggningar med både Pat Breen, ansvarig minister
för handel och EU:s digitala inre marknad samt med
EU-minister, Helen McEntee. Linde kommer även att
hålla ett anförande om EU:s framtidsfrågor vid Institute
of International and European Affairs.
– För ett år sedan tog jag initiativ till att bilda Digitala 9-gruppen (D9) där
Irland ingår. Syftet är att ta på sig ledartröjan inom EU för att driva den
digitala agendan framåt så att digitaliseringens potential kan tas tillvara i
Europa. Här har Irland och Sverige många gemensamma intressen och det
finns möjlighet till gemensamma aktiviteter bl.a. inom ramen för förslag om
fria dataflöden och plattformar.

Inom D9-gruppen pågår ett samarbete mellan Sverige, Danmark, Finland,
Estland, Nederländerna, Belgien, Luxemburg, Irland och Storbritannien, bl.a.
inom Strategin för den Digitala Inre Marknaden. Strategin syftar till att
anpassa EU:s regelverk till den alltmer digitala ekonomin och innehåller
många åtgärder som har konkret betydelse för EU:s medborgare och företag.

Vid besöket i Dublin kommer Ann Linde att träffa Pat Breen, ansvarig
minister för handel och EU:s digitala inre marknad och EU-minister Helen
McEntee. Linde kommer även att besöka Facebooks huvudkontor samt hålla
ett anförande om EU:s framtidsfrågor vid Institute of International and
European Affairs.

– Både Irland och Sverige är länder som berörs mycket av Brexit och vi har

https://www.regeringen.se/


därför ett start gemensamt intresse att de pågående förhandlingarna ska gå
framåt. Det är också oerhört viktigt att förhandlingen inte står i vägen för en
fortsatt fredlig utveckling i Nordirland. Så långt det är möjligt bör en hård
gräns undvikas.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 25 september 2017 Uppdaterad 25 september 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i Allmänna
rådets, GAC, möte idag 25 september. Estlands
prioriteringar som ordförandeland, förberedelser inför
Europeiska rådet, EU-kommissionens planering för
2018, rättsstatens principer i Polen och Brexit står på
agendan.
Mötet inleds med att Estland som är EU:s ordförande under andra halvan av
2017 presenterar sina fyra prioriteringar: en öppen och innovativ europeisk
ekonomi, ett tryggt och säkert Europa, ett digitalt Europa och fri rörlighet för
information, samt ett inkluderande och hållbart Europa.

Allmänna rådet kommer också att förbereda Europeiska rådets möte i
oktober. Migration, extern säkerhet och handel att står med största
sannolikhet på dagordningen.

Kommissionen väntas även presentera sin avsiktsförklaring, som
övergripande innehåller kommissionens planerade initiativ för det kommande
året, därefter väntas en diskussion i rådet.

Förste vice president i EU-kommissionen Frans Timmermans kommer att ge
en lägesrapport om dialogen med Polen om rättsstatens principer.
EU:s chefsförhandlare Michel Barnier kommer också att ge Allmänna rådet
en lägesbild av förhandlingarna om Storbritanniens utträde ur EU.
Ann Linde kommer även att träffa sina socialdemokratiska ministerkollegor
på ett förmöte innan allmänna rådet i Bryssel.

– Dialogen mellan EU-kommissionen och Polen har pågått ett bra tag men
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ännu inte lett till ett önskat resultat. Det måste få konsekvenser när en
medlemsstat brister i respekt för rättsstatens principer. Vi stödjer EU-
kommissionen i sitt fortsatta arbete för att stå upp för våra gemensamma
värderingar, säger EU- och handelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde reser till Sydkorea på
främjarresa
Publicerad 19 september 2017 Uppdaterad 19 september 2017

Den 20-22 september besöker EU- och handelsminister
Ann Linde Sydkorea för att träffa regerings- och
näringslivsrepresentanter. Linde kommer även att
medverka i ASEM:s ekonomiska ministermöte (EMM)
tillsammans med kommissionär Cecilia Malmström och
Sydkoreas handelsminister.
Handelsutvecklingen med Sydkorea var i fjol rekordartad. Svensk export
steg med 23 procent och Sydkorea är nu vår tredje största handelspartner i
Asien.

- Resan till Sydkorea fokuserar på att främja svenska lösningar för smarta
städer och jag hoppas kunna bidra till nya kontaktytor för samarbete samt att
öppna dörrar för svenska exportföretag, säger Ann Linde.

EU- och handelsminister Ann Linde kommer bland annat inviga seminariet
Smart Cities som fokuserar på hållbar utveckling där hon kommer att belysa
hur svenska världsledande systemlösningar inom infrastruktur, hållbarhet
och innovation kan bidra till att möta efterfrågan på långsiktiga och smarta
investeringar i Sydkorea. Linde träffar även Sydkoreas handels-, industri-
och energiminister Paik Ungyu.

Linde kommer även att medverka i ASEM:s ekonomiska ministermöte
(EMM) mellan EU och de asiatiska länderna som bland annat syftar till att
främja samarbete inom handels- och investeringsfrågor, tillsammans med
Cecilia Malmström och Sydkoreas handelsminister. Där talar hon vid en
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högnivådiskussion om stärkt ekonomisk uppkoppling.

Ann Linde kommer vidare att träffa fackliga företrädare samt ordföranden
för Övervakningskommittén för frihandelsavtalet mellan EU och Sydkorea
för att diskutera hållbarhetsfrågor.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
besöker Washington DC och
Maryland i USA den 13-15
september
Publicerad 13 september 2017 Uppdaterad 13 september 2017

Under besöket kommer Oscar Stenström,
statssekreterare hos EU- och handelsminister Ann
Linde, att föra bilaterala samtal med amerikanska
företrädare om handelspolitik. Dessutom träffar han
representanter för svenska företag för att diskutera
framtidsstrategier och få en uppdatering kring deras
verksamhet i USA.
- Svenska företag bidrar till att skapa närmare 500 000 jobb i USA. I Sverige
skapar handelsutbytet över 140 000 jobb. För svenska företag är USA den
tredje viktigaste exportdestinationen. Det är alltid givande att möta svenska
företag i USA och representanter för administrationen, säger Oscar
Stenström.

Oscar Stenström kommer även att tala vid Community of Democracies
högnivåmöte i Washington DC, som USA:s utrikesminister Rex Tillerson står
värd för.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde tar emot
marknadskontrollutredning
Publicerad 12 september 2017

EU- och handelsminister Ann Linde tog idag emot
slutbetänkandet från 2016 års
marknadskontrollutredning. I betänkandet har särskilda
utredaren Annika Brickman kartlagt hur tillsynen av alla
varor som erbjuds på den svenska marknaden, så
kallad marknadskontroll, är reglerad. Hon har också
analyserat om myndigheternas befogenheter och
sanktionsmöjligheter är lämpliga för myndigheternas
uppdrag, bland annat i ljuset av den ökande e-handeln.
I betänkandet konstateras att vissa myndigheter saknar verktyg som är
önskvärda för en effektiv marknadskontroll och att det i övrigt finns en viss
spretighet i regleringen. Utredaren föreslår därför en ny horisontell
marknadskontrollag som ska slå fast hur myndigheter ska agera när de
kontrollerar att varor på marknaden lever upp till gällande regelverk.

I slutbetänkandet noterar utredaren också att myndigheterna idag saknar
tydligt lagstöd för att kunna inhandla provexemplar under dold identitet, så
kallad "mystery shopping", vilket är en befogenhet som kan behövas när
kontrollen av e-handlare blir allt viktigare. Hon konstaterar också att flera
myndigheter saknar möjlighet att besluta om sanktionsavgifter vilket är en
möjlighet som efterfrågats. Även när myndigheter får ta ut sanktionsavgifter
ser regleringen olika ut beroende på vilken myndighet eller lagstiftning det
gäller.

– Denna spretighet är återkommande även när det gäller andra verktyg för
marknadskontroll vilket skapar otydlighet för företagarna, säger särskilda
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utredaren Annika Brickman. Produkter omfattas ofta av flera regelverk med
olika sorters tillsynsförutsättningar, vilket kan minska förutsebarheten för
företagare och försvåra samarbete mellan myndigheter.

– Vi vill ha ordning och reda inom varuhandeln, både för att alla
konsumenter ska vara säkra och för att företag inte ska utsättas för orättvis
konkurrens från företag som inte följer de regler som finns för att skydda
konsumenter från farliga eller felaktiga varor, säger Ann Linde, EU- och
handelsminister. Detta är inte minst viktigt mot bakgrund av den ökande e-
handeln. Den här utredningen har en del intressanta idéer om hur vi kan göra
tillsynen effektivare och vi ska analysera dessa noggrant.

Utrikesdepartementet kommer nu att remittera slutbetänkandet för att få in
synpunkter från marknadskontrollmyndigheter och andra berörda
intressenter.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde besöker Moskva
Publicerad 11 september 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Moskva
den 13 september för överläggningar med sin ryske
motpart, industri- och handelsminister Denis Manturov.
Under besöket kommer Ann Linde träffa representanter för svenska bolag
som är verksamma på den ryska marknaden för samtal om möjligheterna på
den ryska marknaden och om affärsklimatet i landet. Ann Linde kommer
även att träffa kvinnliga alumner från Stockholm School of Economics i
Ryssland.

- Den ekonomiska relationen och möjlighet till dialog och utbyte är viktigt
för att underlätta handel och investeringar, säger Ann Linde, EU- och
handelsminister. Ryssland är ett av de länder utanför EU där flest svenska
företag finns representerade, uppskattningsvis 350 stycken och EU är
Rysslands största handelspartner, trots ömsesidiga sanktioner.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker EU-konferens i
Trollhättan
Publicerad 08 september 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker idag
Västsvenska EU-konferensen i Trollhättan. Ann Linde
kommer att tala på konferensen som arrangeras på
temat digitalisering. Linde kommer även att besöka
företaget NEVS i Trollhättan som bland annat deltog på
Team Sweden-resan till Kina.
Linde kommer att genomföra en rundvandring i produktionen på NEVS och
träffa medarbetare samt fackliga företrädare.

- Min roll som handelsminister är att förbättra handeln så att det blir fler
arbetstillfällen här i Trollhättan och resten av Sverige. I juni var jag med
statsministern till Kina. Under resan så slöt Nevs och Didi en
avsiktsförklaring om hållbara transportsystem med ett potentiellt värde om
flera miljarder kronor. Sådana investeringar är viktiga - både för att skapa
fler jobb och för att bidra till att Sverige ska kunna bli världens första
fossilfria välfärdsstat, säger Ann Linde.

Ann Linde kommer att vara tillgänglig för media kl 11.00-11.30 på Folkets
Hus i Trollhättan.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde inledningstalar på
Invest in Games
Publicerad 05 september 2017

EU- och handelsminister Ann Linde medverkar i dag
den 5 september, vid Invest in Games, Sveriges
viktigaste mötesplats för investeringar i
dataspelsföretag, i syfte att presentera regeringens
politik för kreativa näringar samt träffa ledande
branschaktörer i dataspelsbranschen.
Ann Linde kommer att invigningstala på seminariet om internationalisering,
export och framtidens digitala handel. Värdar för seminariet är
Dataspelsbranschen, Nasdaq samt Bird & Bird. Under sin medverkan
kommer Ann Linde att träffa aktörer från finansvärlden, dataspelsbranschen,
medier, myndigheter, organisationer, akademin och andra branscher.

– Tillgång till investeringar är en av dataspelsföretagens största utmaningar
och Invest in Games är ett utmärkt forum där Dataspelsbranschen har en
möjlighet att möta behovet, säger EU- och handelsminster Ann Linde.

Sveriges dataspelsindustri är starkt exportinriktad med en omsättning av spel
som uppgår till totalt 11,7 miljarder kronor, varav närmare 11,3 miljarder
kronor är export. Här finns en stor tillväxtpotential givet det utmärkta
utbudet av utbildningar, spelutvecklare samt produkter i vårt land.

– Regeringens exportstrategi omfattar ett batteri av åtgärder för att stärka
exporten och öka investeringarna i Sverige inklusive i dataspelsbranschen. Vi
gör också en särskild satsning på ett nyinstiftat exportpris för de kulturella
och kreativa näringarna, tillägger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Handelsminister Ann Linde delar
ut utmärkelser till årets
främjarambassader
Publicerad 28 augusti 2017

Varje år uppmärksammar Utrikesdepartementet de
utlandsmyndigheter som lyckats särskilt väl i sitt
främjandearbete. Årets vinnare är ambassaderna i New
Delhi och Singapore och EU- och handelsminister Ann
Linde delade under dagen ut diplom till Harald
Sandberg, avgående ambassadör i New Delhi, och
Håkan Jevrell, ambassadör i Singapore.
Ambassaden i New Delhi har under flera års tid haft väldigt hög nivå i sitt
främjande och tilldelas i år utmärkelsen "Årets främjarambassad".
Nomineringen lyder:

Med örat mot marken samt långsiktigt strategiskt och kreativt tänkande leder
ambassaden Team Sweden Indiens framgångsrika främjande, som lett till
miljardkontrakt för svenska företag. Den första Team Sweden-delegationen
till Make-in-India följdes upp på ett mycket förtjänstfullt sätt och företagen
har vid ett flertal tillfällen lyft fram ambassadens värdefulla stöd. Kreativa
grepp märks också i Sverigefrämjandet såsom årets Wikipedia edit-a-thon på
temat #IndianWomenInScience och den återkommande Nobelveckan
renderar inte bara stor uppmärksamhet i medierna utan inspirerar också
kollegor runt om i världen.

Priset för "Årets främjarprojekt" går till ambassaden i Singapore och deras
initiativ till en långsiktig regional satsning för att stärka Sveriges position på
Asiens tillväxtmarknader. Nomineringen lyder:
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I linje med regeringens och exportstrategins ambition att öka den svenska
närvaron på tillväxtmarknaderna i Asien tog ambassaden Singapore i
september 2016 initiativet till Sweden Southeast Business Summit (SSABS),
en långsiktig regional exportsatsning i den ekonomiskt expansiva ASEAN-
regionen. Det som är spännande och nytt är att ambassaden arbetat regionalt
med andra svenska ambassader och nått ut till företag i hela ASEAN-
regionen. Denna ansats i Team Swedens anda gav extra effektivitet och
lokalt intresse och ökade även intresset från svenska företag. SSBAS
samlade över 200 viktiga aktörer, något som gav ett mycket stort medialt
genomslag både i regionen och i Sverige. Den innovativa kraftsamlingen
bidrog till att öka kännedomen om Sverige och våra styrkeområden och har
därför bidragit konkret till att fler svenska företag vågat ta steget till
marknaderna bortom närområdet.

Bakgrund

Sedan 2013 delar UD:s enhet för främjande och hållbart företagande ut pris
för årets främjandeprojekt och årets främjandeambassad. Syftet är att
uppmärksamma utlandsmyndigheter som lyckats särskilt väl i sitt
främjandearbete och som kan vara en inspiration för andra.

Juryn tittar på huruvida ambassaden eller ambassadens projekt är innovativt,
integrerat, långsiktigt samt på påvisade resultat och exceptionella framsteg.
Utöver detta har juryn även tittat på om ambassaden genom sitt främjande
bidragit till aktuella politiska prioritieringar, såsom att genomföra åtgärderna
i regeringens exportstrategi samt handlingsplanen för den feministiska
utrikespolitiken.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Swedac regeringsuppdrag
Publicerad 17 augusti 2017 Uppdaterad 17 augusti 2017

För att ytterligare förbereda Sverige inför kommande
förhandlingar om Storbritanniens utträde ur EU ger
regeringen i dag styrelsen för ackreditering och teknisk
kontroll (Swedac) i uppdrag att utreda vilka följder Brexit
kan få för tillämpningen av tekniska regler på
varuområdet. Regeringen ger samtidigt Swedac i
uppdrag att ta fram stödjande material för hur svenska
företag kan använda sig av ackreditering för att öka sin
export.
– Vi ska göra vårt bästa för att se till att svenska företag inte drabbas av
onödigt krångel och administration när Storbritannien lämnar EU, säger EU-
och handelsminister Ann Linde. Vi ska vara väl förberedda för att effektivt
kunna ta tillvara på våra intressen i Brexit-förhandlingarna.

EU:s fria varurörlighet bygger på att en vara som är godkänd inom ett land i
EU kan cirkulera fritt inom hela EU samtidigt som det ställs andra krav på
produkter som förs in från länder utanför unionen. Detta gäller både för
regler om hur en viss produkt får vara utformad, men även för regler om hur
en vara ska prövas och godkännas innan den får säljas i unionen.

Om inte EU och Storbritannien kan komma överens om ett nytt regelverk
eller en övergångslösning kan det över en natt uppstå en helt ny situation för
alla företagare som handlar med Storbritannien. Produkter som exporteras
från Sverige kan komma att omfattas av nya brittiska regler samtidigt som
importerade brittiska produkter – som ena dagen ansetts uppfyllt EU:s krav –
kan komma att behöva kontrolleras igen inom EU.

Swedac ska analysera hur reglerna som säkerställer en väl fungerande
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varuhandel kan komma att påverkas av det brittiska utträdet och vilka
följderna kan bli för svenska företag. Det innefattar bl.a. regler om
ackreditering, standardisering, bedömning av överensstämmelse och
marknadskontroll.

Uppdraget till Swedac är ett av flera regeringsuppdraget där myndigheter får
i uppgift att analysera hur det brittiska EU-utträdet kommer att påverka
svenska intressen.

I linje med regeringens exportstrategi för Sverige har regeringen i dag även
gett Swedac i uppdrag att redovisa hur ackreditering tillsammans med
standardisering kan användas för att främja svensk export. Swedac ska med
analyser och exempel visa på hur det kan vara fördelaktigt för svenska
företag att använda ackreditering eller ackrediterade tjänster för att stärka
sin ställning och nå nya marknadsplatser.
Swedac är en statlig expertmyndighet som bl.a. ansvarar för frågor om
ackreditering och teknisk kontroll och samordning av marknadskontroll. 

Uppdraget om Brexit ska redovisas senast den 1 december 2017 och
uppdraget kopplat till exportstrategin ska redovisas senast den 30 mars 2018.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen ger Statskontoret i
uppdrag att se över Sveriges
efterlevnad av FN:s vägledande
principer för företag och mänskliga
rättigheter
Publicerad 10 augusti 2017

Regeringen har idag beslutat om ett uppdrag till
Statskontoret att göra en bedömning av Sveriges
efterlevnad av FN:s vägledande principer för företag
och mänskliga rättigheter (en så kallad Base Line
Study).
– Regeringen förväntar sig att svenska företag respekterar de mänskliga
rättigheterna i all sin verksamhet, både i Sverige och i utlandet. Jag vill till
exempel veta om det finns luckor eller brister i svensk lagstiftning och om
tillräckliga åtgärder har vidtagits utifrån FN:s vägledande principer inom
exempelvis export- och internationaliseringsfrämjande, och för bolag med
statligt ägande säger EU- och handelsminister Ann Linde.

– Vidare undrar jag om det finns effektiva möjligheter för enskilda individer
att få sin sak prövad om de mänskliga rättigheterna inte respekteras, och om
tillräckliga åtgärder har vidtagits för att stötta företagens arbete med att leva
upp till FN:s vägledande principer. Därför ger vi Statskontoret i uppdrag att
göra en analys, och jag ser framemot slutsatserna avslutar Ann Linde.

Uppdraget till Statskontoret är en av åtgärderna i regeringens nationella
handlingsplan för företagande och mänskliga rättigheter, som lanserades i
augusti 2015. Handlingsplanen, som togs fram efter dialog med bland andra
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företag, fackliga organisationer, myndigheter och civilsamhället, innehåller
ett femtiotal genomförda och planerade åtgärder i syfte att omsätta FN:s
vägledande principer i praktisk handling på nationell nivå. Statskontoret ska
också lämna förslag på eventuella åtgärder för en förbättrad efterlevnad av
FN:s vägledande principer.

Statskontoret ska under arbetet lyssna in kunskaper och erfarenheter från
företag, civila samhället, arbetstagarorganisationer, myndigheter, etc.
Utredningen ska redovisas senast den 15 mars 2018.



Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet, Regeringskansliet

Regeringen på Stockholm Pride
2017
Publicerad 01 augusti 2017 Uppdaterad 02 augusti 2017

(Ny version) För trettonde gången deltar
Regeringskansliet på Stockholm Pride. Arbetet för lika
rättigheter och möjligheter för hbtq-personer är en viktig
fråga för regeringen, och ett sätt att sprida kunskap om
regeringens strategi är att medverka i Pride.
- För regeringen handlar firandet av Pride om friheten att få vara precis den
man är. Samhället måste hela tiden röra sig framåt för lika rättigheter,
händelser i vår omvärld visar dessutom att mänskliga rättigheter och
framsteg aldrig kan tas för givna. Jag hoppas därför extra mycket att vi är
många som besöker årets alla Pridefestivaler och att vi blir många i
Prideparaden på lördag, säger socialminister Annika Strandhäll.

Festivaldeltagarna har möjlighet att träffa flera statsråd samt funktionärer i
Regeringskansliets tält i Pride Park. Syftet är att berätta om regeringens
politik när det gäller hbtq-personer, och att informera om Regeringskansliet
som arbetsgivare. De strategiska myndigheter som arbetar med hbtq-frågor
finns också på plats i Regeringskansliets tält.

- Pride är en symbol för kampen och modet att stå upp för den du är. Jag
tycker årets tema, "Redo för nästa steg", bra beskriver längtan efter ett
modernare samhälle där man inte längre behöver kämpa för självklara
rättigheter. Men där är vi inte än och därför behöver vi Pride, säger vice
statsminister Isabella Lövin.

Program i Regeringskansliet tält i Pride Park 2–5
augusti

https://www.regeringen.se/


Onsdagen 2 augusti

16.30–19.00 Prata rekrytering och om hur det är att arbeta på
Regeringskansliet.

19.00–21.30 Träffa Diskrimineringsombudsmannen och hör hur de arbetar
för att motverka och förebygga diskrimineringen av hbtq-personer.

Torsdagen 3 augusti

14.00–16.30 Queer kultur – vad är det? Träffa Kulturrådet.

16.30–17.00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Isabella Lövin,
minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt vice
statsminister.

17.30–19.30 Träffa Ulrika Westerlund som leder regeringens utredning
"Stärkt ställning och bättre levnadsvillkor för transpersoner". Ställ frågor och
diskutera utredningens förslag. Dela gärna med dig av egna erfarenheter som
transperson eller person med intersexvariationer.

Fredagen 4 augusti

14.00–16.30 Diagnosen könsdysfori ökar – särskilt bland unga – enligt nya
siffror från Socialstyrelsen. Diskutera resultatet och prata vård och omsorg
med Socialstyrelsen.

19.00–21.00 Vad gör staten för unga hbtq-personer? Ställ frågor och
diskutera med Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor.

Lördagen 5 augusti

14.00–16.30 Prata om hälsa och hälsans bestämningsfaktorer hos hbtq-
personer med Folkhälsomyndigheten.

16:00–17:00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Anna Ekström,
gymnasie- och kunskapslyftsminister, samt Åsa Regnér, barn-, äldre- och
jämställdhetsminister.

Flera ministrar går i prideparaden och kommer att delta i seminarier och
andra aktiviteter under prideveckan. Följande går i paraden:



Isabella Lövin
Annika Strandhäll
Ann Linde
Åsa Regnér
Gustav Fridolin
Anna Ekström



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-och handelsminister Ann Linde
besöker London den 13-14 juli
Publicerad 12 juli 2017

Vid ett öppet möte på Svenska kyrkan i London kommer
Ann Linde att träffa svenskar som bor i Storbritannien
och möta Brexit-ministern David Davis.
– Från båda sidor har vi varit överens om att den viktiga medborgarfrågan
ska komma först i förhandlingen. Det gäller att skapa klarhet för alla de som
berörs och jag ser fram emot att få möta några av de svenskar som bor i
Storbritannien för att lyssna och diskutera.. Även om vi just nu har en del
synpunkter på det britterna har presenterat gällande medborgarna är det
positivt att de är på banan, säger Ann Linde.

Vid besöket kommer Ann Linde även att träffa den ansvariga ministern för
Storbritanniens utträde ur EU David Davis.

– Jag kommer att betona vår EU-position och bland annat lyfta vikten av att
EU-medborgare och brittiska medborgare ska behandlas lika i Storbritannien
och i EU. För att komma vidare till nästa fas där vi kan börja diskutera den
framtida relationen måste principerna för medborgarnas rättigheter efter
Brexit vara klarlagda framhåller EU-och handelsminister Ann Linde och
betonar övertygelsen om att EU:s chefsförhandlare kommer att göra allt för
att få till en konstruktiv dialog vid nästa förhandlingstillfälle den 17 juli.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde uppmärksammar
handelns roll för utveckling under
konferens i Genève
Publicerad 07 juli 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i konferensen
Global Review of Aid for Trade som arrangeras av WTO
och OECD i Genève den 11-13 juli. Med sitt deltagande
vill Ann Linde stödja utvecklingsländer att utnyttja
handelns potential för utveckling och
fattigdomsbekämpning.
Sverige har en framträdande roll vid konferensen. Ann Linde deltar i
högnivådiskussioner om Agenda 2030 och står värd för två seminarier. Det
ena seminariet fokuserar på kopplingen mellan handel och migration. Vid det
andra seminariet lanseras ett verktyg som Sverige finansierat i syfte att
analysera jämställdhetseffekterna av handelspolitiska åtgärder.

- När protektionistiska strömningar ökar är det viktigt att Sverige står upp för
fattigare länders möjligheter att dra nytta av handel, både genom
utvecklingssamarbetet och genom en öppen handelspolitik.
Mitt deltagande i Genève är ett tecken på regeringens engagemang för fri
och rättvis handel, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Det internationella initiativet för Aid for Trade, handelsrelaterat
utvecklingssamarbete, lanserades år 2005. Bakgrunden var insikten att
sänkta tullar inte är tillräckligt, utan att utvecklingsländer behöver tekniskt
stöd för att kunna dra nytta av internationell handel. 2030-agendan för
hållbar utveckling bekräftar att initiativet fortfarande är relevant, inte minst
genom ett delmål om ökade Aid for Trade-insatser. Sverige är mycket
engagerad i initiativet sedan starten och bidrar årligen med ca 2 miljarder
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kronor.

Utöver konferensdeltagandet kommer Ann Linde att delta vid ett
främjandeevent samt leda en rundabordsdiskussion om Global Deal,
regeringens internationella initiativ för bättre villkor på arbetsmarknaden och
en inkluderande tillväxt med social dialog i fokus.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-handslag på Gotland
Publicerad 03 juli 2017

Länsstyrelsen i Gotlands län, Region Gotland och
Uppsala universitet ingår tillsammans med EU- och
handelsminister Ann Linde och regeringen ett EU-
handslag under Almedalsveckan.

Tid: 5 juli 2017 kl. 14.15 till kl. 15.00
Plats: Landshövdingens residens, Strandgatan 1, Visby

EU-handslaget är en del av regeringens arbete för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget kring beslut som fattas på EU-nivå. I
samarbete med centrala aktörer i Sverige vill regeringen öka kunskaperna
och skapa bättre förutsättningar för medborgare att delta i EU-arbetet och
påverka beslut som fattas inom EU.

Deltagare:

Ann Linde, EU- och handelsminister
Cecilia Schelin Seidegård, landshövding Länsstyrelsen i Gotlands län
Eva Åkesson, rektor Uppsala Universitet
Meit Fohlin, ordförande Region Gotland

Media är välkomna att delta. Anmälan sker till:
Anna Bachmann
Tel: 010-223 92 78
anna.bachmann@lansstyrelsen.se

För frågor, vänligen kontakta Darina Agha.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Lindes engagemang i Almedalen
Publicerad 30 juni 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker måndagen
3 juli till onsdagen 5 juli Almedalen och deltar i både
seminarium, paneler och medieaktiviteter kopplade till
EU- och handelsministerportföljen.
Seminarieprogrammet i urval:

Hur ledarskap för hållbarhet kan vända kris till framgång,
Hagainitiativet, Stockholm Environment Institute
Måndag 3 juli kl 09.45-10.45
Plats: Länsstyrelsens Trädgård, Korsgatan 4

Ödesval Europa - Det europeiska samarbetets framtid, PES
Måndag 3 juli kl 11.00-12.00
Plats: Tunnbindaregatan 16, Trädgården

Vinna eller försvinna i Asien – vad krävs för att inte missa Asiens
tillväxtpotential?, Dagens Industri och BuS
Måndag 3 juli kl 13.00–14.00
Plats: Dagens industris arena vid Donners plats

Visionärt seminarium om EU:s framtid
Måndag 3 juli kl 14.00–15.00
Plats: Europahusets paviljong nr 514 Strandvägen

Hållbarhet och handel, Concord
Måndag 3 juli 16.00–16.45
Plats: Södra kyrkogatan 6 (Tidningen Syres scen)
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Sveriges roll i den globala handelspolitiken
Måndag 3 juli kl 18.15–18.45
Plats: Västsvenska arenan

Den Globala Konsumenten, Svensk Handel
Tisdag 4 juli kl 09.00-09.20
Plats: Kårhuset Rindi

Fordonsindustrin och världshandelns utmaningar, BIL Sweden,
Motorbranschens riksförbund
Tisdag 4 juli 11.00–11.45
Plats: Campus Gotland, Sal B25, Cramérgatan 3

USA:s new economic agenda - what will the effects be on growth,
interest rates and trade?, Dagens Industri
Tisdag 4 juli 12.20–12.50
Plats: Dagens industris arena vid Donners plats

EU:s kris och krishanteringsförmåga, FBA
Tisdag 4 juli kl 13.00–13.45
Plats: S:t Hansgatan 11

Vårt ekonomiska läge – utmaningar och möjligheter i en politiskt orolig
tid, Swedbank
Tisdag 4 juli kl 13.50-14.00
Plats: Volters gränd 8

Brexit – What does it mean to Ireland, Sweden and the future of the
EU?, Europaparlamentets informationskontor
Tisdag 4 juli kl 14.10–14.45
Plats: Europatältet

Hur påverkas svenska företag av en amerikansk skattereform, Brexit
och nya internationella skattetrender?, PwC
Onsdag 5 juli kl 10.00–11.00
Plats: Hästgatan 9

Hur ska vi fördela globaliseringens vinster på ett bättre sätt?
Onsdag 5 juli kl 11.00–12.00
Plats: Europatältet

Nyckeln till exportframgång, Almi, Business Sweden, EKN, SEK
Onsdag 5 juli kl 13.30–14.00



Plats: Best Western Strand Hotel, Strandgatan 34

EU-handslag med region Gotland
Onsdag 5 juli kl 14.15–15.00
Plats: Residenset, ingång Strandgatan 1

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ökad handel med södra Afrika i
fokus i nytt ekonomiskt avtal
Publicerad 22 juni 2017

Regeringen har i dag fattat beslut om en proposition om
avtal om ekonomiskt partnerskap mellan EU och sex
länder i södra Afrika. Avtalet kommer att göra det
enklare för de afrikanska länderna att öka sin export till
EU.
– Avtalet kommer att skapa förutsättningar för en god ekonomisk och hållbar
utveckling och bidra till att lyfta människor ur fattigdom, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

De sex länderna som ingått avtalet är medlemmar i södra Afrikas
utvecklingsgemenskap (SADC), dessa är Botswana, Lesotho, Mocambique,
Namibia, Sydafrika och Swaziland. Det ekonomiska partnerskapsavtalet
utgör ett utvecklingsinriktat frihandelsavtal och är det första i sitt slag mellan
EU och Afrika. Avtalet skapar nya möjligheter för handel och investeringar i
såväl Sydafrika som i de mindre utvecklade länderna i södra Afrika.

– Detta sänder en viktig politisk signal om den vikt Sverige och resten av EU
fäster vid såväl öppna marknader och frihandel som att upprätta partnerskap
med utvecklingsländer för att främja deras ekonomiska tillväxt och
diversifiering genom handelspolitiken. Jag ser därför stora möjligheter att
fortsätta fördjupa våra relationer med hela regionen. Det finns också goda
exportmöjligheter för svenska företag på dessa marknader, säger Ann Linde.

– Genom avtalet görs åtaganden om att arbeta för en hållbar utveckling
genom att respektera sociala normer och miljönormer. Avtalet inbegriper
även samråd i arbetsrättsliga frågor och ger det civila samhället en viktig roll
i övervakningen av avtalets effekter, säger Ann Linde.
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Sydafrika är en marknad med enorm potential för svenska företag. Det
ekonomiska partnerskapsavtalet ger även Sydafrika ett bättre
marknadstillträde till EU än dess tidigare avtal, inte minst inom
jordbruksområdet.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Luxemburg om Brexit
Publicerad 20 juni 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Luxemburg idag den 20
juni. Mötet förbereder det Europeiska rådet den 22-23
juni med stats- och regeringscheferna. På
dagordningen står bland annat Brexitförhandlingarna
och omlokalisering av den Europeiska
Läkemedelsmyndigheten (EMA).
Rådet för allmänna frågor ska förbereda slutsatstexter till stats- och
regeringschefernas möte senare i veckan. Fokus i texterna ligger på bland
annat handel, migration och säkerhet. GAC ska också formellt förbereda den
diskussion Europeiska rådet ska ha om läget i Brexitförhandlingarna.

På dagens möte väntas EU:s chefsförhandlare för Brexit rapportera från det
första förhandlingsmötet mellan Storbritannien och EU. Rådet för allmänna
frågor kommer också att diskutera process och kriterier för omlokalisering av
Läkemedelsmyndigheten (EMA) som regeringen verkar för ska hamna i
Stockholm

Ann Linde väntas också medverka på förmöte med socialdemokratiska EU-
ministerkollegor och genomföra ett antal bilaterala möten.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Internationellt seminarium om e-
handel med EU- och
handelsminister Ann Linde och
UNCTAD:s generalsekreterare
Kituyi
Publicerad 19 juni 2017

Utrikesdepartementet arrangerar tillsammans med
UNCTAD och Kommerskollegium ett seminarium den
21 juni i Stockholm för att belysa och diskutera den
digitala ekonomins snabba utveckling, möjligheter för
handeln och de nya utmaningar som utvecklingsländer
ställs inför. Frågor som kommer diskuteras är bland
annat den digitala ekonomins utvecklingseffekter,
överbryggandet av e-handelsklyftan och hur gränserna
mellan dataflöden bäst regleras.
– Den snabba globala utvecklingen av den digitala ekonomin omvandlar våra
samhällen och ekonomier på många olika sätt. Jag vill fokusera på de stora
möjligheter som denna digitala omvandling kan erbjuda och hur vi bäst kan
utnyttja den för tillväxt, jobb och hållbar utveckling runt om i världen.
Samtidigt får vi inte glömma utmaningarna för utvecklingsländerna och
särskilt de minst utvecklade länderna, säger Ann Linde.

Under seminariet kommer EU- och handelsminister Linde och UNCTAD:s
generalsekreterare Kituyi bland annat att diskutera hur det ”digitala gapet”
mellan industriländer och utvecklingsländerländer kan motverkas. Andra
ämnen som berörs under dagen är dataflödens roll för e-handeln och det

https://www.regeringen.se/


legala ramverkets betydelse för att ökad tilltron på nätet, bättre
affärsmöjligheter och mer inkluderande handel. Seminariet erbjuder ett brett
spektrum av talare från bland annat Världsbanken, ITC, WTO, EU-
kommissionen liksom svenska institutioner och företag (Kommerskollegium,
Sida och Ericsson) samt företag från utvecklingsländer.

UNCTAD är FN:s organ för integrerade handels- och utvecklingsfrågor,
inklusive närliggande frågor inom finans, teknik, investeringar och hållbar
utveckling. Organisationens syfte är att bidra till en utvecklingsvänlig
integrering av utvecklingsländerna i världsekonomin.

Tid: 21 juni 2017 09.00 – 17.00

Plats: Rosenbad Konferenscenter, Drottninggatan 5, Stockholm.

Seminariet är öppet för press och EU- och handelsminister Linde och
UNCTAD:s generalsekreterare Kituyi är tillgängliga för kommentarer mellan
kl. 14.00 och 14.20.

Anmälan för press sker till Darina Agha senast tisdag den 20 juni 2017
kl.16.00.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsministern tar emot Botswanas
president
Publicerad 16 juni 2017

Måndag den 19 juni tar statsminister Stefan Löfven
emot Botswanas president Ian Seretse Khama i
Rosenbad. Överläggningarna kommer bland annat att
kretsa kring de bilaterala relationerna mellan Sverige
och Botswana och hur det kommersiella utbytet kan
öka.
Sverige och Botswana har sedan Botswanas självständighet 1966 en nära
och god relation och delar centrala värderingar som demokrati och respekt
för de mänskliga rättigheterna. Samtidigt finns möjlighet att utveckla det
bilaterala utbytet ytterligare, framförallt på handelsområdet, främst inom
sektorer som energi, gruvnäring, transporter och informationsteknologi samt
försvar.

Under sitt besök i Sverige kommer president Khama också att ha möten med
försvarsminister Peter Hultqvist och EU- och handelsminister Ann Linde.
Han kommer även att tas emot av kungaparet på Kungliga slottet samt
besöka Linköping.

Inbjudan till pressträff

11.30 Statsminister Stefan Löfven tar emot president Khama i Rosenbad. 
Fototillfälle i entrén.

Tête-à-tête 
Fotopool – mötesrummet.

Insläpp till fototillfällen via Kopparporten från kl. 11.00.
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13.00 Statsministern och presidenten håller en gemensam pressträff i Bella
Venezia.

Insläpp till pressträffen via Kopparporten från kl. 12.30

Pressträffen webbsänds direkt på www.regeringen.se 
Språk: Engelska

Var vänlig ta med presslegitimation.

För media krävs föranmälan till Nina Kefi



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Inbjudan: Den svenska
livsmedelsbranschen och Brexit
Publicerad 12 juni 2017

Tid: 14 juni 2017 kl. 14.00 till kl. 16.00
Plats: Bankhallen, Malmtorgsgatan 3

Storbritanniens utträde ur EU kommer att påverka den svenska
livsmedelsbranschens möjligheter att handla med Storbritannien i framtiden.
EU- och handelsminister Ann Linde och statssekreterare Elisabeth
Backteman har därför bjudit in företrädare för den svenska
livsmedelsbranschen till ett samtal om Brexit och dess konsekvenser.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde besöker Washington
Publicerad 06 juni 2017 Uppdaterad 06 juni 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker
Washington den 6-9 juni. Syftet med resan är att träffa
svenska företag, skapa kontakter med den nya
administrationen och diskutera amerikansk
handelspolitik. Under besöket kommer Ann Linde även
att träffa företrädare för kongressen, tankesmedjor och
representanter för den amerikanska
fackföreningsrörelsen.
Sverige och USA har en god och bred ekonomisk relation. USA är Sveriges
viktigaste handelspartner utanför EU. Vårt handelsutbyte leder till jobb och
välstånd på båda sidor av Atlanten. Svenska företag skapar över 330 000
arbetstillfällen i USA och i Sverige sysselsätts 140 000 personer genom
handeln med USA.

1400 amerikanska företag är etablerade i Sverige. Statsrådet kommer att ha
möten på USA:s Department of Commerce och med USA:s
handelsrepresentant (USTR). Ann Linde ska även träffa företrädare för
kongressen för att få en djupare inblick i dess arbete kring handel och
ekonomi.

Under besöket kommer Linde även att träffa svenska företag, representanter
för den amerikanska fackföreningsrörelsen och några tankesmedjor för att
bland annat diskutera strukturomvandling och dess relation till
handelspolitiken. Hon kommer även att vara huvudtalare vid Washington
International Trade Associations (WITA) Intensive Trade Seminar för att
presentera svensk handelspolitik.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsminister Stefan Löfven
besöker Kina
Publicerad 05 juni 2017 Uppdaterad 05 juni 2017

Den 26-28 juni reser statsminister Stefan Löfven till
Kina. Med på resan är flera statsråd och en
näringslivsdelegation med fokus på grön innovation och
hållbarhet. Statsministern kommer också att ha
överläggningar med Kinas premiärminister Li Keqiang
och tala på World Economic Forum.
Kina är en av världens största ekonomier och står för en stor del av den
globala tillväxten. I Kina finns också en stor efterfrågan på grön innovation
för att ställa om samhället i en mer hållbar riktning.

Sverige är världsledande på området och statsministern leder därför en
delegation inom regeringens Team Sweden-satsning med företag och
myndigheter med kompetens som efterfrågas i Kina. Med på resan är
närings- och innovationsminister Mikael Damberg, EU- och handelsminister
Ann Linde och miljöminister Karolina Skog.

Statsministern är också inbjuden att tala på World Economic Forum i Dalian
och kommer att ha överläggningar med Kinas premiärminister Li Keqiang.
Statsministern kommer också att träffa kinesiska näringslivsföreträdare och
civilsamhällets aktörer.

Inför resan kommer det anordnas en pressbriefing. Datum för denna och ett
mer detaljerat program meddelas senare.

Frågor om visum ställs till den svenska ambassaden i Peking.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
besöker Bolivia och Peru
Publicerad 05 juni 2017

Oscar Stenström, statssekreterare hos EU- och
handelsminister Ann Linde, besöker Bolivia och Peru
den 5-9 juni.
I Bolivia kommer statssekreterare Stenström att möta företrädare för de
bolivianska utrikes-, miljö- och planeringsministerierna. Regeringen har
nyligen antagit en ny strategi för utvecklingssamarbetet med Bolivia med
särskilt fokus på att bidra till stärkta förutsättningar för fri och rättvis handel.

Bolivia är ett av fem pilotländer för långsiktig övergången från bistånd till
bredare relationer i enlighet med regeringens Exportstrategi. Ett särskilt
fokus för resan är miljöteknik där Sverige har flera intressanta lösningar att
erbjuda. Statssekreteraren kommer även att träffa studenter vid ett av de
största universitet för att tala om vikten av handel och utveckling.

– Det är med stort intresse jag besöker Bolivia. Den nya strategin för
utvecklingssamarbete och den särskilda satsningen för övergång från bistånd
till bredare relationer ger oss goda förutsättningar att utveckla våra
relationer.

I Peru kommer statssekreterare Stenström att möta peruanska utrikes-,
närings- och försvarsministerierna för att följa upp den gemensamma
färdplan som länderna skrev under vid invigningen av Sveriges ambassad i
november. Han kommer även att träffa svenska företag och besöka ett
universitet för att tala om vikten av akademiskt utbyte och ansvarsfullt
företagande.

– Med besöket i Peru vill jag följa upp öppnandet av Sveriges ambassad i
Lima och diskutera stärkt samarbete med en av regionens starkaste
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tillväxtekonomier, Peru.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Investeringsfrämjande på
agendan under dagens
industrisamtal
Publicerad 02 juni 2017

Dagens industrisamtal, som leds av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg, har
investeringsfrämjande som fokus. Under
industrisamtalet, som är det sjunde i ordningen,
medverkar även EU- och handelsminister Ann Linde.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg samlar tillsammans med
EU- och handelsminister Ann Linde i dag inbjudna företagare för ett
industrisamtal om hur investeringsfrämjandet kan stärkas och utvecklas i
Sverige. Ett investeringsfrämjande som kan bidra till ökad konkurrenskraft i
industri och industrinära tjänstesektor är en del av regeringens
nyindustrialiseringsstrategi, Smart industri.

Innan industrisamtalet håller statssekreterare Eva Lindström, Niklas
Johansson och Oscar Stenström ett expertseminarium om
investeringsfrämjande.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsministern tar emot Aung San
Suu Kyi i Stockholm
Publicerad 01 juni 2017

Måndagen den 12 juni tar statsminister Stefan Löfven
emot Myanmars statskansler (State Counsellor) Aung
San Suu Kyi i Rosenbad. De träffas för att bland annat
diskutera de bilaterala relationerna mellan Sverige och
Myanmar.
Aung San Suu Kyi kommer under sitt två dagar långa besök i Sverige även
att ha bilaterala samtal med utrikesminister Margot Wallström, EU- och
handelsminister Ann Linde samt ministern för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat, Isabella Lövin. Hon kommer också att
hålla ett anförande i riksdagen på inbjudan av talman Urban Ahlin.

Ur programmet för besöket

Måndag 12 juni

Förmiddagen 
Utrikesminister Margot Wallström tar emot Aung San Suu Kyi på
Utrikesdepartementet. Efter inledande samtal följer en arbetslunch.
Fototillfälle vid ankomst.

Tidig eftermiddag
Statsminister Stefan Löfven tar emot Aung San Suu Kyi i Rosenbad.
Fototillfälle vid ankomst i entrén i Rosenbad. 
Fotopool vid mötets inledning. 
Gemensam pressträff.

Sen eftermiddag
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Möte med EU- och handelsminister Ann Linde på Utrikesdepartementet,
följt av möte med ministern för internationellt utvecklingssamarbete och
klimat samt vice statsminister Isabella Lövin.

Tisdag 13 juni

Förmiddagen
Aung San Suu Kyi håller ett anförande i riksdagen. 
Fototillfälle vid ankomst.
Medierepresentanter med riksdagsackreditering har möjlighet att närvara vid
anförandet.

Föranmälan

För media krävs föranmälan och/eller ansökan om plats i fotopool.
Anmälan/ansökan görs via UD:s internationella presscenter senast söndagen
den 11 juni kl. 15.00. Mer detaljerad information om mötestider och -platser
skickas till berörd media.

Föranmälan / ansökan om plats i fotopool



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Välkommen till informationsmöte
om EU-kommissionens
diskussionsunderlag om
globaliseringen
Publicerad 01 juni 2017

EU- och handelsminister Ann Linde inbjuder idag (torsdagen den 1 juni), till
informationsmöte inför EU-sakråd. Sakrådet kommer att handla om det
diskussionspapper om globaliseringen som EU-kommissionen publicerat.
Under dagens möte ges representanter från organisationer och civilsamhället,
möjlighet att redogöra för sina första reaktioner på pappret. Underlaget
handlar om hur EU ska hanteria globaliseringen. Den har varit mest till gagn
för européerna, men också lett till motreaktioner som satt avtryck i den
europeiska politiken. Samtidigt fortsätter globaliseringen i viktiga avseenden,
och då gäller det för EU att diskutera hur både möjligheter och utmaningar
ska tas omhand framöver.

Mötets syfte är att stimulera en debatt om EU:s framtid samt att uppmuntra
organisationerna till eget arbete. Regeringen kommer att ha en fortlöpande
dialog med parterna, och i höst hålls ett EU-sakråd om globaliseringspappret,
där deltagarna får berätta hur diskussionen ute i samhället utvecklats och
lägga fram sina synpunkter.

Deltagare:
Katarina Engberg, Statsrådsberedningens EU-kansli
Thomas Janson, Arbetsmarknadsdepartementet
Parasto Nosrati, Näringsdepartementet
Andreas Vass, UD

Plats: Makrillen, Centralposthuset, Mäster Samuelsgatan 70
Tid: Torsdagen den 1 juni, kl. 14.30–16.00
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Mötet är öppet för media och anmälan sker till: Anne Thorngren,
Presskommunikatör UD, anne.thorngren@gov.se



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Europas konkurrenskraftsministrar
enas om viktiga steg för att öka
den fria rörligheten
Publicerad 29 maj 2017

EU:s konkurrenskraftsministrar (KKR) har i dag träffats i
Bryssel för att besluta om tre centrala regelverk som alla
rör en fördjupning av EU:s inre marknad. Det första
förslaget handlar om att förbättra möjligheterna att
kontrollera att bilar uppfyller de krav som EU enats om.
Den andra frågan, som rör yrkeskvalifikationer, handlar
om att underlätta för arbetstagare som arbetar inom
reglerade yrken att jobba i andra EU-länder. Det tredje
förslagets syfte är att fånga upp olika handelshindrande
regler inom tjänstesektorn innan de blir verklighet ute i
EU:s medlemsstater och på så sätt förhindra
betungande och protektionistiska regler som europeiska
företag kan mötas av.
Det föreslagna regelverket för typgodkännande och marknadskontroll för
bilar bidrar till att myndigheter effektivt ska kunna kontrollera att bilar som
sätts på marknaden är säkra och överensstämmer med sitt typgodkännande.
Konsumenter ska känna sig trygga med att bilar som säljs i EU lever upp till
de höga krav som ställs på till exempel trafiksäkerhet och miljöpåverkan.

Förslaget om yrkeskvalifikationer kommer underlätta för dem som vill utöva
ett så kallat reglerat yrke i ett annat EU-land. Förslaget kommer underlätta
rörligheten för arbetstagare och tjänsteleverantörer genom att säkerställa att
ny nationell reglering av yrken är objektivt motiverad, nödvändig och
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proportionerlig. Syftet är att åstadkomma en inre marknad som fungerar
bättre, vilket gynnar både egenföretagare och arbetstagare.

Det andra förslaget som rör tjänstesektorn ställer krav på att nationella
myndigheter ska motivera nya planerade regler som tjänsteföretag måste
följa, i form av ett slags remissförfarande på EU-nivå. Förslaget kommer
därmed att ha en preventiv effekt och regeringen bedömer att det kan bidra
till att förebygga handelshinder.

– Förslaget om marknadskontroll av fordon är viktigt, det visar inte minst
utsläppsskandalen 2015, säger EU- och handelsminister Ann Linde. Vi ställer
oss bakom de förändringar som gjorts i regelverket, och anser att det
kommer bidra till ett effektivt kontrollsystem samtidigt som den
administrativa bördan för våra företag inte blir för betungande.

– Fri rörlighet för arbetstagare är en viktig rättighet att slå vakt om, och vi
behöver få fart på tjänstesektorn och jobbskapandet i EU genom att fortsätta
riva hinder för våra tjänsteföretag. Vi är därför positiva till förslagen för
reglerade yrken och tjänsteregler. Det kommer att bli svårare att sätta upp
obefogade hinder för de som vill arbeta i andra EU-länder än sitt hemland
eller de som vill bedriva tjänsteverksamhet inom EU, säger Ann Linde.

De tre förslagen till ny EU-lagstiftning går nu vidare till Europaparlamentet
för behandling och trepartsförhandlingar mellan Europaparlamentet,
kommissionen och rådet.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel där beslut om att inleda
Brexit ska tas
Publicerad 22 maj 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när Allmänna
rådet (GAC) träffas i Bryssel i dag den 22 maj för att
besluta om att ge EU-kommissionen mandat att inleda
utträdesförhandlingen med Storbritannien. Dessutom
ska ministrarna anta de förhandlingsdirektiv som ska
gälla för den första förhandlingsfasen. De väntas även
besluta om att inrätta en arbetsgrupp för
utträdesförhandlingen.
När Europeiska rådet 29 april antog de första riktlinjerna för
utträdesförhandlingen med Storbritannien bekräftade de 27 stats- och
regeringscheferna att en arbetsgrupp för utträdesförhandlingen med
Storbritannien ska inrättas. Denna arbetsgrupp ska ha en permanent
ordförande och ska bistå rådet och EU-ambassadörerna med att säkerställa
att förhandlingarna förs i enlighet med riktlinjer och direktiv.

Rådet väntas besluta om att ge EU-kommissionen bemyndigande att inleda
utträdesförhandlingen med Storbritannien och Nordirland. Dessutom väntas
ministrarna anta de förhandlingsdirektiv som ska gälla för den första
förhandlingsfasen. Förhandlingsdirektiven är mer detaljerade än Europeiska
rådets riktlinjer och huvudelementen i direktiven handlar om skydd för EU-
medborgare i Storbritannien och vice versa, Storbritanniens ekonomiska
förpliktelser, varor som placerats på marknaden före utträdet samt de
särskilda frågorna beträffande Irland.
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Huvudelementen i den första fasen:

Skyddet för de EU-medborgare som bosatt sig i Storbritannien och vice
versa
Den ekonomiska uppgörelsen som ska avse samtliga förpliktelser som
Storbritannien åtagit sig som medlem
Att undvika ett rättsligt vakuum genom att klargöra vad som gäller för
varor som placerats på marknaden före utträdet, samt
De särskilda frågorna beträffande Irland



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde besöker Indien
Publicerad 16 maj 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Indien 17-
18 maj för möte i den gemensamma
blandkommissionen mellan Sverige och Indien.
Blandkommissionen sammanträder vartannat år och på
agendan står hur Sverige och Indien kan samarbeta på
det ekonomiska och vetenskapliga området.
I samband med besöket träffar Ann Linde flera indiska regeringsföreträdare
och deltar i evenemang med svenska företag. I delegationen deltar Anna
Stellinger, generaldirektör för Kommerskollegium, som bland annat har
sammanställt en rapport över företagsklimatet och handelshinder i Indien ur
svenska företags perspektiv. Resan är ett led i genomförandet av regeringens
exportstrategi.

– Indien är en marknad med enorm potential för svenska företag. Jag ser
därför stora möjligheter att fortsätta fördjupa våra relationer med Indien och
goda utsikter för svenska företags lösningar på den indiska marknaden. Jag
hoppas genom detta besök kunna bidra till att öppna dörrar för ökad svensk
export och uppmuntra till nya kontaktytor, säger Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 15 maj 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Bryssel den 16 maj.
När Allmänna rådet träffas i Bryssel i morgon den 16 maj kommer
ministrarna med ansvar för EU-frågor att förbereda Europeiska rådets möte
den 22-23 juni. Ministrarna förväntas även följa upp Europeiska rådets
senaste möte. På agendan står också information från EU-kommissionen om
dess uppföljning av vitboken om EU:s framtid. Som en övrig fråga förväntas
EU-kommissionen presentera sitt arbete med den strukturerade dialogen med
Polen om rättsstatens principer.

Ann Linde kommer också att träffa sina socialdemokratiska ministerkollegor
på ett förmöte innan Allmänna rådet i Bryssel, där även EU-kommissionens
förste vice ordförande Frans Timmermans kommer att medverka.

- Det måste få konsekvenser när en medlemsstat brister i respekt för
rättsstatens principer. Medlemsstaterna måste ta sitt ansvar för att värna och
främja EU:s grundläggande värden. Annars riskeras vår trovärdighet och, i
förlängningen, unionens sammanhållning och säkerhet, säger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Handelsminister Ann Linde delade
ut utmärkelse till internationella
toppstudenter
Publicerad 12 maj 2017

Vid en ceremoni på Utrikesdepartementet i veckan
uppmärksammade EU- och handelsminister Ann Linde
och Svenska institutets generaldirektör Annika Rembe
ett tjugotal internationella högskolestudenter som
utbildat sig vid svenska lärosäten. Studenterna har
utmärkt sig inom områden nära relaterade till innovation
och entreprenörskap.
För sjunde året i rad arrangerades diplomeringsceremonin Global Swede.
Initiativet är en del av regeringens och Svenska institutets långsiktiga
relationsbyggande med internationella studenter i Sverige. Genom detta
arbete byggs broar av multikulturella och globala nätverk som långsiktigt
verkar för svensk handel och arbetet mot att nå nya lösningar för framtiden.

– Många av de globala utmaningarna vi står inför idag kräver breda
partnerskap. Utöver att bidra med nya kunskaper och perspektiv utgör de
utländska studenterna också en viktig resurs för att bygga broar mellan
Sverige och omvärlden, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Bilder från Global Swede 2017 finns på Utrikesdepartementets flickr-konto,
alla bilder får användas med Catarina Axelsson, Regeringskansliet i credits.

Länk till flickr

Global Swede finns också på Twitter.com: #GlobalSwede

https://www.regeringen.se/


För mer information och intervjuer kontakta:
Anne Thorngren, Presskommunikatör, Utrikesdepartementet,
anne.thorngren@gov.se

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i rådsmöte för
handelsfrågor
Publicerad 10 maj 2017 Uppdaterad 10 maj 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Bryssel den 11 maj 2017 för att
delta i rådsmötet för handelsfrågor (FAC handel). På dagordningen står
bland annat EU:s handelspolitiska skyddsåtgärder, där ministrarna kommer
att få en lägesuppdatering om förslaget till ny antidumpningsmetod.

Ministrarna förväntas även diskutera förberedelserna inför
Världshandelsorganisationens (WTO) elfte ministerkonferens i Buenos Aires
i december 2017. En orienteringsdebatt om genomförande av frihandelsavtal
kommer äga rum, vilken handlar om utnyttjandegraden av ingångna
frihandelsavtal bland europeiska företag.

Under övriga frågor på dagordningen finns frågan om autonoma
handelslättnader för Ukraina, investeringsavtalet med Myanmar och
uppdateringar inför kommande förhandlingsdirektiv angående Chile, Nya
Zeeland och Australien. Kommissionen förväntas även presentera sitt
reflektionspapper om globalisering vid mötet.

Under lunchen kommer handelsministrarna diskutera EU:s frihandelsavtal
med Japan, Mexiko respektive Mercosur.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde medverkar i
konferensen the State of the
Union i Florens
Publicerad 04 maj 2017

EU- och handelsminister Ann Linde medverkar 4–6 maj
på konferensen the State of the Union på European
University Institute i Florens. Temat för konferensen är
EU:s framtid och andra medverkande är Federica
Mogherini, EU:s höga representant för utrikes frågor
och säkerhetspolitik, Donald Tusk, ordförande i
Europeiska rådet, Jean-Claude Juncker, EU-
kommissionens ordförande, och Sandro Gozi, EU-
minister i Italien.
The State of the Union-konferensen organiseras av European University
Institute (EUI) och är en årlig händelse för högnivåreflektion över EU. Det är
nu sjunde året i rad som universitetet bjuder in beslutsfattare, företrädare för
det civila samhället, företagsledare och opinionsledare.

Ann Linde är en av två inbjudna utländska gäster till konferensen. Förutom
Ann Linde är Estlands president inbjuden att delta.

Under konferensen kommer Ann Linde att medverka i ett panelsamtal med
sin italienske motsvarighet Sandro Gozi. Flera bilaterala möten med bland
annat EU-kommissionens chefsförhandlare för Brexit, Michel Barnier, är
också inplanerade.

– Jag ser mycket fram emot att medverka i the State of the Union-
konferensen för att stärka kontakterna med både EU-representanter och
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italienska företrädare. Att utbyta erfarenheter med fler medlemsstater har
blivit allt viktigare efter att britterna lämnar EU, säger Ann Linde, EU- och
handelsminister.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Kommerskollegium överlämnar
analys av CETA-avtalet till Ann
Linde
Publicerad 02 maj 2017

Kommerskollegiums fördjupade utredning om
handelsavtalet mellan EU och Kanada, CETA-avtalet,
har nu överlämnats till regeringen. En viktig slutsats är
att avtalet inte går ut över svensk lagstiftning.
Handelsavtalet mellan EU och Kanada, CETA, har analyserats av
Kommerskollegium där uppdraget har varit att djupare analysera
investeringsskyddet, avtalets effekter på svensk lagstiftning, policyutrymme
och skyddsnivåer.

Kommerskollegiums bedömning är att avtalet i stort inte går utöver svensk
lagstiftning och de internationella avtal som Sverige redan anslutit sig till.
Kollegiet drar också slutsatsen att CETA-avtalet kan skapa ökade
möjligheter för samarbete kring miljö- och djurskydd.

– Regeringen kommer nu att analysera denna gedigna rapport, som ger en
mycket bra grund att stå på inför vårt arbete med CETA propositionen till
riksdagen, säger Ann Linde, EU- och handelsminister.

Kollegiets analys har gjort i samråd med nio av regeringen särskilt utvalda
myndigheter. Dessa är Naturvårdsverket, Kemikalieinspektionen, Statens
energimyndighet, Statens jordbruksverk, Socialstyrelsen, Läkemedelsverket,
Upphandlingsmyndigheten, Konkurrensverket och Livsmedelsverket.
Ytterligare nio myndigheter bereddes tillfälle att yttra sig i frågan om
regleringssamarbete: Elsäkerhetsverket, Swedac, Konsumentverket,
Folkhälsomyndigheten, Arbetsmiljöverket, Boverket,
Strålsäkerhetsmyndigheten, Inspektionen för vård och omsorg samt
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Transportstyrelsen. Justitiekanslern samt fyra akademiska institutioner
bereddes möjlighet att yttra sig rörande investeringsskydd: Göteborgs,
Lunds, Stockholms och Uppsala universitet.

Länk till rapporten på Kommerskollegiums hemsida



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Luxemburg – första formella
rådsmötet om Brexit
Publicerad 26 april 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Luxemburg imorgon den
27 april. Mötet förbereder lördagens europeiska råd
med stats- och regeringscheferna som kan sägas vara
starten för EU:s brexit-förhandlingar. För första gången
möts nu ministrarna utan att Storbritannien är
närvarande.
Europeiska rådet innebär att unionen tar sitt första formella steg sedan
premiärminister May satte igång brexitprocessen på riktigt genom
notifieringen den 29 mars till Europeiska rådets ordförande.

När Allmänna rådet träffas i Luxemburg imorgon kommer ministrarna med
ansvar för EU-frågor att förbereda Europeiska rådets möte 29 april. På
dagordningen står förberedelser av utkast till Europeiska rådets riktlinjer
med anledning av Storbritanniens anmälan om utträde enligt artikel 50 FEU.

- Det är bra att vi kommer framåt i processen. Jag tycker att de föreslagna
riktlinjerna är välbalanserade. Regeringen kommer stå upp för att
förhandlingarna ska vara konstruktiva, säger Ann Linde, EU- och
handelsminister.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Handelsdag i
Hofors
Publicerad 26 april 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Hofors i
Gävleborgs län idag den 26 april för att delta på
Mellansvenska Handelskammarens Handelsdag på
temat internationell handel, samt besöka det
grönprofilerade företaget Sorption AB.
Ann Linde kommer att hålla ett anförande på Handelsdagen och berätta om
Regeringens exportstrategi och vilka utmaningar världshandeln står inför.

- Sveriges beroende av omvärlden ökar och det blir viktigare för företag att
agera med hela världen som marknad. För Gävleborgs län spelar exporten en
betydande roll. Produkter från skogs- respektive stålindustrin står för två
tredjedelar av länets export. För länet innebär detta att utrikeshandeln idag
generar över 35 000 jobb, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Ann Linde kommer även att besöka företaget Sorption AB, ett företag med
grön profil som producerar en produkt av restprodukter från industrin.

10:00-11:15 Företagsbesök på Sorption AB

12.30-15.00 Medverkar på Hofors Handelsdag.

Linda-Marie Anttila (S), Kommunstyrelsens ordförande, deltar vid
företagsbesöket och på handelsdagen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Life Science i
Sverige med Ann Linde, Gabriel
Wikström, Helene Hellmark
Knutsson och Mikael Damberg
Publicerad 24 april 2017

Tisdagen den 2 maj hålls ”Life science seminar – the
cutting-edge capabilities of the Swedish life science
sector” med fokus på Sveriges spetskompetens inom
Life Science-området. Fyra ministrar från Sveriges
regering deltar.

Tid: 2 maj 2017 kl. 12.30 till kl. 16.00
Plats: Aula Medica, Nobels väg 6, Karolinska Institutet Campus Solna

Under seminariet kommer forskare inom Life Science beskriva hur de
hanterar dagens och framtida utmaningar inom vård och Life Science. Bland
talarna finns företrädare för universitet, vårdgivare och myndigheter.

Sveriges EMA-kandidatur
Regeringen har beslutat att aktivt arbeta för att EUs läkemedelsmyndighet
EMA omlokaliseras till Sverige och Stockholm Uppsalaregionen då
europeiska institutioner lokaliserade i Storbritannien behöver söka ny
hemvist efter Brexit. För ändamålet har regeringen inrättat ett särskilt
sekretariat med uppdrag att planera och organisera Sveriges kandidatur för
att lokalisera EMA till Sverige. www.government.se/ema
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statssekreterare Stenström till
Kanada
Publicerad 01 april 2017

Oscar Stenström, statssekreterare hos EU- och
handelsminister Ann Linde, besöker Kanada den 2-4
april. Syftet med resan är att utveckla och fördjupa
samarbetet kring handelsfrågor, inte minst mot
bakgrund av frihandelsavtalet mellan EU och Kanada.
Besöket inkluderar möten med politiska företrädare,
parlamentsledamöter och företagsorganisationer. Under
vistelsen kommer Oscar Stenström tillsammans med
företrädare för svenska företag även att delta i Swedish
Mining Initiative i Toronto.
Oscar Stenström reser till Kanada den 2-4 april i syfte att utveckla och
fördjupa samarbetet kring handelsfrågor där det råder stor samsyn mellan
Sverige och Kanada. Besöket inkluderar möten med politiska företrädare,
parlamentsledamöter, företagsorganisationer och svensk-kanadensiska
handelskammaren. I huvudstaden Ottawa kommer även Ericssons
anläggning att besökas.

Det i februari av Europaparlamentet godkända frihandelsavtalet mellan EU
och Kanada står i centrum för resan. Avtalet utgör en bred plattform för att
utveckla och fördjupa de svensk-kanadensiska ekonomiska relationerna. När
avtalet provisoriskt börjar tillämpas i början av sommaren kommer handeln
med Kanada att förenklas. Detta innebär bland annat att 98% av tullarna
försvinner, svenska företag får utökad tillgång till den kanadensiska
tjänstemarknaden och svenska företag ges möjlighet att delta i fler
kanadensiska offentliga upphandlingar.
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Oscar Stenström tillsammans med svenska företag kommer dessutom att
delta vid Swedish Mining Initiative i Toronto, som är ett evenemang där
svenska företag kommer att presentera lösningar för en modern och mer
hållbar gruvnäring.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Svenske Lars Karlsson blir EU:s
kandidat i valet av ny
generalsekreterare i
Världstullorganisationen, WCO
Publicerad 29 mars 2017

EU:s medlemsstater har i dag valt Lars Karlsson som
gemensam kandidat i valet av ny generalsekreterare i
Världstullorganisationen, WCO. WCO samlar 180 av
världens tulladministrationer och har som främsta
uppgift att förenkla handel och tullhantering för sina
medlemmar.
Valet av Lars Karlsson innebär att Sverige tillsammans med EU-
kommissionen och de andra medlemsstaterna nu ska arbeta för att få Lars
Karlsson vald till WCO:s generalsekreterare.

- Valet av Lars Karlsson som EU:s kandidat är viktigt av flera anledningar.
För det första har regeringen som strategi att få in fler svenskar på höga
positioner i internationella organisationer. För det andra har Lars Karlsson
som en av sina främsta prioriteringar att införa fler handelsförenklingar i
världshandeln. Detta är viktigt i en tid när frihandeln utmanas, säger EU-och
handelsminister Ann Linde.

En av de viktigaste uppgifterna för WCO de kommande åren är
genomförandet av Världshandelsorganisationens, WTO:s, avtal för
förenklade handelsprocedurer. Avtalet kommer att modernisera och
datorisera utvecklingsländernas tullhantering och förväntas sänka kostnaden
att handla med dessa länder med upp till 15 procent. Detta kommer att
ytterligare integrera utvecklingsländerna i väldshandeln och ge bättre
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förutsättningar för fattigdomsbekämpning.

Regeringen har under 2016 och 2017 arbetat aktivt för att få Lars Karlsson
utsedd till EU:s kandidat i valet. Bland annat har Sveriges ambassadörer i
andra EU-länder uppvaktat regeringarna i dessa länder för säkra stöd i valet.

Lars Karlsson har en bakgrund i det svenska tullverket och har många års
erfarenhet av internationellt arbete på området, bland annat som direktör i
WCO. Valet av generalsekreterare sker på WCO:s rådsmöte sommaren
2018.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar vid Internationella
Handelskammarens årsmöte på
temat världshandels utmaningar
Publicerad 24 mars 2017 Uppdaterad 24 mars 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar i
Internationella Handelskammarens (ICC) årsmöte som
kommer att diskutera världshandels utmaningar,
protektionism, och WTO:s roll. I den efterföljande
paneldebatten deltar även WTO:s generaldirektör
Robert Azevêdo.
Ett fungerande system inom ramen för Världshandelsorganisationen (WTO)
är en grundförutsättning för många företag som idag arbetar i integrerade
globala värdekedjor. Sveriges regering stödjer en förutsägbar, fri och rättvis
global världshandel.

- Det är viktigt att ge den svenska berättelsen om hur global handel bidrar till
ökad tillväxt, sysselsättning och innovation, säger EU- och handelsminister
Ann Linde.

I december i år äger WTO:s nästa ministerkonferens rum i Buenos Aires och
därför kommer även WTO:s generaldirektör Robert Azevêdo ge sin bild av
världshandeln.

EU- och handelsminister Ann Linde kommer även att lyfta fram "Global
Deal", som är ett initiativ för att uppmana till engagemang hos regeringar,
arbetsmarknadens parter och organisationer för de gemensamma
utmaningarna med ökad globalisering.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ukrainsk vice premiärminister på
besök i Sverige
Publicerad 14 mars 2017

Den 14 och 15 mars gästas Stockholm av Ivanna
Klympusj-Tsintsadze, Ukrainas vice premiärminister
med ansvar för EU-närmande och euroatlantisk
integration.
Ministern tas emot av EU-och handelsminister Ann Linde och kommer även
att träffa kabinettssekreterare Annika Söder, riksdagens talman Urban Ahlin
och Utrikesutskottet.

Besöket i Stockholm avslutas med ett fältbesök hos Swedint för att ta del av
hur den svenska försvarsmakten integrerar genusperspektiv i sin
stabsutbildning. Klympusj-Tsintadze ska sedan vidare till Jarl Hjalmarsson-
konferensen i Visby för att diskutera nutida utmaningar i Östeuropa.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Kommerskollegium överlämnar
brexit-rapport till EU- och
handelsminister Ann Linde
Publicerad 14 mars 2017

Kommerskollegium överlämnar i dag rapporten "Brexit -
alternativ till ett framtida regelverk för handel med
tjänster och tull- och handelsprocedurer mellan EU och
Storbritannien" till EU- och handelsminister Ann Linde.
Rapporten utgör ett viktigt bidrag i formandet av den
svenska positionen inför de stundande brexit-
förhandlingarna.
Anna Stellinger, Kommerskollegiums direktör, överlämnar i dag rapporten
som regeringen hösten 2016 gav Kommerskollegium i uppdrag att analysera
och lämna alternativ till hur handel med tjänster mellan EU och
Storbritannien kan regleras vid ett brittiskt utträde ur EU. I uppdraget ingick
även att lämna alternativ till hur tull- och handelsprocedurer för handel med
varor kan regleras vid ett brittiskt utträde ur EU.

- Storbritannien är en viktig handelspartner för Sverige och det hoppas vi ska
gälla även i framtiden. Men det är helt klart att det kommer att bli både
dyrare och krångligare att handla med Storbritannien efter brexit och vi
behöver titta på möjliga lösningar för att mildra de negativa effekterna på
handeln, konstaterar EU- och handelsminister Ann Linde.

Rapporten visar tydligt att ett kommande frihandelsavtal med Storbritannien
även i sin mest ambitiösa tappning inte kommer att ge samma fördelar som
handel inom den inre markande kan erbjuda. Det bekräftar den inre
marknadens betydelse för tillväxt och ekonomiskt utveckling.
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- Möjligheten att göra tullprocedurer enkla för länder som lämnar tullunionen
är små och risken för omfattande administrativa bördor och komplicerade
handelsprocedurer är överhängande. Tjänstehandeln däremot berörs inte av
tullar och ursprungsregler men här är risken för nationella regleringar och
krav det som oroar, säger Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Rysslands förste vice
industriminister besöker Sverige
Publicerad 14 mars 2017 Uppdaterad 14 mars 2017

Den 14 mars besöker Rysslands förste vice industriminister Gleb Nikitin
Sverige för överläggningar med statssekreteraren för EU- och handelsfrågor
Oscar Stenström. Nikitin kommer också att tas emot av EU- och
handelsminister Ann Linde. Under besöket kommer Nikitin vidare att träffa
företrädare för svenska företag som är verksamma på den ryska marknaden.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till EU:ministermöte i
Bryssel
Publicerad 06 mars 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Bryssel
den 7-8 mars för att delta på rådet för allmänna frågor
(GAC). På dagordningen står bland annat förberedelser
inför Europeiska rådet den 9-10 mars där ministrarna
kommer att diskutera ett utkast till slutsatser.
Ministrarna förväntas även behandla en rapport som sammanfattar arbetet
inom den Europeiska terminen 2017. Ordförandeskapet kommer även att ge
en lägesuppdatering om genomförandet av det interinstitutionella avtalet om
bättre lagstiftning (IIA).

Vidare kommer Ann Linde att ha bilaterala möten med Belgiens
utrikesminister, Didier Reynders samt med vice premiärminister Alexander
De Croo. Möten med svenska fackens brysselkontor och med
Socialdemokraterna i Europaparlamentet är även inplanerade.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen ger stöd till
designrelaterad turism
Publicerad 02 mars 2017

Regeringen uppdrar åt V.S. VisitSweden AB att fortsätta
utveckla den påbörjade kommunikationsplattformen om
svensk design som syftar till att attrahera besök av
utländska turister och få dem att uppleva svensk design
i Sverige, och därigenom öka exporten av svensk
design.
Under 2016 har VisitSweden AB genomfört omfattande analyser för att
identifiera hur Sverige ska kommunicera med målgruppen i syfte att nå
programmålen. För 2017 har regeringen avsatt fem miljoner kronor som ska
användas till att aktivt kommunicera kommunikationsplattformen och det
nya konceptet. Regeringen bedömer att det finns behov av att VisitSweden
AB fortsätter utveckla kommunikationsplattformen.

- Regeringens exportstrategi omfattar ett batteri av åtgärder för att stärka
exporten i svenska företag. Bland annat stärks exportrådgivningen, tillgången
till finansiering, fler ambassader och Business Sweden-kontor öppnas och
den särskilda satsningen som görs på mode, design och arkitektur som
magnet för turistbesök får ytterligare stöd under 2017, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Med tillskottet på 2 miljoner kronor möjliggörs att aktiva
marknadsföringsinsatser kan riktas till specifika målgrupper vid ett antal
främjaraktiviteter i minst fem länder, där det bedöms finnas särskilt stor
potential för designrelaterad turism till Sverige.

- Svensk design ligger rätt i tiden, inte bara när det gäller estetiska värden
utan även utifrån hållbarhet, kvalitet, tillgänglighet, innovation och
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demokrati. Design bidrar till att stärka den moderna Sverigebilden, och har
stor potential att skapa och förstärka intresse för destinationen Sverige,
tillägger Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Valetta för möte med
EU:s handelsministrar
Publicerad 01 mars 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när EU:s
handelsministrar träffas för informellt rådsmöte i Valetta
2-3 mars. Diskussionerna kommer bl.a. att handla om
förberedelserna inför WTO:s ministermöte,
moderninseringen av de handelspolitiska
skyddsinstrumenten och tullättnader till förmån för
Ukraina. Därutöver kommer Linde att ha ett bilateralt
möte med WTO:s generaldirektör Roberto Azevêdo.
- Jag åker till Valetta för att ge den svenska berättelsen om hur globalhandel
bidrar till tillväxt, sysselsättning och innovation. Det är viktigt att i dessa
tider bemöta felaktigheter och stå upp för fri och rättvishandel, säger Ann
Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Nytt avtal förenklar väldshandeln
Publicerad 22 februari 2017 Uppdaterad 22 februari 2017

I dag träder Världshandelsorganisationens, WTO, avtal
om förenklade handelsprocedurer i kraft. Avtalet är en
av de största framgångarna i de senaste årens WTO-
förhandlingar. Det är också det WTO-avtal som
förväntas ge störst ekonomiska effekter, främst för
människor som lever i fattiga länder.
Avtalet förhindrar överflödiga krav på dokumentation och ska se till att
modern teknik används i tullar. Detta minskar tiden vid gränspassage och
risken för korruption, vilket i sin tur kommer underlätta handeln mellan
världens länder.

- Det är en stor dag för Sverige, för världshandeln och inte minst för världens
fattigaste länder, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

För Sverige är avtalet en viktig del i arbetet för fri och rättvis handel. Det
integrerar utvecklingsländerna i den internationella handeln vilket, enligt
OECD, kan sänka kostnaderna för att handla med dessa länder med 15
procent. Avtalet är alltså ett viktigt bidrag för ekonomisk utveckling och
minskad fattigdom.

Avtalet förväntas också ge stora fördelar för Sverige, inte minst när det gäller
möjligheten att exportera till nya marknader.

- För svensk export är det enormt viktigt att inte bara vi själva, utan även
våra handelspartners, har effektiva handelsprocedurer, säger EU- och
handelsminister Ann Linde. Hon fortsätter:
- Det gör att svenska företag kan exportera till fler och att fler jobb skapas.
Det bidrar i sin tur till regeringens mål om att Sverige ska ha lägst
arbetslöshet i EU år 2020.
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Avtalet kommer innebära att utvecklingsländer nu moderniserar och
reformerar sina tulladministrationer. För detta arbete får de i enlighet med
avtalet bistånd från de rikare länderna. Här kommer Sverige att spela en
viktig roll. Sverige är ett föregångsland när det gäller enkla tullprocedurer
och många av de tullförenklingar som finns i WTO-avtalet har tagits fram av
just Tullverket. Sverige är dessutom ett av de länder som ger mest bistånd för
att hjälpa länder att genomföra WTO-avtalet.

För Sveriges och EU:s del finns sedan maj 2016 en ny moderniserad
tullagstiftning på plats vilken gör att vi lever upp till det nya WTO-avtalet.

För att avtalet ska träda i kraft krävdes att 110 av WTO:s medlemmar
godkände det. Detta nummer nåddes i dag när Tchad, Jordanien, Oman och
Rwanda samtidigt ratificerade avtalet.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde delade ut regeringens
musikexportpris 2016
Publicerad 21 februari 2017 Uppdaterad 21 februari 2017

Regeringens pris för utomordentliga insatser för svensk
musikexport 2016 tilldelades artisten och låtskrivaren
Zara Larsson. Regeringens hederspris 2016 för
mångåriga insatser för svensk musikexport tilldelades
operasångerskan Nina Stemme. Regeringen fortsätter
även att möjliggöra för branschorganisationen Export
Music Sweden att öka sina insatser med att få ut
svenska låtskrivare, artister och musikbolag på
strategiskt viktigt marknader genom näringsstöd under
2017.
- Sverige fortsätter exportera musik av världsklass. Det känns extra roligt att
priserna i de två kategorierna i år går till två kvinnor som inte bara med sina
röster och artisteri sätter Sverige på kartan, utan också bidrar till att sprida en
positiv bild av Sverige som ett jämställt, kreativt och innovativt land, säger
EU- och handelsminister Ann Linde.

Den 21 februari delade EU- och handelsminister Ann Linde för tjugonde året
i rad, ut regeringens musikexportpris som går till svenska musikskapare som
bidragit till exportframgångar och att sprida en modern och positiv bild av
Sverige i utlandet.

Zara Larsson tog hem den tjugonde Musikexportpriset med motiveringen:

Med sin oemotståndliga popmusik, sitt färgsprakande artisteri och sin starka
personlighet har hon lagt världen för sina fötter. Hennes låtar har placerat sig
på flera av världens topplistor och streamats över otroliga 1 miljard gånger.
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Under året som gått har hon börjat experimentera med och utveckla sitt eget
låtskrivande, omskrivits i internationell press, medverkat i stora talkshows,
invigt EM i fotboll och spelat för utsålda hus i Europa och USA. Hon har satt
djupa avtryck, något som gjort att tidningen TIME utsett henne till en av
världens 30 mest inflytelserika personer under 30 år. Hennes starka röst som
sångerska, men också som språkrör för kvinnors rättigheter, gör henne till en
stor förebild för det moderna Sverige. Regeringens musikexportpris 2016
tilldelas låtskrivaren och artisten Zara Larsson.

Övriga nominerade till priset var: Galantis, Ghost, Yung Lean & Sad Boys.

Hederspriset tilldelas operasångerskan Nina Stemme, en aktör inom
musikbranschen som gjort mångåriga insatser för spridning av svensk musik i
utlandet och därigenom sin del i att sprida en positiv bild av Sverige.

Motiveringen lyder:

Rollerna hon har gjort under åren spänner över den rika sopranrepertoaren
från Mozart och Webern via Mimì i Puccinis La Bohème till det mest
krävande och svårsjungna som i Rickard Wagners Ringen och Tristan och
Isolde eller som den gränslöst hämndlystna Elektra i operan av Richard
Strauss. Hon sjunger på Metropolitan i New York, La Scala i Milano, Wiener
Staatsoper, Opera Bastille i Paris, Royal Opera House i London och gästar
även regelbundet operahusen ibland annat Zürich, München och Barcelona
liksom de svenska, både Stockholms-och Göteborgsoperan.

Det är samspelet mellan den varma, djupa röstklangen och den osvikliga
känslan för utmejslade karaktärer som gör henne till en sångerska utöver det
vanliga, älskad av både publik och kritiker. Sverige har en mångårig tradition
av att leverera sångare i världsklass och hon tillhör det yttersta toppskiktet.
Firad och älskad fortsätter hon att lägga operavärlden för sina fötter.

Prisutdelningen följdes av ett panelsamtal med pristagarna, representanter
från musikbranschen och den politiska ledningen på temat svensk talang på
den globala musikmarknaden.

Ann Linde meddelade att regeringen kommer att bevilja
branschorganisationen Export Music Sweden ytterligare näringsstöd under
2017 för att öka sina insatser med att få ut svenska låtskrivare, artister och
musikbolag på strategiskt viktigt marknader.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sieps överlämnar Brexit-rapport till
Ann Linde
Publicerad 21 februari 2017 Uppdaterad 21 februari 2017

Svenska institutet för europapolitiska studier (Sieps)
överlämnar idag en rapport om EU-samarbetet i en
framtida Europeisk union utan Storbritannien till EU-och
handelsminsiter Ann Linde. Regeringen gav i november
2016 Sieps i uppdrag att analysera hur EU:s
institutioner och balansen mellan kvarvarande
medlemsstater påverkas när Storbritannien lämnar EU
och att bedöma utträdets konsekvenser för Sverige.
Direktören för Sieps, Eva Sjögren, överlämnar idag rapporten "Brexit,
konsekvenser för EU och för Sverige". Rapporten går igenom tänkbara
konsekvenser för EU:s institutioner och för maktbalansen i stort inom EU-
samarbetet samt redogör för möjliga konsekvenser för Sverige.

- Sieps rapport utgör ett viktigt bidrag till regeringens EU-arbete och ger en
värdefull genomlysning av konsekvenser som Storbritanniens utträde ur EU
får på många olika områden" säger EU-och handelsminister Ann Linde.

Rapporten visar att det brittiska bidraget till EU-samarbetet många gånger
har sammanfallit med de svenska intressena i unionen. Det har främst gällt
utvecklingen av den inre marknaden, främjandet av konkurrenskraft och
jobbskapande insatser samt förespråkandet av frihandel.

- Det är ingen tvekan om att Sverige mister en nära allierad och att
utmaningarna är många framöver. Men Sverige står väl rustade inför
kommande förhandlingar och vi kommer att fortsätta vara en stark röst i EU-
samarbetet, säger EU-och handelsminister Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-handslag för ökad delaktighet i
Skellefteå
Publicerad 21 februari 2017 Uppdaterad 21 februari 2017

Den 22 februari kommer EU- och handelsminister Ann
Linde att ingå ett EU-handslag med Europaforum Norra
Sverige och dess ordförande Erik Bergkvist.
EU-handslaget i Skellefteå är det första regionala handslaget som genomförs.
Handslaget är en del i regeringens arbete för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget i Sverige när det gäller frågor som beslutas
inom EU-samarbetet, som Ann Linde inledde i december förra året.
Utgångspunkten i arbetet är att delaktigheten kan stärkas om flera
organisationer åtar sig att höja sina ambitioner.

I samband med EU-handslaget kommer Ann Linde att gå igenom regeringens
åtaganden och Erik Bergkvist kommer att presentera vilka åtgärder som
Europaforum Norra Sverige avser att vidta.

-Jag är glad över att genomföra det första regionala EU-handslaget med
Europaforum Norra Sverige. Vi ska ta i hand på insatser för att öka
kunskapen om EU och stärka möjligheten till delaktighet, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Under förmiddagen kommer Ann Linde även träffa elever från
Baldergymnasiet och Brännanskolan som nyligen blivit utsedda till
Europaparlamentets ambassadörsskolor.

Information om EU-handslaget för journalister:
Datum och tid: 22 februari 2017, 13:00-13:45
Plats: Quality Hotel Skellefteå, Stationsgatan 8, 931 31 Skellefteå
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Pressmeddelande

Påminnelse:Pressinbjudan:
Regeringens Musikexportpris
2016 delas ut av EU- och
handelsminister Ann Linde
Publicerad 20 februari 2017 Uppdaterad 20 februari 2017

Välkommen att delta i tjugoårsjubiléet för Regeringens
Musikexportpris!
EU- och handelsminister Ann Linde delar ut Regeringens pris för
utomordentliga insatser för svensk musikexport 2016 samt ett hederspris för
mångåriga insatser för svensk musikexport.

Prisutdelningen följs av ett panelsamtal på temat förutsättningarna för
svenska talanger på den globala marknaden, där Ann Linde, närvarande
pristagare och branschföreträdare deltar.

Årets pristagare kommer att offentliggöras i samband med utdelningen. De
nominerade är: Galantis, Ghost, Zara Larsson samt Yung Lean & Sad Boys.

Tid: 21 februari 2017 kl. 15.00–17.00, dörrarna öppnas 14:30
Plats: UDs pressrum, Utrikesdepartementet, Fredsgatan 6.

Media är välkomna under hela prisutdelningen, se program nedan. Var vänlig
anmäl deltagande till anne.thorngren@gov.se. Medtag giltig legitimation.

PROGRAM

Moderator: Jan Gradvall

15:00

https://www.regeringen.se/


Inledning Håkan Hjort, kansliråd UD-FH

15:05

Håkan Hjort introducerar dagens moderator Jan Gradvall, musikjournalist

15:10

Jan Gradvall introducerar EU- och handelsminister Ann Linde

15:15

Prisutdelningsceremoni

15:35

Panelsamtal

16:00

Tid för intervjuer och mediefrågor

17:00

Avslut

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Premiär för EU-sakråd - ett
trettiotal organisationer inbjudna
för att diskutera tjänstepaket
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

EU- och handelsminister Ann Linde genomför i dag för
första gången ett EU-sakråd. Ett trettiotal organisationer
har bjudits till ett sakråd i syfte att diskutera Europeiska
kommissionens förslag om tjänstepaket.
Sakråd är en ny arbetsmetod som regeringen infört för att på ett systematiskt
sätt ta vara på civilsamhällets expertis i olika sakfrågor. Sakråd kompletterar
andra former av samråd och ökar kvaliteten i regeringens underlag.

Dagens EU-sakråd är ett led i arbetet med EU-handslaget för ökad
delaktigheten i EU-arbetet och är ett resultat av EU-handslaget som
genomfördes med arbetsmarknadens parter den 7 december i fjol.

Ett av regeringens åtaganden var att förbättra delaktigheten i EU-frågor
genom bättre former för dialog och samråd. Fler EU-sakråd kommer att
arrangeras under året. Relevanta organisationer och representanter från
civilsamhället ska ges möjlighet att i ett tidigare skede än förut komma med
perspektiv på exempelvis förslag från kommissionen.

- Det känns bra att genomföra det första EU-sakrådet. Idag tar vi ett viktigt
steg på vägen för att öka delaktigheten i EU-arbetet, säger Ann Linde, EU-
och handelsminister.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde genomför dialog med
myndigheter om delaktighet i EU-
frågor
Publicerad 13 februari 2017 Uppdaterad 13 februari 2017

EU- och handelsminister Ann Linde kommer idag den 13 februari att träffa
ett 40-tal inbjudna myndighetschefer för en dialog om deras arbete med
samråd och information i det EU-relaterade arbetet. Myndighetsforumet är
ett led i regeringens arbete med att stärka delaktigheten i frågor som beslutas
på EU-nivå.

Myndighetsforumet är regeringens första insats i det EU-handslag för ökad
delaktighet som ingicks med arbetsmarknadens parter den 7 december 2016.

Handslaget var startskottet på ett arbete för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget i Sverige när det gäller frågor som beslutas
inom EU-samarbetet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Pressträff med
ministern för Storbritanniens
utträde ur EU, David Davis, och
EU-minister Ann Linde
Publicerad 13 februari 2017 Uppdaterad 13 februari 2017

Tid: 14 februari 2017 kl. 10.30
Plats: UD:s internationella presscenter, Fredsgatan 6

På tisdag den 14 februari tar EU-minister Ann Linde emot David Davis,
ministern för Storbritanniens utträde ur EU, i Theresa Mays regering. På
agendan står bland annat den senaste utvecklingen i Storbritannien inför de
kommande förhandlingarna om utträde ur EU.

Föranmälan krävs till johanna.westlund@gov.se

Medtag presslegitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Påminnelse: Sista dag för
ackreditering för statsbesök från
Kanada
Publicerad 13 februari 2017 Uppdaterad 13 februari 2017

Den 20–23 februari 2017 avlägger Kanadas
generalguvernör David Johnston tillsammans med fru
Sharon Johnston statsbesök i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen.
Generalguvernören åtföljs av en delegation med prominenta kanadensiska
medborgare från olika delar av samhället.

Den svenska regeringen representeras av statsminister Stefan Löfven,
ministern för högre utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson samt
EU- och handelsminister Ann Linde.

Globala frågor, migration, innovation, hållbarhet och handel kommer att stå i
fokus, liksom att främja potentiella affärsmöjligheter i båda riktningar.

Det fyra dagar långa besöket äger rum i Stockholm, Malmö, Lund och
Göteborg.

Ackreditering för media

Medierepresentanter behöver särskild ackreditering via UD för att kunna
bevaka statsbesöket. Sista dag för ansökan om ackreditering är torsdagen
den 16 februari 2017.

Ansökan om ackreditering

https://www.regeringen.se/


Programmet i korthet

Måndag 20 februari

Förmiddag:
11.50 Kortege från hovstallet till Kungliga slottet.
12.10 Högtidlig välkomstceremoni Inre borggården.

Eftermiddag:
15.05 Talman Urban Ahlin tar emot generalguvernören i riksdagen.
15.30 Fru Johnston och drottningen besöker Fryshuset.
16.00 Statsminister Stefan Löfven tar emot generalguvernör Johnston i
Rosenbad.

Kväll:
20.00 Bankett på Kungliga slottet.

Tisdag 21 februari

Förmiddag:
09.00 Generalguvernör Johnston och kungen deltar vid en paneldiskussion
om svensk-kanadensiska affärsmöjligheter.
09.15 Fru Johnston och drottningen besöker NASP, Nationellt centrum för
suicidforskning och prevention av psykisk ohälsa, vid Karolinska instituet.
10.15 Karolinska institutet: besök i laboratorium följt av rundabordssamtal.

12.30 Lunch i stadshuset.

Eftermiddag:
14.30 Generalguvernören och kungen besöker Kungliga
vetenskapsakademien.
14.30 Fru Johnston och drottningen besöker Aging Research Centre, ARC.

Kväll:
19.30 Generalguvernören och fru Johnston ger en mottagning, "Friends of
Canada"

Onsdag 22 februari – Malmö och Lund

Förmiddag:
10.30 Besök på Malmö högskola för paneldiskussion kring mångfald och



integration i städer samt program om hembaserat stöd till utsatta
småbarnsfamiljer.

Eftermiddag:
14.00 Fru Johnston och drottningen besöker Återskapa i Malmö, ett centrum
för kreativt återbruk, design och utbildning.
14.15 Generalguvernören och kungen besöker European Spallation Source,
ESS, i Lund.

Torsdag 23 februari – Göteborg

Förmiddag:
10.40 Generalguvernör Johnston, kungen och prins Carl Philip besöker
Lindholmen Science Park för samtal om Göteborgs utveckling och
paneldiskussion om hållbar sjöfart.

Eftermiddag:
15.00 Besök på Westport AB Sweden i Torslanda.
15.40 Besök och samtal på Volvo Truck Experience Centre.

17.45 Avskedsceremoni Landvetter Airport.

 Hela programmet för statsbesöket



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
besöker möbelmässa
Publicerad 09 februari 2017 Uppdaterad 09 februari 2017

Oscar Stenström, statssekreterare åt EU- och
handelsminister Ann Linde, besöker Stockholm
Furniture & Light Fair, världens största mötesplats för
skandinavisk design, den 10 februari i syfte att träffa
ledande branschaktörer inom svensk möbel- och
inredningsindustri.
Under besöket vid mässan kommer Oscar Stenström att träffa företag som är
världsledande i sina nischer - produkter som kännetecknas av ett högt
designinnehåll i kombination med avancerad produktionsteknik.

Oscar Stenström kommer även att medverka i ett rundabordssamtal om
internationalisering med några av företagsledarna som står för merparten av
svensk möbelexport. Värd för samtalet är Trä- och Möbelföretagen (TMF).

- Exportpotentialen hos de välgjorda svenska designmöblerna innebär
därmed en möjlighet att stärka Sverigebilden i utlandet och öka antalet
sysselsatta i industrin. Svensk möbel- och inredningsindustri är verkligen på
rätt väg, säger statssekreterare Oscar Stenström.

Sveriges möbelindustri är starkt exportinriktad, och produktionen av möbler
uppgår till totalt 22 miljarder kronor, varav närmare 16 miljarder kronor är
export, detta på en global marknad vars handelsvärde uppgår till ungefär
1240 miljarder kronor – och här finns en stor tillväxtpotential.

- Regeringens exportstrategi omfattar ett batteri av åtgärder för att stärka
exporten i svenska företag, inklusive möbel- och inredningsföretagen. Bland
annat stärks exportrådgivningen, tillgången till finansiering, fler ambassader

https://www.regeringen.se/


och Business Sweden-kontor öppnas och en särskild satsning görs på mode,
design och arkitektur som magnet för turistbesök, tillägger Oscar Stenström.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Regeringens
Musikexportpris 2016 delas ut av
EU- och handelsminister Ann
Linde
Publicerad 09 februari 2017 Uppdaterad 09 februari 2017

Välkommen att delta i tjugoårsjubiléet för Regeringens
Musikexportpris!

Tid: 21 februari 2017 kl. 15.00 till kl. 17.00
Plats: UD:s pressrum, Fredsgatan 6

EU- och handelsminister Ann Linde delar ut Regeringens pris för
utomordentliga insatser för svensk musikexport 2016 samt ett hederspris för
mångåriga insatser för svensk musikexport.

Prisutdelningen följs av ett panelsamtal på temat förutsättningarna för
svenska talanger på den globala marknaden, där Ann Linde, närvarande
pristagare och branschföreträdare deltar.

Årets pristagare kommer att offentliggöras i samband med utdelningen. De
nominerade är: Galantis, Ghost, Zara Larsson samt Yung Lean & Sad Boys.

Media är välkomna under hela prisutdelningen, se program nedan. Var vänlig
anmäl deltagande till anne.thorngren@gov.se. Medtag giltig legitimation.

Program

Moderator: Jan Gradvall

https://www.regeringen.se/


15:00 Inledning Håkan Hjort, kansliråd UD-FH

15:05 Håkan Hjort introducerar dagens moderator Jan Gradvall,
musikjournalist

15:10 Jan Gradvall introducerar EU- och handelsminister Ann Linde

15:15 Prisutdelningsceremoni

15:35 Panelsamtal

16:00 Tid för intervjuer och mediefrågor

17:00 Avslut



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Utrikesdepartementet

Fyra statsråd besöker
Ljusnarsberg
Publicerad 07 februari 2017 Uppdaterad 07 februari 2017

Statsråden Margot Wallström, Ann Linde, Karolina Skog
och Anders Ygeman besöker Ljusnarsberg i Örebro län
torsdagen den 9 februari. Tema för besöket är klimat.
Förutom statsråden deltar även Ewa-Leena Johansson, kommunstyrelsens
ordförande (S), Matilda Ernkrans, riksdagsledamot (S), Catrin Steen,
regionråd (Mp) samt Natalie Peart, gruppledare (Mp).

Program i Ljusnarsbergs kommun, Kopparberg

14.00 Ankomst med tåg till Ljusnarsbergs kommun, Kopparbergs central

14.00-14.30 Mediatid

14.40-15.40 Besök Kopparbergs bryggerier
Media bjuds med att närvara.
Anmälan: till ulrica.scharnke@kopparbergs.se

16.00-17.00 Öppet möte: Utveckling, jobb och trygghet i hela landet
Ewa-Leena Johansson, kommunstyrelsens ordförande (S) samt Ronnie
Edvardsson (Mp) håller i mötet.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 06 februari 2017 Uppdaterad 06 februari 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Bryssel imorgon den 7
februari.
Redan ikväll deltar Ann Linde och några av EU-ministrar på en middag
arrangerad av "Friends of Rule of Law" i Europaparlamentet. Där kommer
diskussion om hur EU kommer att arbeta för att upprätthålla rättsstatens
principer, demokrati och grundläggande rättigheter. När Allmänna rådet
träffas i Bryssel 7 februari kommer ministrarna med ansvar för EU-frågor att
förbereda Europeiska rådets möte 9–10 mars. Ministrarna förväntas även
följa upp Europeiska rådets möte 15 december och EU-kommissionen
kommer på mötet att lägga fram sitt meddelande om hållbar utveckling.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Oscar Stenström till Wisconsin
och Washington
Publicerad 03 februari 2017 Uppdaterad 03 februari 2017

Oscar Stenström, statssekreterare hos EU- och
handelsminister Ann Linde, besöker USA den 5-8
februari. Besöket sker kort efter installationen av Donald
Trump som USA:s nya president. Syftet med besöket är
att träffa lokala företrädare och svenska företag i både
Wisconsin och Washington för att ta del av deras
förväntningar på den nya administrationens politik.
Besöket inkluderar även möten med politiska
företrädare, bland annat med USA:s
handelsrepresentant (USTR) för att diskutera frihandel.
Målsättningen med besöket är att etablera kontakter och definiera hur de
goda relationerna mellan Sverige och USA ska upprätthållas. USA är en av
Sveriges viktigaste handelspartner. Svenska företag bidrar till att skapa
närmare 330 000 jobb i USA och i Sverige skapar vårt handelssamarbete
över 140 000 jobb.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde inviger regionalt
exportcenter i Malmö och besöker
Helsingborgs hamn
Publicerad 25 januari 2017 Uppdaterad 25 januari 2017

EU- och handelsminister Ann Linde inviger det
regionala exportcentret i Skåne och besöker
Helsingborgs hamn 26-27 januari. Öppnandet ligger
inom ramen för regeringens exportstrategi.
Ann Linde inledningstalar på invigningen av Skåne-regionens exportcenter
med fokus på regeringens exportarbete för region Skåne. Regeringen har
fattat beslut om att inrätta sex regionala exportcenter inom ramen för
exportstrategin. Dessa exportcenter ska hjälpa företag att internationaliseras
enligt principen "en dörr in".

Regionala exportcenter har inrättats för att stödja företag i dess
exportsatsning oavsett var i Sverige de är placerade. I exportcenter samlas
representanter från relevanta offentliga aktörer – Almi, Enterprise Europe
Network, Business Sweden, Exportkreditnämnden och Tillväxtverket. Målet
är att företagen ska bli hänvisade till rätt kontaktperson inom en arbetsdag.

- Svenska företag har historiskt varit framgångsrika att nå ut till nya
marknader, men har på senare tid tappat fart. Samtidigt ligger många svenska
små- och medelstora företag i framkant när det gäller innovation och teknisk
utveckling. Här finns stor potential. Genom regionala exportcenter vill vi få
fler företag att våga exportera, särskilt de små och medelstora företagen och
särskilt till tillväxtländer och strategiskt viktiga marknader, säger Ann Linde.

Ann Linde besöker även Helsingborg där hon ska medverka på
Lindahldagen med företrädare från det regionala näringslivet samt besöka
Helsingborgs hamn.

https://www.regeringen.se/


Program:

26 januari

Malmö

11.00 Förmöte med aktörerna inom Exportcenter Skåne

Adress: Studio Malmö, Nordenskiöldsgatan 24, Malmö

12.00 Invigning/seminarium Skåne exportcenter .Ann Linde invigningstalar.

Helsingborg

15.30- 17.00 Medverkan Lindahldagen

Ann Linde talar under titeln " Brexit, Trump och EU – vad händer med
frihandeln?"

Adress: Dunkers Kulturhus, Kungsgatan 11, Helsingborg

27 januari

9.00-11.30 Besök Helsingborgs hamn.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Valetta
Publicerad 24 januari 2017 Uppdaterad 24 januari 2017

EU- och handelsminister Ann Linde deltar på ett
informellt möte i allmänna rådet (GAC) i Valetta idag
den 24 januari. EU-ministrarna väntas föra en
framtidsdiskussion om EU-arbetet och dess utmaningar
samt vilka områden som bör prioriteras framöver.
Diskussionen om EU:s framtidsfrågor startade i samband med den brittiska
folkomröstningen, som ett sätt att signalera stabilitet och enighet inom EU27
och visa på EU:s betydelse för medborgarna. EU:s stats- och regeringschefer
samlades mot denna bakgrund till ett informellt toppmöte i Bratislava den 16
september 2016.

- Det är positivt att Malta prioriterar att hantera migrationsfrågan och förslag
på hur vi kan utveckla den inre marknaden med både tillväxt och de sociala
frågorna i fokus, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven och Jean-Claude
Juncker leder toppmöte för rättvisa
jobb och tillväxt
Publicerad 23 januari 2017 Uppdaterad 23 januari 2017

Sveriges statsminister Stefan Löfven kommer
tillsammans med Europeiska kommissionens
ordförande Jean-Claude Juncker att stå värd för ett
toppmöte i Göteborg den 17 november 2017, där fokus
kommer att ligga på att främja rättvisa jobb och tillväxt.
Under toppmötet kommer stats- och regeringschefer, arbetsmarknadens
parter och andra nyckelaktörer att mötas för att diskutera hur man kan
främja rättvisa jobb och tillväxt. Centrala frågor kommer att vara väl
fungerande och rättvisa arbetsmarknader i Europa, effektiva och hållbara
sociala trygghetssystem samt social dialog.

Trots den senaste tidens ekonomiska återhämtning har den sociala och
ekonomiska krisen i Europa, som varit den värsta på många år, haft stora
konsekvenser. Vårt arbetsliv och våra samhällen förändras snabbt.
Globaliseringen, den digitala revolutionen, nya arbetsmönster och
demografiska förändringar skapar nya möjligheter och nya utmaningar. Vi
har ett gemensamt ansvar och intresse av att arbeta för ett Europa som är
mer välmående och rustat för att möta framtiden, där den ekonomiska och
sociala utvecklingen går hand i hand.

Toppmötet är ett tillfälle för nyckelaktörer att diskutera politiska
prioriteringar och initiativ på EU-nivå samt hur Europeiska unionen,
medlemsstaterna och arbetsmarknadens parter kan nå resultat när det gäller
gemensamma ekonomiska och sociala prioriteringar.
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Ordförande Jean-Claude Juncker: "Ända sedan jag inledde mitt uppdrag har
jag varit tydlig med att jag vill ha ett mer socialt Europa, och vi har tagit
viktiga steg i den riktningen. Detta år kommer att att vara avgörande. Utifrån
de omfattande samråd som hittills genomförts är det dags att inrätta en
europeisk pelare för sociala rättigheter. Det sociala toppmötet för rättvisa
jobb och tillväxt i Sverige blir ett viktigt tillfälle för att ge ett nödvändigt
momentum till dessa frågor och lyfta dem högt upp på Europas agenda, där
de hör hemma.

Statsminister Stefan Löfven: "I dessa oroliga tider måste vi visa att vi kan
göra skillnad i människors vardag. Därför borde vi alla prioritera ett mer
socialt Europa med rättvisa arbetsvillkor, väl fungerande arbetsmarknader
och en stark social dialog. Och jag är övertygad om att vi kan ta viktiga steg
för att nå de här målen under toppmötet i november."



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsminister Stefan Löfven
besöker Iran
Publicerad 16 januari 2017 Uppdaterad 16 januari 2017

Den 11-12 februari besöker statsminister Stefan Löfven
Iran på inbjudan av president Hassan Rouhani.
Samtalen kommer främst att beröra det bilaterala
samarbetet, handelsfrågor och utvecklingen i regionen
med fokus på Syrien.
Iran är en viktig politisk och ekonomisk aktör med en nyckelroll i regionen.
Utvecklingen i Mellanöstern påverkar i allt högre grad både Europa och
Sverige. Därför har statsministern rest mycket i regionen och talat med de
stora aktörerna. Goda kontakter är särskilt viktigt nu när Sverige har tagit
plats i FN:s säkerhetsråd. Sverige och Iran har nära band, också genom den
stora iranska diasporan i Sverige.

Med på resan finns även en näringslivsdelegation med representanter för ett
stort antal svenska företag och myndigheter. Handelsdelegationen leds av
EU- och handelsminister Ann Linde och är ett led i regeringens Team
Sweden-satsning och Exportstrategin för att främja ökad svensk närvaro på
tillväxtmarknader. Iran har historiskt sett varit en av Sveriges viktigaste
exportmarknader i Mellanöstern och flera svenska företag är etablerade i
landet sedan lång tid tillbaka.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde träffar svenskar och
ministrar i London för att diskutera
Brexit
Publicerad 13 januari 2017 Uppdaterad 13 januari 2017

EU- och handelsminister Ann Linde besöker London
den 16 och 17 januari för att träffa bland annat ministern
för Storbritanniens EU-utträde, David Davis och
ministern för internationell handel, Liam Fox.
Linde ska också träffa studenter och företagare som bor och är verksamma i
Storbritannien för att diskutera Brexits konsekvenser.

- I mars förväntas Storbritannien meddela att de vill lämna EU. Den svenska
regeringen ska vara så förberedd som möjligt. Därför är det viktigt för mig att
träffa både ministern som är ansvarig för Brexit och ministern som är
ansvarig för handel, säger Ann Linde, EU- och handelsminister.

- Nästan 100 000 svenskar bor i Storbritannien och vi har 1000 svenska
företag som är etablerade där. Jag vill höra hur de ser på Brexits
konsekvenser och prata om vad regeringen gör för att hjälpa dem, säger Ann
Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen inrättar exportpris för
kulturella och kreativa näringar
Publicerad 20 december 2016 Uppdaterad 20 december 2016

De kulturella och kreativa näringarnas (KKN) export
växer för varje år och i högre utsträckning än det
svenska genomsnittet. Svenskar och svenska företag
utmärker sig bland annat inom mode, litteratur, design,
musik, dataspel, marknadskommunikation, film och
arkitektur. Därför inrättar regeringen ett exportpris inom
kulturella och kreativanäringar.
I Svenska institutets regleringsbrev för 2017, som regeringen fattat beslut om
i dagarna, har myndigheten fått i uppdrag att ta fram och utforma ett
exportpris som delas ut av regeringen och uppmärksammar insatser inom
hela bredden av de kulturella och kreativa näringarna. Svenska institutet har
sedan länge väl utvecklade relationer med aktörer i den kulturella och
kreativa sektorn. De kulturella och kreativa näringarnas export växer i högre
utsträckning än det svenska genomsnittet. Bakom framgångarna står en
växande skara kreatörer och innovatörer som lämnar starka avtryck över
hela världen genom sina verk, tjänster, produkter och innovationer.

Regeringen, som även delar ut ett årligt musikexportpris till musikskapare
som bidragit till exportframgångar och bilden av Sverige i utlandet, vill på
detta sätt uppmärksamma de insatser som görs inom hela bredden av de
kulturella och kreativa näringarna.

Svenska institutet kommer att ta fram förslaget tillsammans med aktörerna
inom Team Sweden för de kulturella och kreativa näringarna, som inrättats
inom ramen för exportstrategin för att öka internationaliseringen av dessa
näringar, och återrapportera till regeringen i början på februari. Priset delas
ut i mars 2018.
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Beslutet om exportpriset för KKN expedieras under dagen.

- Som en del i det arbete som regeringen gör inom exportstrategin för att
stärka internationaliseringen av de kulturella och kreativa näringarna, vill jag
som handelsminister även uppmärksamma de personer och företag som
ligger bakom de svenska framgångarna inom denna näring. Detta genom att
inrätta ett exportpris för kulturella och kreativa näringar som delas ut under
2017, säger Ann Linde, EU- och handelsminister.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Brexit ger nya
investeringsmöjligheter för Sverige
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

På torsdag den 15 december tar EU- och handelsminister Ann Linde och
närings- och innovationsminister Mikael Damberg emot en rapport av
Sveriges export- och investeringsråd, Business Sweden. I rapporten
"Internationella investeringar efter Brexit – möjligheter för Sverige" har
Business Sweden på uppdrag av regeringen analyserat nya möjligheter för
Sverige som investeringsland i kölvattnet av Storbritanniens utträde ur EU
och EU:s inre marknad.

- Investeringar bidrar till jobb och tillväxt i Sverige. Vi har ett attraktivt
klimat för utländska investeringar med högteknologiska lösningar, innovativa
kluster och ett attraktivt välfärdssystem. Vi ser att det kan finnas nya
möjligheter när Storbritannien lämnar EU och investerare kan leta efter nya
marknader i EU. Vi vill bli ännu bättre på att visa upp vad vi har att erbjuda
på detta område, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Analysen visar bland annat att 15 procent av företagen kan tänkas minska
sina investeringar i Storbritannien efter ett utträde ur EU. Mer än två
tredjedelar gör bedömningen att Londons ställning som internationellt
affärscentrum kommer att försvagas till följd av Brexit.

- Rapporten visar att det finns skäl att arbeta hårdare mot utländska
investerare med anledning av Brexit. Över en tioårsperiod ser vi att
direktinvesteringarna ökar stadigt. Sedan regeringen tillträdde ser vi
dessutom en ganska remarkabel trend i utländska direktinvesteringsflöden till
Sverige, från 27 till 157 miljarder. Det tyder på att Sverige är attraktivt och
att vi har goda chanser att locka mer jobbskapande investeringar till Sverige,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Business Sweden har ett statligt uppdrag att främja svensk export och
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utländska investeringar till Sverige.

- Business Sweden är den organisation som är navet i vårt
investeringsfrämjande – därför fick de uppdraget att göra denna analys. Jag
ser även en viktig roll för dem när vi ska följa upp resultaten i rapporten,
säger EU- och handelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde presenterar de
nominerade till regeringens
musikexportpris 2016 under en
presskonferens för Grammis17
Publicerad 14 december 2016 Uppdaterad 14 december 2016

Imorgon, den 15 december inleder EU- och
handelsminister Ann Linde presskonferens för
Grammis17 där de nominerade till årets Grammis-gala
den 28 februari nästa år presenteras.
Liksom Grammis premierar artister, musiker och kreatörer som åstadkommit
intressanta produktioner under året, uppmärksammar även regeringen
betydelsen av det hårda arbete som svenska artister, musiker, tonsättare med
flera, lägger ner. Detta genom att dela ut regeringens musikexportpris till
någon som utmärkt sig genom att bidra till svenska exportframgångar och att
rikta strålkastarljuset mot Sverige. Nomineringarna till årets musikexportpris
kommer att presenteras vid presskonferensen.

Musikexporten på drygt 1,7 miljarder kr år 2015 stod för 19 procent av den
svenska musikbranschens totala omsättning. Det är den högsta exportandel
som har uppmätts sedan 2009. Sammantaget ökade den svenska
musikexporten under året med knappt 300 miljoner kronor, vilket innebär en
ökning med 21 procent jämfört med 2014.

- Svensk musikexport visar på en ökning med 21 procent sedan 2014. Det
betyder att svensk musik i sig både är bra och uppskattad samtidigt som det
är en viktig näringsgren som bidrar till en positiv bild av Sverige i utlandet,
säger Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Pressinbjudan:Brexit – nya
investeringsmöjligheter för
Sverige?
Publicerad 13 december 2016 Uppdaterad 13 december 2016

På torsdag den 15 december tar EU- och
handelsminister Ann Linde samt närings- och
innovationsminister Mikael Damberg emot en rapport av
Sveriges export- och investeringsråd, Business
Sweden. De har på uppdrag av regeringen analyserat
nya möjligheter för investeringsfrämjandet med
anledning av Storbritanniens utträde ur EU och EU:s
inre marknad.
Välkommen till ett lunchseminarium där Business Sweden presenterar
rapporten "Internationella investeringar efter Brexit – möjligheter för
Sverige".

EU- och handelsminister Ann Linde och närings- och innovationsminister
Mikael Damberg deltar och kommenterar rapporten på plats.

Tid: Torsdagen den 15 december

11.45-12.45: Seminarium

12.45-13.15: Pressträff

Plats: UD:s internationella presscenter, Fredsgatan 6

Lunchmacka serveras från kl. 11.15.
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Anmälan skickas senast onsdag den 14 december till darina.agha@gov.se.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 12 december 2016 Uppdaterad 12 december 2016

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Bryssel den 13
december. EU-ministrarna förväntas bland annat anta
rådsslutsatser om utvidgningsfrågor samt förbereda
Europeiska rådets möte den 15 december.
Allmänna rådet inleds med diskussion om kommissionens årliga
utvidgningspaket där EU-ministrarna kommer att diskutera Turkiet och
länderna på västra Balkan. Regeringen ser utvidgningen som en viktig del för
att skapa stabilitet och utveckling i EU:s närområde och verkar för att EU
ska ha balans mellan fortsatt engagemang och tydliga budskap om vikten av
fortsatta framsteg i kandidatländerna.

Kommissionen förväntas även presentera tillväxtöversikten för 2017 som
inleder den årliga cykeln av ekonomisk styrning i EU. Översikten innehåller
övergripande ekonomiska och sociala prioriteringar och ger medlemsstaterna
politisk vägledning för de kommande åren.

- Jag ser positivt på att tillväxtöversikten liksom i fjol har ett starkt fokus på
sociala och sysselsättningsfrågor samt att den lyfter fram samspelet mellan
social rättvisa och tillväxt, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Ann Linde kommer även att träffa sina socialdemokratiska ministerkollegor
på ett förmöte innan allmänna rådet i Bryssel.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Svensk kampanj för flytt av
europeisk läkemedelsmyndighet
från London till Sverige
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

Idag torsdag fattar regeringen beslut om att aktivt arbeta
för att EUs läkemedelsmyndighet EMA omlokaliseras till
Sverige och Stockholm Uppsala-regionen. Detta efter
det brittiska folkets beslut att lämna EU och att
europeiska institutioner lokaliserade i Storbritannien
därmed behöver söka ny hemvist.
- Med en av Europas främsta nationella läkemedelsmyndigheter, ett gott
klimat för forskning och life science samt goda förutsättningar för en effektiv
omlokalisering är Sverige ett naturligt framtida hem för EMA, säger Gabriel
Wikström, sjukvårdsminister.

Regeringen inrättar nu ett särskilt sekretariat med uppdrag att planera och
organisera Sveriges kandidatur för att lokalisera EMA till Sverige. Deras
uppdrag kommer bland annat vara att aktivt driva en kampanj gentemot
andra medlemsstater.

EMA har närmare 900 anställda från olika medlemsländer. 40 000 personer
deltar dessutom varje år i möten inom ramen för EMA:s verksamhet. En
lokalisering av EMA i Sverige kan också innebära ökade möjligheter att
locka investeringar från internationella läkemedelföretag.

- Brexit leder till att verksamheter ska flytta från Storbritannien. Regeringen
ska försöka locka EMA, den Europeiska läkemedelsmyndigheten, att
placeras i Sverige. Det skulle skapa många jobb och locka hit fler
investeringar, säger Ann Linde, EU- och handelsminister.
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Sekretariatet, som ska ha särskilt uppdrag att planera och organisera Sveriges
kandidatur för att få myndigheten till Sverige, ska arbeta i nära samarbete
med regeringens nationella samordnare för life science.

Övergripande skäl för att regeringen anser att Sverige är bäst lämpat som
värdland för myndigheten:

Svenska läkemedelsverket är en av de främsta läkemedelsmyndigheterna
inom EU och en av de nationella myndigheter som EMA oftast anlitar.
Sverige har framstående utbildning och forskning och god
kompetensförsörjning för life science-sektorn. Vi har lång tradition inom
läkemedelsutveckling, produktion och ett väl etablerat samarbete mellan
näringsliv och universitet. Statsministerns samverkansprogram för life
science visar tydligt hur prioriterat området är för regeringen.
Sverige är erkänt för att vara transparent och effektivt i sitt sätt att
arbeta med myndigheter och organisationer.Omlokaliseringen behöver
ske med bibehållen verksamhet. För att minska riskerna för industri,
sjukvård och patienter behöver flytten gå till ett av de länder som har
störst erfarenhet av samarbete inom området.
Sverige har erfarenhet av att lokalisera en europeisk myndighet. Vi har
med oss lärdomarna av processen att få hit det europeiska
smittskyddsinstitutet ECDC.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-handslag för ökad delaktighet
Publicerad 06 december 2016 Uppdaterad 06 december 2016

Den 7 december kommer EU- och handelsminister Ann
Linde att ingå ett EU-handslag med arbetsmarknadens
parter samt Europaparlamentets och EU-
kommissionens kontor i Sverige.

Tid: 7 december 2016 kl. 08.30 till kl. 11.00
Plats: Bankhallen, Malmtorgsgatan 3, Stockholm

Handslaget är startskottet på ett arbete för att stärka delaktigheten,
kunskapen och engagemanget i Sverige när det gäller frågor som beslutas
inom EU-samarbetet. I samband med EU-handslaget kommer Ann Linde att
presentera vilka åtgärder som regeringen avser att vidta.

- Medborgare och civilsamhälle måste ges bättre förutsättningar att aktivt
delta i EU-arbetet och påverka beslut som fattas på EU-nivå. Därför tar vi
idag i hand på att öka kunskapen om EU och stärka möjligheten till
delaktighet i EU-arbetet, säger Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde inviger regionalt
exportcenter i Linköping
Publicerad 05 december 2016 Uppdaterad 05 december 2016

EU- och handelsminister Ann Linde inviger det
regionala exportcentret i Östergötland och besöker
Mjärdevi Science Park den 6 december. Öppnandet
ligger inom ramen för regeringens exportstrategi.
Ann Linde kommer att medverka i paneldiskussionen " Samverkan för
framgång" om regionala exportcenter och vilken innebörd de har för
Östergötland. Regeringen har fattat beslut om att inrätta sex regionala
exportcenter inom ramen för exportstrategin. Dessa exportcenter ska hjälpa
företag att internationaliseras enligt principen "en dörr in".

Regionala exportcenter har inrättats för att stödja företags exportsatsningar
oavsett var i Sverige de är placerade. I exportcenter samlas representanter
från relevanta offentliga aktörer – Almi, Enterprise Europe Network,
Business Sweden, Exportkreditnämnden och Tillväxtverket. Målet är att
företagen ska hänvisas till rätt kontaktperson inom en arbetsdag.

- Svenska företag har historiskt varit framgångsrika att nå ut till nya
marknader, men har på senare tid tappat fart. Samtidigt ligger många svenska
små- och medelstora företag i framkant när det gäller innovation och teknisk
utveckling. Här finns stor potential. Genom regionala exportcenter vill vi få
fler företag att våga exportera, särskilt de små och medelstora företagen och
särskilt till tillväxtländer och strategiskt viktiga marknader, säger Ann Linde.

Ann Linde besöker även Mjärdevi Science Park där hon ska träffa VD Lena
Miranda samt representanter för born global-företag. Det planeras även
besök på en designbutik med ett lokalt formgivarkollektiv som ingår i EU-
projektet "Urban Creative Poles" samt ett möte med Byggnads Öst.
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Under sitt besök kommer Ann Linde även att föreläsa på Linköpings
Universitet på temat: "Trump, Brexit and the increasing protectionism".

Program

9.15 – 09.45 Seminarium "Samverkan för framgång"
Panel: Satsning på svensk export, ambitioner för Östergötland och Sverige.
I panelen medverkar Ann Linde, EU-och handelsminister, Anita Jernberger,
Region Östergötland, Tim Brooks, Tillväxtverke, Anders Härnbro, Finspångs
kommun.
Lokal: Konsert&Kongress, Konsistoriegatan 7

10.15 Presskonferens
Lokal: Konsert&Kongress, Konsistoriegatan 7

12.15-13.00 Föreläsning på Linköpings Universitet
"Trump, Brexit and the increasing protectionism"
Arrangör: Utrikespolitiska föreningen
Lokal: C1, C-huset, Linköpings Universitet

13.30-14.30 Studiebesök Science Park Mjärdevi
Möte med VD Lena Miranda och representanter för born global-företag och
företag som fått internationella ägare att fortsatt växa i Mjärdevi-miljön.
Adress: Teknikringen 7, Linköping

14.45-15.30 Besök hos IF Metall Östergötland
Byggnads presenterar sin rapport om byggbranschens villkor och krav vid
upphandlingar.
Adress: Alkagatan 2, Linköping

15.45-16.30 Presentation av EU-projektet "Urban Creative Poles" och
besök på Hemslöjden Östergötland/Studio L7:s ateljéer för kreativa
näringar
Adress: Storgatan 41, Linköping



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU och digitalisering i fokus när
Ann Linde träffar den nya
regeringen i Tallinn
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Tallinn
idag den 30 november och kommer att vara den första
svenska ministern att träffa den nya regeringen.
I Estland har det nyligen genomförts en regeringsombildning och Ann Linde
är den första svenska ministern att träffa den nya regeringen.

Samtalen kommer främst att beröra de estniska prioriteringarna inför det
förestående ordförandeskapet i EU, hösten 2017. Högt på agendan står bland
annat den digitala utvecklingen i EU. Ann Linde kommer att träffa den
nyutnämnda ministern för entreprenörskap och IT, Urve Palo, Estlands
viceminister för EU-frågor, Matti Maasikas, samt hälso- och
arbetsmarknadsminister Jevgeni Ossinovski.

Ann Linde gör också ett besök på e-Estonia showroom, ett center för
informationsspridning kring den Estniska digitaliseringsutvecklingen och de
digitala lösningarna.

- Jag ser fram emot att stärka det svenska samarbetet med Estland inom den
digitala utvecklingen i EU, säger Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Stor seger för möjligheten att
handla online utan diskriminering
Publicerad 28 november 2016 Uppdaterad 28 november 2016

EU har beslutat att sätta stopp för diskriminering
baserad på konsumentens bosättningsort i e-handeln.
Sverige har länge drivit på för att stoppa omotiverad
geoblockering – och idag har beslut äntligen fattats.
Dagens beslut balanserar företagens avtalsfrihet och skyddet för
konsumenterna. Beslutet innebär bättre förutsättningar för
gränsöverskridande shopping för konsumenter och företag i EU. En kund
som är ute efter nya träningsskor ska inte hindras från att söka efter bättre
erbjudanden på webbsidor i andra medlemsländer. I vissa fall kommer
kunden dessutom att ha rätt att få köpa varan eller tjänsten på samma villkor
som de lokala kunderna. Det innebär exempelvis att en svensk konsument
inte ska tvingas betala ett högre pris än en tysk konsument vid köp av
biljetter till musikfestivaler, sportevent eller biluthyrning i andra länder.

Beslutet innebär att medlemsstaterna är eniga och EU:s ordförandeskap har
mandat att påbörja förhandlingar med Europaparlamentet. Målet är att bli
färdiga med förhandlingarna så snart som möjligt.

- Det är en seger för konsumenternas möjlighet att handla online utan
diskrimminering. Och det kommer göra skillnad i vardagen för vanliga
medborgare. Sverige har drivit på för den här frågan under en lång tid. Du
ska ju inte bli diskriminerad utifrån vilket land du kommer ifrån när du
handlar på plats i en affär – varför ska du bli det när du handlar online, säger
EU- och handelsminister Ann Linde.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Regeringen stämmer EU-
kommissionen för beslut om
blykromater
Publicerad 26 november 2016 Uppdaterad 26 november 2016

Regeringen anser att kommissionen har brutit mot
reglerna när den gett tillstånd för fortsatt användning av
blykromater inom EU. Beslutet är dåligt för människors
hälsa och snedvrider konkurrensen för ansvarsfulla
företag som har slutat använda de farliga ämnena.
Därför har regeringen idag fattat beslut om att lämna in
en stämning till EU-domstolen för att kommissionens
beslut ska granskas.
Kommissionen fattade i september beslut om att ge ett företag tillstånd att
sälja pigment som innehåller blykromater för användning inom EU trots att
det finns fullgoda alternativ. Genom att stämma kommissionen värnar
regeringen om de EU-gemensamma reglerna, människors hälsa och de
företag som tar sitt miljöansvar.

Eftersom blypigment ofta är billigare än alternativen får företag som väljer
att sälja dessa färger konkurrensfördelar gentemot de företag som har valt att
ta bort de farliga blykromaterna. Kommissionens beslut skickar därmed
signalen att det inte lönar sig för företag att fasa ut särskilt farliga ämnen.
Genom att överklaga beslutet står regeringen samtidigt upp för en sund
konkurrens på EUs gemensamma marknad.

Bly är ett av de giftigaste ämnen som mänskligheten känner till.
Kemikaliereglerna inom EU är tydliga med att tillstånd för sådana farliga
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ämnen bara får ges om det saknas alternativ som kan användas istället. För
blykromater finns sådana alternativ vilket bland annat svenska företag visat
genom att fasa ut användningen av ämnet.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel inför beslut om patent och
e-handel
Publicerad 25 november 2016 Uppdaterad 25 november 2016

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när EU:s
konkurrenskraftsministrar (KKR) träffas i Bryssel den 28
november. När konkurrenskraftsministrarna
sammanträder står framför allt två för Sverige viktiga
frågor i fokus. Det första beslutet innebär att EU sätter
stopp för att svenska och europeiska konsumenter
diskrimineras när de e-handlar inom EU. Den andra
frågan handlar om att säkra sjösättandet av den
europeiska patentreformen.

Förbud av omotiverad geoblockering

Det s.k. geoblockeringsförslaget ingår i kommissionens Strategi för den
Digitala Inre Marknaden, vilken den svenska regeringen prioriterar högt.
Detta förslag handlar om att ge EU:s konsumenter bättre förutsättningar för
gränsöverskridande shopping. En kund som är ute efter nya träningsskor ska
t.ex. inte hindras från att söka efter bättre erbjudanden på webbsidor i andra
medlemsländer bara för att man surfar från ett annat EU-land eller att man
har en annan nationalitet. Regeringen har välkomnat detta förslag för att ge
svenska konsumenter bättre tillgång till varor och tjänster. Det har dock varit
viktigt för regeringen att uppnå ett balanserat förslag mellan företagens
avtalsfrihet och skyddet för konsumenterna.

- Med geoblockeringsförslaget vill vi visa på de positiva saker som EU
faktiskt också åstadkommer för Europas konsumenter och medborgare. Det
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här är en fråga som handlar om folks vardag. I den alltmer digitaliserade
ekonomin handlar alltfler på nätet och diskriminering hör inte hemma där,
säger Ann Linde.

Efterlängtad patentreform

Den enhetliga europeiska patentreformen är i princip klar med tillhörande
lagstiftning och domstol. Europeisk och svensk industri förväntar sig nu ett
snabbt ikraftträdande. Det som återstår för ett ikraftträdande är att det
nödvändiga antalet ratificeringar uppnås. Eftersom det i dagsläget är oklart
om Storbritanniens ratificering kan ske i närtid har Sverige tillsammans med
Belgien, Luxemburg och Nederländerna tagit initiativ till att få upp frågan på
dagordningen och lagt ett förslag. Vi söker stöd för pragmatiska lösningar, i
första hand att Storbritannien ratificerar skyndsamt, annars att
ikraftträdandet kan ske oberoende av den ratificeringen. Frågan om
Storbritannien ska stanna inom det nya patentsystemet efter ett eventuellt
EU-utträde berörs däremot inte av detta initiativ utan lämnas helt åt de s.k.
Brexit-förhandlingarna.

- Det enhetliga patentsystemet är den fråga som förhandlats längst av alla
inom EU, i över 50 år. Det är verkligen dags att sjösätta detta system som är
oerhört viktigt för svensk industri. Det är också därför Sverige drivit på för
att nu få upp frågan på bordet, säger Ann Linde.

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde bjuder in till
ministerfrukost inom ramen för
Digital 9 (D9)
Publicerad 25 november 2016 Uppdaterad 25 november 2016

På initiativ av EU- och handelsminister Ann Linde
bildades den s.k. Digital 9-gruppen (D9) i september i
år. Syftet med gruppen är att ta på sig ledartröjan inom
EU när det gäller att driva agendan framåt för de
digitala frågorna inom ramen för EU:s digitala inre
marknad. Ann Linde bjuder nu in till en frukost i denna
krets i samband med Konkurrenskraftsrådets möte den
28 november.
I och med bildandet av D9-gruppen påbörjades ett nytt samarbete mellan
Sverige, Danmark, Finland, Estland, Nederländerna, Belgien, Luxemburg,
Irland och Storbritannien. Bakgrunden är att det ansetts finnas ett behov av
ett förnyat arbete om vad EU kan åstadkomma och bidra med när det gäller
de digitala frågorna. De omnämnda länderna har enligt vissa studier pekats ut
som föregångsländer, s.k. Digital Frontrunners, och skulle i denna egenskap
ha mest att vinna på att de reformer som Europeiska kommissionen föreslagit
också kommer till stånd.

Strategin för den Digitala Inre Marknaden är en av den svenska regeringens
övergripande prioriteringar för EU-arbetet. Den syftar till att anpassa EU:s
regelverk till den alltmer digitala ekonomin och innehåller många åtgärder
med konkret betydelse i vardagen för EU:s medborgare och företag. D9 är
tänkt som en politisk plattform för samverkan och utspel medlemsstaterna
emellan och gentemot EU:s institutioner. Denna plattform blir också ett
lämpligt forum för att kommunicera publikt och för en närmare dialog med
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näringslivet om dessa frågor.

- Det är viktigt att Europa nu utvecklas för att möjliggöra digitaliseringens
potential. D9 är ett sätt för oss i Sverige att ta ledertröjan i framtidsfrågorna.
Vi svenskar har så mycket att vinna på digitaliseringens möjligheter, säger
Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i Green Tech-
konferens i Buenos Aires
Publicerad 18 november 2016 Uppdaterad 18 november 2016

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Argentina
den 23-24 november för att delta i en Green Tech-
konferens ordnad av Sveriges ambassad i Buenos Aires
och Business Sweden samt föra samtal med företrädare
för den argentinska regeringen. Handelsministern deltar
i konferensen för att presentera Sveriges prioriteringar
och utsikter för ett handelsutbyte med Argentina inom
grön teknologi.
- Jag ser fram emot att besöka Argentina med en företagsdelegation. Vi har
under året haft en intensiv dialog med Argentinas regering och det finns ett
ömsesidigt intresse att stärka samarbetet inom flera områden. Jag hoppas vi
kan nå samförstånd för utökat handelsutbyte inte minst inom grön teknologi,
säger Ann Linde.

Program för Ann Lindes resa till Buenos Aires:

Onsdag, 23 november

19:30 Middag med delegationen samt inbjudna gäster från bland annat från
Svensk-argentinska handelskammaren och argentinska tankesmedjor.

Torsdag, 24 november

9.00-10.00 Invigningstal och deltagande på Green Tech-konferensen för
svenska företag och argentinska företrädare/företag.

10.00-12.00 Möte med Francisco Cabrera, Produktionsminister (TBC)
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12.30-14.00 Lunch med deltagare i samband med Green Tech-konferensen.

14.00-15.00 Möte med Susana Malcorra, Utrikesminister



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde inviger Sveriges
ambassad i Lima
Publicerad 18 november 2016 Uppdaterad 18 november 2016

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Peru den
21-23 november för att stärka de svensk-peruanska
relationerna och officiellt öppna Sveriges ambassad i
Lima och starta Team Sweden Peru. Under besöker ska
hon även medverka vid ett seminarium och träffa flera
regeringsföreträdare.
- Jag ser fram emot att besöka Peru med en företagsdelegation. Peru är det
fjärde största landet i Sydamerika befolkningsmässigt och med en ekonomisk
tillväxt som är bland de högsta i hela Latinamerika. Samtidigt krävs stora
investeringar i infrastruktur, utbildning och omsorg. Potentialen för ökad
handel och annat utbyte mellan Sverige och Peru är stor, säger Ann Linde.

Programmet innehåller möten med regeringsföreträdare samt representanter
från utbildningssektorn och näringslivet i Lima. Ann Linde leder Team
Sweden-resan för en företagsdelegation med fokus att främja svenska företag
och frihandel samt bidra till en uppdaterad bild av Sverige.

Program för Ann Lindes resa till Lima:

Söndag, 20 november

Ankomst på kvällen

Måndag, 21 november

08:15-09:20

Introduktionsmöte – Team Sweden med deltagande av EU-ambassadören
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och FN:s högste representant i landet

10:00-11:00

Besök på 'Lugar de la Memoria, la Tolerancia y la Inclusion Social' (LUM)
(TBC)

11:30-14:30

Möte med Juan Pablo Silva Macher, vice Utbildningsminister, tillsammans
med universitetsrektorer. Lunch och seminarium med studenter på Limas
Universitet följer.

15:30-16:15

Möte med Ana Maria Romero Lozada Lauezzari, Minister för kvinnor och
utsatta grupper

18:00-19:00

Middag med Team Sweden och representanter från näringslivet.

Tisdag, 22 november

08:00-08:30

Möte med Eduardo Ferreyros Küppers, Minister för handel och turism

08:30–09:45

Lansering av Business Climate Survey och Team Sweden Peru

10:00-10:30

Intervjuer med media

12:00-15:00

Möte med Ricardo Luna Mendoza, Utrikesminister

16:00 – 17:00

Möte med Gonzalo Tamayo Flores, Energi- och gruvminister



19:00-21:00

Invigning av Sveriges ambassad

Onsdag, 23 november

Avresa till Buenos Aires på morgonen



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen ger Business Sweden
förlängt uppdrag att stärka sitt
CSR-arbete
Publicerad 17 november 2016 Uppdaterad 17 november 2016

Business Sweden fick i slutet av 2015 i uppdrag att
förstärka sitt arbete med hållbart företagande (CSR).
Regeringen anslår nu ytterligare 3 miljoner kronor för att
förlänga insatsen under resten av 2016 samt 2017.
Frågan om hållbart företagande är prioriterad och regeringen har utarbetat en
ny och mer ambitiös politik för hållbart företagande. Som ett led i arbetet
fick Business Sweden i slutet av 2015 i uppdrag att förstärka
hållbarhetsperspektivet inom exportfrämjandet. Arbetet har pågått under året
och bland annat inneburit nyanställningar och att man har satt igång med att
ta fram informationsmaterial om CSR för företag och andra intressenter inför
t.ex. delegationsresor. Business Sweden har även börjat integrera hållbart
företagande i sin exportrådgivning till små, stora och medelstora svenska
företag.

- Insatsen är en del av den exportstrategi för Sverige som regeringen
presenterade i september 2015. Insatsen är också ett led i regeringens
förväntan på svenska företag att agera ansvarsfullt och t.ex. respektera
mänskliga rättigheter i all sin verksamhet, inte minst när de gör affärer på
svåra marknader, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Avsikten med uppdraget är att Business Sweden, tillsammans med andra
statliga aktörer, ska kunna stödja svenska företag på ett bättre sätt när de vill
göra affärer på komplexa marknader.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU:s Brexitförhandlare träffar EU-
minister Ann Linde
Publicerad 17 november 2016 Uppdaterad 17 november 2016

Michel Barnier, EU-kommissionens nytillträdde
chefsförhandlare för Brexit, träffar EU- och
handelsminister Ann Linde den 17 november i
Stockholm. Mötet är en del av Michel Barniers turné till
EU:s huvudstäder för att förbereda Brexit-
förhandlingarna mellan EU och Storbritannien.
Drygt en månad efter den brittiska folkomröstningen utsåg EU-
kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker Michel Barnier till
chefsförhandlare för Brexit.

Syftet med Michel Barniers besök är att knyta kontakter och förbereda
förhandlingarna.
- För oss är det viktigt att hitta lösningar som är så gynnsamma som möjligt
för såväl EU som Storbritannien. Vi hoppas att den framtida relationen
mellan EU och Storbritannien blir så nära som möjligt, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Michel Barnier kommer under sitt besök även träffa statsminister Stefan
Löfvén och finansminister Magdalena Andersson.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar på EU-
ministermöte i Bryssel och Paris
Publicerad 14 november 2016 Uppdaterad 14 november 2016

EU- och handelsminister Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) samlas i Bryssel imorgon den 15
november. Idag besöker Ann Linde Paris tillsammans
med andra socialdemokratiska kollegor. Besöket görs
på inbjudan av den franske EU-ministern, Harlem Désir,
för att förbereda diskussionerna om EU:s framtid samt
andra frågor inför morgondagens GAC.
Rådet för allmänna frågor (GAC) kommer i morgon att diskutera EU-
kommissionens arbetsprogram för 2017, halvtidsöversynen av den fleråriga
budgetramen (MFF) samt förberedelser inför Europeiska rådet den 15-16
december 2016. På dagens förmöte i Paris med de socialdemoratiska EU-
ministrarna förbereder man morgondagens diskussioner. En pressträff är
planerad att hållas efter mötet.

- Sveriges kontakt med andra starka EU-länder är väldigt viktig när
Storbritannien förbereder sig för att lämna EU, säger Ann Linde EU- och
handelsminister.

Måndag 14 november
Förmöte med socialdemokratiska EU-ministar i Paris
Pressträff: kl. 18.30 på franska utrikesdepartementet, 1 rue Robert Esnault-
Pelterie, 75007 Paris.

Tisdag 15 november
Möte med rådet för allmänna frågor (GAC) i Bryssel
Doorstep vid ankomst till rådet.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i seminarium om
relationerna mellan Sverige och
Peru
Publicerad 08 november 2016 Uppdaterad 08 november 2016

EU- och handelsminister Ann Linde deltar onsdag den 9
november i ett seminarium om relationerna mellan
Sverige och Peru inför återöppnandet av Sverige
ambassad i Lima. Seminariet, anordnat av
Utrikesdepartementet och Perus ambassad i Stockholm,
syftar till att diskutera möjligheter för ökat handelsutbyte
länderna emellan. Under seminariet presenteras
existerande och potentiella samarbetsområden utifrån
politiska, kommersiella, akademiska och kulturella
infallsvinklar.

Tid: 9 november 2016 kl. 09.30
Plats: Rosenbads konferenscenter, Drottninggatan 5

Sverige kommer att återöppna en ambassad i Peru enligt regeringsbeslut.
Invigningen kommer att ske den 22 november av Sveriges EU- och
handelsminister Ann Linde. Huvudsaklig fokus för den nya ambassaden
kommer att vara att öka handel och investeringar mellan de två länderna
samt att främja en politisk dialog om frågor av gemensamt intresse.

Peru är med sina 30 miljoner invånare det fjärde folkrikaste landet i
Sydamerika. Dess ekonomiska tillväxt är bland de högsta i regionen.
Samtidigt krävs stora investeringar inom infrastruktur, utbildning och
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omsorg. Den positiva ekonomiska och politiska utvecklingen under de
senaste åren har lett till ett ökat intresse och möjligheter för handel och
investeringar på den peruanska marknaden.

Under seminariet kommer möjligheter för stärkta relationer mellan Sverige
och Peru från olika vinklar att presenteras. De inkluderar politiska,
kommersiella och kulturella band, liksom samarbete för ökat utbyte inom
forskning och högre utbildning, jämställdhet och hållbar utveckling.

Media är inbjuden att delta vid seminariet. Vid intresse görs anmälan till
oskar.tinnerholm@gov.se.

Medtag presslegitimation/id-handlingar.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar på ETUC i
Bryssel
Publicerad 07 november 2016 Uppdaterad 07 november 2016

EU- och handelsminister Ann Linde har blivit inbjuden
till Europafackens (ETUC) styrelsemöte i Bryssel idag.
Temat för mötet är EU:s framtid. Fackliga ledare från
omkring 89 förbund från alla europeiska länder deltar.
EU-kommissionens ordförande, Jean-Claude Juncker
medverkar också på mötet.
Ann Linde kommer bland annat att delta i ett panelsamtal och diskutera
behovet av social trygghet och Global Deal för att säkerställa jobb och
tillväxt.

- Det är kul att ha blivit inbjuden till Europafacken för att diskutera EU:s
framtid. Jag ska prata om hur trygghet och utveckling går hand i hand, säger
EU- och handelsminister Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Uppdrag att analysera Brexits
konsekvenser till Sieps
Publicerad 04 november 2016 Uppdaterad 04 november 2016

Regerinen beslutade idag att ge Svenska institutet för
europapolitiska studier (Sieps) i uppdrag att analysera
konsekvenserna av Storbritanniens utträde ur EU.
Sieps ska närmare analysera hur EU:s institutioner och
balansen mellan de 27 medlemsstater som är kvar i EU
påverkas när Storbritannien lämnar. I uppdraget ingår
att särskilt bedöma utträdets konsekvenser för Sverige.
Kommerskollegium och Business Sweden har tidigare fått uppdrag av
regeringen att analysera framtida handelsrelationer och kartlägga möjligheter
till att locka investeringar till Sverige med anledning av Storbritanniens
utträde ur EU. Nu har Sieps fått uppdraget att analysera hur ett utträde
inverkar på EU:s institutioner respektive vilka nya samarbetsmönster som
kan bli aktuella i Europeiska unionens råd. Storbritannien har varit en för
Sverige viktig allierad i många frågor inom ramen för EU-samarbetet.

- Vi vet att EU kommer att påverkas av Storbritanniens utträde. Regeringen
har tidigare tagit initiativ till tre uppdrag för att analysera Brexits
konsekvenser. Nu har vi också uppdragit åt Sieps att titta närmare på EU:s
institutioner. Sverige ska stå väl rustat inför kommande förändringar, säger
EU- och handelsminister, Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde leder
företagsdelegation till Nigeria
Publicerad 21 oktober 2016 Uppdaterad 24 oktober 2016

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Nigeria
den 24-27 oktober för att stärka handelsrelationer och
förbättra affärsmöjligheter för svenska företag i västra
Afrika. Ann Linde kommer att träffa ansvariga ministrar
och föra politiska samtal om globala utmaningar av
gemensamt intresse.
 - Jag ser fram emot att besöka Nigeria med en företagsdelegation den här
veckan. Landet ingår bland regeringens 26 prioriterade exportmarknader och
flera svenska företag finns redan på plats och gör affärer där. Potentialen för
ökad handel är dock fortsatt stor i Nigeria, säger Ann Linde.

Programmet innehåller möten med regeringsföreträdare och
näringslivsrepresentanter i Abuja och Lagos. Ann Linde leder Team Sweden-
resan för en företagsdelegation med fokus på informations- och
kommunikationsteknik, hållbar stadsplanering, energi och transport.

Program för Ann Lindes resa till Nigeria:

Tisdag, 25 oktober

09.00-10.30 
Möte med IT och kommunikationsminister Adebayo Shittu, svensk-
nigerianskt seminarium med nigerianska näringslivet i Abuja

11.00-12.00 
Möte med chefen för EU-delegationen, Amb Michel Arrion

12.45 
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Lunch med representanter från institutioner och departement (miljö,
handel/näring, jordbruk) (tbc)

14.00-15.00 
Möte med finansminister Kemi Adeosun om Nigerias utmaningar och
utveckling

16.00-17.00 
Möte med energi- och bostadsminister Babatunde Raji Fashola, SAN (tbc)
om utmaningar i Nigeria och utvecklingsplaner med hjälp av ICT

18.00-20.00 
Mottagning i svenska residenset med presentation av "Team Sweden".
Deltagare från svenska och lokala företag, regeringsföreträdare och
myndigheter, några från diasporan samt nordiska kollegor.

Onsdag, 26 oktober

12.00 
Huvudanförande vid svensk-nigeriansk konferens om ICT och smarta städer

12.30 
Presskonferens

12.40-13.30 
Lunch med möjlighet att träffa anslutande företagsrepresentanter i Lagos

14.00-17.00 
Besök i den nya stadsdelen Eko Atlantic alternativt besök på svenskt företag

18:30-20.30 
Mottagning med värd Amb Ultvedt för svenska och lokala företagsdelegater,
regionala regeringsföreträdare och myndigheter

Torsdag, 27 oktober

09.00 
Öppningstal vid Workshop: ICT as Pilot for Job Creation in Different Sectors
in Nigeria på hotell Radisson Blu

10.30 
Avresa till Oriflame och Honorärkonsulatet



11.00-13.00 
Öppning av det svenska konsulatet i Lagos inkl. lunch

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Washington för 10-
årsfirande av House of Sweden
Publicerad 19 oktober 2016 Uppdaterad 19 oktober 2016

EU- och handelsminister Ann Linde besöker
Washington mellan den 19 och 21 oktober där hon
representerar regeringen vid 10-årsfirandet av House of
Sweden den 20 oktober. Ann Linde kommer även att ha
ett möte med USA:s chefsförhandlare i TTIP, Daniel
Mullaney samt huvudtala på ett seminarium om EU,
”Sveriges roll efter Brexit”.
När House of Sweden invigdes 2006 vid Sveriges ambassad, var det en ny
typ av ambassadbyggnad med ett inkluderat eventcenter och publika ytor i
direkt anslutning till ambassaden. House of Sweden har sedan dess använts
flitigt och utgör idag en självklar plats som främjarplattform för Sverige.
Under de senaste tio åren har House of Sweden stått värd för 210 seminarier,
110 konserter, 80 utställningar och 35 familjedagar. Firandet kommer att ske
genom en galamiddag den 20 oktober.

- House of Sweden är ett flaggskepp för Sverige. Att bygga och utveckla
denna plattform har varit en mycket viktig uppgift och prioritering för
Sverige. Det är väldigt givande för Sverige att ha denna institution i
Washington, säger Ann Linde.

Vid sidan om 10-årsjubileet kommer Ann Linde även att diskutera EU:s
framtidsfrågor och frihandel vid möten med representanter för Obama-
administrationen och kongressen samt andra Washington-baserade personer.

- De svensk-amerikanska relationerna har sällan varit så goda som nu – både
politiskt och ekonomiskt. USA är en viktig marknad för svenska företag.
Svenska företags dotterbolag i USA anställer tillsammans fler än 330 000
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personer och finns närvarande över hela USA. Sverige är därtill en av de
största investerarna i USA om man ser till investeringar per capita, säger Ann
Linde.

Program

Onsdag 19 oktober

18.00-20.00
Middag på svenska ambassaden

21.00-22.30
Följa sista presidentvalsdebatten

Torsdag 20 oktober

09.00-10.30
Seminarium med rundabordssamtal om EU - "Sveriges roll post Brexit" - på
CSIS, huvudtalare Ann Linde

10.45-11.30
Möte med Frederick Kempe, ordförande för Atlantic Council

12.00-13.00
Lunch med amerikanska journalister

14.30-15.00
Möte med Catherine Novelli, Under Secretary U.S Department of State

15.30-16.30
Möte med Daniel Mullaney, USA:s chefsförhandlare i TTIP Negotiator

18.00-23.00
Galamiddag, 10-års firande av House of Sweden i Washington

Fredag 21 oktober

09.00-10.00
Möte med Everett Eissenstat och Angela Ellard

10.30-11.30
Seminarium om "Svensk arkitektur och design", huvudtalare Ann Linde



12.30-14.00
Lunch på svenska ambassaden med diskussion om kulturell diplomati



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Luxemburg inför CETA-
omröstning
Publicerad 17 oktober 2016 Uppdaterad 17 oktober 2016

EU- och handelsministern Ann Linde deltar när
allmänna rådet (GAC) och EU:s handelsministrar (FAC-
handel) träffas i Luxemburg den 18 oktober. När
handelsministrarna sammanträder är omröstningen av
CETA-avtalet enda punkt på dagordningen. På
allmänna rådet kommer migration att vara i fokus inför
Europeiska rådets möte 20-21 oktober, med
utgångspunkt i den senaste utvecklingen under hösten.
På det förra informella FAC i Bratislava beslutade rådet om ett extrainsatt
möte med handelsministrarna för att endast behandla frågan om CETA,
handelsavtalet mellan Kanada och EU.

- Min förhoppning är att vi ska anta CETA på FAC-handelsmötet i
Luxemburg i morgon, säger Ann Linde.

Allmänna rådet ska ta fram utkast till slutsatser för Europeiska rådets möte
20-21 oktober. Migration kommer att vara i fokus, med utgångspunkt i den
senaste utvecklingen under hösten. Regeringen anser att det är angeläget att
EU tar ett samlat europeiskt ansvar för en långsiktig och hållbar
migrationspolitik. Ansvaret är även viktigt i ett globalt perspektiv.
Medlemsstaterna måste agera solidariskt och genomföra de beslut som
fattats.

Allmänna rådet ska också diskutera kommissionens förslag till
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halvtidsöversyn av den fleråriga budgetramen för perioden 2014-2020.
Regeringen anser att utgiftstaken ska respekteras och den totala
utgiftsvolymen vara oförändrad, vilket bland annat värnar den svenska EU-
avgiften. Eventuella ökade utgifter för något ändamål bör finansieras genom
omprioriteringar i form av motsvarande neddragningar.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i seminarium om
den digitala inre marknaden med
Ann Mettler, chef för EU-
kommissionens tankesmedja
Publicerad 11 oktober 2016 Uppdaterad 11 oktober 2016

Idag deltar EU- och handelsminister Ann Linde i
seminariet ”How to shape a competitive and inclusive
European digital agenda” på Europahuset med bland
andra Ann Mettler, chef för EU-kommissionens
tankesmedja European Political Strategy Centre
(EPSC). Ann Mettler har en central roll för EU-
kommissionens ordförande Jean-Claude Junckers
politiska prioriteringar liksom i EU:s policyskapande.
Deltar gör också representanter för bland andra King,
Ericsson och iZettle.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Stärkta relationer mellan Sverige
och Vietnam när Ann Linde skriver
under tre avsiktsförklaringar
Publicerad 05 oktober 2016 Uppdaterad 05 oktober 2016

EU- och handelsminister Ann Linde skriver idag under
tre avsiktsförklaringar mellan Sverige och Vietnam i
syfte att fördjupa samarbetet inom forskning och teknisk
utveckling, utbildning och hälsa. Ann Linde leder just nu
den största svenska handelsdelegation någonsin till
Vietnam.
De långvariga relationerna mellan Sverige och Vietnam expanderas
ytterligare när EU- och handelsminister Ann Linde idag skriver under tre
avsiktsförklaringar för att starta förhandlingar och samarbete inom områden
som forskning och teknisk utveckling, utbildning och hälsa närmare. Ann
Linde är just nu på Team Sweden-resa i Vietnam med ett 20-tal svenska
företag. Avsiktsförklaringarna skrivs under idag i Hanoi.

- Det är positivt att vi kan utveckla de svenska relationerna till Vietnam
ytterligare genom närmare samarbete inom viktiga områden som forsking,
utbildning och hälsa, säger Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Avsiktsförklaring mellan Sverige
och Indonesien inom
transportområdet
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Idag skrevs en avsiktsförklaring (LoI, Letter of Intent)
mellan Sverige och Indonesien inom transportområdet.
Avsiktsförklaringen undertecknades i samband med
EU- och handelsminister Ann Lindes resa till
Indonesien.
Avsiktsförklaringen anger viljan att utveckla samarbetet inom
transportområdet och syftet är att främja svenska företags möjligheter i
Indonesien och att vara en dörröppnare för svenska aktörer.

Indonesien har stora investeringsplaner inom transportsektorn som
exempelvis innefattar satsningar på ny järnväg, nya flygplatser, nya
passagerarfartyg, utbyggnad av hamnar och landtrafiken samt att öka
säkerheten i och skyddet av transportsystemet. Gällande de satsningar som
Indonesien planerar för så finns flera segment där det finns god svensk
kompetens och många aktiva företag. Flera svenska företag finns på plats i
Indonesien och intresset för svenska lösningar finns.

– Indonesien är en tillväxtmarknad med stort behov av bland annat
infrastrukturutbyggnad. Handelsrelationer mellan Indonesien och Sverige
kan fördjupas inom detta område. Det finns stor potential för ett givande
utbyte inom transportsektorn. Avsiktsförklaringen kan leda till stärkt svensk
export och på så vis fler jobb i Sverige, säger infrastrukturminister Anna
Johansson.

–Jag ser stora möjligheter att fördjupa våra handelsrelationer med Indonesien
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inom transportsektorn och hoppas att under min resa kunna bidra till att
öppna fler dörrar för ökad svensk export och uppmuntra till nya kontaktytor,
säger EU- och handelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
deltar i seminarium om
Stillahavsalliansen
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Statssekreterare för EU- och handel Oscar Stenström
deltar onsdag den 5 oktober i ett seminarium om
Stillahavsalliansen anordnat av Utrikesdepartementet
och de fyra medlemsländernas ambassader i
Stockholm. Seminariet syftar till att öka kunskapen om
Stillahavsalliansen samt lyfta upp Sveriges roll som
observatör och vad det innebär. Medverkar under
seminariet gör även de fyra medlemsländerna
ambassadörer till Sverige.
Stillahavsalliansen grundades 2011 av Mexiko, Colombia, Peru och Chile
med syftet att fördjupa det ekonomiska samarbetet och skapa fri rörlighet av
varor, tjänster, kapital och människor mellan medlemsländerna. Initiativet
stärker den regionala integrationen i Latinamerika.

De fyra medlemmarna i Stillahavsalliansen är de länder i Latinamerika som
ligger närmast Sverige i frågor som synen på frihandel, demokrati,
yttrandefrihet och mänskliga rättigheter. EU har associerings- eller
frihandelsavtal med alliansens samtliga länder. Omvärldens intresse för
Stillahavsalliansen är stort och idag har 49 länder status som observatörer.
Sedan 2015 är Sverige en av dem.

– Sverige är observatör i alliansen av såväl politiska som ekonomiska skäl.
De fyra medlemsländerna är viktiga tillväxtmarknader som omfattar ca 220
miljoner människor. Vi ser stora möjligheter att öka vårt ekonomiska utbyte
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med dessa länder, säger Oscar Stenström.

Media är inbjuden att delta vid seminariet. Vid intresse anmäl till
oskar.tinnerholm@regeringskansliet.se innan tisdag den 4 oktober kl. 19.00.
Medtag pressleg.

Plats: Bankhallen, Utrikesdepartementet, Malmtorgsgatan 3

Tid: 09.30



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde leder Team Sweden-resa
med företagsdelegation till
Indonesien och Vietnam för att
främja svensk export
Publicerad 30 september 2016 Uppdaterad 30 september 2016

EU- och handelsminister Ann Linde besöker Indonesien
och Vietnam den 2-6 oktober med en företagsdelegation
för samtal med regeringsrepresentanter och företrädare
för näringslivet. Ann Linde kommer bl.a. att visa hur
svenska världsledande systemlösningar inom
infrastruktur, hållbarhet och innovation kan bidra till att
möta efterfrågan på långsiktiga och smarta
investeringar på två av Asiens snabbast växande
tillväxtmarknader. Resorna är ett led i genomförandet av
regeringens exportstrategi.
- Jag ser stora möjligheter att fördjupa våra handelsrelationer med
Indonesien och Vietnam genom att främja svenska lösningar och öka svensk
närvaro på dessa tillväxtmarknader. Jag hoppas kunna bidra till att öppna
dörrar för ökad svensk export och uppmuntra till nya kontaktytor, säger Ann
Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen ger
Kommerskollegium i uppdrag att
analysera framtida
handelsrelationer efter Brexit
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

Den svenska handeln med Storbritannien är viktig för
Sveriges export, våra arbetstillfällen och vår ekonomi.
Regeringen är väl förberedd inför förhandlingarna om
Storbritanniens utträde ur EU.
För att stärka förberedelserna än mer vill regeringen identifiera framkomliga
alternativ för handelsrelationerna och möjligheter att locka investeringar till
Sverige vid ett brittiskt utträde ur EU:s inre marknad. Därför har regeringen
idag fattat beslut om två uppdrag till Kommerskollegium - och ska fatta
beslut om ytterligare ett uppdragriktat till Business Sweden.

- Regeringen är väl förberedd inför förhandlingarna om Storbritanniens
utträde ur EU. Samtidigt gäller det att ligga steget före och bättre kunna
förstå vilka möjligheter och utmaningar som finns. Därför tar regeringen
initiativ till tre uppdrag för att utreda frågorna, säger Ann Linde, EU- och
handelsminister.

Ytterligare information

Kommerskollegium: tjänstehandel och dels tull- och
handelsprocedurer

Regeringen har gett Kommerskollegium i uppdrag att analysera möjliga
alternativa lösningar i vissa för Sverige strategiskt viktiga handelsfrågor som
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troligtvis kommer att bli föremål för komplicerade förhandlingar vid ett
brittiskt EU-utträde. Det gäller dels utformningen av och innehållet i ett
framtida regelverk för tjänstehandel mellan EU och Storbritannien, dels att ta
fram förslag på förenklade tull- och handelsprocedurer för varor för ett
framtida scenario där Storbritannien står utanför EU:s tullunion.

Business Sweden: locka investeringar till Sverige

Företags intresse av att göra nyinvesteringar i Storbritannien förväntas
minska som ett resultat av folkomröstningsresultatet - samtidigt som de
företag som är redan är etablerade där också kan överväga att flytta
verksamheter. Regeringen är övertygad om att flera kan överväga att söka
sig till Sverige. För att underlätta det arbetet ska regeringen också fatta
beslut om att uppdra åt Business Sweden att kartlägga möjligheter till att
bland annat locka investeringar till Sverige till följd av Storbritanniens
eventuella utträde ur EU.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde träffar Kanadas
särskilda sändebud för CETA
Publicerad 26 september 2016 Uppdaterad 26 september 2016

Den 26 september träffar EU- och handelsminister Ann
Linde Pierre Pettigrew, som är Kanadas särskilde
sändebud för friahandelsavtalet CETA (Comprehensive
Economic and Trade Agreement). Pettigrew inleder sin
Europaresa i Sverige innan han fortsätter till andra
medlemsstater i EU.
Den 26 september träffar EU- och handelsminister Ann Linde Pierre
Pettigrew, som är Kanadas särskilde sändebud för friahandelsavtalet CETA
(Comprehensive Economic and Trade Agreement). Pettigrew inleder sin
Europaresa i Sverige innan han fortsätter till andra medlemsstater i EU.

I centrum för mötet kommer det färdigförhandlade frihandelsavtalet CETA
stå. Ann Linde kommer berätta om sina intryck från ministermötet i
Bratislava den 22-23 september. Mellan Sverige och Kanada finns en
samsyn om CETA och en enighet om att avtalet ska undertecknas vid EU-
Kanada-toppmötet den 27 oktober.

- Processen i EU går i en positiv riktning. Att Pierre Pettigrew besöker
Sverige som första anhalt på sin Europa-resa visar på våra goda bilaterala
relationer till Kanada. CETA erbjuder en plattform för att utveckla och
fördjupa de svensk-kanadensiska relationerna, säger Ann Linde.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
besöker Taiwan
Publicerad 23 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

EU- och Handelsministerns statssekreterare Oscar
Stenström besöker Taiwan 25-27 september med
anledning av det 32:a Taiwan-Sweden Joint Business
Council (JBC) meeting i Taipei.
JBC är en viktig plattform för främjandet av handelskontakter mellan
Sverige och Taiwan och årets tema är "Smart Cities and living". Sverige är
unikt i att ha genomfört över 30 JBC-möten med Taiwan, fler än något annat
land.

– Sverige kan vara stolt över att ha en så lång handelstradition med Taiwan
och jag ser flera möjligheter att utveckla både handels- och
investeringsflödena, säger Oscar Stenström.

Taiwan är en av världens 25 största ekonomier och världsledande inom
tillverkning av högteknologiska varor. Taiwan rankas ofta som en av
världens bästa platser för investeringar och förklaringen bakom dess
ekonomiska framgång är bland annat de högteknologiska informations- och
elektronikbranscherna. Den taiwanesiska regeringen strävar efter att
förvandla Taiwan till ett globalt center för innovation.

Taiwanesiska företag är världsledande leverantörer av datorskärmar och
marknadsledande vad gäller tillverkning av persondatorer och
smarttelefoner. Svenska företag har en lång och framgångsrik närvaro i
Taiwan och de flesta större svenska exportföretag är etablerade i Taiwan.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Bratislava för möte
med EU:s handelsministrar
Publicerad 21 september 2016 Uppdaterad 21 september 2016

EU- och handelsminister Ann Linde träffar EU:s övriga
handelsministrar i Bratislava den 22 september för att
diskutera aktuella handelspolitiska frågor, bland annat
den senaste utvecklingen för EU:s
frihandelsförhandlingar med Kanada (CETA) och
förberedelser av nästa förhandlingsrunda mellan EU
och USA (TTIP). Två andra viktiga handelsavtal finns
också på dagordningen; Miljövaruavtalet och
Tjänstehandelavtalet.
Kommissionen kommer att uppdatera ministrarna om läget i förhandlingarna
inför den 15:e förhandlingsrundan om handelsavtalet mellan EU och USA
som inleds i början av oktober. Sveriges handelsminister Ann Linde
framhåller att TTIP är av högsta prioritet för den svenska regeringen och
betonar avtalets ekonomiska och politiska betydelse.

- Jag välkomnar att kommissionen fortsätter att hålla ett högt tryck i
förhandlingarna med USA. Det är viktigt att vi når så långt som möjligt under
Obamas administration. Jag hoppas EU visar fortsatt gemensam
handlingskraft för att nå framsteg i förhandlingarna, något som krävs i detta
kritiska skede, säger Ann Linde.

Ann Linde ser också fram emot att CETA undertecknas vid EU-Kanada
toppmötet den 27 oktober. I rådet pågår diskussioner om vilka delar av
avtalet som kan komma att tillämpas provisoriskt.

- Min förhoppning är att EU:s ledare kan ge en tydlig politisk signal till
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Kanada att vi vill ha det här avtalet som är ett av EU:s mest ambitiösa och
breda handelsavtal. Kanada är en viktig strategisk partner och handelsavtalet
kommer att gynna tillväxt och jobbskapande, avslutar Ann Linde.

Kanadas handelsminister Chrystia Freeland och Tysklands vice kansler
Sigmar Gabriel är båda inbjudna till middagen i Bratislava under torsdagen.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde inviger Hamndagen och
besöker Volvo Cars i Göteborg
Publicerad 21 september 2016 Uppdaterad 21 september 2016

EU- och handelsminister Ann Linde är inbjuden att idag,
21 september, invigningstala i Göteborg på
Hamndagen som arrangeras av Göteborgs Hamn. Olika
representanter från logistikbranschen, exportföretag
samt beslutsfattare träffas för att inspireras, lära sig mer
och diskutera aktuella ämnen.
Göteborgs hamn är Skandinaviens största containerhamn för transporter ut i
resten av världen, och därmed ett nav, inte bara för svensk exportindustri
utan viktigt för hela EU.

- Att det finns direktlinjer till både Fjärran Östern och USA betyder mycket
för att den svenska industrin lättare kan få ut sina produkter på
världsmarknaden. Detta syns inte minst i svensk exportstatistik där
Göteborgs hamn står för hela 30 % av Sveriges exportvärde, säger Ann
Linde.

Ann Linde kommer även att besöka Volvo Cars och träffa Anders Kärrberg,
Vice President Government Affairs, för att diskutera bland annat
handelsfrågor och hur Brexit kan komma att påverka exporten för Volvo.
Linde kommer att besöka fabriken och även träffa fackklubben på Volvo.
Europaparlamentariker Olle Ludvigsson medföljer Ann Linde hela dagen.

- Jag ser fram emot att diskutera handelsfrågor med aktörer inom svensk
handel och exportindustri i Göteborg. Ett besök i en hamnstad som Göteborg
gör min ministerportfölj som EU- och handelsminister väldigt konkret. Vi har
dagliga persontransporter till andra EU-länder från Göteborg – en
förutsättning för dessa är att vi på EU-nivå har kommit överens om fri
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rörlighet för varor, tjänster, personer och kapital, säger Ann Linde.

Program, onsdag 21 september

10.00 Besök på Volvo Car Corporation
Besök i fabriken 
(Denna aktivitet är öppen för media)

11.00 Diskussion om handelsfrågor och Brexit
Anders Kärrberg, Vice President Government Affairs
Jessica Alenius, Director Government Affairs

13.00 Träff med fackklubben på Volvo Cars

15.25 Ann Linde invigningstalar på Hamndagen – Göteborgsoperan. 
Tema: Frihandel, export. 
(Denna aktivitet är öppen för media.)

18.00 Partiarrangemang

 



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till ministermöte i
Bryssel
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

EU- och handelsministern Ann Linde deltar när rådet för
allmänna frågor (GAC) möts i Bryssel idag den 20
september. EU-ministrarna ska förbereda Europeiska
rådets möte som äger rum den 20-21 oktober bl.a. där
migration- och handelsfrågor ska diskuteras. På GAC-
mötets dagordning står också översyn av EU:s
budgetram samt EU-kommissionens arbetsprogram för
nästa år.
- När EU-ministrarna träffas i Bryssel idag kommer det vara ett tillfälle för
mig att inför Europeiska rådets möte lyfta vikten av att bekämpa
protektionism och ro i hamn frihandelsavtalet med Kanada, säger Ann Linde,
EU- och handelsminister.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU- och handelsminister Ann
Linde i möte med Kanadas
handelsminister Freeland
Publicerad 15 september 2016 Uppdaterad 15 september 2016

Den 15 september träffar EU- och handelsminister Ann
Linde sin kanadensiska motpart Chrystia Freeland.
Under mötet ska det bilaterala samarbetet mellan
Sverige och Kanada diskuteras och hur detta kan
fördjupas ytterligare.
Fokus för samtalet kommer att vara det färdigförhandlade frihandelsavtalet
CETA. Målet är att CETA ska undertecknas vid
EU-Kanada-toppmötet den 27 oktober.

-Vi behöver fler moderna och progressiva handelsavtal. För både Kanada
och Sverige erbjuder avtalet en möjlighet att ta de ekonomiska relationerna
vidare genom ökad handel och investeringar. Det är det mest ambitiösa,
moderna och omfattande avtal som EU någonsin har slutit, säger Ann Linde.

CETA-avtalet tar på olika sätt hänsyn till trender i den internationella
handeln, såsom den ökade betydelsen av globala värdekedjor och en
växande tjänstehandel. Avtalet omfattar bl.a. tullar, tjänster, investeringar,
handelsprocedurer, offentlig upphandling, immaterialrättsligt skydd och
hållbar utveckling. Avtalet medför att ca 99 % av tullarna mellan EU och
Kanada avvecklas.

I Kanada finns cirka 150 svenska dotterbolag som ansäller runt 20 000
personer.

Intresset för Kanada har ökat i Sverige och under 2016 besöker flera svenska

https://www.regeringen.se/


statsråd och riksdagsdelegationer Kanada i syfte att utveckla de svensk-
kanadensiska relationerna.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde tar initiativ till brev om
stöd för frihandel
Publicerad 15 september 2016 Uppdaterad 15 september 2016

Den 14 september skickade ministrarna från tolv EU-
medlemsstater (Irland, Tjeckien, Portugal, Spanien,
Lettland, Estland, Danmark, Litauen, Storbritannien,
Italien, Finland och Sverige) på svenskt initiativ ett
gemensamt brev till EU-kommissionen och
kommissionär Malmström.
I brevet framhöll EU- och handelsminister Linde, tillsammans med övriga
ministrar, betydelsen av frihandel för tillväxt och jobbskapande. Dessutom
gav ministrarna sitt stöd till fortsatta förhandlingar för ett frihandelsavtal
med USA samt uppmärksammade de framsteg som har skett under
förhandlingen. Ministrarna uppmanade Europeiska kommissionen, som
förhandlar för medlemsstaternas räkning, att nå de uppsatta målen för
förhandlingen som rådet gemensamt enats om i förhandlingsmandatet. I
brevet förordade ministrarna att de vill se att det färdigförhandlade
frihandelsavtalet med Kanada undertecknas vid EU-Kanada-toppmötet i
Bryssel den 27 oktober. Avtalet är det mest ambitiösa och moderna som EU
någonsin har slutit. För Kanada, EU och Sverige erbjuder avtalet en
möjlighet att ta de ekonomiska relationerna vidare genom ökad handel och
investeringar.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg och Ann Linde på
Global Progress Summit i
Montreal
Publicerad 12 september 2016 Uppdaterad 12 september 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
EU- och handelsminister Ann Linde medverkar i Global
Progressive Summit i Montreal den 14-15 september
Temat för årets upplaga av Global Progressive Summit är mångfald och
välstånd för alla samt innovationer och digital demokrati. Värd är Kanadas
premiärminister Justin Trudeau. Övriga deltagare är bland andra Sadiq Kahn,
borgmästare i London, Sigmar Gabriel, vice förbundskansler och näringslivs-
och energiminister i Tyskland, Lodewijk Asscher, vice premiärminister i
Nederländerna, Toomas Hendrik Ilves, Estlands president och Bill de Blasio,
New Yorks borgmästare.

Global Progressive Summit arrangeras av Canada2020, Center for American
Progress och Policy Network.

Information om Global Progressive Summit 2016:
http://canada2020.ca/events/globalprogress2016/#

Program: 
http://canada2020.ca/wp-content/uploads/2016/09/Global-Progress-2016-
Agenda.pdf
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Bangladeshs utrikesminister Abul
Hassan Mahmood Ali besöker
Sverige
Publicerad 08 september 2016 Uppdaterad 08 september 2016

8-9 september besöker Bangladeshs utrikesminister
Sverige, på Margot Wallströms inbjudan. Under
besöket träffar utrikesminister Abul Hassan Mahmood
Ali utrikesminister Margot Wallström, ministern för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella
Lövin och EU- och handelsminister Ann Linde.
Sverige och Bangladesh har samarbetat mot fattigdom och för mänskliga
rättigheter under fyrtiofem år. De senaste åren har Bangladesh blivit ett
viktigt produktionsland för kläder och en nära samarbetspartner till Sverige i
globala frågor som klimat och migration.

Under Alis besök kommer utvecklings- och handelsfrågor att diskuteras,
liksom FN-samarbete, mänskliga rättigheter och kampen mot terrorismen.
Hållbarhet, miljö och socialt ansvar är viktiga frågor för såväl företag och
konsumenter som den svenska regeringen. Även Global Deal –
statsministerns initiativ för globalt samarbete på arbetsmarknaden för bättre
arbetsvillkor – står också på dagordningen.

Under sitt besök i Sverige kommer Abul Hassan Mahmood Ali också att
träffa svenska företag med verksamhet i eller intresse för Bangladesh och
besöka Stockholms stad för samtal om miljövårdsfrågor.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde träffar Ecuadors
handelsminister Juan Carlos
Cassinelli Cali
Publicerad 06 september 2016 Uppdaterad 06 september 2016

Den 7 september 2016 äger ett möte rum mellan Ecuadors handelsminister
Juan Carlos Cassinelli Cali och EU- och handelsminister Ann Linde. På
mötet, som äger rum på Ecuadors initiativ, kommer handelsrelationerna
mellan EU och Ecuador att avhandlas.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Oslo för att
diskutera lösningar för
handelshinder
Publicerad 05 september 2016 Uppdaterad 05 september 2016

EU- och handelsminister Ann Linde besöker tisdagen
den 6 september Oslo för att bl.a. träffa den norska
näringsministern Monica Maeland och diskutera frågor
kring handel och främjande. Även Brexit och EU
kommer också att lyftas i samtalet.
Ann Linde kommer även att träffa statssekreterarna Hattrem och Tronstad
för att fortsätta diskutera hur man ska lösa de handelshinder och andra
problem för handel och mobilitet som finns. Detta för att ytterligare stärka
och utveckla handeln och ländernas gemensamma konkurrenskraft.

Möten med Norsk-svenska handelskammaren, tankesmedjor samt Team
Sweden är planerade under besöket. Ann Linde träffar även Arbeiderpartiets
ledare Jonas Gahr Støre under sin vistelse i Oslo.

- Norge är Sveriges största exportland och våra relationer är täta och
utmärkta. Sveriges exportstrategi är det tydligaste exemplet på den svenska
regeringens prioritering av internationaliserings- och exportfrämjandet, inte
minst för små och medelstora företag. En nära dialog förs med näringslivet
kring vad som behöver göras, säger Ann Linde.

Program

Tisdag den 6 september:

13.15    Möte med näringsminister Monica Mæland
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13.15    Möte med Norsk-svenska handelskammaren (NSHK)

14.30    Möte med Team Sweden i Oslo

15.30    Möte med statssekreterare Tore Hattrem och statssekreterare
Elsbeth Tronstad

17.00    Möte med Jonas Gahr Støre, partiledare, Arbeiderpartiet 

Onsdag den 7 september:

Avresa till Stockholm



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde tar initiativ på EU-nivå
till en Digital 9-grupp
Publicerad 05 september 2016 Uppdaterad 05 september 2016

På initiativ av EU- och handelsminister Ann Linde
bjuder regeringen idag in ett antal europeiska kollegor
till Stockholm i syfte att bilda en s.k. Digital 9-grupp
(D9). Avsikten är att påbörja ett nytt samarbete och
därmed ta på sig ledartröjan inom EU när det gäller att
driva agendan vidare för digitaliseringsfrågorna och
skapandet av en digital inre marknad inom EU.
- Det behövs just nu ett förnyat arbete om vad EU kan åstadkomma och
bidra med. Sverige tillsammans med de baltiska och Benelux-länderna kan
betraktas som "digitala frontrunners" i Europa. Vi har kommit långt på det
digitala området och har också mest att vinna på att de reformer som EU-
kommissionen föreslagit också förverkligas. Vi är tillsammans en stark röst
när det gäller att påverka EU i rätt riktning, säger Ann Linde.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde besöker Haag för att
diskutera handelspolitik, inre
marknad och EU:s framtid
Publicerad 05 september 2016 Uppdaterad 05 september 2016

EU- och handelsminister Ann Linde besöker måndagen
den 5 september Haag. Ann Linde träffar utrikesminister
Bert Koenders, näringsminsiter Henk Kamp samt
handel- och biståndsminister Lillianne Ploumen för att
diskutera hur EU:s konkurrenskraft kan stärkas och
samarbetet på den inre marknaden fördjupas. Även EU-
arbetet i ljuset av Brexit kommer att diskuteras.
Under besöket i Haag kommer Ann Linde även att träffa och uppmuntra
främjandearbetet med svenska företag inom Team Sweden.

- Nederländerna är en av våra viktigaste samarbetspartners i EU-arbetet. Jag
vill fortsätta fördjupa detta samarbete genom att stärka det likasinnade
arbetet i handelspolitiska frågor, särskilt nu när vi hör allt fler röster emot
frihandel växa fram i Europa och USA, säger Ann Linde.

Program

Måndag den 5 september:

11.00 – 12.30   Bilaterala samtal med utrikesminister Bert Koenders

13.30 – 14.00   Bilaterala samtal med näringsminister Henk Kamp

16.30 – 17.15   Bilaterala samtal med handels- och biståndsminister Lillianne
Ploumen
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18.30                Arbetsmiddag med representanter från näringsutskottet,
främjare från Team Sweden samt svenska företag.

Tisdag den 6 september:

Avresa



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Svensk design är viktig export för
Sverige
Publicerad 26 augusti 2016 Uppdaterad 26 augusti 2016

EU- och handelsminister Ann Linde deltar på
öppningen av årets modevecka i Stockholm, Berns
Salonger, måndag 29 augusti kl. 11.00. Borås
Textilhögskolas avgångselever visar sina
examenskollektioner i samband med öppningen.
Handelsministerns statssekreterare Oscar Stenström deltar i ett
rundabordssamtal under modeveckan där han kommer att diskutera vad som
sker när unika kreativa näringar möts. Stenström kommer även att hålla ett
kortare anförande om vikten av kulturella och kreativa näringar kopplat till
regeringens exportstrategi och satsningen Team Sweden.

Fashion week Stockholm pågår mellan den 29 och 31 augusti. Under veckan
visar svenska modeskapare sina kollektioner för våren 2017.

- Det finns idag ett väldigt stort intresse för svenskt mode i världen. Många
svenska varumärken ligger i framkant ur ett globalt hållbarhetsperspektiv
och modeindustrin hade under 2014 den snabbast växande exporttillväxten.
Smart mode håller länge och där ligger Sverige i framkant, säger Ann Linde,
handelsminister.

Måndag 29 augusti, Berns Salonger

09.00 Anförande statssekreterare Oscar Stenström

09.20 Oscar Stenström deltar i rundabordssamtal

11.00 Ann Linde deltar på öppnandet av Fashion week Stockholm
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde till Europaforum i
Hässleholm
Publicerad 19 augusti 2016 Uppdaterad 19 augusti 2016

EU- och handelsminister Ann Linde reser till
Hässleholm den 22 augusti och deltar i Europaforum.
Europaforum samlar årligen allmänheten, politiker,
sakkunniga och opinionsbildare för att diskutera aktuella
frågor utifrån ett europeiskt perspektiv.
Ann Linde ska vara huvudtalare på Europaforums pass under temat "Är
frihandeln hotad?" som följs av en paneldebatt med bland annat EU:s
handelskommissionär Cecilia Malmström.

- Ökade klyftor och bristen på trygghet har skapat en frustration som riktas
mot öppenhet och handel i många länder. Fler måste inse att utveckling,
frihandel och trygghet måste gå hand i hand, säger EU- och
handelsministern.

- Att kunna mötas för att diskutera EU-frågorna utifrån våra olika
ingångsvinklar och synsätt är oerhört betydelsefullt för mig som EU- och
handelsminister. Jag ser fram emot en bra dialog, konstaterar Ann Linde
inför sitt deltagande.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Norges EU-minister besöker
Wallström och Linde
Publicerad 12 augusti 2016 Uppdaterad 12 augusti 2016

Utrikesminister Margot Wallström och EU- och
handelsminister Ann Linde tar den 15 augusti emot
Norges EU- och EES-minister Elisabeth Aspaker på
UD.
På mötesdagordningen står bland annat det nordiska samarbetet, den
brittiska EU-folkomröstningen och dess följder samt handeln mellan våra
länder.

Det är i egenskap av nordisk samarbetsminister som Margot Wallström tar
emot Elisabeth Aspaker.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Genomförandet av regeringens
exportstrategi fortsätter med
kartläggning av handelshinder
Publicerad 04 augusti 2016 Uppdaterad 04 augusti 2016

Nu genomförs ytterligare ett steg i regeringens
exportstrategi. I syfte att ge regeringen aktuellt underlag
om de viktigaste handelshindren och problem som
hämmar svenska företags export, tillfrågas närmare
2000 svenska företag om hur de upplever handeln med
omvärlden. Insamlingen av information görs på uppdrag
av UD och genomförs av Kommerskollegium och SCB.
– Att arbeta för att minska handelshinder är ett centralt inslag i regeringens
exportstrategi. Att vi nu samlar in information och påbörjar ett analysarbete
innebär att vi tar krafttag för att identifiera och hantera handelshinder och
därmed främja svensk export. Informationen kommer vi att använda i det
fortsatta arbetet med att driva svenska intressen i internationella
handelsförhandlingar och utveckla EU:s inre marknad, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

I ljuset av den gradvisa nedgång som skett i världshandeln blir detaljerad och
uppdaterad kunskap om handelshinder och ett strukturerat angreppssätt ännu
viktigare. Företagen intervjuas av SCB, Kommerskollegium kommer sedan
att analysera och bearbeta materialet tillsammans med de djupintervjuer som
myndigheten själv genomfört. En liknande beställning förra året resulterade i
ett omfattande underlag som dagligen används i EU-arbetet, i de
handelspolitiska granskningar som genomförs i Världshandelsorganisationen
samt i olika bilaterala möten med länder runt om i världen.

En slutrapport kommer att presenteras av Kommerskollegium i slutet av
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oktober 2016.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg och Ann Linde till
Demokraternas konvent
Publicerad 21 juli 2016 Uppdaterad 21 juli 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
EU- och handelsminister Ann Linde besöker
Demokraternas konvent i Philadelphia, USA den 25 –
29 juli.
Mikael Damberg och Ann Linde ska delta i International Leders Forum, ett
arrangemang som ordnas av National Democratic Institute parallellt med
Demokraternas konvent. Mikael Damberg och Ann Linde ska dessutom
medverka i ett frukostmöte med svenska företag som är aktiva i regionen,
bland andra SCA, SKF, IKEA och QLIK. Både Mikael Damberg och Ann
Linde kommer att ha bilaterala möten med demokratiska politiker inom sina
respektive politikområde.

Mikael Damberg och Ann Linde är tillgängliga för media mellan 25 -29 juli.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ny handelssekreterare i Tjeckien
Publicerad 14 juli 2016 Uppdaterad 14 juli 2016

Regeringen har idag utsett Nikki Brandt till ny
handelssekreterare i Tjeckien. Nikki Brandt tillträder
tjänsten som handelssekreterare med placering i Prag
den 1 september 2016.
Nikki Brandt har god kunskap om tjeckisk företagskultur, bland annat från
sin tidigare sejour som handelssekreterare i Prag mellan 2008 och 2012.
Närmast kommer Nikki Brandt från Köpenhamn där han verkat som
handelssekreterare sedan 2012.

Nikki Brandt kommer fortsätta att utveckla det goda samarbetet som råder
mellan ambassaden och Business Sweden, bland annat i arbetet med Team
Sweden-kretsen i Tjeckien som ambassaden och Business Sweden tidigare
har etablerat.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ny satsning på innovativa och
tidigt internationaliserade företag -
Born Globals
Publicerad 14 juli 2016 Uppdaterad 14 juli 2016

Regeringen har idag som ett led i Sveriges
exportstrategi gett Business Sweden i uppdrag att
hjälpa innovativa och tidigt internationaliserade företag
det vill säga Born Globals, att snabbare utveckla sin
export. I uppdraget ingår även att locka utländska
startup-företag att etablera sig i Sverige.
Born Global-företag återfinns inom till exempel IT-tjänster, medtech,
dataspel, mode, musik, design och handel. De kännetecknas av att de
exporterar redan från starten till skillnad från företag som först bygger upp
en inhemsk marknad. Dessa företag har därför mindre behov av stöd för att
hitta slutkunder utomlands, men större behov av att få tillgång till utländska
kontakter inom finansiering, produkt- och affärsutveckling, bolagsetablering
och rekrytering.

– Genom detta nya uppdrag stärker vi möjligheterna för startup-företag och
andra Born Globals att få tillgång till utländska nätverk av investerare,
företagsinkubatorer och startupmiljöer, säger EU- och handelsminister Ann
Linde. Det skapar möjligheter för dem att växa snabbare – både hemma och
internationellt.

Business Sweden ska genomföra uppdraget i samverkan med Vinnova, Almi
och svenska inkubatorer, vetenskapsparker och startup-miljöer. Det innebär
att främjandet av entreprenörskap, innovationskraft och internationalisering
knyts ihop.
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– Vi vill stärka länken mellan olika statliga aktörer som hjälper företagen att
växa. Därför har vi tidigare skapat Team Sweden och beslutat om regionala
exportcentra, säger Ann Linde. Sverige är mycket framgångsrikt i att fostra
snabbväxande startups, men konkurrensen är hård och gamla framgångar
garanterar inte nya.

Regeringen anslår 7,5 miljoner kronor för satsningen i år, varav en del ska
användas för samarbeten med företagsinkubatorer, vetenskapsparker och
andra startup-miljöer. Avsikten är att motsvarande summa ska satsas årligen
fram till 2019.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige i framtidsinitiativ för EU
med Frankrike och Tyskland
Publicerad 07 juli 2016 Uppdaterad 07 juli 2016

Måndag den 11 juli träffar EU- och handelsminister Ann
Linde Frankrikes och Tysklands EU-ministrar i Berlin för
att gemensamt höja ambitionsnivån för EU:s arbete
med jobbskapande samt för att växla upp det så viktiga
klimatarbetet världen har åtagit sig efter Paris.
Tillsammans kommer man att gemensamt underteckna
en deklaration som visar på en höjd ambitionsnivå och
ett stärkt samarbete i några specifika frågor.
– Världen står inför stora utmaningar där samarbete och solidaritet är
avgörande för våra gemensamma framgångar. Klimatförändringen,
flyktingkrisen och arbetslösheten är bara några exempel på utmaningar som
måste lösas tillsammans, över nationsgränserna. Den europeiska unionen har
bildats för ett fredligare och starkare Europa och har sina viktigaste uppgifter
framför sig, säger Isabella Lövin, minister för klimat- och internationellt
utvecklingssamarbete.

– Brexit innebär inte att det europeiska samarbetet pausar - tvärtom behöver
det politiska engagemanget för ett enat, demokratiskt och öppet Europa
stärkas. Sverige behöver också hitta nya samarbeten när vi, i Storbritannien,
förlorar en viktig partner inom EU-samarbetet, säger Ann Linde, EU- och
handelsminister.

Måndagens möte handlar om att skapa nya jobb, ställa om till ett fossilfritt
Europa och integrera miljontals nya människor i våra samhällen. Det handlar
också om att stå upp för värderingar som i efterkrigstid präglat det
europeiska samarbetet, såsom jämställdhet, öppenhet och mångfald, i en tid
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då dessa värderingar utmanas från många olika håll. Det är viktigare än
någonsin att europeiska politiker agerar ansvarsfullt och arbetar för ett
Europa som klarar av framtidsutmaningarna istället för att så ökad splittring.

Sverige som föregångsland spelar och ska i än högre grad spela en nyckelroll
i EU. Redan idag har vi mer inflytande än många andra medlemsländer med
motsvarande storlek. Vi ska aktivt arbeta för att EU ska bli bättre på att lösa
de frågor som människor förväntar sig – att leverera i folks vardag. Det är
särskilt viktigt att EU fokuserar på att genom handel skapa förutsättningar
för fler jobb med schyssta villkor och förmår göra verklighet av de mål som
beslutades på klimattoppmötet i Paris. Om EU lyckas med detta kommer
människor märka resultat i sin vardag och då kommer också legitimiteten för
EU att öka.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

EU-minister Ann Lindes
engagemang i Almedalen
Publicerad 01 juli 2016 Uppdaterad 01 juli 2016

Ann Linde besöker tisdagen 5 juli till torsdagen den 7
juli Almedalen och deltar i både seminarium, paneler
och utfrågningar och medieaktiviteter kopplade till EU-
och handelsministerportföljen.

Seminarieprogrammet i urval:

Tisdag 5 juli

11.30–12.30 After the referendum – is this the end of the European project? 
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Swedbank.
Plats: Strandgatan 35

14:10-14:40 Sweden, U.S., and EU: Opportunities and Challenges in the
Economic Relationship
EU- och handelsministern deltar i ett samtal arrangerat av EU-kommissionen
tillsammans med Azita Raji, USA:s ambassadör till Sverige. Plats:
Europahusets paviljong, Strandvägen H526

Onsdag 6 juli

08.30-09.30 Vart är EU på väg?
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av LO. Plats:
Hamnplan 5

11.00–12.00 Hur förvekligar vi den stora potentialen i svenska företags
internationella framgångar? 
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Svenskt
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näringsliv. Plats: Svenskt Näringslivs trädgård, Hamngatan 3

16:00-17:00 Industri 4.0 – innovation och vägen till fortsatt hög
konkurrenskraft
EU- och handelsministern deltar i ett panelsamtal arrangerat av Dagens
Industri och Business Sweden. Plats: Dagens Industris tält, Donners plats 2

Torsdag 7 juli

11.30–12.00 Sveriges roll för ett hållbart företagande
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av Concord.
Plats: Unionens trädgård, Hästgatan 10

12.30–14.00 Partierna – Europas svagaste länk
EU- och handelsministern deltar i ett samtal arrangerat ESP – Europeiska
Socialdemokratiska Partiet i Stockholm. Plats: Uppsala universitet, Campus
Gotland, Cramérgatan 3

14:30-15:30 Collaborative economy: boost for sustainable growth and jobs -
or challenge for regulation?
EU- och handelsministern deltar i ett seminarium arrangerat av EU-
kommissionen i Stockholm. Plats: Europahusets paviljong, Strandvägen
H526



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Öppnande av
handelssekreterarkontor och
anställning av handelssekreterare
i Saudiarabien
Publicerad 30 juni 2016 Uppdaterad 30 juni 2016

Regeringen har idag beslutat att öppna ett
handelssekreterarkontor i Riyadh, Saudiarabien.
Business Sweden har sedan tidigare en etablerad närvaro i Saudiarabien
inom och i samverkan med ambassaden i Riyadh. Ett etablerat handelskontor
ska bidra till att öka möjligheterna för svensk export till Saudiarabien och
inte minst möta en stor efterfrågan på konsulttjänster på den saudiska
marknaden.

Regeringen har idag även utsett Ali Shakir till handelssekreterare i
Saudiarabien. Ali Shakir tillträdde tjänsten som handelssekreterare med
placering i Riyadh den 1 juni 2016.

Ali Shakir har stor erfarenhet av saudisk företagskultur och kommer närmast
från rollen som kontorschef på Business Swedens kontor i Riyadh. Shakir har
tidigare varit handelssekreterare i Bagdad, Irak och har en gedigen
erfarenhet av regionen såväl som Business Swedens verksamhet.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i Allmänna rådets
möte i Luxemburg
Publicerad 23 juni 2016 Uppdaterad 23 juni 2016

EU- och handelsminister Ann Linde deltar under
fredagen den 24 juni för första gången i Allmänna
rådets möte i Luxemburg.
Vid mötet väntas rådet förbereda och diskutera dagordningen inför
Europeiska rådets möte den 28-29 juni, där resultatet av Storbritanniens
folkomröstning om EU-medlemskapet, samt migration och flyktingkrisen
kommer att stå i fokus.

Allmänna rådet väntas också godkänna de landspecifika
rekommendationerna till medlemsländerna inom ramen för den europeiska
planeringsterminen, som handlar om att samordna den ekonomiska politiken
och finanspolitiken inom EU.

Rådet kommer vidare att diskutera framtagandet av EU-kommissionens
arbetsprogram för 2017, samt diskutera möjligheterna till ökad öppenhet och
insyn som ges i det nya interinstitutionella avtalet om bättre lagstiftning, som
började gälla den 13 april i år.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Utredning för en tydligare och mer
effektiv tillsyn av produkter
Publicerad 22 juni 2016 Uppdaterad 22 juni 2016

Regeringen har beslutat att ge en särskild utredare i
uppdrag att analysera vissa marknadskontrollfrågor.
Före detta justitierådet Annika Brickman har förordnats
för uppdraget. Förutom en större kartläggning av
området ska hon även analysera vilka befogenheter och
sanktionsmöjligheter som tillsynsmyndigheterna på
området bör ha. Detta är ett första steg i att utvärdera
om Sverige behöver ett mer enhetligt regelverk för
marknadskontroll. Enligt EU- och handelsminister Ann
Linde ger tydlighet och väl avvägda sanktionsregler
bättre förutsättningar för de företagare som tillverkar
eller importerar produkter för försäljning i Sverige.
Marknadskontroll är ett annat begrepp för ansvariga myndigheters arbete
med att kontrollera att produkter som tillhandahålls på den svenska
marknaden uppfyller gällande krav. Vare sig kraven kommer från nationell
rätt eller EU-rätt har de tagits fram för att de bedöms nödvändiga för att
skydda viktiga allmänintressen såsom miljö- eller konsumentskydd. En
effektivt utförd marknadskontroll är en av grundstenarna i den nuvarande
ordningen där produkter som huvudregel fritt får sättas på marknaden utan
förhandskontroll, vilket både underlättar för handel och begränsar de
administrativa kraven på företagen.

För att säkerställa att befintliga krav också följs ges de ansvariga
myndigheterna möjlighet att använda sig av vissa utpekade befogenheter,
t.ex. för att få in information, samt att söka vissa sanktioner. Vilka
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befogenheter eller sanktionsmöjligheter myndigheterna har tillgång till är
beroende av vilken lagstiftning som ska tillämpas i det enskilda fallet. Genom
en kartläggning av nu förekommande befogenheterna och
sanktionsmöjligheterna inom produktområdet ges regeringen underlag för att
ta ställning till om dessa är lämpliga och ändamålsenliga i förhållande till sitt
syfte.

Att förutsättningarna för och effekterna av produkttillsyn skiljer sig åt mellan
de olika lagstiftningarna kan även det vara problematiskt ur ett
företagsperspektiv. I och med den tekniska utvecklingen är det inte ovanligt
att produkter antingen ligger i gränslandet mellan eller faller under två eller
flera sektorslagstiftningar. En leksak kan t.ex. innehålla både farliga
kemikalier och komponenter som kan ge upphov till elektromagnetisk
störning varför inte bara leksakslagen utan även miljöbalken, EMC-lagen
och ett antal andra lagstiftningar kan bli aktuella. Otydliga förutsättningar för
tillsynen skapar dels svårigheter för myndighetssamverkan men främst
oklarhet och brist på förutsägbarhet för berörda företagare.

I en skrivelse till regeringen har generaldirektörerna för fjorton statliga
myndigheter efterfrågat en översyn för större tydlighet och ett mer
sammanhängande regelverk.

– Att förenkla för våra svenska företag är en viktig prioritering för
regeringen. Det handlar om att se till att det blir enkelt för svenska företagare
som tillverkar eller importerar produkter att förstå vilka regler som gäller och
hur de kan påverkas av dem. Det är bra att den här utredningen nu kommer
igång, så att vi kan förbättra tydligheten gentemot svenska företag, samtidigt
som vi ser till att människor kan lita på att de produkter som säljs i Sverige är
säkra att använda och uppfyller alla andra krav som ställs på dem, säger Ann
Linde, EU- och handelsminister.

Före detta justitierådet Annika Brickman har getts i uppdrag att utföra
utredningen. Hon ska redovisa sina slutsatser senast den 31 augusti 2017.



Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Utrikesdepartementet

Alice Bah Kuhnke och Ann Linde
besöker Vilnius och Baltic Pride
Publicerad 16 juni 2016 Uppdaterad 16 juni 2016

Kultur- och demokratiministern Alice Bah Kuhnke och
EU- och handelsministern Ann Linde besöker Vilnius
den 17-18 juni för att bland annat delta i Baltic Pride.
– I ljuset av de fruktansvärda massmorden i Orlando är det viktigare än
någonsin att visa stöd för hbtq-personers självklara rättigheter. Din rätt att
vara den du är måste alltid försvaras – i Stockholm, i Orlando och i Vilnius,
säger kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

– Efter det avskyvärda attentatet i Orlando är regeringens arbete mot
hatbrott både i Sverige och globalt är viktigare än någonsin. Vi arbetar
genom FN, EU och vårt bilaterala utvecklingssamarbete för att stärka
HBTQ-personers rättigheter globalt, och vi har startat ett stort nationellt
arbete mot våldsbejakande extremism, säger EU- och handelsminister Ann
Linde.

I samband med besöket i Vilnius kommer Alice Bah Kuhnke att träffa
Litauens vice kulturminister, Arnas Neverauskas. Hon kommer även att
träffa Litauens utrikesminister Linas Linkevičius, Algirdas Šešelgis, vice
social- och arbetsmarknadsminister, samt Agneta Lobačevskyte, ombudsman
för likabehandling. Dessutom kommer Alice Bah Kuhnke att träffa
representanter för civila samhället och lokala aktivister som arbetar för hbtq-
personers rättigheter. Hon kommer också att tala vid Baltic Prides konferens
om mänskliga rättigheter och delta i Prideparaden.

EU- och handelsministern kommer bland annat att träffa sin kollega vice
utrikesminister Raimundas Karoblis för ett samtal om handelspolitik och
aktuella EU-frågor. Hon har även ett möte med socialdemokratiska
parlamentsledamöter. Ann Linde kommer att delta i Prideparaden och hålla
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tal efteråt tillsammans med Alice Bah Kuhnke.

I samband med Baltic Pride har Sverige tillsammans med 22 andra länder
ställt sig bakom ett gemensamt uttalande (se länk).



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Nya handelssekreterare i
Danmark och Kanada
Publicerad 09 juni 2016 Uppdaterad 09 juni 2016

Regeringen har idag utsett Mikaela Sundberg till ny
handelssekreterare i Danmark. Mikaela Sundberg
tillträder tjänsten som handelssekreterare med
placering i Köpenhamn den 1 augusti 2016.
Mikaela Sundberg har stor erfarenhet av dansk företagskultur med bakgrund
hos danska företagskoncernen A.P Möller Maersk Group. Närmast kommer
Mikaela Sundberg från PwC där hon arbetat som managementkonsult sedan
2011.

EU- och handelsminister Ann Linde betonar betydelsen av
handelssekreterarens uppdrag i Danmark för att främja svensk export och
internationalisering i vårt närområde samt för utländska företagsinvesteringar
i Sverige.

Regeringen har idag även utsett Lydia Engholm till ny handelssekreterare i
Kanada.

Lydia Engholm började sin yrkeskarriär på Business Sweden, dåvarande
Exportrådet, 2002 i Sankt Petersburg och Moskva. Sedan dess har Lydia
Engholm hunnit med att arbeta som Investment manager på Swedfund och
kommer närmast från Oriflame Cosmetic AB där hon arbetat sedan 2008.

- Kanada är en utmärkt inköpsport till hela den nordamerikanska marknaden
för svenska företag tack vare närheten till USA och deras europeiska prägel.
När frihandelsavtalet mellan Europa och Kanada träder i kraft skapar det
också ännu bättre förutsättningar för svenska företag att ta sig in på
marknaden. Handelssekreterans roll i det arbetet blir viktigt, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.
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Lydia Engholm tillträder tjänsten som handelssekreterare i Kanada med
placering i Toronto den 8 augusti 2016.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Sverige arbetar för effektivare
världshandel
Publicerad 31 maj 2016 Uppdaterad 31 maj 2016

I veckan står Sverige värd för ett internationellt möte om
hur vi i ska förenkla handeln i vårt viktiga östliga
närområde. Deltagare från över 40 länder kommer till
Stockholm för att utbyta erfarenheter och lära av
varandra om hur man bäst förenklar handel och
tullhantering.
- För svensk export är det enormt viktigt att inte bara vi själva, utan även
våra handelspartners har effektiva handelsprocedurer, säger EU- och
handelsminister Ann Linde. Därför är det självklart för oss att stödja detta
arbete, inte bara som en del av vår Exportstrategi, utan även som en del i vår
strävan att hjälpa fattigare länder att utvecklas genom handel.

Bakgrunden är Världhandelsorganisationens, WTO:s, nya avtal om
förenklade handelsprocedurer. Avtalet är den största framgången i de
senaste årens WTO-förhandlingar, och är det avtal inom WTO som förväntas
ge störst ekonomiska effekter, främst för fattigar länder. Enligt avtalet ska
bland annat överflödiga dokumentkrav tas bort och modern teknik användas,
vilket minskar handläggningstider vid gränspassage och risken för
korruption, vilket underlättar handel mellan de länder som nu implementerar
avtalet. För EU:s egen del finns sedan maj 2016 en ny moderniserad
tullagstiftning på plats vilken lever upp till de nya kraven i WTO-avtalet.
Sveriges och EU:s roll på mötet i Stockholm är att stödja länder ifrån bland
annat Kaukasien och Centralasisen att genomföra avtalet.

- Sverige har en viktig roll att spela både när det gäller överförandet av
expertkunskap på tullområdet men också i de diskussioner om bistånd som
kommer att bli viktiga under mötet, säger utrikesrådet för handelsfrågor Eva
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Walder. Sverige ses som ett föregångsland när det gäller enkla tullprocedurer
och många av de tullförenklingar som finns i WTO-avtalet är har tagits fram
i Sverige av Tullverket. Sverige är dessutom ett av de länder som ger mest
bistånd för att hjälpa länder att genomföra WTO-avtalet.

Mötet äger rum i Stockholm den 1 – 3 juni. Värdar för mötet i Sverige är
Utrikesdepartementet, Tullverket och Kommerskollegium och mötet
arrangeras tillsammans med EU-kommissionen. Deltagarna på mötet kommer
från Världstullorganisationens (WCO:s) Europaregion, bestående av 52
länder från Ryssland i norr till Israel i söder.

Media inbjuds att närvara under mötet. Medtag presslegitimation.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde deltar i högnivådialog
om TTIP
Publicerad 30 maj 2016 Uppdaterad 30 maj 2016

EU- och handelsminister Ann Linde deltar tisdag 31 maj
i TTIP Dialogue som arrangeras av
Utrikesdepartementet, LO och Svenskt Näringsliv i
Stockholm.
- Dialogen blir ett unikt tillfälle att diskutera fördelar och utmaningar med
TTIP. Ett tillfälle för olika grupper att komma till tals och lyfta just sina
frågor. Transparens och öppenhet är och ska vara ledord när världens två
största marknader förhandlar om ett frihandelsavtal. Stockholmsdialogen är
ett konkret uttryck för just öppenhet och transparens i
frihandelsförhandlingar, säger EU- och handelsminister Ann Linde, som
kommer hålla ett av huvudanförandena under dagen.

Den 31 maj arrangerar Utrikesdepartementet tillsammans med LO och
Svenskt Näringsliv en dialog på hög nivå om det transatlantiska handels- och
investeringspartnerskapsavtalet TTIP. EU- och handelsminister Ann Linde
kommer delta under dagen, tillsammans med EU:s handelskommissionär
Cecilia Malmström och USA:s handelsrepresentant ambassadör Michael
Froman. Deltar gör även TTIP-förhandlingarnas båda chefsförhandlare
Ignaciao Garcia Bercero (EU) och Dan Mullaney (USA) samt LO-
ordförande Karl-Petter Thorwaldsson och VD för Svenskt Näringsliv Carola
Lemne.

TTIP dialogue kan i delar följas via LO play.

Webbsändning: LO Play

En presskonferens kommer at hållas 13.30, även den kan följas via webben
och frågor ställas via ett formulär på LO play.
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Hashtag för dialogen är #TTIPdialogue.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Irans utrikesminister besöker
Sverige
Publicerad 30 maj 2016 Uppdaterad 30 maj 2016

Onsdagen den 1 juni besöker Irans utrikesminister
Mohammad Javad Zarif Sverige. Under besöket
kommer bilaterala samtal med statsminister Stefan
Löfven och utrikesminister Margot Wallström att äga
rum. Utrikesminister Zarif kommer även att träffa
närings- och innovationsminister Mikael Damberg samt
EU- och handelsminister Ann Linde.

Inbjudan till fototillfälle när statsminister Stefan Löfven tar
emot utrikesminister Zarif i Rosenbad

Tid: 1 juni, kl 10.10
Plats: Gästmatsalarna, Rosenbad.
Inpassering genom kopparporten Rosenbad kl. 09.30–10.00
Ta med presslegitimation.

Anmälan krävs till: nina.kefi@regeringskansliet.se

Inbjudan till gemensam pressträff med utrikesminister
Margot Wallström och utrikesminister Zarif

Tid: 1 juni kl. 13.10
Plats: UD, Gustav Adolfs torg 1
Inpassering sker från kl. 12.30
Ta med presslegitimation.
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Anmälan krävs till: boel.lindbergh@gov.se



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ann Linde ny EU- och
handelsminister på UD
Publicerad 27 maj 2016 Uppdaterad 27 maj 2016

I samband med regeringsombildningen den 25 maj
2016 tillträdde Ann Linde sin nya tjänst som EU- och
handelsminister i Utrikesdepartementet. Linde har en
lång och gedigen erfarenhet från internationellt arbete
liksom arbete inom Regeringskansliet bakom sig.
Senast har hon tjänstgjort som statssekreterare i
Justitiedepartementet hos inrikesminister Anders
Ygeman.
- Jag blev mycket glad och hedrad över utnämningen till EU- och
handelsminister med ansvar för två områden jag länge haft ett stort
engagemang för, säger Ann Linde. EU står inför stora utmaningar med tanke
på den brittiska folkomröstningen och den pågående flyktingkrisen, och
det är viktigt att Sverige deltar i debatten om unionens framtid, såväl ute i
Europa som i Sverige.

- Utökad handel såväl inom Europa som på andra viktiga marknader är starkt
prioriterat av regeringen i sin strävan att minska arbetslösheten och öka
tillväxten. Genom den exportstrategi som nyligen antagits ser jag fram emot
att tillsammans med Team Sweden göra verklighet av detta, säger Linde.

Oscar Stenström blir statssekreterare hos EU- och handelsministern.
Stenström kommer närmast från Näringsdepartementet där han varit
statssekreterare hos närings- och innovationsminister Mikael Damberg.
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Tal från Utrikesdepartementet

Sveriges anförande vid WTO:s
Ministerial Conference, framfört av
EU- och handelsminister Ann
Linde
Publicerad 13 december 2017

Buenos Aires, Argentina, den 12 december 2017. Det
talade ordet gäller.
Fellow ministers, director-general, excellencies, distinguished delegates,

I would like to start by expressing my warm appreciation to Argentina and to
chair Susanna Malcorra for hosting this conference.

I will tell you why this gathering is important for me, representing Sweden.

For a trade-oriented country the WTO is the foundation of the multilateral
trading system.

A strong, rules-based, transparent and predictable multilateral trading system
is a precondition for growth and jobs.

150 years ago, Sweden was one of the poorest countries in Europe. Since
then - industrialisation, innovation, a sound legal political framework and
free trade - have brought Sweden to the top of many international rankings.

With a population of 10 million, we have always looked abroad to seek new
markets and partners. Whether it is about iron ore, cars, trucks, music or
services – the world is our arena and it is crucial that it remains open for
trade.

To co-create with our fellow partners for a more sustainable future, we need
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a robust, rules-based and transparent environment.
The small and poor countries are those who need an open, multilateral
predictable trading system the most. It was true for Sweden and is still true
for many today.

All members have a responsibility to increase the least developed countries
involvement in the WTO and their share of global trade.

To promote LDC participation the Swedish government has contributed with
56 000 USD to the LDC Trust Fund.

In 2018 Sweden will allocate 2.1 million USD to the WTO Global Trust
Fund, to provide negotiation support to developing countries.

Since 1995, the WTO has provided us with a legal framework. Although you
don't see it or think of it every day, the WTO is the oxygen and the
"bloodstream" of international trade. Therefore we must handle our common
artery, the WTO, with great care.

Globalisation and trade do not only create winners. That is why the Swedish
Prime Minister Stefan Löfven launched "The Global Deal" initiative. Global
Deal is about promoting dialogue. Sound labour relations and decent working
conditions contribute to greater equality, increased productivity and
inclusive economic development. A win-win-win situation for workers,
companies and societies.

Since my first ministerial meeting in 1996, the WTO has taken many steps
forward. However, trade and gender equality is an area where I would like to
see further work and development. WTO must also address new issues such
as e-commerce.

Getting more women into business and trade is sound economic policy.
Gender equality contributes to growth in all countries, regardless of the level
of development. This is important for me, Sweden and the EU.

In conclusion, we must:
• stand up for a modern, predictable, robust, rules-based multilateral and
inclusive trading system
• improve the dialogue between social partners
• further gender integration and
• provide better access for developing countries to the world trading system.

Thank you very much.





Tal från Utrikesdepartementet

Tal av EU - och handelsminister
Ann Linde vid Folk och Försvars
rikskonferens 2017
Publicerad 11 januari 2017 Uppdaterad 11 januari 2017

Sälen 8 januari 2017. Det talade ordet gäller.
Tack för inbjudan.

Kära deltagare, jag vill börja med att tacka Folk och Försvar för inbjudan
och gratulera till ett spännande och aktuellt program. Det känns väldigt
bra att vara här - igen!
Jag har alltid uppskattat rikskonferensen. Jag var här för första gången
när jag var politiskt sakkunnig åt Björn von Sydow i mitten av 90-talet
och förra året var jag här i min kapacitet som statssekreterare åt
inrikesminister Anders Ygeman.
Idag ska jag prata om EU:s utmaningar och möjligheter – under den
dramatiska rubriken ”Har EU en framtid?”. Och självklart har EU en
framtid, men både kommissionen och inte minst medlemsländerna måste
visa både politiskt mod och dessutom arbeta mycket närmare
medborgarna.
Brexit har riktat ljuset mot många av de saker som vi tar för givet med
EU-medlemskapet: den fria rörligheten med möjligheter att studera och
jobba var som helst, och tillgång till sjukvård och samma sociala
förmåner som andra medborgare där du jobbar, de enorma ekonomiska
fördelarna för svensk export att ha hela den inre marknaden utan tullar
och nationella regleringar. 
EU bidrar till fler och bättre jobb i Sverige, att vi kan lyckas minska
klimatpåverkan och ger möjlighet att hantera migrationskrisen på ett
solidariskt sätt. EU kan och bör vara en bastion för demokrati, mänskliga
rättigheter och rättsstatens principer. Men det är inget som bara händer -
för att lyckas krävs både samarbetsinriktade politiker och skickliga
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tjänstepersoner.
Det är lätt att glömma dessa fundamentala saker, när det mesta av
diskussionen om EU handlar om svårigheterna att hantera
migrationskrisen eller Brexit. 

EU föddes för att hindra krig och konflikt.

Jag vill börja med att sätta EU i ett historiskt sammanhang – och
konstatera det uppenbara. Vi bor i en del av världen som under de
senaste århundrandena har präglats av krig och konflikt. Fred har varit
undantaget – och konflikt varit normen.
Efter två världskrig som kostade miljontals människor livet låg Europas
samhällen i spillror. Det är en underdrift att säga att utmaningarna var
stora och att det var djupa sår att läka.
I november förra året var jag inbjuden av min socialdemokratiska
kollega i Frankrike, Harlem Desir, att tillsammans med andra
ministerkollegor från vår partigrupp se hur vi kan driva på EU i
sysselsättningsfrågorna - inte minst med åtgärder för ungdomar. 
Vi höll till i det rum på Quai d'Orsay – franska UD i Paris - där Robert
Schuman och Jean Monnet skrev under fördraget som skapade den
Europeiska kol- och stålgemenskapen. Det är en otrolig känsla att vi idag
fortsätter arbetet med EU i deras anda.
Även om berättelsen om EU som ett fredsprojekt ibland når religiösa
eller mytologiska nivåer - så går det inte att förneka den historiska
effekten av ömsesidigt utbyte genom handel och samarbete.
Genom utvidgningspolitiken har EU påverkat utvecklingen i hela
Europa. Många länder har genomfört reformer för att kunna bli
medlemmar i unionen. Det har till exempel gällt att ha ett
domstolsväsende som ska följa rättsstatens principer, regler för att delta
ekonomiskt på den inre marknaden, eller reformer för att upprätthålla
grundläggande mänskliga rättigheter.
Medlemsstaterna är sammanlänkade och mycket starkt beroende av
varandra. Sverige har varit medlem i Europeiska Unionen i 22 år. Det
har vi tjänat på. Idag står EU:s inre marknad för cirka 70 procent av den
svenska exporten – importen är ännu större. Och vi tjänar på att det går
bra för våra grannländer. För välmående länder har välmående grannar.
  
Med detta vill jag säga att även om vi lever i en orolig tid så är nu fred –
inte konflikt - norm i Europa.

Vi lever i en orolig tid.



För det är ingen överdrift att säga att vi lever i en orolig tid. Mänskliga
rättigheter och rättsstatens principer utmanas runt om i världen. Dessa
grundläggande värderingar kan inte tas för givna.
Situationen i Syrien är en tragedi och ett misslyckande för det
internationella samfundet. Konflikten är snart inne på sitt sjätte år. Varje
dag dödas civila utan urskiljning och en miljon människor lever under
belägring.
Krig och konflikter skapar migrationsströmmar av historiska
proportioner. 
Klimatförändringarna märks allt tydligare. I november förra året
uppmättes en medeltemperatur som var 20 grader varmare än normalt på
Arktis.

EU – behövs mer än någonsin.

Den nationella säkerhetsstrategin, som statsministern berättade om
tidigare idag, lyfter fram vikten av ett väl fungerande EU. För globala
utmaningar kräver gemensamma lösningar. Och när utmaningarna är
stora och många – är behovet av ett välfungerande EU ännu större.
Den främsta försvars- och säkerhetspolitiska insatsen EU kan göra är att
skapa förutsättningar för säkra och trygga medborgare som står upp för
mänskliga rättigheter och rättsstatens principer, i demokratiska länder. 

Populism och nationalism föds av ökad ojämlikhet.

En våg av nationalism och protektionism har slagit in över världen och
Europa. Det påverkar självfallet också EU.
Många upplever just nu att förändringar inte är förbättring. Tvärt om
upplever väldigt många att förändring är försämring. Människor ser sina
arbeten bli utslagna av den globala konkurrensen och teknikutvecklingen
– och därmed hur deras livssituation hotas.
Det gäller att förstå att den här frustrationen finns. Att den är stark. Och
att den tyvärr på många ställen är upplevelsen välgrundad.  
Ojämlikheten har ökat. Löntagare och särskilt de med mindre
kvalificerade yrken, får en allt mindre del av den växande kakan.
McKinsey släppte en intressant rapport i somras – Poorer than their
parents – där de undersökte inkomstutvecklingen i några avancerade
ekonomier. Rapporten visade att mellan 1993 och 2005 hade drygt två
procent samma eller fallande inkomst. De allra flesta fick det alltså
successivt bättre. Men mellan 2005 och 2014 hade mellan 65 och 70
procent kvar samma eller till och med lägre inkomst. De allra flesta har
alltså fått det sämre. Här är värt att nämna att Sverige står ut bland



mängden – här är samma siffra 20 procent.
Även om det senaste årets politiska utveckling inte enbart går att
förklara med ekonomiska termer och ojämlikhet så är det klart att en
sådan utveckling skapar frustration och ilska.Den här frustrationen tar
sig uttryck på olika sätt. Man kan inte rösta om globalisering och
teknikutveckling, men det går att rösta mot EU, mot flyktingmottagande
och mot handelsavtal. I Storbritannien ledde det till Brexit. I
Nederländerna till att de röstade ner associationsavtalet mellan EU och
Ukraina. I Italien röstade folket mot regeringen i en folkomröstning
vilket ledde till att premiärminister Renzi avgick.
På många sätt tror jag att den populistiska och nationalistiska vågen
skapats på grund av att både att nationella regeringar och EU inte har
klarat av att leverera tillräckligt – framförallt inte tillräckligt fort. Alla
har inte fått del av ökad tillväxt, istället har klyftorna växt. När
människor upplever att de får det sämre letar de efter alternativ och
snabba svar.  

Gemensamma värderingar och rättsstatens principer måste garanteras i
EU.

Europas utmaningar har bidragit till att släppa loss krafter och idéer som
vi hoppats lägga långt bakom oss.  Populistiska och högerextrema
rörelser är på frammarsch och har i många länder vunnit inflytande och
makt.
I flera medlemsstater har regeringar stärkt sitt inflytande över
rättssystem och begränsat medias och det civila samhällets möjligheter
att arbeta. Kvinnors rättigheter trängs tillbaka och politiska protester
möts med maktspråk. Demokratiska grundregler förbises eller ignoreras.
Jag ser med oro på utvecklingen i Polen. Det är mycket viktigt att Polen
följer både Venedigkommissionens rekommendationer och de
rekommendationer som EU-kommissionen lämnat.
Så sent som i december lämnade EU-kommissionen ytterligare en
rekommendation. I denna fortsätter kommissionen att uppmana Polen att
följa konstitutionsdomstolens tidigare domslut och understryker att alla
domslut måste publiceras.
Det är nödvändigt att EU-kommissionen kan fortsätta dialogen med
Polen i syfte att bidra till att lösa den konstitutionella krisen i landet. Det
ska inte råda någon tvekan om att rättsstatens principer ska gälla i EU.
För vår union bygger på gemensamma, grundläggande värden om bland
annat frihet, demokrati, jämlikhet, rättsstatens principer och mänskliga
rättigheter, i enlighet med art. 2 i EU:s fördrag.  Alla medlemsstater har
en skyldighet att både leva upp till dessa värden och att främja dem.



Vi måste kunna lita på att alla medlemsstater tar ansvar för de åtaganden
man gjorde i anslutningsprocessen också när man är medlem. Det är
centralt för det ömsesidiga förtroendet för varandras rättssystem och för
trovärdigheten i de externa relationerna. 
Respekt för rättsstatens principer och EU:s andra grundläggande värden
är också avgörande för unionens möjligheter att utvecklas ekonomiskt
och socialt. Och när det brister hotas både individers rättigheter och i
förlängningen sammanhållningen och säkerheten på vår kontinent.
Vi kan inte acceptera en sådan utveckling. EU:s grundläggande värden
kan inte vara förhandlingsbara. EU:s möjligheter att vidta åtgärder i ett
tidigt skede när rättsstatens principer hotas måste stärkas.
Och här vill jag peka på tre vägar:

Den första är att Kommissionens roll som väktare av fördragen
måste respekteras. Det innebär också att stödja att kommissionen
använder sitt ramverk för att undanröja hot mot rättsstaten, till
exempel i den pågående dialogen med Polen.
Den andra är att utveckla rättsstatsdialogerna i rådet - med syfte att
se till att alla medlemsländer agerar utifrån rättsstatens principer.
Här driver Sverige på för att EU:s instrument ska utvecklas vidare
och bli mer effektivt. Dialogerna behöver förberedas mer
systematiskt, dialogtillfällena behöver bli fler, vi måste fokusera på
de faktiska problem vi ser runt om i Europa och följa upp de
slutsatser vi antar. 
För de tredje kan sanktionsmekanismerna i fördraget användas - dels
överträdelseärenden som används när en medlemsstat bryter mot
EU-rätten - dels art. 7 där rådet eller Europeiska rådet kan ingripa
när det finns en risk att en medlemsstat allvarligt ska åsidosätta EU:s
grundläggande värden,. Ett art. 7-förfarande kan i förlängningen
leda till att en medlemsstat förlorar sin rösträtt i rådet, men denna
mekanism har aldrig använts och är att betrakta som en absolut sista
utväg.

EU måste kunna garantera att rättsstatens principer gäller i alla
medlemsländer. Det är en förutsättning för att unionen ska kunna
hantera de stora utmaningarna på ett trovärdigt sätt – såväl mot
omvärlden som för våra egna medborgare. Att kunna leva som man lär.

Regeringens EU-prioriteringar

Det allra viktigaste är att EU kan leverera resultat, både på ett
övergripande plan och  i människors vardag. Och visa att EU skapar
ett värde för alla medborgare. Då krävs förändring.
På sikt krävs det säkert fördragsförändringar för att skapa rätt



fokus – men det vore oansvarigt att kräva sådant i detta oroliga läge.
Det finns mycket som kan göras här och nu. Det är viktigt att EU
kan leverera resultat som påverkar på riktigt.

Tillväxt och schyssta jobb
Handel med EU:s inre marknad är avgörande för Sverige. Det finns stora
möjligheter i digitalisering på den inre marknaden. Därför driver
regeringen på utvecklingen i EU för att kunna släppa lös potentialen i
digitaliseringen.
Lika lön för lika arbete ska gälla i Sverige – regeringen med Ylva
Johansson i spetsen arbetar hårt för att förändra
utstationeringsdirektivet.
Vi måste skapa bättre förutsättningarna för unga i Europa – det är
nämligen den unga generationen som fortfarande står utan arbete runt
om vår kontinent. I somras tog jag och med mina ministerkollegor från
Tyskland och Frankrike fram en politisk deklaration tillsammans där vi
kräver fler insatser för att knäcka ungdomsarbetslösheten, till exempel
att Europeiska ungdomsgarantin blir genomförd och ett utökat Erasmus-
program som inte bara gör att studenter utan också arbetare kan delta. 
Klimat

Parisavtalet hade inte blivit av utan EU. Sverige arbetar för att EU
aktivt ska värna Parisavtalet och dess genomförande bland annat
genom ett stärkt system för handel med utsläppsrätter som ger en
långsiktig styrning mot lägre utsläpp av växthusgaser.
Migration

Regeringen fortsätter driva på för ett solidariskt ansvar för migrationen.
Det finns de EU-länder som vill tala om flexibel eller effektiv solidaritet
– i min värld finns bara solidaritet. Antingen är man solidarisk eller inte.
Fattade beslut måste följas – det måste få konsekvenser att inte följa
fattade beslut. Alla EU länder måste ta sitt ansvar. Vi borde verkligen
överväga om de länder som inte tar sitt ansvar ska ha samma tillgång till
EU:s strukturutvecklingsfonder.

Brexit.

Låt mig säga några ord om Brexit.
Jag tillträdde som EU- och handelsminister den 25 maj förra året. En
dryg månad senare röstade Storbritannien för att lämna EU.
Under omröstningen var jag var i Luxemburg för möte med allmänna
rådet. Jag tror att jag alltid kommer att komma ihåg känslan den där
midsommarmorgonen när resultatet av omröstningen presenterades.
Jag väcktes av ett sms från min medarbetare, satte på CNN och insåg



vad som hade hänt. Sen stängde jag av TV:n, drog upp gardinerna,
blickade ut över staden som låg utanför. Jag kände mig stärkt i min
uppfattning: EU och det samarbete vi har byggt upp under de senaste
decennierna är verkligen värt att kämpa för.

EU och Sveriges hantering av Brexit

Konsekvenser för oss i Sverige, för EU-samarbetet men framförallt
för britterna.

Premiärminister May kommer sannolikt notifiera – alltså aktivera artikel
50 senast i mars. Då inleds processen på allvar.
Det är kort tid kvar till dess – och det är tyvärr fortfarande oklart vilken
relation Storbritannien vill ha med EU.
Vi vill ha en så nära relation till Storbritannien som möjligt

Storbritannien är Sveriges fjärde viktigaste handelspartner.
100 000 svenskar och 1000 svenska företag är etablerade i
Storbritannien.
De fyra friheterna går inte att separera – det går inte att ha kakan
och äta den.
Vid konflikt mellan intressen är EU 27 mer prioriterat.

Regeringen tar ansvar genom att vara så förberedd som det bara
går inför framtida förhandlingar – och vi är nu väl rustade inför
våren.

Varje departement har analyserat Brexits konsekvenser.
Vi har tillsatt en Brexit Task Force som leds av  statsministerns
statssekreterare Hans Dahlgren och min statssekreterare Oscar
Stenström.
Regeringen har hittills fattat beslut om flera uppdrag till myndigheter
för analysera vilka konsekvenser Brexit kan få – och vilka vägar
framåt som är möjliga. 

EU på hemmaplan

Låt mig säga något kort om regerings arbete med delaktighet i EU-
arbetet.
EU-handslag för ökad delaktighet
Kunskapsnivån har sjunkit i nyckelgrupper – det är farligt för vår
demokrati.
Genomförde lyckat EU-handslag 7 december med arbetsmarknadens
parter.
Ökad delaktighet leder till att Sveriges agerande i EU blir både bättre



och starkare – men också ökad legitimitet.

Avslutning

Så – har EU en framtid? Svaret är ja.
Unionen står inför utmaningar av historsk magnitud – men det finns
också stora möjligheter. Vi får vara varken cyniska eller naiva.
Konsekvenserna av Brexit kan bli kännbara framför allt för
britterna själva – regeringen vill ha en nära relation till
Storbritannien och förbereder sig noga inför kommande
förhandlingar.
EU kan vara en bastion för mänskliga rättigheter och demokrati –
men då måste vi garantera att alla EU-länder upprätthåller
rättsstatens principer.
EU måste ha större fokus på att garantera trygghet och social
välfärd och leverera i de frågor som människor förväntar sig –
samtidigt som vi måste engagera oss för att öka delaktigheten i EU-
frågor här hemma.
Tack så mycket för mig.



Tal från Utrikesdepartementet

Tal av EU- och handelsministern
vid EU-debatt i Utrikesutskottet
den 8 juni 2016
Publicerad 09 juni 2016 Uppdaterad 09 juni 2016

Tal som EU- och handelsminister Ann Linde planerat att
hålla vid EU-debatten i riksdagen den 8 juni 2016 men
som på grund av röstbesvär blev inställt. Ministern
närvarade och lyssnade på ledamötena under hela
debatten.
Herr/fru talman,

Det år som vi har bakom oss skulle jag nog kalla för ett av de mest
dramatiska i EU:s historia. Unionen har svårt att hantera det stora antalet
flyktingar som söker sig till Europa, den ekonomiska återhämtningen går inte
så fort som vi hoppats, unionens grundläggande värderingar utmanas i flera
medlemsstater, främlingsfientliga och populistiska krafter växer och flera
medlemsstater har drabbats av omfattande terroristattacker.

EU:s förmåga att hålla ihop, utvecklas och ta ansvar har satts på svåra prov.
Många undrar i vilken riktning EU är på väg och allt fler röster hörs för att vi
ska slå in på en väg där var och en klarar sig själv. Men det är en farlig
utveckling. I denna globaliserade värld behöver vi mer samarbete, inte
mindre, för att vara konkurrenskraftiga och för att möta de utmaningar vi
ställs inför.

För att Sverige framgångsrikt ska kunna vara en pådrivande kraft i EU-
arbetet har regeringen enats om tre övergripande prioriteringar som
innefattar: en solidarisk flykting- och migrationspolitik och en säker omvärld,
ett socialt Europa för jobb och tillväxt, samt en ambitiös klimat-, energi och
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miljöpolitik.

Herr/fru talman,

Låt mig börja med den fråga som präglat den europeiska debatten mer än
någon annan fråga under det gångna året. Den omfattande migrationen har
slitit på sammanhållningen och viljan att samarbeta i unionen. Men vad
unionen behöver i detta läge är just mer samarbete. Vi står idag inför en av
de största flyktingkatastroferna i modern tid. Detta ställer stora krav på EU.
Ingen medlemsstat kan ensamt möta de utmaningar som flyktingkrisen
innebär och EU måste nu arbeta på tre nivåer samtidigt;

EU måste arbeta för att stärka gränserna och bekämpa människosmugglarna.
De farliga och okontrollerade flyktvägarna över havet måste få ett slut,
istället måste vi gå till en ordnad migration genom lagliga vägar.

Vi måste vi få en mer rättvis fördelning av de flyktingar som kommer till
Europa – det duger inte att några länder tar emot de flesta av de som
kommer, medan andra inte tar sitt ansvar alls. Regeringen arbetar mycket
aktivt tillsammans med andra likasinnade medlemsstater, t.ex. Tyskland, för
att få ett nytt mer solidariskt asylsystem på plats – men också för att de
beslut som redan fattats om omfördelning kan genomföras.

Slutligen måste vi tillsammans bekämpa orsakerna till att människorna
tvingas fly genom att få slut på krig och konflikter och genom att ge mer
hjälp på plats där flyktingarna befinner sig – ofta i grannländerna som tagit
emot många män, kvinnor och barn i stora flyktingläger.

Här spelar förstås den gemensamma utrikespolitiken en viktig roll. Kriserna i
EU:s grannskap understryker vikten av ett förstärkt samarbete för att möta
utmaningarna EU står inför. Vad gäller krisen i Öst är det centralt att EU
bevarar och försvarar den europeiska säkerhetsordningen som i grunden har
utmanats av den ryska aggressionen mot Ukraina.

EU har hittills lyckats svara på Rysslands folkrättsbrott på ett enat och
principfast sätt, inte minst genom sanktionerna. Det är avgörande att EU
förblir samlat i sin Rysslandspolitik och att sanktionerna ligger fast så länge
som Ryssland vägrar att uppfylla Minsk-avtalet.

EU behöver vara mer proaktivt i sin gemensamma utrikespolitik, driva sina
intressen tydligt och ta ett större globalt ansvar. EU ska vara en aktiv kraft
för mänskliga rättigheter, rättstatsprinciper och demokrati, internt så väl som



externt. EU bör ta ansvar för att mänskliga rättigheter följs i alla sina
internationella kontakter och förhandlingar. En viktig del i detta är att
involvera kvinnor mer i arbetet för fred och utveckling.

Herr/fru talman,

Genom utbyggnaden av den inre marknaden har våra länder knutits närmare
varandra och välståndet ökat. Detta är enligt mig ett av det europeiska
projektets finaste framsteg. Idag ser vi möjligheterna att bo, arbeta, studera,
resa och näthandla inom EU som en självklarhet.

Det finns en gryende protektionism i världen och i Europa. Det är fel väg att
gå. Öppenheten mot omvärlden är grundläggande för vårt välstånd.

Vi är ett handelsberoende land där vår handel med EU utgör 70 procent av
vår totala export och närmare 80 procent av vår import. Vår
hemmamarknad, den inre marknaden med 500 miljoner konsumenter och
omkring 20 miljoner företag skapar möjligheter för gränsöverskridande
handel både för svenska företag och konsumenter.

Genom att fortsätta bygga på den inre marknaden blir vi rikare samtidigt som
sammanhållningen mellan våra länder ökar. Det är också nödvändigt för
Europas globala konkurrenskraft att den inre marknaden hålls öppen mot
omvärlden, och att de pågående frihandelsförhandlingarna drivs på. Ett
handels– och investeringsavtal med USA skulle ha stor betydelse för att
stärka de transatlantiska relationerna såväl ekonomiskt som politiskt.
Regeringen har verkat för ökad öppenhet i de pågående förhandlingarna
mellan EU och USA.

Öppenhet är en förutsättning för en bred förankring av avtalet, en
faktabaserad diskussion och ett bra förhandlingsresultat. Regeringen
välkomnar därför EU-kommissionens samråd och transparensinitiativ i
förhandlingarna. Efter synpunkter och kritik från civilsamhället i ett brett
offentligt samråd lade EU-kommissionen i slutet av förra året fram ett förslag
om ett reformerat investeringsskydd och en förändrad mekanism för
tvistlösning mellan investerare och stater.

EU-kommissionens förslag i avtalsförhandlingarna bygger vidare på tidigare
reformer och bekräftar staters rätt att lagstifta för att uppnå legitima
allmänna intressen för bland annat miljö och hälsa. Det har mottagits väl av
Europarlamentet och av medlemsstaterna och ligger i linje med regeringens
positioner och förslag.



Då digitaliseringen påverkar stora delar av samhället idag är det
gemensamma arbetet med den digitala inre marknaden viktigt. Arbetet med
att bekämpa och riva handelshinder för varor och tjänster måste fortsätta.
Det skapar förutsättningar för svenska företag att starta och växa på vår
hemmamarknad som faktiskt är världens största. Genom det skapar vi jobb,
tillväxt och vi får mer resurser till det gemensamma i samhället, så som skola
och sjukvård. Med gemensamma krafter måste vi stärka och främja arbetet
med att utveckla den inre marknaden och vår handel med omvärlden.

Herr/fru talman,

När vi pratar om unionens förmåga att skapa välstånd är det viktigt att se till
att detta välstånd kommer alla till del. Högre välstånd måste synas och ge
resultat i människors liv i praktiken, annars reduceras det bara till abstrakta
siffror. Regeringen har framgångsrikt verkat för att de sociala frågorna ska få
en större roll i EU-samarbetet.

Vi välkomnar att kommissionen har inlett ett samråd om, det som på EU-
språk kallas för, en europeisk pelare för sociala rättigheter. Som utsedd
rådgivare åt Juncker har Allan Larsson bidragit till utformandet av denna.
Det är viktigt att EU skapar en starkare gemensam social bas med sikte på
ökad social inkludering och trygghet. För att ytterligare driva på arbetet med
ett mer socialt Europa avser även Statsministern att bjuda in till ett socialt
toppmöte under 2017.

I ett socialt Europa går arbetet med att främja tillväxt hand i hand med
arbetet med att främja sociala framsteg såsom jämlikhet och jämställdhet.
För att skapa ett socialt Europa behöver vi driva på för höjd kunskapsnivå
hos arbetskraften och hjälp att komma i sysselsättning. Vi måste värna
löntagares rättigheter och arbeta för rättvisa arbetsvillkor. Lika lön för lika
arbete ska gälla och social dumping ska motverkas.

Vi behöver arbeta för bättre möjligheter för kvinnor att ta klivet ut på
arbetsmarknaden. Mycket finns att göra för att förbättra EU:s arbete för ett
socialt Europa för jobb och hållbar tillväxt men möjligheterna är stora när vi
arbetar med gemensamma krafter och lär av varandra.

Herr/fru talman,

Den tredje av regeringens utmaningar är en ambitiös klimat-, energi och
miljöpolitik. På detta område ser vi också en av 2015 års största framgångar.
Parisavtalet ger hopp om att kunna stävja klimatförändringarna och EU var



en viktig aktör i detta arbete. Regeringen kommer därför att fortsätta arbeta
för att genomföra målen för förnybar energi och energieffektivisering, för en
giftfri miljö fri från farliga kemikalier och för ett resurseffektivt samhälle
baserat på en cirkulär ekonomi. Denna regering är fast besluten att fortsätta
driva på i detta arbete så att vi kan lämna över en planet i gott skick till våra
barn och barnbarn.

Herr/fru talman,

Om mindre än två veckor ska det brittiska folket rösta om fortsatt EU-
medlemskap. Det vore naturligtvis en stor förlust för EU-samarbetet om en
medlemsstat, därtill en av de största, skulle välja att lämna. För Sverige
skulle det innebära att vi förlorar en viktig samarbetspartner. Jag hoppas och
tror att det brittiska folket ska rösta för ett fortsatt EU-medlemskap så att vi
gemensamt kan ta oss an framtiden.

Vi ser ett växande problem med odemokratiska, nationalistiska och
populistiska krafter i den europeiska politiken. Vi har redan sett tendenser till
att rättstaten undermineras på vissa håll och hur högerpopulistiska partier
runtom i EU växer. Detta är något vi ser på med oro.

De demokratiska krafterna inom EU behöver sluta sig samman och försvara
unionens gemensamma värderingar. Det är positivt att kommissionen inlett
den strukturerade dialogen med Polen. Det är viktigt att EU:s institutioner
vågar agera när dess grundläggande värderingar hotas. Med gemensamma
krafter kan och måste vi se till att säkerställa våra demokratiska och
rättstatliga värden.

När vi blickar fram mot det fortsatta EU-arbetet finns det, trots alla
utmaningar, anledning att vara hoppfull. Med gemensamma krafter kan vi
hitta en hållbar och human lösning på flyktingkrisen, vi kan bidra till en
tryggare omvärld, vi kan öka vårt välstånd och se till att det kommer fler till
del genom arbetet med ett socialt Europa och vi kan se till att säkerställa
demokratin och rättstaten i Europa. Vi behöver idag EU mer än någonsin och
därför kommer denna regering fortsätta att driva en ambitiös och konstruktiv
EU-politik.



Uttalande av Ann Linde angående
offentliggörandet av den rättsliga
utredningen om Svenska
institutets hantering av
Twitterkontot @Sweden

https://www.regeringen.se/

